
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و پنجم آبان 1399



 
یکشنبه ۲۵ آبان ۱۳۹۹

 
November 15, 2020

بیست و هشتم ربیع الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۲۴ آبان روز کتاب و کتابخوانی
[ November 14 ] ۲۴ آبان روز جهانی دیابت
[ November 15 ] ۲۵ آبان روز جهانی فلسفه
[ November 20 ] ۳۰ آبان روز جهانی کودک



 

1- درخواست کمیته امداد از بانک مرکزي براي تسهیل ضمانت وام اشتغال مددجویان - کیوسک خبر

2- تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان - ایستانیوز

3- سربازان شهرستان کازرون مهارت هاي کشاورزي فرا می گیرند - باشگاه خبرنگاران جوان

4- عرضه بدون محدودیت شمش هاي یک کیلویی طلاي زرشوران در بورس کالا - ایران اکونومیست

5- مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی مهندسی همدان بررسی شد - اتاق بازرگانی ایران

6- حمایت همه جانبه براي اشتغال بانوان سرپرست خانوار منطقه 5 با جدیت دنبال می شود - تهران پرس

7- بیش از 40 عنوان برنامه مرتبط با هفته جهانی کارآفرینی در گلستان اجرا می شود - تسنیم

8- بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان فارس - اکونا پرس

9- تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان - اکونا پرس

10- گفتگو با رئیس اتاق تعاون|3 مشکل اصلی تولید زاییده تحریم است؟ - تسنیم

11- معاون وزیر علوم: تکثیر الگوهاي استارتاپ مورد توجه قرار گیرد - ایرنا

12- تذکرات کتبی نمایندگان به مسئولان اجرائی کشور/ لزوم پرهیز دولت از نگاه دستوري به بازار سرمایه - خانه ملت

13- بیکاري، کرونا، بیمه بیکاري/ علی حیدري _ عضو و نائب رئیس هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی - آریا نیوز

14- روایتی جذاب از یک مسجد/ از جهاد کرونایی تا پایش خانه به خانه محلات جنوب شهر - خبرگزاري فارس

15- دلیل اصلی افزایش قیمت لبنیات - افکارنیوز

16- درخواست کمیته امداد از بانک مرکزي براي تسهیل ضمانت وام اشتغال مددجویان - میزان

17- آغاز ثبت نام دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی- هنري - برنا نیوز

18- وزارت بهداشت آماده جاره هتل ها به عنوان نقاهتگاه است - جماران

19- زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد/ آدرس غلط ندهیم - ملیت

20- توسعه سرمایه گذاري و ایفاي مسئولیت اجتماعی - خبر آنلاین

21- تشریح عملکرد قرارگاه شهید ابراهیم هادي در کهگیلویه وبویراحمد - کبنا نیوز

22- آگهی هاي استخدام برق 25 آبان 99 - برق نیوز

23- اعلام برنامه هاي هفته کارآفرینی در البرز - ایسنا

24- تشریح آخرین اقدامات انجام شده براي رفع مشکلات کارخانجات گیلان - 8 دي خبر

25- با حضور معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال ؛مراسم افتتاح هفته جهانی کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود - آریا
نیوز

26- برنامه هاي هفته کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود - روزنامه پیام سپیدار

27- دفاع مقدس، تجلی عزت ملی است / با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي نیز پیروز می شویم / میرزاکوچک،

جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي ایران و گیلان دارد / برگزاري مراسم سالروز شهادت سردارجنگل ... - برنا نیوز

28- شکل گیري 6 برند با اجراي طرح الگوي توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی - ایسنا

29- ممانعت از صدور مجوز هاي کسب و کار به بهانه اشباع بازار؛ ممنوع - رادیو اقتصاد



30- امضاء تفاهم نامه همکاري اتاق بازرگانی اصفهان و دانشگاه جامع علمی کاربردي استان اصفهان - روزنامه تجارت

31- کشف استعدادهاي برتر و رونق تئاتر مسجدي در رواق نمایش «ایران قوي» - شبستان

32- پرداخت تسهیلات اشتغال آفرین بانک توسعه تعاون در خراسان رضوي - فکر اقتصادي

33- بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان فارس - فکر اقتصادي

34- آذربایجان غربی تولیدکننده 27 درصد عسل کشور است - ایرنا

35- فقط 28 درصد توانستند در نیمه نخست سال وام اشتغال دریافت کنند - روزنامه جهان اقتصاد

36- عرضه بدون محدودیت شمش هاي یک کیلویی طلاي زرشوران در بورس کالا - بورس 24

37- تجلیل از خدمات مدیر عامل گروه گردشگري مارکوپولو - عصر ایران

38- پرداخت تسهیلات اشتغال آفرین بانک توسعه تعاون در خراسان رضوي - آریا نیوز

39- برگزاري جلسه شوراي اشتغال شهرستان هویزه با حضور مهندس امرایی مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان - صندوق
کارآفرینی امید

40- توانمندسازي خانواده هاي نیازمند روستاي فرح آباد کاشمر - خبرگزاري قرآن

41- بسته جدید ارزي، قفل صادرات و واردات را باز می کند - اتاق بازرگانی ایران

42- اجراي طرح «ایران قوي» در کانون هاي مساجد البرز - خبرگزاري قرآن

43- اشتغال خانوادگی یک «مددجو»/ نبض امید در دست «امداد» - خبرگزاري فارس

44- امضاء تفاهم نامه همکاري اتاق بازرگانی اصفهان و دانشگاه جامع علمی کاربردي استان اصفهان - برنا نیوز

45- بایدن در بهترین حالت با اوباما تفاوتی ندارد - ریشه

46- دولت نسبت به کاهش فرایند راه اندازي کسب و کار اقدام کند - نماینده

47- یادواره تلویزیونی شهید میرزا کوچک جنگلی برگزار می شود - جاهد خبر

48- بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان فارس - درآمد نیوز

49- برگزاري جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان با حمایت بانک ملی ایران - آریا نیوز

50- توسعه اشتغال بومی، راهکار اساسی کاهش نرخ بیکاري در استان خوزستان - خانه ملت

51- چه کسی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم است - خانه ملت

52- پایش کسب و کار هاي مجازي در دوران پسا کرونا - خبرگزاري صدا و سیما

53- افزایش 3 برابري قیمت محصولات پلاستیکی - روزنامه صبح ساحل

54- آغاز تخلیه لنج هاي صیادي آبهاي دور؛ جاسک پیشرو هرمزگان در بهره برداري از آبهاي دور - روزنامه صبح ساحل

55- برنامه هاي هفته کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود - خبرگزاري مهر

56- بازارچه مجازي محصولات طلاب کارآفرین جامعه الزهرا(س) راه اندازي شد - حوزه نیوز

57- مروجان کتابخوانی در روستا به دنبال تغییر نسل آینده - خبرگزاري مهر

58- برگزاري جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان با حمایت بانک ملی ایران - شما نیوز

59- موافقت مجلس با بررسی با اولویت طرح اصلاح ساختار بودجه/ بررسی «تعدیل مبلغ جزاي نقدي کلیه قوانین جزایی» در

دولت - شبستان

60- هدف اصلی ما توسعه کارآفرینی و نوآفرینی است - برنا نیوز



61- استاندار گیلان در جلسه مشترك شوراي استانی ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت و هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش

هاي دفاع مقدس اظهار داشت؛ دفاع مقدس، تجلی عزت ملی است / با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ ... - تدبیر شرق

62- صدور نخستین پروانه گردشگري کشاورزي در فارس - شبکه ایران

63- آمارهاي یک طلاق در ازاي 3 ازدواج کاملا نادرست است/از میان هزار زن، 9 زن طلاق می گیرند/40 درصد از پسران تا

30 سالگی مجرد هستند/مشکلات جنسی اصلی ترین دلیل طلاق است/طلاق در ایران ساختار جوانانه و ... - برنا نیوز

64- تسهیلات تولید و اشتغال به 28 درصد متقاضیان رسید+جدول - خبرگزاري فارس

65- شرایط ویزاي استارتاپ کانادا در سال 2021 - پارس نیوز

66- روحانی مدیون اصلاح طلبان - پارس نیوز

67- زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد - میهن صنعت

68- 5 هزار هکتار از اراضی استان سمنان زیر کشت زیتون رفته است - فصل اقتصاد

69- مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی مهندسی همدان بررسی شد - فصل اقتصاد

70- بابایی: دولت نسبت به کاهش فرایند راه اندازي کسب و کار اقدام کند - خبرگزاري فارس

71- قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ارتباط دارد نه جورجیا و آریزونا / امضاي بایدن هم تضمین نیست - دیپلماسی ایرانی

72- آمادگی شازند براي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی - بازار کار

73- رویداد استارتاپی فناوري هنرهاي تصویري به صورت مجازي برگزار می شود - بازار کار

74- تعداد کم استارتاپ هاي گردشگري در خوزستان - بازار کار

75- اشتغال 440 نفر در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی - شبستان

76- نگذاریم همه دلال شوند - روزنامه خبر جنوب

77- تصویب صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه - ایستانیوز

78- نقش مثبت چادرملو در توسعه کشور قابل تقدیر است - ایستانیوز

79- صدور نخستین پروانه گردشگري کشاورزي در فارس - ایسنا

80- 14 درصدپروژه هاي ملی اولویت دار دولت الکترونیک از پیشرفت مورد انتظار عقب تر هستند - چابک آنلاین

81- بابائی کارنامی: مالک هفت تپه را خلع ید کنید - ایسنا

82- بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است - کیوسک خبر

83- پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران - کیوسک خبر

84- اعطاي تسهیلات به پروژه هاي بخش گردشگري - اکو نیوز

85- تصویب صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد - ایران اکونومیست

86- پرداخت تسهیلات اشتغال آفرین بانک توسعه تعاون در خراسان رضوي - پولی مالی

87- > رویکردهاي جدید بنیاد شهید و امور ایثارگران در خدمت به جامعه ایثارگري/ بزرگترین دغدغه ما "اشتغال ایثارگران"

است - حیات

88- برترین شتاب دهنده هاي آفریقا/ نقش چشمگیر DFS Lab در توسعه اقتصاد دیجیتال - اقتصاد آنلاین

89- ایران میزبان هفتمین دوره هفته جهانی کارآفرینی با شعار"یادگیري در زمان کرونا" - خبر فوري

90- دفاع مقدس، تجلی عزت ملی | میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي دارد - دیار میرزا



91- گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا/ اقدامات عملی دولت بایدن شرط است - روزنامه صبح
اقتصاد

92- دستور ترخیص کالا هاي ضروري از گمرك بوشهر صادر شد - خبرگزاري فارس

93- فعالیت هاي جهادي بانوان شهریاري در تولید ماسک/ از ایجاد فرصت هاي اشتغالزایی تا توزیع رایگان - خبرگزاري فارس

94- کرونا به بازار فروش صنایع دستی و گردشگري خسارت زد/ لزوم توجه مسؤولان به حمام تاریخی شهرقدس - خبرگزاري
فارس

95- زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد/ آدرس غلط ندهیم - روزنامه آرمان ملی

96- گرانی ها در کشور به جورجیا، میشیگان و آریزونا ارتباطی ندارد - شمس نیوز

97- قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا - روزنامه نصف جهان

98- صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد - صداي پول

99- بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است - صداي پول

100- بانک پاسارگاد به فعالان بخش کشاورزي، تسهیلات اعطا می کند - صداي پول

101- پایش کسب و کار هاي مجازي در دوران پسا کرونا - میزان

102- نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس : به دنبال طرح توسعه مشاغل خانگی هستیم - تسنیم

103- جدول امتیاز ترفیع اساتید دانشگاه آزاد منتشر شد - خبرگزاري مهر

104- پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران - شهر فردا

105- صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد - صبح تهران

106- صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد - صبح تهران

107- تسریع در ترخیص کالاهاي مورد نیاز مردم از گمرك - اقتصادگردان

108- معیشت مردم را تصمیمات ما می سازد نه ساکنان کاخ سفید - عصر پرس

109- گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا - فکر اقتصادي

110- ستارخان؛ نامی درخشان در تاریخ مشروطیت - خبرگزاري قرآن

111- روند افزایشی صدور مجوز سرمایه گذاري و اشتغال در اردبیل - خبرگزاري قرآن

112- انتخابات روند رو به افول آمریکا را به نمایش گذاشت / تبدیل فشار حداکثري به فشار هوشمند در دوره بایدن - خبرگزاري
قرآن

113- معیشت مردم را به کاخ سفید گره زدن آدرس غلط دادن است - مرصاد نیوز

114- بررسی فعالیت   هاي مشترك جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی خراسان جنوبی - خبرگزاري قرآن

115- توانمندسازي جوامع محلی با تکیه بر توان نهادهاي انقلابی - خبرگزاري قرآن

116- جهاددانشگاهی نیازهاي استان را احصاء و رفع کند - خبرگزاري قرآن

117- برگزاري مسابقه بزرگ تولید محتوا در استان - صبج زاگرس

118- پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران - شبستان

119- صداي «زعفران» کاران کرمانشاهی به جاي نمی رسد/ بی توجهی مفرط مسئولین به کشت «طلاي سرخ»! - خبرگزاري
فارس

120- باشگاه مهارتی براي ارتقاي اشتغال پذیري دانشجویان راه اندازي شد - بازار کار



121- آبخیزداري؛ راهبردي براي محرومیت زدایی - نماینده

122- وام قرض الحسنه براي زنان - بازار کار

123- 176 برنامه کارآفرینی در خراسان رضوي اجرا می شود - بازار کار

124- کارآفرینی با ماسک خلاقیت - بازار کار

125- بایدن بدون پیش شرط به برجام برگردد - ناطقان

126- زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد - شبکه خبر

127- فرصت خاموش براي طبیعت گردي - پانا

128- قالیباف: گرانی ها در کشور به جورجیا، میشیگان و آریزونا ارتباطی ندارد - خبرگزاري اهل بیت

129- پیشرفت 76 درصدي زیرساخت هاي دولت الکترونیک - اتاق بازرگانی تهران

130- نباید مسائل معیشتی کشور را به شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد - رهیاب

131- پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران - ایسنا

132- فرصت خاموش براي طبیعت گردي - اقتصاد بازار

133- نقش آفرینی استارتاپ ها در توسعه گردشگري - ایرنا

134- شهرستان آذرشهر، قطب پرورش ماهیان زینتی در استان آذربایجان شرقی - ایانا

135- معیشت مردم را تصمیمات ما می سازد نه ساکنان کاخ سفید - سلامت

136- قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا - اقتصاد نیوز

137- قالیباف: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند - بیتوته

138- قالیباف: از شکست ترامپ خوشحالیم - پانا

139- قالیباف: دولت آمریکا باید خسارت مردم ایران را جبران کند - صبح تهران

140- بانک سپه با ظرفیت هاي قوي تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادي خواهد بود - اقتصاد آنلاین

141- ضرورت توسعه فعالیت هاي اشتغال محور در شهرستان گرمی - ایسنا

142- فشار واردات بر گلوي تولید داخل - دانشجو

143- موفقیت کارآفرین گلستانی در تولید نسل جدید عایق هاي رطوبتی/ وقتی فعال سازي یک کارگاه راکد زمینه اشتغال 15

نفر می شود - خبرگزاري فارس

144- مددجویان کارآفرین/ از ورشکستگی تا کارآفرینی - خبرگزاري فارس

145- گذر فرهنگ و هنر اراك، شاید وقتی دیگر؟ - ایسنا

146- مسائل کشور به پاستور و بهارستان ارتباط دارد نه جورجیا و میشیگان/ لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست

خارجی باشد - گیل خبر

147- لغو تحریم ها بدون فرصت سازي و تولید قدرت، ساده اندیشی است/ معیشت مردم را تصمیمات ما می سازد نه ساکنان

کاخ سفید/ براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست - خانه ملت

148- گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا/ اقدامات عملی دولت بایدن شرط است - حزب االله نیوز

149- شرط و شروط قالیباف براي روي خوش نشان دادن به بایدن /گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و

آریزونا - خبر آنلاین

150- ماجراي کار غیراساسی براي کالاي اساسی! - بهار نیوز





 

درخواست کمیته امداد از بانک مرکزي براي تسهیل ضمانت وام اشتغال

مددجویان

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/08/25

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به درخواست این نهاد از شبکه بانکی براي تسهیل ضمانت وام اشتغال
مددجویان، گفت: صندوق ضمانت وام اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار در کمیته امداد تشکیل شده است.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به درخواست این نهاد از شبکه بانکی براي تسهیل ضمانت وام اشتغال

 
مددجویان، گفت: صندوق ضمانت وام اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار در کمیته امداد تشکیل شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به درخواست این نهاد از شبکه بانکی براي تسهیل ضمانت وام اشتغال مددجویان،

 
گفت: صندوق ضمانت وام اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار در کمیته امداد تشکیل شده است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از ایلنا، حجت االله عبدالملکی در نشست مجازي مشترك با فاطمه قاسم پور، نماینده مجلس شوراي
اسلامی و رئیس فراکسیون زنان مجلس ضمن بررسی چالش هاي اشتغال زنان سرپرست خانوار، افزود: بخش زیادي از فعالیت هاي

 
اشتغال زایی کمیته امداد منحصر به بانوان است که حدود نیمی از جامعه تحت پوشش این نهاد را تشکیل می دهند. 

وي با اشاره به راهبردهاي کمیته امداد در برنامه اشتغال گفت: به طورکلی کمیته امداد سه راهبرد در ایجاد اشتغال دارد که شامل

 
بهبود فضاي اشتغال کشور، توسعه همکاري فعالان کسب و کار و تکمیل زنجیره هاي ارزش ویژه است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد اعتبارات اشتغال مددجویان کمیته امداد را ناکافی دانست و خاطرنشان کرد: باوجود اینکه یک

 
سوم کل بیکاران کشور مخاطب کمیته امداد هستند، متاسفانه منابع مالی کافی براي ایجاد اشتغال به این نهاد اختصاص نیافته است. 

عبدالملکی خاطرنشان کرد: سال گذشته تنها نیم درصد از منابع بانکی کشور، یعنی 4710 میلیارد تومان، از منابع بانکی در اختیار

 
کمیته امداد قرار گرفته است. 

وي با تشریح نظام راهبري شغلی به عنوان یکی از راهبردهاي کمیته امداد در ایجاد اشتغال، گفت: در حال حاضر 1500 راهبر شغلی
با کمیته امداد همکاري می کنند. با جذب 20 هزار راهبر که ظرفیت ایجاد 800 تا 900 هزار شغل را دارند می توان مشکل اشتغال

 
محرومان را به طورکامل حل کرد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به درآمد 9600 میلیاردي حاصل از طرح هاي اشتغال تحت نظارت مددجویان در
سال گذشته، تاکید کرد: درآمد حاصل از شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد 30 درصد بیشتر از مستمري سالانه تمام

 
مددجویان بوده است. 

وي با اشاره به نیاز مددجویان به تامین ضامن براي دریافت تسهیلات بانکی گفت: درخواست کمیته امداد از بانک مرکزي و شبکه

 
بانکی و مجلس شوراي اسلامی تسهیل تضامین بانکی خصوصا براي زنان سرپرست خانوار است. 



عبدالملکی به راه اندازي صندوق ضمانت وام اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار اشاره کرد و ادامه داد: با کمک مجلس
شوراي اسلامی و جذب بودجه کافی، این صندوق ظرفیت صدور ضمانت براي وام هاي اشتغال به ارزش شش هزار میلیارد تومان را

 
پیدا خواهد کرد. 

فاطمه قاسم پور، رئیس فراکسیون زنان مجلس نیز در ادامه این نشست مجازي با تاکید بر ضرورت توجه به زنان سرپرست خانوار و
چالش هاي این خانواده ها گفت: متاسفانه به مساله زنان سرپرست خانوار به صورت جزیره اي پرداخته شده است. در کنار ایجاد
اشتغال باید به زیست بوم هاي فرهنگی، اجتماعی، اقلیمی، اقتضائات سنی، چالش هاي عاطفی و حفظ عزت نفس و کرامت انسانی

 
آنها توجه ویژه داشت. 

وي افزود: با درنظر گرفتن ویژگی هاي فردي این زنان و افزایش سواد و آگاهی آنها، تشویق این زنان به ازدواج دوباره و توانمندسازي

 
سایر افراد خانواده در کنار آنها می تواند در بهبود شرایط کمک شایانی کند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، وي اظهار کرد: متاسفانه در برخی از موارد زنان سرپرست خانوار تبدیل به کارگران ارزان
قیمت شده اند. توانمندسازي زنان سرپرست خانوار به معنی ارتقاي سطح اقتصادي خانواده و خروج آنها از وضعیت فعلی شان است.



تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/08/25

ایستانیوز:بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات
پرداخت کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از شیوع

 
ویروس کرونا، از زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان ماه سال جاري 722950 میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

این مبلغ در قالب 737 فقره تسهیلات به کارگاه هاي مختلف پرداخت و باعث تداوم اشتغال بیش از 5 هزار نفر در این کارگاه ها شده

 
است. 

لازم به ذکر است، که هم اکنون 1376 پرونده تسهیلاتی دیگر نیز توسط بانک سامان در دست بررسی و اقدام است که با پرداخت این
تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي در آینده نزدیک، تداوم اشتغال بیش از 7 هزار نفر دیگر نیز تضمین خواهد شد و این بانک گامی

موثر در تدوام اشتغال بیش از 12 هزار هموطن برخواهد داشت.



سربازان شهرستان کازرون مهارت هاي کشاورزي فرا می گیرند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/08/25

کارشناس آموزش و ترویج جهاد کشاورزي شهرستان کازرون گفت: 500 سرباز وظیفه با برگزاري دوره هاي مختلف آموزشی،
4 مهارت بخش کشاورزي را فرا می گیرند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از شیراز، وحید نیاکان کارشناس آموزش و ترویج
جهاد کشاورزي شهرستان کازرون با اشاره به امضاي تفاهم
نامه مهارت آموزي سربازان وظیفه بین وزارت جهاد
کشاورزي و ستاد کل نیرو هاي مسلح اظهار کرد: این
تفاهم نامه در جهت اجراي طرح هاي مهارت آموزي
اشتغال ویژه سربازان و با هدف توانمندسازي این گروه در

 
اشتغالزایی پس از دوره سربازي است. 

او با اشاره به اینکه این آموزش ها 3 تا 5 روزه و با نگاه به ایجاد اشتغال زود بازده است، افزود: این مدیریت، دوره هاي آموزشی

 
پرورش بوقلمون، پرورش مرغ محلی، پرواربندي گوسفند داشتی، کشت گیاهان دارویی را براي سربازان وظیفه برگزار خواهد کرد. 

کارشناس آموزش و ترویج جهاد کشاورزي شهرستان کازرون تصریح کرد: کلاس هاي آموزشی پیش بینی شده با رعایت شیوه نامه
هاي بهداشتی و فاصله گذاري هوشمندانه برگزار و سربازان وظیفه اي که در این دوره ها شرکت و آزمون هاي تئوري و عملی را با

موفقیت پشت سر بگذارند موفق به دریافت گواهینامه آموزشی می شوند.



عرضه بدون محدودیت شمش هاي یک کیلویی طلاي زرشوران در بورس کالا

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/08/25

ایران اکونومیست- سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران در مورد عرضه شمش طلاي تولیدي از
سوي این شرکت در بورس کالاي ایران گفت: شمش هاي یک کیلویی این شرکت بدون محدودیت در بورس کالا عرضه می

شود.

به نقل از روابط عمومی شرکت تهیه و تولید مواد معدنی
ایران؛ ظرفیت خط تولید شرکت گسترش معادن و صنایع
معدنی طلاي زرشوران با رشد بیش از 81 درصدي، از 22
هزار تن در ابتداي سال به 40 هزار تن در ماه افزایش یافته

 
است. 

محسن نادري سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع
معدنی طلاي زرشوران با بیان این مطلب گفت: با همکاري
یک شرکت دانش بنیان و با ایجاد تغییراتی در سیستم
مدیریتی و استفاده از 70 درصد توان داخلی، به منظور

احیاي خط تولید، اصلاحات را آغاز کردیم؛ به گونه اي که مخازن لیچینگ بهینه شده و مطالعات بهبود فرآیند فعلی واحد فیلتراسیون
در حال پیگیري و نهایی سازي بوده و یک دستگاه فیلتر پرس که از نقاط بحرانی خط تولید است نیز باهدف دستیابی به ظرفیت

 
اسمی خط تولید، در حال خریداري است. 

به گفته وي، با اقدامات یادشده در شرکت ظرفیت کارخانه با افزایش مواجه خواهد شد به گونه اي که تناژ ورودي خط تولید به 2

 
برابر افزایش یافته و هدف گذاري تولید محصول این شرکت در سال آتی 2 تن طلا خواهد بود. 

سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تبدیل شدن به یک بنگاه اقتصادي- صنعتی را از اهداف اصلی این
شرکت برشمرد و رشد در تمامی زمینه ها ازجمله معدن، اکتشافات، نیروي انسانی، تولید، زیرساخت و وظایف و مسوولیت هاي

 
اجتماعی و دانش فنی را هدف اصلی شرکت دانست. 

نادري تصریح کرد: انجام مقدمات احداث طرح توسعه کارخانه، انجام اصلاحات خط تولید، آموزش و یادگیري نیروهاي انسانی،
هدفمندسازي فعالیت کارخانه و تحقیق و توسعه در زمینه دستیابی به دانش هاي فنی نوین صنعت طلا، برنامه ریزي و اجراي برخی
پروژه هاي حیاتی مجموعه مانند اخذ مجوزها و تکمیل و راه اندازي انبار ناریه معدن، تسریع فعالیت هاي اجرایی سد باطله کارخانه،
گازرسانی به مجتمع براي جایگزینی مازوت با گاز طبیعی و چندین طرح و پروژه مهم دیگر ازجمله اقدامات به عمل آمده در نیمه

 
نخست سال جاري محسوب می شود. 

سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران بابیان اینکه این شرکت براي تولید سالانه 3 تن شمش طلا طراحی
شده است، خاطر نشان کرد: ظرفیت اسمی حال حاضر خط تولید، استحصال دو تن شمش طلا است که با هدف گذاري و برنامه ریزي



 
انجام شده و انجام اصلاحات مدنظر مطابق برنامه زمان بندي شده تا شهریور سال آینده به این امر مهم دست خواهیم یافت. 

نادري تصریح کرد: شرکت طلاي زرشوران در حالت فعلی براي بیش از هزار نفر اشتغال مستقیم و براي بیش از چند هزار نفر در
منطقه اشتغال غیرمستقیم فراهم ساخته و این میزان اشتغال زایی با راه اندازي طرح توسعه می تواند به یک و نیم برابر نیز افزایش

پیدا کند.



مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی مهندسی همدان بررسی شد

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/08/25

در نشست اخیر شوراي گفت وگوي استان همدان، مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی مهندسی اعم از مسائل
انجمن پیمانکاران عمرانی و انجمن انبوه سازان استان و همچنین چالش هاي حوزه خدمات فنی مهندسی با شهرداري،

سازمان نظام مهندسی و اداره امور مالیاتی استان بررسی شد.

سی و دومین نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش
خصوصی استان همدان با دستور کار بررسی مسائل و موانع
جاري انجمن پیمانکاران عمرانی و انجمن انبوه سازان
استان همدان و چالش هاي حوزه خدمات فنی مهندسی با
شهرداري، سازمان نظام مهندسی و اداره امور مالیاتی

 
استان همدان برگزار شد. 

در این نشست، فعالان بخش خصوصی حوزه عمرانی استان همدان، خواستار تسهیل و روان سازي فرایندهاي صدور پروانه و کنترل

 
نقشه هاي ساختمانی شدند. 

رئیس انجمن پیمانکاران همدان با اشاره به اعلام شاخص هاي تقویم سه ماهه اول و دوم سال 99 از طرف سازمان برنامه وبودجه به

 
صورت علی الحساب خواستار بازنگري در این شاخص ها شد. 

غفاري گفت: از اسفند 98 شاهد افزایش قیمت مصالح ساختمانی مانند فولاد، شن و ماسه، سیمان آجر و بلوك و ملزومات اجراي
نازك کاري ساختمان ها و تأسیسات ساختمانی هستیم و حمل ونقل که در بعضی موارد 100 درصد و در برخی موارد 150 درصد

 
افزایش قیمت داشته است. 

او تأکید کرد: در شرایط اقتصادي کنونی که درگیر یک جنگ اقتصادي و اپیدمی کرونا هستیم بسیاري از پروژه ها با تأخیر اجرا می
شود که این تأخیرها درباره پروژه هاي با درصد پیشرفت فیزیکی بالا باید مجاز تلقی شود تا پیمانکاران بیش از این ضرر و زیان

 
نبینند. 

رئیس انجمن انبوه سازان مسکن همدان نیز در این نشست اظهار کرد: در حال حاضر تعداد 1515 فقره پروانه ساختمانی با زیربناي 1

 
میلیون و 565 مترمربع در شهر همدان در حال اجراست. 

پارسا مهر افزود: یک میلیون و 300 هزار مترمربع پروانه ساخت هم براي امسال اخذ شده و در حال حاضر 8 هزار و 122 واحد در
حال ساخت است که از این طریق براي 24 هزار نفر ایجاد اشتغال کرده است. 



او در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: در حال حاضر دستمزد مهندسان ساختمان باید به صورت یکجا و آن هم در ابتداي کار
که پروژه هیچ گونه پیشرفتی ندارد پرداخت شود و این خلاف عقل و قانون تجارت است که در شهر تهران و اکثر استان ها خلاف این

 
رویه بوده و به صورت مرحله اي پرداخت می شود. 

موانع مالیاتی فعالان حوزه عمرانی نیز موضوع دیگري که رئیس انجمن انبوه سازان استان همدان به آن اشاره کرد و گفت: بر اساس
ماده 77 قانون مالیات هاي مستقیم، مالکان املاکی که از سال 1395 به بعد اخذ پروانه ساختمانی و ایجاد بنا کرده اند باید 25 درصد
از سود خالص خود را مالیات پرداخت کنند و تعیین سود خالص را نیز از مابه التفاوت درآمد حاصل از فروش آپارتمان هاي احداثی
روز هزینه کرد (شامل خرید زمین و هزینه ساختمان) به دست می آورند که انتظار می رود ارزیابی هزینه هاي انجام شده در زمینه

 
ساخت وساز در زمان فروش به روز شود و مالیات بر اساس تفاوت فروش روز و هزینه روز محاسبه شود. 

عدم اعطاي تسهیلات بانکی توسط بانک هاي استان به بخش مسکن نیز به عنوان یکی دیگر از موانع حوزه عمرانی استان موردبحث و
بررسی قرار گرفت و پارسا مهر در این خصوص گفت: اعطاي تسهیلات بانکی به بخش مسکن توسط بانک هاي استان انجام نمی گیرد
این در حالی است که دولت اعطاي 20 درصد از سرجمع اعتبارات کلیه بانک ها را به بخش مسکن اختصاص داده و تاکنون اقدامی

 
صورت نگرفته است. 

رئیس اتاق همدان نیز با اشاره به نقش صنعت ساختمان سازي در رونق اشتغال گفت: در این شرایط که بیشتر مشاغل دچار رکود و

 
تعطیلی هستند ساختمان سازي توانسته پایدار بماند و این مهم قابل تقدیر است. 

علی اصغر زبردست ادامه داد: نظام مهندسی و شهرداري باید همه تلاش خود را جهت تقویت تعامل با فعالان حوزه عمرانی به کار

 
ببندند تا بتوان به توسعه اشتغال و تولید مسکن ادامه داد. 

دبیر شوراي گفت وگوي استان همدان با اشاره به برخی موانع ایجاد شده براي فعالان اقتصادي حوزه عمرانی استان خواستار تسهیل
امور در سازمان نظام مهندسی ساختمان و شهرداري همدان شد و افزود: فرایند پر پیچ وخم کنترل نقشه هاي ساختمانی و مانع
تراشی در صدور نقشه پروانه در این سازمان موجب نارضایتی فعالین بخش خصوصی در حوزه خدمات عمرانی و فنی مهندسی واقع

 
شده که انتظار می رود با حذف مراحل اضافی و دست و پاگیر شرایط را براي فعالین حوزه عمرانی استان بهبود بخشیم. 

در پایان استاندار همدان نیز تسهیل و روان سازي فرآیند صدور پروانه ساختمانی را ضروري دانست و تأکید کرد: سال گذشته مصوبه

 
هایی در این راستا صادر شده بود که هنوز اجرا نشده است. 

او به دستگاه هاي مرتبط مانند شهرداري، نظام مهندسی تا 15 آذرماه سال جاري مهلت داد تا با تشکیل جلسه و آسیب شناسی این

 
موضوع موانع را برداشته و روند صدور پروانه ساختمانی را با اعمال اصلاحاتی شتاب بخشند. 

شاهرخی با اشاره به وقت گیر و خسته کننده بودن روند صدور پروانه ساختمانی و نارضایتی مردم گفت: برآیند تلاش مسئولان باید

 
رضایتمندي و آسایش مردم باشد که برخی نسبت به این وظیفه مهم بی توجهی می کنند. 

استاندار همدان خاطرنشان کرد: مردم از نرخ دستمزد مهندسان نظام مهندسی استان نیز گلایه مند هستند و این مورد مهم باید در

 
کمیته مربوطه با نظارت معاونت امور عمرانی استانداري بازنگري و قانونمند شود. 



 
موضوعات: 
اتاق همدان



حمایت همه جانبه براي اشتغال بانوان سرپرست خانوار منطقه 5 با جدیت دنبال

می شود

منبع: تهران پرسشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش تهران پرس به نقل از  روابط عمومی شهرداري منطقه5، محمود کلهري افزود: در این منطقه، تمام توان خود را
براي حمایت حداکثري از بانوان سرپرست خانوار و ایجاد اشتغال و درآمدزایی آنها به کار خواهیم گرفت. حمایت از بانوان

سرپرست خانوار باید در عمل کیفی انجام شود و نه اینکه فقط به گفتار اکتفا



بیش از 40 عنوان برنامه مرتبط با هفته جهانی کارآفرینی در گلستان اجرا می

شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/08/25

گروه استان ها ـ مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان گفت: بیش از 40 عنوان برنامه در
هفته جهانی کارآفرینی با هدف ترویج فرهنگ و گسترش روحیه کارآفرینانه در بین آحاد جامعه در استان گلستان اجرا می

شود.

گروه استان ها ـ مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی گلستان گفت: بیش از 40 عنوان برنامه
در هفته جهانی کارآفرینی با هدف ترویج فرهنگ و
گسترش روحیه کارآفرینانه در بین آحاد جامعه در استان

 
گلستان اجرا می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از گرگان، موسی بی باك ظهر
امروز در جمع خبرنگاران درباره برنامه هاي هفته جهانی
کارآفرینی، اظهارداشت: کارآفرینی یکی از مهم ترین عوامل
تغییر در اقتصاد بازار بوده و ابزاري مناسب براي تحریک

 
رشد اقتصادي و افزایش سطح رفاه عمومی است. 

وي افزود: هدف از برگزاري برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی، ترفیع جایگاه کارآفرینان در اذهان و افکار عمومی، ورود افراد به عرصه
کارآفرینی، تشویق نسل جدیدي از کارآفرینان به راه اندازي کسب وکار و ایجاد زیست بوم کارآفرینی و اکوسیستم مناسب در کشور

 
است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان اظهار کرد: برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی سکویی براي
توسعه ارتباطات و همکاري هاي پیوسته همه نقش آفرینان عرصه کارآفرینی است و نقشی اساسی در توسعه فناوري و ایجاد توانمندي

 
هاي کشورها داشته و یکی از بهترین پیامدهاي آن اشتغال زایی و توسعه اقتصادي است. 

 
330 میلیارد تومان از اعتبارات خراسان شمالی صرف پرداخت حقوق کارکنان دولت می شود 

 
حجت الاسلام انصاریان: ماجراي احترام عجیب پیامبر(ص) به جنازه کارگري ساده! 

 
گزارش| فقر امکانات و نبود حامی مالی پاشنه آشیل کاراته کاران کردستان 

بی باك گفت: به منظور ترویج فرهنگ و گسترش روحیه کارآفرینانه در بین آحاد جامعه، به خصوص نسل جوان و نواندیش، همه ساله
برنامه ها و رویدادهاي مختلفی اجرا می شود. امسال نیز بیش از 40عنوان برنامه در سطح استان اجرا می شود که با توجه به شرایط
حاکم بر جامعه جهانی و کشور به علت شیوع ویروس کرونا تاکید بر آن است تا همه برنامه هاي این هفته به صورت مجازي و یا از

 
طریق آنلاین و در صورت حضوري بودن برنامه ها، با رعایت کامل شیوه نامه هاي بهداشتی انجام شود. 



وي افزود: هفته کارآفرینی از 26 آبان ماه آغاز و تا 2 آذر ادامه دارد و باتوجه به روزشمار این هفته، برنامه هاي متنوعی پیش بینی
شده که نشست استاندار با اعضاء کانون کارآفرینی،بازدید از دستاوردهاي بانوان کارآفرین، برگزاري همایش طرح توانمندسازي زنان و
مردان مناطق محروم در شهرستان گمیشان، برگزاري وبینار " فرصت کارآفرینان در دوره رکود اقتصادي"، کارگاه آموزش مجازي "
کارآفرینی براي صاحبان مشاغل خرد"، بازدید از شرکت هاي دانش بنیان، برگزاري وبینار با موضوع "نقش کارآفرینی زنان در اقتصاد
خانواده" و برگزاري وبینار "تفکر خلاق و پرورش قواي کارآفرینی نوجوانان" در سطح ملی از شاخص ترین برنامه هاي هفته جهانی

کارآفرینی در استان گلستان است.



بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان

فارس

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/08/25

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و
بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود.

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و

 
بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن،
سه واحد تولیدي گروه فاتح صنعت کیمیا، گروه کولر هوایی آبان و گروه

 
سازه پیوند در این سفر مورد بازدید قرار گرفتند. 

گروه فاتح صنعت کیمیا با 6 هزار نفر نیروي کار شامل 16 واحد تولیدي در

 
حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و خدمات به دکل هاي نفتی و گازي است. 

گروه کولر هوایی آبان با اشتغال 1500 نفر شامل 5 واحد تولیدي در حوزه

 
ساخت تجهیزات نیروگاهی و نفت و گاز می باشد. 

گروه سازه پیوند نیز با 500 نفر اشتغال در حوزه ساخت سازه هاي فولادي

 
فعالیت می نماید. 

مدیران ارشد و اجرایی بانک در نشست با مسؤلین این واحد هاي تولیدي ضمن اشاره به لزوم تمرکز حساب شرکت ها و مشتریان در
شعب بانک صنعت و معدن و ضرورت استفاده از خدمات اعتباري مانند ضمانتنامه و اعتبارات اسنادي بر تأثیر روابط متقابل و مؤثر

 
بانک با مشتریان خوشنام خود در تسهیل و تسریع ارائه خدمات متنوع بانکی و تسهیلات مورد نیاز آنان تأکید کردند. 

همچنین معاون اعتبارات و راهبري شعب و رییس اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن در جلسه اي که با حضور
کارکنان مدیریت استانی این بانک برگزار گردید، ضمن تقدیر از همکاران به بررسی عملکرد هفت ماهه آنان پرداختند و در خصوص

 
اجراي بانکداري شرکتی و پیگیري مسایل و مشکلات واحد هاي تولیدي این استان رهنمودها و راهکارهایی را مطرح نمودند. 

در این جلسه مقرر گردید تا پایان سال همکاران شعب و مدیریت هاي استانی در خصوص جذب منابع، درآمد هاي کارمزدي و وصول
مطالبات تمامی تلاش و توان خود را به کار گیرند.



تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/08/25

بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت
کرد.

بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد.

به گزارش اکونا پرس، به نقل از سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان
مشاغل آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا، از زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان

 
ماه سال جاري 722950 میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

این مبلغ در قالب 737 فقره تسهیلات به کارگاه هاي مختلف پرداخت و باعث تداوم

 
اشتغال بیش از 5 هزار نفر در این کارگاه ها شده است. 

لازم به ذکر است، که هم اکنون 1376 پرونده تسهیلاتی دیگر نیز توسط بانک سامان
در دست بررسی و اقدام است که با پرداخت این تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي در آینده نزدیک، تداوم اشتغال بیش از 7 هزار نفر

دیگر نیز تضمین خواهد شد و این بانک گامی موثر در تدوام اشتغال بیش از 12 هزار هموطن برخواهد داشت.



گفتگو با رئیس اتاق تعاون|3 مشکل اصلی تولید زاییده تحریم است؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس اتاق تعاون ایران با اشاره به اینکه سه مانع عمده در مسیر تولید وجود دارد گفت: اقتصاد ایران از دو آفت نفتی و دولتی
بودن رنج می برد و باید فضا براي فعالیت بنگاه هاي غیردولتی افزایش یابد.

 
 

رئیس اتاق تعاون ایران با اشاره به اینکه سه مانع عمده در مسیر تولید وجود دارد گفت: اقتصاد ایران از دو آفت نفتی و دولتی بودن

 
رنج می برد و باید فضا براي فعالیت بنگاه هاي غیردولتی افزایش یابد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، 28 آبان ماه سال گذشته 2500 نفر از تولیدکنندگان, کارآفرینان و فعالان اقتصادي با
مقام معظم رهبري دیدار کردند که ایشان در آن دیدار با اشاره به اهمیت ثروت ملی و گسترش رفاه عمومی در نظام اسلامی و
ضرورت امید نبستن به خارج از کشور تأکید کردند: کار و راهبرد اساسی «مصون سازي اقتصاد از آسیب تحریم ها از طریق تقویت و

 
رونق تولید داخلی» است و بنده پشت این قضیه ایستاده ام و از مسیر پیشرفت حقیقی کشور کاملاً دفاع می کنم. 

در آن دیدار 10 نفر از فعالان اقتصادي و تولید سخنرانی کردند. بهمن عبداللهی، رئیس اتاق تعاون ایران یکی از کسانی بود که در آن

 
روز در محضر رهبر انقلاب سخنرانی کرد، به سرغ وي رفتیم تا از نزدیک در جریان شرایط تولید و نظرات وي قرار بگیریم. 

عبداللهی در آن جلسه درباره سه محور اصلی ضرورت باور فرهنگ تعاون به عنوان رکنی براي اجراي سیاست هاي اقتصادي،
ساماندهی شبکه هاي تعاونی توزیعی براي تأمین مایحتاج عمومی و ضرورت تلاش براي دست یابی به ظرفیت 25 درصدي تعاون در

 
اقتصاد ملی صحبت کرد. 

 
3مانع عمده در مسیر تولید چیست؟ 



رئیس اتاق تعاون ایران حال بعد از گذشت یک سال از آن جلسه درباره اینکه ارزیابی اش، از وضعیت تولید طی یک سال اخیر
چیست؟ با اشاره به اینکه سه مانع عمده در مسیر تولید کشور وجود دارد گفت: مورد نخست غیرقابل پیش بینی بودن قیمت مواد
اولیه و محصولات است، مورد دوم بی ثباتی مقررات، دستورات و آئین نامه هاي دستگاه هاي اجرایی است و مورد سوم عدم تأمین

 
مالی کافی است. 

رئیس اتاق تعاون ایران افزود: بخشی از علت بی ثباتی قیمت مواد اولیه ناشی از تحریم است و نمی توان تحریم را نادیده گرفت, اما

 
بخشی هم به تصمیمات داخلی برمی گردد که اثرات تحریم ها را دوچندان کرده است. 

وي ادامه داد: در موضوع دوم یعنی بی ثباتی مقررات باید بگویم که این مساله دیگر به تحریم مربوط نیست، بلکه مستقیم به
تصمیمات داخلی مربوط می شود. در واقع هر روز تصمیمات خلق الساعه و بعضاً بدون مطالعه و غیرکارشناسی گرفته و ابلاغ می شود

 
که آثار سوء آن را مدتی بعد به صورت مستقیم در تولید می بینیم. 

 
تصمیمات خلق الساعه آثار تحریم را دوچندان کرد 

عبدالهی گفت: مورد سوم یعنی عدم تأمین مالی هم خیلی به تحریم مربوط نمی شود. وقتی هر روز در کشور فریاد می زنیم که رشد
نقدینگی غیرقابل کنترل شده و به تعبیري روزي دو هزار میلیارد تومان به آن اضافه می شود، یعنی نقدینگی هست ولی باید با
سیاست هایی این نقدینگی را به بخش هاي تولیدي و مولد کشور هدایت کرد که این امر با تصمیمات داخلی امکان پذیر است. اگر

 
این 3 مشکل به نحوي حل شود حتماً شاهد جهش تولید خواهیم بود. 

رئیس اتاق تعاون ایران درباره دیدار سال گذشته با رهبري گفت: این دیدار سال گذشته صورت گرفت. به نظر من هدف از برگزاري

 
جلسه سال گذشته این بود که حضرت آقا نسبت به مسائل تولید تأکیدات خود را مطرح کنند. 

وي بیان کرد: سال گذشته مشکلات تولید بسیار زیاد بود. به همین دلیل فعالان در آن جلسه نسبت به تولید گلایه داشتند. حضرت
آقا در آن جلسه با تأکید بر تقویت تولید داخلی تلاش کردند مسیر را براي تولید کنندگان روشن کنند. تکیه بر توان داخلی شاه کلید

 
فرمایشات رهبري بود. و استفاده از ظرفیت هاي توان داخلی مسئله اي بود که بارها به آن تأکید کردند. 

 
 



رئیس اتاق تعاون ایران اظهار داشت:خلاصه فرمایشات رهبري این بود که در کشور دستمان به زانوي خودمان باشد, یعنی در واقع

 
نگاهمان به داخل کشور باشد. 

وي در پاسخ به ارزیابی کلی خود از شرایط اقتصادي کشور گفت: در طول سال گذشته و امسال که نزدیک به 8ماه از سال گذشته
است, ما در حوزه تولید شرایط خوبی داشتیم. در حوزه تولیدات کشاورزي شرایط نسبتاً خوبی داشتیم،در حوزه صنعت و معدن هم
شرایط خوبی داشتیم، امسال نسبت به سال گذشته دو عارضه به مشکلات اقتصادي کشور اضافه شده است. اولین موضوع بحث شیوع

 
ویروس کرونا و دیگري بحث تحریم ها است. 

عبداللهی با بیان اینکه شرایطمان در سال جاري نسبت به سال گذشته بهتر شده است گفت: اگر با بخش تولید کمی مهربانانه تر
برخورد می شد, اگر مسئولین توجه بیشتري داشتند, حتماً شرایط بهتر می شد. اگر برخی اقدامات صورت می گرفت شرایط تولید می
بایست از الان بهتر می شد. سال گذشته در تولید حرکات خوبی شروع شد و امسال این حرکت تشدید شد و سرعت بیشتري گرفت.

 
حتماً ظرفیت بیشتري داشتیم که می توانست محقق شود. رکودي را در تولید احساس می کنیم که نیازمند اقدامات دیگري است. 

رئیس اتاق تعاون گفت:در پایشی از سوي اتاق بازرگانی و اتاق تعاون صورت گرفته است, سه مشکل اساسی در بین تولید وجود
داشت.مورد نخست غیرقابل پیش بینی بودن قیمت مواد اولیه و محصولات است، مورد دوم بی ثباتی مقررات، دستورات و آئین نامه

 
هاي دستگاه هاي اجرایی و مورد سوم عدم تأمین مالی کافی براي فعالیت هاي اقتصادي است. 

وي درباره رسیدن به سهم 25درصدي تعاون در اقتصاد گفت:درحال حاضر بیش از 70 درصد اقتصاد کشور در اختیار دولت است.
زمانی که 75درصد در اختیار دولت است نمی توان توقع داشت که 25درصد در اختیار تعاون باشد. براي رسیدن به سهم 25درصد
الزاماتی وجود دارد. اجراي قوانین مرتبط با این توسعه است. براي رسیدن به هدف مشخص شده,قوانین مختلفی را داریم.در قوانینی
مانند قوانین سیاست هاي اصل 44,چه قوانین برنامه توسعه,سند توسعه بخش تعاون, همه نیازمند اجراي صحیح قوانین است. بیش از
90درصد این قوانین اجرا نمی شود. زمانی که این قوانین اجرا نشود, چگونه می توانیم به رشد 25درصد دست یابیم؟ما قوانین خوبی

 
براي توسعه بخش داریم, اما متأسفانه در اجرا مشکل داریم. 

وي با بیان اینکه شاید عده اي معتقد باشند تعیین سهم 25 درصدي براي تعاون در اقتصاد منطبق با واقعیت ها نباشد، اما معتقدم
این نیاز اقتصاد کشور است و باید اقتصاد ایران به سمت مردمی شدن حرکت کند. بر اساس اصل 44 قانون اساسی باید تا پایان برنامه
پنجم توسعه 25درصد اقتصاد در حوزه بخش تعاون قرار می گرفت، اما اکنون تا رسیدن به این رقم فاصله زیادي وجود دارد. اقتصاد

 
ایران از دو آفت نفتی و دولتی بودن رنج می برد و باید فضا براي فعالیت بنگاه هاي غیردولتی افزایش یابد. 

 
اقتصاد ایران از دو آفت نفتی و دولتی بودن رنج می برد و باید فضا براي فعالیت بنگاه هاي غیردولتی افزایش یابد. 

رئیس اتاق تعاون ایران درعین حال با بیان اینکه در حال حاضر 75 درصد اقتصاد کشور در دست دولت و شرکت هاي خصولتی است،
گفت: در شرایطی که تمام فضاي اقتصادي براي فعالیت شرکت هاي غیردولتی حدود 30درصد است نمی توان انتظار داشت بخش

 
تعاون رشد کند لذا براي تحقق این امر سهم دولت در اقتصاد باید کاهش یابد تا فضا براي فعالی شرکت هاي غیردولتی افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه ظرفیت هاي نهفته و بالقوه تعاون باید به ظرفیت هاي بالفعل تبدیل شود، گفت: در حال حاضر کمتر از 10درصد از
قوانین مرتبط با تعاون به اجرا درآمده و یکی از دلایل عدم تحقق سهم 25درصدي تعاونی ها از اقتصاد عدم اجراي قوانین مرتبط با

 
حوزه تعاونی بوده و وظیفه مجلس است که پس از تصویب قوانین، بر حسن اجراي قوانین نظارت داشته باشد. 



عبدالهی افزود: ما نیازي به اصلاح قانون نداریم، آنچه نیاز داریم این است که مجلس نظارتی بر اجراي قانون داشته باشد,مجلس دو
وظیفه قانون گذاري و نظارت براجراي قانون را دارد. تقاضاي ما این است که مجلس بر اجراي قانون نظارت کند. اگر قانون به درستی

 
اجرا شود, می توان به سمت هدف 25درصدي تعاون در اقتصاد حرکت کرد. 

وي با بیان اینکه 17استان مرزي در کشور داریم گفت:در این 17 استان که کمتر توسعه یافته هستند,ما می توانیم با الگوي تعاون,

 
فعالیت هاي اقتصادي مفید و پایداررا ایجاد کنیم که می تواند به توسعه ثروت و اشتغال پایدار کمک کند. 

رئیس اتاق تعاون ادامه داد:یکی از مولفه هاي امنیتی کشور, حضور جمعیت در مناطق مرزي است. وقتی بیکاري و خشکسالی باشد
مردم روستا را ترك می کنند. با خالی شدن روستاها دو مسئله ایجاد می شود, مرزهایمان خالی می شود و از سوي دیگر شهرهاي

 
حاشیه اي ایجاد می شود.با توجه به تعاون می توان رونق را در استان هاي مرزي برگرداند. 

 
مسئولان نسبت به ظرفیت هاي بخش تعاون غفلت کرده اند 

عبدالهی بااشاره به عدم باورفرهنگ تعاون گفت: متأسفانه مسئولان کشور نسبت به ظرفیت بخش تعاون,سهواً غفلت کرده اند. ظرفیت
بخش تعاون مغفول مانده است. یکی از مواردي که حضرت آقا بارها بر آن تأکید داشته است. توجه به بخش تعاون بوده است که

 
متأسفانه مغفول مانده است. ظرفیت بخش تعاون بسیار بزرگ است و می تواند نقش مهمی در اقتصاد کشور ایفا کند. 

وي گفت: بزرگترین نیت من, خواسته و آرزوي من در دیدار با رهبري توجه به باور بخش تعاون بود. رهبري بارها از کارکرد بخش
تعاون دفاع کرده اند که از طرف تعاونگران, از ایشان تشکر می کنم. امیدوارم با تأکیدات ایشان بر رویکرد مسئولان کشور تغییرایجاد

 
شود. امیدوارم مسئولان بر این باور برسند که از بخش تعاون حمایت کنند. 

رئیس اتاق تعاون درباره توزیع بخش تعاون گفت: یکی از مشکلات کشور بحث ضعف در توزیع مواد و اقلام مصرفی است. در کشور
نظام توزیع مدیریت پذیر نداریم,بارها مسئولان به این مسئله تذکر داده اند. مجلس هم اخیراً به نظام توزیع ورود کرده است. بحث
کالا برگ را مطرح کرده است. یکی از دلایل پیشنهاد این طرح این است که مجلس به این نتیجه رسیده است که چرا کالایی که با ارز
ترجیحی تهیه می شود ولی با همان قیمت به دست مردم نمی رسد. پایشی هم مجلس در اواخر سال 97 داشت, در جلسه پول و
اعتبار این موضوع مطرح شد این بود که افزایش قیمت کالاهایی که با ارز 4200 تهیه می شود بسیار بیشتر است. یعنی نشان می

 
دهد که بیشترین فساد را در حوزه کالاهایی داریم که با ارز4200 تهیه می شود. 

وي اظهار داشت:یکی از این مفاسد بحث توزیع است. یعنی کالا با ارز4200 به دست مردم نمی رسد. از سوي دیگر بزرگترین شبکه
توزیع کالا در کشور در بخش تعاون است. بالغ بر 5هزار تعاونی توزیعی در کشور داریم,در مقاطع مختلف هم نقش ایفا کردند,در دوره

 
اول تحریم ها از دوره 89تا93, دوره توزیع سبد کالا در اوایل ریاست جمهوري آقاي روحانی هم تعاون در توزیع خوش درخشید. 

رئیس اتاق تعاون با اشاره به سامانه مهتا گفت: این سامانه براي توزیع هدفمند اقلام اساسی است. باوجود آنکه جهان به سمت اقتصاد

 
تعاونی و مردم محور حرکت کرده در کشور ما این امر مورد غفلت و بی توجهی قرار گرفته است. 

بهمن عبدالهی اظهار کرد: سامانه مدیریت هوشمند توزیع کالاهاي اساسی (مهتا) نیز توسط یک تیم حرفه اي آماده راه اندازي است تا
تحت یک سامانه هوشمند کالاهاي موردنیاز و اساسی را توزیع کنیم و معتقدیم در شأن جمهوري اسلامی ایران نیست که بعد از 40



 
سال به دوران نظام کوپنی برگردیم. 

وي گفت:این سامانه که توسط اتاق تعاون ایران طراحی شده است، با هدف اصلاح نظام توزیع و عادلانه شدن آن و شفاف سازي توزیع
کالاها پیاده سازي شده است. امکان نظارت بر فرآیند توزیع کالا، حذف فساد و رانت در نظام توزیع و همچنین مدیریت توزیع کالا
براي دهک هاي مختلف جامعه از جمله ویژگی هاي این سامانه است.همچنین بر اساس مکانیزمی که براي سامانه مهتا طراحی شده،

 
امکان مدیریت توزیع کالاها به شکل هوشمند و پیگیري لحظه اي میزان و نوع کالاها نیز وجود دارد. 

 
 

عبدالهی با بیان اینکه در شرایط جنگ اقتصادي هستیم گفت:در شرایط جنگ اقتصادي با روش معمول نمی توان کار انجام داد.
تصمیمات باید تصمیمات زمان جنگ باشد. به معنی اینکه مدیران بپذیرند, باید تصمیمات عادي روزمره دور شویم.باید تصمیمات
براي حمایت از تولید در شرایط جنگی باشد. تولید راه بیفتد مشکل تأمین ارز حل می شود, بیکاري حل می شود و اقتصاد رونق می

 
یابد. کشور ظرفیت تولید دارد, اگر واقعاً از تولید حمایت شود, ما نیازي به نفت و خارجی ها نداریم. 

رئیس اتاق تعاون ایران با اشاره به اینکه کمبودي در حوزه قوانین اقتصادي وجود ندارد اما نظارت ها کافی نیست، گفت: متاسفانه بر

 
اساس نگاه لیبرالیستی حاکم بر اقتصاد کمتر به بخش تعاون توجه شده است. 

وي با اشاره به اینکه مهم ترین مشکل کشور در این سال ها مشکل اقتصادي است گفت: مقام معظم رهبري نیز در این سال ها به

 
درستی همواره بر این موضوع تاکید داشتند اقتصاد کشور هم تا در تولید رونقی اتفاق نیافتد اصلاح نمی گردد. 

عبدالهی با بیان اینکه مهم ترین مزیت هاي رونق تولید شامل چه مواردي است گفت:حل مشکل بیکاري،تحقق اقتصاد مقاومتی

 
مخصوصا در خودکفایی تامین کالاهاي اساسی،کاهش نیاز کشور به واردات وافزایش توان کشور در ایجاد ارزش افزوده بیشتراست. 

رئیس اتاق تعاون ایران با تأکید بر توان داخلی گفت:علت اصلی تاکید رهبري به توان داخلی این است که ایشان به توان داخلی کشور

 
ایمان دارند و با توجه به خصومت هاي دائمی دشمنان راه چاره در تقویت توان داخلی است. 

وي ادامه داد: در صورت تحقق این موضوع میزان اثر گذاي تحرکات دشمن مخصوصا تحریم ها کمتر شده و نوسانات متغیرهاي
اقتصادي کاهش می یابد و برنامه ریزي کشور مبتنی بر ظرفیت ها و متغیرهاي قابل کنترل داخلی می گردد و میزان اثرگذاري
متغیرهاي غیر قابل کنترل کمتر می شود. تکیه بر توان داخلی موجب خودباوري، کاهش وابستگی به واردات، افزایش اشتغال، کاهش



نوسانات اقتصادي می شود و میزان تحقق برنامه و سیاست هاي داخلی افزایش می یابد زیرا برنامه ریزي کشور بر اساس متغیرهاي

 
قابل کنترل خواهد بود. 

عبدالهی گفت: راه گریز در وضعیت فعلی تحقق اقتصاد مقاومتی، تکیه بر توان داخلی و برنامه ریزي بر اساس واقعیت هاي اقتصادي و
توسعه و توانمند سازي بخش هاي تعاونی و خصوصی است. بیش از اندازه بزرگ شدن اقتصاد دولتی و کسري بودجه ناشی از آن

 
موجب اتلاف منابع و افزایش نقدینگی و تورم شده است. 

اتاق تعاون ایران ,



معاون وزیر علوم: تکثیر الگوهاي استارتاپ مورد توجه قرار گیرد

منبع: ایرناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/08/25

بیرجند - ایرنا - معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري گفت: استارتاپ ها قابلیت تکثیر دارند و الگوهاي
موفق در این عرصه و زایش الگوهاي تازه تر باید در دانشگاه ها مورد توجه قرار گیرد.

بیرجند - ایرنا - معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم،
تحقیقات و فناوري گفت: استارتاپ ها قابلیت تکثیر دارند و
الگوهاي موفق در این عرصه و زایش الگوهاي تازه تر باید

 
در دانشگاه ها مورد توجه قرار گیرد. 

غلامرضا غفاري روز یکشنبه در آیین تجلیل از برگزیدگان
رویداد استارتاپ ویکند دانش کار که به شکل مجازي در
دانشگاه بیرجند برگزار شد افزود: زندگی زایا و زندگی که
در آن رشد و بالندگی وجود دارد مهم بوده که براي نیل به
آن باید به دستاوردهاي جدید از منظر توسعه دست پیدا

 
کنیم. 

وي اظهار داشت: توسعه در گرو فعال سازي ظرفیت ها و فعال شدن کنش گران اجتماعی است که تبدیل به عاملان شده و از یک

 
اثرگذاري بیشتري بهره مند می شوند و قابلیت هاي جدید کسب می کنند. 

معاون وزیر علوم، تحقیقات و فناوري بیان کرد: آینده یک جامعه به کنش گري کنش گران آنها بستگی دارد و این کنش گري وقتی

 
مبتنی بر اندیشه و تعقل و بینش توام با بینش باشد اثرگذاري بیشتري را دارد. 

غفاري گفت: پشتیبانی از کنش گران اجتماعی در حوزه دانشگاه اهمیت دارد و یک جمع دانشجویی که براي یک حرکت داوطلبانه
داوطلب می شوند و حمایت از ایده ها و تکمیل فرآیند ایده و رسیدن به مرحله خودگردانی و خوداتکایی اهمیت مهمی در عرصه
کارآفرینی دارد و استارتاپ هایی که در مجموعه دانشگاه ها بنا به تجربه در دیگر دانشگاه ها هم نشان می دهد که پنجره هاي

 
جدیدتري را به روي دانشجویان باز می کند. 

وي افزود: این تاثیرگذاري منحصر به جمع کنش گران استارتاپی نیست و به نوعی بر روي دیگر مجموعه ها هم اثرگذار است، رونق
بخشی به فضاي زندگی تحصیلی دانشجویان در کنار زندگی حرفه اي که صرف آموزش حرفه اي می شود استارتاپ ها می توانند

 
اهمیت داشته باشند. 

وي اظهار داشت: زمانی زندگی حرفه اي دانشجویان اثرگذار است که بتواند در کنار زندگی دانشجویی از غناي بیشتري برخوردار شوند
و مهارت افزایی باید در عرصه هایی که مکمل عرصه دانشجویی دانشجویان است رقم بخورد و استارتاپ ها یکی از مناسبت ترین



 
بسترها براي تقویت زندگی تحصیلی است. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري بیان کرد: استارتاپ و کارآفرینی با محوریت آسیب هاي اجتماعی و اینکه به

 
چه شکل می توان با بهره گیري از این رویداد از آسیب هاي اجتماعی پیشگیري کنیم اهمیت دارد. 

وي اظهار داشت: همه اذعان دارند که آسیب اجتماعی نوعی اختلال و تجربه آنها در جایی است که تجربه زیستی انسان ها زمانی که

 
محتوي لازم را ندارد و در آن خلاء وجود دارد احتمال بروز آسیب هاي اجتماعی را فراهم می کند. 

وي بیان کرد: براي پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی باید به شکل مداوم پیوستگی ها و وابستگی و تعلق افراد را نسبت به جایگاهی
که در آن قرار دارند فراهم کنیم و به میزانی که این پیوستگی ها و تعلق ها محقق می شوند مقاومت و تاب آوري در برابر آسیب ها و

 
ورود به حوزه هایی که با هنجارهاي جامعه همخوانی ندارند کاهش پیدا کند. 

غفاري گفت: کارآفرینی و گرایش به کارآفرینی یکی از عناصر اساسی براي جستجوي فرصت هاست و امکان نوعی کاوش را براي ورود
به بازار کار و داشتن حس تعلق در افرار فراهم می کند و از این منظر استارت آپ ها امکان پیوستن به زنجیره هایی که فراتر از آنچه

 
در بستر دانشگاه داریم را فراهم می کند. 

وي افزود: کارآفرینی را نمی توان به عنوان امر فردي تلقی کرد بلکه امر جمعی است که حاصل هم افزایی ایده هاي نو و تشخیص ایده
هایی است که می توانند به خلق فرصت هاي جدید منجر شوند و درك فرصت ها و موقعیت هاي جدید یک نقش مهم براي عرصه

 
نوآوري و کارآفرینی دارد. 

وي اظهار داشت: در جمع دانشجویان مجموعه اي از ظرفیت هاي بالقوه وجود دارد و وجود هنجارهاي مشترك و اهداف مشترکی که

 
در بین جامعه دانشگاهی وجود دارد امکان تبادل اطلاعات و خلق فرصت هاي تازه فراهم می کند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري بیان کرد: دانشجویان در بستري قرار دارند که دانشگاه نام دارد و بهره مند از
یک سرمایه نمادین بالایی است و امکان پیوند مجموعه نیروهاي دانشگاهی اعم از دانشجویان با اعضاي هیات علمی را با منابع بیرون

 
دانشگاه فراهم می کنند. 

غفاري گفت: همکاران ما در دانشگاه و اعضاي هیات علمی و مدیران دانشگاه بسترسازي لازم را فراهم کنند تا دانشگاه با محیط اطراف
خود و نیازهاي جامعه به خوبی ارتباط برقرار کند چون این هم افزایی به نوعی توان بیشتري را در بین کنشگران در قالب هاي مختلف

 
فراهم می کند. 

رویداد استارتاپ ویکند دانش کار از مرداد ماه سال جاري با برگزاري چهار کارگاه 200 شرکت کننده آغاز شد و پس از داوري که روز

 
جمعه گذشته انجام گرفت از سه گروه استارتاپی تجلیل شد. 

 
گروه هاي منتخب از دانشگاه هاي سیستان و بلوچستان و دانشگاه بیرجند و دانشکده فردوس هستند. 

 
برچسب ها 

 
- بیرجند 



 
- غلامرضا غفاري 

 
- استارتاپ 

 
- کارآفرینی 

 
- دانشگاه 

- علم و فناوري



تذکرات کتبی نمایندگان به مسئولان اجرائی کشور/ لزوم پرهیز دولت از نگاه

دستوري به بازار سرمایه

منبع: خانه ملتشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/08/25

عضو هیات رئیسه مجلس تذکرات کتبی نمایندگان به مسئولان اجرایی کشور را قرائت کرد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، روح االله متفکر آزاد در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه) مجلس شوراي

 
اسلامی تذکرات کتبی نمایندگان به مسئولان اجرایی کشور را به شرح زیر قرائت کرد: 

- تذکر حسن محمدیاري نماینده توالش، رضوانشهر و ماسال به همراه انور حبیب زاده، کمال حسین پور، غلامرضا مرحبا، محمدرضا
احمدي، سیدکاظم دلخوش اباتري، رسول فرخی، پرویز محمدنژاد، سید جلیل محمدي و محمدمهدي زاهدي به وزیر آموزش و

 
پرورش درخصوص لزوم اقدام براي رفع جعل نام حیران اردبیل به جاي حیران گیلان در کتب درسی. 

- تذکر حبیب االله دهمرده نماینده زابل، زهک، هیرمند، نیمروز و هامون به وزیر نیرو درخصوص اینکه چرا در رابطه با فضاي سبز
حاشیه چاه نیمه 4 اقدام جدي صورت نگرفته است، تذکر به رئیس جمهور درخصوص اینکه چرا در بازار در رابطه با گرانی به خصوص
کالاهاي اساسی اقدام جدي صورت نمی گیرند، تذکر به وزراي جهاد کشاورزي و صمت درخصوص گرانی کود شیمیایی و گرانی

 
کمرشکن بازار. 

- تذکر محمود احمدي بیغش نماینده شازند به وزیر کشور درخصوص لزوم ممانعت از گماردن فرمانداران و بخشداران بدون هویت

 
استخدامی و تجربه کار اداري 

- تذکر هاجر چنارانی نماینده نیشابور و فیروزه به رئیس جمهور درخصوص لزوم اقدام جهت تنظیم بازار خودرو، تذکر به رئیس
جمهور درخصوص لزوم پاسخگویی به تورم امروز جامعه، تذکر به رئیس جمهور و وزیر جهاد کشاورزي درخصوص لزوم پاسخگویی به
نابسامانی قیمت مسکن در کشور، لزوم افزایش اعتبار واگذاري واکسن و تجهیزات فنی براي پیشگیري بیماري مشترك و واگیر دام و

 
طیور، تذکر به رئیس جمهور درخصوص لزوم رسیدگی به افزایش قیمت اقلام خوراکی در 6 ماهه اول سال جاري. 

 
- تذکر جلال محمودزاده نماینده مهاباد به رئیس جمهور درخصوص لزوم جلوگیري از تیراندازي به کولبران در مناطق غربی کشور 

- تذکر سید سلمان ذاکر نماینده ارومیه به وزیر جهاد کشاورزي درخصوص لزوم خرید سیب صنعتی و زیردرختی به قیمت مناسب و

 
تعیین شده تعاون روستایی در ارومیه 

- تذکر ابراهیم رضایی نماینده دشتستان به وزیر امور اقتصادي و دارایی درخصوص لزوم پرهیز دولت از نگاه دستوري به بازار سرمایه و

 
تمرکز نقش نظارتی در بازار و برخورد با عوامل فساد 

- تذکر فرهاد بشیري نماینده پاکدشت به وزیر نفت درخصوص لزوم تسریع در تامین گاز مایع مورد نیاز براي شهروندان فاقد گاز

 
شهري 



- تذکر علی خضریان نماینده تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس به همراه 23 نفر از نمایندگان به وزراي نیرو و کشور
درخصوص لزوم اقدام براي رویه مند نبودن حسابرسی دقیق محلی درمورد طرح پیشنهادي شرکت هاي آب و فاضلاب مصوب شده

 
شوراهاي اسلامی شهرها 

- تذکر محمدرضا پورابراهیمی نماینده کرمان و راور به وزیر اطلاعات درخصوص لزوم پگیري جدي براي شناسایی و برخورد با عوامل

 
تولید و نشر اکاذیب، افترا و تهمت به مسئولان کشور در زمان رأي اعتماد وزیر فعلی صمت در فضاي مجازي 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه فرهاد بشیري، کمال حسین پور، ابراهیم عزیزي،
کیوان مرادیان، حسین میرزایی، حسن نوروزي، جواد نیک بین به وزیر کشور درباره ضرورت رسیدگی به وضعیت سوخت تاکسی هاي

 
تلفنی شاهین شهر، میمه و برخوار و اعلام به شرکت پخش فرآورده هاي نفتی 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 45 نماینده دیگر به وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی
درخصوص لزوم احتساب خدمت سربازي در سوابق بیمه اي بیمه پردازان صندوق بیمه عشایري و روستایی کشور براساس ماده 95

 
قانون تامین اجتماعی. 

 
- تذکر عبداالله ایزدپناه نماینده ایذه و باغملک به وزیر راه و شهرسازي درخصوص لزوم رسیدگی به وضعیت راه هاي ایذه و باغملک 

- تذکر معین الدین سعیدي نماینده چابهار به وزیر راه و شهرسازي درخصوص لزوم تسریع در اجراي طرح هاي مهم راه در جنوب

 
استان سیستان و بلوچستان با توجه به میزان بالاي تصادفات در محورهاي مواصلاتی این منطقه 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 17 نفر از نمایندگان به وزیر علوم درخصوص لزوم
تسریع در اجراي احکام قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات و ارجاع متخلفان به مراجع رسیدگی به تخلفات اداري در دستگاه

 
هاي زیرمجموعه وزارت علوم 

- تذکر نصراالله پژمانفر نماینده مشهد به همراه 25 نفر از نمایندگان به وزیر جهاد کشاورزي درخصوص اینکه چرا بیش از 80 درصد از
نهاده هاي دامی مورد نیاز کشور که نمی توانند در داخل تولید و منجر به خودکفایی شوند، با ارز 4200 تومانی وارد شده و با وجود

 
اینکه چندبرابر قیمت گذاري شده نایاب است و ظرفیت مقابله به مثل کاهش پیدا کرده است؟ 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 24 نفر از نمایندگان به رئیس جمهور درخصوص

 
ضرورت شفافیت قیمت گذاري اجناس و کالاهاي اساسی و جلوگیري از افزایش متعدد قیمت ها با تصویب شوراي عالی اقتصاد 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 19 نفر از نمایندگان به وزیر دفاع درخصوص لزوم

 
اجراي کامل ماده 49 قانون خدمت وظیفه عمومی درباره پرداخت حقوق سربازان وظیفه. 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 26 نفر از نمایندگان به وزیر رفاه درخصوص اجراي
کامل ماده 13 قانون جامع خدمات ایثارگران درباره معافیت شاغلین و بازنشستگان در پرداخت 2 درصد حق درمان، جانبازان و

 
ایثارگران مشمول قانون تامین اجتماعی. 



- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه حسین میرزایی، جواد نیک بین و رسول فرخی به

 
وزیر راه و شهرسازي درخصوص لزوم تسریع در تعریض و دوبانده نمودن جاده شاهین شهر 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه حسین میرزایی و رسول فرخی به وزیر بهداشت و

 
درمان درخصوص لزوم استقرار پزشکان متخصص در شهرستان برخوار 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 20 نفر از نمایندگان به وزیر علوم درخصوص ضرورت

 
نظارت بر مدیریت و آموزش دانشگاه هاي علمی کاربردي کشور 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 20 نفر از نمایندگان به وزیر امور خارجه درخصوص

 
جلوگیري از مداخلات سفارت هلند در امور آموزشی، اقتصادي و اقدامات ضدامنیت علیه ایران 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه 18 نفر از نمایندگان به وزیر امور اقتصادي و دارایی
درخصص لزوم بازگرداندن مدارك هویتی و تضمن گیرندگان بعد از تسویه بانک ها، موسسات مالی و اعتباري و صندوق قرض الحسنه

 
و کارآفرینی. 

- تذکر حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر، میمه و برخوار به همراه جعفر راستی و حسین میرزایی و محمدتقی نقدعلی به

 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درخصوص لزوم تسریع در رفع مشکلات و محدودیت هاي موقوفات پلاك 43 مزرعه خرزوم. 

تذکر مهرداد ویس کرمی نماینده خرم آباد به همراه 22 نفر از نمایندگان به رئیس جمهور درخصوص اینکه چرا بند (هـ) ماده 7 و بند

 
(ب) ماده 12 قانون برنامه ششم توسعه باتوجه به مشکلات اقتصادي و بازنشستگی عملی نشده است. 

- تذکر عباس مقتدایی نماینده اصفهان به وزیر تعاون و رئیس جمهور درخصوص بازنگري جدي در ارزیابی توان مالی خانوارهاي
روستایی در افزایش حق بیمه سلامت در سال جاري و ضرورت توجه و حمایت حداکثري از نهادهاي فرهنگی در تدوین برنامه هفتم

 
توسعه و بودجه 1400 

- تذکر جواد نیک بین نماینده کاشمر به وزراي ورزش و جوانان، بهداشت و درمان و فرهنگ و ارشاد اسلامی درخصوص اینکه چرا
پاداش کشتی گیران مدال آور پس از دو سال با محاسبه سکه دو میلیون تومانی و کسر مالیات از آن پرداخت شده است؟، همچنین
چرا وزارت بهداشت در زمینه کاهش سقط جنین هاي قانونی و غیرقانونی و نظارت بر مراکز، کلینیک ها و پزشکان و ماماهایی که به
طور غیرقانونی اقدام به جنایت جمعیتی می کنند، برخورد قاطع نمی شود؟ در این وضعیت بحرانی کاهش جمعیت وزارت ارشاد چه
اقدامات ایجابی سبک زندگی اسلامی مورد نظر رهبري را در جهت فرزندآوري و مقابله با روند رو به افزایش و هشدار دهنده سقط
جنین انجام داده است، تذکر به وزراي صمت، علوم، ورزش و نفت درخصوص لزوم بازنگري در شاخص ارتباط دانشگاه با صنعت با
توجه به اهمیت ارتباط و ظرفیت زیاد دانشگاه ها؛ چرا علی رغم گذشت یک سال از پایان مهلت قانونی خصوصی سازي باشگاه هاي
استقلال و پرسپولیس این مهم عملیاتی نشده است؟ همچنین رتبه پایین ایران در شاخص ارتباط دانشگاه و صنعت با توجه به تحریم

 
ضروري است. جایگاه ایران با لحاظ این شاخص در بین کشورهاي حاضر در چشم انداز 1404 مناسب نیست. 

- تذکر جلال محمودزاده نماینده مهابات به رئیس جمهور درخصوص لزوم توجه به هزینه هاي درمانی بیماران کرونا در بیمارستان



 
دولتی و تحت پوشش بیمه قرار گرفتن آمپول رمدسیور مختص درمان کرونا 

- تذکر حاجی دلیگانی و 25 نفر از نمایندگان به وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره لزوم نظارت بر توزیع ارز 4200 تومانی تخصیص

 
یافته براي تامین کالاي اساسی و ضروري. 

- تذکر حاجی دلیگانی و 15 نفر از نمایندگان به وزیر راه و شهرسازي درباره لزوم اجراي احکام انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات در

 
مهلت پاسخگویی 10 روزه به دستگاه هاي زیرمجموعه آن وزارتخانه. 

- تذکر حاجی دلیگانی و 34 نفر از نمایندگان به وزیر آموزش و پرورش درباره لزوم رسیدگی به وضعیت حقوقی و معیشتی

 
خدمتگزاران مدارس. 

- تذکر حاجی دلیگانی به همراه 21 نفر از نمایندگان به رئیس جمهور؛ درباره ضرورت اصلاح مصوبه هیات وزیران شهریور سال 99

 
درباره تغییر ماده 19 آئین نامه اجرایی قانون ساماندهی و حمایت تولید مسکن. 

- تذکر روح االله متفکر آزاد به همراه احمد محرم زاده، محمدحسین فرهنگی، محمد باقري و جعفر راستینه به وزیر جهاد کشاورزي؛

 
درباره علت عدم تخصیص کافی و کاهش 98 درصدي کود فسفاته تخصیص یافته به کشاورزان استان آذربایجان شرقی. 

- تذکر عباس مقتدایی به وزیر آموزش و پرورش و وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات و وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی درباره ضرورت

 
توجه ویژه، تدبیر و اقدام براي دانش آموزان فاقد تلفن هوشمند. 

- تذکر حاجی دلیگانی به همراه 17 نفر از نمایندگان به وزیر دادگستري درباره لزوم اجراي احکام قانون انتشار و دسترسی آزاد به
اطلاعات در مهلت پاسخگویی 10 روزه در دستگاه هاي زیرمجموعه آن وزارتخانه و ارجاع متخلفان به مراجع رسیدگی به تخلفات

 
اداري. 

- تذکر حاجی دلیگانی و 40 نفر از نمایندگان به رئیس جمهور؛ درباره لزوم رسیدگی به افزایش بیش از حد کودهاي شیمیایی براي

 
کشاورزان. 

- تذکر آصفري به رئیس جمهور؛ لزوم توجه به بازار ارز و کنترل قیمت آن، لزوم توجه به گرانی تمام اقلام و کالاهاي ضروري مردم،

 
همچنین تذکر به رئیس جمهور؛ درباره لزوم توجه به بازرگانی مسکن در سطح کشور. 

- تذکر عباس متقدایی به وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی درباره ضرورت توجه به وضعیت مالی روستاییان و رعایت حال آن ها

 
در پرداخت حق بیمه سلامت. 

- تذکر جواد نیک بین به وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و وزیر فرهنگ و ارشاد؛ درباره اینکه چرا قانون بخشودگی مالیاتی شامل

 
کتاب فروشی ها نمی شود؟ 

- تذکر حاجی دلیگانی و 20 نفر از نمایندگان مجلس به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره ضرورت نظارت بر محتواي فرهنگی و

 
آموزشی اینستاگرام و جلوگیري از بی بند و باري و آموزش مواد مخدر از طریق فضاي مجازي. 



- تذکر جواد نیک و 29 نفر از نمایندگان به رئیس جمهور؛ لزوم عمل کردن دولت به تعهدات در قبال خدمات شهري حمل و نقل

 
شهري جهت جلوگیري از برداشت از صندوق توسعه ملی. 

- تذکر جواد نیک بین به وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره علت خام فروشی بیتومین در نبود صنایع تبدیلی و واردات محصولات

 
فن آوري شده به کشور با ارز چند برابري. 

- تذکر سید سلمان ذاکر به وزیر فرهنگ و ارشاد درباره لزوم تجدیدنظر درباره ممنوعیت نامگذاري اماکن اقتصادي و هنري به زبان

 
غیرفارسی. 

ادامه دارد...



بیکاري، کرونا، بیمه بیکاري/ علی حیدري _ عضو و نائب رئیس هیات مدیره

سازمان تامین اجتماعی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/08/25

 
خبرگزاري آریا - 

بیکاري در سال هاي اخیر به خاطر تحریم ها و حصر
اقتصادي تشدید شده و با شیوع ویروس کرونا ابعاد گسترده
تري یافته است . در این میان سازمان تامین اجتماعی که
در تمامی این دهه ها و سال ها ضربات مهلکی را بابت
بیکاري بر پیکر خود احساس نموده و سال ها از این عارضه
رنج می برد نه به عنوان متولی یا حتی متولی صندوق بیمه
بیکاري بلکه به عنوان کارگزار وصول و پرداخت صندوق
مزبور مصارف علیحده زیادي را از این ناحیه متحمل شده و

متاسفانه به خاطر عدم شناخت نسبت به سازوکار هاي قانونی و اجرایی مربوطه در بین مسئولین و مردم ، دوباره نامش در امري که

 
ارتباطی به او ندارد مطرح شد. 

حال آنکه سازمان در حال حاضر براي تمشیت، تدبیر امور خود و حفظ تعادل منابع و مصارف و تامین نقدینگی مشکل دارد و دیگر

 
نمی تواند متحمل هزینه هاي مربوط به مقرري بیکاري افرادي شود که مشمول قانون و مقررات مربوطه نیستند. 

در این نوشتار سعی شده است تا ضمن تعریف بیکاري و تبیین مبانی علمی و قانونی و تشریح عملکرد سازمان در رویاروئی با بحران
کرونا ( از منظر بیکاري) ، ملاحظات و اقتضائات مربوطه تشریح و بر این نکته تاکید شده است که سازمان فقط در صورت تامین بار
مالی مربوطه می تواند با استفاده از زیر ساخت هاي مدیریتی ، اجرایی ، مالی و اداري مربوطه، به عنوان کارگزار این قبیل طرح هاي

 
حمایتی همکاري نماید. 

بیکاري (Unemployment) عبارت از عدم دارا بودن شغل و کسب و کار و یا دردسترس نبودن شغل و کسب و کار براي افرادي
که توانایی اشتغال و کار کردن را دارند و براي به دست آوردن شغل و یا کسب و کار (خود اشتغالی) اعلام آمادگی کرده و جستجو و

 
تلاش نموده اند. 

بیکار (Unemployed) به افراد داراي توان و قابلیت انجام کار که در سن کار و فعالیت (15 سال تا 65 سال) قرار دارند و جویاي
کار هستند ولی به شغل و یا کسب و کار دسترسی ندارند. بدین ترتیب کودکان، سالمندان، بازنشستگان و مستمري بگیران، زنان خانه
دار، محصلین و دانشجویان و طلاب و روحانیون و افراد از کارافتاده کلی و معلولین غیرقابل توانبخشی و توانمندسازي و بیماران صعب

 
العلاج و لاعلاج و ... جزو محاسبات مربوط به برآورد جمعیت فعال شمرده نمی شوند. 

بیمه بیکاري (Unemployment Insurance) یکی از پوشش هاي بیمه اجتماعی در قلمرو تامین اجتماعی و حوزه رفاه
اجتماعی (از منظر قلمروي اشتغال و تامین اجتماعی) است که خطر یا ریسک بیکاري افراد شاغل را در قبال دریافت حق بیمه متعلقه

 
پوشش می دهد. 

نرخ بیکاري (rate of Unemployment) یکی از متغیرهاي کلان اقتصادي است که به همراه نرخ تورم شاخص فلاکت را
تشکیل می دهد و یکی از ملاك هاي ارزیابی اقتصادي کشورها است که بر حوزه هاي اجتماعی، سیاسی، فرهنگی، زیست محیطی

 
جوامع اثر می گذارد. 



تعاریف و انواع مختلفی از بیکاري مطرح بوده و شاخص ها و معیارهاي متفاوتی براي احصاء آمار بیکاران مورد استفاده قرار می گیرد
ولی به طور کلی و از منظر اقتصادي بیکار به فردي گفته می شود که نیروي فعال و در سن فعالیت (بازنشسته، ازکارافتاده کلی،
معلول، کودك، سالمند و ... نباشد) بوده و از مدت زمان مشخصی و یا در دوره زمانی مشخصی اولاً فاقد شغل و کسب و کار ، ثانیاً

 
آماده براي کار (اشتغال مزدبگیري و یا خوداشتغالی) و ثالثاً جویاي کار (اعلام آمادگی و جستجوي کار) باشد. 

اصول 2 (بند 6)، 3 (بندهاي 9 و 12)، 22، 28، 29، 43 (بندهاي 2 تا 7) و 46 قانون اساسی مرتبط با موضوع با اشتغال و بیکاري و

 
سیاست هاي کلی نظام در حوزه اشتغال به ویژه بندهاي 11 و 12 آن مرتبط با حوزه بیکاري و حمایت از بیکاران است. 

 
تفاوت نوع نگاه به بیکاري و حمایت از بیکاران : 

از سه منظر می توان به بیکاري و بیمه بیکاري نگاه کرد که دو حوزه آن ارتباطی به مقوله بیمه هاي اجتماعی ندارد و مربوط به حوزه

 
هاي اقتصادي ، سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و ... است . 

 
رویکرد اول : نگاه به مقوله بیکاري از منظر محیط کسب و کار و اشتغال که راهکارهاي آن : 

 
- معطوف به ایجاد فرصت هاي شغلی جدید است. 

 
- مهارت افزایی و آموزش فنی و حرفه اي بیکاران است. 

 
- مشاوره و کاریابی است. 

 
- کارگستري و تسهیلات اشتغال زایی است. 

 
رویکرد دوم : نگاه به مقوله بیکاري از منظر نظام بیمه هاي اجتماعی که راهکارهاي آن : 

 
- معطوف به وضع حق بیمه هاي خاص براي پوشش بیمه بیکاري و ایجاد صندوق بیمه بیکاري است. 

 
- معطوف به وضع مالیات عام یا حق بیمه عام براي حمایت از بیکاران است. 

 
- معطوف به وضع مالیات اجتماعی براي کالاها و خدمات آسیب رسان به اشتغال ملی است. 

 
رویکرد سوم : نگاه به مقوله بیکاري از منظر نظام رفاه و تامین اجتماعی که راهکارهاي آن : 

 
- معطوف به اشتغال حمایتی است. 

 
- معطوف به اشتغال عمومی است. 

 
- معطوف به یارانه پردازي براي حفظ اشتغال موجود است. 

 
- معطوف به یارانه پردازي براي بکارگیري بیکاران است. 

 
- معطوف به اعطاي یارانه و کمک معیشت یا کمک هزینه به بیکاران است. 

 
- معطوف اعطاي کمک به افراد فاقد شغل و توان درآمدي براساس استحقاق سنجی است. 

 
- معطوف به تضمین و تامین یک کف حداقل معیشت براي آحاد جامعه براساس استحقاق سنجی است. 

 
اسباب و علل بیکاري 

 
در اقتصاد کشور از دیر باز تا کنون می توان اسباب و علل زیادي را براي بیکاري بر شمرد که ذیلاً به بخشی از آنها اشاره می شود: 

- متغیرهاي اقتصادي نظیر تورم، نرخ رشد اقتصادي، نرخ برابري ارزهاي خارجی، تغییر پایه پولی، کسري بودجه، نرخ مشارکت

 
اقتصادي، قاچاق، واردات، اقتصاد پنهان، سیاسی و غیررسمی، پولشویی و فساد مالی و اداري 

 
- متغیرهاي سیاسی نظیر تحریم ها، حصر اقتصادي، منازعات منطقه اي و بین المللی 

- متغیرهاي اجتماعی نظیر تغییرات دموگرافیک جمعیت، حضور زنان در جامعه و بازار کار، بی عدالتی جنسیتی، سالمندي جمعیت و

 
بازنشستگی هاي زودرس و اشتغال مجدد بازنشستگان، مهاجرت از روستا به شهرها و تمایل به مرکزنشینی 

- متغیرهاي فرهنگی نظیر گسست بین النسلی و از بین رفتن رابطه استاد- شاگردي، گسست خانوادگی و تضعیف نهاد خانواده و عدم

 
حمایت نهاد خانواده از اعضا 

- متغیرهاي زیست محیطی نظیر کمبود منابع آبی در دسترس، عدم توسعه متناسب استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر، تعطیلی

 
کارگاههاي آلوده کننده و یا انتقال آنها به خارج از محدوده شهرها 

 
- فناوري هاي نوین و شکل گیري فضاي مجازي، محیط کسب و کار مجازي و دولت الکترونیک 



 
- تغییرات ساختاري و کوچک سازي دولت ازطریق خصوصی سازي، واگذاري تصدیها، برون سپاري 

 
- بسط و گسترش ظرفیت آموزش عالی بدون نیازسنجی و سازگارسازي آن با تقاضاي محیط کسب و کار و مدرك گرایی مفرط 

 
- عدم تطابق آموزش ها از ابتدایی تا عالی با نیازهاي روز و تقاضاي بازار کار 

 
- عدم امنیت شغلی در حوزه مشمولین قانون کار و رواج قراردادهاي موقت و سفید امضاء 

 
- فقدان نظام مهارت افزایی و آموزش هاي فنی و حرفه اي جامع و یکپارچه معطوف به نیازهاي روز بازار کار 

 
- نیروي کار غیرمجاز خارجی و عدم ساماندهی آنها و ارزان بودن به کارگیري آنها 

 
- اشتغال مجدد بازنشستگان 

 
- چندشغله ها و تصدي چندین شغل از سوي یک نفر 

 
- عدم روزآمدسازي تکنولوژي صنایع و عدم وجود مقدمات و تمهیدات لازم براي گذار از نظام صنعتی سنتی به مدرن 

 
- عدم رعایت اصول آمایش سرزمین و فقدان توجیه فنی و اقتصادي بسیاري از طرحها 

 
- رانت زایی نظام پرداخت غیر هدفمند یارانه هاي آشکار و پنهان 

- حوادث غیر مترقبه طبیعی و خطرات فاجعه آمیز (سیل، زلزه، آتش سوزي و ... ) انسان ساز (خرابکاري ، اعتصاب، شورش و ... ) و

 
شیوع بیماري ها(پاندمی نظیر کرونا) 

 
گونه شناسی بیکاران 

براي بررسی و تجزیه و تحلیل وضعیت بیکاري و چرا طراحی نظام هاي حمایتی و بیمه اي براي کمک به بیکاران باید به سنخ شناسی

 
و گونه شناسی انواع بیکاران توجه نمود که ذیلاً به برخی از انواع بیکاري اشاره می شود: 

 
- بیکاران کارجو: ورودي هاي جدید به بازار کار (افراد بازگشته از تحصیل و سربازي و متقاضیان جدید فرصت هاي شغلی) 

- کارگران و کارمندان اخراجی که شامل دو گروه مشمول قانون کار و تامین اجتماعی و غیر مشمول آن به شرح زیر تقسیم می شوند

 
 :

 
- مشمولین قانون کار و قانون تامین اجتماعی 

 
- مشمول صندوق بیمه بیکاري داراي شرایط دریافت مقرري بیمه بیکاري 

- مشمولین صندوق بیمه بیکاري فاقد شرایط دریافت مقرري بیمه بیکاري (استفاده کامل از ظرفیت قانون- عدم احراز 6 ماه سابقه

 
بیمه پردازي) 

 
- غیرمشمولین صندوق بیمه بیکاري و عدم بیمه پردازي بابت بیمه بیکاري 

 
- غیرمشمول قانون کار و تامین اجتماعی 

 
- مستخدمین کشوري (داراي قوانین استخدامی خاص) 

 
- مستخدمین لشکري (داراي قوانین استخدامی خاص) 

 
- مستخدمین نهادهاي حاکمیتی 

 
- مستخدمین مجموعه هاي هیات امنایی و ... 

 
- بیکاران خود خواسته : 

 
- افرادي که تمایل به انجام فعالیتی غیر از استخدام رسمی دولتی و حاکمیتی ندارند. 

- افرادي که در محیط خانوادگی و سکونتی خود داراي فرصت شغلی هستند، ولی تمایل به مهاجرت به شهرها، مراکز استان ها و

 
پایتخت دارند. 

 
- افرادي که داراي سرمایه غیرمولد بوده و تمایلی براي بکار انداختن سرمایه خود ندارند. 

 
- افرادي که مهارت، فن و حرفه آنان منسوخ شده و تمایل به روزآمدسازي آن ندارند. 

- بیکاران خود خوانده: افرادي که داراي تمکن و توان مالی و درآمدي مکفی هستند (براساس ثروت و دارایی تحت تملک و انتفاع از

 
عواید آن ولی متقاضی شغل مستمر و ثابت هستند) 

- آزادکاران (Free Lancer): افرادي که داراي مشاغل غیررسمی، موقت، فصلی و ... هستند که درآمد مناسبی دارد ولی متقاضی



 
شغل مستمر و ثابت هستند. 

- کارفرمایان بیکار: کارفرمایان و صاحبان حرف و مشاغل آزاد و هنرمندان و پدیدآورندگان آثار هنري و صنایع دستی که بخاطر

 
شرایط خاص جامعه درآمد خود را از دست داده اند یا می دهند. 

- بیکاران حرفه اي: افرادي که جهت برخورداري از کمک ها، حمایت ها و مساعدت هاي اعطایی به بیکاران، وانمود به بیکاري می

 
نمایند. 

 
- بیکاران وارداتی: اتباع خارجی، پناهندگان، معاودین و ... متقاضی کار 

 
- بیکاران کرونایی: افرادي که در اثر شیوع بیماري کرونا شغل یا درآمد خود را از دست داده اند. 

 
ملاحظاتی درخصوص آمار بیکاري 

به طور کلی در کشور یک مرجع آماري واحد و نظام آماري جامع و یکپارچه وجود ندارد و مراکز و مراجع مختلف براساس تعاریف
متفاوت و در خلاء یک کدینگ ملی و با روش هاي غیراستاندارد، هر از گاهی آمار بیکاري را اعلام می کنند که وجه مشترك تمامی

 
این آمارها، عدم ابتناء آنها براساس اطلاعات ثبتی و عملیاتی است. 

این نقیصه در حوزه آمار اشتغال و بیکاري نیز وجود دارد و مراجع مختلف و متعددي با رویکردهاي مختلف، آمارهایی را درمورد

 
بیکاري مطرح می کنند که هیچکدام براساس اطلاعات ثبتی و عملیاتی نیست. 

در گذشته کارگران داراي شناسنامه کار بودند که سابقه و تغییرات شغلی آنان در این شناسنامه ها قید می شد ولی این شناسنامه ها
بدون هیچ جایگزین، منسوخ شدند و به خاطر عدم وجود کدینگ ملی و استاندارد اشتغال، فقدان نظام درآمد - هزینه خانوار و ... آمار
دقیق و صحیح از بیکاري واقعی وجود ندارد و در نتیجه طی چند دهه اخیر طرحهایی نظیر طرح ضربتی اشتغال (دولت هشتم)- طرح
بنگاههاي زودبازده (دولت دهم) و طرح هاي اخیر اشتغالزایی از اثربخشی و کارایی لازم برخوردار نبوده است و میزان توفیق آنان قابل

 
رصد و ارزیابی نیست و مشخص نیست که منابع عظیم مصروفه آیا به جامعه هدف واقعی اصابت نموده است. 

اخیراً نسخه آزمایشی سامانه ملی اشتغال و کسب و کار (LMIS) از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی راه اندازي شده است، که

 
می تواند در زمینه تعیین آمار واقعی (ثبتی و عملیاتی) اشتغال و بیکاري موثر واقع شود. 

 
بیمه بیکاري از منظر اصل "جامعیت" خدمات در نظامات تامین اجتماعی 

براي طراحی و ارزیابی سیاست هاي رفاهی و نظام رفاه و تامین اجتماعی اصول "فراگیري" پوشش ها، "جامعیت" خدمات و "کفایت"

 
مزایا، به علاوه پایداري مالی و قانون اعداد بزرگ مطرح هستند و ارائه پوشش بیمه بیکاري در حیطه جامعیت خدمات می گنجد. 

بر همین اساس پوشش خطر (ریسک) بیکاري براساس مقاوله نامه هاي بین المللی کار و اصول "کار شایسته" که از سوي جمهوري
اسلامی ایران نیز پذیرفته شده است (مقاوله نامه هاي 102 و 202 که کف حمایت هاي اجتماعی و خدمات استاندارد 9 گانه را تعریف

 
می نماید) جزو پوشش هاي حداقلی در نظام رفاه و تامین اجتماعی است که مرتبط با حوزه کار و اشتغال نیز است. 

متاسفانه و به هر تقدیر در حال حاضر از بین حدود 22 سازمان و صندوق بیمه گر اجتماعی فعال در کشور، فقط سازمان تامین
اجتماعی و در مواردي " صندوق بیمه و بازنشستگی آینده ساز" پوشش بیمه بیکاري را ارائه می نمایند و سایر شاغلین دستگاههاي
عمومی، دولتی، حاکمیتی، مجموعه هاي هیات امنایی، نهادهاي عمومی غیردولتی و دستگاه هاي داراي ضوابط استخدامی خاص و
اختصاصی، فاقد پوشش بیمه بیکاري است و این امر علاوه بر ایجاد مشکلات براي این اقشار باعث ایراد خسارت به سازمان تامین
اجتماعی و بیمه شدگان آن نیز می شود بدین معنی که افراد موصوف از دستگاه هاي مربوطه که اخراج یا بازخرید و... می شوند در
سنین بالا و در شرف بازنشستگی، به جرگه بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی در می آیند و با چند سال بیمه پردازي، مستمري

 
بگیر سازمان تامین اجتماعی می شوند و تلاش سازمان نیز براي دریافت مابه التفاوت واقعی و روزآمدشده 

 
حق بیمه هاي سنوات منتقله غالباً با شکست مواجه می شود و عملاً این امر باعث نشستن آنان بر سفره کارگران می شود. 

 
یکی از راهکارهاي اساسی براي رفع مشکل بیکاران، ایجاد نظام جامع رفاه و تامین اجتماعی، نظام چندلایه 

تامین اجتماعی و تعمیم و تسري پوشش بیمه بیکاري به تمامی سازمانها و صندوق هاي بیمه گر اجتماعی کشور و براي آحاد جامعه

 
(با تضمین کف حداقل معیشت) است. 

 
اقدامات سازمان تامین اجتماعی در ارتباط با بیکاران ناشی از کرونا 



سازمان تامین اجتماعی از ابتداي شیوع کرونا و براساس قوانین و مقررات مربوطه و طبق مصوبات مراجع ذیصلاح اقدامات وسیعی را

 
در حوزه حمایت از کارگران و بیکاران ناشی از کرونا به شرح زیر صورت داده است : 

1- سازمان غرامت دستمزد ایام بیماري را بابت ابتلاء و قرنطینه کرونا پرداخت می کند و به بیمه شدگان موصوف به نیابت از کارفرما

 
حقوق می دهد و عملاً مانع از اخراج کارگر به سبب قرنطینه یا درمان بیماري کرونا می شود. 

2- سازمان به مشمولین صندوق بیمه بیکاري بابت تسهیل فرایندهاي احراز شرایط و غیرحضوري نمودن خدمات، مقرري پرداخت می

 
کند. 

 
3- سازمان براي مقرري بگیران بیمه بیکاري که به 55 سالگی می رسند، پرداخت مقرري را تا زمان احراز بازنشستگی ادامه می دهد. 
4- سازمان تسهیلات لازم را به کارفرمایان براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا (با امهال و استمهال و تقسیط بدهیهاي معوق)

 
ارائه می کند. 

5- سازمان در زمینه اعطاي کمکهاي اعطایی بابت پرداخت مقرري بیمه بیکاري به افرادي که عضو صندوق بیمه بیکاري نیستند با

 
وزارت تعاون کار ورفاه اجتماعی و وزارت اقتصادي و دارایی و ... همکاري نموده است. 

6- سازمان می تواند درصورت تامین مالی و اختصاص اعتبارات لازم از زیرساختهاي بیمه اي سازمان و مکانیسم اجرایی و عملیاتی
صندوق بیمه بیکاري را متناسب با منابع و اعتبارات اختصاصی از سوي دولت و یا کمکها و مشارکتهاي مردمی را در خدمت بیکاران

 
غیر عضو صندوق بیمه بیکاري قرار دهد. 

 
شمه اي از کلیات قانون بیمه بیکاري (مصوب 1369) 

مشمولین : همه مشمولین قانون کار و تامین اجتماعی ( به استثناء مستمري بگیران، صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه شدگان

 
اختیاري و اتباع خارجی ) 

 
تعریف بیکار : بیکار از نظر این قانون بیمه شده اي است که بدون میل و اراده بیکار شده و آماده کار باشد . 

علل قابل قبول جهت برخورداري : تغییرات ساختار اقتصادي کارگاه، حوادث قهریه و غیر مترقبه ( سیل، زلزله، جنگ، آتش سوزي و

 
 (...

 
حق بیمه : 3% مزد بیمه شده بر عهده کارفرما 

شرایط برقراري مقرري : حداقل 6 ماه سابقه پرداخت حق بیمه ( باستثناء بیکاري ناشی از حوادث قهریه و غیر مترقبه)، شرکت در

 
دوره هاي کارآموزي و سواد آموزي 

 
مدت زمان استفاده از مقرري بیمه بیکاري : 

 
حداکثر مدت استفاده از مقرري جمعاً با احتساب دوره هاي قبلی سابقه پرداخت حق بیمه 

 
براي متاهلین یا متکفلین براي مجردین 

 
12 ماه 6 ماه از 6 ماه تا 24 ماه 

 
18 ماه 12 ماه از 25 ماه تا 20 ماه 

 
26 ماه 18 ماه از 121 ماه تا 180 ماه 

 
36 ماه 26 ماه از 181 ماه تا 240 ماه 

 
50 ماه 36 ماه از 241 ماه به بالا 

 
درصورتیکه مقرري بگیر بیمه بیکاري به سن 55 سالگی برسد پرداخت مقرري تا زمان بازنشستگی وي ادامه می یابد. 

میزان مقرري بیمه بیکاري : میزان 55% متوسط مزد مبناي کسر حق بیمه ، به ازاي هر فرد تحت تکفل 10% حداقل دستمزد اضافه

 
می شود تا حداکثر 4 نفر و در حال نباید کمتر از حداقل دستمزد یا بیشتر از 80% متوسط مزد بیمه شده بیکار باشد . 

 
ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره صندوق بیمه بیکاري 

سازمان تامین اجتماعی، کارگزار اداره امور صندوق بیمه بیکاري از منظر محاسبه و تحصیل حق بیمه هاي مربوطه از کارفرمایان به
صورت ماهانه و برقراري و پرداخت مقرري بیمه بیکاري براي واجدین شرایط که از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی می

 
شوند . 



وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و هیات هاي تشخیص و حل اختلاف موضوع قانون کار، مرجع تعیین دایره شمول قانون بیمه

 
بیکاري و نیز بررسی و احراز شرایط برقراري مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان و ... هستند . 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از منظر مشاوره و کاریابی و مراکز تابعه مربوطه، متولی ایجاد فرصت هاي شغلی و نیز در اولویت

 
قرار دادن مقرري بگیران براي فرصتهاي شغلی جدید است . 

وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از منظر سازمان فنی و حرفه اي متولی مهارت افزایی و ارائه آموزش هاي فنی و حرفه اي به مقرري

 
بگیران بیمه بیکاري است تا این افراد بتوانند فرصت هاي شغلی جدید بیایند . 

وزارت صنعت، معدن و تجارت و سایر وزارتخانه هاي ذیربط در حوزه هاي اقتصادي از منظر مراقبت بر فرایند تغییر ساختار اقتصادي،
تغییر تکنولوژي، بازسازي و نوسازي صنایع متولی امر نظارت بر ایفاي تعهدات کارفرمایان در زمینه بازگرداندن بنگاه هاي اقتصادي به
چرخه تولید و فعالیت هستند. تا کارفرمایان نتوانند از سازوکار بیمه بیکاري براي اخراج کارگران و بردن املاك کارخانجات در بورس

 
املاك استفاده کنند. 

 
عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاري 

 
ارقام به میلیون ریال 

 
کسري انباشته مصارف منابع دوره 

 
2.624.855 257.793.989 255.169.134 از سال 66 لغایت 97 

 
4.008.001 73.336.355 69.328.354 سال 98 

 
6.632.856 331.130.344 324.497.488 جمع کل 

همانطورکه ملاحظه می شود، کسري صندوق بیمه بیکاري در طی سال 1398 نسبت به مجموع فعالیت 32 سال قبل آن، به رقم قابل
توجهی رسیده است و این مبالغ از حساب سازمان تامین اجتماعی به صندوق مزبور تزریق شده است و باید از اقل زمان ممکن

 
جایگزین و جبران گردد. 

به نظر می رسد باتوجه به تشدید بحران شیوع کرونا در طول سال 1399 و تداوم وضعیت بحرانی بنگاه ها و صنوف، رقم کسري
صندوق بیمه بیکاري بابت ایفاي تعهدات به مشمولین قانونی صندوق منجر به افزایش چشمگیر کسري صندوق یادشده گردد و در
چنین شرایطی تحمیل بار مالی جدید و اضافه کردن تکلیف مالایطاق بوده و از عهده صندوق بیمه بیکاري و مالاً سازمان تامین

 
اجتماعی بر نمی آید و باید از محل منابع دیگري خارج از مجموعه سازمان تامین اجتماعی تامین مالی لازم صورت پذیرد. 

 
راهکارها و پیشنهادات کلی 

پر واضح است که براي رفع مشکلات بیکاري باید راهکارهایی از منظر اقتصادي، اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و ... طراحی و اجرایی
شود و ایجاد فرصت هاي شغلی جدید صیانت از فرصتهاي شغلی موجود، تضمین کف حداقل معیشت براي آحاد جامعه، بهبود محیط
کسب و کار، تنظیم روابط کار و ...، می تواند در این زمینه کار ساز باشد ولیکن از منظر نظام رفاه اجتماعی و بیمه هاي اجتماعی

 
راهکارهاي زیر می تواند در زمینه حمایت از بیکاران بصورت کلی مثمرثمر واقع شود : 

1- شکل دهی سامانه، پایگاه اطلاعات و پنجره واحد رفاه و تامین اجتماعی و شناسنامه یا پرونده الکترونیک رفاه و تامین اجتماعی

 
مبتنی بر خانوار (سرپرست و اعضاء) 

2- شکل دهی سامانه ملی اشتغال و کسب و کار (LMIS) با ابتناء به اطلاعات ثبتی و عملیاتی در جمع آوري، تجزیه و تحلیل و

 
تصمیم سازي و تصمیم گیري براي اشتغال و بیکاري 

3- شکل دهی نظام درآمد - هزینه خانوار (سرپرست و اعضاء) و انجام آزمون وسع و استحقاق سنجی و نیازسنجی و تعیین جامعه
هدف (افراد و خانوارها) و بسته خدمات مورد نیاز (توانبخشی و توانمندسازي، حمایت و مساعدت اجتماعی، مشاوره و مددکاري و

 
بازاجتماعی شدن) 

4- شکل دهی نظام چندلایه تامین اجتماعی همراه با لایه بندي خدمات (امدادي، حمایتی و بیمه اي) و سطح بندي خدمات بیمه اي
(پایه، مازاد و مکمل) و جانمایی خانوارها (سرپرست و اعضاء) در این نظام و تعیین میزان سهم الشرکه دولت براي حمایت، مساعدت و

 
یارانه بیمه اي برمبناي عدالت 



5- استقرار کامل اصول فراگیري پوشش ها، جامعیت خدمات و کفایت مزایا، با رعایت عدالت در دسترسی به خدمات و عدالت در بهره

 
مندي از منابع عمومی 

6- وضع مالیات اجتماعی بر فعالیتهاي آسیب رسان، اشتغال ملی نظیر قاچاق (فروش کالاهاي قاچاق توقیفی یا اعمال مالیات در

 
فرایند توزیع)، واردات کالاهاي داراي تولید داخلی مکفی و ... 

7- شکل دهی پیوستار جامع اشتغال، مهارت افزایی و کارآفرینی و ایجاد یک شبکه جامع تنظیم روابط کار، مشاوره و کاریابی، مهارت

 
افزایی و آموزش فنی و حرفه اي و توانمندسازي و کارگستري 

 
8- استقرار نظام دستمزد منطقه اي براساس متغیرهاي اقتصادي، جمعیتی و ... 

 
9- ایجاد مشوق هاي لازم براي مهاجرت معکوس از پایتخت و مراکز استانها به شهرها از شهرها به روستاها 

10- تغییر رویکرد نظام آموزش از سطوح ابتدایی تا عالی و تمرکز بر دانش، مهارت، فن، حرفه و هنر بجاي تمرکز بر حفظیات و

 
مدرك گرایی 

 
11- روزآمدسازي و متناسب سازي نظام آموزش عالی بر مبناي نیازهاي بازار کار 

 
راهکارها و پیشنهادات مربوط به بیکاران ناشی از کرونا : 

در کوتاه مدت و براي دوران شیوع بحران کرونا راهکارهاي زیر می تواند براي حمایت از بیماران کرونایی به صورت اعطاي کمک

 
معیشت مستقیم و یا برقراري مقرري بیکاري و یا مقرري بیمه بیکاري به کار گرفته شود : 

 
1- نحوه ارائه خدمات بیمه اي و حمایتی : 

 
- تامین کسري منابع صندوق بیمه بیکاري 

 
- تقویت منابع صندوق بیمه بیکاري 

 
- اعطاي مقرري بیکاري ناشی از کرونا ازطریق سازوکار خزانه با استحقاق سنجی و احراز شرایط 

 
- اعطاي کمک هزینه معیشت به بیکاران از طریق سازوکار هدفمندسازي یارانه ها (استحقاق سنجی و احراز شرایط) 

 
- اعطاي سبد تامین کالاهاي اساسی و سبد غذایی به دهکهاي پایین براساس سازوکار هدفمندسازي یارانه ها 

 
2- نحوه تامین مالی : 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- واگذاري سهام و دارائیهاي دولت 

 
- واگذاري سهام و دارائی هاي بنیادها و نهادهاي حمایتی 

 
- وضع مالیات اجتماعی بر تراکنش هاي گمرکی، بانکی و اینترنتی 

 
- جابجایی اعتبارات بودجه اي مربوط به فعالیتهایی که در اثر کرونا امکان اجرا نیافتند. 

 
3- نحوه تنظیم گري و قاعده گذاري : 

 
 (LMIS) ثبت اطلاعات در سامانه ملی اشتغال و کسب و کار -

 
- بررسی اطلاعات متقاضیان در پایگاه اطلاعات رفاهی ایرانیان 

 
- انجام آزمون وسع و استحقاق سنجی 

 
- تجمیع کلیه حمایتها و مساعدتها، یارانه ها و مزایاي دریافتی خانوار (سرپرست و اعضاء) 

 
- تعیین مابه التفاوت کل دریافتی با کف حمایتی موردنظر 

 
- تعیین بسته خدمات، جامعه هدف و سازوکار پرداخت کمک یا ارائه خدمت 

نتیجه آنکه سازمان تامین اجتماعی در حال حاضر براي ایفاي تعهدات خود به افراد تحت پوشش و تامین نقدینگی خدمات مورد نیاز
آنها دچار مشکل است ، همچنین متحمل تامین کسري صندوق بیمه بیکاري نیز شده است ( درحالی که قانوناً مجاز نیست) و دیگر
توان اینکه متکفل یک امر حمایتی دیگر شود را ندارد و لازم است براي حمایت از بیکاران کرونایی از محل منابع دیگر به صندوق

بیمه بیکاري کمک شود و این تکلیف مالایطاق بر دوش این سازمان بیمه گر اجتماعی گذاشته نشود.



روایتی جذاب از یک مسجد/ از جهاد کرونایی تا پایش خانه به خانه محلات

جنوب شهر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/08/25

 به گزارش خبرگزاري فارس از قزوین، از دیرباز مسجد
یکی از پایگاه هاي اصلی تجمع مسلمانان در امور مختلف اجتماعی، سیاسی، مذهبی و غیره بوده است. چنین مساجدي که
کارکردهاي گوناگونی دارند عموماً با اقبال خوبی از سوي مردم مواجه می شوند و کودك و نوجوان، جوان و میانسال و کهن سال، زن

 
و مرد، مذهبی و غیرمذهبی را جذب می کنند و همه را گرد هم می نشانند. 

مسجد صاحب الزمان(ع) خیابان مولوي شهر قزوین یکی از مساجدي است که با وجود دارا بودن امام جماعتی جوان و خوش فکر،
یکی از مساجد فعال، پویا و متفاوت شهر است. مسجدي با دغدغه هاي گوناگون براي اقشار مختلف، مسجدي که نوجوانان را جذب
کرده و براي نشاط آن ها برنامه دارد، جوانان را سر و سامان می دهد و علاوه بر مهیا کردن شرایط اشتغال، موجبات ازدواج آنان را
فراهم می سازد، مشکلات افراد میانسال و کهن سال و ضعیف را مرتفع می کند، محرومان را تحت پوشش قرار می دهد و از طریق

 
رصد و پایش، اقدام به حل مشکلات و معضلات خانواده ها و محله هاي پائین شهر می کند. 

حجت الاسلام میلاد قلی پور، امام جماعت 30 ساله و خوش فکر مسجد صاحب الزمان(عج) خیابان مولوي است که یکی از خیابان
هاي قدیمی شهر قزوین است. او 11 سال است در این مسجد مشغول فعالیت هاي فرهنگی، تبلیغی و تربیتی است و در تمام این
سال ها تلاش کرده تا بتواند با همهٔ اقشار ارتباط بگیرد و در قالب طرح هاي گوناگون، مشکلات خانواده ها و محله ها را حل و فصل

 
کند. 



 
 

 
  

قلی پور در گفت وگو با خبرگزاري فارس در قزوین می گوید: امروز تمام تلاش دشمن این است که مردم را نسبت به نظام و انقلاب
ناامید کند و این را به مردم تفهیم کند که دیگر کار نظام تمام است و هیچ اتفاق مثبتی از سوي مسؤولین در جمهوري اسلامی ایران
براي مردم رخ نمی دهد. ما براي ناکام گذاشتن دشمن و براي این که سم ناامیدي در دل مردم رسوخ نکند تمام همت خود را بر این
گذاشتیم تا بتوانیم امید را در دل مردم زنده کنیم و معتقدیم امید از جایی زنده می شود که آستین ها را بالا زده تا بسیاري از
معضلات و مشکلات مردم در فضاي مطالبه گري از مسؤولین حل شود. وي ادامه می دهد: در همین راستا ما در این ایام تلاش کردیم
مشکلات و دردهاي مردم را شناسایی کرده و از مسؤولین مطالبه کنیم و بخواهیم تا این مشکلات را حل کنند. خوش بختانه در همین
فضاي مطالبه گري، بسیاري از مشکلات منطقه حل شد، براي مثال اگر براي منطقه اي بودجه اي اختصاص داده ولی پیگیري نشده
بود با مطالبه محقق می شد و یا اگر نکته اي از نگاه مسؤولین فراموش شده بود با مطالبه جان می گرفت. این قبیل مسائل از اتفاقات

 
خوبی بود که با ورود ما در فضاي اجتماعی رخ داد. 

 
  

 
از لایروبی خیابان هاي سیل زده تا فعالیت در غسل و کفن اموات کرونایی 

امام جماعت مسجد صاحب الزمان(عج) در ادامهٔ گفت وگو به بحث فعالیت هاي اجتماعی و جهادي اشاره کرده و عنوان می کند: طی
این سال ها، از همان ابتدا تلاش کردیم اتفاقاتی را که تصور می کردیم اثرگذاري بیشتري بر مردم دارند دسته بندي کرده و براي
تحقق آن ها در قالب 4 طرح تربیتی تحت عناوین نهال، صراط، میثاق و اندیشه ورز برنامه ریزي کنیم. در گذر زمان، فعالیت هاي مان
از فعالیت هاي تربیتی به فعالیت هاي اجتماعی و حتی سیاسی تبدیل شد و نگاه مان این بود که یک مجموعهٔ فرهنگی براي عرصهٔ



اثرگذاري در مجامع مختلف باید پارامترهاي گوناگونی داشته باشد. بنابراین تلاش کردیم در فضاي مسجد، پایگاه بسیج، کانون
فرهنگی و سازمان مردم نهاد ایجاد کنیم تا پازل ساختاري قوي تري داشته باشیم و بتوانیم از فضاي مسجد براي برنامه هاي تربیتی

 
نوجوانان و امور مختلف جوانان و دیگر اقشار جامعه استفاده کنیم. 

وي در ادامه اظهار می کند: خروجی اتفاقات ما در این گذر 11 ساله بسیاري از دوستانی بودند که امروز جزو فرهیختگان حوزه و
دانشگاهند و مسؤولیت هاي مختلفی در سطح شهر دارند. پس از این که مقام معظم رهبري در ابتداي سال 95 به موضوع برنامه هاي
فعالین فرهنگی و ارائهٔ خدمات اجتماعی توسط هیئت هاي مذهبی و مجموعه هاي فرهنگی اشاراتی داشتند، ما تلاش کردیم برنامه
هاي خود را به سمت فعالیت هاي اجتماعی ببریم و خوش بختانه در این زمینه فعالیت هاي خوبی داشتیم. از حضور در اردوهاي
جهادي براي بحث خدمات رسانی به محرومان تا خدمت رسانی به سیل زدگان و زلزله زدگان در استان هاي لرستان و کرمانشاه.
تلاش کردیم در این مناطق از هیچ تلاشی براي خدمت گزاري به محرومان و نیازمندان دریغ نکنیم و هر کاري از دست مان بر می
آمد انجام دادیم تا مشکلات هم وطنان ما هر چه سریع تر مرتفع شود، از لایروبی کوچه ها و خیابان ها تا تعمیرات منازل و جمع
آوري کمک هاي مردمی براي آسیب دیدگان سیل و زلزله. هم چنین به روستاهاي اطراف استان نیز در عرصهٔ خدمت رسانی ورود

 
کرده و پازل خدمات اجتماعی را ادامه دادیم. 

 
 

 
  

 
تلاش کردیم شاخ غول کرونا را بشکنیم 

وي ادامه می دهد: در فاز بعدي با شیوع کرونا، تلاش کردیم از ابتداي جریان در خط مقدم باشیم و با تبدیل کردن تهدید بزرگ کرونا
به فرصت بزرگ اثرگذاري، همت کنیم شاخ این غول را بشکنیم. در همین راستا پس از تعطیل شدن مساجد، ما فعالیت هاي خود را
در قالب ضدعفونی، تولید ماسک، تولید گان، آبمیوه گیري براي کادر درمان و بیماران و فعالیت هاي این چنینی ادامه دادیم، اما این
فعالیت ها براي شخص بنده قانع کننده نبود. به همین منظور تصمیم گرفتیم به همراه دوستان مسجدي و هیئتی در بحث حضور در
غسال خانه و نیز حضور در بیمارستان ها به عنوان همراه بیماران کرونایی پیشقدم شویم. مدتی در فضاي غسال خانه به عنوان غسال



اموات کرونایی حضور داشتیم و مدت دیگري نیز به عنوان همراه بیماران کرونایی در بیمارستان ها خدمت رسانی کردیم که در دل
همهٔ این خدمات، تجربه هاي عجیب و جالبی به دست آمد. قلی پور در ادامه به بحث مواسات و همدلی مؤمنانه اشاره کرده و بیان
می کند: در ادامهٔ شیوع کرونا، بنا به فرمایش مقام معظم رهبري در بحث کمک مؤمنانه، مواسات و همدلی تلاش کردیم به این عرصه
نیز ورود کنیم. البته ما 5 سال متمادي است که در این زمینه به محرومین و مستضعفان خدماتی را ارائه می کنیم. در این مسیر نیز
در این ایام با توجه به مشکلات اقتصادي به وجود آمده براي بسیاري از مشاغل، تاکنون با کمک خیرین و با همراهی نهادهاي مختلف

 
در 8 مرحله اقدام به توزیع بسته هاي غذایی مجموعاً به ارزش 150 میلیون تومان کرده ایم. 

 
  

 
رصد و پایش خانواده ها در محله هاي جنوب شهر 

یکی از اتفاقات جالبی که حجت الاسلام قلی پور در این ایام اقدام به انجام آن کرده است، رصد و پایش خانواده هاي جنوب شهر
است. او به تک تک خانه هاي جنوب شهر سر می زند و از نزدیک مشکلات و مسائل آنان را مشاهده و بررسی می کند تا نسبت به
رفع مشکلات خانواده هاي محروم و نیازمند اقدام کند. وي در این رابطه اظهار می کند: یکی از اتفاقات خوبی که اخیراً در حال انجام
آن هستیم بحث رصد و پایش خانواده هاي جنوب شهر است. در ایام شیوع کرونا، بسیاري از ارگان ها و نهادها به خانواده هاي فراوانی
کمک کرده و می کنند، اما نکتهٔ مغفول در این میان رصد و پایش دقیق خانواده هاي نیازمند است. ما طی برنامه ریزي دقیق انجام
شده بنا داریم مناطق مختلف جنوب شهر را رصد و پایش کنیم و به درب منزل تک تک خانواده ها رفته و علاوه بر اطلاعات اولیه اي
که از آنان دریافت می کنیم، مشکلات و دغدغه هاي آنان را نیز بررسی کنیم. در این طرح تاکنون حدود 878 منزل جزء به جزء با
تمام مشخصات و فاکتورها رصد شده اند و افتخار می کنیم که بگوییم تمام نیازمندانی که امروز از آن ها حمایت می کنیم، نیازمندان
واقعی و آبرومندانی هستند که از هیچ جناح و گروهی به آن ها کمک نمی شود و یا مظلوم نماهایی نیستند که با مظلوم نمایی در

 
صدد دریافت کمک بیشتر باشند، بلکه نیازمندان واقعی هستند. 

وي ادامه می دهد: براي مثال در همین رصد و پایش، آقا و خانمی را یافتیم که در این ایام 15 بستهٔ غذایی دریافت کرده بودند، در
کنار آن، مادر نیازمندي را شناسایی کردیم که معتقد بود ما طلبکار انقلاب نیستیم که بخواهیم سراغ کمیتهٔ امداد یا بهزیستی یا دفتر
امام جمعه یا هر نهاد دیگري برویم، بلکه اگر این بسته هاي حمایتی روزي ما باشد قطعاً به دست ما خواهند رسید. در همین رصد و
پایش دریافتیم که حدود 17 واحد مسکونی مشکلات عمرانی بسیار سخت و تلخی دارند، براي مثال دیوار خانه ریزش کرده یا در حال
ریزش است و صاحب خانه توان تعمیر ندارد، تلاش کردیم با کمک خیرین این مشکلات را بررسی و حل کنیم. حتی در این میان
زمینه هاي اشتغال جوانان را نیز فراهم کردیم و با پیدا کردن جوانانی که بیکار بودند، اقدام به راه اندازي چند کسب وکار خرد نمودیم
و بیش از 15 جوان جویاي شغل را مشغول به کار کردیم. هم چنین تلاش کردیم خانواده هایی که نیازمند حمایت کمیته امداد امام
خمینی(ره) یا بهزیستی هستند را به این دستگاه ها معرفی کنیم و یا خانواده هایی که مشکلات خاصی دارند را جهت حل مشکل به
دادسرا یا شهرداري معرفی کنیم و یا حتی نیازمندان را جهت دریافت وام به بانک ها معرفی کنیم. خوش بختانه تاکنون اتفاقات خوبی

 
در این مسیر رقم خورده و امیدواریم پس از این نیز شاهد رخدادهاي مثبتی باشیم. 



 
 

 
کنارشان هستیم که بدانند پشت و پناهی به نام مسجد دارند 

یکی از ایده هاي جالب مسجد صاحب الزمان(عج) براي جذب نوجوانان به فضاي مسجد، راه اندازي اتاق بازي و سرگرمی با دارا بودن
انواع ابزارهاي جدید بازي در مسجد است. قلی پور در این رابطه عنوان می کند: ما در فضاي مسجد اتاقی را تحت عنوان اتاق بازي و
سرگرمی داریم که در این اتاق همهٔ ابزارهاي بازي از قبیل هاکی روي میز، فوتبال دستی، تنیس، دارت، شطرنج، ایکس باکس و
بسیاري از امکاناتی که براي نوجوانان جذابیت دارد، وجود دارد و نوجوانان بسیار مشتاق به حضور در این فضا هستند و در مسجد

 
حضور پیدا می کنند و همین امر زمینه ساز آشنایی آنان با مسجد و حضور دائمی آنان در مسجد است. 

وي اضافه می کند: لازم است ما براي همهٔ اقشار برنامه داشته و حرفی براي گفتن داشته باشیم. براي دختران و پسر، براي جوانان و
افراد مسن، براي کودکان و براي تمام طیف ها، باید کار همه را پیگیري کنیم و دردهایشان را بشنویم، اگر چنین باشد قطعاً مردم
نسبت به دین بدبین نمی شوند و جذب دین و مساجد می شوند. براي مثال ما با نوجوانان و جوانان ارتباط دوستانه و صمیمی برقرار
می کنیم تا از این طریق حلقهٔ مفقودهٔ کمبودهاي عاطفی احتمالی آنان را جبران کنیم. این روحانی جوان ادامه می دهد: امروز فقر
عاطفی دغدغه اي است که در فضاي زندگی بسیاري از نوجوانان و جوانان مشهود است، زیرا اغلب والدین درگیر مشکلات اقتصادي و
معیشتی هستند و توان حل مشکلات عاطفی فرزندان و هم کلامی و هم گفتاري با آنان را ندارند. متأسفانه آمارها نشان می دهد پدر
و مادرها به طور متوسط روزانه کمتر از 15 دقیقه با فرزندانشان صحبت می کنند. ما امروز به سراغ این حلقهٔ مفقوده رفته ایم و با
نوجوانان و جوانان جلساتی را تشکیل می دهیم تا درصدد حل مشکلات آنان باشیم و پاي درد دل هاي آنان بنشینیم. هم چنین در
همین زمینه، تلاش می کنیم دختران و پسرانی را که موعد ازدواج آنان است، در صورتی که هم کفو یکدیگر باشند به خانواده ها
معرفی کنیم تا مسجد اسباب خیر و ازدواج باشد. تاکنون در مسجد ما بیش از 15 ازدواج موفق شکل گرفته است. از ابتداي مرحلهٔ
آشنایی، خواستگاري، عقد و دیگر مراسم نیز در کنار جوانان هستیم تا احساس تنهایی نکنند و بدانند که پشتوانه و پناهگاهی به نام

 
مسجد در کنار آن هاست. 

 
به عمل کار برآید، به سخندانی نیست! 



استاد یکه تاز شعر و ادب پارسی، حضرت سعدي علیه الرحمه در مصرعی از ابیات خود به نکتهٔ جالبی اشاره کرده و می گوید: «به
عمل کار بر آید، به سخندانی نیست». روحانی جوان و خوش فکر قزوینی که تلاش می کند از تمام ظرفیت هاي مسجد براي پیشبرد
خواسته ها و مطالبات مردم استفاده کند، به جد به این بیت سعدي اعتقاد دارد و عنوان می کند: امروز روزي است که مردم از ما
عمل می خواهند. مردم از بنده به عنوان یک طلبه و روحانی، از شما به عنوان یک فرد متدین، از دیگري به عنوان یک فرد حزب
اللهی و از شخصی دیگر به عنوان یک فرد هیئتی و مسجدي عمل می خواهند. اگر عمل ما، رفتار و کردار ما به درستی در انجام
وظایفمان مشهود باشد قطعاً تأثیرات مثبتی بر دیگران خواهیم گذاشت اما اگر خداي ناکرده فقط اهل گفتار باشیم و در عمل طور
دیگري رفتار کنیم، موجب ایجاد نیروي دافعه می شویم. امروز دیگر با وجود فضایی مانند فضاي هیجان انگیز و پرهیاهوي مجازي،
جوان پاي سخنرانی و همایش نمی نشیند، بلکه اگر ما عمل درستی داشته باشیم و به دنبال خدمات رسانی به مردم باشیم و این را
نشان بدهیم که درد دین داریم، مردم و علی الخصوص جوانان به ما اعتماد می کنند و جذب دین می شوند. وي تأکید می کند:
مسجدي که تنها به عنوان یک معبد براي عبادت در نظر گرفته شود، نه منشأ اثر و حرکت است و نه توجهی به آن می شود، بلکه
لازم است مسجد پناهگاهی براي رسیدگی به امور و مشکلات مردم باشد. اگر ما امروز مسجد را محلی براي حل مشکلات مردم و
اتفاقات مهم عمرشان از قبیل ازدواج، اشتغال، موفقیت، حل اختلافات و مشکلات قرار دهیم بی شک جاذبهٔ فوق العاده اي براي

 
همگان خواهد داشت. 

به گزارش خبرگزاري فارس از قزوین، مسجد صاحب الزمان(عج) خیابان مولوي قزوین از مساجد به نام و معروفی است که روحانی
جوان و خوش نام آن کمر همت بسته تا این مسجد را به مسجدي تبدیل کند که همهٔ اقشار جامعه را جذب خود کرده و فرهیختگان

 
و بزرگانی را تربیت کند که از سربازان و حافظان غیور اسلام و ایران باشند. 

 
گزارش از معصومه امینی 

انتهاي پیام/خ



دلیل اصلی افزایش قیمت لبنیات

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/08/25

سخنگوي انجمن صنایع فراورده هاي لبنی گفت: افزایش قیمت ها در محصولاتی است که بر اساس آیین نامه قیمت گذاري
محصولات ساخت داخل و مستند به افزایش هزینه هاي تولید…

سخنگوي انجمن صنایع فراورده هاي لبنی گفت: افزایش قیمت ها در محصولاتی است که بر اساس آیین نامه قیمت گذاري

 
محصولات ساخت داخل و مستند به افزایش هزینه هاي تولید واحد هاي تولیدي میتواند افزایش قیمت داشته باشد. 

به گزارش افکارنیوز، روز گذشته گزارشی با عنوان« باز هم افزایش قیمت
لبنیات با شگرد همیشگی» در این خبرگزاري منتشر شد انجمن صنایع

 
فراورده هاي لبنی توضیحاتی به این شرح ارسال کرده است. 

1. در گزارش ما آمده: « افزایش قیمت لبنیات به بهانه هاي مختلف و دور
زدن مصوبات ستاد تنظیم بازار ادامه دارد و کسی هم نظارتی بر عملکرد
کارخانه هاي لبنیات نمی کند.» ادعاي «دور زدن مصوبات ستاد تنظیم»،

«عدم نظارت بر تولیدکنندگان محصولات لبنی»، «افزایش خودسرانه قیمت ها» و « وادار کردن ستاد تنظیم به افزایش قیمت هاي
مصوب» که در بخشهاي دیگر گزارش مذکور نیز به دفعات تکرار شده، اگر حمل بر جسارت نباشد، مستند به توضیحاتی که در ذیل

 
خواهد آمد، خلاف واقع است. توضیح اینکه: 

محصولات لبنی یا بر اساس مصوبه ستاد تنظیم قیمت گذاري می شوند که شامل 10 قلم است و در گزارش ما 17 قلم ذکر شده
است. این محصولات که قریب به 80 درصد ظرفیت کارخانه ها به تولید این اقلام اختصاص میدهند هیچگونه افزایش قیمتی نداشته

 
است و گزارش هاي نهادهاي ناظر نیز موید این موضوع است. 

برخی دیگر از محصولات لبنی (حدود 40 قلم کالاي غیر ضروري سبد خانوار) بر اساس آیین نامه قیمت گذاري محصولات ساخت
داخل قیمت گذاري می شوند که همه مواردي که در گزارش فارس به آن استناد شده مشمول این آیین نامه است و نه شامل 10 قلم

 
مشمول قیمت گذاري دولتی. 

بنابراین مصوبات ستاد تنظیم دور زده نشده و افزایش قیمت ها در محصولاتی است که بر اساس آیین نامه قیمت گذاري محصولات

 
ساخت داخل و مستند به افزایش هزینه هاي تولید واحد هاي تولیدي میتواند افزایش قیمت داشته باشد. 

2. به اطلاع می رساند که از 7 تیرماه گذشته که قیمت محصولات پرمصرف ضروري خانوار مصوب شده، صنعت لبنیات مانند سایر
صنایع تولیدي کشور با افزایش هزینه هاي تولید مواجه شده است. این افزایش قیمت ها به شرح زیر است و امیدواریم خبرنگاران و
رسانه هاي محترم کشور درباره چرایی افزایش هزینه هاي تولید که تابعی از سیاست گذاري هاي کلان کشور است، همانقدر

حساسیت نشان بدهند که نسبت به افزایش قیمت ها حساسیت ابراز میکنند: 



 
الف) قیمت شیر خام از تیرماه تا کنون بیش از 40 درصد افزایش قیمت داشته است: 

توضیح اینکه ستاد تنظیم بازار قیمت شیرخام را حداکثر 3100 تومان تعیین کرده است که با جایزه چربی و کرایه حمل، حداکثر
3300 تومان باید باشد، این درحالی است که مستند به گزارش شرکت هاي دامداري حاضر در بورس قیمت شیرخام به بیش از
4100 تومان رسیده است. البته دامداري ها هم مدعی هستند که نهاده هاي دامی به قیمت مصوب به دست آنها نمی رسد و مجبور
هستند خوراك دامهاي خود را از بازار آزاد و به نرخ هاي بسیار بالا تهیه کنند. در هر حال آن بخش از زنجیره صنعت لبنیات که بر
قیمت هاي مصوب آن نظارتی صورت نمیگیرد نه کالاهاي نهایی عرضه شده در بازار بلکه شیرخامی است که توسط دامداري ها به

 
کارخانه ها فروخته می شود و بیش از 65 درصد از هزینه هاي تولید محصولات لبنی متاثر از آن است. 

 
ب) افزایش قیمت محصولات پتروشیمی: 

همانطور که میدانید کارخانه هاي لبنی در بسته بندي هاي خود از مواد پتروشیمی استفاده میکنند، متاسفانه این محصولات بر اساس
فوب خلیج فارس توسط پتروشیمی ها قیمت گذاري می شود و قیمت آنها وابسته به نوسانات نرخ ارز است. به همین دلیل ظرف تنها
5 ماه گذشته (از آخرین مصوبه ستاد تنظیم درباره قیمت محصولات لبنی) قیمت محصولات پتروشیمی حدود 87 درصد رشد داسته

 
است. 

نحوه قیمت گذاري در محصولات پتروشیمی یکی از مصداق هاي وجود دو قطبی در نظام قیمت گذاري کشور است. در بخشی از
صنایع کشور نحوه قیمت گذاري بر اساس فوب خلیج فارس و منطق بازار است اما در بخش دیگر مثل صنعت لبنیات که اتفاقا بخش

 
خصوصی و کاملا رقابتی است، شاهد قیمت گذاري دستوري هستیم. 

 
ج) افزایش نرخ ارز: 

افزایش نرخ ارز که در ماه هاي گذشته بیش از 70 درصد رشد داشته، مستقیما بر تهیه بخشی از نیازهاي صنعت لبنیات تاثیر می

 
گذارد. پاکت هاي چندلایه شیر استریل و نیز استارترها، پودرکاکائو، شکر و... از نوسانات افزایش نرخ ارز تاثیر میگیرند. 

سه مورد فوق تنها اصلی ترین مواردي هستند که در افزایش هزینه هاي تولید صنعت لبنیات تاثیر داشته اند. به ادامه این موارد

 
میتوان افزایش نرخ حمل و نقل، افزایش حق مسکن کارکنان و کارگران از تیرماه و... را افزود. 

3. ستاد تنظیم بازار با توجه به آگاهی از افزایش هزینه هاي تولید شیرخام و محصولات لبنی در 26 شهریور گذشته وزارت جهاد و
سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان را موظف کرد «به فوریت» نسبت به اعلام گزارش هاي خود براي اصلاح قیمت

 
محصولات لبنی اقدام کنند. 

متاسفانه تا به امروز که دوماه از این مصوبه میگذرد، هنوز این مهم که قید «فوریت» داشت در دستور کار ستاد تنظیم بازار قرار
نگرفته است و تولیدکنندگان محصولات لبنی به شدت از این حیث تحت فشار ناشی از افزایش هزینه هاي تولید قرار دارند. با وجود
افزایش هزینه هاي تولید، تولیدکنندگان محصولات لبنی هنوز محصولات لبنی پر مصرف و ضروري سبد خانوار را با قیمت هاي

 
مصوب تیرماه عرضه میکنند و این به معنی عرضه توام با ضرر این محصولات است. 



تداوم این شرایط از توان واحدهاي تولیدي بخصوص واحدهاي کوچک که گرچه سهم کمی از بازار دارند اما سهم قابل توجهی در
اشتغال شهرستان ها دارند، خارج است. امید است مسئولان امر هرچه زودتر تعلل در تصمیم گیري را کنار گذاشته و با توجه به

 
واقعیت هاي اقتصاد کشور و افزایش چشم گیر هزینه هاي تولید، اقدام به اصلاح قیمت محصولات کنند. 

4. راه حل اساسی آن است که حمایت هایی که در قالب یارانه سیاه در ابتداي زنجیره در نهاده هاي دامی با ارز مرجع هزینه می شود،
به مصرف کننده انتقال یافته و همزمان دولت دست از دخالت در بازار و برهم زدن نظام عرضه و تقاضا بردارد. قیمت گذاري دستوري
و دخالت در نظام عرضه و تقاضا در هیچ اقتصاد شفاف و توسعه محوري وجود ندارد و حمایت هاي دولت ها از کشاورزان و دامداران
در هیچ اقتصاد توسعه یافته اي منجر به برهم زدن نظام عرضه و تقاضا نمی شود. این یک اصل اساسی در مدیریت اقتصاد کلان کشور
است که تضمین کننده شفافیت و دوري از فساد و رانت در زنجیره هاي صنایع مختلف است. نظام تصمیم گیري و سیاست گذاري
کشور هرچه زودتر باید این اصل را بپذیرد و به آن تن دهد تا رضایت مصرف کننده و تولید کننده هزینه فساد ناشی از تفاوت نرخ ارز

 
مرجع و ارز آزاد نشود. 

5. مجدد از دلسوزي و پیگیري همه اهالی رسانه بخصوص خبرگزاري ما در توجه به معیشت مردم و سبد خانوار تشکر کرده و تاکید
می شود که لازمه این دلسوزي ها و پیگیري ها پرداختن به علت ها است و نه معلول ها. علت افزایش قیمت محصولات لبنی طمع
تولیدکنندگان آن نیست بلکه افزایش قیمت ها نه تنها در صنعت لبنیات بلکه در همه کالاها و خدمات جاري کشور، تابعی از شرایط
اقتصاد کلان کشور و تصمیمات نظام سیاست گذاري کشور است که منجر به افزایش هزینه هاي تولید شده و دامان سبدخانوار را
گرفته است. وظیفه تولیدکننده تامین کالاي مورد نیاز خانوار است و وظیفه نظام سیاست گذاري، تضمین قدرت خرید مردم.
تولیدکنندگان به وظایف خود واقف اند و در طول سالهاي گذشته کشور را از وابستگی به واردات محصولات لبنی رهانیده و علاوه بر
تامین کالاي داخلی، به صادرکننده این محصولات تبدیل کرده اند. نباید توقع داشت مسئولیت قدرت خرید مردم نیز بر عهده تولید

کننده باشد.



درخواست کمیته امداد از بانک مرکزي براي تسهیل ضمانت وام اشتغال

مددجویان

منبع: میزانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/08/25

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به درخواست این نهاد از شبکه بانکی براي تسهیل ضمانت وام اشتغال
مددجویان، گفت: صندوق ضمانت وام اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار درکمیته امداد تشکیل شده است.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی ، حجت االله عبدالملکی در نشست مجازي مشترك
با فاطمه قاسم پور، نماینده مجلس شوراي اسلامی و رئیس فراکسیون زنان مجلس ضمن بررسی چالش هاي اشتغال زنان سرپرست
خانوار، افزود: بخش زیادي از فعالیت هاي اشتغال زایی کمیته امداد منحصر به بانوان است که حدود نیمی از جامعه تحت پوشش این

 
نهاد را تشکیل می دهند. 

وي با اشاره به راهبرد هاي کمیته امداد در برنامه اشتغال گفت: به طورکلی کمیته امداد سه راهبرد در ایجاد اشتغال دارد که شامل

 
بهبود فضاي اشتغال کشور، توسعه همکاري فعالان کسب و کار و تکمیل زنجیره هاي ارزش ویژه است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- تامین رایگان «سیمان، کاشی و سرامیک» براي پروژه مسکن محرومان معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد اعتبارات اشتغال
مددجویان کمیته امداد را ناکافی دانست و خاطرنشان کرد: باوجود اینکه یک سوم کل بیکاران کشور مخاطب کمیته امداد هستند،

 
متاسفانه منابع مالی کافی براي ایجاد اشتغال به این نهاد اختصاص نیافته است. 

عبدالملکی خاطرنشان کرد: سال گذشته تنها نیم درصد از منابع بانکی کشور، یعنی 4710 میلیارد تومان، از منابع بانکی در اختیار

 
کمیته امداد قرار گرفته است. 

وي با تشریح نظام راهبري شغلی به عنوان یکی از راهبرد هاي کمیته امداد در ایجاد اشتغال، گفت: در حال حاضر 1500 راهبر شغلی
با کمیته امداد همکاري می کنند. با جذب 20 هزار راهبر که ظرفیت ایجاد 800 تا 900 هزار شغل را دارند می توان مشکل اشتغال

 
محرومان را به طورکامل حل کرد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به درآمد 9600 میلیاردي حاصل از طرح هاي اشتغال تحت نظارت مددجویان در
سال گذشته، تاکید کرد: درآمد حاصل از شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد 30 درصد بیشتر از مستمري سالانه تمام

 
مددجویان بوده است. 

وي با اشاره به نیاز مددجویان به تامین ضامن براي دریافت تسهیلات بانکی گفت: درخواست کمیته امداد از بانک مرکزي و شبکه

 
بانکی و مجلس شوراي اسلامی تسهیل تضامین بانکی خصوصا براي زنان سرپرست خانوار است. 

عبدالملکی به راه اندازي صندوق ضمانت وام اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار اشاره کرد و ادامه داد: با کمک مجلس
شوراي اسلامی و جذب بودجه کافی، این صندوق ظرفیت صدور ضمانت براي وام هاي اشتغال به ارزش شش هزار میلیارد تومان را



 
پیدا خواهد کرد. 

فاطمه قاسم پور، رییس فراکسیون زنان مجلس نیز در ادامه این نشست مجازي با تاکید بر ضرورت توجه به زنان سرپرست خانوار و
چالش هاي این خانواده ها گفت: متاسفانه به مساله زنان سرپرست خانوار به صورت جزیره اي پرداخته شده است. در کنار ایجاد
اشتغال باید به زیست بوم هاي فرهنگی، اجتماعی، اقلیمی، اقتضائات سنی، چالش هاي عاطفی و حفظ عزت نفس و کرامت انسانی آن

 
ها توجه ویژه داشت. 

وي افزود: با درنظر گرفتن ویژگی هاي فردي این زنان و افزایش سواد و آگاهی آنها، تشویق این زنان به ازدواج دوباره و توانمندسازي

 
سایر افراد خانواده در کنار آن ها می تواند در بهبود شرایط کمک شایانی کند. 

وي اظهار کرد: متاسفانه در برخی از موارد زنان سرپرست خانوار تبدیل به کارگران ارزان قیمت شده اند. توانمندسازي زنان سرپرست

 
خانوار به معنی ارتقاي سطح اقتصادي خانواده و خروج آن ها از وضعیت فعلی شان است. 

انتهاي پیام/



آغاز ثبت نام دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی-

هنري

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان، از آغاز ثبت نام دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی-
هنري خبر داد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان خبر داد: آغاز
ثبت نام دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي
اشتغالزایی فرهنگی- هنري مدیر کل فرهنگ و ارشاد
اسلامی هرمزگان، از آغاز ثبت نام دریافت تسهیلات قرض

 
الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی- هنري خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان ، رضا کمالی زرکانی
در این خصوص گفت : سامانه تحفه در راستاي اجراي مفاد
تفاهم نامه منعقد شده بین وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی،

سازمان برنامه و بودجه ) موضوع تبصره 18 قانون بودجه ( به منظور اجرایی شدن برنامه تولید اشتغال فرهنگ و هنر و رسانه و
صندوق کارآفرینی امید و اعطاي تسهیلات حمایتی به طرح هاي اشتغالزایی از منابع بانک هاي عامل منتخب طراحی و پیاده سازي

 
شده است. 

اعتبار حمایتی از کسب و کارهاي فرهنگی، هنري رسانه اي و قرآنی با کارمزد 4 درصد براي همه بخش ها است و کارآفرینان و
صاحبان کسب و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي شامل: کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی می توانند
تقاضاي دریافت تسهیلات بانکی را براي ایجاد و یا تثبیت فرصت هاي شغلی در قالب 3 رسته رسانه اي، تولید محتواي دیجیتال و

 
فرهنگی و هنري در سامانه تحفه به نشانی https://tohfeh.farhang.gov.irثبت کنند. 

کمالی ادامه داد: ناشران، مؤسسات قرآنی، ناشران دیجیتال، کسب و کارهاي فضاي مجازي، تماشاخانه ها، گروه هاي تئاتر، آموزشگاه
هاي آزاد هنري، استودیوهاي صدابرداري، شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی،گالري ها ي هنري، خانه هاي مد و لباس، موسسات
تک منظوره فرهنگی و هنري، رسانه ها (روزنامه ها، فصلنامه ها، دوفصلنامه ها، سالنامه ها) ، کانون هاي آگهی و تبلیغات شامل این

 
تسهیلات خواهند بود. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان اضافه کرد : سهم هرمزگان در اعطاي تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی
فرهنگ و هنر 80 میلیارد ریال است که تا سقف یک میلیارد ریال در استان و بیش از آن توسط معاونت هاي تخصصی در وزارتخانه

 
تصمیم گرفته می شود. 

 
طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی- هنري 



 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/25 13:31 اسلحه کشی در شهرك غرب بخاطر پول پیک/دستگیري آشوبگران اندیشه/تخریب خودروهاي

 
شهروندان در غرب تهران 

1 1399/08/25 12:59 بسته بندي تنباکوي فله اي به اسم تنباکوي اسپانیایی و ترکیه اي/ کشف 60 هزار ماسک غیربهداشتی /

 
فروش مواددخانی در واحدهاي صنفی غیرمرتبط، مجاز نیست 

2 1399/08/25 12:46 جابجایی وزرا در سال پایانی وقت تلف کردن است/ مردم زیادي به مجلس یازدهم راي ندادند/ مجلس به

 
دنبال اثرگذاري در ریاست جمهوري و انتخابات شورا است 

3 1399/08/25 11:03 فکري بهترین گزینه براي استقلال بود/ پیشکسوتان با جلوگیري از حواشی به کادر فنی کمک کنند/ داوران

 
باید بیشتر دقت کنند تا زحمات یک تیم را به باد ندهند 

 
4 1399/08/25 09:49 تیم برانکو؛ تیمی که مربی ساز شد 

 
5 1399/08/25 08:40 نمی توانیم هزینه کنیم و به مسابقات خارجی برویم/ از زندگی حرفه اي عقب افتادیم 

 
6 1399/08/25 08:09 استقلال می تواند قهرمان شود/ کادر فنی تصمیم بگیرد در کنار تیم ملی خواهم بود 

 
7 1399/08/25 07:59 ماندگاري در اجرا کاري دشوار بوده و نیازمند تلاش است 

8 1399/08/25 07:45 مقابل هیچ تیمی خودمان را از پیش برنده تصور نمی کنیم/ در اولین سال حضورمان در لیگ هدف مان

 
حفظ سهمیه است 

 
9 1399/08/25 07:16 استقلال شایستگی قهرمان شدن را دارد/ امیدوارم غائله استراماچونی و مطالباتش زودتر حل و فصل شود 

 
10 1399/08/25 07:00 ادامه بحران اقتصادي سینماها در دوران شیوع کرونا 

 
11 1399/08/25 06:50 موقعیت ایران در طبقه  بندي جهانی درآمد 
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وزارت بهداشت آماده جاره هتل ها به عنوان نقاهتگاه است

منبع: جمارانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/08/25

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از آمادگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براي اجاره هتل هاي
درجه یک، دو و سه به عنوان نقاهتگاه بیماران کرونایی و استقرار کادر پزشکی خبر داد.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از آمادگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براي اجاره هتل هاي درجه

 
یک، دو و سه به عنوان نقاهتگاه بیماران کرونایی و استقرار کادر پزشکی خبر داد. 

به گزارش جماران به نقل از ایرنا، علی اصغر مونسان در جلسه
شوراي معاونان و مدیران وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی، که با حضور ویدئو کنفرانسی مدیران کل استانی
در مجموعه فرهنگی تاریخی نیاوران برگزار شد، بر رعایت شیوه
نامه هاي بهداشتی ابلاغی و پیگیري جدي در پایش و بازرسی از
اماکن گردشگري و اقامتی براي اجراي این دستورالعمل ها تأکید

 
کرد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به محدودیت هاي جدید وضع شده از سوي ستاد ملی مقابله با کرونا در هفته جاري،
اشاره کرد و افزود: بر اساس آخرین تصمیمات صورت گرفته در این ستاد، محدویت هاي جدي در کشور اعمال خواهد شد که البته
شهر به شهر نیز متفاوت است؛ باید در استان ها آمادگی کامل براي اجراي این دستورالعمل ها داشته باشیم تا این ویروس مهار و

 
کسب وکار گردشگري در استان ها رونق بگیرد. 

وي با اشاره به درخواست سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در خصوص اجاره هتل هاي درجه یک، دو و سه و
اماکن اقامتی در استان ها به عنوان نقاهتگاه بیماران کرونایی و استقرار کادر پزشکی، تصریح کرد: این موضوع قبلا در جلسه هیئت

 
دولت و ستاد ملی مقابله با کرونا مطرح شده بود. وزارت بهداشت براي اجاره و پرداخت اجاره بهاي این اماکن آمادگی دارد. 

مدیران کل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی با اعلام هرچه سریع تر این موضوع به هتل ها و اقامتگاه ها در استان ها،
فهرست هتل هاي درجه یک، دو و سه را که به این امر علاقه مند هستند در اختیار وزارتخانه قرار دهند تا اسامی هتل ها به وزارت

 
بهداشت اعلام شود تا دانشگاه هاي علوم پزشکی هر شهر براي انعقاد قرارداد با هتل ها اقدام کنند. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ابراز امیدواري کرد این بیماري تا نوروز 1400 کنترل شود و در آن زمان شاهد رونق

 
کسب وکارها در حوزه گردشگري و روزهاي خوب براي این صنعت باشیم. 

افتتاح 15 در استان ایلام تا پایان اردیبهشت 1400 



عبدالمالک شنبه زاده مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام در این جلسه با ارائه گزارش از طرح هاي این استان
گفت: از ابتداي سال جاري 32 طرح با حجم سرمایه گذاري 68 میلیارد تومان همچنین اشتغال زایی براي 369 نفر در حوزه هاي

 
مختلف میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افتتاح شده اند و یا به زودي به بهره برداري می رسند. 

ایجاد چهار دفتر گردشگري، دو سفره خانه، پنج مرکز تفریحی سرگرمی، احیا و مرمت اماکنی مثل «طاق شیرین و فرهاد»، عمارت
والی کهره»، «قلعه پوراشرف»، «قلعه کنجانچم» همچنین راه اندازي 6 کارگاه صنایع دستی از جمله طرح هایی بود که شنبه زاده به

 
آن ها اشاره کرد. 

او در ادامه به 15 طرح با حجم سرمایه گذاري 98 میلیارد تومان و اشتغال زایی براي 300 نفر اشاره کرد که برخی از آن ها تا ایام

 
دهه فجر و برخی تا پایان اردیبهشت ماه 1400 افتتاح خواهند شد. 

 
افتتاح 12 طرح در استان کهگیلویه و بویراحمد در دهه فجر 99 

مجید صفایی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد با ارئه گزارش در این جلسه به راه اندازي
بازارچه دائمی صنایع دستی، عملیات نجات بخشی آثار تاریخی سد چم شیر و مرمت پل تاریخی پاتاوه در شهرستان دنا اشاره کرد
وگفت: تعداد کل طرح هاي در حال اجراي استان 40 مورد با حجم سرمایه گذاري 439 میلیارد تومان و اشتغال زایی 1036 نفر است.

صفایی با بیان اینکه تا ایام دهه فجر 12 طرح با حجم سرمایه گذاري 115میلیارد و 400 میلیون تومان در کهگیلویه و بویراحمد
افتتاح می شود، افزود: مجتمع بین المللی گردشگري، تفریحی و ورزشی «آزادي باقري» در یاسوج، دو هتل، موزه باستان شناسی

 
یاسوج، مجتمع اقامتی و گردشگري «دال زاگرس» و مجتمع خدمات راهی و تفریحی «ستاره شوش» از جمله این طرح هاست. 

 
چشم انداز گردشگري کشور روشن است 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در پایان با رضایت از گزارش هاي ارائه شده در این جلسه، طرح هاي اجرا شده و در
حال اجراي استان هاي ایلام و کهگیلویه و بویراحمد را مناسب ارزیابی کرد و افزود: با کارهاي صورت گرفته در استان ها، گردشگري

 
کشور چشم انداز روشنی دارد. 

مونسان تصریح کرد: در حال حاضر هیچ نقطه اي از کشور وجود ندارد که زیرساخت گردشگري مناسب و پروژه هاي باکیفیت نداشته
باشد، گردشگري مزیت ذاتی کشور است که انشاءاالله با همت همه مدیران روزبه روز جایگاه خود را در اقتصاد و اشتغال زایی به دست

 
می آورد. 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد/ آدرس غلط ندهیم

منبع: ملیتشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود.
آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روزها بدون

 
روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان

 
آمریکایی از منطقه می دانیم اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید

 
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 

وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهادهاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشورهاي مهم

دنیا به ویژه کشورهاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 



رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی

 
که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و
بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت

 
پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 



رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم
هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً

 
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

کرونایی دارد.



توسعه سرمایه گذاري و ایفاي مسئولیت اجتماعی

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/08/25

شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش، به عنوان یکی از شرکتهاي تابعه سازمان منطقه آزاد کیش، به منظور رشد و توسعه
اقتصادي جزیره زیباي کیش از طریق ترویج و تسهیل سرمایه گذاري، ارایه خدمات و  کسب و کار موثر به فعالان اقتصادي و

حمایت از حقوق ذینفعان ایجاد گردیده.  به طور خلاصه هدف این شرکت ، بسترسازیهاي ...

شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش، به عنوان یکی از
شرکتهاي تابعه سازمان منطقه آزاد کیش، به منظور رشد و
توسعه اقتصادي جزیره زیباي کیش از طریق ترویج و
تسهیل سرمایه گذاري، ارایه خدمات و  کسب و کار موثر
به فعالان اقتصادي و حمایت از حقوق ذینفعان ایجاد
گردیده.  به طور خلاصه هدف این شرکت ، بسترسازیهاي
لازم براي رشد و توسعه اقتصادي، صــنعتی، عمرانی،
بازرگـانی از طریق جذب سرمایه هاي داخلی و خارجی و
همچنین ارائه خدمات پشتیبانی به کلیه فعالان اقتصادي
منطقه در چارچوب سیاست هاي کلی نظام جمهوري

 
اسلامی ایران می باشد. 

 
به گزارش خبرآنلاین از کیش : 

 
سعید نظري 

 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش 

 
شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش از کجا و با چه اهدافی تشکیل شد؟ 

شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش، به عنوان یکی از شرکتهاي تابعه سازمان منطقه آزاد کیش، به منظور رشد و توسعه اقتصادي
جزیره زیباي کیش از طریق ترویج و تسهیل سرمایه گذاري، ارایه خدمات و کسب و کار موثر به فعالان اقتصادي و حمایت از حقوق
ذینفعان ایجاد گردیده. به طور خلاصه هدف این شرکت ، بسترسازیهاي لازم براي رشد و توسعه اقتصادي، صــنعتی، عمرانی،
بازرگـانی از طریق جذب سرمایه هاي داخلی و خارجی و همچنین ارائه خدمات پشتیبانی به کلیه فعالان اقتصادي منطقه در

 
چارچوب سیاست هاي کلی نظام جمهوري اسلامی ایران می باشد. 

شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش با توجه به رسالتی که طبق قانون و اسناد بالا دستی برایش تعریف گردیده و با عنایت به
سیاستهایی ابلاغی سازمان منطقه آزاد کیش، راهکارهاي را جهت اخذ نتایج مفید اقتصادي و اجتماعی در سطح منطقه را پیش رو
گرفته و امیدوار است درسالی که به عنوان سال جهش تولید از سوي مقام معظم رهبري نامگذاري شده است بتواند در مسیر پیش برد



 
اهداف، گام هاي موثري را بردارد. 

 
آیا موافقت اصولی تبدیل شرکت به هلدینگ سرمایه گذاري و توسعه کیش به سرانجام رسید؟ 

بله ، پس از بررسی چارچوب فضاي کسب و کار شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش توسط اداره امور نهادهاي مالی سازمان بورس و
اوراق بهادار مجوز موافقت اصولی هلدینگ صادر گردید . وپس از موافقت سازمان منطقه آزاد کیش با تبدیل شرکت سرمایه گذاري به

 
هلدینگ موافقت نموده است. 

 
نگاه حمایتی سازمان در این باره چگونه بوده است؟ 

حمایت رئیس محترم هیئت مدیره و مدیر عامل سازمان منطقه ازاد کیش و همچنین بدنه مدیریتی سازمان از این تغییر و ارتقاء
جایگاه بسیار خوب و مطلوب بوده به طوري که سازمان در این راستا، با واگذاري سهام چند شرکت، با تبدیل شرکت سرمایه گذاري و

 
توسعه کیش از سهامی خاص به سهامی عام موافقت نموده است . 

 
تشکیل دبیرخانه بورس بین الملل کیش بر عهده کدام مجموعه سپرده شده است؟ 

در این خصوص باید به عرض برسانم که دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد با همکاري مشاورین بازار سرمایه پس از تهیه طرح
توجیهی، تدوین برنامه کسب و کار، برنامه عملیاتی، تدوین اساسنامه و مجموعه دستورالعمل ها و آیین نامه هاي بورس بین المللی
کیش و همچنین طراحی ساختار سهامداري و مذاکره و تفاهم با سهامداران بالقوه داخلی و خارجی، در مرحله تجهیز ارکان به منظور

 
اخذ مجوز از سازمان بورس و اوراق بهادار قرار دارد. 

با توجه به ماهیت شرکت سرمایه گذاري که اشاره فرمودید ، لطفا اهمیت پروژه هاي مشارکتی وچگونگی شناسایی و ارزیابی سرمایه

 
گذاران ذیصلاح جهت مشارکت را توضیح دهید؟ 

باید به عرض شما برسانم که یکی از راههاي تعریف شده در جهت ایجاد راهکارهاي درآمد زایی مناسب همراه با کمک به اقتصاد یک
منطقه، انجام پروژه هاي مشارکتی است. اجراي نمودن چنین استراتژي ضمن جلوگیري از خام فروشی منابع ارضی منطقه که بعضا
سالها بدون عملیات اجرایی راکد مانده بوده ؛ باعث شروع پروژه هاي خوب و مفید براي منطقه می گردد و به همراه آن ایجاد اشتغال
و گردش مالی خوبی می تواند ایجاد نماید . شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش با بکار گیري چنین راهکاري در راستاي اجراي
مصوبات هیات مدیره سازمان منطقه آزاد کیش، نسبت به برگزاري فراخوان شناسایی و ارزیابی سرمایه گذار جهت مشارکت در ساخت
اقدام کرده که خوشبختانه از استقبال بسیار خوبی از سوي سرمایه گذاران و شرکتهاي ساختمانی در سطح کشور برخوردار بوده است
، در این فرایند پس از ارزیابی مالی ، اعتباري، توان اجرایی و فنی شرکت کنندگان، اشخاص ذیصلاح انتخاب می گردند . در حال
حاضر پروژه هاي مجتمع خدماتی سرو، رویاي کیش و دامون ساحلی دو در حال انجام است و همچنین تعداد 7 پروژه مشارکتی دیگر

 
به منظور سرمایه گذاري از طریق مشارکت در دستور کار قرار دارد . 

 
در مورد مرکز همایش ها و نمایشگاههاي کیش توضیح بفرمائید ؟ 

"مرکز همایش هاي بین المللی کیش" با در اختیار داشتن سالن هاي چند منظوره همراه با امکانات جانبی و کاملاً مجهز در فضایی
به وسعت 13000 متر مربع احداث گردیده است. این مجموعه مکان مناسبی جهت برگزاري انواع جلسات ، همایش ها ، سمپوزیم ها



، کنگره هاي علمی و سایر گردهمایی ها به شمار می آید. از مزایا و امکانات ویژه این مرکز واقع شدن در محیطی آرام در نزدیکی نوار
ساحلی جزیره زیبا و مرجانی کیش همراه با شرایط بسیار مناسب رفاهی ، تفریحی ، گردشگري ، اقامتی و بهره مندي از امتیازات

 
خاص و ویژه مناطق آزاد تجاري می باشد. 

این مرکز شامل 6 سالن همایشی با ظرفیت هاي 750، 110 ، 60 ، 49 ، 44، 34 و اتاق هاي مذاکره با چیدمانهاي مختلف و همچنین
فضاي نمایشگاهی خوب و رستورانی به گنجایش 400 نفر و همچنین با برخورداري از امکانات قابل ملاحظه پذیراي برنامه هاي
مختلف در سطح ملی و بین المللی می باشد . امیدواریم با نابودي ویروس کرونا شاهد برگزاري مجدد رویدادهاي ملی و بین المللی در

 
جزیره کیش باشیم. 

 
فعالیت واحد خدمات درمانی شرکت در زمینه ارائه خدمات بیمه اي به کارکنان و بومیان جزیره چگونه بوده است؟ 

باید به این نکته اشاره کنم که یک تحول بسیار بزرگی در خصوص ارائه خدمات بیمه اي و درمانی براي کلیه اي کارکنان سازمان،

 
شرکتها و مؤسسات تابعه و همچنین بومیان محترم جزیره کیش انجام گرفته . 

افزایش مراکز طرف قرارداد از 121 مرکز به 3152 مرکز در سرزمین اصلی و جزیره زیباي کیش به جهت ارتقاي کیفیت و کمیت و
فراوانی انتخاب در راستاي آسودگی خاطر بیمه شدگان و همچنین جلوگیري از پرداخت نقدي بیمه شدگان با توجه به شرایط موجود

 
اقدام شرکت براي رضایت بیشتر کارکنان بوده است. 

در راستاي آسودگی خاطر و رفاه بومیان، کل حق بیمه بابت بیمه درمانی بومیان علیرغم افزایش بالغ بر 100 درصدي را سازمان تقبل

 
نموده است و بومیان بطور رایگان تحت پوشش قرار دارند. 

 
به عنوان آخرین سوال 

 
به منظور تسهیل و تسریع در امور انجام فعالیت هاي شرکت سرمایه گذاري و توسعه کیش چه تدبیري را اتخاذ خواهید کرد؟ 

در این خصوص مطالعات و بررسی هاي خوبی صورت گرفته و سعی داریم به زودي با ایجاد و راه اندازي " مرکز خدمات به مشتریان"
کمک کنیم تا سرمایه گذاران و کار افرینان گرامی ضمن ارائه اطلاعات و راهنمایی هاي لازم به آنها، نسبت به رفع هر گونه موانع در

 
جهت سرمایه گذاري و راه اندازي کسب و کار اقدامات لازم صورت گیرد. 
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تشریح عملکرد قرارگاه شهید ابراهیم هادي در کهگیلویه وبویراحمد

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/08/25

مهرشاد سلطانی نژاد مسئول تیم شبکه سازي قرارگاه شهید هادي در کهگیلویه وبویراحمد عملکرد این قرارگاه را تشریح کرد

کبنا ؛مهرشاد سلطانی نژاد مسئول تیم شبکه سازي قرارگاه
شهید هادي در کهگیلویه وبویراحمد با ارسال یادداشتی

 
عملکرد قرارگاه را اعلام کرد. 

سلطانی نژاد اظهارداشت :قرارگاه جهادي شهید ابراهیم
هادي استان کهگیلویه و بویراحمد با توکل بر خدا و
اهلبیت و باهمت قرارگاه مرکزي شهید ابراهیم هادي به
سرپرستی حاج مهدي اسلامی و باکمک خیرین و دوستان

جهادي منطقه در راستاي اهداف و برنامه هاي مدون قرارگاه جهادي درقالب هاي خدمات اقتصادي و فرهنگی و سیاسی و سایبري

 
دراستان و در منطقه فعالیت مستمر داسته ك اهم فعالیت هاي صورت گرفته ب شرح ذیل میباشند 

 
1-اهداي 15جهیزیه کامل به زوج هاي نیازمند 

 
2_تعمیر یخچال خانواده یتیم بمبلغ هشتصد هزار تومان 

 
3_کمک ب خانواده یتیم براي خرید لباس 

 
4_بازدید از طرح پرورش قارچ وتهیه طرح کامل 

 
5_بازدید از طرح پرورش ماهی براي احیاي ان 

 
6_خرید 500بسته و پک کامل لوازم التحریر براي دانش اموزان یتیم و بد سرپرست 

 
7_بازدید از خانواده هاي یتیم و بی سرپرست و گرفتن مواد غذایی بمبلغ پنج میلیون تومان 

 
8_دادن قرض به نیازمند بمبلغ ششصد هزار تومان 

 
9_خرید سینک طرفشویی براي خانواده نیازمند بمبلغ نهصد هزار تومان 

10_بررسی طرح هاي اشتغال زایی روستاهاي محروم و ارزیابی پتانسیل هاي موجود براي اشتغال زایی و رایزنی با موسسه خیریه

 
نائب الزیاره براي اهداي وام تامبلغ سی میلیون تومان براي احیاي مشاغل کوچک روستایی 

 
11_پیگیري براي اتمام ساخت حمام براي خانواده بی سرپرست 

 
12_پیگیري از کمیته امداد براي حمایت از سه خانواده نیازمند براي گرفتن وام اشتغال زایی 

 
13_پیگیري ساخت 15عدد حمام و دستشویی براي روستاهایی ك نیاز مبرم ب حمام و دسشویی داشتن 

14_صحبت با خیر عزیز براي پرداخت اقساط وام مسکن خانواده نیازمند بمبلغ ماهیانه سیصد هزارتومان مبلغ وام سی میلیون تومان

 
هست 

 
15_صحبت با خیر عزیز براي تکمیل خانه نیم کاره 

 
16_دادن گاز و یخچال ب داماد براي تکمیل جهیزیه 

17_تکمیل نواقصی جهیزیه عروس خانم 



 
18_خرید 10عدد ارد براي روستاي نیازمند 

 
19_اهداي 150بسته معیشتی به خانواده هاي هدف ارزش هربسته بمبلغ چهارصدهزار تومان 

 
20_احداث یک عدد سرویس بهداشتی براي خانواده یتیم 

 
21_ایجاد کارگاه فنس کشی و ایجاد استغال براي سه نفر 

 
22_اجاره مغازه براي خانواده نیازمند و دادن مبلغ براي راه اندازي مغازه مرغ فروشی 

 
23_خرید 57عدد چادر لبنانی برا دختراي منطقه محروم 

 
24_خرید تجهیزات کامل براي ده عدد حمام براي خوابگاه شبانه روزي دخترانه 

 
25_خرید ابگرمکن براي خوابگاه دخترانه 

 
26_خرید چهل عدد تشک براي تخت هاي خوابگاه 

 
27_خرید سیصد متر موکت براي خوابگاه 

 
28_خرید چهل عددپتو براي خوابگاه 

 
29_خرید ابگرمکن براي خانواده یتیم 

 
30_رایزنی با خیر اصفهانی براي احیاي کارگاه قالی بافی و اختصاص 126میلیون براي کارگاه 

 
31_صحبت با خیر عزیز و پرداخت بدهی بمبلغ چهارمیلیون شخص بدهکار پول نزولی گرفته بود 

 
32_خرید عینک براي بچه یتیم 

 
33_تحویل جهیزیه کامل چهار زوج براي شروع زندگی زناشویی 

 
34_باکمک خیر عزیز خانه فرد یتیم بمبلغ 9 میلیون در حال تکمیل شدن هست 

و همچنین گزارش کار طرح هاي صورت گرفته از طرف قرارگاه جهادي شهید ابراهیم هادي و دیگر خیرین در استان کهگیلویه و

 
بویراحمد در تاریخ1399/5/18 مصادف با عید سعید غدیر 

 ⭕واریز ده میلیون وجه نقد از طرف قرارگاه جهادي شهید ابراهیم هادي و مبلغ پنج میلیون تومان از طرف خیر عزیز ب حساب

 
شخصی این حقیر مدیر قرارگاه جهادي شهید ابراهیم هادي استان کهگیلویه و بویراحمد 

 
⭕ اهم فعالیت هاي صورت گرفته در سه قالب و طرح 

 
✅1_خرید یک راس گوسفند و قربانی و تقسیم بین نیازمندان به مبلغ سه میلیون و صد هزار تومان 

 
✅2_تهیه 800پرس غذاي گرم با گوشت گوسفندي و پخش بین ایتام و نیازمندان 

(وسایل خریداري شده براي این پخت ذبح سه راس گوسفند بمبلغ هشت میلیون تومان و خرید 14کیسه برنج بمبلغ یک میلیون و
هشتصد هزار تومان و 4حلب 5کیلویی روغن بمبلغ 200هزار تومان، شش عدد رب گوجه بمبلغ 60هزار ، بیست کیلو سیب زمینی و

 
بیست کیلو پیازبمبلغ95هزار تومان. بقیه مخلفات دیگه) 

✅3_تهیه بیست بسته معیشتی هر بسته بمبلغ 250هزار تومان که محتویات آن عبارتند از (یک کیلو عدس، یک کیلو نخود،
دوعدد ماکارونی، نیم کیلو چایی،یک کیلو سویا، یک عدد رب، دو عدد ماکارونی، یک کیلو قند، یک حلب روغن پنج کیلویی، یک عدد

 
مرغ دوکیلویی) 

 
جمعا بمبلغ پنج میلیون تومان خریداري و بین نیارمندان شهرستان مارگون تقسیم شد 



 
⭕جمع هزینه هاي صورت گرفته بمبلغ پونزده میلیون تومان 

 ⭕گزارشی از عملکرد قرارگاه جهادي شهید ابراهیم هادي در استان کهگیلویه و بویراحمد بمناسبت عید غدیر و مناسبت هاي

 
مختلف ملی و مذهبی میباشد 

قرارگاه شهید ابراهیم هادي استان کهگیلویه و بویراحمد



آگهی هاي استخدام برق 25 آبان 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/08/25

آگهی هاي استخدامی برق 25 آبان 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع
آوري شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

شرکت بتا سرآمد تولید کننده قطعات الکترونیکی خودرو به صورت

 
تمام وقت دعوت به همکاري می نماید 

 
مهندس الکترونیک طراح 

 
 AVR مسلط به برنامه نویسی

مسلط به نرم افزار ALTIUM DESIGNER و PCB یک لایه و

 
دولایه 

 
مهندس الکترونیک 

 
شناخت عملکرد قطعات و نحوه تست 

آشنا به نرم افزار ALTIUM DESIGNER و PCB یک لایه دولایه

 
 DIP و SMD مسلط به مونتاژ قطعات

 
تدوین دستورالعمل هاي تست 

 
مهندس الکترونیک مستندات 

 
آشنایی با مدارك فنی و الزامات استاندارد 

 
شناخت قطعات الکترونیک 

 
 WORD آشنایی با نگارش و

 
شرایط همکاري 

 
آقایان اخذ کارت پایان خدمت و یا معافیت غیر پزشکی 

 
سکونت ترجیحا غرب تهران (محل کار کیلومتر 11 جاده مخصوص) 

 
 info@betagroup.ir ارسال رزومه به ایمیل

 
ویا واتس آپ 09124853998 

 
به مهندسین عمران، معماري، برق و مکانیک پایه 3، 2، 1 جهت شرکت حقوقی به عنوان عضو هیئت مدیره نیازمندیم. 

 
تلفن همراه: 09376830420 

 
مهندسین داراي پروانه نظام مهندسی تمامی رشته ها جهت حقوقی کردن پروانه نظام مهندسی 

 
 44498346



 
مهندس برق پایه 3 جهت همکاري با شـرکت حــقوقی 09126273429 

 
مهندس برق 

 
با حداقل 10 سال سابقه 

 
 estekhdam12345@yahoo.com

 
 afshar.pss@gmail.com :ارسال رزومه به PLC دعوت به همکاري مهندس الکترونیک یا بـرق آشنا به برد و

 
تلفن همراه: 09393954356 

 
تلفن: 42695007 

 
مهنـدس بـرق پایـه 3 عضو هیئت مدیره شرکت حقوقی معتبر نیازمندیم 09121993094 

 
مهندس عمران، برق، مکانیک جهت شرکت حقوقی شاغل و هیئت مدیره 44718842 

 
 referanceiran@yahoo.ca (ارسال رزومه) مهندس برق و قدرت آشنایی با ترانس و مبدل هاي الکترونیک قدرت

 
مهندس برق و معماري 

 
با پروانه پایه 2 و 3 

 
جهت عضویت در هیئت مدیره 

 
و مدیر عامل 

 
حقوق سالیانه + حقوق ماهیانه 

 
 09128461428

 
مهندسین داراي پروانه اشتغال به کارنظام مهندسی در رشته برق و مکانیک جهت عضویت 44027051 

 
کاردان برق 

شرکت مهندسین عارف مجري پروژه هاي نظارت تصویري و مخابرات خصوصی در سطح کشور جهت تکمیل اکیپ نصب و راه اندازي

 
پروژه هاي خود استخدام می کند. 

حداقل سه سال سابقه اجرایی در پروژه هاي نظارت تصویري، داراي روحیه کارتیمی و حسن برخورد، آشنا به پسیو و اکتیو شبکه و

 
آمادگی جهت اعزام به سطح کشور براي اجراي ماموریت هاي محوله. 

 
تلفن: 02188490003 

 
مهندس ناظر برق جهت نظارت برج هاب بلندمرتبه فلزي 

 
با سابقه کار در شرکت مشاور 

 
حداقل 10 سال سابقه کار 

 
ارسال رزومه: 



 
 amrh.m.2021@gmail.com

 
تهران / سهروردي - باغ 

 
 STM32 مسلط به �

 
 Keil داشتن دانش بر محیط کدنویسی �

 
 Altium مسلط به �

 
� توانایی تحلیل و تعمیر برد هاي الکترونیکی 

 
 SMD و DIP آشنایی با مونتاژ �

 
� داشتن روحیه کار تیمی و پیگیر 

 
� آشنایی با انواع پروتکل هاي صنعتی 

 
دعوت به همکاري کاراموز مهندسی برق الکترونیک در محدوده سهروردي شمالی 

 
براي دوره 3 ماهه و قرارداد همکاري بعد از 3 ماه 

 
مسلط به زبان انگلیسی 

 
آشنا با اصول اولیه ونرم افزار هاي مهندسی شبیه سازي مهندسی برق 

 
فعال و منظم 

 
ساعت کار: از ساعت 9 صبح الی 17 

 
تلفن همراه: 09359152912 

 
تلفن: 02188732984 

 
 vidanic.co@gmail.com :ایمیل

 
 afshar.pss@gmail.com :ارسال رزومه به PLC دعوت به همکاري مهندس الکترونیک یا بـرق آشنا به برد و

 
تلفن همراه: 09393954356 

 
تلفن: 42695007 

 
مجتمع شیر وگوشت سپاهان به یک نفر تکنسین برق نیازمند است 09122777102 

شرکت شینا صنعت پارس جهت تکمیل کادر فنی خود (جهت سرویس و تعمیر جت پرینتر هاي صنعتی و قطعات و برد هاي
الکترونیکی) در تهران از واجدین شرایط کارشناس الکترونیک دعوت به همکاري می نماید. با حقوق و مزایاي مکفی (بیمه، کارانه،

 
سنوات، ماموریت ...) 

 
مسلط به تعمیر برد هاي الکترونیک 

 
مسلط به عیب یابی برد هاي الکترونیک 

 
مسلط به سیستم هاي هیدورلیک 

 
 shinasanatco@yahoo.com ارسال رزومه به ایمیل

 
به تعداد 10 نفر نیروي تکنسین و برقکار (مبتدي تا حرفه اي) 



 
و همچنین 10 نفر نیروي مونتاژ (مبتدي تا حرفه اي) 

 
جهت ساخت و مونتاژ دستگاه هاي آزمایشگاهی 

 
در یک شرکت معتبر فنی مهندسی نیازمندیم. 

 
ساعت کاري: 8 الی 17 

 
(ساعت تماس 9/30 الی 16/30) 

 
 09033592567

تلفن: 02176790927



اعلام برنامه هاي هفته کارآفرینی در البرز

منبع: ایسناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز، برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در استان البرز اعلام کرد.

حسین فلاح نژاد درباره هفته کارآفرینی که در تاریخ 26
آبان لغالیت دوم آذر برگزار می شود، اظهار کرد: هر ساله
این هفته با برگزاري رویدادهاي مختلف کارآفرینی گرامی
داشته می شود و هفته جهانی کارآفرینی در هر سال
فرصتی ارزشمند براي ترویج فرهنگ و روحیه کارآفرینی
در میان قشرهاي مختلف جامعه به ویژه فعالان اقتصادي و

 
دانشجویان و نخبگان را فراهم می آورد. 

به گزارش ایسنا، وي برنامه هاي استان البرز در این هفته
را عنوان کرد و گفت : برگزاري وبینارهاي آموزشی با

موضوعات ؛ اصول کارآفرینی و توسعه کسب و کار، راهکارهاي افزایش رقابت پذیري،موفقیت کسب و کار در آینده، آشنایی با
استانداردهاي بین المللی ایزو، نقش مهارت هاي کارآفرینی و نوآوري در صنایع کوچک و متوسط، نقش سرمایه گذاران ریسک پذیر
در توسعه کارآفرینی،کافه کارآفرینی از جمله مهمترین برنامه هاي هفته کارآفرینی می باشد که به همت اداره کل تعاون،کارورفاه

 
اجتماعی و کارآفرینان و مراکز مشاوره شغلی و کارآفرینی البرز برگزار می شود. 

فلاح نژاد ادامه داد: نشست تخصصی نخبگان استان با مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري بنیاد نخبگان استان ونیز کافه
کارآفرینی با حضور چهار نفر از کارآفرینان برتر در مرکز نوآوري و شتابدهی وستا از دیگر برنامه هاي این هفته در استان البرز می

 
باشد. 

مدیرکل تعاون،کار ورفاه اجتماعی استان البرز در ادامه عنوان کرد: امسال به دلیل شیوع کرونا در کشور بیشتر برنامه ها در کشور به
صورت مجازي برگزار می شود و ما نیز در اداره کل به دلیل رعایت پروتکل هاي بهداشتی تمام برنامه هاي خود را به صورت مجازي و

 
آنلاین برگزار می کنیم و این برنامه ها در تمامی استان ها نیز بطور سراسري با هماهنگی وزارت متبوع برگزار می شود . 

وي خاطر نشان کرد: کارآفرینی از محورهاي اصلی رشد و توسعه است و در برنامه ریزي هاي توسعه اقتصادي و پایدار داراي اهمیت
است، زیرا استفاده از ایده هاي جدید در حوزه کارآفرینی موجب ایجاد اشتغال پایدار و افزایش سود و سرمایه گذاري ، پر شدن شکاف

 
ها و خلاهاي بازار کار، گذار از رکود اقتصادي ومشکلات مربوط به اشتغال و تولید می شود. 

شایان ذکر است هفته جهانی کارآفرینی، آخرین هفته ماه نوامبر است و برنامه هایی در این روز، در 178 کشور جهان برگزار می شود.

انتهاي پیام





تشریح آخرین اقدامات انجام شده براي رفع مشکلات کارخانجات گیلان

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/08/25

نماینده مردم رشت در مجلس گفت: نوسازي خط تولید کارخانه ایران پوپلین با سرمایه گذاري بانک هاي ملی و تجارت و
The .همچنین راه اندازي مجدد کارخانه پوشش با همکاري ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در حال پیگیري است

... appeared first on تشریح آخرین اقدامات انجام شده براي رفع مشکلات کارخانجات گیلان post

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 1399/08/25 - 12:55 

 
- کد خبر:536708 

تشریح آخرین اقدامات انجام شده براي رفع مشکلات کارخانجات گیلان نماینده مردم رشت در مجلس گفت: نوسازي خط تولید
کارخانه ایران پوپلین با سرمایه گذاري بانک هاي ملی و تجارت و همچنین راه اندازي مجدد کارخانه پوشش با همکاري ستاد اجرایی

فرمان حضرت امام(ره) در حال پیگیري است. به گزارش 8دي، جبار کوچکی نژاد، نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی با
تاکید بر اینکه عبارت "مجلس انقلابی" وظیفه سنگینی را بر دوش مجلس یازدهم گذاشته است اظهار داشت: تلاش براي رفع

 
مشکلات مردم در حوزه اقتصادي و معیشتی اولویت کار مجلس یازدهم است. 

وي با اشاره به اقدامات انجام شده در راستاي اجرایی شدن طرح بهبود معیشت مردم گفت: مبلغ 30 هزار میلیارد تومان براي 6 ماهه

 
دوم امسال پیش بینی شده است؛ البته دولت براي اجراي این طرح مقاومت می کند. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس  با بیان اینکه در طرح مذکور فقط اعتبارات براي خرید کالاهاي اساسی در اختیار

 
مردم قرار می گیرد عنوان داشت: در این طرح به براي جلوگیري از ایجاد تورم بیشتر، پول نقد در اختیار مردم قرار نمی گیرد. 

کوچکی نژاد طرح رتبه بندي فرهنگیان را یکی از طرح هاي در دستور کار مجلس دانست و تصریح کرد: در حال حاضر بیش از یک

 
میلیون فرهنگی منتظر تحقق این طرح هستند. 

نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی اجراي تحقق حمل و نقل ریلی در شهر رشت را راهکاري براي کاهش مشکلات ترافیکی

 
این شهر دانست و افزود: این پروژه بیش از یک هزار  میلیارد اعتبار نیاز دارد که در حال رایزنی براي تامین اعتبار آن هستیم. 

وي با بیان اینکه بهره برداري  از سد عزیزکیان با هدف تامین آب مورد نیاز رودخانه هاي شهرستان در حال پیگیري است خاطرنشان

 
کرد: هدف از بهره برداري از این سد جلوگیري از خشک شدن رودخانه هاي شهر رشت بعد از به سازي و رفع آلودگی آن ها است. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به اقدامات انجام شده براي سرمایه گذاري بانک ملی و بانک تجارت در
کارخانه ایران پوپلین به منظور رفع مشکلات این کارخانه ابراز داشت: نوسازي خط تولید این کارخانه از جمله وظایفی است که به

 
عهده این دو سرمایه گذار گذاشته شده است. 



کوچکی نژاد با بیان اینکه ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) براي رفع مشکلات کارخانه پوشش ورود کرده است گفت: در تلاش

 
هستیم تا با همکاري این نهاد مجدد کارخانه پوشش را راه اندازي کنیم. 

 
منبع: بسیج 

 
- جبار کوچکی نژاد 

 
- مجلس انقلابی 

 
- نماینده مردم رشت در مجلس 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط ساماندهی خانه میرزا کوچک به اعتبار ملی نیاز دارد لزوم توجه ویژه به رفع مشکلات روستاها و مناطق حاشیه شهر
رشت برخی مسئولان به جاي حمایت مانع کارآفرینی می شوند راه اندازي شهرك کشاورزي در گیلان/ اشتغال10 هزار مهندس

 
کشاورزي در شهرك هاي کشاورزي عضو کمیسیون آموزش مجلس: برخی هزینه ها در حوزه آموزش منتهی به نتیجه نمی شود 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



با حضور معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال ؛مراسم افتتاح هفته جهانی

کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/08/25

خبرگزاري آریا - مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره
وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آستانه هفته
جهانی کارآفرینی برنامه ها و اهداف این هفته را تشریح
کرد و گفت: چشم انداز شبکه جهانی کارآفرینی، تسهیل
نوآوري، شروع و توسعه کسب و کار براي همه افراد و در

 
همه مکان ها است. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی ، رحیم سرهنگی با اشاره به برنامه هاي
هفته کارآفرینی، اهداف و زمان آن گفت: مراسم افتتاحیه

هفته جهانی کارآفرینی فردا ساعت 9:30 صبح با حضور آقاي منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال به طور مجازي برگزار می

 
شود. 

به گفته سرهنگی، هفته جهانی کارآفرینی (GEW) یکی از بزرگترین رویدادهاي هماهنگ جهانی براي ترویج و توسعه کارآفرینی

 
است که هر ساله در بازه زمانی هفته سوم ماه نوامبر(هفته آخر آبان ماه) برگزار می شود. 

وي در تشریح اهداف هفته جهانی کارآفرینی گفت: یکی از مهمترین اهداف رویدادهاي این هفته، تقویت اکوسیستم کارآفرینی کشور
از طریق بالا بردن گرایش هاي کارآفرینانه در بین جامعه به ویژه جوانان است تا از طریق ترفیع جایگاه کارآفرینی، مشوقی براي راه

 
اندازي کسب و کار توسط عموم جامعه باشد. 

سرهنگی افزود: بدین منظور برنامه هایی را با مشارکت همه ذینفعان و با هدف تقویت همکاري بین کارآفرینان، سرمایه گذاران،
سیاستگذاران، محققان و نهادهاي پشتیبان کارآفرینی، در راستاي ایجاد و تقویت اکوسیستم هاي کارآفرینی اجرا می کند که به ایجاد

 
اشتغال، سرعت بخشیدن به نوآوري و رشد اقتصادي منجر می شود. 

سرهنگی تصریح کرد: مراسم گرامیداشت این هفته به صورت همزمان و هماهنگ در بیش از 180 کشور با مشارکت بیش از 20 هزار

 
نفر در قالب 40 هزار فعالیت و براي بالغ بر 10 میلیون نفر برگزار می شود. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بنا
بر رسالت و ماموریت هاي محوله، هر سال در سطح استان هاي سراسر کشور نسبت به بزرگداشت این هفته از طریق برگزاري
رویدادهاي مختلف ترویجی نظیر کارگاه هاي آموزشی، جلسات گپ و گفت دوستانه با کارآفرینان و ارائه تجارب آنان، ارائه آموزش و

 
مشاوره رایگان کارآفرینی، پخش کلیپ ها، فیلم ها، کافه هاي کارآفرینی مجازي و ... اقدام می کند. 

سرهنگی ادامه داد: تاکنون بیش از 12 نهاد مشارکت کننده شامل دانشگاه ها، سازمان هاي مردم نهاد و مؤسسات بخش خصوصی،
ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هاي سراسر کشور بیش از 300 برنامه را براي اجرا در طی این هفته سازمان دهی کرده

 
اند. 

وي با اشاره به ایام هفته کارآفرینی اظهار کرد: روزهاي این هفته شامل " 26 آبان ماه کارآفرینی و جهش تولید" ،" 27 آبان ماه
کارآفرینی و کرونا"، " 28آبان ماه، کارآفرینی زنان"،" 29 آبان ماه، کارآفرینی و تعاون"،" 30 آبان ماه، کارآفرینی دیجیتال"،" اول



 
آذرماه، کارآفرینی و جوانان و دانشجویان"، " دوم آذرماه، کارآفرینی و کودك و نوجوان" است. 

سرهنگی در ادامه توضیح داد: در سال جاري با درنظر گرفتن شرایط موجود و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برنامه ریزي هایی
لازم به عمل آمده تا بزرگداشت این هفته که از تاریخ 26 آبان تا 2 آذر ماه است، از طریق فضاي مجازي و به صورت غیرحضوري انجام

 
شود. 

وي ادامه داد: برنامه هاي مختلفی توسط دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با مشارکت ادارات کل کشور برنامه
ریزي شده، که برخی از آنها شامل رونمایی از سند توسعه کارآفرینی (پنج رکن اصلی و 17 برنامه تحول آفرین)، رونمایی از باشگاه
کارآفرینان نوجوان آنلاین، برگزاري بیش از 60 برنامه ملی آنلاین و 300 برنامه مختلف استانی آنلاین(وبینارهاي آموزشی مرتبط نظیر
کارآفرینی دیجیتال، صنایع خلاق، تشریح فرصت هاي کارآفرینی در مناطق مختلف گردشگري کشور، سینما کارآفرینی، دهکده
گیاهان دارویی، گپ و گفت با کارآفرینان برتر استانها و ارائه تجارب آنها، کارگاههاي آموزشی در حوزه کارآفرینی) توسط هریک از

 
ادارات کل استان ها می شود. 

وي همچنین توضیح داد: تمامی هموطنان علاقه مند به عنوان مخاطبان وبینارهاي یاد شده، می توانند به صورت رایگان در بستر

 
فضاي مجازي از رویدادها استفاده کنند. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص چگونگی حضور در رویدادها و نشانی بستر
مجازي توضیح داد: اطلاع رسانی موضوع در صفحه رسمی دفتر توسعه کارآفرینی و همچنین روابط عمومی وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی در سطح ملی و استانی صورت می گیرد . 

 
راه هاي ارتباطی براي شرکت در رویدادها و جلسات به شرح زیر است: 

 
 https://www.skyroom.online/ch/kanoun/karafarini

 
 http://karafarini.mcls.gov.ir

 
 Instageram: karafarini.official
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برنامه هاي هفته کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/08/25



دفاع مقدس، تجلی عزت ملی است / با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ

اقتصادي نیز پیروز می شویم / میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ

استعمارستیزي ایران و گیلان دارد / برگزاري مراسم سالروز شهادت

سردارجنگل ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/08/25

استاندار گیلان دفاع مقدس را تجلی عزت ملی دانست و با تصریح اینکه با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي نیز
پیروز می شویم، گفت: میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي ما دارد و با توجه به شرایط کرونایی؛ مراسم

سالروز شهادت سردارجنگل، با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي برگزار شود.

استاندار گیلان: دفاع مقدس، تجلی عزت ملی است / با
حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي نیز پیروز می
شویم / میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ
استعمارستیزي ایران و گیلان دارد / برگزاري مراسم سالروز
شهادت سردارجنگل با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و
فضاي مجازي استاندار گیلان دفاع مقدس را تجلی عزت
ملی دانست و با تصریح اینکه با حفظ وحدت و انسجام، در
جنگ اقتصادي نیز پیروز می شویم، گفت: میرزاکوچک،
جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي ما دارد و با

 
توجه به شرایط کرونایی؛ مراسم سالروز شهادت سردارجنگل، با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي برگزار شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ دکتر ارسلان زارع صبح امروز (یکشنبه) در جلسه مشترك شوراي استانی ترویج و توسعه فرهنگ
ایثار و شهادت و هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس گیلان با گرامیداشت یاد و خاطره شهداي دفاع مقدس اظهار

 
داشت: دفاع مقدس را مملو از معرفت و مهربان می دانم؛ دورانی که اخلاق به زیباترین جلوه نمایان شد. 

وي با بیان اینکه فداکاري در راه دفاع از سرزمین بین همه ملت ها وجود دارد، گفت: آنچه دفاع مقدس را با دیگر جنگ ها در تاریخ
متمایز کرده ؛ همین ایثار ، فداکاري و تلاش براي اعتلاي آرمان هاي والاي انقلاب اسلامی ، دینی و اخلاقی است که جوانان این

 
سرزمین را فوج فوج ، عاشقانه به حضور در این راه فراخواند. 

دکتر زارع بر لزوم ترویج فرهنگ ایثار بعنوان فرهنگی دینی، اسلامی و ملی بین آحاد جامعه بویژه جوانان تاکید کرد و گفت: باید با

 
استفاده از تمامی ابزارها، این دوران پرافتخار را براي نسلی که آن را ندیده و درك نکرده اند، به تصویر کشید. 

نماینده عالی دولت در استان یکی از اصلی ترین ویژگی هاي دفاع مقدس هشت ساله را مردمی بودن آن دانست و بیان کرد: کمک
هاي مردمی از سراسر نقاط کشور به جبهه هاي جنگ و بسیج نیروها در پیروزي ملت ایران اثر گذار بود و در شرایطی که دنیا رژیم

بعث عراق را حمایت همه جانبه می کرد، ملت به فرمان امام راحل ایستادگی کردند و توانستند عزت ملی را عینیت ببخشند. 



دکتر زارع به ادامه دشمنی هاي استکبار با نظام اسلامی اشاره و خاطرنشان کرد: تحریم هاي دارویی ملت ایران، نمونه اي از این عناد
است حال آنکه مردم در این جبهه و نیز جنگ اقتصادي، پایمردي کرده اند و اطمینان دارم با تداوم انسجام ملی، از این برهه سخت

 
نیز عبور کنیم. 

وي در بخش دیگري از سخنانش گیلان را یکی از استان هاي سرآمد کشور خواند که عالمان، فقیهان و فرهیختگان بسیاري پرورش

 
داده و آسمانی پرستاره از افتخارانی دارد که سرداران و شهداي والامقام از جمله آنها هستند. 

استاندار گیلان سردار شهید جنگل میرزا کوچک خان را نیز از مفاخر ماندگار و پر آوازه گیلان در این سپهر تابناك ذکر و اضافه کرد:
اندیشه و مرام میرزاکوچک ، جزئی از ساختار فکري و هویتی گیلان است که سراسر وطن دوستانه و البته بر مبناي شریعت اسلامی

 
استوار بود. 

وي افزود: میرزا کوچک خان از جمله شایستگانی است که براي کشورمان و گیلان فخر آفریدند و همه ساله در سالروز شهادتش،

 
مراسم گرامی داشت برپا می شود. 

وي با اشاره به شرایط استان متاثر از شیوع ویروس کرونا و عدم برگزاري تجمعات ، بر لزوم برگزاري مراسم بزرگداشت میرزاکوچک
جنگلی در بستر فضاي مجازي و با استفاده از ظرفیت رسانه ملی تاکید کرد و گفت: لازم است در ساخت و تدوین این برنامه ها از

 
اساتید و محققان در سطح ملی و استانی استفاده و در شبکه هاي سراسري نیز بازپخش شود. 

دکتر زارع سالروز شهادت میرزاکوچک را فرصتی ارزشمند براي تببین جایگاه سردارجنگل در تاریخ استعمار ستیزي ملت ایران
دانست و گفت: باید از این فرصت براي تبیین جنبش جنگل با استفاده از پژوهش ها ، تحقیقات علمی و بهره گیري از اسناد تاریخی

 
بهره مند شد. 

دکتر زارع با قدردانی از دستگاه هاي اجرایی استان به سبب تقدیر از ایثارگران شاغل در آن دستگاه ها و خانواده شهداي کارمند ، بر
لزوم اهتمام همه نهادها بر اجراي این امر تاکید کرد و گفت: آن دسته از دستگاه هایی که هنوز نسبت به پاسداشت ایثارگران اقدام

 
نکرده اند ، در هفته بسیج برنامه اي در این خصوص تدوین و اجرا کنند. 

استاندار گیلان تصریح کرد: در خصوص یادمان شهداي گمنام اقدامات خوبی به انجام رسیده و پروژه هایی در دست اجراست که لازم

 
است روند انجام آنها تسریع شود. 

دکتر زارع به روند اجراي پارك موزه دفاع مقدس گیلان و تامین اعتبار اجراي آن با نظر مساعد معاون رییس جمهوري و رییس
سازمان برنامه و بودجه اشاره و اضافه کرد: طبق قول داده شده؛ در سال آتی نیز براي تکمیل این پروژه تامین اعتبار لازم صورت می

 
گیرد . 

نماینده عالی دولت در استان سفر اخیر رییس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور به گیلان و امضاي تفاهم نامه تامین زمین،
ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران را یادآور شد و به مدیران تأکید کرد در اجراي این تفاهم نامه همکاري لازم

 
را انجام دهند. 



جمع بندي عملکرد دستگاه ها در هفته دفاع مقدس، گزارش ساخت یادمان هاي شهداي گمنام در استان ، گزارش چگونگی برگزاري
مراسم سالگرد شهادت میرزا کوچک جنگلی و شهداي روحانی استان ، پیگیري تفاهم نامه استانداري و بنیاد شهید و امور ایثارگران
گیلان در خصوص احداث مسکن و اشتغال ایثارگران و نیز تهیه اقلام بهداشتی و واکسن ایثارگران استان، در این نشست مورد بحث و

بررسی قرار گرفت.



شکل گیري 6 برند با اجراي طرح الگوي توسعه مشاغل خانگی در خراسان

جنوبی

منبع: ایسناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی با بیان اینکه طرح الگوي توسعه مشاغل خانگی در سه فاز شناسایی
مزیت ها، توانمندسازي متقاضیان و اتصال به بازار اجرایی می شود، بیان کرد: این طرح تا کنون در استان منتهی به شکل

گیري سه شبکه پوشاك، عسل و حوله بافی و شش برند شد و 440 نفر در این طرح شاغل شدند.

غلامرضا اشرفی، امروز یکشنبه 25 آبان به خبرنگاران رسانه
هاي گروهی گفت: مشاغل خانگی داراي ظرفیت ها و
توانایی هاي قابل توجه براي ایجاد اشتغال است و
ساماندهی و شناسنامه دار کردن این مشاغل و اعطاي
مشوق هاي حمایتی و دولتی (نظیر پیوند آنها با شبکه ها و
بازارهاي تضمین شده، بازاریابی و برند سازي محصولات و
...) می تواند نقش آنها را در توسعه ملی دوچندان کند، از
این رو سیاست وزارت متبوع بر ساماندهی و کمک به این

 
متقاضیان قرار گرفته است. 

به گزارش ایسنا، وي با اشاره به اینکه همین راستا طرح ملی توسعه مشاغل خانگی بر اساس آسیب شناسی طرح هاي موجود و
مطالعات تطبیقی، تدوین و به استان ها ابلاغ شده است، افزود: با نظارت و کارفرمایی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی توسط جهاد

 
دانشگاهی خراسان جنوبی به عنوان تسهیلگر در استان اجرا می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی بیان کرد: در این برنامه توانمندسازي، مهارت آموزي، تجربه اندوزي، هدایت و
مشاوره شغلی، راه اندازي و تثبیت فعالیت هاي اقتصادي با توجه به مزیت هاي منطقه و آشنایی با انواع مدل هاي کسب و کار
(مشاغل خانگی، خویش فرمایی، شبکه سازي، زنجیره ارزش، اتصال به برندها و بنگاه هاي بالادستی و ...) باعث بهبود فرآیند تولیدات
و محصولات، حرکت به سمت کارآفرینی و فعالیت هاي اقتصادي و همچنین رشد مشاغل خرد و خانگی شده و زمینه رشد و شکوفایی
متقاضیان علاقمند را از طریق ایجاد مهارت هاي لازم براي راه اندازي کسب وکارهاي موفق، پرورش استعدادهاي بالقوه و هدایت و

 
مشاوره آن ها توسط خبرگان و ذینفعان کسب وکار فراهم شد. 

وي با بیان اینکه طرح الگوي توسعه مشاغل خانگی در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمندسازي متقاضیان و اتصال به بازار اجرایی می
شود، بیان کرد: این طرح تا کنون در استان منتهی به شکل گیري سه شبکه پوشاك، عسل و حوله بافی و شش برند شد و 440 نفر

 
در این طرح شاغل شدند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی در خصوص نحوه شبکه سازي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان گفت: از
ابتداي سال تا کنون بیش از 10جلسه و نشست مشورتی درخصوص طرح ملی مشاغل خانگی با حضور نمایندگان میراث فرهنگی،
صمت جهاد کشاورزي، فرهنگ وارشاد اسلامی، کمیته امداد امام خمینی(ره)، بنیاد شهید و بهزیستی، فنی و حرفه اي و استانداري در



 
این اداره کل تشکیل شده و ظرفیت ها، مزیت ها و امکانات موجود بررسی شده است. 

اشرفی ادامه داد: نهایتا بر اساس بررسی هاي دقیق انجام شده و با توجه به پتانسیل هاي منطقه اي و شهرستانی و با تاکید بر استفاده
از ظرفیت بخش تعاون، در این مرحله مشاغل داراي اولویت شبکه سازي به تفکیک شهرستان شناسایی شد و افراد در سراسر استان

 
می توانند در این رشته ها ثبت نام کنند. 

وي در خصوص فاز سوم این طرح (اتصال به بازار)، شکل دهی و ظرفیت سازي بازارهاي فیزیکی، الکترونیکی و اتصال به بازار و بنگاه
هاي بالادستی ، تولید استاندارد و برندسازي، ارتقاء کیفیت محصولات و بسته بندي و کمک به تنظیم برنامه هاي تولید و فروش،

 
تصریح کرد: از موضوعات اساسی این بخش، شناسایی برندها و پیشرانان در سطح ملی و استانی است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی درباره محورهاي اصلی فعالیت ها در این بخش گفت: اتصال به پیشران، ایجاد
مشارکت با کسب وکارهاي بالادستی با جلب موافقت کارآفرینان، همکاري و شکل دهی بازارهاي فروش الکترونیکی و معرفی و فروش
محصولات با استفاده از تمامی امکانات دیجیتال براي متقاضیان مشاغل خانگی، فروش از طریق برپایی بازارچه هاي فصلی و موقت به
صورت محلی و استانی و ملی، برگزاري نمایشگاه هاي عرضه محصولات، استفاده از ظرفیت دستگاه هاي اجرایی و بخش هاي
غیردولتی در امر بازاریابی و فروش و ایجاد دسترسی به مواد اولیه با کیفیت و با قیمت مناسب و تامین ابزار مورد نیاز با معرفی

 
متقاضیان مشاغل خانگی به بنگاه هاي پیشران و بالادستی است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی با بیان اینکه با توجه به محدودیت سهمیه استان متقاضیان باید براي ثبت نام و
استفاده از مزایاي این طرح به سایت inhb.ir مراجعه کنند، خاطرنشان کرد: دارا بودن سن بالاي 18 سال و عدم اشتغال به کار،

 
نداشتن بیمه کارفرمایی(به استثناي بیمه روستایی و عشایري) از جمله اصلی ترین شرایط براي ثبت نام است. 

انتهاي پیام



ممانعت از صدور مجوز هاي کسب و کار به بهانه اشباع بازار؛ ممنوع

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/08/25

یک مشاور کسب و کار و کارآفرینی معتقد است صادر کنندگان مجوز هاي کسب و کار اجازه ندارند به دلیل اشباع بودن بازار
از پذیرش تقاضا یا صدور مجوز کسب و کار امتناع کنند و در صورت تخلف از این مصوبه، دستگاه هاي نظارتی باید با سازمان

هاي خاطی برخورد ك

 
خبرگزاري میزان: ممانعت از صدور مجوز هاي کسب و کار به بهانه اشباع بازار؛ ممنوع 

یک مشاور کسب و کار و کارآفرینی معتقد است صادر کنندگان
مجوز هاي کسب و کار اجازه ندارند به دلیل اشباع بودن بازار از
پذیرش تقاضا یا صدور مجوز کسب و کار امتناع کنند و در
صورت تخلف از این مصوبه، دستگاه هاي نظارتی باید با سازمان

 
هاي خاطی برخورد ك 

سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی، یکم خرداد 1384 از
سوي رهبر معظم انقلاب پس از مشورت با مجمع تشخیص

 
مصلحت نظام به رؤساي قواي سه گانه و رئیس این مجمع ابلاغ شد. 

قانون «اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی» با 92 ماده و 90 تبصره 8 بهمن 1386 از سوي مجلس شوراي اسلامی

 
تصویب و 25 خرداد 1387 توسط مجمع تشخیص مصلحت نظام (پیرو اختلاف نظر مجلس و شوراي نگهبان) تائید شد. 

ماده 7 این قانون به موضوع تسیهل صدور مجوز هاي کسب وکار با سه اصل «حذف مجوز هاي غیرضروري»، «تسهیل شرایط دریافت

 
مجوزها» و «شفاف سازي فعالیت هاي اقتصادي» تاکید دارد. 

تبصره 2 ماده 7 این قانون براي متخلفان، مجازات در نظر گرفته، اما جرم انگاري نکرده است یعنی مشخص نیست چه نوع مجازاتی

 
براي کدام تخلف اعمال شود. 

 
مجلس دهم 22 اردیبهشت 99 ترکیب هیئت مقرارت زدایی و بهبود کسب وکار رو اصلاح کرد. 

محمد عنبري مشاور کسب و کار و کارآفرینی، اخیراً در مجله رادیویی شب آفتابی رادیو اقتصاد به واکاوي عدم اجراي موفق اصلاح
ماده 7 قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی به منظور تسهیل و تسریع مجوز هاي کسب و کار و سرمایه گذاري در

 
کشور پرداخت. 



وي با بیان اینکه ابتدایی ترین مرحله شروع یک کسب و کار، کسب مجوز است گفت: در کشور هاي مختلف پروسه اي که براي
دریافت مجوز کسب و کار تعیین شده متفاوت است، به طور مثال این روند در کشور هاي شرق آسیا (مالزي و سنگاپور) به طور

 
متوسط بین نیم تا سه روز طول می کشد، اما این روند در ایران به طور متوسط بین 70، 80 روز طول خواهد کشید. 

 
در صدور مجوز هاي کسب و کار، روال واحدي وجود ندارد 

عنبري ادامه داد: طولانی شدن این روند در ایران به دلیل این است که مشخص نیست براي کسب مجوز یک فعالیت باید به کدام
ارگان ها مراجعه کنیم، چه مدارکی تهیه کنیم، چه هزینه هایی را باید متحمل شویم و چه مدت زمانی باید صبر کنیم، چراکه هر
استانی متناسب با شرایط، مقتضیات و حال و هواي کارمندان خود به گونه اي متفاوت رفتار می کنند، لذا قاعده، رویه و روال واحدي

 
در این باره وجود ندارد. 

این مشاور کسب و کار و کارآفرینی افزود: بر اساس اصلاحیه ماده 7 قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44، مراجع صدور مجوز هاي
کسب و کار موظفند شرایط فرآیند صدور یا تمدید مجوز هاي کسب و کار را به نحوي ساده کنند که متقاضی مجوز کسب و کار در
صورت ارائه مدارك در پایگاه اطلاع رسانی مجوز هاي کسب و کار بتوانند در حداقل زمان ممکن مجوز مورد نظر خود را دریافت کنند

 
که بر این مبنا نیز وزارت اقتصاد و دارایی سامانه پیشخوان مجوز هاي کسب و کار www.G4B.ir را طراحی کرده است. 

وي تصریح کرد: این سامانه فعال شده، ولی به علت همکاري نکردن دستگاه هاي مختلف با وزارت اقتصاد و تیمی که متولی این کار

 
است، همچنان بی در و پیکر و یا ناقص است. 

عنبري اظهار داشت: از تصویب این قانون 12 سال می گذرد (سال 87) و 12 سال دیگر هم خواهد گذشت و با دست فرمان فعلی به
نتیجه خاصی هم نخواهیم نرسید، در هر دستگاهی که شما بروید یک کارمندي یا مدیر و یا مسئولی نشسته که وقتی می خواهی ابزار
قدرت او را بگیري و در سامانه بیاوري، مقاومت می کند، به طور مثال تا دیروز ابزار قدرت یک مدیر امضاي او بوده و وقتی می خواهی

 
امروز آن را بگیري از خود مقاومت نشان می دهد. 

این مشاور کسب و کار و کارآفرینی ادامه داد: امضا هاي طلایی همین امضا هایی است که به شما اجازه می دهد چاه آب در مزرعه
خود بزنید و به همسایه کناري شما این اجازه را نمی دهد؛ این امضا ها در بهترین حالت بدون فساد، ابزار قدرت یک سازمان است

 
حال خود حالت هاي دیگر را تصور کنید. 

وي با تاکید بر اینکه براي حل این مشکل نیازمند یک عزم و اراده خارج از یک سازمان است گفت: شخص رئیس جمهور باید نماینده
ویژه اي را مشخص کند که همه وزارتخانه ها از او حرف شنوي داشته باشند و حکمش را اجرا کنند، اینکه تیمی از وزارت اقتصاد با

 
خواهش و تمنا بخواهد کار را پیش ببرد ممکن است تا حدي کار را جلو ببرد، اما تا ابد این چرخه کامل نخواهد شد. 

عنبري تاکید کرد: در جایی که اراده حاکمیتی حاکم شود، وقتی شخصی دستور می دهد دیگر از فردا فلان مجوز لازم نیست دیگر آن

 
مدیر کل اداره شهرستان کوچکی در جنوب یک استان دیگر حق ندارد بگوید من ان مجوز را می خواهم. 

این مشاور کسب و کار و کارآفرینی با تاکید قانون حکمفرما نیست و وقتی مدیر یک تخلفی مرتکب می شود هیچ اتفاقی براي او نمی
افتد اظهار داشت: بر این اساس باید جرم انگاري در قانون دیده شود، در همین قانون گفته شده اگر مجوزي داخل سامانه پیشخوان
مجوز ها بارگذاري شد، اما دستگاه یا اداره اي خلاف آن را عمل کرد آن مسئول باید مجازات شود، اما نگفته اگر آن مسئول یا دستگاه

 
همکاري نکرد چه کار کنیم. 



وي با طرح این سوال که در این مرحله چه باید کرد گفت: آیا باید منتظر ماند تا مجلس دوباره این ماده واحده را اصلاح کند یا در

 
اجرا تدبیري بیندیشیم که با همان قانون هم بشود اجرا را اصلاح کرد. 

عنبري با بیان اینکه تغییر ترکیب اعضاي هیئت مقررات زدایی نیز باعث نخواهد شد که مشکلات در روند صدور وجوز هاي کسب و
کار رفع شود بیان داشت: قرار نیست با تغییر ترکیب اعضاي این هیئت اتفاق خاصی بیفتد، البته امروز در کمیسیون اقتصادي مجلس

 
قانونی تحت عنوان قانون ضد انحصار در حال بررسی است. 

این مشاور کسب و کار و کارآفرینی با اشاره به تبصره دو ماده 7 قانون سیاست هاي کلی اصل چهل و چهار بیان داشت: صادر
کنندگان مجوز هاي کسب و کار اجازه ندارند به دلیل اشباع بودن بازار از پذیرش تقاضا یا صدور مجوز کسب و کار امتناع کنند و در

 
صورت تخلف از این مصوبه، دستگاه هاي نظارتی باید با سازمان هاي خاطی برخورد کنند. 

مجله رادیویی «شب آفتابی» به تهیه کنندگی مطهره مهرابی و گویندگی فاطمه شعبانی از ساعت 22 تا 24 شامگاه پنجشنبه 8 آبان
99 به صورت زنده و مستقیم از رادیو اقتصاد پخش شد.



امضاء تفاهم نامه همکاري اتاق بازرگانی اصفهان و دانشگاه جامع علمی

کاربردي استان اصفهان

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/08/25

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان و دانشگاه جامع علمی کاربردي استان به منظور توسعه آموزش هاي مهارتی
و ارتقاي فرهنگ کارآفرینی تفاهم نامه همکاري امضا کردند.

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ در ابتداي جلسه اي که به همین منظور تشکیل شد، رئیس اتاق بازرگانی اصفهان با بیان
اینکه در دوره نهم فعالیت اتاق بازرگانی اصفهان موضوع مهارت آموزي و تربیت نیروي متخصص موردنیاز صنایع، بسیار مورد توجه

 
قرار گرفته است، افزود: در همین راستا تفاهم نامه هایی با دانشگاه هاي مطرح منعقد شده است. 

مسعود گلشیرازي ضمن تاکید بر ضرورت هدفمند بودن انتخاب رشته دانشگاهی، افزود: دانشگاه هاي علمی و کاربردي داراي ساختار
مناسبی براي عجین نمودن صنعت و دانشگاه می باشند. گلشیرازي تربیت نیروي انسانی ماهر را در شرایط کنونی، ضامن توسعه

 
فعالیت هاي بنگاه ها در آینده دانست و انعقاد چنین تفاهم نامه هایی را در ارتقاي شاخص هاي این حوزه موثر ارزیابی نمود. 

در ادامه محمدرضا رجالی، رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی اصفهان افزایش اشتغال در سطح ملی و استانی را مهم ترین دغدغه
اتاق بازرگانی اصفهان دانست و تصریح کرد: یادگیري مهارت در کنار علم، از سنین پایین در دانش آموزان می تواند در مرتفع سازي

 
بحران نیروي انسانی ماهر در صنایع موثر باشد. 

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان تشکیل شوراي مشترك بین اتاق بازرگانی و دانشگاه علمی کاربردي را در احصاي نحوه

 
عملیاتی نمودن تعامل هر چه بیشتر صنعت و دانشگاه حایز اهمیت دانست. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان اصفهان نیز گفت: بر اساس پیگیریهاي صورت گرفته قصد داریم مهارتکده هایی هم عرض

 
دانشکده هاي تخصصی، همچنین مجتمع هاي آموزش عالی مهارتی ایجاد نماییم. 

بهزاد رضایی، این امر را زمینه ساز ایجاد مجتمع هاي آموزش عالی در شهرك هاي صنعتی دانست و تصریح کرد: در صورت اجرایی

 
شدن این امر علاوه بر کاهش چشمگیر هزینه ها مباحث مدیریتی نیز راحت تر انجام خواهد شد. 

وي ابراز امیدواري نمود با تدوین چشم انداز5 ساله دانشگاه و پیش بینی نیازهاي آمایش استان در حوزه اشتغال و کارآفرینی، بتوان

 
الگویی در سطح کشور ایجاد نمود. 

لازم به ذکر است هدف از امضاي این تفاهم نامه ،توسعه آموزش هاي مهارتی و ارتقاء فرهنگ کارآفرینی در راستاي کشف
استعدادهاي نهفته علاقمندان به مهارت و  آموزش به منظور احراز شغل، حرفه، کسب و کار در مشاغل گوناگون و ارتقاء توانایی براي

 
انجام مهارت هاي شغلی در راستاي رسالت طرفین می باشد. 

فراهم نمودن زمینه هاي مشترك همکارهاي علمی و آموزشی، مهارتی در سطح استانی ، ملی و بین المللی، ارتقاء سطح کمی و کیفی



اجراي آموزش هاي مهارتی با استفاده از پتانسیل ها، امکانات و تجهیزات طرفین در قالب دوره هاي کوتاه مدت و یا مقطع دار، تلاش
براي ترغیب بنگاه هاي اقتصادي، شرکت هاي تولیدي و خدماتی موفق در بکارگیري نیروي انسانی بر اساس صلاحیت حرفه اي،

امکان استفاده از تجارب بین الملل در حوزه آموزش هاي مهارتی از جمله موضوعات این تفاهم نامه است.



کشف استعدادهاي برتر و رونق تئاتر مسجدي در رواق نمایش «ایران قوي»

منبع: شبستانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/08/25

حجت الاسلام شکري با اشاره به برنامه هاي رواق نمایش در طرح ملی «ایران قوي»، گفت: کشف استعدادهاي برتر و رونق
بخشی به تئاتر بچه هاي مسجد ازجمله این برنامه ها است.

حجت الاسلام شکري با اشاره به برنامه هاي رواق نمایش در طرح ملی «ایران قوي»، گفت: کشف استعدادهاي برتر و رونق

 
بخشی به تئاتر بچه هاي مسجد ازجمله این برنامه ها است. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، طرح ملی ایران قوي با ایجاد زمینه مشارکت و نقش
آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام
فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد تلاش می کند در
تقویت مؤلفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور
مسجد گام برمی دارد. این طرح مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت

ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فناوري هاي نوین به همت ستاد
هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور اجرا می شود. این طرح در قالب سه شبستان «فرهنگ»، « هنر» و « نوآوري» و
12 رواق نور، کتاب، دانش، همدلی، رسانه، سرود، فیلم، نمایش، ترنج، قلم، کارآفرینی، فن آوري اجرا می شود و در این میان برخی از
استانها در این رشته ها به عنوان معین دیگر استانها شناخته شده اند. در رشته نمایش نیز استان البرز به عنوان معین استان ها

 
فعالیت می کند. 

حجت الاسلام «کاظم شکري» در گفت و گو با خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با اشاره به اجراي طرح
«ایران قوي» در کانون هاي مساجد به همت ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، اظهار کرد: طرح «ایران قوي»

 
در سه شبستان و 12 رواق در حال اجرا است و استان البرز به عنوان استان معین این طرح در رواق نمایش انتخاب شده است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان البرز بیان کرد: در گذشته یکی از دلایل اصلی جذب کودکان و
نوجوانان به مسجد گروه سرود و یا گروه نمایش قوي بود. بنابراین یکی از اهداف ما با طراحی رواق نمایش در این طرح، جذب کودك

 
و نوجوان به کانون هاي مساجد است. 

وي افزود: از طرفی ما به دنبال کمک براي تولید محتوا در حوزه نمایش براي گروه نمایش مساجد در سراسر کشور هستیم، یعنی ما

 
می خواهیم به نمایش هایی که در مساجد شکل می گیرند، محتواهاي غنی براي فعالیت بهتر ارائه کنیم. 

حجت الاسلام شکري تاکید کرد: با توجه به اینکه استان البرز در حوزه نمایش از غناي قابل توجهی برخوردار است و در سال هاي
گذشته نیز با همکاري حوزه هنري جشنواره تئاتر بچه هاي مسجد را برگزار کرده، به عنوان استان معین رواق نمایش انتخاب شده و



شناسایی گروه هاي فعال نمایش در مساجد و ارزیابی سطح فعالیت آنها را در دستور کار دارد. علاوه بر این، به منظور تقویت گروه
هاي نمایش کانون هاي مساجد با استادان برجسته در حوزه تئاتر در استان البرز جلساتی به منظور تشریح روند رواق نمایش در طرح

 
ایران قوي برگزار کرده و می کنیم. 

وي ابراز کرد: به همین منظور بنا داریم، جشنواره تئاتر بچه هاي مسجد را در استان هاي مختلف برگزار کنیم و ضمن کشف
استعدادها و ظرفیت هاي بچه هاي مسجد به آنها آموزش هاي لازم در حوزه تولید محتوا و نیز کارگردانی ارایه کنیم و به گروه هاي
تئاتر ضعیف غنا ببخشیم، تا کانون هاي فرهنگی هنري با ورود به حوزه نمایش اتفاقات خوبی را در سال هاي آینده در بحث نمایش

 
کشور رقم بزنند. 

مدیرستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان البرز در پایان خاطرنشان کرد: با اجراي طرح ایران قوي می توان
فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد را در حوزه هاي محتلف رصد و شناسایی و به تناسب ظرفیت ها و شرایط برنامه ریزي

کرد.



پرداخت تسهیلات اشتغال آفرین بانک توسعه تعاون در خراسان رضوي

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/08/25

پایگاه خبري فکر اقتصادي :بانک توسعه تعاون در قالب تفاهم نامه اي سه جانبه به ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در
شهرستان تاریخی باخرز خراسان رضوي کمک می کند. به گزارش  روابط عمومی بانک توسعه تعاون، این بانک طی تفاهم

نامه اي سه جانبه با معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري ) استانداري خراسان رضوي( و ...

پایگاه خبري فکر اقتصادي :بانک توسعه تعاون در قالب تفاهم نامه اي سه جانبه به ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در

 
شهرستان تاریخی باخرز خراسان رضوي کمک می کند. 

به گزارش  روابط عمومی بانک توسعه تعاون، این بانک طی
تفاهم نامه اي سه جانبه با معاونت توسعه روستایی ریاست
جمهوري ) استانداري خراسان رضوي( و بنیاد مسکن انقلاب
اسلامی در این استان، به عنوان یکی از بانک هاي عامل براي
پرداخت تسهیلات جهت ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در

 
این منطقه مشارکت می کند. 

این همکاري در قالب رویکرد بانک توسعه تعاون به تقویت کسب
وکارهاي خرد و در اولویت دهی به مناطق محروم و کم برخوردار

صورت خواهد گرفت که طی آن باهدف محرومیت زدایی از شهرستان باخرز خراسان رضوي تسهیلاتی به متقاضیان واجد شرایط اعطا

 
می گردد. 

در قالب این تفاهم نامه 300 میلیارد ریال از منابع داخلی بانک به معرفی شدگان از سوي استانداري اعطا می شود. نرخ سود این

 
تسهیلات جهت متقاضیان 8 درصد و سقف پرداخت هر فقره از این تسهیلات حداکثر دو میلیارد تومان است. 

شهرستان باخرز یکی از شهرستان هاي تاریخی و با قدمت طولانی در شمال استان خراسان رضوي است که بر اساس سرشماري سال
95 بالغ بر 15 هزار خانوار و حدود 54 هزار نفر در آن ساکن می باشند.



بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان

فارس

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/08/25

پایگاه خبري فکر اقتصادي :عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي
صدري رییس اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود.

  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، سه واحد تولیدي گروه (...) نوشته ...

پایگاه خبري فکر اقتصادي :عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري

 
رییس اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود. 

 
  

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، سه واحد تولیدي گروه
فاتح صنعت کیمیا، گروه کولر هوایی آبان و گروه سازه پیوند در این سفر

 
مورد بازدید قرار گرفتند. 

گروه فاتح صنعت کیمیا با 6 هزار نفر نیروي کار شامل 16 واحد تولیدي در

 
حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و خدمات به دکل هاي نفتی و گازي است. 

گروه کولر هوایی آبان با اشتغال 1500 نفر شامل 5 واحد تولیدي در حوزه

 
ساخت تجهیزات نیروگاهی و نفت و گاز می باشد. 

گروه سازه پیوند نیز با 500 نفر اشتغال در حوزه ساخت سازه هاي فولادي

 
فعالیت می نماید. 

مدیران ارشد و اجرایی بانک در نشست با مسؤلین این واحد هاي تولیدي ضمن اشاره به لزوم تمرکز حساب شرکت ها و مشتریان در
شعب بانک صنعت و معدن و ضرورت استفاده از خدمات اعتباري مانند ضمانتنامه و اعتبارات اسنادي بر تأثیر روابط متقابل و مؤثر

 
بانک با مشتریان خوشنام خود در تسهیل و تسریع ارائه خدمات متنوع بانکی و تسهیلات مورد نیاز آنان تأکید کردند. 

همچنین معاون اعتبارات و راهبري شعب و رییس اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن در جلسه اي که با حضور
کارکنان مدیریت استانی این بانک برگزار گردید، ضمن تقدیر از همکاران به بررسی عملکرد هفت ماهه آنان پرداختند و در خصوص

 
اجراي بانکداري شرکتی و پیگیري مسایل و مشکلات واحد هاي تولیدي این استان رهنمودها و راهکارهایی را مطرح نمودند. 

در این جلسه مقرر گردید تا پایان سال همکاران شعب و مدیریت هاي استانی در خصوص جذب منابع، درآمد هاي کارمزدي و وصول
مطالبات تمامی تلاش و توان خود را به کار گیرند



آذربایجان غربی تولیدکننده 27 درصد عسل کشور است

منبع: ایرناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/08/25

ارومیه- ایرنا- معاون امور دام و طیور سازمان جهادکشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به احتمال رشد حداقل پنج درصدي
صنعت زنبورداري در استان طی سال جاري، گفت: این استان با سهم 27 درصدي، بزرگترین تولیدکننده عسل کشور است.

ارومیه- ایرنا- معاون امور دام و طیور سازمان
جهادکشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به احتمال رشد
حداقل پنج درصدي صنعت زنبورداري در استان طی سال
جاري، گفت: این استان با سهم 27 درصدي، بزرگترین

 
تولیدکننده عسل کشور است. 

رضا یوسف رضایی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: سالانه 21 هزار و 500 تن عسل مرغوب و در

 
کنار آن زهر، گرده، موم، بره موم و سایر فراورده هاي این بخش در آذربایجان غربی تولید و عرضه می شود. 

وي با اشاره به اینکه این استان داراي بیش از یک میلیون و 350 هزار کندوي مدرن و بومی است، ادامه داد: این موضوع موجب

 
اشتغال دایم و فصلی بیش از 11 هزار نفر در صنعت زنبورداري استان شده است. 

وي بیان کرد: میانگین تولید از هر کندوي مدرن 17 کیلوگرم و از کندوهاي بومی 5.5 کیلوگرم بوده و در مجموع در سطح استان،

 
یک میلیون و 345 هزار و 171کندو وجود دارد که از این میزان 110 هزار و 471 کندو بومی و بقیه مدرن هستند. 

معاون امور دام و طیور سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی اظهار داشت: در حال حاضر تعداد بهره برداران این صنعت که به طور

 
مستقیم فعالیت دارند، 6 هزار و 165 نفر بوده و تعداد بیش از پنج هزار نفر به صورت فصلی در زنبورستان ها مشغول به کار هستند. 

وي با بیان اینکه این استان امسال مقام اول کشوري را از لحاظ تعداد کندو و تولید عسل به خود اختصاص داد، گفت: آذربایجان غربی

 
با 16 تعاونی زنبور داري تحت پوشش در تهیه و توزیع نهاده هاي زنبورداري فعالیت چشم گیري را دارد. 

یوسف رضایی ادامه داد: زنبورداران استان با وجود چهار کارخانه بسته بندي عسل به صورت مدرن و اتوماتیک در شهرستان هاي
ارومیه، خوي و مهاباد و نیز با داشتن 6 کارگاه بسته بندي عسل در شهرستان هاي مختلف در فراوري و صنایع تبدیلی این محصول

 
نیز فعالیت دارند. 

آذربایجان غربی به لحاظ داشتن منابع طبیعی و شرایط آب و هوایی مناسب، وجود مراتع و منابع غنی سرشار از شهد و گرده یکی از

 
قطب هاي مهم براي پرورش زنبورعسل در سطح کشور به شمار می آید. 



این استان با دارا بودن 120 هزار هکتار باغ در ایام بهار ظرفیتی بکر براي پرورش زنبور عسل دارد که تولید عسل هایی از شهد گلهاي

 
بهاري توانسته همه ساله کام گردشگران را شیرین و این محصول را به سوغاتی ارزشمند براي میهمانان و گردشگران تبدیل کند. 

این موضوع باعث شده تا زنبورداري در استان آذربایجان غربی به کسب و کاري پر رونق تبدیل شود که لبخند رضایت را برلبان فعالان

 
این بخش نشانده است. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

 
- دام و طیور 

- زنبورداري



فقط 28 درصد توانستند در نیمه نخست سال وام اشتغال دریافت کنند

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/08/25

در نیمه نخست امسال تنها 27.8 درصد متقاضیان تسهیلات براي تولید و اشتغال توانستند این تسهیلات را دریافت کنند.

 
 

 
در نیمه نخست امسال تنها 27.8 درصد متقاضیان تسهیلات براي تولید و اشتغال توانستند این تسهیلات را دریافت کنند. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از فارس، طی نیمه اول امسال 2 هزار و 10 مورد ثبت نام براي دریافت تسهیلات تولید و اشتغال
(تبصره 18) صورت گرفت که هزار و 87 مورد جهت دریافت این تسهیلات به ارزش 8 هزار و 267 میلیارد تومان به بانک معرفی

 
شدند. 

در نهایت 559 متقاضی موفق به دریافت 3 هزار و 231 میلیارد تومان تسهیلات تولید و اشتغال شدند.یعنی 27.8 درصد متقاضیان
دریافت این تسهیلات توانستند، وام مورد نیاز خود را از سیستم بانکی دریافت کنند. جزئیات پرداخت تسهیلات برنامه تولید و اشتغال

 
به تفکیک استان به شرح زیر است: 



 
 



عرضه بدون محدودیت شمش هاي یک کیلویی طلاي زرشوران در بورس کالا

منبع: بورس 24شماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/08/25

سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران در مورد عرضه شمش طلاي تولیدي از سوي این شرکت در
...

بورس24 : سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران در مورد عرضه شمش طلاي تولیدي از سوي این

 
شرکت در بورس کالاي ایران گفت: شمش هاي یک کیلویی این شرکت بدون محدودیت در بورس کالا عرضه می شود. 

ظرفیت خط تولید شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران با رشد بیش از 81 درصدي، از 22 هزار تن در ابتداي سال

 
به 40 هزار تن در ماه افزایش یافته است. 

محسن نادري سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران با بیان این مطلب گفت: با همکاري یک شرکت دانش
بنیان و با ایجاد تغییراتی در سیستم مدیریتی و استفاده از 70 درصد توان داخلی، به منظور احیاي خط تولید، اصلاحات را آغاز
کردیم؛ به گونه اي که مخازن لیچینگ بهینه شده و مطالعات بهبود فرآیند فعلی واحد فیلتراسیون در حال پیگیري و نهایی سازي
بوده و یک دستگاه فیلتر پرس که از نقاط بحرانی خط تولید است نیز باهدف دستیابی به ظرفیت اسمی خط تولید، در حال خریداري

 
است. 

به گفته وي، با اقدامات یادشده در شرکت ظرفیت کارخانه با افزایش مواجه خواهد شد به گونه اي که تناژ ورودي خط تولید به 2

 
برابر افزایش یافته و هدف گذاري تولید محصول این شرکت در سال آتی 2 تن طلا خواهد بود. 

سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تبدیل شدن به یک بنگاه اقتصادي- صنعتی را از اهداف اصلی این
شرکت برشمرد و رشد در تمامی زمینه ها ازجمله معدن، اکتشافات، نیروي انسانی، تولید، زیرساخت و وظایف و مسوولیت هاي

 
اجتماعی و دانش فنی را هدف اصلی شرکت دانست. 

نادري تصریح کرد: انجام مقدمات احداث طرح توسعه کارخانه، انجام اصلاحات خط تولید، آموزش و یادگیري نیروهاي انسانی،
هدفمندسازي فعالیت کارخانه و تحقیق و توسعه در زمینه دستیابی به دانش هاي فنی نوین صنعت طلا، برنامه ریزي و اجراي برخی
پروژه هاي حیاتی مجموعه مانند اخذ مجوزها و تکمیل و راه اندازي انبار ناریه معدن، تسریع فعالیت هاي اجرایی سد باطله کارخانه،
گازرسانی به مجتمع براي جایگزینی مازوت با گاز طبیعی و چندین طرح و پروژه مهم دیگر ازجمله اقدامات به عمل آمده در نیمه

 
نخست سال جاري محسوب می شود. 

سرپرست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران بابیان اینکه این شرکت براي تولید سالانه 3 تن شمش طلا طراحی
شده است، خاطر نشان کرد: ظرفیت اسمی حال حاضر خط تولید، استحصال دو تن شمش طلا است که با هدف گذاري و برنامه ریزي

 
انجام شده و انجام اصلاحات مدنظر مطابق برنامه زمان بندي شده تا شهریور سال آینده به این امر مهم دست خواهیم یافت. 



نادري تصریح کرد: شرکت طلاي زرشوران در حالت فعلی براي بیش از هزار نفر اشتغال مستقیم و براي بیش از چند هزار نفر در
منطقه اشتغال غیرمستقیم فراهم ساخته و این میزان اشتغال زایی با راه اندازي طرح توسعه می تواند به یک و نیم برابر نیز افزایش

 
پیدا کند. 

منبع: روابط عمومی شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران



تجلیل از خدمات مدیر عامل گروه گردشگري مارکوپولو

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/08/25

پیشنهاد می کنم به سرعت تیمی براي بررسی مسائل استان مشخص شود، ضمن اینکه مشکلاتی هم در زمینه زیرساخت ها
شاهدیم.

دکتر حسن تقی زاده انصاري، مدیر عامل خلاق و نوآور گروه گردشگري مارکوپولو، پس از برگزاري مراسم تجلیل و بزرگداشت از

 
خدمات ارزنده وي، طی پیامی، با مجموعه پویاي مارکوپولو، بعد از دو دهه تلاش مستمر و صادقانه، خداحافظی کرد. 

او که از بنیانگذاران و خالق برند مارکوپولو است، اذعان داشت: "تفکر ایجاد مجموعه اي پیشرو در صنعت گردشگري کشور، از همان
آغاز، با فراز و نشیب هاي فراوانی همراه بوده است که پیمودن این مسیر بیست ساله، جز با همراهی هیاٌت موسس، پیشکسوتان،
نخبگان صنعت گردشگري و مقامات سازمانهاي متولی به ویژه مدیران و سرمایه هاي انسانی گروه گردشگري مارکوپولو، میسر نبود که

 
ضروري است مراتب تشکر و قدرانی خود را از یکایک این عزیزان ابراز نمایم. 

 
 

همچنین باعث افتخار است که برند خاطره آفرین و جهانی مارکوپولو، در دو دهه فعالیت و مدیریت اینجانب، با همراهی همکاران
سختکوش، به عنوان مجموعه اي موفق، دانش بنیان و تاثیرگذار، به شهرتی مثال زدنی دست یابد و موفق به دریافت 10 جایزه ملی و
بین المللی و گواهینامه رضایتمندي و مشتري مداري گردد که در ماههاي گذشته نیز افتخار عنوان کارآفرین برتر صنعت گردشگري
در سال 98 را کسب نماید. فراهم آوردن امکان اشتغال براي230 نفر به طور مستقیم و حدود 900 نفر به صورت غیرمستقیم در قالب
مشارکت در طرحها و مسئولیت هاي اجتماعی و پذیرش نقش معین گردشگري استانهاي کم برخوردار کردستان و سیستان و
بلوچستان از سوي وزیر محترم گردشگري، برگزاري تورهاي ویژه افراد کم توان جامعه، حضور فعال در بیش از 40 نمایشگاه و رویداد
داخلی و بین المللی در سال و ایجاد 10 شرکت اقماري تخصصی در حوزه هاي مختلف گردشگري بخشی از فعالیتهاي گسترده برند
محبوب گردشگران، برگزیده برتر ملی صنعت گردشگري از سوي وزارت گردشگري، برگزیده دومین جشنواره تعالی گردشگري و

 
حامی اصلی جشنواره ناصرخسرو، بخشی از افتخارات گروه گردشگري مارکوپولو است." 



 
 

وي در ادامه افزود: "گروه گردشگري مارکوپولو، با توجه به اهداف عالیه خود احیاي آداب و رسوم، فرهنگ و هنر ایران زمین را در
قالب برگزاري جشنواره هاي بزرگ 2500 نفره ویژه شب یلدا در برج میلاد، سیزده نوروز (سیزده به در)، چهارشنبه آخر سال
(چهارشنبه سوري)، جشن سده و نکوداشت و معرفی مراسم آیینی تعزیه و ایام محرم، و تورهاي عرفانی را همواره در دستور کار خود

 
قرار داده و اجرا نموده است. 

همچنین با هدف توانمندسازي بانوان استان سیستان و بلوچستان، با پیش خرید محصولات صنایع دستی تولید شده ایشان، به
حمایت از آنها پرداخته است و در راستاي مسئولیت اجتماعی خود، به توزیع شادي و نشاط شب یلدا در بین کودکان کار مبادرت

 
نمود. 

همچنین با هدف معرفی پتانسیلها و جاذبه هاي سرزمین عزیزمان ایران، گروه گردشگري مارکوپولو مراسم و رویدادهاي بین المللی
بسیاري را برگزار نموده است که می توان به برگزاري 10 تور آشنا سازي مدیران داخلی و خارجی در 2 سال گذشته، برگزاري
گردهمایی هاي توسعه گردشگري ایران و مجارستان و ایران و ایتالیا، برگزاري مراسم "شب مارکوپولو" با همکاري سفارت ایتالیا در
تهران، همایش "سفرنامه نویسان فرانسوي" با همکاري انجمن دوستی و سفارت فرانسه در تهران، مراسم "شب ایرانی" در برخی
کشورها از جمله آرژانتین، برزیل، پرو، و بسیاري از کشورهاي اروپایی و آسیایی، و برگزاري همایش معرفی "شگفتیهاي ایران" در

 
کشور ژاپن اشاره نمود. 



 
 

گروه گردشگري مارکوپولو عضو وابسته سازمان گردشگري جهانی (UNWTO)، انجمن گردشگري اروپا (ETOA)، انجمن آژانسهاي
مسافرتی ژاپن (JATA)، انجمن تورگردانان آمریکا (ASTA)، فدراسیون انجمنهاي آژانسهاي مسافرتی (UFTAA)، و انجمن

 
موسسات آموزشی گردشگري آسیا و اقیانوسیه (APETIT) بوده است." 

برنامه ریزي و اجراي تورهاي علمی و تفریحی بین المللی، ایجاد مرکز سفرهاي دریایی کروز و دریافت نمایندگی کروز لاین ها، اخذ
نمایندگی و همکاري با سایتهاي رزرواسیون آنلاین مطرح جهانی، انتشار کتاب کار آفرینی به شیوه بنیانگذاران مارکوپولو از سوي
دانشگاه شریف، برگزاري تورهاي آشنا سازي مدیران گردشگري با ظرفیت هاي کشورهاي اتریش، مجارستان، برزیل، آفریقا جنوبی،
کره جنوبی و...، برنامه ریزي تورهاي نمایشگاهی تجاري در جهان ، سرمایه گذاري در مناطق گردشگري و هتلهاي مطرح کشور بخشی

 
از اقدامات و توفیقات دوره مدیریت ایشان می باشد. 

 
 

در مراسم پاسداشت وي جمعی از مدیران و اعضاء هیئت مدیره هلدینگ و شرکتهاي تابعه حضور داشتند و با اعطاي لوح سپاس و
تقدیر توسط رئیس و اعضاي هیئت مدیره گروه گردشگري مارکوپولو، از دو دهه تلاشهاي ارزنده و بی شائبه دکتر حسن انصاري

 
تجلیل شد. 

همچنین خاطر نشان می نماید دکتر حسن تقی زاده انصاري، از مدیران فرهیخته، متین، سخت کوش و نام آشناي صنعت گردشگري
و مدرس دانشگاه، داراي سوابق ارزنده اي است که در ذیل به بخشی از آنان اشاره می شود: 



 
عضو شوراي سیاستگذاري صنعت گردشگري کشور 

 
عضو هیات موسس و رئیس جامعه گردشگري الکترونیکی ایران 

 
رئیس کمیته کسب و کارهاي نوین گردشگري اتاق بازرگانی ایران 

 
مشاور توسعه بازار گردشگري مناطق آزاد کشور 

 
عضو کمیسیون فنی نظارت بر تاسیس و فعالیت دفاتر و شرکتهاي خدمات سفر و گردشگري 

 
عضو هیات موسس جامعه تورگردانان ایران 

 
نایب رئیس انجمن صنفی دفاتر و شرکتهاي خدمات سفر و گردشگري 

 
عضو هیات موسس بانک گردشگري 

 
کارآفرین برتر صنعت گردشگري 

 
رئیس شوراي سیاستگذاري 4 دوره سمینار و جشنواره بین المللی برند در گردشگري 

 
رئیس شوراي سیاستگذاري 2 دوره کنفرانس ملی گردشگري الکترونیکی 

 
دبیر علمی و اجرایی بیش از 15 همایش و کنفرانس گردشگري در سطح ملی، منطقه اي، و بین المللی 

 
عضو شوراي سیاستگذاري 2 دوره همایش و جشنواره ملی طبیعت گردي، طب سنتی، و گیاهان دارویی 

 
برگزیده دومین جشنواره ملی سفرنامه نویسی ناصرخسرو 

 
مولف کتاب "جهانگردي در ایران" و انتشار مقالات مختلف 

 
کار آفرین مطرح و منتخب کتاب "ستارگان کارآفرینی" 

 
مشاور عالی هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر مسافرتی ایران 

گروه گردشگري مارکوپولو، ضمن آرزوي توفیق روز افزون براي جناب آقاي دکتر حسن تقی زاده انصاري، علیرغم کناره گیري ایشان
از مسئولیتهاي مدیریتی و اجرائی، به درخواست هیئت مدیره گروه همچنان فرصت استفاده از تجربیات ایشان بعنوان "مشاور عالی
هیئت مدیره گروه گردشگري مارکوپولو" را براي برند مارکوپولو مغتنم می شمارد و براي ایشان آرزوي سلامتی و موفقیت را از درگاه

 
احدیت خواستار است. 
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پرداخت تسهیلات اشتغال آفرین بانک توسعه تعاون در خراسان رضوي

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/08/25

خبرگزاري آریا - بانک توسعه تعاون در قالب تفاهم نامه اي
سه جانبه به ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در

 
شهرستان تاریخی باخرز خراسان رضوي کمک می کند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، این بانک طی تفاهم نامه اي سه جانبه با
معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري ) استانداري
خراسان رضوي( و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در این
استان، به عنوان یکی از بانک هاي عامل براي پرداخت
تسهیلات جهت ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در این

 
منطقه مشارکت می کند. 

این همکاري در قالب رویکرد بانک توسعه تعاون به تقویت کسب وکارهاي خرد و در اولویت دهی به مناطق محروم و کم برخوردار
صورت خواهد گرفت که طی آن باهدف محرومیت زدایی از شهرستان باخرز خراسان رضوي تسهیلاتی به متقاضیان واجد شرایط اعطا

 
می گردد. 

در قالب این تفاهم نامه 300 میلیارد ریال از منابع داخلی بانک به معرفی شدگان از سوي استانداري اعطا می شود. نرخ سود این

 
تسهیلات جهت متقاضیان 8 درصد و سقف پرداخت هر فقره از این تسهیلات حداکثر دو میلیارد تومان است. 

شهرستان باخرز یکی از شهرستان هاي تاریخی و با قدمت طولانی در شمال استان خراسان رضوي است که بر اساس سرشماري سال
95 بالغ بر 15 هزار خانوار و حدود 54 هزار نفر در آن ساکن می باشند.



برگزاري جلسه شوراي اشتغال شهرستان هویزه با حضور مهندس امرایی مدیر

صندوق کارآفرینی امید خوزستان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/08/25

برگزاري جلسه شوراي اشتغال شهرستان هویزه با حضور

 
مهندس امرایی مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خوزستان
جلسه شوراي اشتغال شهرستان هویزه با حضور مدیر
صندوق کارآفرینی امید خوزستان ، دکتر عفري مفرد

 
فرماندار این شهرستان و جمعی از مسولین شهرستانی در محل سالن اجتماعات فرمانداري این شهرستان برگزار گردید. 

در این جلسه دکتر عفري مفرد فرماندار شهرستان هویزه ضمن تقدیر و تشکر از تلاش هاي صندوق کارآفرینی امید استان در جهت
حمایت از اشتغال پایدار روستایی و جوانان این شهرستانبه تبیین پتانسیل ها و ظرفیت هاي موجود این شهرستان و همچنین نگاه

 
ویژه مسلین استانی جهت تخصیص اعتبار و اشتغال جوانان شد. 

درادامه این جلسه مهندس امرایی مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان نیز ضمن بیان اقدامات صورت گرفته از سوي صندوق
کارآفرینی امید استان در جهت توسعه کارآفرینی و تسهیلات اشتغال ، قول نگاه ویژه به تخصیص اعتبار و رفع مشکلات جوانان این

 
شهرستان را دادند. 

در ادامه اعضاي این جلسه با حضور میدانی در روستاي خضر از طرح پرورش شتر و سایرطرح هاي مورد حمایت صندوق کارآفرینی
امید در روستاهاي این شهرستان بازدید به عمل آوردند.



توانمندسازي خانواده هاي نیازمند روستاي فرح آباد کاشمر

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیر مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر گفت: توانمندسازي خانواده هاي نیازمند، مهم ترین رویکرد این مرکز نیکوکاري
است.

مدیر مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر گفت: توانمندسازي خانواده هاي نیازمند، مهم ترین رویکرد این مرکز نیکوکاري

 
است. 

به گزارش ایکنا از خراسان رضوي، علیرضا شبان، مدیر مرکز
نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر، در جلسه بررسی اقدامات
صورت گرفته توسط رابطان مرکز نیکوکاري که شامگاه گذشته
24 آبان ، در محل مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) شهرستان
کاشمر برگزار شد، اظهار کرد: مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج)
روستاي فرح آباد، در رویکرد جدیدش، هدف تحت پوشش
درآوردن افراد نیست، بلکه تلاش براي توانمندسازي خانواده ها و

 
افراد نیازمند است. 

وي با بیان این که مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) روستاي فرح
آباد، در سال 1393با حضور مسئولان استان و شهرستان افتتاح شد، هدف از تشکیل آن را واگذاري رسیدگی به امور نیازمندان واقعی
جامعه به خود مردم دانست و گفت: در حال حاضر 12 روستاي فرشه، ناي، جردوي، قوچ پلنگ، بهاریه، فرگ، عارف آباد، کاژ غونه،

 
تربقان، رزق آباد، اسحاق آباد و تل آباد، تحت پوشش مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) روستاي فرح آباد هستند. 

شبان افزود: همان ابتدا براي خدمات دهی بهتر به نیازمندان و استفاده مطلوب از توان مردم و خیران اقدام به شبکه سازي کرده و بر

 
اساس آن در هر محله و کوچه دو خانم و آقا به عنوان رابط انتخاب شدند. 

مدیر مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر تصریح کرد: این افراد که از فعالان روستا هستند، به صورت محرمانه اقدام به شناسایی
محرومان و مستضعفان منطقه خود و نیازهایی که در بخش هاي مختلف از جمله جهیزیه، درمان، معیشت، اشتغال و... دارند، کرده و

 
سپس نتیجه بررسی هاي خود را به مرکز نیکوکاري ارائه می دهند تا اقدامات لازم براي رفع مشکلات این خانواده صورت گیرد. 

تلاش بر حفظ شأن و منزلت خانواده هاي نیازمند وي با تأکید بر این که تمام تلاش ما، حفظ شأن و منزلت خانواده هاي نیازمند
است، مطرح کرد: تلاش ما بیشتر بر شناسایی افراد مستمندي است که به خاطر حفظ آبروي خود مراجعه نمی کنند، که اغلب کمک
ها از جمله غذاي گرم و سبد کالا، شامگاه به درب خانه افراد برده می شود و حتی براي تهیه غذا ژتون هایی در اختیارشان قرار می
گیرد. اگر براي تهیه جهیزیه دخترشان و یا لباس فرزندان شان هم مشکل داشته باشند، به مغازه هاي طرف قرارداد معرفی شده و

 
سپس ما هزینه را پرداخت می کنیم. 



شبان بیان کرد: رابطان روستا علاوه بر شناسایی محرومان، ساماندهی و تشکیل پرونده براي هرکدام از آن ها، اقدام به شناسایی

 
خیران آن منطقه نیز می کنند تا بتوانند از ظرفیت شان استفاده کنند. 

مدیر مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر افزود: تمامی اقدامات صورت گرفته، مستندسازي می شود و اجازه نداده ایم در حق هیچ
کدام از خانواده هاي محروم جفا شود و اکنون در روستاي فرح آباد 50 نفر بانو و آقا به عنوان رابط در این امر مشارکت دارند. در

 
مجموعه 12روستا توسط این رابطین 1300 نفر از افراد مستضعف و محروم شناسایی شده و داراي پرونده هستند. 

وي از رابطان به عنوان خط مقدم مراکز نیکوکاري نام برد و تصریح کرد: در شبکه سازي صورت گرفته خیران از مشاغل مختلف از
جمله گچ کار، برق کار، لوله کش، بنا، کاشی کار، پزشک، معلم و استاد دانشگاه شناسایی شده اند، که بتوان از توان آنها در رفع
مشکلات محرومان و مستضعفان استفاده کنیم. این در حالی است با بهره مندي از ظرفیت هاي آنها، براي یکی از نیازمندان طی 24

 
ساعت، حمام احداث و این امر باعث معرفی مرکز نیکوکاري در بین مردم شده است. 

مدیر مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر با اشاره به این که مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) داراي هیئت امناء بوده که بر تمامی
اقدامات صورت گرفته نظارت دارند، اظهار کرد: طی گذشت چند سال از تأسیس این مرکز، هرسال براي خیران و رابطان و هر سه ماه

 
براي رابطان واحدها در روستاها جلساتی برگزار می شود. 

شناسایی 1300 نفر از افراد مستضعف و محروم شبان با اشاره به این که از زمان تأسیس مرکز نیکوکاري، صندوق هاي صدقه روستا
به خود مرکز واگذار شده که هر 4 ماه یک بار توسط رابطان 350 صندوق تخلیه می شود و مبالغ جمع آوري شده در بین مستمندان
و محرومین همان روستا توزیع می شود، که این اقدام تأثیر بسیار خوبی در بین مردم داشته به طوري که با اعتمادي که به این مرکز

 
پیدا کرده اند کمک ها از دو میلیون تومان در ماه اول اکنون بالغ بر 4 میلیون تومان رسیده است. 

کمک 280 میلیون تومانی خیرین وي تصریح کرد: در ایام ماه مبارك رمضان و از زمان شیوع ویروس کرونا تاکنون بالغ بر280
میلیون تومان کمک هاي نقدي مردمی به مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) اعطا شده در صورتی که سال قبل این رقم 210 میلیون

 
تومان بوده است. 

مدیر مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) کاشمر بیان کرد: خیران فقط از روستاي فرح آباد نیستند و افراد دیگري نیز از کاشمر، مشهد و
حتی خارج از کشور هم هستند که به صورت ماهیانه و یا فصلی براي رفع مشکلات نیازمندان کمک هاي نقدي و غیرنقدي خود را به

 
این مرکز می دهند. 

شبان با بیان این که در هر ماه به طور میانگین 45 میلیون تومان توسط خیرین کمک می شود، افزود: کمک هاي جمع آوري شده در
بخش هاي مختلف از جمله درمان، آموزش، بهداشت، جهیزیه، معیشت، ساخت وساز و رفع دیگر نیازهاي محرومان هزینه می شود،
همچنین شبکه سازي، جذب خیرین و نیکوکاران، جذب رابطین امدادیار، فرهنگی آموزشی، اشتغال زایی، شناسایی مستمندان واقعی،

 
بهداشت و درمان و سایر امور نیکوکاري از جمله وظایف مرکز نیکوکاري ولی عصر(عج) است. 

وي با اشاره به این که از زمان شیوع ویروس کرونا 800 بسته حمایتی معیشتی و 800 پد بهداشتی و سه هزار ماسک بین افراد
شناسایی شده در روستاي فرح آباد توزیع و هر هفته کل روستا ضدعفونی شده است، اظهار کرد: براساس اعلام مسئولان کمیته امداد
به زودي وظایف مرکز توسعه خواهد یافت و بخشی از وظایفی که تاکنون این نهاد حمایتی انجام می داده به این مرکز سپرده می

 
شود. 



شبان گفت: براي توانمندسازي خانواده ها تسهیلاتی در بخش هاي دامداري، کشاورزي، تهیه ماشین آلات مورد نیاز و... پرداخت می
شود، تاکنون در 12 روستا حدود صد نفر براي دریافت این تسهیلات بین 10 تا 50 میلیون تومان، معرفی شده اند، البته براي

 
جلوگیري از انحراف نظارت هاي دقیقی صورت می گیرد. 

انتهاي پیام



بسته جدید ارزي، قفل صادرات و واردات را باز می کند
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صادرات و واردات، رئیس اتاق شیراز در نشست شوراي گفت وگوي استان فارس، توافق هاي اخیر وزارت صنعت و بانک
مرکزي براي آزاد شدن واردات در مقابل صادرات، تهاتر و واردات بدون انتقال ارز را در باز شدن قفل صادرات و واردات مؤثر

دانست.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي شیراز با
اشاره به توافق هاي اخیر وزارت صنعت و بانک مرکزي
گفت: با این توافق ها در زمینه آزاد شدن واردات در مقابل
صادرات، تهاتر و واردات بدون انتقال ارز قفلی که بانک
مرکزي به صادرات و واردات کشور زده بود برداشته می

 
شود. 

جمال رازقی جهرمی در چهل و دومین جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان فارس افزود: از مدت ها قبل اتاق
بازرگانی به عنوان شاکله بخش خصوصی کشور پیشنهاد هایی براي جلوگیري از بحران اقتصادي به دولت و بانک مرکزي ارائه کرد
ولی متأسفانه بانک مرکزي انجام نداد که امید داریم با این توافق انجام شده گشایش هاي خوبی در حوزه اقتصاد کشور انجام شود و با

 
توجه به تحولات خارجی انتظارات خوبی در جهت رفع تحریم ها داریم. 

رازقی جهرمی اظهار کرد: واقعیت این است که کشور نیاز به سرمایه گذاري و ارتباط خارجی دارد و قفل شدن نظام بانکی و قطع
ارتباطش با دنیاي خارج هزینه هاي بزرگی روي دست بخش خصوصی گذاشته است و تأمین مواد اولیه، قطعات و ماشین آلات

 
موردنیاز کارخانه ها معضلی است که با بحث قراردادهاي خارجی حل می شود. 

رئیس اتاق شیراز با بیان اینکه مقاومت مردم ایران ستودنی است و کسی هم توصیه نمی کرد که در این دوران زورگویی تسلیم شویم
و مردم، بخش خصوصی و دولت مردان مقاومت کردند، اضافه کرد: امیدواریم که از این به بعد با تدبیري که اندیشیده می شود گره
هاي اقتصاد کشور گشوده و راه براي سرمایه گذاري، رونق تولید، اشتغال و جهش تولید باز شود زیرا پاشنه آشیل اقتصاد کشور تولید

 
است. 

او با اشاره به اینکه تا اول مهر امسال، تعداد 65 کارت بازرگانی در استان فارس تعلیق شده است، گفت: از این تعداد 19 کارت حقوقی

 
و 46 کارت حقیقی بوده اند و عمدتاً به واسطه مشکلات مربوط به پیمان سپاري ارزي تعلیق شده اند. 

 
تلاش هاي زیادي براي صنعتی شدن استان فارس صورت گرفته است 



استاندار فارس نیز در این نشست گفت: باید از مردم ایران تشکر کنیم که سخت ترین تحریم هاي ظالمانه تاریخ را تحمل کردند و با
مقاومت جانانه خود در این جنگ اقتصادي به پیروزي نزدیک شدند و مرحله اول آن این است که کسی که عناد و دشمنی زیادي با

 
ملت ایران داشت نتوانست دوباره بر مسند ریاست جمهوري آمریکا بنشیند. 

عنایت االله رحیمی با بیان اینکه عدم رأي آوري ترامپ را در آمریکا یک فرصت براي آنان تلقی می کنیم، اظهار کرد: همه دولتمردان
باید با تکیه و تأکید بر تولید داخلی و افزایش توان داخلی از ضربه پذیري اقتصاد کشور بکاهند تا پس ازاین تابع شرایط تحمیلی

 
نباشیم. 

نماینده عالی دولت تدبیر و امید در استان فارس افزود: لازمه پیروزي در جنگ اقتصادي پیروي از منویات مقام معظم رهبري و

 
پیگیري اقتصاد مقاومتی براي قدرتمند شدن در اقتصاد و تنوع بخشی به تولیدات کشور است. 

او با اشاره به اینکه پیش از پیروزي انقلاب اسلامی، استان فارس داراي یک واحد پالایشگاه، یک واحد سیمان و چند واحد صنعتی
دیگر بود، گفت: قبل از پیروزي انقلاب اسلامی هیچ گونه صنعت مادر در این استان وجود نداشت اما هم اکنون سه واحد صنعتی
فولاد، بزرگ ترین کارخانه آلومینیوم و بزرگ ترین کارخانه کربنات سدیم را در استان احداث شده و آغاز به کار کرده اند و تعداد

 
کارخانه هاي سیمان استان نیز به 11 واحد افزایش یافته است. 

استاندار فارس تصریح کرد: براي صنعتی شدن این استان تلاش هاي زیادي صورت گرفته و موفقیت هاي فراوانی نیز به دست آمده

 
است که باید با شدت بیشتري پیگیري شود. 

رحیمی در بخش دیگري از سخنان خود با تأکید بر اینکه الکل تولیدشده در استان فارس باید ابتدا در اختیار تولیدکننده هاي مواد
ضدعفونی کننده استان قرار گیرد، گفت: دستگاه هاي اجرایی، بانک ها و شهرداري ها موظف اند از تولیدات استان در زمینه مواد

 
ضدعفونی کننده استفاده کنند. 

او با بیان اینکه تولید الکل در این استان به حدود سه تا چهار برابر افزایش یافته است، افزود: در ابتداي شیوع کرونا میزان تولید مواد

 
ضدعفونی کننده اندك بود که با حمایت مدیریت استان و ازخودگذشتگی تولیدکنندگان بخش خصوصی، این کمبود جبران شد. 

او ادامه داد: در زمینه ارائه مجوزهاي لازم از وزارت بهداشت به تولیدکنندگان مواد ضدعفونی کننده، مدیریت استان فارس حمایت
هاي لازم را از تولیدکنندگان صورت خواهد داد و پیگیري براي تفویض این اختیارات به دانشگاه علوم پزشکی شیراز نیز تداوم خواهد

 
یافت. 

 
کشور نیازمند دور زدن خود تحریمی ها است 

در ادامه رئیس مجمع نمایندگان استان فارس هم گفت: ما امروز نیازمند دور زدن خود تحریمی ها هستیم زیرا در این شرایط

 
غیرعادي، مکانیسم هاي بسته و انحصاري و پر از موانع نه تنها مؤثر نیست بلکه بسیار ناپسند و ناشایست است. 

ابراهیم عزیزي اظهار کرد: مسیري که در پیش روي استان فارس است مسیر رو به رشدي است البته باید تلاش شود که مطالب و
موضوعاتی که در جلسات گفته و مطرح می شود و به تصمیم گیري می رسد ضمانت اجرا داشته باشد و حوزه هاي اجرایی مصمم بر

 
اجراي آنها شوند. 



او با بیان اینکه امروز تولید نیازمند حمایت همه دستگاه هاي اجرایی است و واحدهاي تولیدي باید این اعتماد و اطمینان را داشته
باشند که همه پشتیبان آنها هستند و موانع را از سر راهشان برمی دارند که با اعتمادبه نفس مسیر را ادامه دهند، افزود: برخی
موضوعات و مسائلی تولیدکنندگان قطعاً در خود استان قابل حل است و مجمع نمایندگان فارس نیز در خدمت مجموعه مدیران

 
دستگاه هاي اجرایی هستند. 

عزیزي با بیان اینکه ما امروز نیازمند دور زدن خود تحریمی ها هستیم زیرا در این شرایط غیرعادي، مکانیسم هاي بسته و انحصاري و
پر از موانع نه تنها مؤثر نیست بلکه بسیار ناپسند و ناشایست است، عنوان کرد: ما یک کشور مرکزگرا هستیم و کمتر حاضر می شویم
اختیارات را به مدیران استانی و شهرستانی تفویض کنیم. چه دلیلی دارد که در این شرایط غیرعادي همه اختیارات در تهران متمرکز

 
باشد و فکر کنیم که کشور فقط باید در تهران اداره شود. 

او با تأکید بر اینکه این واقعیت ها را باید بپذیریم و در جهت رفع آن اقدام کنیم تأکید کرد: مجموعه دولت این ادعا را دارد که ما
اختیارات را در زمینه مقابله با کرونا واگذار کردیم و ستاد کرونا استان براي همین شکل گرفت که تصمیم بگیرد و دستگاه هاي

 
اجرایی اقدام کنند. 

رئیس مجمع نمایندگان فارس با بیان اینکه این مجمع آمادگی دارد که براي پیگیري موضوعات در وزارتخانه ها و بخش هاي مختلف
حاکمیتی همراه دستگاه هاي اجرایی باشد گفت: با این روندي که پیش می رویم نیازمند یک تجدیدنظر در ضمانت اجرایی
تصمیمات، رفع موانع براي واحدهاي تولیدي و توجه ویژه به مزیت هایی استان فارس هستیم زیرا استان فارس با توجه به مزیتی که

 
دارد می تواند قطب جنوب کشور باشد. 

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس با تأکید بر اینکه اگر نگاهمان را تغییر دهیم، خود تحریمی ها را کنار بگذاریم، تصمیماتمان
ضمانت اجرایی داشته باشد و هم افزایی و مشارکت جمعی داشته باشیم مطمئناً می توانیم بر همه مشکلات فائق بیایم، افزود: مجمع
نمایندگان فارس به شکل ویژه حامی بخش خصوصی است و معتقدیم که با کمک بخش خصوصی و حمایت از سرمایه گذار می توان

 
کشور را اداره کرد. 

در ادامه این جلسه دستور جلسه اول با موضوع بررسی مسائل و مشکلات واحدهاي تولیدي مواد شوینده و ضدعفونی کننده مطرح
شد که در این موضوع فعالان اقتصادي استان ازجمله مشکلات خود را عدم تأمین الکل از داخل استان، تولید مواد ضدعفونی کننده
توسط کارخانه هاي تولید الکل بدون داشتن مجوز، واردات بی رویه این محصولات از سایر استان ها باوجود مصوبه شوراي برنامه ریزي
با موضوع تأکید بر استفاده از محصولات داخلی استان، محدود بودن توزیع به داروخانه ها و لوازم پزشکی و طولانی بودن تخصیص

 
حواله الکل به کارخانه ها عنوان کردند. 

دستور جلسه دوم با موضوع تداخل صنف عکاسان، فیلم برداران و فروشندگان لوازم عکاسی با خدمات ارائه شده توسط مرکز

 
پلیس+10 و دفاتر پیشخوان در عکاسی نیز مطرح شد. 

در این موضوع نیز فعالان اقتصادي مشکلاتی ازجمله ایجاد تداخل صنفی میان اتحادیه عکاسان، فیلم برداران و فروشندگان لوازم
عکاسی با دفاتر پیشخوان و پلیس +10 در رسته عکاسی و عدم مشخص نبودن شرح وظایف شغلی دفاتر پیشخوان دولت را ارائه

 
کردند. 



همچنین موضوع نحوه تأمین ارز حاصل از صادرات جهت ورود تایر(متوسط و بزرگ) ماشین آلات معدنی با قدرت 140 اسب بخار به
بالا به عنوان پیش دستور سوم مطرح شد که بخش خصوصی استان عمده مشکلات در این زمینه را عدم تخصیص ارز حاصل از
صادرات جهت ورود تایرهاي ماشین آلات معدنی، عدم تخصیص ارز حاصل از صادرات مواد معدنی(خام یا نیمه فرآوري یا فرآوري
کامل شده) به واردکنندگان تایر یا سایر قطعات موردنیاز ماشین آلات معدنی و عدم وجود فرآیند اختصاص ارز از دو محل فوق الذکر

 
را مطرح کردند. 

 
موضوعات: 
اتاق شیراز



اجراي طرح «ایران قوي» در کانون هاي مساجد البرز
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مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد البرز از اجراي طرح ملی «ایران قوي» در کانون فرهنگی ــ هنري
مساجد استان خبر داد.

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد البرز از اجراي طرح ملی «ایران قوي» در کانون فرهنگی ــ هنري

 
مساجد استان خبر داد. 

حجت الاسلام کاظم شکري، مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي
فرهنگی ــ هنري مساجد البرز در گفت وگو با ایکنا از البرز به
آغاز طرح ملی «ایران قوي» در البرز به مدت 90 روز تا 22
بهمن ماه سال جاري اشاره و اظهار کرد: طرح ملی «ایران قوي»
در بین 25 هزار کانون فرهنگی ــ هنري مساجد کشور برگزار

 
می شود. 

وي با اشاره به اینکه این طرح در کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد البرز که شامل تمامی کانون هاي شهري و روستایی است

برگزار می شود، افزود: طرح در محور «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه شامل(فرهنگ ولایت مداري، سبک زندگی ایرانی ــ
اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر) و «مسجد و گام دوم انقلاب
اسلامی» شامل (نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش جوانان مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی) برگزار

 
می شود. 

شکري تصریح کرد: طرح ملی «ایران قوي» با نگاه پیشرفت و با زیرمحور هاي نشاط آفرینی در جامعه و تقویت روحیه و امید و تلاش

 
بین جوانان همچنین توجه به کارآفرینی و جهش تولید و خدمت رسانی برگزار می شود. 

وي در پایان با تأکید بر تقویت مؤلفه هاي نظام فرهنگی کشور با محوریت مساجد، بیان کرد: مساجد باید به کارکرد خود بازگردند و

 
در این بین مسجد باید محور شناسایی استعداد هاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی باشد. 

انتهاي پیام



اشتغال خانوادگی یک «مددجو»/ نبض امید در دست «امداد»

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/08/25

 خبرگزاري فارس ـ همدان: سر را پایین انداخته اند و می
دوزند و می دوزند و سکوتی که هر بار با صداي چرخ دیگري شکسته می شود اما بازهم صداي سکوت بیشتر و بیشتر به نظر می رسد.

اینجا «کارگاه امید» است؛ بهتر بگویم کارگاه خواهرانی پاك و امیدوار که کار و کارآفرینی را معنا بخشیده اند و اشتغال و خودکفایی را

 
براي خود و خانواده خود به ارمغان آورده اند؛ کارگاه کیف دوزي خانم «مهري گشاده رو» که «می توانم» را معنا بخشیده است. 

آدرس کارگاه را به سختی پیدا کردم اما نمی دانستم زنگ کدام در را باید بزنم، با تماسی که با خانم گشاده رو گرفتم، یکی از
همکاران خود را بیرون فرستاد تا ما را به داخل کارگاه ببرد. همراه همکار یا بهتر بگویم خواهر خانم گشاده رو وارد کارگاه شدیم.

 
کارگاهی کوچک و ساده در یکی از محلات پایین شهر همدان. 

وارد کارگاه که شدم خانم گشاده رو که بانویی جوان اما پخته بود با روي گشاده همانند نامش پذیراي ما شد و سلام کردیم. سلامی

 
که می توان بوي امید و زندگی را از آن برداشت کرد؛ بسیار جسور و با طراوت. 

نگاهم را که چرخاندم چهار خانم پشت چرخ هاي خیاطی صنعتی نشسته و مشغول کار بودند که طی صحبت با خانم گشاده رو

 
متوجه شدم دو نفر از آنها خواهر و یک نفر هم دخترش است که در یک جمع خانوادگی مشغول به کار هستند. 



 
 

همانطور که ایستاده بودم نگاهم را در تمام کارگاه چرخاندم سه اتاق داشت؛ در یک اتاق مواد اولیه وجود داشت در اتاق دیگر تولیدات

 
کارگاه جمع شده بود و در اتاق بزرگتر هم خیاطی انجام می شد. 

در ذهنم یک آفرین و دست مریزاد به او گفتم و مشغول گپ و گفت با او شدم، مشخص بود از سختی روزگار بسیار رنجور است و دنیا

 
او را ناجوانمردانه آزرده است. 

او صحبت خود را اینگونه آغاز می کند: از اسفندماه سال 98 شروع به کار کردم اما آشنایی من با این کار به حدود چهار سال پیش

 
برمی گردد که توسط یکی از دوستانم با آن آشنا شدم، این کار را دوست دارم ضمن اینکه خدا هم روزي رسان است. 

از چگونگی آشنایی خود با این کار این گونه می گوید: چهار سال پیش دنبال کار بودم که توسط یکی از دوستانم به یک تولیدي کیف

 
معرفی شدم از همان جا کارم را شروع کردم و به نوعی آموزش اولیه را آنجا گذراندم تا اینکه تصمیم گرفتم خودم تولیدکننده باشم. 

پرسیدم مواد اولیه و وسایل مورد نیاز براي این کار را چگونه تهیه می کنید که توضیح داد: مواد اولیه را خودم تهیه نمی کنم کار ما به

 
شکلی است که کار برش خورده کیف به دست ما می رسد و ما با دوخت و دوردوزي کار آماده و سلفون کشیده را تحویل می دهیم. 

 
 



او از تولید روزانه 100 عدد انواع کیف می گوید و ادامه می دهد: این کیف ها به شهرهاي اصفهان، شیراز و بیشتر تهران ارسال می

 
شود اما شهرهاي دیگري هم هستند که متقاضی تولیدات ما هستند. 

او به اشتغال هشت نفر در این کارگاه اشاره می کند و می گوید: کارگاه ما بیشتر شکل خانوادگی دارد، چند نفر از آنها خواهرانم

 
هستند و یکی هم دخترم است که برخی به صورت شیفتی کار می کنند. 

همانطور که همه ما می دانیم براي شروع هر کاري سرمایه اي مورد نیاز است که خانم گشاده رو در این خصوص اینگونه بیان می
کند: من با سرمایه 50 میلیون تومان که وام بود، کارم را شروع کردم، چند سال پیش برخی به من پیشنهاد دادند که خودم وام بگیرم
و کاري را شروع کنم اما من با خودم گفتم شاید نتوانم وامی بگیرم و اگر بگیرم ضامن ندارم تا اینکه خواهر بزرگم مشوق من شد و

 
گفت: پیگیر دریافت وام شو و براي خودت کار کن! همین جمله تلنگري بود تا من دنبال وام بروم. 

او با ابراز رضایت از شغلی که دارد می گوید: قبل از شروع به کارم زیر پوشش کمیته امداد بودم، اما بعد از اخذ وام از واحد اشتغال این

 
اداره کل، اکنون خودکفا شده ام و دیگر زیرپوشش این نهاد نیستم. 

 
از درآمدش که پرسیدم می گوید: درآمد ماهانه ما متغیر است، ما مزدي دوز هستیم و هر کسی یک قیمتی می دهد. 

در این کارگاه چندین نوع کیف تولید می شود که خانم گشاده رو از آنها می گوید: تولیدات ما بستگی به سفارشاتمان دارد کیف

 
کوهنوردي، کیف باشگاه، کیف اداري، کیف مدرسه، کوله و کیف ابزار که بیشترین تولیدات ما کیف کوله و ابزار است. 

 
 

 در ادامه صبحت هایش با اشاره به اجاره اي بودن کارگاه می گوید: این کارگاه اجاره است و یکی از همکارانم در این زمینه بسیار
کمکم می کند؛ این کار در زندگی من و کسانی که در این کارگاه مشغول هستند، بسیار تاثیرگذار بوده و زندگی امروز من با زمانی که

 
دنبال کار بودم خیلی متفاوت است زیرا قبل از این کار شرایط سختی داشتم. 

در حین کار توصیه اي هم به بانوان امثال خود و کسانی که جویاي کار هستند، داشت و آن اینکه: بانوانی که شرایطی چون من دارند

 
می توانند از این وام هاي اشتغال دریافت کنند و کارآفرینی کنند و علاوه بر خود بر زندگی چندین نفر هم تاثیرگذار باشند. 

او دوست داشت کارگاهش را توسعه دهد و افراد بیشتري در آن مشغول به کار باشند که گفت: به فکر توسعه کارگاهم هستم، دوست



دارم چرخ هاي خیاطی را زیاد کنم و نیروهاي بیشتري جذب کنم به طوري که درخواست وام مجدد از کمیته امداد داشتم تا بتوانم

 
این کار را انجام دهم. 

کارگاه ما در منطقه اي است که اکثریت زنان با توجه به وضع اقتصادي موجود دنبال کار هستند و روزانه بسیاري از بانوان به ما

 
مراجعه می کنند که در این فضا کار کنند اما چون ما شرایط امکاناتی و همچنین فضا نداریم، از پذیرش آنها معذوریم. 

نام این کارگاه را در این گزارش به دلیل امیدي که در آن روییده کارگاه امید گذاشتم، امیدوارم امید کار و کارآفرینی روز به روز در
جامعه ما ساري و جاري شود و نور آن در زندگی همگان بتابد، اینجا کارگاهی است که با کمک کمیته امداد و همت یک بانو که زیر

 
پوشش این مجموعه، راه افتاده و توانسته چند نفر را پاي کار بنشاند و خودکفا؛ 

«کمیته امداد» نقش اجتماعی خود را در توانمندسازي انسان ها به خوبی ایفا کرده که این گزارش تنها نمونه کوچکی از این موضوع

 
است، نمونه اي کوچک اما پر از امید و امیدواري. 

 
 

 
گزارش از سیده فریده حسینی فرزام 

انتهاي پیام/89003/
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امضاء تفاهم نامه همکاري اتاق بازرگانی اصفهان و دانشگاه جامع علمی

کاربردي استان اصفهان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/08/25

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان و دانشگاه جامع علمی کاربردي استان به منظور توسعه آموزش هاي مهارتی
و ارتقاي فرهنگ کارآفرینی تفاهم نامه همکاري امضا کردند.

امضاء تفاهم نامه همکاري اتاق بازرگانی اصفهان و دانشگاه
جامع علمی کاربردي استان اصفهان اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزي اصفهان و دانشگاه جامع علمی کاربردي
استان به منظور توسعه آموزش هاي مهارتی و ارتقاي

 
فرهنگ کارآفرینی تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ در ابتداي جلسه اي
که به همین منظور تشکیل شد، رئیس اتاق بازرگانی
اصفهان با بیان اینکه در دوره نهم فعالیت اتاق بازرگانی

اصفهان موضوع مهارت آموزي و تربیت نیروي متخصص موردنیاز صنایع، بسیار مورد توجه قرار گرفته است، افزود: در همین راستا

 
تفاهم نامه هایی با دانشگاه هاي مطرح منعقد شده است. 

مسعود گلشیرازي ضمن تاکید بر ضرورت هدفمند بودن انتخاب رشته دانشگاهی، افزود: دانشگاه هاي علمی و کاربردي داراي ساختار
مناسبی براي عجین نمودن صنعت و دانشگاه می باشند. گلشیرازي تربیت نیروي انسانی ماهر را در شرایط کنونی، ضامن توسعه

 
فعالیت هاي بنگاه ها در آینده دانست و انعقاد چنین تفاهم نامه هایی را در ارتقاي شاخص هاي این حوزه موثر ارزیابی نمود. 

در ادامه محمدرضا رجالی، رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی اصفهان افزایش اشتغال در سطح ملی و استانی را مهم ترین دغدغه
اتاق بازرگانی اصفهان دانست و تصریح کرد: یادگیري مهارت در کنار علم، از سنین پایین در دانش آموزان می تواند در مرتفع سازي

 
بحران نیروي انسانی ماهر در صنایع موثر باشد. 

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان تشکیل شوراي مشترك بین اتاق بازرگانی و دانشگاه علمی کاربردي را در احصاي نحوه

 
عملیاتی نمودن تعامل هر چه بیشتر صنعت و دانشگاه حایز اهمیت دانست. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان اصفهان نیز گفت: بر اساس پیگیریهاي صورت گرفته قصد داریم مهارتکده هایی هم عرض

 
دانشکده هاي تخصصی، همچنین مجتمع هاي آموزش عالی مهارتی ایجاد نماییم. 

بهزاد رضایی، این امر را زمینه ساز ایجاد مجتمع هاي آموزش عالی در شهرك هاي صنعتی دانست و تصریح کرد: در صورت اجرایی

 
شدن این امر علاوه بر کاهش چشمگیر هزینه ها مباحث مدیریتی نیز راحت تر انجام خواهد شد. 



وي ابراز امیدواري نمود با تدوین چشم انداز5 ساله دانشگاه و پیش بینی نیازهاي آمایش استان در حوزه اشتغال و کارآفرینی، بتوان

 
الگویی در سطح کشور ایجاد نمود. 

لازم به ذکر است هدف از امضاي این تفاهم نامه ،توسعه آموزش هاي مهارتی و ارتقاء فرهنگ کارآفرینی در راستاي کشف
استعدادهاي نهفته علاقمندان به مهارت و آموزش به منظور احراز شغل، حرفه، کسب و کار در مشاغل گوناگون و ارتقاء توانایی براي

 
انجام مهارت هاي شغلی در راستاي رسالت طرفین می باشد. 

فراهم نمودن زمینه هاي مشترك همکارهاي علمی و آموزشی، مهارتی در سطح استانی ، ملی و بین المللی، ارتقاء سطح کمی و کیفی
اجراي آموزش هاي مهارتی با استفاده از پتانسیل ها، امکانات و تجهیزات طرفین در قالب دوره هاي کوتاه مدت و یا مقطع دار، تلاش
براي ترغیب بنگاه هاي اقتصادي، شرکت هاي تولیدي و خدماتی موفق در بکارگیري نیروي انسانی بر اساس صلاحیت حرفه اي،

امکان استفاده از تجارب بین الملل در حوزه آموزش هاي مهارتی از جمله موضوعات این تفاهم نامه است.



بایدن در بهترین حالت با اوباما تفاوتی ندارد

منبع: ریشهشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس گفت: نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

رئیس مجلس گفت: نباید زندگی و معیشت مردم را به

 
شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. 

پایگاه خبري ریشه: محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس
شوراي اسلامی در ابتداي جلسه علنی امروز در نطق پیش
از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر
آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود.

آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روز ها

 
بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي افزود: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس بیان کرد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم
سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد،
بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را، مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می
دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم ولی از کوچکی و زبونی صادر کننده فرمان آن جنایت

 
بزرگ هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیمات ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلی اقتصاد ما را می سازد و قدرت ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوز مسکن، بورس، ترخیص کالا هاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه مشکلات کشور سوءمدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهاد هاي سیاستگذار و مجري است و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراري ارتباط مناسب



 
تجاري با کشور هاي همسایه و منطقه و کشور هاي مهم دنیا مخصوصا کشور هاي آسیا و اوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید کردن دشمن از
فشار حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم؛ بنابراین اگر و تنها اگر
اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشار

 
بیشتر ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین مجلس

 
شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این
دو فرد، موافق تجربه ما نیست، ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعا هاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل
بودن به این تفاوت، باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این

 
اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد، اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح
تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکاست، تفاوتی ندارد. بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده ي اصول
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباماست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختار هایی پیچیده، براي وضع تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشار هاي
تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختار
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشار ها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رئیس مجلس گفت: هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار کرد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیاز هاي سنگین بگیرند. 

وي بیان کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست. براي



ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت شرکت هاي

 
ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رئیس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل
نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب
در شهریور ماه 1398 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشور هاي عضو توافقنامه 1+5 با ایران تعامل

 
کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روز ها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روز هاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهر هایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات
بعضاً موفق سایر کشور ها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در
این وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی

 
است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد. 

 
ر 

 
منبع: باشگاه خبرنگاران 

انتهاي پیام



دولت نسبت به کاهش فرایند راه اندازي کسب و کار اقدام کند

منبع: نمایندهشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/08/25

نماینده مردم ساري در مجلس شوراي اسلامی گفت: دولت و نهادهاي مربوطه باید با کاهش فرآیند راه اندازي کسب و کار،
اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي جوانان این مرز و بوم کم شود.

به گزارش «نماینده»، علی بابائی کارنامی، در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق میان

 
دستور خود با اشاره به نتایج انتخابات آمریکا، گفت: سیاست ما در قبال آمریکا با آمدن یا نیامدن یک آدم تغییر نمی کند. 

عضو مجمع نمایندگان استان مازندران در مجلس شوراي اسلامی افزود:آقایان! در کشوري که خاکش گهربار است، مشتی گلابی را از

 
هیچ کسی گدایی نکنند. 

 
مردم می دوند و به پاي تورم نمی رسند 

وي ادامه داد: من آقازاده نیستم؛ روستازاده اي در دل جامعه کارگران و کشاورزان هستم با صداقت و سادگی روستایی؛ دردمندانه

 
پشت این تریبون ایستاده ام و نمی دانم از سلامت به خطر افتاده این روزهاي مردم بگویم یا معیشت و چرخ هاي له شده اقتصادي؟ 

وي افزود:اگرچه با بیان این دردها، مسولانی که خود را به خواب غفلت زده اند را نمی توان بیدار کرد و به آنها نشان داد که مردم می
دوند و به تورم نمی رسند، مردم تلاش می کنند و صاحب خانه نمی شوند؛ مردم پول جمع می کنند و حداقل صاحب حداقل سفره

 
هاي پاك نمی شوند. 

 
به گفت و گوي ملی بپیوندیم 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم، خاطرنشان کرد: بی شک دولت بداند؛ جواب راي معنادار ملت ایران به شعار تدبیر و امید، این
نبود، امروز تاریخ انقضاي برخی از حرکت هاي شعاري و پوپولیستی به سر آمده است و با توجه به بحران هاي اقتصادي انتظار است به

 
گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم. 

 
کمر مردم زیر بار فشار اقتصادي خم شد 

وي با بیان اینکه باید به فکر حل مشکلات مردم باشیم ادامه داد:خادمان ملت! حال اقتصاد کشور خوب نیست. کمر مردم زیر بار فشار

 
اقتصادي خم شده است، ولی خم به ابرو نیاورده اند و پشت رهبري انقلاب و انقلاب همچون کوه ایستاده اند. 

نماینده مردم ساري و میاندورد درمجلس ادامه داد:پس بیایید از تولید داخل حمایت کنیم، صادرات را تشویق کنیم و واردات

 
غیرضروري را کنترل کنیم و به فکر معیشت کارگران باشیم تاکرور کرور عزت شان را به آنها برگردانیم. 

وي ادامه داد: براي رفع بیکاري جدي جوانان تصمیم جدي بگیریم. دولت و نهادهاي مربوطه باید با کاهش فرآیند راه اندازي کسب و



 
کار، اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي جوانان این مرز و بوم کم شود. 

بابایی با بیان اینکه چه کسانی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم هستند، مطرح کرد:براي ازدواج آنها به جز یکی با

 
50 میلیون تومانی چه تدبیردیگري اندیشیده اید؟ 

 
تاوان بلندپروازي مدیران نالایق را کشاورزان می دهند 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: وسعت این بی تدبیري ها آنقدر زیاد است که حتی حال کشاورزان مازندران هم وخیم است؛ کافی است

 
از شرق تا غرب مازندران سفر کنید تا ببینید در زمین هاي کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی، به تاراج رفته است. 

نماینده مردم ساري در مجلس در ادامه اظهار کرد: نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات، گرانی وحشتناك کود و بذر و نبود
صنایع تبدیلی و وجود دلالان علتی شد تا کشاورزان اعطاي زمین هایشان را به لقاي آن ببخشند. بشکند دست دلالان و مدیران

 
نالایق که تاوان بلندپروازي آنها را کشاورزان می دهند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه مسولان کشاورزي را قربانی خود کردند، مطرح کرد: چرا با مدیریت قیمت تحویل نهاده هاي دامی جلوي

 
ورشکستگی مرغداران و دامداران را نمی گیریم؟ 

 
وي با اشاره به وضعیت کارگران، خطاب به دولت تاکید کرد:وضعیت کارگران خوب نیست؛ هفت تپه را خلع ید کنید. 

نماینده ساري در مجلس با اشاره به مشکلات حوزه انتخابیه مطرح کرد: احداث سد در ساري، تجاوز به حریم منابع آبی استان
مازندران، جاده هاي بی کیفیت، نبود صنایع بزرگ و مادر، فرسودگی ناوگان حمل و نقل درون شهري و برون شهري، نبود آسفالت راه
هاي روستایی، بی توجهی به صنعت گردشگري، بلاتکلیفی وضعیت زباله در ساري و میاندورود که معضلی شده است براي چهاردانگه

و مناطق محروم این استان، از دولت می خواهم به این موضوعات بپردازد.



یادواره تلویزیونی شهید میرزا کوچک جنگلی برگزار می شود

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیرکل بنیاد شهید گیلان، با بیان اینکه یادواره میرزا کوچک و شهداي روحانی و طلبه استان به صورت تلویزیونی برگزار
خواهد شد، گفت: این مراسم 11 آذرماه برگزار می شود.

عبداالله پاکاري در جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت که در
سالن غدیر استانداري برگزار شد، ضمن گرامیداشت فرارسیدن
نودونهمین سالگرد شهادت روحانی شهید، میرزا کوچک جنگلی در
آذرماه، اظهار کرد: به واسطه شرایط بهداشتی حاکم بر جامعه، یادواره
میرزا کوچک و شهداي روحانی و طلبه استان به صورت تلویزیونی

 
برگزار خواهد شد. 

وي با بیان اینکه مراسم تلویزیونی مذکور عصر روز سه شنبه، 11
آذرماه در جوار مزار میرزا کوچک برگزار می شود، اضافه کرد: از دیگر ویژه برنامه هاي این روز پخش نماهنگ میرزا کوچک جنگلی در

 
شبکه هاي رسانه ملی و دیدار با خانواده هاي شهداي روحانی استان است. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گیلان، با بیان اینکه گیلان 152 شهید روحانی و طلبه دارد، گفت: همه ساله یادواره شهداي

 
روحانی استان را همزبان با سالگرد شهادت میرزا کوچک برگزار می کنیم. 

پاکاري، از برگزاري کنگره ملی میرزا کوچک جنگلی همزمان با یکصدمین سالگرد شهادت ایشان در سال 1400 خبر داد و اضافه کرد:

 
با مشارکت بنیاد شهید و امور ایثارگران از ظرفیت هاي ملی جهت بهتر اجرا شدن این کنگره استفاده خواهیم کرد. 

وي با اشاره به سفر استانی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به گیلان و امضاي دو تفاهم نامه در حوزه مسکن و اشتغال ایثارگران
استان، خاطرنشان کرد: براساس این تفاهم نامه ها تا پایان دولت 1900 واحد مسکن ایثارگران تحویل داده می شود. همچنین دو هزا

 
شغل براي خانواده هاي شاهد و ایثارگر ایجاد خواهیم کرد. 

پاکاري، با اشاره به روند واکسیناسیون ایثارگران در شرایط کرونایی، عنوان کرد: همه جانبازان بالاي 50 درصد و جانبازان شیمیایی
حاد حتما واکس آنفلونزا را دریافت خواهند کرد. در مجموع 950 ایثارگر به دلیل شرایط آسیب پذیر جسمانی نیازمند دریافت واکس

 
هستند که در حال حاضر 70 درصد آنان واکسینه شدند. 

وي همچنین از تحت پوشش قرار گرفتن خانواده هاي شهداي سلامت توسط بنیاد در صورت تصویب در کمیته ملی خبر داد و یادآور
شد: تاکنون پرونده 29 شهید خدمت در عرصه سلامت استان بررسی و تایید نهایی شده است.



بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان

فارس

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/08/25

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و
بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود. نوشته بازدید معاون اعتبارات و

راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان فارس اولین بار در درآمد نیوز. ...

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري
شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و بانکداري
شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان

 
فارس بازدید نمود. 

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري
شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و بانکداري
شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان

 
فارس بازدید نمود. 

به گزارش درآمد نیوز به نقل از  بانک صنعت و معدن، سه واحد تولیدي گروه فاتح صنعت کیمیا، گروه کولر هوایی آبان و گروه سازه
پیوند در این سفر مورد بازدید قرار گرفتند.گروه فاتح صنعت کیمیا با 6 هزار نفر نیروي کار شامل 16 واحد تولیدي در حوزه نفت، گاز،
پتروشیمی و خدمات به دکل هاي نفتی و گازي است.گروه کولر هوایی آبان با اشتغال 1500 نفر شامل 5 واحد تولیدي در حوزه
ساخت تجهیزات نیروگاهی و نفت و گاز می باشد.گروه سازه پیوند نیز با 500 نفر اشتغال در حوزه ساخت سازه هاي فولادي فعالیت
می نماید.مدیران ارشد و اجرایی بانک در نشست با مسؤلین این واحد هاي تولیدي ضمن اشاره به لزوم تمرکز حساب شرکت ها و
مشتریان در شعب بانک صنعت و معدن و ضرورت استفاده از خدمات اعتباري مانند ضمانتنامه و اعتبارات اسنادي بر تأثیر روابط
متقابل و مؤثر بانک با مشتریان خوشنام خود در تسهیل و تسریع ارائه خدمات متنوع بانکی و تسهیلات مورد نیاز آنان تأکید
کردند.همچنین معاون اعتبارات و راهبري شعب و رییس اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن در جلسه اي که با
حضور کارکنان مدیریت استانی این بانک برگزار گردید، ضمن تقدیر از همکاران به بررسی عملکرد هفت ماهه آنان پرداختند و در
خصوص اجراي بانکداري شرکتی و پیگیري مسایل و مشکلات واحد هاي تولیدي این استان رهنمودها و راهکارهایی را مطرح
نمودند.در این جلسه مقرر گردید تا پایان سال همکاران شعب و مدیریت هاي استانی در خصوص جذب منابع، درآمد هاي کارمزدي و

وصول مطالبات تمامی تلاش و توان خود را به کار گیرند.



برگزاري جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان با

حمایت بانک ملی ایران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/08/25

خبرگزاري آریا - با حمایت کانون جوانه هاي بانک ملی
ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در
جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی اداره کل
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران شرکت

 
کردند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک
ملی ایران، مخاطبین این جشنواره دانش آموزان، اولیاي
دانش آموزان، کادر آموزشی و اجرایی مدارس و دانشجو
معلمان دانشگاه فرهنگیان کل کشور هستند که طرح ها
وایده هاي خلاقانه خود را در 17 محور علمی از طریق

 
سامانه همگام به دبیرخانه جشنواره ارسال کرده اند. 

دو محور «بانک» و «مسئولیت اجتماعی» توسط کانون
جوانه هاي بانک ملی ایران در این جشنواره گنجانده شده

 
و جوایز آنها نیز توسط همین کانون تامین می شود. 

فرایند داوري پس از برگزاري جلسات و کمیسیون هاي
مشترك با مشارکت دانشگاه فرهنگیان، سازمان پژوهش و
برنامه ریزي درسی و اساتید برجسته کشور در سه مرحله با

 
حضور 126 داورانجام خواهد شد. 

در فرایند جشنواره از همکاري و حمایت سازمان پژوهش و
برنامه ریزي درسی، دانشگاه فرهنگیان، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت علمی ریاست جمهوري و کمیسیون ملی یونسکو

 
ایران استفاده شده است. 

عدم طبقه بندي دانش آموزان و ایجاد فرصت براي آنان از طریق شرکت در آموزش هاي 18 ماهه باشگاه کارآفرینان نوجوان از مزایاي
این جشنواره است.



توسعه اشتغال بومی، راهکار اساسی کاهش نرخ بیکاري در استان خوزستان

منبع: خانه ملتشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/08/25

نماینده مردم اهواز در مجلس با بیان اینکه توسعه اشتغال بومی راهکار اساسی کاهش نرخ بیکاري استان خوزستان
است،گفت:برداشت سبز جایگزین برداشت سیاه نیشکر شود.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز در حاشیه بازدید از شرکت توسعه نیشکر دعبل خزایی

 
عنوان کرد:شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی پیشرو در پرداخت به موقع حقوق است . 

نماینده مردم اهواز در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد :توسعه اشتغال بومی راهکار اساسی کاهش نرخ بیکاري استان خوزستان

 
است ،اولویت اشتغال شرکت هاي توسعه نیشکر جوانان روستاهاي همجوار شرکت باشد. 

وي ضمن تقدیر از زحمات مجموعه مدیریت و کارکنان شرکت کشت و صنعت دعبل خزایی آن، با اشاره به آلودگی هوا حاصل از

 
سوزاندن نیشکر، خواستار کاهش برداشت سیاه و حرکت تدریجی به سمت برداشت مزارع به صورت سبز شد. 

 
نماینده اهواز عنوان کرد:شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی از جمله شرکت هاي موفق نه در استان که در کشور بوده است. 

وي افزود: شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی تامین بخش بزرگی از شکر و الکل مورد نیاز کشور و صنایع جانبی دیگري را بر عهده

 
دارد و هر ساله با مدیریت صحیح بر ظرفیت تولید خود افزوده است. 

نماینده اهواز با بیان اینکه کلیه شرکت هاي استان به ویژه شرکت هاي توسعه نیشکر و صنایع جانبی در صورت جذب نیرو از بومی
هاي منطقه و روستاهاي اطراف خود استفاده کنند تا زمینه اشتغال جوانان استان به ویژه مردم روستاهاي همجوار شرکت هاي توسعه
نیشکر فراهم شده و میانگین بیکاري ما در کشور کاهش یابد، بر تکیه بر توان نیروهاي جوان و به کارگیري متخصصین بومی استان

 
تاکید کرد. 

یوسفی در پایان از شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی به دلیل پرداخت به موقع حقوق کارگران تشکر کرد و بر ادامه این روند تاکید

 
کرد./ 

پایان پیام



چه کسی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم است

منبع: خانه ملتشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/08/25

نماینده مردم ساري و میان دورود در مجلس گفت:کمر مردم زیر بار فشار اقتصادي خم شده است،ولی خم به ابرو نیاورده اند
و پشت رهبري و انقلاب همچون کوه ایستاده اند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، علی بابائی کارنامی، در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه) مجلس شوراي
اسلامی در نطق میان دستور خود با اشاره به نتایج انتخابات آمریکا،گفت:سیاست ما در قبال آمریکا با آمدن یا نیامدن یک آدم تغییر

 
نمی کند. 

عضو مجمع نمایندگان استان مازندران در مجلس شوراي اسلامی افزود:آقایان! در کشوري که خاکش گهربار است، مشتی گلابی را از

 
هیچ کسی گدایی نکنند. 

 
مردم می دوند و به پاي تورم نمی رسند 

وي ادامه داد: من آقازاده نیستم ؛روستازاده اي در دل جامعه کارگران و کشاورزان هستم با صداقت و سادگی روستایی؛دردمندانه پشت

 
این تریبون ایستاده ام و نمی دانم از سلامت به خطر افتاده این روزهاي مردم بگویم یا معیشت و چرخ هاي له شده اقتصادي؟ 

وي افزود:اگرچه با بیان این دردها ،مسولانی که خود را به خواب غفلت زده اند را نمی توان بیدار کرد و به آنها نشان داد که مردم می
دوند و به تورم نمی رسند،مردم تلاش می کنند و صاحب خانه نمی شوند؛مردم پول جمع می کنند و حداقل صاحب حداقل سفره

 
هاي پاك نمی شوند. 

 
به گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم، خاطرنشان کرد: بی شک دولت بداند؛ جواب راي معنادار ملت ایران به شعار تدبیر و امید، این
نبود، امروز تاریخ انقضاي برخی از حرکت هاي شعاري و پوپولیستی به سر آمده است و با توجه به بحران هاي اقتصادي انتظار است به

 
گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم. 

 
کمر مردم زیربار فشار اقتصادي خم شده ولی خم به ابرو نیاورده اند 

وي با بیان اینکه باید به فکر حل مشکلات مردم باشیم ادامه داد:خادمان ملت! حال اقتصاد کشور خوب نیست.کمر مردم زیر بار فشار

 
اقتصادي خم شده است ،ولی خم به ابرو نیاورده اند و پشت رهبري انقلاب و انقلاب همچون کوه ایستاده اند. 

نماینده مردم ساري و میاندورد درمجلس ادامه داد:پس بیایید از تولید داخل حمایت کنیم،صادرات را تشویق کنیم و واردات

 
غیرضروري را کنترل کنیم و به فکر معیشت کارگران باشیم تاکرور کرور عزت شان را به آنها برگردانیم. 



 
چه کسی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم است 

وي ادامه داد:براي رفع بیکاري جدي جوانان تصمیم جدي بگیریم.دولت و نهادهاي مربوطه باید با کاهش فرآیند راه اندازي کسب و

 
کار ،اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي جوانان این مرز و بوم کم شود. 

بابایی با بیان اینکه چه کسانی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم هستند، مطرح کرد:براي ازدواج آنها به جز یکی با

 
50 میلیون تومانی چه تدبیردیگري اندیشیده اید؟ 

 
تاوان بلندپروازي مدیران نالایق را کشاورزان می دهند 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: وسعت این بی تدبیري ها آنقدر زیاد است که حتی حال کشاورزان مازندران هم وخیم است؛ کافی است

 
از شرق تا غرب مازندران سفر کنید تا ببینید در زمین هاي کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی، به تاراج رفته است. 

نماینده مردم ساري در مجلس در ادامه اظهار کرد: نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات ،گرانی وحشتناك کود و بذر و نبود
صنایع تبدیلی و وجود دلالان علتی شد تا کشاورزان اعطاي زمین هایشان را به لقاي آن ببخشند.بشکند دست دلالان و مدیران نالایق

 
که تاوان بلندپروازي آنها را کشاورزان می دهند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه مسولان کشاورزي را قربانی خود کردند، مطرح کرد: چرا با مدیریت قیمت تحویل نهاده هاي دامی جلوي

 
ورشکستگی مرغداران و دامداران را نمی گیریم؟ 

 
وي با اشاره به وضعیت کارگران،خطاب به دولت تاکید کرد:وضعیت کارگران خوب نیست؛هفت تپه را خلع ید کنید. 

نماینده ساري در مجلس با اشاره به مشکلات حوزه انتخابیه مطرح کرد: احداث سد در ساري،تجاوز به حریم منابع آبی استان
مازندران،جاده هاي بی کیفیت، نبود صنایع بزرگ و مادر،فرسودگی ناوگان حمل و نقل درون شهري و برون شهري،نبود آسفالت راه
هاي روستایی، بی توجهی به صنعت گردشگري، بلاتکلیفی وضعیت زباله در ساري و میاندورود که معضلی شده است براي چهاردانگه

 
و مناطق محروم این استان، از دولت می خواهم به این موضوعات بپردازد./ 

پایان پیام



پایش کسب و کار هاي مجازي در دوران پسا کرونا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/08/25

با توجه به تهدید ویروس کرونا در کشور و اقبال مردم از خرید هاي اینترنتی براي تهیه برخی مایحتاج خود، برنامه تحلیلی
پایش امشب 25 آبان اهمیت کسب و کار هاي مجازي در دوران پسا کرونا را هدف قرار داده است.

به گزارش خبرنگار حوزه فرهنگ و هنر گروه علمی فرهنگی هنري
خبرگزاري صدا و سیما، حقوق مصرف کننده در فروشگاه هاي
اینترنتی، فرصت اشتغال زایی جوانان در بستر کسب و کار هاي
اینترنتی و نحوه افزایش درآمد از طریق فروشگاه هاي اینترنتی از
محور هاي گفتگوي مهمان امشب برنامه "مینا مهرنوش"

 
کارآفرین و کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال مهمان است. 

پایش به تهیه کنندگی "الهام پیرهادي" کاري از گروه دانش و
اقتصاد شبکه یک سیما است که امشب حوالی ساعت 19:35 با

اجراي سعید توکلی روي آنتن می رود.



افزایش 3 برابري قیمت محصولات پلاستیکی
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صنعت پلاستیک کشور، از آن دست صنایعی است که این
روزها به دلیل نوسانات نرخ ارز، شاهد نوعی رونق در
صادرات بوده به گونه اي که حجم زیادي از تولید داخل به

 
سایر کشورها صادر می شود. 

به گزارش صبح ساحل و به نقل از اعتماد، «حسین دُر»،
رییس اتحادیه صنایع پایین دستی پتروشیمی تولیدات
محصولات پلاستیکی معتقد است تولید صنف متبوعش
نسبت به مدت مشابه سال گذشته تا 25 درصد رشد داشته

و میزان صادرات نیز به همین میزان افزایش داشته است. به گفته او به دلیل گران شدن نرخ ارز قیمت این محصولات در بازار داخل
بین 3 تا 4 برابر بالا رفته که همین موضوع باعث کاهش میزان تقاضاي خانگی براي این محصولات نسبت به سال گذشته شده است.
بر اساس این گزارش؛ در حالی که گفته می شود حدود 90 درصد مواد اولیه محصولات پلاستیکی از داخل کشور تامین می شود و
احتیاجی به کالاهاي وارداتی نیست و تنها 10درصد از کالاهاي مصرفی در حوزه پتروشیمی وارد کشور می شود و تولید آن در داخل
به صرفه نیست، چرا باید این محصولات تحت تاثیر گرانی و ارزانی نرخ ارز قرار گیرد و به یک باره با رشد سه تا چهار برابري مواجه

 
شود؟ 

کلیه دستگاه هاي نایلون و نایلکس ایرانی است «حسین در» در ادامه سخنان خود به چرایی افزایش 3 تا 4 برابري قیمت نایلون و
نایلکس اشاره کرد و گفت: «این موضوع به گران شدن مواد اولیه برمی گردد زیرا این مواد بر اساس 95 درصد قیمت فوب خلیج
فارس و ضرب آن در قیمت روز ارز نیمایی محاسبه می شود و با توجه به افزایش سه برابري نرخ دلار از سال گذشته تاکنون قیمت

 
این مواد نیز رشد داشته است. 

این مقام مسوول در اتحادیه صنایع پایین دستی پتروشیمی در ادامه افزود: « در بخش تولیدات نایلون هاي فریزر و کیسه هاي زباله
کلیه دستگاه ها ایرانی است، وارداتی انجام نشده و پیچیدگی فناوري در بخش ماشین آلات این محصولات وجود ندارد اما در بخش
هاي دیگر این صنعت تامین ماشین آلات با مشکل روبرو شده به گونه اي که طی دو سال گذشته ماشین آلات به ندرت وارد شده و به

 
طور منظم واردات نداشته ایم.» 

ارز نیمایی محصولات پلاستیکی را گران کرد رییس اتحادیه صنایع پایین دستی و پتروشیمی در ادامه با تاکید بر اینکه هزینه ها و
میزان تولیدات بالا رفته است، گفت: «همین موضوع باعث شده تا میزان تقاضاي خانوارها کم شود اما در مقابل میزان صادرات این
محصولات به کشورهاي دیگر رشد داشته است و میزان تولیدات این محصولات نیز در این مدت بین 20 تا 25 درصد رشد داشته

 
است.» 



او گفت: «دلیل اصلی که باعث شد صنعت پلاستیک کشور قیمت محصولات تولیدي خود را افزایش دهد این بود که طی اردیبهشت
99 تا شهریورماه قیمت ارز نیمایی بالغ بر پنجاه درصد افزایش داشت و به قیمت بیست و یک هزار تومان رسید که مبناي قیمت پایه

 
مواد اولیه پتروشیمی ها قرار گرفت.» 

رییس کمیته انرژي اتاق تعاون ایران ادامه داد: «با توجه به کمبود ارز در داخل کشور واردات محصولات پلاستیکی به کشور تقریبا به
صفر رسیده و عملا وارداتی در این حوزه صورت نمی گیرد اما در مقابل صادرات این محصولات رونق گرفته و در حال حاضر به 60

 
کشور دنیا صادرات پلاستیک انجام می شود.» 

از او پرسیدم چرا با وجود اینکه حدود 90 درصد مواد اولیه این محصولات را شرکت هاي پتروشیمی ایران و در داخل کشور تامین می
کنند باز هم قیمت ها را با دلار محاسبه می کنید؟ که در پاسخ به این پرسش گفت: «فرمول قیمت گذاري بر اساس دستورالعمل
ستاد تنظیم بازار در سال 1392 تعیین شده که میزان سود و قیمت ها اینگونه محاسبه شود و قیمت مواد اولیه در بازار بورس نهایی
می شود.» این عضو اتحادیه صنایع پایین دستی در ادامه افزود: «تقریبا 32 درصد بازار عراق، 74 درصد بازار افغانستان، 20 درصد
بازار آذربایجان و ترکمنستان، ترکیه و ارمنستان از محصولات پلاستیک ساخت ایران است ضمن آنکه به کشورهاي قرقیزستان، عمان
و کویت نیز صادرات پلاستیک صورت می گیرد.» «حسین در» میزان صادرات این محصولات را در سال 1394 بر اساس آمار وزارت
صمت حدود 3.1 میلیارد دلار اعلام کرد و گفت: «پس از سال 1394 میزان صادرات محصولات پایین دستی پتروشیمی به روزرسانی

 
نشد اما برآوردهاي ما حاکی از آن است که این میزان افزایش یافته و به رقمی حدود 3.8 میلیارد دلار رسیده است.» 

چرا محصولات پلاستیکی با نرخ ارز محاسبه می شود؟ برآیند سخنان حسین در و البته قیمتی که در بازار وجود دارد، کاهش استقبال
و کشش مردم به صمت محصولات پلاستیکی است. اما در واقع این محصولات از معدود کالاهایی است که به سایر بازارهاي دیگر نیز
مرتبط هستند و هر تغییري در قیمت آنها بر روي بازارهاي دیگر نیز اثر خواهد گذاشت. قیمت نایلون و پلاستیک از سال گذشته
تاکنون نوسانات زیادي پشت سر گذاشته و هر روز شاهد افزایش قیمت این کالاها هستیم تاجایی که گرانی ظروف یک بار مصرف

 
باعث نارضایتی اصناف شده است. 

در بین اصناف مختلف، لبنیات فروشان بیش از همه از گرانی ظروف یک بار مصرف متضرر شده اند، زیرا محصولاتی مانند شیر،
ماست، پنیر، کشک و... در این ظروف عرضه می شوند. فعالان این صنف معتقدند؛ بزرگ ترین مشکل شان نبود نظارت مناسب بر
پتروشیمی هاست زیرا عملکرد نه چندان مشخص پتروشیمی ها باعث شده تا بازار پلاستیک در داخل دچار نوسان همیشگی باشد و
قیمت ها هر روز روندي افزایشی داشته باشند. آنها دلیل اصلی گرانی پلاستیک و نایلون در کشور را عملکرد پتروشیمی ها عنوان می
کنند. این در حالی است که هدف از تاسیس پتروشیمی ها این بوده که به کمک صنعت و اشتغال کشور بیایند ولی درحال حاضر، این

 
پتروشیمی ها هستند که سوددهی بالایی دارند و صنایع پایین دستی آنها براي تامین مواد اولیه با مشکلات عدیده اي روبرو هستند. 

گفتنی است؛ در سال 1397 نیز این داستان تکرار شده بود و قیمت پلاستیک تا 4 برابر رشد داشت. در آن سال نیز پتروشیمی ها
مواد اولیه را به صورت قطره چکانی به تولیدکنندگان می دادند و همین باعث گرانی این محصولات در بازار شده بود و در این سال از
سفره هاي معمولی و یک بار مصرف گرفته تا لوازم التحریر و تراش و پاك کن و حتی جلد دفتر و کتاب قیمت شان تا 4 برابر بالا

 
رفت. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 



 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



آغاز تخلیه لنج هاي صیادي آبهاي دور؛ جاسک پیشرو هرمزگان در بهره

برداري از آبهاي دور

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس بندر مرکزي و شیلات شهرستان جاسک از آغاز

 
تخلیه لنج هاي صیادي آبهاي دور در جاسک خبر داد. 

به گزارش صبح ساحل، امید زارعی با بیان اینکه ماهی
هاي صید شده تأمین کننده مواد اولیه کارخانه هاي تن
ماهیان کشور است افزود: صید تن ماهیان در آب هاي دور
از شهریور هر سال آغاز می شود و تا پایان اردیبهشت ادامه

 
دارد. 

وي با اشاره به اینکه هرشناور آبهاي دور 25 نفر اشتغال زایی مستقیم ایجاد میکند گفت: هر شناور بسته به ظرفیتش تا 200 تن صید

 
در هر دوره 2 ماهه با خود به همراه می آورد که حدود 8 تا 12 هزار تن صید سالیانه این شناورهاست. 

زارعی تعداد شناورهاي آبهاي دور شهرستان جاسک در این دوره از صید را 15 فروند خواند و گفت: در هر دوره صید قبل از عزیمت
به دریا هر شناور تا 150 میلیون تومان مایحتاج خود را از بازار جاسک تامین میکند که رونق در اصناف مختلف جاسک را به دنبال

 
دارد. 

رئیس بندر مرکزي و شیلات شهرستان جاسک با بیان اینکه صید در دریاي عمان و اقیانوس هند و سواحل دور ایران صورت می

 
پذیرد گفت: در سال 99 تاکنون حدود چهار هزار تن صید توسط لنج هاي صیادي آبهاي دور شهرستان جاسک صورت گرفته است. 

زارعی با بیان اینکه شهرستان جاسک با صید بالغ بر 55 هزار تن انواع آبزیان نقش مهمی در صید و صیادي استان دارد خاطر نشان

 
شد: شیلات به عنوان پیشران توسعه اقتصادي و اشتغال همواره در شهرستان جاسک در سال هاي اخیر معرفی شده است. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 



 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



برنامه هاي هفته کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/08/25

کرج - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز گفت: امسال به دلیل شیوع کرونا در کشور بیشتر برنامه هاي هفته
جهانی کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می شود.

کرج - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز
گفت: امسال به دلیل شیوع کرونا در کشور بیشتر برنامه
هاي هفته جهانی کارآفرینی به صورت مجازي برگزار می

 
شود. 

حسین فلاح نژاد در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره هفته
کارآفرینی که در تاریخ 26 آبان لغایت 2 آذر برگزار می
شود، اظهار کرد: هرساله این هفته با برگزاري رویدادهاي

 
مختلف کارآفرینی گرامی داشته می شود. 

وي ادامه داد: هفته جهانی کارآفرینی در هر سال فرصتی ارزشمند براي ترویج فرهنگ و روحیه کارآفرینی در میان قشرهاي مختلف

 
جامعه به ویژه فعالان اقتصادي و دانشجویان و نخبگان را فراهم می آورد. 

 
برگزاري وبینارهاي آموزشی و شتابدهی وستا جزو برنامه هاي هفته کارآفرینی 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به برنامه هاي استان در این هفته بیان کرد: برگزاري وبینارهاي آموزشی با
موضوعات اصول کارآفرینی و توسعه کسب و کار، راهکارهاي افزایش رقابت پذیري، موفقیت کسب و کار در آینده، آشنایی با
استانداردهاي بین المللی ایزو، نقش مهارت هاي کارآفرینی و نوآوري در صنایع کوچک و متوسط، نقش سرمایه گذاران ریسک پذیر
در توسعه کارآفرینی، کافه کارآفرینی از جمله مهم ترین برنامه هاي هفته کارآفرینی است که به همت اداره کل تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی و کارآفرینان و مراکز مشاوره شغلی و کارآفرینی البرز برگزار می شود. 

وي تصریح کرد: نشست تخصصی نخبگان استان با مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري بنیاد نخبگان استان ونیز کافه

 
کارآفرینی با حضور چهار نفر از کارآفرینان برتر در مرکز نوآوري و شتابدهی وستا از دیگر برنامه هاي این هفته در استان البرز است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز عنوان کرد: امسال به دلیل شیوع کرونا در کشور بیشتر برنامه ها در کشور به صورت
مجازي برگزار می شود و ما نیز در اداره کل به دلیل رعایت پروتکل هاي بهداشتی تمام برنامه هاي خود را به صورت مجازي و آنلاین

 
برگزار می کنیم و این برنامه ها در تمامی استان ها نیز به طور سراسري با هماهنگی وزارت متبوع برگزار می شود. 

 
کارآفرینی از محورهاي اصلی رشد و توسعه است 



وي خاطرنشان کرد: کارآفرینی از محورهاي اصلی رشد و توسعه است و در برنامه ریزي هاي توسعه اقتصادي و پایدار داراي اهمیت
است، زیرا استفاده از ایده هاي جدید در حوزه کارآفرینی موجب ایجاد اشتغال پایدار و افزایش سود و سرمایه گذاري، پر شدن شکاف

 
ها و خلأهاي بازار کار، گذار از رکود اقتصادي و مشکلات مربوط به اشتغال و تولید می شود. 

شایان ذکر است هفته جهانی کارآفرینی، آخرین هفته ماه نوامبر است و برنامه هایی در این روز در 178 کشور جهان برگزار می شود.



بازارچه مجازي محصولات طلاب کارآفرین جامعه الزهرا(س) راه اندازي شد

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/08/25

حوزه/ مدیر اداره رفاه و سلامت جامعه الزهرا علیهاالسلام از راه اندازي بازارچه مجازي و عرضه کالاهاي بیش از 25 طلبه
کارآفرین در کانال این بازارچه خبر داد.

 
بازارچه مجازي محصولات طلاب کارآفرین جامعه الزهرا(س) راه اندازي شد 

حوزه/ مدیر اداره رفاه و سلامت جامعه الزهرا علیهاالسلام از راه
اندازي بازارچه مجازي و عرضه کالاهاي بیش از 25 طلبه کارآفرین

 
در کانال این بازارچه خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، سمیه معلمی از راه اندازي کانال بازارچه
به منظور حمایت از طلاب کارآفرین و مشاغل خانگی در پیام رسان

 
ایتا خبر داد. 

مدیر اداره رفاه و سلامت جامعه الزهرا علیهاالسلام بیان داشت : در
سال هاي 96 تا 98 و در سه سال پیاپی نمایشگاه کارآفرینی در
جامعه الزهرا علیهاالسلام برگزار شد و امسال با توجه به شیوع
ویروس کرونا و عدم امکان برگزاري نمایشگاه هاي حضوري، بازارچه
مجازي راه اندازي شد تا طلاب توانمند با بهره مندي از بستر فضاي

 
مجازي به عرضه مستقیم کالا بپردازند. 

معلمی در ادامه، گفت: ایجاد نمایشگاه مجازي و فعالیت موثر طلاب
کارآفرین، تأثیر بسزایی در رفع مشکلات معیشتی خانواده ها و

 
احقاق شعار سال مبنی بر جهش تولید خواهد داشت. 

وي با بیان اینکه تاکنون 25 کارآفرین جهت حضور در این بازارچه اعلام آمادگی کردند، افزود: حدود 120 محصول اعم از محصولات

 
عفاف و حجاب، صنایع دستی، مواد غذایی ارگانیک، پوشاك، بافتنی و غیره در این کانال عرضه می شود. 

مدیر اداره رفاه و سلامت جامعه الزهرا علیهاالسلام تصریح کرد: اساتید، طلاب و همه همکاران می توانند با عضویت در این کانال به

 
نشانی https://eitaa.com/bazarch_jz می توانند به رونق این بازار و حمایت از طلاب کارآفرین کمک کنند. 

معلمی یادآور شد: بانوان طلبه که تمایل فعالیت و عرضه کالا در این بازارچه مجازي را دارند، می توانند جهت ثبت نام و هماهنگی

 
لازم با شماره تلفن 32112433 تماس بگیرند. 
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مروجان کتابخوانی در روستا به دنبال تغییر نسل آینده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/08/25

این روزها مروجان کتابخوانی در روستاها فعال هستند. برخی از آنها معلمان همان روستاها هستند و برخی زمانی معلمانی
داشتند که به آنها این مسیر را نشان داده تا به این واسطه تغییري ایجاد کنند.

این روزها مروجان کتابخوانی در روستاها فعال هستند.
برخی از آنها معلمان همان روستاها هستند و برخی زمانی
معلمانی داشتند که به آنها این مسیر را نشان داده تا به

 
این واسطه تغییري ایجاد کنند. 

خبرگزاري مهر؛   گروه  جامعه:   طی سالیان اخیر ایده
کتابخانه هاي روستایی کودکان، به عنوان ابزاري در جهت
توسعه سرمایه هاي انسانی مناطق روستایی مورد  توجه قرار
گرفته است. گسترش فرهنگ کتاب و کتاب خوانی می
تواند نقش مهمی در توسعه اجتماعی و فرهنگی و حتی

اقتصادي  در یک سرزمین داشته باشد و در عین حال یکی از مهمترین نقش ها را براي بالا بردن سواد خواندن و نوشتن بچه هایی که

 
عملاً جز کتاب هاي درسی ابزار دیگري براي مطالعه ندارند، داشته باشد. 

حالا مدرسه توسعه پایدار دانشگاه صنعتی شریف نیز در نظر دارد در نشست «کتابخانه هاي روستایی  کودکان؛ کارکردها و درس
آموخته  ها» در قالب سلسله رویدادهاي «توسعه پایدار براي ایران» به بازخوانی تجارب کتابداران و  مروجان کتابخوانی در روستاها
بپردازد تا از رهگذر مباحثات و انتقال دانش و تجربه بین فعالین این حوزه، به ارتقاي دانش و  نگرش دست اندرکاران کتابخانه هاي
روستایی و فعالین اجتماعی ساکن این مناطق یاري برساند. به بهانه این  رویداد، با تعدادي از فعالین کتابخانه هاي روستایی در مناطق

 
مختلف کشور گفتگویی داشتیم  و بیشتر از منظر تاثیر این رویکرد بر تعلیم و تربیت و بالا بردن سطح سواد دانش آموزان پرداختیم. 

 
کتابخانه هاي سیار خانوادگی در دشتیاري در کنار توانمند سازي زنان سرپرست خانوار 

ساجد آدم پیرا از مروجان کتابخوانی منطقه دشتیاري (سیستان و بلوچستان) در روستاي مرزي سَنْدحمزه است که جمعیتی 540
 نفره با حدود 85 دانش آموز در مقطع ابتدایی دارد؛ به گفته آدم پیرا در آن منطقه ابتکارات ترویج کتابخوانی از سال 1396 و با
فعالیت هایی که انجمن حامی در این مناطق انجام می داده، شکل گرفته است. او به خبرنگار مهر  می گوید: ابتدا تصمیم گرفتم 25
جلد کتاب اهدایی از  انجمن حامی را به اطرافیان بدهم و از آنها بخواهم که مطالعه کنند. از همان زمان طرح کتابخانه سیار خانوادگی
را پی گرفتم.  بعد از آن به مدرسه رفتم و از طریق طرح «با من بخوان»، 500 جلد کتاب به مدرسه روستا اهدا شد. در دهه فجر در
کنار  برگزاري نمایشگاه دست سازه هاي دانش آموزان به پیشنهاد مدیر مدرسه، نمایشگاه کتاب هم برگزار کردیم و خوشبختانه بچه ها

 
استقبال خوبی کردند و 80 نفر کتاب به امانت بردند و این شد که کم کم به این فعالیت، عمق بخشیده شد. 

آدم پیرا، براي جذاب تر کردن کتاب براي بچه ها، فعالیت هایی مانند بلندخوانی، جمع خوانی، مهارت هاي دست ورزي، خلاقیت و



 طبیعت گردي و بازي هاي بومی و محلی را وارد فعالیت هاي کتابخوانی کرده  است. او همچنین به دوستانش که می خواستند در

 
روستاهایشان تغییر ایجاد کنند، براي ایجاد فعالیت هاي مشابه، آموزش هاي لازم را منتقل می کند.   

آدم پیرا در کنار فعالیت هاي کتابخوانی، از طرح «توانمند سازي زنان» می گوید که از سال 1397 شروع شده است. در قالب این
 طرح به زنان سرپرست خانوار هم آموزش شغلی و هم آموزش مهارت زندگی ارائه می شود. مکان هایی که در قالب این طرح  تاسیس
شده است، با عنوان «خانه فرهنگ و مهارت» فعالیت می کنند. او بر ارتباط این طرح هاي مکمل با کتابخوانی تاکید  می کند: وقتی
مادري نیاز مالی دارد و سرپرست خانوار است، مجبور می شود که براي تامین مایحتاج زندگی مانع از تحصیل  فرزندش شود و همین
رشد فرهنگی و اجتماعی کودك را با مشکل مواجه می کند. در مقابل وقتی مادر توانمند می شود، فرزند با  دغدغه کمتري به تحصیل

 
خود ادامه می دهد و خرید کتاب و توجه به کتابخوانی در سبد خانوار قرار می گیرد. 

به گفته آدم پیرا، با استقبال و پیشرفت بچه ها در کتابخوانی، مادران هم بیشتر علاقه مند شده اند که خواندن و نوشتن یاد بگیرند.

 
براي همین بحث هاي سواد آموزي در روستاها تقویت شده است.   

 
شروع با دست خالی در روستاي پیرسهراب چابهار 

عبدالرحیم بلوچ، مروج کتابخوانی و فارغ التحصیل تربیت معلم دانشگاه فرهنگیان است و از سال 95 در روستاي پیرسهراب در  نزدیکی
شهر چابهار مشغول خدمت است. بلوچ با توجه به تجربه کتابخوانی و قصه خوانی خود در مدرسه به خبرنگار  مهر  می گوید: «تجربیات
گذشته بر شکل گیري فعالیت هاي آینده موثر هستند. طبق تجربه قبلی، می دیدم که بچه ها در مدرسه چندان انگیزه  نداشتند و
نمی توان بچه ها را جذب کرد. اما در محیط کتابخانه که خارج از مدرسه است، محیط بازتر و جذاب تر است و به این  شکل، زمینه

 
جلب مشارکت بچه ها و شکوفایی استعدادهایشان بیشتر فراهم می شود. 

عبدالرحیم بلوچ، کتابخانه را در همان روستایی تاسیس کرده که معلم آنجا نیز هست. به گفته خودش، در ابتداي تاسیس، نه  مکانی
داشتند و نه کتابی؛ بعدتر یکی از اهالی روستا اتاقی را به عنوان کتابخانه در اختیار او قرار داده است. براي راه اندازي به کمک برخی
دوستان چند جلد کتاب خریداري شده است و به این ترتیب فعالیت کتابخانه «ماهکان» روستاي پیر سهراب، به تعبیر آقاي بلوچ، «از

 
صفر» شروع شده است.  

عبدالرحیم بلوچ، از دغدغه اش براي دسترسی بچه ها به کتاب در تابستان و فراتر از کتابخانه مدرسه می گوید و بر نقش موثر  حمایت
ها-که بیشترشان مردمی بوده اند-تاکید می کندو  می گوید: موسسه مهر گیتی براي کتابخانه کتاب فرستادند. بحث هاي تامین مالی

 
کتابخانه و خرید تجهیزات هم به کمک خیرین صورت گرفته است. البته هنوز هم به حمایت ها و کمک هاي مردمی نیاز داریم. 

از نظر بلوچ بیشتر مخاطبان کتابخانه، کودکان، دبیرستانی ها و دانشجویان هستند. لذا نیاز است که کتاب هاي کمک آموزشی  جهت
پیشرفت تحصیلی دانش آموزان نیز تهیه کرد. بلوچ علاوه بر چالش هایی که در راه اندازي و اداره کتابخانه روستایی  می گوید، از
برخی چالش هاي فرهنگی که هنوز روستا با آن مواجه است، نیز یاد می کند و ادامه می دهد: با وجود اینکه دختران استقبال زیادي
 دارند، اما برخی خانواده ها به جاي دختران، برادرشان را براي گرفتن امانت کتاب، می فرستند و برخی خانواده ها هم با ادامه تحصیل

 
فرزندانشان و بویژه دخترها مخالفت می کنند. 

عبدالرحیم بلوچ براي جذب بچه ها از روش هاي مختلفی استفاده می کند. از جمله اینکه دورهمی کلبه ماهکان را برگزار می کنند و
 در آن در کنار فعالیت کتابخوانی از فعالیت هایی دیگر چون تمرین سرود، قصه گویی و نمایشنامه استفاده می کنند. بلوچ در انتها از



ایده ها و دغدغه هایش براي بهتر شدن وضعیت اهالی روستا می گوید: ما هنوز خیلی کار داریم و مشکلات زیاد است. اکثر بچه ها

 
مشکلات معیشتی دارند. می خواهیم به جایی برسیم که کارآفرینی داشته باشیم و بچه ها مجبور به ترك تحصیل نباشند.   

 
به تعبیر عبدالرحیم بلوچ، «کتاب خواندن یک چیز و با کتاب زندگی کردن یک چیز متفاوت است!».  

 
تنها کتابخوانی کافی نیست   

بنفشه نفیسی، آموزگار و از مروجان کتابخوانی در روستاي پوده اصفهان است. او درباره ایده ایجاد کتابخانه روستایی به خبرنگار مهر
میگوید: ایده از دختر کوچک دوساله مان شروع شد که خیلی به کتاب علاقه مند بود، اما در هیچیک از کتابخانه هاي شهر امکاناتی
وجود  نداشت تا فرزندمان از فضاي کتابخانه استفاده کند. همین به عنوان یک دغدغه در خانواده مطرح شد. روستاي پوده را از جهت

 
اینکه روستاي آبا و اجدادي است و نسبت به روستا شناخت داشتیم، انتخاب کردیم تا در آنجا طرحی نو در اندازیم. 

نفیسی نیز کارش را بدون سرمایه و با هزینه شخصی و از دو اتاق کوچک شروع کرده است: چندان تمایلی به جذب  سرمایه گذار و
استفاده از کمک خیرین نداشتیم؛ به این دلیل که فکر می کردیم نیاز است که کار، عمق بیشتري بگیرد و ما در  قبال کمک هاي افراد

 
مسئول خواهیم بود. کمک هایی که تا به حال صورت گرفته، به صورت محدود و در قالب اهداي کتاب و یا  اسباب بازي بوده است.» 

نفیسی معتقد است که کار کتابخوانی به خودي خود در روستا اثر بخش نخواهد بود و باید از توانمندي هاي محلی استفاده کرد و
 فعالیت کتابخوانی را با برنامه هاي دیگر همراه کرد. می گوید: به عنوان مثال پسران در این روستا چندان اهل درس نبودند، اما حالا
بعد از  گذشت زمان، اهل درس و رقابت درسی شدند. همچنین به واسطه اینکه در کنار کار کتابخوانی، کارگاه هایی را برگزار کردیم و
به واسطه آن کار صنایع دستی را راه انداختیم، همین منجر به این شد که خود اهالی هم کارگاه هایی را راه بیاندازند و بدین طریق
 فعالیت اقتصادي در روستا هم رونق گرفت. ما روي بچه ها کار کردیم و گفتیم که باید تفاوت هاي فردي و قومی را بپذیریم و به
یکدیگر احترام بگذاریم. این فعالیت و گفتگوها در راستاي اختلافات قومی که روستا وجود دارد، صورت گرفته است و خوشبختانه  تا به

 
حال تاثیر داشته است و امیدواریم که بتوانیم مسائل و چالش هایی که با آن موجه هستیم را به مرور حل کنیم. 

 
تغییر در خانواده ها به واسطه بچه ها 

ماه بی بی درخش از مروجان کتابخوانی در روستاي کلیران استان سیستان و بلوچستان است. درخش تجربه کتابداري را از زمان
ابتدایی یاد گرفته و به آن علاقه مند شده است؛ زمانی که معلم مدرسه براي آنها کتاب می خواند و کتاب به امانت می داد و  از بچه ها
می خواست که کتاب ها را با هم تبادل کنند. می گوید: «آن دوران حس متفاوتی داشت و کتاب هایی که می خواندیم را به هم

 
منتقل  می  کردیم تا اینکه همان سال بعد از عید به واسطه اینکه شاگرد زرنگ کلاس بودم، کتابدار مدرسه شدم. 

ماه بی بی درخش، دغدغه هایش راجع به روستا و مسائل آن را در فعالیت هاي کتابخوانی خود موثر می داندو می گوید: می دیدم که
مشکلات  بسیاري از جمله بیکاري و اعتیاد و غیره در خانواده ها وجود دارد. حتی در بعضی خانواده ها می دیدم که هنوز نمی دانند
چه کار کنند  و هیچ هدفی در زندگی ندارند. براي همین تصمیم گرفتم که در روستا کتابخانه ایجاد کنم تا هم به واسطه بچه ها

 
تغییراتی در  خانواده ایجاد شود و هم اینکه بچه ها به عنوان نسل هاي آینده با عزت نفس بار بیایند. 

این دغدغه ها باعث شد او یکی از اتاق هاي خانه مادربزرگش را تمیز کند و قفسه بگذارد و با تعداد محدودي کتاب، فعالیت کتابخانه
اش را آغاز کند: فعالیت ما از یک اتاق گِلی شروع شد و خیرین چیزهاي مختلفی براي تجهیز کتابخانه فرستادند. در نهایت با کمک



 
شورا یک قطعه زمین گرفتیم و توانستیم یک کتابخانه بسازیم. 

درخش معتقد است که بچه ها باید بابت چیزهایی که دارند احساس عزت نفس کنند و مطالبه گر باشند. بچه ها باید با دنیاي دیگر
آشنا شوند. از نظر او فقط چهره فقر در مناطق هدف نباید دیده شود؛ بلکه این مناطق چیزهاي دیگري هم دارند که  دیگران ندارند و

باید به آن داشته ها افتخار کنند.  



برگزاري جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان با

حمایت بانک ملی ایران

منبع: شما نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/08/25

با حمایت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري
و کارآفرینی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران شرکت کردند.

با حمایت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و

 
کارآفرینی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران شرکت کردند. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران،
مخاطبین این جشنواره دانش آموزان، اولیاي دانش آموزان، کادر
آموزشی و اجرایی مدارس و دانشجو معلمان دانشگاه فرهنگیان
کل کشور هستند که طرح ها وایده هاي خلاقانه خود را در 17
محور علمی از طریق سامانه همگام به دبیرخانه جشنواره ارسال

 
کرده اند. 

دو محور «بانک» و «مسئولیت اجتماعی» توسط کانون جوانه
هاي بانک ملی ایران در این جشنواره گنجانده شده و جوایز آنها

 
نیز توسط همین کانون تامین می شود. 

فرایند داوري پس از برگزاري جلسات و کمیسیون هاي مشترك
با مشارکت دانشگاه فرهنگیان، سازمان پژوهش و برنامه ریزي
درسی و اساتید برجسته کشور در سه مرحله با حضور 126

 
داورانجام خواهد شد. 

در فرایند جشنواره از همکاري و حمایت سازمان پژوهش و برنامه
ریزي درسی، دانشگاه فرهنگیان، وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، معاونت علمی ریاست جمهوري و کمیسیون ملی

 
یونسکو ایران استفاده شده است. 

عدم طبقه بندي دانش آموزان و ایجاد فرصت براي آنان از طریق شرکت در آموزش هاي 18 ماهه باشگاه کارآفرینان نوجوان از مزایاي
این جشنواره است.



موافقت مجلس با بررسی با اولویت طرح اصلاح ساختار بودجه/ بررسی

«تعدیل مبلغ جزاي نقدي کلیه قوانین جزایی» در دولت

منبع: شبستانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/08/25

دفاع مقدس کانون تولید قدرت براي دفاع از استقلال کشور، بررسی «تعدیل مبلغ جزاي نقدي کلیه قوانین جزایی» در دولت،
پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران، موافقت مجلس با بررسی با اولویت طرح اصلاح ساختار بودجه برخی از

اخبار سیاسی امروز شبستان است.

دفاع مقدس کانون تولید قدرت براي دفاع از استقلال کشور، بررسی «تعدیل مبلغ جزاي نقدي کلیه قوانین جزایی» در دولت،
پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران، موافقت مجلس با بررسی با اولویت طرح اصلاح ساختار بودجه برخی از اخبار

 
سیاسی امروز شبستان است. 

 
 

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري شبستان، دفاع مقدس کانون تولید قدرت براي دفاع از استقلال کشور، بررسی «تعدیل مبلغ
جزاي نقدي کلیه قوانین جزایی» در دولت، پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران، موافقت مجلس با بررسی با اولویت

 
طرح اصلاح ساختار بودجه از جمله گزیده اخبار سیاسی شبستان در یکشنبه 25 آبان است. 

 
دفاع مقدس کانون تولید قدرت براي دفاع از استقلال کشور است 

بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس در بیانیه اي با گرامیداشت 26 آبان ماه سالروز حماسه آزادسازي شهر سوسنگرد نوشت:
با گذشت 40 سال از دفاع مقدس، همچنان کانون تولید قدرت و اراده براي دفاع از استقلال، عزت و پیگیري آرمان هاي انقلاب است.
در متن بیانیه بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس آمده است: 26 آبان سالروز حماسه عظیم آزادسازي و اخراج اشغالگران
بعثی از شهر مقاوم و شهیدپرور سوسنگرد، یکی از حوادث و رخدادهاي ماندگار و الهام بخش دفاع مقدس هشت ساله ملت ایران برابر
استکبار جهانی است که با گذشت 40 سال، همچنان کانون تولید قدرت و اراده براي دفاع از استقلال، عزت و عظمت میهن اسلامی و

 
پیگیري آرمان هاي بلند انقلاب اسلامی و شهداي عالیقدر است. 

در ادامه این بیانیه آمده است: از جمله نکات ارزنده و درس آموز عملیات آزادسازي سوسنگرد که نیازمند تامل و تعمق دائمی است،
نقش و تاثیر رهبر معظم انقلاب است که درآن مقطع تاریخی در سنگر نمایندگی حضرت امام (ره) در شوراي عالی دفاع می
درخشیدند و معظم له با همراهی مومنانه و شجاعانه شهید دکتر مصطفی چمران و نقش پذیري هاي حماسی نیروهاي جنگ هاي
نامنظم، لشکر 92 زرهی نیروي زمینی ارتش و سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، ملت ایران را شاهدان خلق یکی از معجزات دفاع مقدس



 
قرار دادند. 

در این بیانیه با اشاره به فرمان تاریخی امام (ره) که سوسنگرد تا فردا باید آزاد شود خاطرنشان کرد: رزمندگان سلحشور و تاریخ ساز
اسلام در این عملیات غرور انگیز و روحیه بخش با نشان دادن عزم و اراده مصمم ملت ایران براي دفاع از میهن اسلامی و بیرون راندن
اشغالگران بعثی از سرزمین مقدس خود؛ عیار باور و اعتماد به وعده الهی و تاثیر وحدت و همدلی آحاد جامعه براي غلبه بر دشمنان تا
بن دندان مسلح و فائق آمدن بر سدها و موانع ایجاد شده در مسیر پیش روندگی انقلاب اسلامی و اهتزاز پرچم عدالت، معنویت و حق

 
طلبی بر بام هاي جهان را آشکار کرد. 

در این بیانیه با تاکید بر تبیین نقش راهبردي و تعیین کننده رهبر معظم انقلاب در دفاع مقدس هشت ساله به ویژه خلق این حماسه
بزرگ و همچنین بر تداوم و تعمیق تلاش و همت نهادها و مراکز متولی حوزه تحقیق، پژوهش و تاریخ نگاري دفاع مقدس براي
بازخوانی و ترسیم این نقش والا و عبرت آموز آمده است: حضور بسیجی گونه در روزهاي حساس جنگ به عنوان چشم نافذ حضرت
امام (ره)، فراخوان و سازماندهی هسته هاي اولیه نیروهاي مردمی و بسیجیان در جبهه هاي نبرد، هدایت جنگ هاي نامنظم و
چریکی در اوایل جنگ تحمیلی، هماهنگ سازي ظرفیت ها و یگان هاي ارتش، سپاه و بسیج در عملیات هاي مقاومت و مقابله با
دشمن متجاوز، تلاش پیوسته در رفع مشکلات رزمی و پشتیبانی جبهه ها در سراسر کشوردر تعامل با ائمه جمعه و شخصیت هاي
مرجع کشور و به ویژه مقابله با سیاست هاي خائنانه بنی صدر در اداره جنگ و رویارویی با اندیشه لیبرالی و امریکایی حاکم بر نحوه

 
مصاف با دشمن بعثی، از جمله محورها و موضوعاتی است نیازمند تمرکز عالمانه و درخور است. 

 
وزیر دفاع عراق با سرلشکر باقري دیدار کرد 

 
 

جمعه عناد سعدون وزیر دفاع جمهوري عراق که در صدر یک هیأت نظامی بلندپایه به کشورمان سفر کرده است، صبح امروز با حضور
در ستاد کل نیرو هاي مسلح با سردار سرلشکر پاسدار محمد باقري رئیس ستاد کل نیرو هاي مسلح جمهوري اسلامی ایران دیدار و

 
گفت وگو کرد. 

این دیدار با هدف گسترش مناسبات دفاعی و نظامی میان دو کشور انجام و در آن به مسائلی، چون مقابله با تروریسم، استقرار امنیت
در منطقه، تبیین راه هاي جلوگیري از بی ثباتی در منطقه و بهره گیري از تجارب ارزنده و توانمندي هاي فناورانه جمهوري اسلامی

 
ایران در حوزه دفاعی پرداخته شد. 

جمعه عناد سعدون وزیر دفاع جمهوري عراق و هیأت همراه، روز گذشته جهت دیدار با مقامات ارشد نظامی جمهوري اسلامی ایران



 
وارد تهران شدند. 

 
بررسی «تعدیل مبلغ جزاي نقدي کلیه قوانین جزایی» در دولت 

 
 

در جلسه اصلی کمیسیون لوایح هیات دولت که به ریاست علیرضا آوایی برگزار شد، پیشنهادهاي وزارت خانه هاي امور اقتصادي و
دارایی و دادگستري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. در این جلسه، ضمن بررسی کلیات پیشنهاد تعدیل مبلغ جزاي نقدي کلیه قوانین
جزایی، مواد دیگري از لایحه صیانت، کرامت و تامین امنیت بانوان در برابر خشونت، مورد بحث و تصویب قرار گرفت، همچنین بررسی

 
موضوع واگذاري اراضی ملی و تغییر کاربري اراضی آن ها در دستورکار قرار گرفت. 

وزارت امور اقتصادي و دارایی درخواست بررسی موضوع واگذاري اراضی ملی و تغییر کاربري اراضی به عنوان یکی از مسائل مهم حوزه

 
سرمایه گذاري را به هیات دولت ارسال نمود. 

موضوع در جلسه اصلی مطرح شد و با توجه ارتباط تنگاتنگ مفاد یکی از مصوبات دولت با متن مصوب کمیته فرعی لوایح مقرر شد
این دو متن با هم تطبیق داده شده و احکام مشابهی که در تصویب نامه مذکور آمده است، از متن مصوب کمیته فرعی حذف شود و

 
در صورت لزوم بخش هایی که جدید بوده و نیازمند مصوبه جداگانه می باشد، براي طرح در کمیسیون آماده شود. 

لایحه صیانت، کرامت و تأمین امنیت بانوان در برابر خشونت که از سوي وزارت دادگستري و به پیشنهاد قوه قضائیه در راستاي حفظ
کرامت و امنیت روح و جسم بانوان تهیه شده و مراحل بررسی خود را در هیات دولت طی می کند، اهدافی چون تأمین امنیت و
صیانت از کرامت بانوان، تحکیم مبانی خانواده و حفاظت از کیان آن، توسعه دانش و فناوري در زمینه عدالت اجتماعی و صیانت از
کرامت بانوان و حفظ نظام خانواده، ارتقا شاخص هاي دادرسی اسلامی و عادلانه در خصوص بانوان، پیشگیري از جرایم خشونت آمیز

 
علیه بانوان، حمایت از بانوان بزه دیده یا در معرض بزه دیدگی را در سرلوحه خود قرار داده است. 

در این لایحه، حفظ کرامت و امنیت روح و جسم بانوان در گروِ حفظ نظام خانواده، مدنظر قرار گرفته و تلاش شده است که قوانین به
گونه اي باشد تا مداخلات پیشگیرانه و کیفري، ضمن صیانت، کرامت و تأمین امنیت بانوان در برابر خشونت منجر به حفظ و ارتقاء

 
نظام خانواده شود. 

در چهاردهمین جلسه کمیته اصلی رسیدگی به این لایحه پیشنهادي، موادي دیگر از متن مصوب کمیته فرعی، بررسی و تصویب و

 
ادامه روند بررسی به جلسه آتی موکول شد. 



 
پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران 

بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستاي انجام وظایف و تحقق اهداف خود، با وجود مشکلات موجود در حوزه مسکن و اشتغال

 
ایثارگران، همواره تلاش خود را به منظور حفظ جایگاه خود به عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی به کار بسته است. 

در همین راستا وجود قوانین حمایتی مؤثر در کشور، طراحی و اجراي برنامه هاي عملیاتی در جهت اجراي برنامه هاي 34 گانه ابلاغی
رئیس جمهور از سوي این بنیاد از جمله انجام تفاهم نامه با وزارت خانه ها و استانداري ها، استفاده از ظرفیت هاي بالقوه اي که در
استان ها و شهرستان ها وجود دارد و تشکیل کارگروه هاي اشتغال، مسکن، درمان و .... کمک شایانی به رفع مشکلات جامعه

 
ایثارگري نموده است. 

ولی بررسی آیین نامه اجرایی شوراي برنامه ریزي و توسعه استان نشان می دهد به جایگاه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها و

 
همچنین وظایف مرتبط با امور ایثارگران توجهی نشده است. 

از جمله اینکه با وجود تاکید مصوبه سال 1395 دولت درخصوص بند (ك) ماده (9) آیین نامه فوق بر «برنامه ریزي و پیشنهاد براي
تامین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با هماهنگی و پیگیري بنیاد مذکور» به عنوان یکی
از وظایف کارگروه زیربنایی توسعه روستایی، عشایري، شهري و آمایش سرزمین و محیط زیست، متأسفانه طی همین آیین نامه

 
منسوخ شده است . 

همچنین با توجه به صراحت هاي قانونی درخصوص به کارگیري ظرفیت 25 درصد استخدام کشور و اولویت هاي قانونی ایثارگران در
طرح هاي کارآفرینی و اشتغال زایی، بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها که تا قبل از این آیین نامه عضو اصلی بوده اند، حذف

 
گردیده اند. 

علاوه بر این، لحاظ نمودن بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان عضو متغیر درکارگروه مذکور باعث نادیده گرفتن جایگاه این بنیاد به

 
عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی است. 

 
موافقت مجلس با بررسی با اولویت طرح اصلاح ساختار بودجه 

 
 



در ادامه جلسه علنی امروز یکشنبه 25 آبان مجلس شوراي اسلامی تقاضاي تعدادي از نمایندگان براي بررسی طرح احکام کلی بودجه

 
سال 1400 (اصلاح ساختار بودجه) در دستور کار مجلس قرار گرفت که نمایندگان با بررسی با اولویت این طرح موافقت کردند. 

محسن زنگنه به عنوان یکی از متقاضیان این طرح گفت: یکی از مهمترین طرح هایی که طی سه چهار ماه گذشته وقت زیادي از
کمیسیون برنامه و بودجه، سازمان برنامه و بودجه و رییس مجلس گرفته است، موضوع اصلاح ساختار بودجه و احکام آن است. مقام
معظم رهبري این درخواست را از مجلس و دولت داشتند که بحث اصلاح ساختار را مد نظر قرار دهند و به همین دلیل مجلس این

 
مسئله را با اولویت مورد بررسی قرار داد. 

این عضو کمیسیون برنامه و بودجه اظهار داشت: در بودجه جهت گیري هاي اصلی نظام باید خود را نشان دهد. شاید عده اي این نقد
را داشتند که اصلاح ساختار بودجه در 12 بند اهمیت قضیه را کم می کند اما مجلس زمان کمی داشت که این اصلاحیه را به سال
1400 برساند. انشاءاالله در طول سه سال آینده این طرح را تکمیل خواهیم کرد تا به دغدغه همه دلسوزان و شخص مقام معظم

 
رهبري جامه عمل بپوشانیم. 

وي با بیان اینکه تمام موادي که در این طرح تبیین شده است با هماهنگی دولت و سازمان برنامه بوده است، گفت: زمان زیادي تا
ارایه لایحه بودجه 1400 به مجلس نمانده است. قرار است دولت لایحه را نیمه آذر به مجلس ارایه دهد لذا ما زمان زیادي نداریم و

 
باید این طرح را با اولویت مورد بررسی قرار دهیم. 

 
تصمیمات مان در کشور باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها در کاخ سفید باشد 

محمد باقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی صبح امروز یکشنبه 25 آبان مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري
گفت: انتخابات اخیر در کشور آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري،
اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي شان پنهان کرده بودند، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان

 
آن را به نمایش گذاشته اند. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی
و تبعیض هاي ساختاري است، فاصله زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تاثیر واقعی امروز روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان

 
مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده روند افول اش را سرعت بخشید. 

وي ادامه داد: همان گونه که چند روز برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل شهید قاسم سلیمانی و ابوالمهدي
المهندس» خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي انا ربکم علی سر دهد بر اساس سنت الهی در دنیا و

 
آخرت خوار و خفیف می شود. 

رییس مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم، تاکید کرد:
تنها خون بهاي این نظام فاسد را اخراج سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم و از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان این جنایت
بزرگ نیز احساس شادمانی می کنیم هرچند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم زندگی و معیشت مردم را

 
نمی توان و نباید به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

قالیباف با بیان اینکه تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها در کاخ سفید باشد، گفت: تصمیمات ماست که پایه هاي اصلی



اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند. باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد باید
منتظر بنشیند تا به آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی،
نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی، سوداگري در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید

ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان، پس به مردم آدرس غلط ندهیم.



هدف اصلی ما توسعه کارآفرینی و نوآفرینی است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/08/25

واژه سرمایه گذاري این روزها بسیار پرکاربرد است و بی اغراق یکی از محورهاي اصلی گفتگوي شهروندان شده است، هر
کسی به دنبال سرمایه گذاري خودش می گردد تا سرمایه خرد یا متوسط اش را وارد فعالیتی اقتصادي کند.

مدیرعامل شرکت «پژواك افزار تجارت: هدف اصلی ما
توسعه کارآفرینی و نوآفرینی است واژه سرمایه گذاري این
روزها بسیار پرکاربرد است و بی اغراق یکی از محورهاي
اصلی گفتگوي شهروندان شده است، هر کسی به دنبال
سرمایه گذاري خودش می گردد تا سرمایه خرد یا متوسط

 
اش را وارد فعالیتی اقتصادي کند. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ واژه سرمایه گذاري
این روزها بسیار پرکاربرد است و بی اغراق یکی از

محورهاي اصلی گفتگوي شهروندان شده است، هر کسی به دنبال سرمایه گذاري خودش می گردد تا سرمایه خرد یا متوسط اش را
وارد فعالیتی اقتصادي کند، حالا بورس یا کالاهاي سرمایه اي، تولید کالاهاي پر خریدار و مانند آن، هر کدام هم تعریف خاص
خودشان را از ریسک، خطر کردن و مدیریت منابع دارند، در این میان، هستند مجموعه هاي اقتصادي که پا را از این فراتر گذاشته
اند،آنها روي فردا سرمایه گذاري می کنند، آنها استارت آپها، کسب وکارهاي نوین با محوریت فناوري هاي سطح بالا و شرکت هاي
دانش بنیانی که نتایج عملی کار محققان و مراکز تحقیق و توسعه هستند را با تجاري سازي و مکانیسم بازار پیوند می دهند. از میان
این مجموعه هاي اقتصادي آینده نگر و آینده نگار، شرکت «پژواك افزار تجارت» از جمله مجموعه هاي اقتصادي است که در مسیري
به سوي فردا، از ریسک هراسی ندارد و به عبارتی دیگر سرمایه گزاري خطر پذیر به حساب می آید که از استارت آپ ها، صنایع دانش

 
بنیان، کسب و کارهاي نوین و طور کلی زیست بوم هاي نوآوري و فناوري حمایت می کند. 

در ادامه گفتگویی با حسین فتحی مدیرعامل شرکت «پژواك افزار تجارت» در ارتباط با آگاهی بیشتر و آشنایی عمیق تر با این

 
شرکت، فعالیت ها و اهداف آنها، به ویژه گسترش و تعمیق فرهنگ کارآفرینی، را بخوانید. 

فعالیت هاي این شرکت که یکی از بزرگترین سرمایه گذاران خطر پذیر اصفهان هم محسوب می شود با چه اهدافی آغاز شد؟ در این

 
مسیر بر روي چه محورهایی تمرکز داشته اید؟ 

این شرکت با هدف توسعه کارآفرینی، اشتغال زایی، نوآفرینی و حمایت از استارت آپ ها در سال 1395 تاسیس و در بدو فعالیت
خود، با سرمایه گذاري روي یکی از استارت آپ هاي خوشنام و موفق اصفهانی به نام الیپکو (elipco) در حوزه حمل و نقل هوشمند
عمومی و اشتراکی اولین سرمایه گذاري خطر پذیر خود را انجام داده ، این شرکت در حوزه حمل و نقل پاك و شهر هوشمند چشم

 
اندازي وسیع را در پیش گرفته است. 



با همین چشم انداز وسیع استارت آپ الیپکو کار خودش را با ارائه سرویس دوچرخه اشتراکی در شهر اصفهان آغاز کرد. حالا اما پس
از تلاش و سرمایه گذاري فراوان این خدمات در شهرهاي کیش، مشهد و همدان در حال راه اندازي می باشد و به زودي اسکوتر برقی

 
و خودرو برقی ویژه شهري را به ناوگان خود اضافه خواهد کرد. 

 
به جز محور توسعه حمل و نقل پاك و هوشمند،این مجموعه وارد چه فعالیت هایی شده است؟ 

از دیگر سرمایه گذاري هاي خطر پذیر این شرکت می توان به پلتفرم مدیریت ناوگان، بار و مسافر گراف(Graph)، سامانه جامع
نگهداري و تعمیرات ITEMS و گروه نرم افزاري نوین اشاره کرد که به زودي شاهد خبرهاي خوبی از این استارت آپ ها خواهیم بود.

 
می توانید برآوردي از میزان سرمایه گذاري هاي این مجموعه آماري به ما بدهید؟ 

این شرکت تا کنون با سرمایه گذاري بالغ بر 20 میلیارد تومان در حوزه فناوري در زمره یکی از بزرگترین سرمایه گذاران خطر پذیر

 
شهر اصفهان به فعالیت خود ادامه می دهد. 

 
به زودي یکی از رویدادهاي بزرگ عرصه استارت آپ ها با عنوان زاینده رود آغاز خواهد شد، برنامه خاصی براین رویداد دارید؟ 

این شرکت با هدف توسعه بازار و فعالیت هاي خود، با حضور در رویداد سرمایه گذاري کاروان 100 استارت آپ اصفهان (زاینده رود)
با همکاري سایر بازیگران این عرصه به ویژه صندوق پژوهش و فناوري استان اصفهان، در نظر دارد از استارت آپ هاي سطح اولیه

(early Stage) در حوزه شهر هوشمند،پس ارزیابی و داوري و کسب حداقل امتیاز، حمایت و با آنها مشارکت کند.



استاندار گیلان در جلسه مشترك شوراي استانی ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و

شهادت و هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس اظهار داشت؛

دفاع مقدس، تجلی عزت ملی است / با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ ...

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/08/25

استاندار گیلان دفاع مقدس را تجلی عزت ملی دانست و با تصریح اینکه با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي نیز
پیروز می شویم، گفت: میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي ما دارد و با توجه به شرایط کرونایی؛ مراسم

سالروز شهادت سردارجنگل، با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي برگزار شود. ...

استاندار گیلان دفاع مقدس را تجلی عزت ملی دانست و با تصریح اینکه با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي نیز
پیروز می شویم، گفت: میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي ما دارد و با توجه به شرایط کرونایی؛ مراسم سالروز

 
شهادت سردارجنگل، با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي برگزار شود. 

به گزارش تدبیرشرق؛ دکتر ارسلان زارع صبح امروز (یکشنبه) در جلسه مشترك شوراي استانی ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت
و هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس گیلان با گرامیداشت یاد و خاطره شهداي دفاع مقدس اظهار داشت: دفاع مقدس

 
را مملو از معرفت و مهربان می دانم؛ دورانی که اخلاق به زیباترین جلوه نمایان شد. 

وي با بیان اینکه فداکاري در راه دفاع از سرزمین بین همه ملت ها وجود دارد، گفت: آنچه دفاع مقدس را با دیگر جنگ ها در تاریخ
متمایز کرده ؛ همین ایثار ، فداکاري و تلاش براي اعتلاي آرمان هاي والاي انقلاب اسلامی ، دینی و اخلاقی است که جوانان این

 
سرزمین را فوج فوج ، عاشقانه به حضور در این راه فراخواند. 

دکتر زارع بر لزوم ترویج فرهنگ ایثار بعنوان فرهنگی دینی، اسلامی و ملی بین آحاد جامعه بویژه جوانان تاکید کرد و گفت: باید با

 
استفاده از تمامی ابزارها، این دوران پرافتخار را براي نسلی که آن را ندیده و درك نکرده اند، به تصویر کشید. 

نماینده عالی دولت در استان یکی از اصلی ترین ویژگی هاي دفاع مقدس هشت ساله را مردمی بودن آن دانست و بیان کرد: کمک
هاي مردمی از سراسر نقاط کشور به جبهه هاي جنگ و بسیج نیروها در پیروزي ملت ایران اثر گذار بود و در شرایطی که دنیا رژیم

 
بعث عراق را حمایت همه جانبه می کرد، ملت به فرمان امام راحل ایستادگی کردند و توانستند عزت ملی را عینیت ببخشند. 

دکتر زارع به ادامه دشمنی هاي استکبار با نظام اسلامی اشاره و خاطرنشان کرد: تحریم هاي دارویی ملت ایران، نمونه اي از این عناد
است حال آنکه مردم در این جبهه و نیز جنگ اقتصادي،  پایمردي کرده اند و اطمینان دارم با تداوم انسجام ملی، از این برهه سخت

 
نیز عبور کنیم. 

وي در بخش دیگري از سخنانش گیلان را یکی از استان هاي سرآمد کشور خواند که عالمان، فقیهان و فرهیختگان بسیاري پرورش

 
داده و آسمانی پرستاره از افتخارانی دارد که سرداران و شهداي والامقام از جمله آنها هستند. 

استاندار گیلان سردار شهید جنگل میرزا کوچک خان را نیز از مفاخر ماندگار و پر آوازه گیلان در این سپهر تابناك ذکر و اضافه کرد:



اندیشه و مرام میرزاکوچک ، جزئی از ساختار فکري و هویتی گیلان است که سراسر وطن دوستانه و البته بر مبناي شریعت اسلامی

 
استوار بود. 

وي افزود: میرزا کوچک خان از جمله شایستگانی است که براي کشورمان و گیلان فخر آفریدند و همه ساله در سالروز شهادتش،

 
مراسم گرامی داشت برپا می شود. 

وي با اشاره به شرایط استان متاثر از شیوع ویروس کرونا و عدم برگزاري تجمعات ، بر لزوم برگزاري مراسم بزرگداشت میرزاکوچک
جنگلی در بستر فضاي مجازي و با استفاده از ظرفیت رسانه ملی تاکید کرد و گفت: لازم است در ساخت و تدوین این برنامه ها از

 
اساتید و محققان در سطح ملی و استانی استفاده و در شبکه هاي سراسري نیز بازپخش شود. 

دکتر زارع شهادت میرزاکوچک را فرصتی ارزشمند براي تببین جایگاه سردارجنگل در تاریخ استعمار ستیزي ملت ایران دانست و
گفت: باید از این فرصت براي تبیین جنبش جنگل با استفاده از پژوهش ها ، تحقیقات علمی و بهره گیري از اسناد تاریخی بهره مند

 
شد. 

دکتر زارع با قدردانی از دستگاه هاي اجرایی استان به سبب تقدیر از ایثارگران شاغل در آن دستگاه ها و خانواده شهداي کارمند ، بر
لزوم اهتمام همه نهادها بر اجراي این امر تاکید کرد و گفت: آن دسته از دستگاه هایی که هنوز نسبت به پاسداشت ایثارگران اقدام

 
نکرده اند ، در هفته بسیج برنامه اي در این خصوص تدوین و اجرا کنند. 

استاندار گیلان تصریح کرد: در خصوص یادمان شهداي گمنام اقدامات خوبی به انجام رسیده و پروژه هایی در دست اجراست که لازم

 
است روند انجام آنها تسریع شود. 

دکتر زارع به روند اجراي پارك موزه دفاع مقدس گیلان و تامین اعتبار اجراي آن با نظر مساعد معاون رییس جمهوري و رییس
سازمان برنامه و بودجه اشاره و اضافه کرد: طبق قول داده شده؛ در سال آتی نیز براي تکمیل این پروژه تامین اعتبار لازم صورت می

 
گیرد . 

نماینده عالی دولت در استان سفر اخیر رییس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور به گیلان و امضاي تفاهم نامه تامین زمین،
ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران را یادآور شد و به مدیران تأکید کرد در اجراي این تفاهم نامه همکاري لازم

 
را انجام دهند. 

جمع بندي عملکرد دستگاه ها در هفته دفاع مقدس، گزارش ساخت یادمان هاي شهداي  گمنام در استان ، گزارش چگونگی برگزاري
مراسم سالگرد شهادت میرزا کوچک جنگلی و شهداي روحانی استان ، پیگیري تفاهم نامه استانداري و بنیاد شهید و امور ایثارگران
گیلان در خصوص احداث مسکن و اشتغال ایثارگران و نیز تهیه اقلام بهداشتی و واکسن ایثارگران استان، در این نشست مورد بحث و

 
بررسی قرار گرفت. 

Gilan.ir/



صدور نخستین پروانه گردشگري کشاورزي در فارس

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/08/25

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی فارس از بهره برداري از اولین طرح گردشگري
کشاورزي در استان خبر داد.

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی فارس از بهره برداري از اولین طرح

 
گردشگري کشاورزي در استان خبر داد. 

سید موید محسن نژاد گفت: نخستین طرح گردشگري
کشاورزي فارس با نام دلارام در روستاي سجل آباد از توابع
بخش مرکزي شهرستان خرامه به بهره برداري رسیده

 
است. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی میراث فارس، او

 
ادامه داد: این طرح با مساحت بیش از 16 و نیم هکتار و با سرمایه گذاري بیش از 800 میلیارد ریال به بهره برداري رسیده است. 

محسن نژاد افزود: مزرعه نمونه پرورش بز شیري فرانسوي با ظرفیت هزار رأس، مزرعه پرورش بز شیري آلپاین تلاقی با ظرفیت 500
رأس، مزرعه پرورش شتر شیري، کارخانه بسته بندي شیر و پنیر بز و مزرعه پرورش پولت تخم گذار با ظرفیت 75 هزار قطعه و مرکز
ذخیره ژنی توران تیهو به عنوان مرکز مهارت آموزي در بخش نظام مهندسی کشاورزي از جمله فعالیت هاي این مرکز گردشگري

 
کشاورزي است. 

معاون گردشگري فارس خاطرنشان کرد: امید است که با آشنایی با حیوانات مزرعه اي به ویژه براي کودکان و نوجوانان زمینه
کارآفرینی در آن ها نهادینه شود و گردشگران علاقه مند به حوزه کشاورزي با ماهیت چنین مراکز تولیدي و تحقیقاتی و آموزشی

بیشتر آشنا شوند./ ایسنا



آمارهاي یک طلاق در ازاي 3 ازدواج کاملا نادرست است/از میان هزار زن، 9

زن طلاق می گیرند/40 درصد از پسران تا 30 سالگی مجرد هستند/مشکلات

جنسی اصلی ترین دلیل طلاق است/طلاق در ایران ساختار جوانانه و ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/08/25

رسول صادقی گفت: یکی از شاخص هاي که نشان می دهد از هر 3 ازدواج 1 مورد منجر به طلاق می شود که چنین
شاخصی کاملا نادرست است و متاسفانه رسانه ها هم از این شاخص استفاده می کنند.

رئیس موسسه مطالعات جمعیتی کشور: آمارهاي یک طلاق
در ازاي 3 ازدواج کاملا نادرست است/از میان هزار زن، 9
زن طلاق می گیرند/40 درصد از پسران تا 30 سالگی
مجرد هستند/مشکلات جنسی اصلی ترین دلیل طلاق
است/طلاق در ایران ساختار جوانانه و زنانه دارد رسول
صادقی گفت: یکی از شاخص هاي که نشان می دهد از هر
3 ازدواج 1 مورد منجر به طلاق می شود که چنین
شاخصی کاملا نادرست است و متاسفانه رسانه ها هم از

 
این شاخص استفاده می کنند. 

به گزارش برنا؛ رسول صادقی، عضو هیات علمی دانشگاه تهران و رئیس موسسه مطالعات جمعیتی کشور در نشست توسعه اجتماعی
جوانان با موضوع تغییرات اجتماعی و طلاق در ایران که در ساختمان وزارت ورزش وجوانان برگزارشد، گفت: از دهه 80 به بعد شاهد

 
افزایش طلاق در کشور هستیم و این اتفاق براي تمام استان هاي کشور روند افزایشی داشته است. 

او افزود: ما در کشوري زندگی می کنیم که داراي ساختار جمعیتی جوان است و افراد بین 18 تا 35 سال در این محدوده سنی قرار
می گیرند. دوره جوانی دوره اي است که بیشترین وقایع اجتماعی مانند پیک بیکاري، مهاجرت، طلاق و... اتفاق می افتد به همین

 
دلیل طلاق یک مسئله اجتماعی براي جوانان است. 

صادقی تصریح کرد: طلاق ساختار جوان دارد به همین دلیل عموما جمعیت مطلقه در ایران، جوان هستند و در این میان زنان زمان

 
طولانی از زندگی خود را در وضعیت مطلقه بودن سپري می کنند. 

او گفت: سال 1360 و 1380 طلاق ها دوبرابر شد و در سال هاي اخیر با وجود اینکه با روند افزایشی طلاق مواجه بودیم درعین حال
با کاهش ازدواج هم مواجه بودیم و یکی از شاخص ها نشان می دهد از هر 3 ازدواج 1 مورد منجر به طلاق می شود که چنین
شاخصی نادرست است و متاسفانه رسانه ها هم از این شاخص استفاده می کنند درحالی که این شاخص اصول دیگري هم دارد که

 
مدنظر قرار نمی گیرد. 

این عضو هیات علمی دانشگاه تهران بیان کرد: شاخص درستی که مورد استفاده قرار می گیرد این است که به ازاي هر 1000 زن



متاهل چند طلاق اتفاق می افتد که در سال 95 به ازاي هر 1000 زن فقط 9 زن متارکه کرده است که این آمار صحیح تر است و

 
بررسی ها نشان می دهد طلاق در سالهاي اخیر 3 برابر شده است. 

او افزود: بیشترین طلاق ها در 5 سال اول زندگی رخ می دهد و ما در این زمینه تحقیقی انجام دادیم و به این نتیجه رسیدیم هر چه
به نسل هاي جدید نزدیک می شویم، نرخ طلاق افرایش پیدا می کند؛ این نشان می دهد ما با نسل هایی رو به رو هستیم که به
طلاق بیشتر تمایل دارند درحالی که در گذشته معتقد به ضرب المثل سوختن و ساختن، با لباس سفید رفتن و با لباس سفید
برگشتن بودند و درواقع طلاق را ضدارزش می دانستند اما نسل جدید طلاق را آسان تر می پذیرد و به عنوان یک راه حل می داند و

 
می گوید یه پایان تلخ بهتر از یک تلخی بی پایان است. 

صادقی گفت: طلاق ساختار جوانانه و زنانه دارد و چون ازدواج مجدد زن در ایران مشکل است، اکثر زنان مطلقه باقی می مانند که این

 
می تواند آسیب هاي اجتماعی فراوانی با همراه داشته باشد. 

 
او افزود: استان هاي تهران، قم، خراسان رضوي، البرز، کرمانشاه و کردستان بیشترین میزان طلاق را دارند. 

این عضو هیات علمی دانشگاه تهران عنوان کرد: این روزها تقریبا نیمی از جوانان دید مثبتی به طلاق دارند و این نشان می دهد نه

 
تنها میزان طلاق در حال افزایش است بلکه نگرش هاي مربوط به طلاق هم رو به افزایش است. 

او افزود: جامعه ایرانی تغییریافته است و 74 درصد جمعیت آن در مناطق شهري زندگی می کنند، جامعه ما از بی سواد به باسواد
تبدیل شده است و آمارها نشان می دهد در سال 85 فقط 15 درصد فرد بی سواد وجود داشت و تحصیلات به ویژه در زنان روبه

 
افزایش است. 

صادقی در ادامه گفت: این روزها مسائل جنسی یکی از مهم ترین دلایل طلاق است هرچند در گذشته هم وجود داشت اما در سال

 
هاي اخیر بیشتر بروز پیدا کرده است. 

او افزود: در ازدواج هایی که خودِ افراد همسرشان را انتخاب می کنند، طلاق بیشتر اتفاق می افتد دقیقا برعکس ازدواج هایی که

 
خانواده انتخاب می کنند . 

صادقی خاطرنشان کرد: در سالهاي اخیر شیوع معاشرت قبل از ازدواج بیشتر شده است و در کلانشهرها این دوستی ها با روابط

 
جنسی همراه بوده که تحقیقات نشان می دهد این افراد بیشتر تمایل به طلاق دارند. 

او افزود: 57 درصد از افرادي که طلاق گرفتند، تجربه خشونت خانگی داشتند به همین دلیل می توان این عامل را یکی از دلایل

 
طلاق دانست. 

صادقی تصریح کرد: بیکاري یکی دیگر از دلایل مهم طلاق است اما در ایران بیکار بودن آنچنان باعث طلاق نمی شود بلکه این که

 
مدت زمان بیکار بودن است که منجر به طلاق می شود. 

این عضو هیات علمی دانشگاه تهران بیان کرد: کشور ترکیه براي کاهش طلاق از مددکاري اجتماعی استفاده کرده است و موفق هم

 
شده بنابراین ما هم به جاي قانون گذاري باید از اورژانس اجتماعی استفاده کنیم تا با این آسیب اجتماعی مقابله کنیم. 



او افزود: بر روي جامعه آماري 50 فرد مطلقه که یکسال از طلاق آنها گذشته بود، مطالعه شد و نشان داد عوامل اجتماعی و فرهنگی
مانند تفاوت فرهنگی، اعتیاد، افزایش طلاق در جامعه، ماهواره، فضاي مجازي، خیابانی شدن معاشرت ها، پذیرش اجتماعی طلاق،
ازدواج هاي موقت از دلایل مهم طلاق هستند و در حوزه اقتصادي هم به ناامنی اقتصادي بیکاري، تجمل گرایی، افزایش هزینه هاي
زندگی ومخالفت شوهر با اشتغال زن اشاره کردند و در حوزه فردي هم دخالت اطرافیان، خیانت و مسائل جنسی از دلایل مهم طلاق

 
در این حوزه است. 

صادقی گفت: سن ازدواج در کشور رو به افزایش است و آمارها نشان می دهد 40 درصد از پسرانتا 30 سالگی مجرد هستند که طبیعتا
به دنبال چنین رخدادي، فرزندآوري کاهش پیدا می کند درواقع در گذشته ها به زوجین می گفتند اگر مشکلی دارید بچه به دنیا

 
بیاورید تا مشکلتان حل شود اما الان تا افراد در ازدواج خود احساس پایداري نکنند، تمایلی به فرزندآوري ندارند. 

او بیان کرد: خوشبختانه بحث طلاق در سازمان امور اجتماعی به عنوان یک معضل اجتماعی درنظرگرفته شده است اما مهم این است

 
که راهبردها عملیاتی باشد. 

صادقی گفت: از سال 95 به بعد در شاخص هاي طلاق تغییرات صورت گرفته است و اینکه کدام شاخص اثرگذاري بیشتري داشته
است باید گفت اثرات فرهنگی به ویژه فردگرایی بیشتر بوده است و این حوزه بیشترین تاثیر بر خلاف را داشته است البته فقط نباید

تقصیر را گردن ماهواره انداخت و نهادهاي فرهنگی ما از جمله صدا و سیما مسئول بودند.



تسهیلات تولید و اشتغال به 28 درصد متقاضیان رسید+جدول

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/08/25

 به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، طی نیمه
اول امسال 2 هزار و 10 مورد ثبت نام براي دریافت تسهیلات تولید و اشتغال (تبصره 18) صورت گرفت که هزار و 87 مورد جهت

 
دریافت این تسهیلات به ارزش 8 هزار و 267 میلیارد تومان به بانک معرفی شدند. 

در نهایت 559 متقاضی موفق به دریافت 3 هزار و 231 میلیارد تومان تسهیلات تولید و اشتغال شدند. یعنی 27.8 درصد متقاضیان

 
دریافت این تسهیلات توانستند، وام مورد نیاز خود را از سیستم بانکی دریافت کنند. 

 
جزئیات پرداخت تسهیلات برنامه تولید و اشتغال به تفکیک استان به شرح زیر است: 



 
 

 
 

به گزارش فارس، برخی مخاطبان سامانه «فارس من» با ثبت سوژه اي با عنوان «درخواست کمک تسهیلاتی به کسب و کارهاي

 
نوین» خواستار پیگیري این موضوع شدند. 

انتهاي پیام/ب



شرایط ویزاي استارتاپ کانادا در سال 2021

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/08/25

دولت کانادا برنامه مهاجرتی ویزاي استارتاپ کانادا را جهت اخذ اقامت دائم براي دارندگان ایده هاي شغلی و یا کارآفرینان
خلاق، بدون نیاز به سرمایه گذاري ممکن می سازد.

از سال 2013 دولت کانادا برنامه جدیدي را براي مهاجرت متقاضیان اجرا نمود. این برنامه مهاجرتی با عنوان ویزاي استارتاپ
کانادا، مهاجرت و اخذ اقامت دائم را براي دارندگان ایده هاي شغلی و یا کارآفرینان خلاق، بدون نیاز به داشتن میزان دارایی براي
سرمایه گذاري در این کشور، ممکن می سازد. اما طی سال هاي اخیر مواجه شدن این برنامه با موفقیت هاي چشمگیر و تغییر شرایط
آن از سوي دولت براي تشویق متقاضیان بیشتر، منجر شد تا مهاجرت به کانادا از طریق استارت آپ، به یکی از پرطرفدارترین روش

 
هاي مهاجرتی تغییر یابد. 

 
 

ویزاي استارت آپ کانادا چیست؟ شرایط اقتصادي کانادا، سرمایه گذاري در این کشور را با استقبال بی نظیري روبه رو ساخته است.
بدین دلیل، دولت با ارائه ویزاي استارتاپ کانادا، مهاجران متخصص و کارآفرینان را براي ورود به بازار مشاغل کانادا مورد هدف قرار
می دهد. ویزاي استارتاپ که نوعی از روش هاي سرمایه گذاري در کانادا به شمار می رود، هر یک از افراد درخواست کننده برخوردار
از شرایط لازم را بدون نیاز به هیچ گونه سپرده گذاري، تنها با داشتن طرح هاي نوآورانه براي شروع کسب و کار، به کشور دعوت می

 
کند. فراهم شدن بستر سرمایه گذاري از طریق ویزاي استارتاپ کانادا، تضمین کننده دریافت اقامت دائم کانادا نیز می باشد. 

افراد واجد شرایط مهاجرت به کانادا از طریق استارت آپ چه کسانی هستند؟ داشتن هر ایده و طرح کسب و کار براي دریافت ویزاي
استارتاپ کانادا مناسب نمی باشد. موفقیت در این راه شامل حال متقاضیانی است که بیزینس پلن آنها ضمن مورد قبول شدن توسط
یکی از سازمان هاي معرفی شده از سوي دولت، از قابلیت رشد و توسعه بالایی برخوردار باشد. به همین دلیل براي کارآفرینی در
کانادا تنها شروع یک کسب و کار، مورد قبول استارتاپ نمی باشد. کسب و کاري منجر به اخذ ویزاي استارتاپ کانادا می شود که

 
علاوه بر خلاق و نوین بودن، باعث اشتغال زایی در دولت کانادا شود. 



 
 

شرایط ویزاي استارتاپ کانادا بسته به وضعیت موجود در کشور کانادا ممکن است بطور سالیانه، اخذ ویزاي استارتاپ کانادا با شرایط
گوناگونی روبه رو شود؛ شرایطی که بر طبق آن، درخواست کنندگان بررسی و مورد تایید دولت قرار می گیرند. در ادامه شرایطی را که

 
براي اخذ ویزاي استارتاپ کانادا در سال 2021 الزامی می باشد را معرفی کرده ایم: 

- مطرح کردن ایده اي خلاق براي شروع کسب و کاري جدید ایده مطرح شده از جانب درخواست کنندگان ویزاي استارتاپ کانادا،
می بایست به حدي خلاق و نوین باشد تا بتوانند نظر سازمان هاي حمایتگر کانادایی را براي سرمایه گذاري بر روي این طرح، قانع
کنند. از بین درخواست کنندگان، فقط 5 نفر از دارندگان ایده استارتاپی قادر به کسب ویزاي استارتاپ کانادا و مهاجرت به این کشور
خواهند بود. ویزاي استارتاپ کانادا با در اختیار گذاشتن 10% سهام براي هر یک از متقاضیان، آنها را در مجموع مالک 50% سهام

 
شرکت می کند. 

- دریافت نظر مثبت سازمان هاي حمایتگر کانادایی با جلب رضایت حمایتگران کانادایی براي سرمایه گذاري بر روي ایده مطرح شده،

 
متقاضیان باید پس از دریافت نامه پذیرش براي اخذ ویزاي استارت آپ کانادا اقدام نمایند. 

- سرمایه اولیه اگرچه اخذ ویزاي استارتاپ کانادا بدون سرمایه گذاري متقاضیان صورت می گیرد؛ اما هر فرد باید میزان مبلغی را

 
جهت تامین مخارج 6 ماه اولیه زندگی، در دست داشته باشد؛ زیرا دولت هزینه هاي زندگی و اقامت افراد را تقبل نمی کند. 

نکته: داشتن سرمایه بیشتر باعث سرعت بخشیدن به روند مهاجرتی افراد می شود. اما متقاضیان داراي سرمایه اي بیشتر از 10 هزار
دلار براي پیشگیري از جریمه و یا توقیف دارایی توسط دولت، باید پس از ورود به خاك کانادا، ماموران دولتی را از این موضوع مطلع

 
کنند. 

- مهارت کافی در زبان انگلیسی و یا فرانسوي از شروط الزامی براي ویزاي استارتاپ کانادا، ارائه مدرك زبان می باشد. این مدرك با
حداقل نمره CLB5 در یکی از آزمون هاي CELPIP G-Test یا IELTS در زبان انگلیسی و یا آزمون هاي TEF Canada یا
TCF Canada در زبان فرانسوي، در کنار دیگر معیارهاي نامبرده شده، مهاجرت به کانادا را از طریق استارتاپ امکان پذیر می کند.



 
 

مراحل اخذ ویزاي استارتاپ کانادا با در اختیار داشتن تمامی معیارهاي استارت آپ کانادا، اقدام براي دریافت این ویزا ممکن می شود.

این پروسه مهاجرتی در ابتدا نیازمند تهیه یک پلن بیزینسی خلاق و کامل از سوي متقاضیان می باشد. این طرح باید آنقدر دقیق و با
جزئیات ارائه شود که جاي هیچ گونه شک و ابهامی را براي سازمان هاي سرمایه گذار ایجاد نکند. پس از تنظیم طرح استارتاپی و
ارسال آن براي شرکت هاي معتبر حمایت کننده، با تایید درخواست افراد از طرف این مراکز و صدور نامه پذیرش، بقیه اقدامات اخذ

 
ویزاي استارتاپ کانادا صورت می گیرد. 

در آخر با موفیقیت آمیز بودن تمامی این پروسه و گذراندن تمامی این مراحل با کمک کارشناسان حرفه اي، اخذ اقامت دائم این

 
کشور در مدت 12 الی 16 ماه اتفاق می افتد. 

مشاوران متخصص در موسسه مهاجرتی آتلانتیک 724، با کسب تجارب کافی در این زمینه، به راهنمایی متقاضیان علاقه مند می

 
پردازند. براي اطلاعات بیشتر درباره ویزاي استارتاپ کانادا این لینک را مشاهده کنید. 

فراموش نشود که پروسه اخذ ویزاي استارتاپ همانند دیگر ویزاهاي کانادا مستلزم گذراندن مراحل مربوط به انگشت نگاري و ثبت
درخواست متقاضیان می باشد. این اقدام که براي افراد بین سنین 14 الی 79 سال الزامی می باشد، پس از ثبت درخواست در بازه اي
30 روزه باید صورت گیرد. همچنین دریافت گواهی سلامت نیز پس از آزمایشات پزشکی، از دیگر مراحل اخذ ویزاي کانادا محسوب

 
می شود. 

 
 



سرمایه گذاري در کانادا از طریق استارت آپ طبق توضیحات گفته شده، دریافت ویزاي استارتاپ کانادا زمانی ممکن می شود که طرح
پیشنهادي کسب و کار مورد تایید موسسات و سازمان هاي سرمایه گذار در کانادا واقع شود. این سازمان هاي حمایت کننده که شامل
سه گروه انکوباتور (موسسات رشد)، ونچر کپیتالیست و انجل اینوستر می باشند با تعیین شدن از سوي دولت کانادا، متقاضیان را در

 
شروع و گسترش ایده بیزینسی یاري می کنند. 

بر این اساس، اگر ایده استارتاپی توسط موسسه ونچر مورد حمایت قرار گیرد، حداقل سرمایه گذاري برابر مبلغ 200 هزار دلار کانادا
می شود. این میزان سرمایه گذاري براي گروه هاي انجل برابر 75 هزار دلار و براي گروه هاي انکوباتور بدون هیچ محدودیتی صورت
می گیرد. البته این به معناي سرمایه گذاري خود افراد نمی باشد. منظور از میزان مبالغ گفته شده همان سرمایه اي است که از سوي

 
موسسات براي پشتیبانی و حمایت از بیزینس پلن افراد تامین و پرداخت می شود. 

- موسسات انکوباتور این دسته از موسسات حمایت کننده، با پشتیبانی از انواع ایده هاي استارتاپی، نقش موثري در توسعه و اجراي

 
ایده دارد. همانند موسسات BDC Venture Capital، Impression Ventures، Lumira Capital Inc و... 

- سازمان هاي ونچر (Designated Canadian venture capital fund) هدف این موسسات سرمایه گذاري بر روي طرح
هاي استارتاپی در حال رشد است. Communitech، Innovacorp، Invest Ottawa و... زیر گروهی از این موسسات می

 
باشند. 

- گروه هاي انجل (Designated Canadian angle investor group) موسسات زیر گروه این مجموعه نیز با سرمایه
TenX Angel Investors Inc، York Angel گذاري، ایده هاي بیزینسی نوپا را مورد هدف قرار می دهند. همانند

 
Investors Inc، Oak Mason Investments Inc و... 

ویزاي استارتاپ کانادا و اخذ اقامت دائم اخذ اقامت دائم از طریق ویزاي استارتاپ کانادا ممکن می شود. متقاضیان با دریافت ویزا و راه
اندازي ایده استارتاپی خود، با 6 ماه زندگی در کانادا می توانند نسبت به دریافت اقامت دست بکار شوند. گذران 6 ماهه در کانادا به
منزله شروع و تمرکز بر روي کسب و کار می باشد. موردي که سبب تمایز ویزاي استارت آپ کانادا با دیگر کشورهاي جهان شده
همین موضوع است. عدم موفقیت در ایده پیشنهادي و به ثمر نرسیدن طرح استارتاپی دلیلی بر باطل شدن اقامت متقاضیان نمی
باشد. این افراد همواره مورد حمایت دولت کانادا قرار می گیرند. پس ویزاي استارت آپ کانادا می تواند گزینه اي مناسب براي

مهاجرت و کسب اقامت این کشور باشد.
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براي بررسی رخدادهاي اخیر ازجمله انتخابات آمریکا، گفتمان انتخابات ریاست جمهوري سال 1400 کشورمان و گمانه زنی
هاي این موضوع با محمدرضا باهنر، دبیر کل جامعه اسلامی مهندسین، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، رئیس جبهه

پیروان خط امام و رهبري و نایب رئیس اسبق مجلس شوراي اسلامی به گفت وگو پرداختیم که در ...

این روزها که انتخابات آمریکا سپري شده، تنور گفتمان انتخابات ریاست جمهوري سال 1400 کشور هم در حال داغ شدن
است. جداي از تمام گمانه زنی ها و تبلیغات جریانات سیاسی، باید دید که در این دوره مردم به کدام یک از جریانات اقبال بیشتري
نشان می دهند. در همین میان عده اي سعی دارند که بعد از مشخص شدن نتیجه انتخابات آمریکا، احتمال احیاي برجام و مذاکره با
این کشور را براي پیشبرد اهداف انتخاباتی تبدیل به میانبر سیاسی کنند. براي بررسی رخدادهاي اخیر ازجمله انتخابات آمریکا،
گفتمان انتخابات ریاست جمهوري سال 1400 کشورمان و گمانه زنی هاي این موضوع با محمدرضا باهنر، دبیر کل جامعه اسلامی
مهندسین، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبري و نایب رئیس اسبق مجلس شوراي اسلامی به

 
گفت وگو پرداختیم که در ادامه می خوانید. 

 
بعد از مشخص شدن نتیجه انتخابات آمریکا و روي کار آمدن جو بایدن، آیا روند مذاکرات و برجام احیا خواهد شد؟ 

لازم است در ابتدا یادآور شوم که با انتخاب بایدن، رویکرد کلان و استراتژي ایران تفاوتی نخواهد کرد. احزاب مختلف آمریکا سیاست
هاي ثابت و همچنین متفاوتی دارند. اما مشکل اساسی که ما با آمریکا داریم بر سر سیاست هاي ثابت آن هاست و شاید در رأس آن
نیز حمایت آمریکایی ها از رژیم اشغالگر قدس است.ظاهرا به نظر می رسد، هیئت حاکمه آمریکا ازجمله دموکرات ها و جمهوري
خواهان حمایت بی چون وچرا و به هر قیمتی از رژیم صهیونیستی را در برنامه هایشان دارند و ما نیز معتقد هستیم که این رژیم

 
نامشروع و غاصب است و باید از بین برود. 

بنابراین ما در استراتژي خود با آمریکا تغییري نخواهیم داشت و درنهایت رویکرد ما همچنان پایدار است و سیاست آن ها نیز تغییر

 
نمی کند. 

ما معتقد هستیم که هیئت حاکمه آمریکا حدود 300 میلیون مردم این کشور را گروگان لابی صهیونیست کرده است. بنابراین در
میان مدت و کوتاه مدت نیز تفاوتی ندارد کدام یک از احزاب آن ها پیروز شود. رفتار ضد بشر، غیرعاقلانه و غیر مدبرانه ترامپ در
چهارسال گذشته نشان داد که اگر یک جو عقل و تدبیر براي منافع خودشان داشته باشند، باید مسیري که رفتند را دور بزنند و به

 
برجام برگردند و به تعهدات خودشان پایبند باشند. 

البته ما نیز باید باتجربه بیشتر عمل کنیم و تذکرات و اخطارهایی که مقام معظم رهبري می دادند که آمریکایی ها به تعهدات
خودشان نیز پایبند نیستند و ثابت هم شد را آویزه گوشمان کنیم. بنابراین اگر آمریکایی ها تصمیم بگیرند به برجام بازگردند که فکر

 
می کنم غیرازاین هم راهی ندارند، فرقی نمی کند دولت ترامپ روي کار بیاید یا بایدن. 

چه بایدن سرکار بیاید و چه ترامپ ابقا شود، احتمالا به برجام برمی گردند، اما ما باید باتجربه بیشتر و چشم بازتر عمل کنیم که اگر

 
آن ها بازگشتند و قرار شد داستان 1+ 5 آغاز شود، دولت موظف باشد که گام به گام عمل کند. 

زمانی که آن ها یک قدم برداشتند ما نیز یک قدم به جلو می رویم. نباید این طور باشد که ما تمام قدم هایمان را برداریم و آن ها تازه
تصمیم بگیرند می خواهند چه کار کنند! به نظر من اگر قرار باشد به برجام برگردیم باید سیاست گام به گام باشد و تا زمانی که طرف

 
هاي برجام به تعهداتشان عمل نکردند ما نیز به همان نسبت تعهدات خود را نگه داریم و معلق کنیم تا آن ها به توافق عمل کنند. 

با توجه به بدعهدي هایی که آمریکا داشته و خساراتی که نگاه غرب گرایی طی 7 سال گذشته براي کشور به ارمغان آورده است، آیا

 
بازهم دولت به مذاکره تمایل دارد؟ 



بنده متوجه نمی شوم منظور از برگشت به مذاکره چیست! ما مذاکرات پنج به علاوه یک را انجام دادیم و مذاکره دوباره اي نخواهیم
داشت. طرف هاي مقابل باید طبق امضایی که کردند به تعهداتشان عمل کنند. آمریکا و ترامپ به صورت یک جانبه خودشان را از
توافق کنار کشیدند و تصور کردند می توانند به سمت جلو حرکت کنند، اما آخرین هماوردي که شروع کردند مسئله استفاده از ابزار
ماشه بود و تمام دنیا به اتفاق نظر، آمریکا را محکوم کرده و مطرح کردند که حرف ایران حاکم است. بنابراین آمریکا نتوانست از ابزار

 
ماشه استفاده کند. 

درنتیجه تدبیر و عقل حکم می کند که آن ها به برجام برگردند و زمانی که به برجام بازگشتند، دیگر نیازي به مذاکره نیست. آن زمان
مذاکرات در حد برجام خواهد بود و باید به تعهداتی که در پنج بعلاوه یک داده شده و در برجام امضاء شده، عمل کنند. بنابراین اصلا
مذاکره اي وجود ندارد و تمام بحث ها قبلا انجام شده و در مورد تمام مسائل واژه به واژه، فکر شده است. مسئله این است که یک
طرف مذاکره کینه توزانه و غیرعقلایی از برجام کنار رفت. قاعدتا به نظر می رسد هر دولتی که در آمریکا روي کار بیاید اگر ذره اي

 
عقل و تدبیر داشته باشد به برجام برمی گردد. 

پیش بینی شما از انتخابات پیش روي کشور چیست؟ با توجه به احتمال احیاي برجام فکر می کنید اقبال اصلاح طلبان در این دوره

 
چطور خواهد بود؟ 

 
حداقل بنده نمی توانم هیچ پیش بینی در مورد انتخابات ریاست جمهوري کشورمان بکنم. 

هر پیش بینی هم که داشته باشیم 50-50 است. حتی برخی از اصو لگرایان و افکار عمومی مدعی و معتقد هستند که این دوره، دور
اصولگراهاست، اما همین را هم من نمی توانم پیش بینی کنم. نه اینکه بگویم دوره اصلاح طلبان است اما تجربه دو الی سه رئیس
جمهور اخیر کشورمان نشان داده است که متأسفانه رئیس جمهور براي انتخاب شدن در دو ماه آخر سونامی اش بلند می شود و حتی
آدم نمی تواند از بین چهره هایی هم که می شناسیم پیش بینی بکند. ابتدا باید دید چه کسانی نامزد می شوند، در مرحله دوم باید

 
دید تایید صلاحیت ها چطور پیش رود و درنهایت افکار عمومی چطور خواهد بود. 

درنتیجه بنده هم به خودمان و هم به اصلاح طلبان توصیه می کنم که در واقعیت قضیه مسئله مشارکت و دعوت مردم را نه دعوت
زبانی، بلکه با رفتارها و اقداماتمان جدي بگیریم. تا سطح مشارکت افزایش یابد. علاوه بر تمام مشکلاتی که وجود دارد مطالبات مردم،
مسئله گرانی ها، بیکاري، عدم تولید، ناکارآمدي بعضی از دستگاه ها باید به نحوي رفع و بعضی از این کاستی را جبران کنیم تا مردم

 
امیدوار باشند و پاي صندوق ها بیایند. 

طبیعی است که احزاب و جریانات سیاسی کاندیداهایی دارند و از آن ها حمایت و دفاع می کنند. اما من به شخصه مسئله مشارکت را
مهم تر از این که چه کسی انتخاب شود قلمداد می کنم. زیرا میزان مشارکت بسیار مهم است. ما باید مشارکت را تقویت کنیم و این
که چه کسی انتخاب می شود و چطور انتخاب می شود را نمی توان پیش بینی کرد. بازهم باید منتظر بمانیم تا ببینیم چه مسائلی

 
رقم می خورد. 

 
آیا جامعه ما تا سال ها بعد به شخصی مانند روحانی اقبال نشان می دهد؟ 

یکی از مشکلات اساسی ساحت سیاسی کشور عدم وجود دو یا سه حزب فراگیر و شناسنامه دار و به اصطلاح پاسخگوست. بنابراین با
این وضعیت مردم مجبور هستند اشخاص را تجربه کنند. اما تعداد این ها که یکی، دوتا، 10 تا یا 20 تا نیست. بنابراین این که می
گویید مثل روحانی، آدم متوجه نمی شود که یعنی چه. یعنی آخوند باشد یا ریش داشته باشد. دکتر یا مهندس باشد. اگر آقاي
روحانی سمبل یک حزب بود می گفتیم که حزب الف یا حزب ب، اما چون بحث شخص درمیان است نمی توان واضح آن را نقد کرد.
به طور مثال، رئیس جمهور قبلی ما که ان شاء االله خدا آخر و عاقبت همه ما را ختم به خیر کند، روزي که سرکار آمد گفت من
اصولگراها را قبول ندارم و جزء آن ها نیستم. حتی آقاي خاتمی که مجلس ششمی هاي اصلاحاتی آن قدر او را اذیت کردند که یک
بار گفت شما اصلاحاتی ها کنار بروید من می خواهم خودم کارکنم. ازآنجاکه احزاب وجود ندارند اصلا مثل و مانند نیز معنایی ندارد.
یک سري افراد نامزد می شوند، یکی عملکرد دارد. یکی کارنامه و یکی با وعده بالا می آید، اما متأسفانه مواضع و وعده هایی هم که
در زمان انتخابات ریاست جمهوري می دهند چیزي نیست که نوشته و مکتوب شود و اگر طرف به آن عمل نکرد، او را مواخذه کنند.
حداکثرش این است که دوره بعد به او رأي نمی دهند! بنابراین همان طور که گفتم متأسفانه مردم باید آدم ها را تجربه کنند و این
تجربه اشخاص گرفتاري ایجاد می کند. اگر ما چند حزب داشته باشیم ممکن است دو یا سه دفعه برخی اشتباه کنند و کلاه سرشان



برود و به فرد اشتباه رأي دهند. اما درنهایت بعد از دو یا سه دوره می فهمند که حزب الف به تعهداتش عمل می کند یا خیر. پایدار
هست و توانمند هست یا خیر. یا حزب مقابل چگونه عمل می کند. بنابراین به نظر می رسد در دوره بعدي انتخابات مردم باید همین
جور اتفاقی به رئیس جمهور رأي دهند. مگر اینکه افراد مشهوري که تجربیاتی دارند و یک سري حرف ها زدند. درنهایت باید ببینیم

 
چه می شود. 

با توجه به عملکرد اصلاح طلبان یا اصولگرایان در دوره هاي اخیر ریاست جمهوري، فکر می کنید مردم چه اقبالی نسبت به انتخابات

 
نشان دهند؟ 

این مسئله که مردم به این جمع بندي برسند، که چه فرقی می کند، این یکی سرکار بیاید یا آن یکی چراکه تمام این ها ناکارآمد
هستند، بسیار خطرناك است. اما از طرف دیگر با توجه به تجربه اي که دارم نکته اي را به مردم متذکر می شوم. درست است که تمام
این افراد یک اشکالات و نقاط قوتى دارند اما اگر همین 3 یا 4 رئیس جمهور اخیرا را در نظر بگیریم. مرحوم هاشمی رفسنجانی،
خاتمی، احمدي نژاد و روحانی. هرکدام از این ها یک سري نقاط مثبت و منفی داشتند. اما نکته اي را می خواهم بگویم که این چه
فرقی می کند! حرف بسیار غیرعقلایی است. هر کس و هر شهروندي چشمانش را ببندد و 2 دقیقه فکر کند که زمان هاشمی چه شد،
زمان خاتمی، احمدي نژاد و روحانی چه شد؟ با این کار متوجه می شویم که فرق می کند، خوب هم فرق می کند و خیلی هم فرق
می کند. با توجه به اینکه ما حزب مشخصی نداریم، یک رئیس جمهور در مسائل اقتصادي، فرهنگی، رفاهی، اشتغال و تولید با دیگري
کاملا متفاوت است و یکی حساسیتش در تولید و یکی حساسیتش در کار جهادي است. اما یک نفر حساسیتش بر آزادي هاي
اجتماعی و سیاسی است و یک شخص حساسیتش بر رفاه و یارانه دادن به مردم است. بالاخره مردم باید بگردند و از بین نامزدهاي
موجود کسی را انتخاب کنند که بهترین باشد. نکته دیگري را هم در همین جا متذکر می شوم. طبق قانون اساسی یا قوانین عادي

 
اصولا میزان مشارکت انتخابات را متوقف نمی کند. اما یعنی چه؟ 

اگر در یک شهر هزار نفر حق رأي دادن دارند و 10 نفر پاي صندوق بیایند بالاخره یک فرد انتخاب می شود. معنایش این است آن
990 نفري که رأي نمی دهند حق رأي خود را به آن 10 نفر واگذار کردند و به آن 10 نفر گفتند که شما براي ما تصمیم بگیرید.
درحالی که رأي دادن حق اساسی یک فرد است. بنابراین خوب است که خودش از این حق استفاده کند. با عدم حضور در پاي
صندوق این حق پس انداز نمی شود بلکه به کسی که پاي صندوق رفته است واگذار می شود. بنابراین چرا این حق را واگذار کنیم؟
ممکن است بین کاندیداها یک نفر که خیلی ایده آل باشد پیدا نشود، اما بالاخره کاندیداها باید با یکدیگر مقایسه شوند و آن شخصی

 
که فکر می کنیم بهتر و مفیدتر است را انتخاب کنیم. 

شنیده شده است جریان اصلاحات قصد دارند از لاریجانی به عنوان گزینه کاندیداي ریاست جمهوري حمایت کنند، این گمانه زنی تا

 
چه حد صحت دارد و نظر شما چیست؟ 

در حال حاضر من نمی توانم در مورد افراد چیزي بگویم. براي گفتمان 1400 خیلی زود است. اما آقایان اصلاح طلب این تجربه را
روي روحانی کردند. روحانی اصالتا پایگاه و خاستگاهش اصلاح طلبی نبود. آن زمان تصمیم گرفت کاندیدا شود و اصولگراها روي
مناسبی به او نشان ندادند. اصلاح طلبان نیز با کاندیداهاي خودشان مانند آقاي عارف و ... مقایسه کردند و ترجیح دادند که در آن
لحظه از روحانی حمایت کنند. البته روحانی دولت اول و دومش را تماما مدیون اصلاح طلبان است. زیرا آراء اصلاح طلبان را گرفت.
من نمی خواهم بگویم در آراء روحانی هیچ رأي اصولگرایی نبوده است اما رأي اکثریت اصلاح طلبی بوده است. دولتش هم دولت
اصلاح طلبان است. بازهم نمی خواهم بگویم، تمام اعضاي دولت اصلاح طلب بودند. اما حداقل در دو دولت روحانی یک اصولگراي
مطرح وجود نداشت. افراد دولت یا غیرسیاسی بودند یا به جریان اصلاحات وابسته بودند.این که شما می فرمایید به نظر می رسد
اصلاح طلبان می خواهند از آقاي لاریجانی حمایت کنند لازم است بگویم خاستگاه لاریجانی نیز هیچ گاه اصلاح طلبی نبوده است.
عموما از اول انقلاب اصولگرا بوده است. به ویژه در دولت اصلاحات. بعضی از اصلاح طلبان هم ممکن است رویکردهاي منفی نسبت به
لاریجانی داشته باشند. بنابراین این سناریو که اصلاح طلبان از لاریجانی حمایت کنند قابل پیش بینی نیست. آدم ها تغییر می کنند.
لاریجانی هم روحانی نیست و ممکن است مزیت هایی را نیز نسبت به روحانی داشته باشد. اما این رفتار تکرار رفتار سال 92 است و
من نمی دانم که آیا اصلاح طلبان بازهم می خواهند این رفتار را داشته باشند یا خیر. البته لاریجانی این طور نیست که اصولگراها از
او حمایت نکنند. ممکن است طیفی از اصولگراها نقدهایی به رفتار او داشته باشند اما درهرصورت هیچ کدام از این سناریوها قابل



 
تحلیل و پیش بینی نیست و باید پیش برویم و ببینیم صحنه انتخابات چطور خواهد بود. 

 
برنامه شخصی شما براي آینده چیست؟ 

 
من چندین بار عرض کردم. در پاسخ به این سؤال دو تا شوخی با انتخابات ریاست جمهوري می کنم و یک حرف جدي می زنم. 

کسی که به من مراجعه می کند و می خواهد کاندیداي ریاست جمهوري شود، به او می گویم که حضرت عباسی تو یکی کاندیدا نشو.
چون هرچقدر تعداد کاندیداها کمتر باشد انتخاب جدي تر انجام می شود. بعضی وقت ها هم شوخی می کنم و می گویم که آن قدر
تعداد کاندیداها زیاد است که باید آن ها را به کشورهاي تازه استقلال یافته صادر کنیم. حرف جدي که دارم این است آن هایی که
براي انتخابات ریاست جمهوري می آیند، خیالشان راحت باشد که رقیبی به نام محمدرضا باهنر ندارند و بدانند که من در میدان
انتخابات وارد میدان نمی شوم. اما حتما فعال خواهم بود. ما این روند را دنبال می کنیم و باید تلاش کنیم که فردي سرکار بیاید که

بتواند مقدار بیشتري از نیازها و مطالبات کشور و مردم را پاسخگو باشد.



زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی
عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود،

 
این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان

 
آمریکایی از منطقه می دانیم اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید

 
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 

وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهادهاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشورهاي مهم

 
دنیا به ویژه کشورهاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 



رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی

 
که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و
بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت

 
پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 



رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم
هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً

 
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

 
کرونایی دارد./مهر 

انتهاي پیام/



5 هزار هکتار از اراضی استان سمنان زیر کشت زیتون رفته است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/08/25

فصل اقتصاد - سمنان- رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان سمنان از زیتون به مثابه یکی از مهمترین کشت هاي مناسب با
اقلیم و کم آبی استان یاد کرد و گفت: پنج هزار هکتار از اراضی استان زیر کشت این محصول رفته است.

فصل اقتصاد - سمنان- رئیس سازمان جهاد کشاورزي
استان سمنان از زیتون به مثابه یکی از مهمترین کشت
هاي مناسب با اقلیم و کم آبی استان یاد کرد و گفت: پنج
هزار هکتار از اراضی استان زیر کشت این محصول رفته

 
است. 

سید حسن میرعماد ، ضمن اشاره به مزیت هاي اقتصادي
و اقلیمی زیتون با توجه به شوري خاك و کمبود آب در سمنان، بیان کرد: پنج هزار هکتار اراضی استان تحت کشت زیتون هستند که
غالب آنها در شهرستان هاي گرمسار و آرادان و سمنان قرار دارند این کشت همچنین می تواند به مثابه یکی از مهمترین کشت هاي

 
الگویی در سطح استان با توجه به اقلیم ویژه این منطقه محسوب شود. 

وي با بیان اینکه بیش از چهار هزار هکتار اراضی زیتون استان بارور و مابقی نهال هستند، ابراز کرد: زیتون دوران باردهی زیادي نیز
دارد و با توجه به ارزش غذایی بالا و فرآوري که دارد، می تواند ارزش افزوده بسیاري را در بخش اقتصادي به استان سمنان سرازیر

 
کند. 

 
روغن کشی و فرآوري زیتون 

رئیس جهاد کشاورزي استان سمنان با بیان اینکه زیتون یکی از کشت هاي الگویی و مورد پیشنهاد استان است، گفت: فرآوري این
محصول و روغن آن می تواند یکی از منابع تولید ثروت و اشتغال براي سمنان محسوب شود که در این راه از سرمایه گذاران حمایت

 
می شود. 

میرعماد با بیان اینکه میانگین برداشت زیتون در باغات استان سمنان نزدیک به دو تن در هر هکتار است، بیان کرد: این میزان نسبت
به اقلیم سمنان و میانگین کشوري از میزان قابل توجهی برخوردار است و نشان می دهد که ظرفیت هاي خوبی در راستاي تولید

 
زیتون و فرآورده هاي آن در سطح استان وجود دارد. 

وي با بیان اینکه بیش از 12 هزار تن محصول زیتون امسال از باغات مثمر استان سمنان برداشت می شود، گفت: نزدیک به 60 درصد
از کل محصول برداشت شده زیتون در سطح استان صرف روغن کشی می شود.



مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی مهندسی همدان بررسی شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/08/25

فصل اقتصاد - در نشست اخیر شوراي گفت وگوي استان همدان، مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی مهندسی اعم
از مسائل انجمن پیمانکاران عمرانی و انجمن انبوه سازان استان و همچنین چالش هاي حوزه خدمات فنی مهندسی با

شهرداري، سازمان نظام مهندسی و اداره امور مالیاتی استان بررسی شد.

فصل اقتصاد - در نشست اخیر شوراي گفت وگوي استان
همدان، مشکلات و موانع حوزه عمران و خدمات فنی
مهندسی اعم از مسائل انجمن پیمانکاران عمرانی و انجمن
انبوه سازان استان و همچنین چالش هاي حوزه خدمات
فنی مهندسی با شهرداري، سازمان نظام مهندسی و اداره

 
امور مالیاتی استان بررسی شد. 

سی و دومین نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان همدان با دستور کار بررسی مسائل و موانع جاري انجمن
پیمانکاران عمرانی و انجمن انبوه سازان استان همدان و چالش هاي حوزه خدمات فنی مهندسی با شهرداري، سازمان نظام مهندسی

 
و اداره امور مالیاتی استان همدان برگزار شد. 

در این نشست، فعالان بخش خصوصی حوزه عمرانی استان همدان، خواستار تسهیل و روان سازي فرایندهاي صدور پروانه و کنترل

 
نقشه هاي ساختمانی شدند. 

رئیس انجمن پیمانکاران همدان با اشاره به اعلام شاخص هاي تقویم سه ماهه اول و دوم سال 99 از طرف سازمان برنامه وبودجه به

 
صورت علی الحساب خواستار بازنگري در این شاخص ها شد. 

غفاري گفت: از اسفند 98 شاهد افزایش قیمت مصالح ساختمانی مانند فولاد، شن و ماسه، سیمان آجر و بلوك و ملزومات اجراي
نازك کاري ساختمان ها و تأسیسات ساختمانی هستیم و حمل ونقل که در بعضی موارد 100 درصد و در برخی موارد 150 درصد

 
افزایش قیمت داشته است. 

او تأکید کرد: در شرایط اقتصادي کنونی که درگیر یک جنگ اقتصادي و اپیدمی کرونا هستیم بسیاري از پروژه ها با تأخیر اجرا می
شود که این تأخیرها درباره پروژه هاي با درصد پیشرفت فیزیکی بالا باید مجاز تلقی شود تا پیمانکاران بیش از این ضرر و زیان

 
نبینند. 

رئیس انجمن انبوه سازان مسکن همدان نیز در این نشست اظهار کرد: در حال حاضر تعداد 1515 فقره پروانه ساختمانی با زیربناي 1

 
میلیون و 565 مترمربع در شهر همدان در حال اجراست. 

پارسا مهر افزود: یک میلیون و 300 هزار مترمربع پروانه ساخت هم براي امسال اخذ شده و در حال حاضر 8 هزار و 122 واحد در

 
حال ساخت است که از این طریق براي 24 هزار نفر ایجاد اشتغال کرده است. 

او در بخش دیگري از سخنان خود اظهار کرد: در حال حاضر دستمزد مهندسان ساختمان باید به صورت یکجا و آن هم در ابتداي کار
که پروژه هیچ گونه پیشرفتی ندارد پرداخت شود و این خلاف عقل و قانون تجارت است که در شهر تهران و اکثر استان ها خلاف این

 
رویه بوده و به صورت مرحله اي پرداخت می شود. 



موانع مالیاتی فعالان حوزه عمرانی نیز موضوع دیگري که رئیس انجمن انبوه سازان استان همدان به آن اشاره کرد و گفت: بر اساس
ماده 77 قانون مالیات هاي مستقیم، مالکان املاکی که از سال 1395 به بعد اخذ پروانه ساختمانی و ایجاد بنا کرده اند باید 25 درصد
از سود خالص خود را مالیات پرداخت کنند و تعیین سود خالص را نیز از مابه التفاوت درآمد حاصل از فروش آپارتمان هاي احداثی
روز هزینه کرد (شامل خرید زمین و هزینه ساختمان) به دست می آورند که انتظار می رود ارزیابی هزینه هاي انجام شده در زمینه

 
ساخت وساز در زمان فروش به روز شود و مالیات بر اساس تفاوت فروش روز و هزینه روز محاسبه شود. 

عدم اعطاي تسهیلات بانکی توسط بانک هاي استان به بخش مسکن نیز به عنوان یکی دیگر از موانع حوزه عمرانی استان موردبحث و
بررسی قرار گرفت و پارسا مهر در این خصوص گفت: اعطاي تسهیلات بانکی به بخش مسکن توسط بانک هاي استان انجام نمی گیرد
این در حالی است که دولت اعطاي 20 درصد از سرجمع اعتبارات کلیه بانک ها را به بخش مسکن اختصاص داده و تاکنون اقدامی

 
صورت نگرفته است. 

رئیس اتاق همدان نیز با اشاره به نقش صنعت ساختمان سازي در رونق اشتغال گفت: در این شرایط که بیشتر مشاغل دچار رکود و

 
تعطیلی هستند ساختمان سازي توانسته پایدار بماند و این مهم قابل تقدیر است. 

علی اصغر زبردست ادامه داد: نظام مهندسی و شهرداري باید همه تلاش خود را جهت تقویت تعامل با فعالان حوزه عمرانی به کار

 
ببندند تا بتوان به توسعه اشتغال و تولید مسکن ادامه داد. 

دبیر شوراي گفت وگوي استان همدان با اشاره به برخی موانع ایجاد شده براي فعالان اقتصادي حوزه عمرانی استان خواستار تسهیل
امور در سازمان نظام مهندسی ساختمان و شهرداري همدان شد و افزود: فرایند پر پیچ وخم کنترل نقشه هاي ساختمانی و مانع
تراشی در صدور نقشه پروانه در این سازمان موجب نارضایتی فعالین بخش خصوصی در حوزه خدمات عمرانی و فنی مهندسی واقع

 
شده که انتظار می رود با حذف مراحل اضافی و دست و پاگیر شرایط را براي فعالین حوزه عمرانی استان بهبود بخشیم. 

در پایان استاندار همدان نیز تسهیل و روان سازي فرآیند صدور پروانه ساختمانی را ضروري دانست و تأکید کرد: سال گذشته مصوبه

 
هایی در این راستا صادر شده بود که هنوز اجرا نشده است. 

او به دستگاه هاي مرتبط مانند شهرداري، نظام مهندسی تا 15 آذرماه سال جاري مهلت داد تا با تشکیل جلسه و آسیب شناسی این

 
موضوع موانع را برداشته و روند صدور پروانه ساختمانی را با اعمال اصلاحاتی شتاب بخشند. 

شاهرخی با اشاره به وقت گیر و خسته کننده بودن روند صدور پروانه ساختمانی و نارضایتی مردم گفت: برآیند تلاش مسئولان باید

 
رضایتمندي و آسایش مردم باشد که برخی نسبت به این وظیفه مهم بی توجهی می کنند. 

استاندار همدان خاطرنشان کرد: مردم از نرخ دستمزد مهندسان نظام مهندسی استان نیز گلایه مند هستند و این مورد مهم باید در
کمیته مربوطه با نظارت معاونت امور عمرانی استانداري بازنگري و قانونمند شود.



بابایی: دولت نسبت به کاهش فرایند راه اندازي کسب و کار اقدام کند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش خبرنگار پارلماین خبرگزاري فارس، علی بابائی
کارنامی، در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه)
مجلس شوراي اسلامی در نطق میان دستور خود با اشاره
به نتایج انتخابات آمریکا، گفت: سیاست ما در قبال آمریکا

 
با آمدن یا نیامدن یک آدم تغییر نمی کند. 

عضو مجمع نمایندگان استان مازندران در مجلس شوراي
اسلامی افزود:آقایان! در کشوري که خاکش گهربار است،

 
مشتی گلابی را از هیچ کسی گدایی نکنند. 

 
مردم می دوند و به پاي تورم نمی رسند  

وي ادامه داد: من آقازاده نیستم ؛روستازاده اي در دل جامعه کارگران و کشاورزان هستم با صداقت و سادگی روستایی؛دردمندانه پشت

 
این تریبون ایستاده ام و نمی دانم از سلامت به خطر افتاده این روزهاي مردم بگویم یا معیشت و چرخ هاي له شده اقتصادي؟  

وي افزود:اگرچه با بیان این دردها ،مسولانی که خود را به خواب غفلت زده اند را نمی توان بیدار کرد و به آنها نشان داد که مردم می
دوند و به تورم نمی رسند،مردم تلاش می کنند و صاحب خانه نمی شوند؛مردم پول جمع می کنند و حداقل صاحب حداقل سفره

 
هاي پاك نمی شوند. 

 
به گفت و گوي ملی بپیوندیم  

این نماینده مردم در مجلس یازدهم، خاطرنشان کرد: بی شک دولت بداند؛ جواب راي معنادار ملت ایران به شعار تدبیر و امید، این
نبود، امروز تاریخ انقضاي برخی از حرکت هاي شعاري و پوپولیستی به سر آمده است و با توجه به بحران هاي اقتصادي انتظار است به

 
گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم. 

 
کمر مردم زیر بار فشار اقتصادي خم شد 

وي با بیان اینکه باید به فکر حل مشکلات مردم باشیم ادامه داد:خادمان ملت! حال اقتصاد کشور خوب نیست.کمر مردم زیر بار فشار

 
اقتصادي خم شده است ،ولی خم به ابرو نیاورده اند و پشت رهبري انقلاب و انقلاب همچون کوه ایستاده اند. 



نماینده مردم ساري و میاندورد درمجلس ادامه داد:پس بیایید از تولید داخل حمایت کنیم،صادرات را تشویق کنیم و واردات

 
غیرضروري را کنترل کنیم و به فکر معیشت کارگران باشیم تاکرور کرور عزت شان را به آنها برگردانیم. 

وي ادامه داد: براي رفع بیکاري جدي جوانان تصمیم جدي بگیریم. دولت و نهادهاي مربوطه باید با کاهش فرآیند راه اندازي کسب و

 
کار، اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي جوانان این مرز و بوم کم شود. 

بابایی با بیان اینکه چه کسانی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم هستند، مطرح کرد:براي ازدواج آنها به جز یکی با

 
50 میلیون تومانی چه تدبیردیگري اندیشیده اید؟ 

 
تاوان بلندپروازي مدیران نالایق را کشاورزان می دهند 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: وسعت این بی تدبیري ها آنقدر زیاد است که حتی حال کشاورزان مازندران هم وخیم است؛ کافی است

 
از شرق تا غرب مازندران سفر کنید تا ببینید در زمین هاي کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی، به تاراج رفته است. 

نماینده مردم ساري در مجلس در ادامه اظهار کرد: نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات ،گرانی وحشتناك کود و بذر و نبود
صنایع تبدیلی و وجود دلالان علتی شد تا کشاورزان اعطاي زمین هایشان را به لقاي آن ببخشند.بشکند دست دلالان و مدیران نالایق

 
که تاوان بلندپروازي آنها را کشاورزان می دهند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه مسولان کشاورزي را قربانی خود کردند، مطرح کرد: چرا با مدیریت قیمت تحویل نهاده هاي دامی جلوي

 
ورشکستگی مرغداران و دامداران را نمی گیریم؟ 

 
وي با اشاره به وضعیت کارگران،خطاب به دولت تاکید کرد:وضعیت کارگران خوب نیست؛هفت تپه را خلع ید کنید. 

نماینده ساري در مجلس با اشاره به مشکلات حوزه انتخابیه مطرح کرد: احداث سد در ساري،تجاوز به حریم منابع آبی استان
مازندران،جاده هاي بی کیفیت، نبود صنایع بزرگ و مادر،فرسودگی ناوگان حمل و نقل درون شهري و برون شهري،نبود آسفالت راه
هاي روستایی، بی توجهی به صنعت گردشگري، بلاتکلیفی وضعیت زباله در ساري و میاندورود که معضلی شده است براي چهاردانگه

 
و مناطق محروم این استان، از دولت می خواهم به این موضوعات بپردازد. 

انتهاي پیام/



قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ارتباط دارد نه جورجیا و آریزونا /

امضاي بایدن هم تضمین نیست

منبع: دیپلماسی ایرانیشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/08/25

رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و پیروزي افراد در

 
کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند. 

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت:
انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و
اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روز ها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد.

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آن ها می دانیم و
تنها خون بهاي آن ها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالا هاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهاد هاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشور هاي همسایه و منطقه و کشور هاي مهم دنیا مخصوصا کشور هاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از



فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم؛ لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. مشخص
است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز، سیاست
هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست،
ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعا هاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که

 
فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد، اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح
تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي
اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده
اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختار هایی پیچیده، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشار
هاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور
شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و
ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشار ها را بیشتر کند و آن چیزي را درو

 
کرد که اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد
که منافعِ اقتصادي آن ها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آن ها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آن ها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك
و اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیاز هاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در



 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشور هاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روز ها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روز هاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهر هایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات
بعضاً موفق سایر کشور ها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در
این وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی

است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



آمادگی شازند براي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی

منبع: بازار کارشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/08/25

فرماندار شازند ضمن اعلام آمادگی تمامی دستگاه هایی که در حوزه مشاغل خانگی فعالیت دارند، براي همکاري در اجراي
طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، بر استفاده هرچه بیشتر این شهرستان از بسترهاي تقویت مشاغل خانگی که توسط این

طرح ایجاد می شود، تاکید کرد.

فرماندار شازند ضمن اعلام آمادگی تمامی دستگاه هایی که در حوزه مشاغل خانگی فعالیت دارند، براي همکاري در اجراي طرح
ملی توسعه مشاغل خانگی، بر استفاده هرچه بیشتر این شهرستان از بسترهاي تقویت مشاغل خانگی که توسط این طرح ایجاد می

 
شود، تاکید کرد. 

بر اساس اعلام روابط عمومی جهاد دانشگاهی استان مرکزي، در جلسه کمیته اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان شازند که با حضور
رئیس جهاددانشگاهی استان مرکزي، مدیر ستفا مرکزي و جمعی از مسئولان در فرمانداري این شهرستان برگزار شد، طرح ملی

 
توسعه مشاغل خانگی تشریح شد. 

حسین رجبی فرماندار شازند در این جلسه خواستار ایجاد نمایشگاه دائمی محصولات خانگی و سوغات در شهرستان شازند شد و

 
افزود: این شهرستان داراي پتانسیل بسیار خوبی در حوزه مشاغل خانگی است. 

فرماندار شازند همچنین بر فعالیت استارتاپ هایی که زمینه فناوري و توسعه گردشگري را در این شهرستان فراهم می آورند، تاکید

 
کرد. 

مسعود شهرجردي رئیس جهاددانشگاهی استان مرکزي نیز در این جلسه با تشریح طرح ملی مشاغل خانگی، اظهار کرد: این طرح
در31 استان کشور به همت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و با همکاري جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي در راستاي

 
تحقق شعار سال و کمک به رونق اقتصاد خانوار اجرا می شود. 

وي تصریح کرد: سهمیه استان مرکزي در اجراي طرح ملی توسعه مشاغال خانگی دو هزار نفر است که با هدف ایجاد اشتغال پایدار و

 
تامین بازار مصرف اجرا می شود. 

شهرجردي اضافه کرد: این طرح در سه مرحله شامل شناسایی مزیت و ظرفیت هاي استان، توانمندسازي و اتصال به بازار کار مورد

 
توجه قرار گرفته است. 

فاطمه غنی پور مدیر ستفا مرکزي نیز در ادامه گفت: طرح ملی مشاغل خانگی به دنبال ایجاد درآمد پایدار براي خانواده ها و توسعه

 
اقتصاد کشور از طریق توسعه مشاغل خانگی است. 

وي افزود: به منظور ایجاد بستر مناسب جهت فروش محصولات، فروشگاه هاي اینترنتی ایجاد شده تا متقاضیان و پیشرانان بتوانند

 
محصولات خود را در سطح ملی و بین المللی به بازار عرضه کنند. 



غنی پور در پایان خاطرنشان کرد: در راستاي اجراي طرح ملی مشاغل خانگی، دبیرخانه طرح در محلات، خمین و دلیجان با محوریت
نیم ور محلات و ساوه و زرندیه با محوریت ساوه افتتاح شده و دبیرخانه طرح در اراك، کمیجان، شازند، خنداب، تفرش، آشتیان و

فراهان با محوریت اراك بزودي افتتاح خواهد شد.



رویداد استارتاپی فناوري هنرهاي تصویري به صورت مجازي برگزار می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیر مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز گفت: رویداد شتاب استارتاپی «فناوري هنرهاي تصویري» به صورت مجازي
برگزار می شود.

مدیر مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز گفت: رویداد شتاب استارتاپی "فناوري هنرهاي تصویري" به صورت مجازي

 
برگزار می شود. 

رباب نوروزي روز شنبه در گفت و گویی اظهار کرد: این رویداد شتاپ استارتاپی در محورهاي فناوري اطلاعات و هنرهاي تصویري،
هنرهاي تصویري در قاب عکس، مد و لباس در قاب تصویر، کسب و کارهاي اینترنتی در حوزه هاي هنرهاي تصویري و تاثیر هنرهاي

 
تصویري در صنعت گردشگري برگزار می شود. 

وي افزود: این رویداد، در 12 آذر ماه سال جاري به صورت مجازي با مشارکت کانون کارآفرینان و معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد آذربایجان شرقی برگزار خواهد شد و اساتید، دانشجویان، فعالان و علاقه مندان می توانند ایده هاي خود را در محورهاي فوق

 
الذکر تا یکم آذرماه در سامانه مرکز به آدرس Tabriz.iastjd.ac.ir ثبت کنند. 

نوروزي ادامه داد: بعد از بررسی داوران، 10 ایده برتر انتخاب و به مرحله بعد راه می یابد؛ همچنین، کارگاه ها و آموزش هاي لازم
براي طراحی بوم کسب و کار، ثبت ایده و پتنت، نحوه ارائه و جذب سرمایه گذار و بازاریابی و تیم سازي به صاحبان ایده، ارائه شده و

 
در 12 آذر ماه ارائه نهایی به صورت مجازي با حضور داوران انجام می شود. 

وي اظهار کرد: در این رویداد، از سه ایده اول منتخب تقدیر شده و تیم هاي منتخب می توانند از حمایت هاي مادي و معنوي مرکز
نوآوري جهاددانشگاهی برخوردار شوند و براي راه اندازي کسب و کار و یا راه اندازي شرکت دانش بنیان در مرکز نوآوري مستقر شوند.

نوروزي گفت: معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد نیز در راستاي کارآفرینی اجتماعی در برگزاري این رویداد مشارکت داشته و
از ایده هایی که در زمینه کسب و کارهاي نوظهور خانگی، گردشگري، فناوري اطلاعات، صنایع فرهنگی و فناوري هاي نرم باشد،

 
حمایت خواهند کرد. 

وي یادآور شد: علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 43-36590242 داخلی 107 تماس حاصل کنند.



تعداد کم استارتاپ هاي گردشگري در خوزستان

منبع: بازار کارشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/08/25

مهدي مرتضوي کارشناس تولید محتوا گردشگري با اشاره به ساختار سریع ،چابک و هدف محور استارتاپ ها و تاثیر آنها در
حوزه هاي مختلف و به ویژه در گردشگري که شالوده آن را مردم تشکیل می دهند گفت: استارتاپ ها نظام و تشکل جدیدي

هستندکه با استقبال خوبی از طرف مردم روبرو شده اند و افراد در کشور ما با موضوعات ...

مهدي مرتضوي کارشناس تولید محتوا گردشگري با اشاره به ساختار سریع ،چابک و هدف محور استارتاپ ها و تاثیر آنها در
حوزه هاي مختلف و به ویژه در گردشگري که شالوده آن را مردم تشکیل می دهند گفت: استارتاپ ها نظام و تشکل جدیدي
هستندکه با استقبال خوبی از طرف مردم روبرو شده اند و افراد در کشور ما با موضوعات تکنولوژي و دستاورد هاي نو ارتباط خوبی

 
دارند و به دنبال چیزهاي نو،مدرن و خلاق هستند. 

به گزارش ایرنا، وي ادامه داد: در زمینه گردشگري حرکت هاي خوبی در استان هاي گردشگري شروع شده که امیدواریم استارتاپ ها
از طرف دولت و نهادهاي دوگانه حمایت شوند، اگرچه استارتاپ ها افت و خیز خود را دارند و شانس ادامه و رشد در آن ها متغیر می

 
باشد، ولی شروع حرکت بسیار مهم است و در طول مسیر استارتاپ می تواند به رشد لازم برسد. 

مرتضوي با اشاره به مراحل رشد استارتاپی از نوپا تا ایده و ارایه کار بیان کرد : در حوزه استارتاپ هاي گردشگري خوزستان، دو یا سه
مورد ایده استارتاپی براي شرکت و ارایه به سازمان متولی و ناظر وجود دارد. همچنین بازار کار گسترده اي در حوزه گردشگري در
استان خوزستان وجود دارد که می تواند از طریق نظام مند شدن در فاز استارت تاپی رشد کند. لذا علاقمندانی هستند که تسلط

 
کافی به ابزارهاي استارتاپی را دارند ولی ساختار و نظام استارتاپی براي آن ها تعریف نشده است . 

کارشناس گردشگري با بیان این که سازمان هاي متولی امور استارتاپی خوزستان به اندازه دیگر استان ها فعالیت نکرده اند گفت: با
شیوع ویروس کرونا تمام فعالیت هاي گردشگري متوقف شده اند بنابراین گردشگري در همه جاي دنیا و ازجمله در خوزستان وضعیت
خوبی ندارد به ویژه دربخش استارتاپ که افراد با صرف توان و انرژي سعی می کنندکه استارتاپ به مرحله رشد برسد و درصورتی که

 
در فاز زمانی مشخصی به نتیجه نرسند ممکن است تغییر مسیر دهند و به سراغ مشاغل دیگر که زاینده و مولد نیستند بروند. 

وي با اشاره به فعالیت در حوزه فناوري اطلاعات و استارتاپ هاي گردشگري گفت: گردشگري یکی از موضوعاتی است که در ایران از
طریق بخشنامه و توسط سازمان هاي قوه مجریه نمی تواند متحول شود،بلکه باید از پایین و لایه هاي مردم ، جوامع محلی و ساکنین
بومی آن اقلیم و استان شکل بگیرد. در حال حاضر نظام مند ترین و به روزترین ساختاربراي شکل گیري حرکت هاي اقتصادي

 
استارت تاپ ها هستندو تنها راه براي توسعه گردشگري در استان خوزستان شکل گیري استارتاپ هاي گردشگري می باشد. 

مرتضوي ادامه داد: اگر در دوره شیوع کرونا نیز توجه خوبی از طرف سازمان هاي متولی استارتاپ در ایران براي استارتاپ هاي
گردشگري در خوزستان شکل بگیرد ،همین دو سه ایده استارتاپی گردشگري در استان نیز می توانند جهش خوبی داشته باشند و
براي ایام پسا کرونا آماده شوند. همچنین حمایت از استارتاپ هایی که در حد ایده هستند و همکاري سرمایه گذار ریسک پذیر با آن

 
ها بسیار ضروري است . 

وي افزود: حمایت از استارتاپ باید ازطریق مشاوره ،دعوت سرمایه گذاران ریسک پذیر از طرف خانه استارت تاپ و پارك علم وفناوري
خوزستان انجام شود و اجازه رشد به آن ها داده شود در غیر این صورت هیچ سازمان دولتی و غیردولتی نمی تواند این حرکت را



 
پوشش دهد. 

این کارشناس تولید محتوا در گردشگري با اشاره به تجربه شخصی در کار گردشگري بیان کرد: از فروردین سال 98 تهیه یک
اپلیکیشن راهنماي گردشگري و سفر درخوزستان را در قالب استارتاپی شروع کردیم و کار را با برنامه نویسی،کد نویسی و گذاشتن
روي سرور و گرفتن بازخورد ادامه دادیم و با شرکت در نمایشگاه بین المللی گردشگري تهران در بهمن ماه 98 شروع رسمی کار

 
اپلیکیشن را آغاز کردیم ولی در مرحله تبلیغات با شیوع کرونا این کار متوقف شد. 

مرتضوي با اشاره به کار تیمی و نبود تفکراستارتاپی در افراد حوزه گردشگري اظهار کرد: تفکر غالب در حوزه گردشگري هنوز سنتی
است، لذا براي تشکیل تیم استارتاپی به دنبال افرادي بودیم که دردوحوزه گردشگري و فناوري ارتباطات تخصص داشته باشند و این

 
امر با اینکه زمان بر بود ولی تجربه مفیدي براي ما به همراه داشت. 

وي در ادامه گفت: گردشگري با دخالت مستقیم و موثر جوامع محلی رشد می کند به عنوان مثال اگر جوامع محلی دشت سوسن در
شهرستان ایذه با طبیعت زیبا وصف نشدنی دخالت مفید در بحث توسعه گردشگري نداشته باشند این کار به تنهایی از اداره

 
گردشگري شهرستان ایذه و یا از اداره کل میراث خوزستان و یا وزارت گردشگري در تهران برنمی آید. 

کارشناس تولید محتواي گردشگري با اشاره به حضورراهنماي گردشگري براي توریست ایرانی و خارجی بیان کرد: جوامع محلی باید
به عنوان راهنماي بومی حضور داشته باشند و این همکاري و تعامل باید از لایه هاي زیرین جوامع محلی شکل بگیرد.همچنین رشد
اقتصادي جوامع محلی از طریق آموزش در توسعه گردشگري میسر می شود و فرد بومی با شروع یک فعالیت گردشگري به عنوان
راهنماي محلی و کسی که اقامتگاه بوم گردي دارد می تواند با فراهم کردن امکانات در آن اقامتگاه به رشد اقتصادي خانواده خود

 
کمک کند . 

وي افزود: این اطلاع رسانی براي آموزش جوامع محلی و رشد اقتصادي آن ها از طریق صدا سیما،رسانه و اداره کل میراث فرهنگی

 
ضروري است. 

مرتضوي با اشاره به حرکت جهادي نهضت سواد آموزي براي کسانی که از تحصیل محروم ماندند و جهادسازندگی براي آبادي روستاها
در مناطق محروم بیان کرد:در حال حاضر هم نیاز به یک حرکت جهادي براي توسعه استارتاپ هاي گردشکري در استان خوزستان
داریم و سازمان هاي متولی این کاربه پشت میزنشینی و صدور بخشنامه و یا تلفن زدن اکتفا نکنند و با ساخت زیربناهاي گردشگري

 
با سرمایه هاي دولتی کار بهره برداري را به استارتاپ هایی که آموزش دیده اند بسپارند. 

 
یافتن مدل کسب و کار معتبر 

(Steve Blank) سید رضا علوي مدرس کارآفرینی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا ضمن اشاره به تعریف استارتاپ از استیو بلنک
نویسنده و کارآفرین مطرح آمریکایی بیان کرد: استارتاپ حاصل کار یک تیم تحقیقاتی هستند که کارشان یافتن مدل کسب و کار
معتبر می باشد و داراي سه شرط سودآوري ،تکرار پذیري و مقیاس پذیر بودن باشد. استارتاپ مانند هر واژه جدید در علم با اختلاف
نظرهایی روبرو است ولی صاحبنظران استارتاپ را داراي ویژگی هایی می دانند که شامل هر مدل کسب و کاري نمی شود، لذا در
فرایند شکل گیري این کسب و کارهاي استارتاپی قابلیت نوآوري، وجود بازار بزرگ ملی یا جهانی و امکان رشد سریع در بازه زمانی

 
مشخص از جمله ویژگی هایی است که تیم هاي استارتاپی آن را دنبال می کنند. 



وي ادامه داد: این نمونه کسب و کار از ریسک پذیري بالایی برخوردار است لذا قبل از شروع کسب و کار با بکارگیري ابزارها و روش
هاي مختلف مانند: مشتري سازي و توسعه آن می توان به شناخت بازار کمک کرد و با تحقیقات مراحل آن را سنجیده طی کرد.در

 
این مرحله کار تحقیق و بررسی ایده ها توسط استارتاپ انجام می گیرد و وظیفه اصلی تیم استارتاپ پیدا کردن مدل معتبر است. 

علوي اضافه کرد: تیم استارتاپی، براي یافتن مدل کسب و کار فعالیت هاي تحقیقاتی دریک بازه زمانی انجام می دهد که طولانی مدت
نیست و در این بازه زمانی این مدل کسب و کار یا پیدا می شود یا خیر، بنابراین نمی توان گفت شرکت هایی مثل تپ سی ،دیجی
کالا و اسنپ هنوز استارتاپ هستند، بلکه زمانی دنبال تحقیقات و پیدا کردن مدل بودند و درحال حاضر به شرکت هاي بزرگ ، بالغ و

 
جاافتاده تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به رویدادهاي استارتاپی گفت : این رویدادها برنامه هاي آموزشی هستند که فرهنگ و روش هاي راه اندازي یک استارتاپ
را ترویج می کنند، مانند رویداد استارتاپ ویکند، فرافرین و رویداد استارتاپ گرایند که در دنیا برگزار می شود و مشابه آن درایران نیز

 
انجام می شود. 

این مدرس کارآفرینی ادامه داد: این که راه اندازي استارتاپ نیاز به سرمایه زیاد دارد یک باور غلط است و تیم تحقیقاتی براي تحقیق
به پول زیاد نیاز ندارند و در این مرحله ،کار تحقیقاتی صورت می گیرد که این تحقیقات شامل موضوعات بازار و نحوه خرید مشتري

 
است و وظیفه تیم استارتاپ پیدا کردن مدلی معتبربراي کسب و کار می باشد. 

علوي با اشاره به این اشتباه رایج که استارتاپ ها همیشه در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات (فاوا) هستند، بیان کرد: استارتاپ ها
درحوزه هاي دیگر نیز مانند:سلامت ،کسب کارهاي اجتماعی نیز کار می کنند و با وجود این که تکنولوژي همه زندگی ما را تحت
شعاع قرار داده و ازآن استفاده می کنیم ولی الزاما همه کسب و کارها درحوزه IT نیستند و IT به عنوان یک ابزار در همه کسب و

 
کارها وجود دارد ولی این که ماهیت استارتاپ ها بر پایه IT باشد صحیح نیست. 

وي در توضیح نقش دانشگاه ها در رشد استارتاپ ها گفت: از آنجا که تکنولوژي در دانشگاه ها تولید می شود و معمولا"" افرادي که
در تیم هاي استارتاپی نقش نوآوري را دارند دانشگاهیان هستند بنابراین دانشگاهیان نقش بسیار مهمی در تبدیل دانش به فناوري
دارند، لذا ملاك رتبه بندي دانشگاه هاي کارآفرین در اغلب کشورهاي توسعه یافته بر مبناي تولید ثروت و تشکیل شرکت هاي
استارتاپی و کارآفرینی است، بر این اساس فقط تولید دانش و نوشتن مقاله مد نظر نیست و باید کاربردي باشد و این تجاري سازي در

 
قالب تیم هاي استارتاپی امکان پذیر است . 

علوي اضافه کرد : آموزش و تدریس مبانی ادبیات کارآفرینی نوین، در دانشگاه انجام می شود براین اساس نقش توسعه ابزارهاي
استارتاپی براي کاهش ریسک این شرکت ها نیز توسط دانشگاهیان ایجاد می شود. همچنین دانشجویان در دانشگاه با موضوع تجاري
سازي تکنولوژي ، مفاهیم بازار و اهمیت آن ،مشتري و مشتري مداري آشنا می شوند لذا نقش توسعه تکنولوژي مبتنی بر نوآوري و

 
اموزش و ترویج در دانشگاه ها بسیار مهم و ضروري می باشد. 

این مدرس کارآفرینی ادامه داد: بعد از ورود بخش خصوصی در حوزه استارتاپ ها در بخش دولتی نیز حمایت هایی از طرف معاونت
فناوري اطلاعات ریاست جمهوري با دادن تسهیلات بانکی به مراکز رشد و شتابدهی شرکت هاي استارتاپی و مجوز فعالیت براي
برگزاري رویدادهاي استارتاپی صورت می گیرد، همچنین تسهیلاتی براي شرکت هاي دانش بنیان نه الزاما استارتاپ ها در نظر گرفته

 
شده است . 



علوي با اشاره به نقش استارتاپ ها در گردشگري بیان کرد: پیدا کردن فرصت هاي گردشگري و تبدیل آن به کسب و کاري که نو
باشد و در سطح ملی یا جهانی ارایه شود، نیازمند تیم هاي است که فرصت هاي گردشگري را پیدا کنند و در این حوزه ورود کنند.

 
لذا از طریق ابزارهايIT می توان در حوزه استارتاپ گردشگري ورود کرد. 

وي با تاکید برموضوع اطلاع رسانی در اماکن گردشگري براي گردشگران ادامه داد: استان خوزستان با داشتن پتانسیل بالاي

 
گردشگري درحوزه اطلاع رسانی مورد غفلت قرار گرفته است. 

مدرس کارآفرینی با اشاره به جذب سرمایه گذار در شرکت هاي استارتاپی بیان کرد: نیاز این شرکت ها به سرمایه گذاري بسیار
وابسته به این نکته است که کسب و کار در چه مقطعی قرار دارد، و ازآنجا که کار تیم استارتاپی پژوهش در بازار و پیدا کردن مدل
کسب و کار معتبر است و با پژوهش در حوزه تکنولوژي متفاوت است ، لذا تیم هاي استارتاپی تلاش می کنند تا با ایده خود یک

 
کسب و کاري را بسازند که قابلیت رشد را داشته باشد و در مرحله تحقیقات نیاز به پول و گرفتن وام ندارند. 

وي تاکید کرد: استارتاپ در مرحله رشد به سرمایه زیاد نیاز دارد، دراین مرحله براي ساختن کارخانه، خرید مواد اولیه، تولید انبوه،

 
استخدام نیرو، بازاریابی و تبلیغات نیازمند اعتبار مالی است. 

علوي ادامه داد: روش هاي تامین مالی براي کسب و کار متعدد است در ابتداي کار تامین مالی توسط افراد تیم استارتاپ انجام می
شود و درگام بعدي که از اعتبار بیشتري برخوردار است از طریق مشارکت افراد دیگر و مراکز شتابدهی صورت می گیرد با بهره مندي

 
درصدي از سهام شرکتی که در آینده بوجود می اید تامین می شود. 

در گام سوم مراکز شتابدهی با ارایه خدمات مشاوره و مربیگري و ارتباط با شبکه سرمایه گذاران و تامین سرمایه به تیم هاي
استارتاپی و داراي طرح هاي نوآورانه کمک می کنند و بعد از تشکیل شرکت بخشی از سهام آن شرکت را ازآن خود می کنند.یکی
دیگر از روش هاي جذب سرمایه که درایران کمتر دیده شده افراد خیر و فرشتگان کسب و کار هستند که با اعتماد به ایده هاي

نوآورانه وجهی را به استارتاپ ها هدیه می دهند و به شکل گیري آن ها کمک می کنند.



اشتغال 440 نفر در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی

منبع: شبستانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/08/25

اشرفی با بیان اینکه 440 نفر در راستاي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان شاغل شدند، گفت: متقاضیان براي
ثبت نام و استفاده از مزایاي این طرح به سایت inhb.ir مراجعه کنند.

اشرفی با بیان اینکه 440 نفر در راستاي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان شاغل شدند، گفت: متقاضیان براي

 
ثبت نام و استفاده از مزایاي این طرح به سایت inhb.ir مراجعه کنند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «غلامرضا
اشرفی» پیش از ظهر امروز (25 آبان) در جمع خبرنگاران
اظهارداشت: مشاغل خانگی داراي ظرفیت ها و توانایی هاي قابل

 
توجه براي ایجاد اشتغال است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی بیان کرد:
ساماندهی و شناسنامه دار کردن این مشاغل و اعطاي مشوق
هاي حمایتی و دولتی نظیر پیوند آن ها با شبکه ها و بازارهاي

تضمین شده، بازاریابی و برند سازي محصولات و غیره می تواند نقش آن ها را در توسعه ملی دوچندان کند از این رو سیاست وزارت

 
متبوع بر ساماندهی و کمک به این متقاضیان قرار گرفته است. 

وي با اشاره به اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی گفت: در این برنامه توانمند سازي، مهارت آموزي، تجربه اندوزي، هدایت و
مشاوره شغلی، راه اندازي و تثبیت فعالیت هاي اقتصادي با توجه به مزیت هاي منطقه و آشنایی با انواع مدل هاي کسب و کار مشاغل

 
خانگی، خویش فرمایی، شبکه سازي، زنجیره ارزش، اتصال به برندها و بنگاه هاي بالادستی و غیره در نظر گرفته شده است. 

اشرفی با بیان اینکه طرح مشاغل خانگی باعث بهبود فرآیند تولیدات و محصولات، حرکت به سمت کارآفرینی و فعالیت هاي اقتصادي
و همچنین رشد مشاغل خُرد و خانگی می شود، افزود: این طرح می تواند زمینه رشد و شکوفایی متقاضیان علاقه مند را از طریق
ایجاد مهارت هاي لازم براي راه اندازي کسب و کارهاي موفق، پرورش استعدادهاي بالقوه و هدایت و مشاوره آن ها توسط خبرگان و

 
ذینفعان کسب و کار را فراهم کند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی در خصوص نحوه اجراي این طرح در استان گفت: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی
با نظارت و کارفرمایی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی توسط جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی به عنوان تسهیل گر در استان اجرا

 
می شود. 

وي با اشاره به اینکه طرح الگوي توسعه مشاغل خانگی در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمند سازي متقاضیان و اتصال به بازار اجرا



می شود، گفت: این طرح تاکنون در استان منتهی به شکل گیري سه شبکه پوشاك، عسل و حوله بافی و 6 برند شده و 440 نفر در

 
این طرح شاغل شده اند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی در خصوص نحوه شبکه سازي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان گفت: از
ابتداي سال جاري تاکنون بیش از 10جلسه تشکیل داده ایم و ظرفیت ها، مزیت ها و امکانات موجود براي اجراي این طرح را مورد

 
بررسی قرار دادیم. 

اشرفی در ادامه گفت: نهایتا بر اساس بررسی هاي دقیق انجام شده و با توجه به پتانسیل هاي منطقه اي و شهرستانی و با تاکید بر
استفاده از ظرفیت بخش تعاون در این مرحله مشاغل داراي اولویت شبکه سازي به تفکیک شهرستان شناسایی شدند و افراد در

 
سراسر استان می توانند در این رشته ها ثبت نام کنند. 

وي در خصوص فاز سوم این طرح و بحث اتصال به بازار بیان کرد: شکل دهی و ظرفیت سازي بازارهاي فیزیکی، الکترونیکی و اتصال
به بازار و بنگاه هاي بالادستی، تولید استاندارد و برند سازي، ارتقاء کیفیت محصولات و بسته بندي و کمک به تنظیم برنامه هاي تولید

 
و فروش از موضوعات اساسی این طرح است و بخش شناسایی برندها و پیشرانان در سطح ملی و استانی نیز در دستور کار داریم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی در خصوص محورهاي اصلی فعالیت ها در این طرح گفت: اتصال به پیشران، ایجاد
مشارکت با کسب و کارهاي بالادستی با جلب موافقت کارآفرینان، همکاري و شکل دهی بازارهاي فروش الکترونیکی و معرفی و فروش
محصولات با استفاده از کلیه ي امکانات دیجیتال براي متقاضیان مشاغل خانگی، فروش از طریق برپایی بازارچه هاي فصلی و موقت
به صورت محلی و استانی و ملی، برگزاري نمایشگاه هاي عرضه محصولات، استفاده از ظرفیت دستگاه هاي اجرایی و بخش هاي
غیردولتی در امر بازاریابی و فروش و ایجاد دسترسی به مواد اولیه با کیفیت و با قیمت مناسب و تامین ابزار مورد نیاز با معرفی
متقاضیان مشاغل خانگی به بنگاه هاي پیشران و بالادستی از مهم ترین اقداماتی است که در راستاي اجراي این طرح انجام خواهیم

 
داد. 

اشرفی در پایان با بیان اینکه متقاضیان براي ثبت نام و استفاده از مزایاي این طرح به سایت inhb.ir مراجعه کنند، افزود: دارا بودن
سن بالاي 18 سال و عدم اشتغال به کار و نداشتن بیمه کارفرمایی از جمله شرایط ثبت نام در این طرح ملی است.



نگذاریم همه دلال شوند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/08/25

روزنامه اطلاعات در یادداشتی نوشت: «بارها و بارها در این یادداشت نالیده ایم که فکري براي این وضعیت اقتصاد که هر چه
پاداش است نصیب بخش سوداگري و رانت خیز می شود و هر چه مجازات و تنبیه، سزاي بخش تولید و کار و تلاش و اشتغال، بکنید
اما ظاهراً اراده اي در کار نیست و همین مصیبت باعث شده تا همه به جاي کار به فکر دلالی و سوداگري باشند و بخش قابل توجهی
از مردم نیز … چرا که چاره اي ندارند چون به تجربه دریافته اند از مسیر کار و تلاش و خلاقیت و کارآفرینی و تولید، فرجام درستی
ندارند و جزاي خیر نمی بینند؛ شاید لوح تقدیر بگیرند اما فقط همین. ضمن آن که هر روز شاهد کوچک ترشدن سرمایه خویش
هستند و براي آن که این سرمایه هر روز کمتر و کمتر نشود خود را به این در و آن در می زنند تا به نوعی حفظش کنند. بی دلیل
زمین و خانه می خرند. سکه و دلار در خانه نگه می دارند. به محض این که می بییند عده اي در بورس پول حسابی گیرشان آمده
وارد این بازار می شوند و خلاصه در این اقتصاد شبه لاتاري، شانس خود را در یک عرصه اکثراً سفته بازانه امتحان می کنند و گاهی
هم خانه خراب می شوند. مثل آنها که حال در صف فروش بورس ایستاده اند که بهترین بستر براي جذب سرمایه و رونق تولید می
توانست باشد و هست اما با گرفتارشدن در همین مناسبات سوداگرانه و رانتی، به نقیض خود بدل شد. جالب این که بسیاري از رسانه
ها و سایت هاي ما و بدتر از همه رسانه ملی هم در همان مسیر اشتباهی که با نشانی غلط رنود و باندهاي گردن کلفت رانتی و نفتی و
وارداتی، راه صحیح نمایانده شده، گام برمی دارند. حجم مصاحبه ها و گزارش هاي انتقادي سختی که همین رسانه ملی در رابطه با
گرانی مرغ و گوشت و برنج و تخم مرغ و گوجه فرنگی و پیاز و میوه و لوازم خانگی داخلی و کلاً تولید داخلی پخش می کند (و از
جمله اخیراً که روي قاچاق دام متمرکز شده است) را مقایسه کنید با مناظره هایی که در رابطه با بخش سوداگري و رانتی اقتصاد و به
ویژه ضرورت اصلاح نظام مالیاتی و بانکی و کم کاري فاجعه بار در اصلاح ساختار اقتصادي کشور به عنوان منشأ اصلی گرفتاري هاي
اقتصاد رانتی صورت می گیرد.سخنی را که بارها گفته ایم در پایان کلام تکرار می کنیم. تا همه دلال نشده اند و تا همه از بخش
تولید نرفته اند لطفا و براي رضاي خدا خواهش می کنیم هزینه هاي بخش سوداگري و مفت خوارگی نفتی و رانت را با اصلاح نظام
مالیاتی و بانکی بالا ببرید و از ایجاد مزاحمت هاي فراوان براي بخش مولد اقتصاد دست بردارید… راستی تا یادم نرفته، دوستان
دولتی و مجلسی! کار اخذ مالیات بر خانه هاي خالی و مالیات بر عایدي سرمایه چند سال دیگر به فرجام می رسد؟ شما خبري

 
ندارید؟» 

/انتهاي متن/



تصویب صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/08/25

ایستانیوز : چقازردي در مجمع عمومی سالانه بانک سپه ضمن بیان موفقیتهاي بزرگ این بانک در سال گذشته از ماموریتها و
سیاستهاي کلان این بانک براي حضوري اثرگذار تر در عرصه کلان اقتصادي و حمایت از بنگاههاي مولد و اشتغالزا خبر داد و

گفت: سال گذشته سال ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه بود.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)، محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این
بانک براي تصویب صورت هاي مالی سال 98 که با حضور دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی و تعابیر و تقدیر خاص وي از
تلاشهاي بانک سپه در بخشهاي مختلف از جمله فرایند ادغام و نقش آفرینی در عرصه کلان اقتصادي آغاز شد، با اشاره به ویژگی هاي
صورت هاي مالی این بانک اظهار داشت: بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختی به بنگاههاي کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع به

 
مصارف بانک درمقایسه با بانک هاي بزرگ کشور جزو برترین بانک ها بود. 

وي افزود: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاههاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود 13درصد است که این

 
امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در راستاي حمایت از تولید و اشتغالزایی است. 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از پرداخت مبلغ 42.988 میلیارد ریال تسهیلات به1.618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با

 
حدود 15درصد رشد نسبت به سال 97 یاد کرد. 

 
سال 1398 سال انجام ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه 

مدیرعامل با اشاره به دو ماموریت مهم و بزرگ بانک سپه در سال 1398، پروژه ملی ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح و پروژه
مهاجرت به سامانه جدید بانکداري متمرکز بانک را از ماموریتهاي بزرگ وکم نظیر در نظام بانکداري کشور برشمرد که درکنار سایر

 
فعالیتهاي بانک با موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد. 

 
رشد 31 درصدي کل دارایی ها و107 درصدي سرمایه بانک 

در بخش دیگري از سخنان خود به شاخص هاي مالی بانک سپه در سال 98 اشاره کرد و گفت: کل دارایی هاي بانک سپه با رشدي
معادل 31درصد از مبلغ 1.609.372 میلیارد ریال در سال 98 به 2.115.385 ریال در سال 98 افزایش یافته و همچنین سرمایه این

 
بانک در سال مذکور با 107 درصد رشد از 119.532 به 247.667 میلیارد ریال رسیده است. 

 
وي همچنین از رشد 27درصدي منابع بانک سپه از 1.400.987میلیارد ریال در سال 97 به 2.146.079 در سال 98 خبرداد. 

 
رشد 23درصدي کل سپرده هاي بانک سپه 

مدیرعامل افزود: کل سپرده هاي بانک سپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدي معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ

 
1.353.187 میلیارد ریال افزایش یافته است و نرخ تجهیز منابع بانک در سال 98 معادل 12.38درصد است. 

چقازردي تأکیدکرد: سپرده ها با تأکید بررعایت دقیق نرخ هاي سود ابلاغی و کاهش قیمت تمام شده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها

 
و ثبات و پایداري آنها جذب شده است . 

وي با اشاره به افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت بانک سپه در سال 1398، از رشد29 درصدي تسهیلات پرداختی یاد کرد و

 
اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایی بانک با رشد 29درصد به 1.220.481 میلیارد ریال در پایان اسفند 1398 افزایش یافته است. 

چقازردي گفت: در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و کمک به افزایش اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اي، نقدینگی ناشی از فروش



 
اموال واملاك مازاد، دارایی ها و سهام شرکت هاي تابعه نیز در راستاي رشد تسهیلات دهی به کارگیري شده است. 

 
اختصاص 63درصدي تسهیلات پرداختی به بخشهاي مولد اقتصادي 

وي در بحث حجم تسهیلات پرداختی به تفکیک بخشهاي اقتصادي از رشد 51 درصدي تسهیلات در بخش صنعت و معدن،
24درصدي در بخش خدمات و بازرگانی، رشد 18درصدي در بخش کشاورزي و رشد 7درصدي در بخش مسکن و ساختمان یاد کرد

 
و گفت: از مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 1398 بیش از 63 درصد آن به بخشهاي مولد اقتصادي تخصیص یافته است. 

چقازردي خاطرنشان کرد: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود

 
13درصد است که از تلاش بانک سپه براي حمایت از تولید و اشتغالزایی حکایت دارد. 

 
حضور فعال بانک سپه در بازار بین بانکی 

مدیرعامل بانک سپه تصریح کرد: بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه منابع و مصارف و با توجه به نقش حیاتی بازار بین بانکی در

 
تأمین نقدینگی بانک ها، همواره در موقعیت سپرده گذاري قرار داشته است. 

 
رشد 33 درصدي فعالیت هاي ارزي 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: حجم فعالیت هاي ارزي بانک سپه در سال 1398 به رغم قرار گرفتن نام این بانک در فهرست
تحریم ها، محدود شدن روابط کارگزاري و کاهش تخصیص ارز توسط بانک مرکزي بالغ بر 4748 میلیون دلار بوده و درآمدهاي ارزي

 
ناشی از فعالیت هاي ارزي بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 درصد رشد نشان می دهد. 

 
رشد 77 درصدي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

رئیس هیأت مدیره بانک سپه گفت: این بانک به منظور کاهش آسیب هاي اجتماعی و تسهیل در امر ازدواج جوانان سال گذشته
22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان در سراسر کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل 77 درصد رشد نشان می دهد. 

وي افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 4.473میلیارد ریال اعطا

 
کرده است. 

چقازردي اضافه کرد: بانک سپه علاوه بر پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایی به کمیته امداد، بهزیستی، اشتغال
ایثارگران و اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی، تسهیلات مسکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا،
تسهیلات حوادث قهري، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، خرید تضمینی گندم و محصولات کشاورزي و نهاده هاي دامی، تسهیلات
بهسازي و نوسازي مسکن روستایی و بهسازي و نوسازي نانوایی ها و پروژه گازرسانی سیستان و بلوچستان نیز نقش مؤثري داشته

 
است. 

 
تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري بانک سپه 

چقازردي با اعلام خبر تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري به تسهیلات اعطایی بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجاري به
کل تسهیلات اعطایی بانک سپه با 8.8 واحد درصد کاهش از 15.6درصد در پایان اسفندماه 1391 به 6.8 درصد در پایان اسفندماه

 
1398 کاهش یافته است. 

 
وي اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت به سال قبل از آن با کاهش 2.4واحد درصدي مواجه بوده است. 

 
رشد 83 درصدي فروش اموال و املاك مازاد و تملیکی 

مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف ابلاغی از سوي نهادهاي نظارتی مبنی بر آزادسازي منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك



مازاد و تملیکی خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به ارزش 3187 میلیارد ریال به فروش رسیده که نسبت به سال

 
1397 از لحاظ مبلغ 83درصد رشد داشته است. 

 
نقش آفرینی در اجراي پروژه هاي کلان 

مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک براي کمک به تحقق اهداف و سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و همسویی و همگامی با
راهبردهاي اقتصادي دولت گام هاي مؤثري در تأمین مالی پروژه هاي کلان اقتصادي، ملی و زیربنایی کشور برداشته است. تمرکز

 
طرحهاي بانک سپه در حوزه هاي نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگري و محصولات استراتژیک است. 

وي از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در حال انجام است بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صباي
کنگان، هیرسا پلیمر سهند، نفت و گاز صباي اروند، تولید برق ماهتاب کاسپین، سیمان تیس چابهار، شرکت خوشه دشت، سرمایه
گذاري گروه هتلهاي ملل و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروك آذر، پتروشیمی لردگان، حفاري دانا کیش، مولد

 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 

وي درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند خلیج فارس (سهم بانک سپه 800 میلیون دلار ) را 94درصد، در پروژه مهندسی و
توسعه سروك آذر (سهم بانک800 میلیون دلار) 93 درصد، پروژه حفاري دانا کیش (سهم بانک 500 میلیون دلار) 95درصد، پروژه
نفت و گاز صباي اروند (سهم بانک 2هزار میلیون دلار) 70درصد، پروژه شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس (سهم بانک یک
هزار و 500 میلیارد ریال) 100درصد و پروژه طرحهاي آبرسانی وزارت نیرو (سهم بانک 7هزار و 528میلیارد ریال) 100درصد عنوان

 
کرد. 

 
میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه 

چقازردي همچنین به تشریح میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه پرداخت و در این خصوص به فروش تدریجی بیش از
55 میلیون سهم شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید (معادل 1.149میلیارد ریال)، فروش تدریجی 21.31 درصد سهام شرکت
توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه اولیه (معادل 15هزار میلیارد ریال) و فروش کامل سهام بانک در شرکت عمران و

 
مسکن سازان استان آذربایجان غربی اشاره کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص واگذاري سهام شرکت سرمایه گذاري امید و اقدامات بانک

 
درپروژه امید شهر (سپه شهر) پرداخت. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از استقرار سامانه بانکداري متمرکز، اجراي پروژه هاي حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات و
شتاب7، راه اندازي و استقرار مرکز عملیات امنیت، استقرار سیستم مدیریت امنیت اطلاعات، راه اندازي بستر اصلی و پشتیبان بین
مراکز داده بانکهاي ادغامی، طراحی مرکز داده بحران، راه اندازي و استقرار سامانه یکپارچه مانیتورینگ خدمات فناوري اطلاعات و
تجهیز محیط بهره برداري شعب به سخت افزار مورد نیاز طرح بانکداري متمرکز را از جمله اقدامات مهم بانک سپه در حوزه فناوري

 
اطلاعات یاد کرد. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی 

وي از اهم اقدامات بانک در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی از اصلاح ساختار سازمانی بانک ، تفکیک رئیس هیأت مدیره از
مدیرعامل و اقدامات ثبتی براي استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و برگزاري کمیته هاي هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره از

 
هیأت عامل یاد کرد. 

 
چقازردي همچنین به اهم اقدامات بانک در راستاي اجراي تقویت نظام کنترل داخلی و نیز در راستاي مدیریت ریسک اشاره کرد. 



 
احداث 8 مدرسه، تجهیز 11 خانه بهداشت در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی 

رئیس هیئت مدیره از مشارکت بانک سپه در احداث 8 مدرسه در استان هاي زنجان، آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، ایلام،
کهگیلویه و بویراحمد، کردستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، لرستان و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازي زندانیان و

 
مشارکت در تجهیز 11خانه بهداشت را از دیگر اقدامات بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی این بانک است. 

وي همچنین از دیگر اقدامات بانک در این حوزه به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت سهولت تردد جانبازان و معلولان در سطح شعب،
مدیریت مصرف انرژي در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله تجهیز 11 شعبه
بانک به سامانه خدمات بانکی نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز 21 استان به سامانه¬هاي خدمات دهی به افراد ناتوان
جسمی، انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیري صوتی و بریل وبگاه بانک
با صفحه خوانهاي متداول نابینایان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک در راستاي بانکداري سبز، ایجاد زیرساختهاي لازم براي فراهم

 
شدن امکان واریز کمکهاي خیرخواهانه از طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد. 

 
4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1399 

وي از 4مأموریت بانک سپه در سال 1399 یاد کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح ملی ادغام، حمایت از جهش تولید، تحول

 
فناوري اطلاعات و اولویت بخشی به اعطاي تسهیلات به خانواده بزرگ نیروهاي مسلح ازمأموریتهاي بانک سپه در سالجاري هستند. 

 
پروژه هاي راهبردي بانک سپه 

چقازردي مجموعه پروژه هاي فاز یکپارچگی نهایی در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار بانک سپه، پروژه تدوین برنامه
استراتژیک بانک سپه براي افق 1404، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه و پروژه اجراي نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال

 
به عنوان پروژه هاي راهبردي بانک سپه نام برد. 

 
انتخاب اول مشتریان باشیم 

مدیرعامل بانک سپه با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار «انتخاب اول مشتریان باشیم» ارزشهاي بنیادي این بانک را نقش آفرینی
در اقتصاد ملی و بین المللی، همسویی با سیاستهاي کلان دولت، پایبندي به اخلاق حرفه اي و مشتري مداري، نوآوري و رقابت

 
پذیري و ایفاي مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 

وي در تشریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات بانک سپه در راستاي سیاستهاي ابلاغی وزارت امور اقتصادي در حوزه افزایش سرمایه از
رشد 107درصدي سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، در حوزه حمایت از بخشهاي مولد اقتصادي به سهم 63درصدي

 
بخشهاي مولد اقتصادي از تسهیلات پرداختی بانک و تأمین طرحهاي زیرساختی و کلان کشور یاد کرد. 

چقازردي همچنین در حوزه مولدسازي دارایی به فروش املاك مازاد و واگذاري سهام بانک در شرکتهاي تابعه،کاهش نسبت مطالبات
غیرجاري به تسهیلات و اجراي پروژه سپه شهر (امیدشهر)، در حوزه ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد 130شعبه ناکارا و جابجایی
13شعبه و انحلال 25باجه، در حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی و
ایجاد کمیته هاي هیأت مدیره و درحوزه استقرار بانکداري دیجیتال به تدوین نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال و تمهید بسترهاي

لازم براي استقرار سامانه بانکداري متمرکز یاد کرد.



نقش مثبت چادرملو در توسعه کشور قابل تقدیر است

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/08/25

استانیوز:نماینده مردم اردکان در مجلس شوراي اسلامی گفت: شرکت صنعتی و معدنی چادرملو در شرایطی که شدیدترین
تحریم ها علیه ایران وضع شده، توانسته است ارزآوري قابل توجهی براي کشور داشته باشد.

به گزاش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)،محمدرضا دشتی اردکانی، درباره اهمیت و نقش شرکت صنعتی و معدنی
چادرملو در توسعه اقتصادي منطقه و کشور گفت: شرکت صنعتی و معدنی چادرملوتأثیرات بسزایی را در کل استان یزد داشته است

 
خصوصاً در حوزه شهرستان اردکان آثار اقدامات مثبت این شرکت مشاهده می شود. 

وي افزود: ما در بحث بیماري کرونا شاهد این بودیم که واقعاً شرکت چادرملو با تمام امکانات به میدان مبارزه با کرونا آمد و با کمک
هایی که به بیمارستان هاي استان یزد و شهرستان اردکان داشت، توانستیم تا حدود زیادي این بیماري را که واقعاً جان همه انسان ها

 
را تهدید می کند، مدیریت کنیم. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس یازدهم بیان کرد: شرکت صنعتی و معدنی چادرملو در حوزه اشتغال زایی و درآمدزایی براي
کشور بسیار خوش درخشیده است. این شرکت برروي پروژه هاي مهمی سرمایه گذاري کرده است که نمونه بارز آن انتقال آب خلیج

 
فارس به فلات مرکزي ایران است. 

دشتی اردکانی درخصوص نحوه عملکرد مهندس ناصر تقی زاده مدیرعامل محترم شرکت صنعتی و معدنی چادرملو گفت: از زمانی که
مدیریت جدید چادرملو اداره این شرکت را در دست گرفته است ، اقدامات مثبتی در سال جاري صورت پذیرفته و همچنین جلسات

 
مختلفی را با ایشان برگزار کرده ایم و امیدواریم که این شرکت بتواند به مطالبات مردم و نمایندگان استان عمل کند. 

وي با اشاره به ارزآوري شرکت صنعتی و معدنی چادرملو در شرایط تحریمی گفت: شرکت صنعتی و معدنی چادرملو در شرایطی که
شدیدترین تحریم ها علیه ایران وضع شده، توانسته است ارزآوري قابل توجهی براي کشور داشته باشد و همچنین در مدیریت واردات

بسیاري از کالاها اثرگذاري مثبتی داشته است.



صدور نخستین پروانه گردشگري کشاورزي در فارس

منبع: ایسناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/08/25

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی فارس از بهره برداري از اولین طرح گردشگري
کشاورزي در استان خبر داد.

عکس آرشیوي است. سید موید محسن نژاد گفت: نخستین
طرح گردشگري کشاورزي فارس با نام دلارام در روستاي
سجل آباد از توابع بخش مرکزي شهرستان خرامه به بهره

 
برداري رسیده است. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی میراث فارس، او
ادامه داد: این طرح با مساحت بیش از 16 و نیم هکتار و با
سرمایه گذاري بیش از 800 میلیارد ریال به بهره برداري

 
رسیده است. 

محسن نژاد افزود: مزرعه نمونه پرورش بز شیري فرانسوي با ظرفیت هزار رأس، مزرعه پرورش بز شیري آلپاین تلاقی با ظرفیت 500
رأس، مزرعه پرورش شتر شیري، کارخانه بسته بندي شیر و پنیر بز و مزرعه پرورش پولت تخم گذار با ظرفیت 75 هزار قطعه و مرکز
ذخیره ژنی توران تیهو به عنوان مرکز مهارت آموزي در بخش نظام مهندسی کشاورزي از جمله فعالیت هاي این مرکز گردشگري

 
کشاورزي است. 

معاون گردشگري فارس خاطرنشان کرد: امید است که با آشنایی با حیوانات مزرعه اي به ویژه براي کودکان و نوجوانان زمینه
کارآفرینی در آن ها نهادینه شود و گردشگران علاقه مند به حوزه کشاورزي با ماهیت چنین مراکز تولیدي و تحقیقاتی و آموزشی

 
بیشتر آشنا شوند. 

انتهاي پیام



14 درصدپروژه هاي ملی اولویت دار دولت الکترونیک از پیشرفت مورد انتظار

عقب تر هستند

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/08/25

بر اساس گزارش سازمان فناوري اطلاعات 76 درصد پروژه هاي ملی اولویت دار دولت الکترونیکی از منظر زیرساختی راه
اندازي شده اند، 10 درصد پروژه ها نیازمند تغییر در ساختار و بقیه از میزان پیشرفت مورد انتظار خود عقب تر هستند.

 بر اساس گزارش سازمان فناوري اطلاعات 76 درصد پروژه
هاي ملی اولویت دار دولت الکترونیکی از منظر زیرساختی راه اندازي شده اند، 10 درصد پروژه ها نیازمند تغییر در ساختار و بقیه از

 
میزان پیشرفت مورد انتظار خود عقب تر هستند. 

به گزارش چابک آنلاین به نقل از ایرنا، تعریف ساده دولت الکترونیکی، استفاده از فناوري اطلاعات و ارتباطات براي توزیع خدمات
دولتی به صورت مستقیم، برخط و 24 ساعته به مردم و متقاضیان است. پس از استقرار کامل دولت الکترونیکی دیگر نیازي به مراجعه

 
حضوري براي کارها و خدمات دولتی وجود ندارد، هزینه مردم و ادارات کمتر می شود و کیفیت و سرعت ارائه خدمات بالا می رود. 

کاهش آلودگی شهر، کاهش فساد اداري و افزایش سطح آگاهی مردم، بهبود کیفیت زندگی، افزایش اشتغال به دلیل ارائه خدمات
دولتی توسط بخش خصوصی، بهبود کارایی و ارائه بخش دولت از طریق خدمات لایه ها از مهم ترین مسائلی است که هر روز بر

 
اهمیت استقرار دولت الکترونیک اضافه می کند. 

 
یک طرح کلان ملی 

23 پروژه کلان اولویت دار ملی براي تحقق دولت الکترونیک شناسایی شده اند که هرکدام از آن ها توسط یک یا چند دستگاه دولتی
در حال انجام است. سازمان فناوري اطلاعات ایران به نمایندگی از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات همراه کارگروهی متشکل از
سازمان اداري و استخدامی کشور و سازمان برنامه و بودجه و شوراي اجرایی فناوري اطلاعات (به عنوان ناظري بر اجراي کار آن ها)
در صدد تسریع و تسهیل پیشرفت این پروژه ها است. آخرین آمار پروژه ها و وضعیت پیشرفتی که در این مدت داشتند از طریق

 
سایتی که براي این کار، توسعه داده شده، در دسترس عموم مردم قرار گرفته است. 

این پروژه ها بر اساس پیشرفتی که داشته اند هر کدام در دسته خاصی جاي می گیرند. برخی نیازمند پیشبرد هستند، برخی وضعیت
قابل قبول داشته اند و مابقی از آن جایی که پیشرفت خوبی نداشتند، نیازمند بازبینی هستند. این گزارش توسط معاون سیاست



گذاري و اعتباربخشی فناوري اطلاعات و مدیر طرح کنترل و نظارت (شهره ناصري) و تیم اجرایی سازمان فناوري اطلاعات تدوین

 
شده است و نسخه به روز آن در اختیار مردم عموم مردم است. 

 
پروژه هاي نیازمند پیشبرد 

پروژه هاي نیازمند پیشبرد، پروژه هایی به شمار می روند که مشکل و چالش ساختاري و فرآیندي ندارند ولی پیشرفت آن به صورت

 
مناسب نیست. 

استقرار سامانه آدرس منحصربه فرد مکان محور اشخاص حقیقی و حقوقی، ساماندهی دفاتر پیشخوان، بهره برداري از سیستم مالیات
الکترونیک، ایجاد نظام بیمه الکترونیک، استقرار پنجره واحد صدور مجوزهاي کشور و استقرار نظام خزانه داري الکترونیک کشور از

 
جمله این پروژه ها به شمار می روند. 

از دیگر پروژه هاي نیازمند پیشبرد می توان به استقرار پنجره واحد سامانه مدیریت زمین (در این پروژه بهبود و ارتقا وضعیت پیشرفت
نسبت به گزارش قبل اتفاق افتاده است)، فراگیرسازي نظام الکترونیک تبادل اطلاعات و استعلامات، استقرار و بهره برداري از نظام

 
جامع بانکداري الکترونیک و استقرار و بهره برداري از سامانه جامع حمل ونقل اشاره کرد. 

 
 

 
پروژه هاي نیازمند بازبینی 

پروژه هاي نیازمند بازبینی، آن دسته از پروژه ها هستند که در جهت پیشرفت آن چالش هاي اساسی وجود دارد و ساختار، فرآیند آن

 
نیازمند بازنگري است. 

استقرار هویت هوشمند اشخاص حقیقی و حقوقی، استقرار پنجره واحد تجاري کشور، ایجاد و استقرار سامانه یکپارچه حسابداري و
مالی دستگاه هاي اجراي و بهره برداري از سامانه اعتبارسنجی مدارك آموزش رسمی کشور از پروژه هاي نیازمند بازبینی محسوب می

 
شوند. 

 
پروژه هاي قابل قبول 



 
پروژه هاي قابل قبول، پروژه هایی محسوب می شوند که ذیل هر مرحله به صورت قابل قبول در حال پیشرفت هستند. 

استقرار و کاربردي شدن امضاي الکترونیک در کلیه تبادلات و اسناد، بهره برداري کامل سامانه ستاد، توسعه و استقرار نظام جامع
سلامت الکترونیک، استقرار پنجره واحد داده ها و اطلاعات کشور و نظام دسترسی به آن ها و ایجاد سامانه جامع مدیریت نظام اداري

 
و خدمات کشور از جمله این پروژه ها هستند. 

از دیگر پروژه هاي قابل قبول می توان به ایجاد سامانه یکپارچه خدمات دستگاه هاي اجرائی به کارکنان دولت، ایجاد و استقرار سامانه

 
جامع دولت همراه و استقرار کارپوشه ملی ایرانیان اشاره کرد. 

 
دولت الکترونیکی، دولت تصمیم ساز 

وضعیت دولت الکترونیکی نیازمند ارزیابی و بررسی مستمر است تا بتواند زمینه ساز تصمیم گیري هاي کلان در سطوح کلان شود.

 
سازمان فناوري اطلاعات مسئولیت دولت الکترونیک را بر عهده دارد و ارزیابی وضعیت این خدمت را در دسترس عموم قرار می دهد. 

بررسی دولت الکترونیکی از منظرهاي مختلف انجام می شود، الکترونیکی شدن سازمان ها و خدمات دولتی به این معنی است که هر

 
خدمتی از طرف هر نهاد دولتی به صورت الکترونیکی انجام شود، گامی در جهت توسعه دولت الکترونیکی خواهد بود. 

 
ارزیابی و بررسی دولت الکترونیکی را می توان در سه بخش تقسیم بندي کرد. 

بخش اول مربوط به ارزیابی 6 ماه یک بار است که سازمان فناوري اطلاعات ایران آن را انجام می دهد. در این ارزیابی، خدمات دولت
الکترونیکی ارائه شده توسط دستگاه هاي دولتی هر 6 ماه یکبار به صورت متمرکز ارزیابی شده و نتیجه آن منتشر می شود. آخرین
شماره این گزارش با نام پنجمین دوره ارزیابی خدمات الکترونیکی دستگاه هاي اجرایی در سایت سازمان فناوري اطلاعات ایران به

 
آدرس ITO.gov.ir و سایت ارزیابی به آدرس payesh.iran.gov.ir منتشر شده است. 

تقسیم بندي دوم بررسی دولت الکترونیکی به مرکز ملی تبادل اطلاعات مربوط است. این مرکز به بررسی ارتباط و تعامل میان
دستگاه هاي مختلف دولتی می پردازد. با این تأکید که هرکدام از دستگاه هاي دولتی که در تلاش براي ارتقا سهم خدمات دیجیتال
خود هستند، باید بدانند بدون تبادل گسترده داده ها به این هدف نخواهند رسید. حتی اگر همه دستگاه ها دیجیتال شوند اما تعاملی

 
با یکدیگر نداشته باشند، رسیدن به اهداف دولت الکترونیک اساساً امکان پذیر نیست. 

سومین ارزیابی به طرح هاي کلان ملی مربوط است. در کنار دیجیتالی شدن سازمان ها و هم زمان افزایش تبادل اطلاعات میان آن
ها، گام سومی تحت عنوان طرح هاي کلان ملی موردنیاز است که تنها از طریق تعامل میان دستگاهی امکان پذیر است.



بابائی کارنامی: مالک هفت تپه را خلع ید کنید

منبع: ایسناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/08/25

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره به وضع نابسامان معیشتی کارگران از دولت خواست که مالک کارخانه هفت
تپه را خلع ید کند.

به گزارش ایسنا، علی بابائی کارنامی نماینده ساري در
مجلس در نطق میان دستور جلسه علنی امروز مجلس
گفت: سیاست ما در قبال آمریکا با آمدن و یا نیامدن یک
شخص تغییر نمی کند، آقایان در کشوري که خاکش

 
گوهرخیز است مشت گلابی را از فیل یا الاغ گدایی نکنند. 

وي افزود: مردم با راي هاي خود سرنوشت خود را به عمل
ما گره زدند نه به حرف هاي ما، من آقازاده نیستم
روستازاده اي هستم که از دل جامعه کارگران و کشاورزان
دردمندانه پشت این تریبون ایستادم و نمی دانم از سلامت
به خطر افتاده مردم بگویم یا معیشت و مشکلات اقتصادي؟

اگرچه با بیان این دردها برخی مسئولینی که خود را به خواب غفلت زدند را نمی توان بیدار کرد و به آن ها نشان داد که مردم مستمر
می دوند اما به تورم نمی رسند، تلاش می کنند اما صاحب خانه نمی شوند، دولت بداند پاسخ راي معنادار ملت ایران فقط شعار تدبیر

 
و امید نبود. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس ادامه داد: امروز تاریخ انقضاي برخی حرکت هاي شعاري و پوپولیستی به سر آمده، با توجه به
بحران هاي اقتصادي انتظار است به گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع تحقق خواب هاي آشفته دشمنان شویم و به فکر حل مشکلات
مردم باشیم، حال اقتصاد کشور خوب نیست، کمر مردم زیربار فشار اقتصادي خم شده است ولی ابرو خم نیاوردند و پشت رهبري
انقلاب همچون کوه ایستاده اند؛ پس بیایید از تولید داخلی و از صادرات حمایت کنیم و ضمن کنترل واردات به فکر معیشت کارگران

 
باشیم و براي رفع بیکاري تصمیم جدي اتخاذ کنیم. 

بابائی کارنامی اظهار کرد: دولت و نهادهاي مربوطه با کاهش فرایند شروع کسب و کار اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از
دردهاي جوانان کشور کم شود، چه کسی پاسخگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این کشور است؟ براي ازدواج آنها به غیر از وام 50

 
میلیونی چه تدبیري اندیشیده شد؟ 

نماینده مردم ساري در مجلس بیان کرد: حال کشاورزان خوب نیست از شرق تا غرب مازندران سفر کنید و ببینید زمین هاي
کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی به تاراج برده شده است، نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات و گرانی کود و بزر
و نبود صنایع تبدیلی و وجود دلالان عللی شد که کشاورزان عطاي زمینها را به لقایش ببخشند، با مدیریت قیمت و تامین نهاده هاي

 
دامی جلوي ورشکستگی مرغداران و دامداران را بگیرید. 



وي در پایان در خصوص وضع معیشتی کارگران به دولت تذکر داد و گفت: وضع کارگران خوب نیست مالک هفت تپه را خلع ید

 
کنید. 

انتهاي پیام



بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه گفت: سپه را بانکی همسو با سیاستها و برنامه هاي
دولت می شناسیم که با از خود گذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده و بیشترین همراهی و همکاري را با دولت دارد.

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه گفت: سپه را بانکی همسو با سیاستها و برنامه هاي دولت

 
می شناسیم که با از خود گذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده و بیشترین همراهی و همکاري را با دولت دارد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه ، مژگان خانلو ساوجبلاغی در مجمع عادي سالیانه بانک سپه ضمن
تشکر از تلاشهاي یک سال گذشته بانک سپه با اشاره به بهبود شاخصهاي این بانک موفقیت بانک سپه را مرهون برنامه ریزي مناسب

 
، رعایت انضباط مالی و مدیریت همراه با درایت این بانک دانست. 

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه اثرات وجود انضباط مالی خصوصا در موضوع ریسک اعتباري و
کاهش هزینه پول را بسیار مهم برشمرد و اظهار داشت: نرخ موثر تسهیلات اعطایی منجر شده بانک سپه نسبت به سال گذشته به

 
خالص درآمد اعطایی مثبت برسد. 

خانلو با تشکر از اقدامات انجام شده بانک در حوزه فناوري اطلاعات گفت: استقرار سامانه بانکداري متمرکز بانک سپه در بهترین زمان

 
و پیش از ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح باعث شد تا بانک با ساختار مناسبی وارد ادغام شود. 

 
سهم مدیریت زنان در اداره بانک سپه در نظام بانکی کم نظیر است 

وي توجه به توانمندیها و مدیریت زنان را در بانک سپه شایان تقدیر دانست و خاطرنشان کرد: سهم مدیریت زنان در اداره بانک از 5

 
در صد در سال 1397 به بالاي 15 درصد رسیده و این موضوع در نظام بانکی کم نظیر است. 

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه بر ضرورت کنترل و مراقبت در تسهیلات کلان ، طبقه بندي
تسهیلات و نسبتهاي مطالبات غیر جاري و سر رسید گذشته تاکید کرد و گفت : بانک سپه با توجه به نمودار از سال 1398 ضمن
کاهش زیان به سود آوري رسیده و با رعایت انضباط مالی و صرفه جویی در هزینه ها در مقابل 32 درصد رشد درآمد تنها 5/14

 
درصد رشد هزینه داشته است. 

 
بانک سپه در شاخص میزان دستیابی به اقلام تامین شده از موفقترین بانکهاست 

خانلو از بانک سپه به عنوان یکی از موفق ترین بانکها در شاخص میزان دستیابی به اقلام تامین شده نام برد و اظهار داشت: از 20
شاخص عنوان شده در این حوزه 15 شاخص بالاي 90 درصد تحقق پیدا کرده است و این موضوع موفقیت مهم و کلیدي براي بانک

 
است. 

 
بانک سپه پیشگام در رعایت قوانین و مقررات 

وي رعایت قوانین و مقررات را در بانک سپه مثال زدنی دانست و خاطر نشان کرد : این بانک به تک تک مصوبات ارزش گذاشته و به
شایستگی آنها را رعایت کرده است و نمونه بارز آن عدم پرداخت سود مازاد به سپرده هاست که به تفاوت بین نرخ موثر تسهیلات

 
کمک کرده است. 

خانلو در پایان اظهار امیدواري کرد تا بانک سپه مسیر پس از ادغام را نیز همچون گذشته با موفقیت طی کند و در پیشرفت و اعتلاي



 
کشور سربلند باشد. 

 
معاون اقتصادي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی در مجمع عمومی سالیانه : 

 
حضور بانک سپه در عرصه کلان اقتصادي و اشتغالزایی چشم گیر است 

معاون اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه با تشکر از مدیران وکارکنان بانک سپه به دلیل اجراي طرح ملی
ادغام اظهار داشت: حضور بانک سپه در عرصه کلان اقتصادي و اجراي پروژه هاي استراتژیک ، ملی و اشتغال زا چشم گیر و قابل

 
توجه است. 

حجت میرزایی در مجمع عمومی عادي سالیانه بانک سپه ضمن تقدیر ازتلاش هاي صورت گرفته در اجراي بانکداري دیجیتال و برنامه
مهاجرت دراین بانک گفت: بانک سپه درکنار فعالیت هاي خود کار بسیار بزرگ ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح را انجام داد.
وي با بیان اینکه در سال96 پیشنهاد دادیم بانک سپه بعنوان بانک تخصصی پروژه هاي نفت وگازتعیین شود افزود: به دلیل حجم زیاد

 
مشارکت بانک سپه در تامین مالی پروژه هاي استراتژیک این تصمیم گرفته شد. 

معاون اقتصادي وازرت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: از مشارکت خیلی خوب بانک سپه در تامین مالی پروژه ها و کمک به

 
حفظ اشتغال سپاسگزاریم. 

وي در ادامه به شفافیت در دارایی هاي زیر مجموعه اشاره کرد وگفت: بانک سپه به دلیل ادغام پنج بانک با یک ترکیب ناهمگون از
دارایی ها در آینده مواجه خواهد شد.



پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/08/25

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است.

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،

 
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است. 

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،

 
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است. 

به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیات دولت، بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستاي انجام وظایف و تحقق اهداف
خود، با وجود مشکلات موجود در حوزه مسکن و اشتغال ایثارگران، همواره تلاش خود را به منظور حفظ جایگاه خود به عنوان یک

 
نهاد فرهنگی و اجتماعی به کار بسته است. 

در همین راستا وجود قوانین حمایتی مؤثر در کشور، طراحی و اجراي برنامه هاي عملیاتی در جهت اجراي برنامه هاي 34 گانه ابلاغی
رئیس جمهور از سوي این بنیاد از جمله انجام تفاهم نامه با وزارت خانه ها و استانداري ها، استفاده از ظرفیت  هاي بالقوه اي که در
استان ها و شهرستان ها وجود دارد و تشکیل کارگروه هاي اشتغال، مسکن، درمان و .... کمک شایانی به رفع مشکلات جامعه

 
ایثارگري نموده است. 

ولی بررسی آیین نامه اجرایی شوراي برنامه ریزي و توسعه استان نشان می دهد به جایگاه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها و

 
همچنین وظایف مرتبط با امور ایثارگران توجهی نشده است. 

از جمله اینکه با وجود تاکید مصوبه سال 1395 دولت درخصوص بند (ك) ماده (9) آیین نامه فوق بر «برنامه ریزي و پیشنهاد براي
تامین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با هماهنگی و پیگیري بنیاد مذکور» به عنوان یکی
از وظایف کارگروه زیربنایی توسعه روستایی، عشایري، شهري و آمایش سرزمین و محیط زیست، متأسفانه طی همین آیین نامه

 
منسوخ شده است. 

همچنین با توجه به صراحت هاي قانونی درخصوص به کارگیري ظرفیت 25 درصد استخدام کشور و اولویت هاي قانونی ایثارگران در
طرح هاي کارآفرینی و اشتغال زایی، بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها که تا قبل از این آیین نامه عضو اصلی بوده اند، حذف

 
گردیده اند. 

علاوه بر این، لحاظ نمودن بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان عضو متغیر درکارگروه مذکور باعث نادیده گرفتن جایگاه این بنیاد به

 
عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی است. 



بنابراین باتوجه به موارد فوق، بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و

 
اجتماعی ایثارگران، سه پیشنهاد زیر را به هیات دولت ارائه نموده است: 

الف- اضافه شدن بند (ك) مورد اشاره با مضمون «برنامه ریزي و پیشنهاد طرح ها براي تأمین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و سایر قوانین با هماهنگی و پیگیري بنیاد شهید و امور ایثارگران» به ماده (8) وظایف

 
کارگروه زیر بنایی توسعه روستایی، عشایري و آمایش سرزمین و محیط زیست به عنوان وظیفه اصلی. 

ب- عضویت بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها درکارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان بعنوان عضو اصلی همانند

 
سنوات گذشته. 

 
ج- عضویت بنیاد شهید و امورایثارگران استان ها در کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده به عنوان عضو اصلی.  

این پیشنهادها مراحل بررسی خود را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک هیات دولت طی می کند.



اعطاي تسهیلات به پروژه هاي بخش گردشگري

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/08/25

براساس آخرین اخبار بدست رسیده، اعطاي تسهیلات به پروژه هاي در حال ساخت بخش گردشگري صورت می گیرد.

اعطاي تسهیلات به پروژه هاي بخش گردشگري اقتصاد
ایران: براساس آخرین اخبار بدست رسیده، اعطاي
تسهیلات به پروژه هاي در حال ساخت بخش گردشگري

 
صورت می گیرد. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران، محمد خیاطیان در
جلسه اي با اسماعیل الله گانی، مدیرعامل بانک رفاه
کارگران ضمن اشاره به پتانسیل هاي بخش گردشگري و

اثرگذاري آن در اشتغال کشور و لزوم حمایت و پشتیبانی از این صنعت سبز گفت: در حال حاضر 2417 پروژه با حجم سرمایه گذاري
137میلیارد تومان در حال انجام است که زمینه اشتغال 475هزار نفر (براي پروژه هاي در حال ساخت) و اشتغال 112 هزار نفر (بعد

 
از بهره برداري) را فراهم می کند. 

او ادامه داد: پیشنهاد وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در خصوص بسته هاي سفر مطابق با شرایط کرونا تحت عنوان
"سفر هوشمند" تدوین و به ستاد ملی کرونا ارائه شده است. در این بسته سفر ضوابطی همچون رعایت کامل مسائل بهداشتی،
استفاده 50 درصدي از ظرفیت هتل ها، عدم سرو غذا در رستوران هتل ها و ... تنظیم شده که با توجه به موج سوم بیماري، ستاد

 
ملی مبارزه با کرونا پس از بررسی بیشتر در این خصوص اعلام نظر می کند. 

خیاطیان با اشاره به توانایی حوزه گردشگري کشور براي احیاي دوباره تصریح کرد: هرگونه چراغ سبز ستاد ملی کرونا در صورت بهبود
شرایط به گردشگري و یا هرگونه کشف واکسن و دارو براي بیماري کرونا موجب می شود بخش گردشگري به سرعت خود را احیا کند
و به حیات اقتصادي خود برگردد و این موضوع در دست پیگیري است. وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با جدیت

 
این موضوع را دنبال می کند. 

معاون توسعه مدیریت و امور مجلس وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در پاسخ به ضرورت افزایش دوران مشارکت
پروژه هاي گردشگري نیز ضمن تایید مشکلات موجود بر سر راه سرمایه گذاران افزود: پیگیري هاي لازم از جمله مکاتبه با ریاست
جمهوري توسط وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و اخذ موافقت هیئت امناي صندوق توسعه ملی انجام شده، البته با

 
توجه به افزایش قیمتها عملیاتی شدن آن در کارگروه جهش تولید بررسی و پیگیري می شود. 

در ادامه این نشست مدیرعامل بانک رفاه کارگران نیز با اشاره به آسیبهاي واردشده ناشی از افزایش قیمتها به پروژه هاي در حال
ساخت و خسارت هاي وارده ناشی از شیوع ویروس کرونا به بخش گردشگري افزود: توجه بیشتر به این بخش توسط متولیان امر
گردشگري و دستگاه هاي موثر از جمله ستاد ملی کرونا و صندوق توسعه ملی داراي اهمیت بالایی است. همچنین طولانی شدن



محدودیت هاي کرونا ضربه جبران ناپذیري به بخش گردشگري وارد کرده که خود لزوم تدوین بسته هاي سفر با شرایط کرونا براي

 
جلوگیري از زیانهاي بیشتر را ضرورت می بخشد. 

او افزود: همچنین افزایش دوران تامین مالی طرح ها (اجرا، تنفس و بهره برداري) در قراردادهاي صندوق توسعه ملی با توجه به

 
وضعیت افزایش قیمت هاي چند سال اخیر بسیار مهم است. 

در پایان این نشست براي تسهیل روند رونق گردشگري و یاري سرمایه گذاران این بخش تفاهم نامه اعطاي تسهیلات از محل سپرده
گذاري صندوق توسعه ملی با بانک رفاه براي اعطاي تسهیلات به پروژه هاي در حال ساخت بخش گردشگري به امضاي طرفین رسید.
براساس این تفاهم نامه از محل سپرده گذاري صندوق توسعه ملی به متقاضیان ایجاد مصادیق گردشگري مطابق دستورالعمل هاي

 
موجود تسهیلات با نرخ 14 درصد پرداخت می شود. 



تصویب صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/08/25

چقازردي در مجمع عمومی سالانه بانک سپه ضمن بیان موفقیتهاي بزرگ این بانک در سال گذشته از ماموریتها و سیاستهاي
کلان این بانک براي حضوري اثرگذار تر در عرصه کلان اقتصادي و حمایت از بنگاههاي مولد و اشتغالزا خبر داد و گفت: سال

گذشته سال ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه بود.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه : چقازردي در
مجمع عمومی سالانه بانک سپه ضمن بیان موفقیتهاي بزرگ این بانک در سال گذشته
از ماموریتها و سیاستهاي کلان این بانک براي حضوري اثرگذار تر در عرصه کلان
اقتصادي و حمایت از بنگاههاي مولد و اشتغالزا خبر داد و گفت: سال گذشته سال

 
ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه بود. 

 
رتبه برتر بانک سپه در پرداخت تسهیلات به بنگاههاي کوچک اشتغالزا 

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این بانک براي تصویب صورت هاي
مالی سال 98 که با حضور دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی و تعابیر و تقدیر خاص وي از تلاشهاي بانک سپه در بخشهاي
مختلف از جمله فرایند ادغام و نقش آفرینی در عرصه کلان اقتصادي آغاز شد، با اشاره به ویژگی هاي صورت هاي مالی این بانک
اظهار داشت: بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختی به بنگاههاي کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع به مصارف بانک درمقایسه با

 
بانک هاي بزرگ کشور جزو برترین بانک ها بود. 

وي افزود: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاههاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود 13درصد است که این

 
امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در راستاي حمایت از تولید و اشتغالزایی است. 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از پرداخت مبلغ 42.988 میلیارد ریال تسهیلات به1.618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با

 
حدود 15درصد رشد نسبت به سال 97 یاد کرد. 

 
سال 1398 سال انجام ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه 

مدیرعامل با اشاره به دو ماموریت مهم و بزرگ بانک سپه در سال 1398، پروژه ملی ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح و پروژه
مهاجرت به سامانه جدید بانکداري متمرکز بانک را از ماموریتهاي بزرگ وکم نظیر در نظام بانکداري کشور برشمرد که درکنار سایر

 
فعالیتهاي بانک با موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد. 

 
رشد 31 درصدي کل دارایی ها و107 درصدي سرمایه بانک 

در بخش دیگري از سخنان خود به شاخص هاي مالی بانک سپه در سال 98 اشاره کرد و گفت: کل دارایی هاي بانک سپه با رشدي
معادل 31درصد از مبلغ 1.609.372 میلیارد ریال در سال 98 به 2.115.385 ریال در سال 98 افزایش یافته و همچنین سرمایه این

 
بانک در سال مذکور با 107 درصد رشد از 119.532 به 247.667 میلیارد ریال رسیده است. 

 
وي همچنین از رشد 27درصدي منابع بانک سپه از 1.400.987میلیارد ریال در سال 97 به 2.146.079 در سال 98 خبرداد. 

رشد 23درصدي کل سپرده هاي بانک سپه 



مدیرعامل افزود: کل سپرده هاي بانک سپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدي معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ

 
1.353.187 میلیارد ریال افزایش یافته است و نرخ تجهیز منابع بانک در سال 98 معادل 12.38درصد است. 

چقازردي تأکیدکرد: سپرده ها با تأکید بررعایت دقیق نرخ هاي سود ابلاغی و کاهش قیمت تمام شده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها

 
و ثبات و پایداري آنها جذب شده است . 

وي با اشاره به افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت بانک سپه در سال 1398، از رشد29 درصدي تسهیلات پرداختی یاد کرد و

 
اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایی بانک با رشد 29درصد به 1.220.481 میلیارد ریال در پایان اسفند 1398 افزایش یافته است. 

چقازردي گفت: در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و کمک به افزایش اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اي، نقدینگی ناشی از فروش

 
اموال واملاك مازاد، دارایی ها و سهام شرکت هاي تابعه نیز در راستاي رشد تسهیلات دهی به کارگیري شده است. 

 
اختصاص 63درصدي تسهیلات پرداختی به بخشهاي مولد اقتصادي 

وي در بحث حجم تسهیلات پرداختی به تفکیک بخشهاي اقتصادي از رشد 51 درصدي تسهیلات در بخش صنعت و معدن،
24درصدي در بخش خدمات و بازرگانی، رشد 18درصدي در بخش کشاورزي و رشد 7درصدي در بخش مسکن و ساختمان یاد کرد

 
و گفت: از مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 1398 بیش از 63 درصد آن به بخشهاي مولد اقتصادي تخصیص یافته است. 

چقازردي خاطرنشان کرد: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود

 
13درصد است که از تلاش بانک سپه براي حمایت از تولید و اشتغالزایی حکایت دارد. 

 
حضور فعال بانک سپه در بازار بین بانکی 

مدیرعامل بانک سپه تصریح کرد: بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه منابع و مصارف و با توجه به نقش حیاتی بازار بین بانکی در

 
تأمین نقدینگی بانک ها، همواره در موقعیت سپرده گذاري قرار داشته است. 

 
رشد 33 درصدي فعالیت هاي ارزي 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: حجم فعالیت هاي ارزي بانک سپه در سال 1398 به رغم قرار گرفتن نام این بانک در فهرست
تحریم ها، محدود شدن روابط کارگزاري و کاهش تخصیص ارز توسط بانک مرکزي بالغ بر 4748 میلیون دلار بوده و درآمدهاي ارزي

 
ناشی از فعالیت هاي ارزي بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 درصد رشد نشان می دهد. 

 
رشد 77 درصدي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

رئیس هیأت مدیره بانک سپه گفت: این بانک به منظور کاهش آسیب هاي اجتماعی و تسهیل در امر ازدواج جوانان سال گذشته
22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان در سراسر کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل 77 درصد رشد نشان می دهد. 

وي افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 4.473میلیارد ریال اعطا

 
کرده است. 

چقازردي اضافه کرد: بانک سپه علاوه بر پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایی به کمیته امداد، بهزیستی، اشتغال
ایثارگران و اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی، تسهیلات مسکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا،
تسهیلات حوادث قهري، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، خرید تضمینی گندم و محصولات کشاورزي و نهاده هاي دامی، تسهیلات
بهسازي و نوسازي مسکن روستایی و بهسازي و نوسازي نانوایی ها و پروژه گازرسانی سیستان و بلوچستان نیز نقش مؤثري داشته

 
است. 

 
تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري بانک سپه 



چقازردي با اعلام خبر تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري به تسهیلات اعطایی بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجاري به
کل تسهیلات اعطایی بانک سپه با 8.8 واحد درصد کاهش از 15.6درصد در پایان اسفندماه 1391 به 6.8 درصد در پایان اسفندماه

 
1398 کاهش یافته است. 

 
وي اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت به سال قبل از آن با کاهش 2.4واحد درصدي مواجه بوده است. 

 
رشد 83 درصدي فروش اموال و املاك مازاد و تملیکی 

مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف ابلاغی از سوي نهادهاي نظارتی مبنی بر آزادسازي منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك
مازاد و تملیکی خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به ارزش 3187 میلیارد ریال به فروش رسیده که نسبت به سال

 
1397 از لحاظ مبلغ 83درصد رشد داشته است. 

 
نقش آفرینی در اجراي پروژه هاي کلان 

مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک براي کمک به تحقق اهداف و سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و همسویی و همگامی با
راهبردهاي اقتصادي دولت گام هاي مؤثري در تأمین مالی پروژه هاي کلان اقتصادي، ملی و زیربنایی کشور برداشته است. تمرکز

 
طرحهاي بانک سپه در حوزه هاي نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگري و محصولات استراتژیک است. 

وي از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در حال انجام است بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صباي
کنگان، هیرسا پلیمر سهند، نفت و گاز صباي اروند، تولید برق ماهتاب کاسپین، سیمان تیس چابهار، شرکت خوشه دشت، سرمایه
گذاري گروه هتلهاي ملل و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروك آذر، پتروشیمی لردگان، حفاري دانا کیش، مولد

 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 

وي درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند خلیج فارس (سهم بانک سپه 800 میلیون دلار ) را 94درصد، در پروژه مهندسی و
توسعه سروك آذر (سهم بانک800 میلیون دلار) 93 درصد، پروژه حفاري دانا کیش (سهم بانک 500 میلیون دلار) 95درصد، پروژه
نفت و گاز صباي اروند (سهم بانک 2هزار میلیون دلار) 70درصد، پروژه شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس (سهم بانک یک
هزار و 500 میلیارد ریال) 100درصد و پروژه طرحهاي آبرسانی وزارت نیرو (سهم بانک 7هزار و 528میلیارد ریال) 100درصد عنوان

 
کرد. 

 
میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه 

چقازردي همچنین به تشریح میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه پرداخت و در این خصوص به فروش تدریجی بیش از
55 میلیون سهم شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید (معادل 1.149میلیارد ریال)، فروش تدریجی 21.31 درصد سهام شرکت
توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه اولیه (معادل 15هزار میلیارد ریال) و فروش کامل سهام بانک در شرکت عمران و

 
مسکن سازان استان آذربایجان غربی اشاره کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص واگذاري سهام شرکت سرمایه گذاري امید و اقدامات بانک

 
درپروژه امید شهر (سپه شهر) پرداخت. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از استقرار سامانه بانکداري متمرکز، اجراي پروژه هاي حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات و
شتاب7، راه اندازي و استقرار مرکز عملیات امنیت، استقرار سیستم مدیریت امنیت اطلاعات، راه اندازي بستر اصلی و پشتیبان بین
مراکز داده بانکهاي ادغامی، طراحی مرکز داده بحران، راه اندازي و استقرار سامانه یکپارچه مانیتورینگ خدمات فناوري اطلاعات و
تجهیز محیط بهره برداري شعب به سخت افزار مورد نیاز طرح بانکداري متمرکز را از جمله اقدامات مهم بانک سپه در حوزه فناوري

 
اطلاعات یاد کرد. 



 
اهم اقدامات بانک سپه در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی 

وي از اهم اقدامات بانک در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی از اصلاح ساختار سازمانی بانک ، تفکیک رئیس هیأت مدیره از
مدیرعامل و اقدامات ثبتی براي استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و برگزاري کمیته هاي هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره از

 
هیأت عامل یاد کرد. 

 
چقازردي همچنین به اهم اقدامات بانک در راستاي اجراي تقویت نظام کنترل داخلی و نیز در راستاي مدیریت ریسک اشاره کرد. 

 
احداث 8 مدرسه، تجهیز 11 خانه بهداشت در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی 

رئیس هیئت مدیره از مشارکت بانک سپه در احداث 8 مدرسه در استان هاي زنجان، آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، ایلام،
کهگیلویه و بویراحمد، کردستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، لرستان و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازي زندانیان و

 
مشارکت در تجهیز 11خانه بهداشت را از دیگر اقدامات بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی این بانک است. 

وي همچنین از دیگر اقدامات بانک در این حوزه به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت سهولت تردد جانبازان و معلولان در سطح شعب،
مدیریت مصرف انرژي در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله تجهیز 11 شعبه
بانک به سامانه خدمات بانکی نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز 21 استان به سامانه¬هاي خدمات دهی به افراد ناتوان
جسمی، انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیري صوتی و بریل وبگاه بانک
با صفحه خوانهاي متداول نابینایان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک در راستاي بانکداري سبز، ایجاد زیرساختهاي لازم براي فراهم

 
شدن امکان واریز کمکهاي خیرخواهانه از طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد. 

 
4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1399 

وي از 4مأموریت بانک سپه در سال 1399 یاد کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح ملی ادغام، حمایت از جهش تولید، تحول

 
فناوري اطلاعات و اولویت بخشی به اعطاي تسهیلات به خانواده بزرگ نیروهاي مسلح ازمأموریتهاي بانک سپه در سالجاري هستند. 

 
پروژه هاي راهبردي بانک سپه 

چقازردي مجموعه پروژه هاي فاز یکپارچگی نهایی در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار بانک سپه، پروژه تدوین برنامه
استراتژیک بانک سپه براي افق 1404، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه و پروژه اجراي نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال

 
به عنوان پروژه هاي راهبردي بانک سپه نام برد. 

 
انتخاب اول مشتریان باشیم 

مدیرعامل بانک سپه با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار «انتخاب اول مشتریان باشیم» ارزشهاي بنیادي این بانک را نقش آفرینی
در اقتصاد ملی و بین المللی، همسویی با سیاستهاي کلان دولت، پایبندي به اخلاق حرفه اي و مشتري مداري، نوآوري و رقابت

 
پذیري و ایفاي مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 

وي در تشریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات بانک سپه در راستاي سیاستهاي ابلاغی وزارت امور اقتصادي در حوزه افزایش سرمایه از
رشد 107درصدي سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، در حوزه حمایت از بخشهاي مولد اقتصادي به سهم 63درصدي

 
بخشهاي مولد اقتصادي از تسهیلات پرداختی بانک و تأمین طرحهاي زیرساختی و کلان کشور یاد کرد. 

چقازردي همچنین در حوزه مولدسازي دارایی به فروش املاك مازاد و واگذاري سهام بانک در شرکتهاي تابعه،کاهش نسبت مطالبات
غیرجاري به تسهیلات و اجراي پروژه سپه شهر (امیدشهر)، در حوزه ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد 130شعبه ناکارا و جابجایی
13شعبه و انحلال 25باجه، در حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی و



ایجاد کمیته هاي هیأت مدیره و درحوزه استقرار بانکداري دیجیتال به تدوین نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال و تمهید بسترهاي
لازم براي استقرار سامانه بانکداري متمرکز یاد کرد.



بانک توسعه تعاون + اخبار پولی مالی + اخبار بانک + تسهیلات
اعتباري

پرداخت تسهیلات اشتغال آفرین بانک توسعه تعاون در خراسان رضوي

منبع: پولی مالیشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/08/25

اخبار پولی مالی-بانک توسعه تعاون در قالب تفاهم نامه اي سه جانبه به ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در شهرستان
تاریخی باخرز خراسان رضوي کمک می کند.

اخبار پولی مالی-بانک توسعه تعاون در قالب تفاهم نامه اي
سه جانبه به ایجاد و تقویت کسب وکارهاي خرد در

شهرستان تاریخی باخرز خراسان رضوي کمک می کند.



> رویکردهاي جدید بنیاد شهید و امور ایثارگران در خدمت به جامعه
ایثارگري/ بزرگترین دغدغه ما "اشتغال ایثارگران" است

منبع: حیاتشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/08/25

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در نشست صمیمی با جمعی از جانبازان بصیر گفت: اخلاق، تواضع و مدیریت جهادي باید
سرلوحه کار بنیاد باشد. خدمتی پایدار می ماند که پیوست فرهنگی و اخلاقی داشته باشد.
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رویکردهاي جدید بنیاد شهید و امور ایثارگران در خدمت
به جامعه ایثارگري/ بزرگترین دغدغه ما "اشتغال
ایثارگران" است رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در
نشست صمیمی با جمعی از جانبازان بصیر گفت: اخلاق،
تواضع و مدیریت جهادي باید سرلوحه کار بنیاد باشد.
خدمتی پایدار می ماند که پیوست فرهنگی و اخلاقی

 
داشته باشد. 

به گزارش حیات به نقل از "ایثار"، مهندس سعید اوحدي صبح روز شنبه 24 آبان ماه در نشست صمیمی با جمعی از جانبازان بصیر،
گفت: یکی از کارکردهاي مهم تشکل هاي ایثارگري تقویت ارتباط بنیاد شهید و امور ایثارگران با جامعه ایثارگري است و اعتقاد قلبی
ما بر این است که تشکل ها به عنوان محکم ترین پل ارتباطی ما با خود مجموعه تشکل ها، جامعه ایثارگري و در نهایت کل جامعه
هستند. باور ما بر این است که باید از ظرفیت تشکل هاي ایثارگري براي شناسایی مشکلات مربوط به جامعه ایثارگري و هم فکري

 
براي پیدا کردن راهکار استفاده کنیم. 

وي افزود: اگر بستر هم فکري با تشکل ها که همگی از نخبگان جامعه هم هستند فراهم نباشد، ممکن است که تدبیر ما به سوءتدبیر
بدل شود چرا که این تشکل ها هر کدام نماینده قشر خاصی از جامعه هدف ما هستند و به مسائل تخصصی آن حوزه اشراف دارند لذا

 
باید جایگاه تشکل ها را یک جایگاه بالا و با ارزش بدانیم. 

اوحدي در بخش دیگر سخنان خود گفت: تمام معاونان و مسئولان بنیاد باید افتخارشان این باشد که قرار است نوکري جانبازان،
آزادگان و خانواده هاي معظم شهدا را انجام بدهند، غیر از این باشد، جاي آنها در بنیاد نیست. اگر حضرت امام (ره) خدمت در بنیاد
شهید را خدمت به نبی اکرم (ص) می دانستند به این خاطر بود که اعتبار بنیاد شهید و امور ایثارگران به جانبازان، آزادگان و خانواده

 
هاي شاهد و ایثارگر است. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در ادامه ضمن اشاره به رویکردهاي جدید بنیاد در خدمت به جامعه ایثارگري، تصریح کرد: اخلاق،
تواضع و مدیریت جهادي باید سرلوحه کار بنیاد باشد زیرا هیچ خدمت و جریانی پایدار نمی ماند مگر اینکه پیوست فرهنگی و اخلاقی

 
داشته باشد. 

اوحدي همچنین در پاسخ به درخواست یکی از جانبازان حاضر در نشست درباره مسئله مسکن و اشتغال جامعه ایثارگري، گفت: در



حال حاضر بزرگترین دغدغه ما در بنیاد مسئله اشتغال است که پیچیدگی هاي خاصی هم دارد که از طریق ظرفیت هاي قانونی

 
مجلس، دولت و... آن را دنبال می کنیم و پاي آن ایستاده ایم تا مشکل اشتغال را حل کنیم. 

 
انتهاي پیام/ 

فایل هاي ضمیمه :



برترین شتاب دهنده هاي آفریقا/ نقش چشمگیر DFS Lab در توسعه اقتصاد

دیجیتال

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/08/25

جایگاه ممتاز شتاب دهنده ها در فرایند تعمیق اقتصاد دانش بنیان در کشورهاي مختلف بر کمتر کسی پوشیده است. ارائه
انواع خدمات مالی، آموزشی و مشاوره اي از سوي این مراکز، نقشی حیاتی را در شکل گیري، تکامل و رشد انواع استارتاپ ها

ایفا می کند. در همین رابطه، قاره آفریقا از جمله مناطقی است که به واسطه ...

جایگاه ممتاز شتاب دهنده ها در فرایند تعمیق اقتصاد
دانش بنیان در کشورهاي مختلف بر کمتر کسی پوشیده
است. ارائه انواع خدمات مالی، آموزشی و مشاوره اي از
سوي این مراکز، نقشی حیاتی را در شکل گیري، تکامل و
رشد انواع استارتاپ ها ایفا می کند. در همین رابطه، قاره
آفریقا از جمله مناطقی است که به واسطه انواع برنامه هاي
شتاب دهنده، رشد قابل توجهی را در عرصه نوآوري و

 
فعالیت هاي استارتاپی تجربه کرده است. 

اقتصاد آنلاین - سجاد رفیع؛ شتاب دهنده ها را می توان یکی از مهمترین ارکان اقتصاد دانش بنیان قلمداد کرد. مراکزي که با ارائه
انواع حمایت هاي مالی، آموزشی و مشاوره اي، نقش عمده اي را در رشد و گسترش هاي فعالیت هاي نوآورانه و استارتاپی ایفا می
کنند. در همین رابطه، آفریقا را باید به عنوان یکی از مناطق بسیار مستعد جهان در حوزه اقتصاد دانش بنیان در نظر گرفت. جمعیت
جوان و منابع طبیعی سرشار، این قاره را تبدیل به منطقه اي جذاب و بالقوه سودآور براي شرکت هاي استارتاپی و صاحبان ایده کرده

 
است. در همین زمینه، در ادامه به معرفی چهار مورد از تاثیرگذارترین برنامه هاي شتاب دهنده در قاره آفریقا خواهیم پرداخت. 

1) مرکز MEST این مرکز در سال 2008 تاسیس شده و در حال حاضر در زمینه برگزاري دوره هاي یک ساله آموزش کارآفرینی
فعالیت می کند. افراد شرکت کننده در این برنامه می توانند در پایان دوره، تسهیلات مالی به ارزش 50 تا 250 هزار دلار دریافت
کنند. حاصل فعالیت MEST طی 12 سال گذشته، راه اندازي بیش از 60 استارتاپ در بخش هاي مختلف اقتصادي قاره آفریقا بوده

 
است. 

2) برنامه Techstars دوره هاي برگزار شده توسط مجموعه Techstars، سه ماهه بوده و ویژه استارتاپ هاي واقع در کشورهاي
مصر، گامبیا، آفریقاي جنوبی و نیجریه است. عمده تمرکز این برنامه بر روي رشد و توسعه فعالیت هاي نوآورانه و استارتاپی در حوزه
هاي هوش مصنوعی، یادگیري ماشین (machine learning) و بلاك چین است. بازدید از شرکت هاي استارتاپی موفق آمریکا از

 
جمله خدمات این مجموعه به شرکت کنندگان است. 

3) مرکز Startupbootcamp این مرکز در کشور آفریقاي جنوبی واقع شده و طول دوره هاي برگزار شده توسط آن، سه ماه



است. شرکت کنندگان در این برنامه می توانند در قبال اعطاي 8 درصد از مالکیت خود به Startupbootcamp، از کمک 15
هزار یورویی این مرکز برخوردار شوند. در همین رابطه می توان به شکل گیري و تکامل استارتاپ موفق Kudimoney به عنوان

 
یکی از دستاوردهاي این مجموعه اشاره کرد. 

 
در این زمینه بخوانید: 

 
""دسترسی به اینترنت پر سرعت"" به عنوان یکی از حقوق اساسی بشر 

 
فرار مغزها؛ تهدیدي براي اقتصاد دانش بنیان 

 
پنج زیست بوم استارتاپی برتر آفریقا 

4) برنامه DFS Lab تمرکز اصلی این برنامه بر روي فعالیت هاي استارتاپی در حوزه خدمات مالی دیجیتال و تجارت الکترونیک بوده
و کشورهاي تحت پوشش آن شامل کنیا، تانزانیا و آفریقاي جنوبی است. شرکت کنندگان در این برنامه، علاوه بر خدمات آموزشی و
مشاوره اي، از کمک 25 هزار دلاري آن نیز بهره مند می شوند. از جمله مزیت هاي مجموعه DFS Lab، ادامه خدمات مشاوره اي

 
آن به مدت چهار تا شش ماه پس از پایان دوره هاي آموزشی است. 

پربیننده ترین قیمت جدیدترین موبایل هاي سامسونگ +جدول اپل به خاك سیاه نشست ارزان ترین لپ تاپ هاي بازار چند؟ +جدول
با 5میلیون چه تبلتی می توان خرید؟ +جدول قیمت روز موبایل اپل +جدول



ایران میزبان هفتمین دوره هفته جهانی کارآفرینی با شعار"یادگیري در زمان

کرونا"

منبع: خبر فوريشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/08/25

این رویداد مراسمی براي ارج نهادن به نوآوران و خالقان کسب و کار است. کسانی که ایده هاي خود را حیات بخشیدند و
کسب و کاري را پایه گذاري کرده و باعث رشد اقتصادي در کشور خود و توسعه جامعه و رفاه انسانی شده اند.

این رویداد مراسمی براي ارج نهادن به نوآوران و خالقان
کسب و کار است. کسانی که ایده هاي خود را حیات
بخشیدند و کسب و کاري را پایه گذاري کرده و باعث رشد
اقتصادي در کشور خود و توسعه جامعه و رفاه انسانی شده

 
اند. 

بزرگترین رویداد هماهنگ براي ترویج و ترفیع کارآفرینی
Global Entrepreneurship در جهان به نام
week (هفته جهانی کارآفرینی) براي هفتمین سال

 
متوالی در ایران- تهران در بازه زمانی 18 تا 24 نوامبربرابر با 28 آبان تا 4 آذر همزمان با 170 کشور دنیا برگزار می شود. 

این رویداد جهانی از سال 2007 تاکنون حدود 35000 فعالیت را با همکاري بیش از 20000 مشارکت کننده در بیش از 170 کشور

 
براي بیش از 10 میلیون نفر برنامه ریزي کرده و هم اکنون در حال اجراي آن ها می باشند. 

از آنجا که امسال این رویداد با پاندمی ویروس کرونا و ناچاراً تغییر عادت ها و سبک زندگی بشر همراه می باشد، انجام فعالیت ها بر
بستر دیجیتال و آنلاین، بیش از پیش اهمیت یافته و بسیاري از کسب و کارها را بر آن داشته که در این حوزه سرمایه گذاري بیشتري
انجام دهند. لذا، این شرایط می تواند به چشم سکویی براي توسعه ارتباطات و همکاري هاي تمامی نقش آفرینان عرصه کارآفرینی در

 
سطح جهانی مطرح و دیده شود. 

ایران نیز با برگزاري شش دوره موفقیت آمیز، 400 برنامه و 12 مشارکت کننده با حضور وزیر محترم تعاون،کار و رفاه اجتماعی در
اختتامیه سال هاي 97 و 98، دانشگاه هاي مطرح کشور همچون دانشگاه تهران، دانشگاه صنعتی اصفهان، دانشگاه صنعتی شریف،
دانشگاه Essex انگلستان، معاونت علمی ریاست جمهوري، صندوق کارآفرینی امید، بانک توسعه تعاون، سازمان هاي مردم نهاد و
مؤسسات بخش خصوصی و کارآفرینان پیشکسوت و کارآفرینان موفق جوان( فرش آنلاین زودفود دیجی کالا نکست و...) در تهران و
همزمان با 15 استان به این رویداد جهانی پیوست. امسال نیز پردیس بین المللی دانشگاه تهران و کلینیک کارآفرینی ایران با شعار "

 
یادگیري در زمان کرونا" با تمرکز بر بین المللی کردن کسب و کارها براي هفتمین سال مجري این رویداد خواهند بود. 

 
از جمله برنامه هاي این رویداد به شرح زیر می باشد: 

 
1. وبینارهاي تخصصی کسب وکار و کارآفرینی 



 
2. برگزاري مصاحبه هاي آنلاین با صاحبان تاثیرگذار کسب و کارهاي هوشمند 

3. پنل هاي تخصصی با مدیران و کارآفرینان کشور و چهره هاي معروف و شاخص (اقتصاد و تحول دیجیتال، پزشکی و بیوتکنولوژي،

 
گردشگري، مسئولیت اجتماعی، هنر، و...) 

 
4. هم آفرینی آنلاین ( روز مشاوره ) 

 
5. المپیاد کارآفرینی ( کارآفرینی دانش آموزي) 

 
Story Talk .6 از زندگی افراد موفق و مؤثر ایران 

7. پکیج هاي آموزشی ویژه مدیران، توسعه فردي، تیم هاي استارت آپی و کسب و کارها منطبق بر آخرین محتواي علمی در سطح

 
بین الملل با حضور اساتید مجرب و شناخته شده در فیلد مورد نظر 

جهت کسب اطلاعات بیشتر به وب سایت www.gewiran.com مراجعه نمایید یا با شماره 28429783-021 تماس حاصل
نمایید.



دفاع مقدس، تجلی عزت ملی | میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ

استعمارستیزي دارد

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/08/25

استاندار گیلان دفاع مقدس را تجلی عزت ملی دانست و با تصریح اینکه با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي نیز
پیروز می شویم، گفت: میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي در تاریخ استعمارستیزي ما دارد و با توجه به شرایط کرونایی؛ مراسم

سالروز شهادت سردارجنگل، با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي برگزار شود. ...

استاندار گیلان دفاع مقدس را تجلی عزت ملی دانست و با
تصریح اینکه با حفظ وحدت و انسجام، در جنگ اقتصادي
نیز پیروز می شویم، گفت: میرزاکوچک، جایگاه ارزشمندي
در تاریخ استعمارستیزي ما دارد و با توجه به شرایط
کرونایی؛ مراسم سالروز شهادت سردارجنگل، با استفاده از

 
ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي برگزار شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، ارسلان زارع در
جلسه مشترك شوراي استانی ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت و هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس گیلان با
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي دفاع مقدس اظهار داشت: دفاع مقدس را مملو از معرفت و مهربان می دانم؛ دورانی که اخلاق به

 
زیباترین جلوه نمایان شد. 

وي با بیان اینکه فداکاري در راه دفاع از سرزمین بین همه ملت ها وجود دارد، گفت: آنچه دفاع مقدس را با دیگر جنگ ها در تاریخ
متمایز کرده؛ همین ایثار، فداکاري و تلاش براي اعتلاي آرمان هاي والاي انقلاب اسلامی، دینی و اخلاقی است که جوانان این

 
سرزمین را فوج فوج، عاشقانه به حضور در این راه فراخواند. 

زارع بر لزوم ترویج فرهنگ ایثار بعنوان فرهنگی دینی، اسلامی و ملی بین آحاد جامعه بویژه جوانان تاکید کرد و گفت: باید با استفاده

 
از تمامی ابزارها، این دوران پرافتخار را براي نسلی که آن را ندیده و درك نکرده اند، به تصویر کشید. 

نماینده عالی دولت در استان یکی از اصلی ترین ویژگی هاي دفاع مقدس هشت ساله را مردمی بودن آن دانست و بیان کرد: کمک
هاي مردمی از سراسر نقاط کشور به جبهه هاي جنگ و بسیج نیروها در پیروزي ملت ایران اثر گذار بود و در شرایطی که دنیا رژیم

 
بعث عراق را حمایت همه جانبه می کرد، ملت به فرمان امام راحل ایستادگی کردند و توانستند عزت ملی را عینیت ببخشند. 

زارع به ادامه دشمنی هاي استکبار با نظام اسلامی اشاره و خاطرنشان کرد: تحریم هاي دارویی ملت ایران، نمونه اي از این عناد است
حال آنکه مردم در این جبهه و نیز جنگ اقتصادي،  پایمردي کرده اند و اطمینان دارم با تداوم انسجام ملی، از این برهه سخت نیز

 
عبور کنیم. 



وي در بخش دیگري از سخنانش گیلان را یکی از استان هاي سرآمد کشور خواند که عالمان، فقیهان و فرهیختگان بسیاري پرورش

 
داده و آسمانی پرستاره از افتخارانی دارد که سرداران و شهداي والامقام از جمله آنها هستند. 

استاندار گیلان سردار شهید جنگل میرزا کوچک خان را نیز از مفاخر ماندگار و پر آوازه گیلان در این سپهر تابناك ذکر و اضافه کرد:
اندیشه و مرام میرزاکوچک ، جزئی از ساختار فکري و هویتی گیلان است که سراسر وطن دوستانه و البته بر مبناي شریعت اسلامی

 
استوار بود. 

وي افزود: میرزا کوچک خان از جمله شایستگانی است که براي کشورمان و گیلان فخر آفریدند و همه ساله در سالروز شهادتش،

 
مراسم گرامی داشت برپا می شود. 

وي با اشاره به شرایط استان متاثر از شیوع ویروس کرونا و عدم برگزاري تجمعات، بر لزوم برگزاري مراسم بزرگداشت میرزاکوچک
جنگلی در بستر فضاي مجازي و با استفاده از ظرفیت رسانه ملی تاکید کرد و گفت: لازم است در ساخت و تدوین این برنامه ها از

 
اساتید و محققان در سطح ملی و استانی استفاده و در شبکه هاي سراسري نیز بازپخش شود. 

زارع شهادت میرزاکوچک را فرصتی ارزشمند براي تببین جایگاه سردارجنگل در تاریخ استعمار ستیزي ملت ایران دانست و گفت: باید

 
از این فرصت براي تبیین جنبش جنگل با استفاده از پژوهش ها، تحقیقات علمی و بهره گیري از اسناد تاریخی بهره مند شد. 

زارع با قدردانی از دستگاه هاي اجرایی استان به سبب تقدیر از ایثارگران شاغل در آن دستگاه ها و خانواده شهداي کارمند، بر لزوم
اهتمام همه نهادها بر اجراي این امر تاکید کرد و گفت: آن دسته از دستگاه هایی که هنوز نسبت به پاسداشت ایثارگران اقدام نکرده

 
اند ، در هفته بسیج برنامه اي در این خصوص تدوین و اجرا کنند. 

استاندار گیلان تصریح کرد: در خصوص یادمان شهداي گمنام اقدامات خوبی به انجام رسیده و پروژه هایی در دست اجراست که لازم

 
است روند انجام آنها تسریع شود. 

زارع به روند اجراي پارك موزه دفاع مقدس گیلان و تامین اعتبار اجراي آن با نظر مساعد معاون رییس جمهوري و رییس سازمان

 
برنامه و بودجه اشاره و اضافه کرد: طبق قول داده شده؛ در سال آتی نیز براي تکمیل این پروژه تامین اعتبار لازم صورت می گیرد. 

نماینده عالی دولت در استان سفر اخیر رییس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور به گیلان و امضاي تفاهم نامه تامین زمین،
ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران را یادآور شد و به مدیران تأکید کرد در اجراي این تفاهم نامه همکاري لازم

 
را انجام دهند. 

جمع بندي عملکرد دستگاه ها در هفته دفاع مقدس، گزارش ساخت یادمان هاي شهداي  گمنام در استان ، گزارش چگونگی برگزاري
مراسم سالگرد شهادت میرزا کوچک جنگلی و شهداي روحانی استان، پیگیري تفاهم نامه استانداري و بنیاد شهید و امور ایثارگران
گیلان در خصوص احداث مسکن و اشتغال ایثارگران و نیز تهیه اقلام بهداشتی و واکسن ایثارگران استان، در این نشست مورد بحث و

بررسی قرار گرفت.



گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا/ اقدامات

عملی دولت بایدن شرط است

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد ، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از
دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که

سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ...

رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر
آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و
پیروزي افراد در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار
حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران

 
تبدیل می کند. 

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد ، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور با
اشاره به انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ
ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون  روتوش در مقابل افکار

 
عمومی جهان به نمایش گذاشته شد."گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا  نداي  «انا ربکم الاعلی»  سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم.گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد ن 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد.گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد 



رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي،  اختصاصِ ارز ترجیحی،  سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو،  بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد  ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است.گرانی ها به پاستور و

 
بهارستان ربط دارد 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که  لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد.  "گرانی

 
ها به پاستور و بهارستان ربط دارد 

مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز،
سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما
نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور

 
داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما &– بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی  را بر مردم ایران  وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما &– بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما &– بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را
داد که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن  مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران



بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم  دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل

 
کند.گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي،  هر فشار موثري  را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل  هستند نه حرف ، و  متناسب با آن پاسخ

 
مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد.گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد."گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد



دستور ترخیص کالا هاي ضروري از گمرك بوشهر صادر شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، علی جمادي در
بازدید از انبار کالا ها و انبار هاي اداره جمع آوري و فروش
اموال تملیکی اظهار داشت: این بازدید به منظور تعیین
تکلیف و تسهیل فرآیند ترخیص و خروج کالا هاي رسوبی
و تجمیع شده به ویژه کالا هاي اساسی مور نیاز مردم

 
صورت گرفت. 

رئیس کل دادگستري استان بوشهر ضمن بازرسی از
قسمت هاي مختلف انبار هاي گمرك، اسکله و انبار هاي اموال تملیکی گفت: در راستاي تسریع در ترخیص کالا هاي اساسی مورد
نیاز مردم و جلوگیري از اطاله و ماندگاري بدون دلیل این کالا ها دستورات لازم قانونی به منظور تسریع در ترخیص این کالا هاي

 
ضروري که در گمرك و انبار هاي جمع آوري و فروش اموال تملیکی موجود است صادر شد. 

رئیس کل دادگستري استان بوشهر به کالا هاي رسوبی که تاریخ مصرف آن ها منقضی شده اند اشاره کرد و گفت: می بایست دلایل
منقضی شدن کالا هاي موجود در این انبار ها که تاریخ مصرف آن ها منقضی شده است گزارش شود و در صورت نیاز، دستورات

 
قضایی صادر می شود. 

جمادي با تاکید بر اینکه کالا هایی که از سنوات قبل در انبار ها متروکه شده اند باید سریعا تعیین تکلیف شوند افزود: دستورات لازم
جهت بررسی و اقدام موثر براي ترخیص این کالا ها صادر گردیده و کالا هایی نیز که با دستور قضایی توقیف و نگهداري شده است

 
می بایست لیست کلیه این کالا ها به همراه مشخصات پرونده قضایی جهت دستورات لازم به دادگستري کل استان اعلام شود. 

جمادي در پایان به تاثیر مخرب قاچاق کالا در جامعه اشاره کرد و گفت: قاچاق کالا تاثیري منفی و مخرب بر اقتصاد و تولید و حتی
اشتغال دارد و باید براي جلوگیري از این پدیده شوم با اتخاذ تدابیر لازم، برخورد قاطع و قانونی با عوامل قاچاق کالا اعمال شود که در

 
این راستا باید با اجراي طرح هاي مناسب نسبت به مهار آن اقدام شود. 

در این بازدید مدیر کل گمرك و ناظر گمرکات استان، مدیر کل بنادر و کشتیرانی استان و سرپرست اداره جمع آوري و فروش اموال

 
تملیکی استان حضور داشتند. 

انتهاي پیام/



فعالیت هاي جهادي بانوان شهریاري در تولید ماسک/ از ایجاد فرصت هاي

اشتغالزایی تا توزیع رایگان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/08/25

 خبرگزاري فارس از شهریار؛ سیده طیبه عزتی: نزدیک 10
ماهی است که ویروس کرونا سلامت، کار و زندگی مردم را تحت تأثیر خود قرار داده اما از همان روزهاي اول گروه هاي مختلف
مردمی، بسیجی و جهادي به هر نحوي تلاش کرده اند تا با فعالیت ها و کمک هاي خود باري از دوش مدافعان عرصه سلامت برداشته

 
و به حفظ سلامت هم نوعان در نقاط مختلف شهر و کشور کمکی داشته باشند. 

طی این مدت جمعی از بانوان و بسیجیان در شهریار با انجام کمک هاي مؤمنانه و خیرخواهانه، دست به کار شدند و با تولید ماسک و
اقلام بهداشتی و توزیع در اماکن گوناگون دست به دست هم دادند تا مانع گسترش ویروس کرونا شوند که در این خصوص با دو نفر از

 
آن ها گفت وگویی انجام شد. 

 
 

 
فرصت هاي مختلف اشتغالزایی در تولید ماسک بهداشتی 

الهه فاضلی جانشین فرمانده حوزه یک حضرت فاطمه سلام االله علیها شهریار با اشاره به اینکه فرصت هاي اشتغالزایی مختلفی براي



بانوان و خانواده هاي آن ها در تولید ماسک ایجاد شده گفت: تعدادي از بانوان بسیجی شهریار به صورت خودجوش و داوطلبانه مبالغی
روي هم گذاشته و پارچه هاي مخصوص تولید ماسک را از بازار خریدار کرده و به این ترتیب فرصت اشتغالزایی براي 12 نفر از

 
خیاطان ایجاد شد. 

وي افزود: بخش دیگري از پارچه ها به کارگاهی کاملاً بهداشتی و مجهز در اندیشه ارسال شد که توسط دستگاه هاي اتوماتیک و با

 
همکاري 10 نفر اقدام به تولید ماسک شد و فرصت دیگري در اشتغالزایی به وجود آمد. 

جانشین فرمانده حوزه یک حضرت فاطمه سلام االله علیها با اشاره به اینکه ماسک هاي تولید شده همگی سه لایه اسپان و همراه گیره
بوده که پس از استریل شدن به بازار عرضه می شود، ادامه داد: ماسک ها پس از استریل و بسته بندي به دلیل اینکه از کیفیت بالایی
برخوردار هستند با قیمت بسیار محدود به اماکن مختلف مانند بیمارستان، داروخانه و مؤسسات مختلف عرضه شده و در حال برنامه

 
ریزي براي عرضه در مراکز خیریه هستیم و در بخش توزیع و فروش نیز زمینه اشتغال براي 5 نفر دیگر فراهم شده است. 

فاضلی با اشاره به اینکه بیش از 120 هزار عدد ماسک طی این مدت تولید شده، بیان کرد: تاکنون حدود 20 هزار عدد ماسک دوردوز

 
توسط خیاطان دوخته شده و بیش از 100 هزار عدد نیز توسط دستگاه در کارگاه تولید شده است. 

 
 

 
تولید رایگان بیش از 50 هزار ماسک 

معصومه بهاردوست بانوي بسیجی فعال از گروه جهادي قتیل العبرات که با کمک جمعی از جوانان بسیجی و مسجدي در زمینه تولید
ماسک و اقلام بهداشتی فعالیت می کنند، از تولید و عرضه ماسک هاي رایگان خبر داد و گفت: از ابتداي سال بیش از 50 هزار عدد

 
ماسک به صورت رایگان و حدود 200 عدد گان براي کادر درمان بیمارستان امام سجاد(ع) تولید شده است. 

وي با اشاره به اینکه در روزهاي اول در یک خیاطی کوچکی برش ها زده می شد و دوخت ماسک توسط بانوان در منازل انجام می
گرفت، بیان کرد: با همکاري فرماندهی سپاه و رئیس اداره آموزش و پرورش، ادامه کار در کارگاه خیاطی مدرسه اي انجام گرفت و

 
حدود 20 نفر در قسمت هاي دوخت، کش زنی و بسته بندي مشغول به فعالیت شدند.  

بانوي فعال جهادگر ادامه داد: پس از دوخت ماسک ها در بسته هاي بزرگتري به سفارش دهندگانی مانند بسیج، سپاه و آتش نشانی
تحویل داده شده و پس از استریل شدن و بسته بندي بخشی از آن را مجدد به ما تحویل داده و به صورت رایگان به مراکزي مانند

 
حسینه ها، مساجد و خانواده شهدا اهداء کردیم. 



بهاردوست با اشاره به دیگر اقدامات جهادي در زمینه محرومیت زدایی و انجام کمک هاي مؤمنانه با مشارکت و همکاري بسیجیان
ابراز کرد: تولید و دوخت لباس، تهیه بسته هاي معیشتی، پخت نان، کمک هاي قرض الحسنه، تهیه جهیزیه، تأمین کمک هزینه

 
مسکن و شهریه دانشگاه از دیگر فعالیت هایی بوده که در این مدت انجام شده است. 

 
 

به گزارش فارس، فرمایشات سنجیده و ارزشمند مقام معظم رهبري در راه اندازي رزمایش مواسات، همدلی و کمک هاي مؤمنانه
فرصت مغتنمی بود تا با کمک نهادهاي گوناگون، خیران، نیکوکاران و گروه هاي مختلف مردمی، بسیجیان و جهادگران تهدیدات کرونا

 
به فرصت تبدیل شود تا علاوه بر دست گیري نیازمندان و کمک به محرومان، فرصت هاي اشتغالزایی نیز فراهم شود. 

همبستگی، اتحاد و کمک هاي مؤمنانه در گوشه و نقاط مختلف شهر همچنان ادامه دارد و کرونا بهانه اي شد تا زنجیره همدلی بیشتر

 
از گذشته گسترش پیدا کند. 

انتهاي پیام/س



کرونا به بازار فروش صنایع دستی و گردشگري خسارت زد/ لزوم توجه

مسؤولان به حمام تاریخی شهرقدس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/08/25

خبرگزاري فارس از شهرقدس: شیوع ویروس کرونا باعث
شد که آسیب هاي شغلی به حوزه کسب و کارهاي
گردشگري و صنایع دستی وارد شود و از بخش فروش و
سهم بازار، خسارت دیده و صنایع دستی با تعطیلی

 
نمایشگاه ها بازار فروش خود را از دست بدهند. 

در شهرستان قدس کارگاه هاي مختلف و متعددي در
حوزه صنایع دستی فعالیت می کنند و فرصت هایی را

براي کسب و کارهاي گوناگون، کارآفرینی و درآمدزایی فراهم ساخته اند که لازم است مسؤولان نسبت به ایجاد نمایشگاه دائمی و

 
فرصت هاي اشتغالزایی در این زمینه توجه داشته باشند. 

در بخش گردشگري وجود یک حمام تاریخی به نام سرجوب که قدمت آن به دوران قاجار می رسد و مانند اکثر حمام هاي تاریخی
داراي یک ورودي، سربینه، خزینه و تون یا کوره حمام است و نیز تپه کاووسیه که با کاوش و بررسی می توان تاریخ آن را به دست

 
آورد، از جمله اماکن تاریخی این شهر هستند. 

صیاد جعفري فرد رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري شهرستان قدس درباره این موضوعات در گفت وگو با
خبرنگار فارس، اظهار کرد: محدودیت هاي اعمال شده به دلیل جلوگیري از گسترش ویروس کرونا موجب تعطیلی اماکن گردشگري و

 
نمایشگاه ها شده و آسیب هاي مختلفی در حوزه گردشگري و صنایع دستی وارد ساخت. 

وي با اشاره به مراکز تحت پوشش گفت: کل تأسیسات مورد بهره برداري داراي مجوز اعم از پذیرایی و دفاتر خدمات مسافرتی

 
گردشگري در شهرقدس 7 مورد است و درحوزه صنایع دستی 15کارگاه تولیدي فعالیت می کنند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري شهرستان قدس افزود: در بخش مشاغل خانگی 300 مورد داراي پروانه

 
انفرادي و در بخش تأسیسات گردشگري 3 مورد در حال دریافت مجوز هستند. 

 
ارائه بسته هاي حمایتی به تاسیسات گردشگري آسیب دیده از کرونا 

جعفري فرد در خصوص بسته هاي حمایتی جدیدي که از سوي ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا به تاسیسات گردشگري در نظر
گرفته شده، گفت: در بخش گردشگري تعرفه هاي حمایتی در نظر گرفته به واحدهاي تحت پوشش اعلام شده که می توان به امهال
بازپرداخت تسهیلات بانکی قبلی دریافت شده، تمدید مهلت پرداخت حق بیمه سهم کارفرما، امهال هزینه هاي مالیاتی سررسید سال



99 تا پایان سال، امهال هزینه هاي آب، برق و گاز، تسهیلات بانکی بنگاه محور با کارمزد 12 درصد و با دوره تنفس 6 ماهه اشاره کرد

 
که با توجه به تفاهم نامه هاي منعقد شده جریمه هایی به این واحدهاي گردشگري تعلق نخواهد گرفت. 

وي با اشاره به اینکه بسته هاي حمایتی به صورت سراسري ارائه شده، بیان کرد: فعالان گردشگري براي بهره مندي از تسهیلات بانکی
باید در سامانه هاي مربوطه اطلاعات خود را تکمیل کنند که دو گروه راهنمایان گردشگري و دفاتر خدمات مسافرتی و جهانگردي در
سامانه سادرا ta.mcth.ir و سایر واحدها در سامانه تاسیسات گردشگري موسوم به جانه myst.mcth.ir قرار گرفته شده و در این

 
خصوص هماهنگی لازم با وزارت کار و بانک مرکزي براي تأیید ثبت نام و ارسال پروانه ها به شعب بانک ها به عمل آمده است. 

 
حفظ آثار تاریخی نیازمند توجه مسؤولان شهري 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري شهرستان قدس درخصوص برنامه هاي در نظر گرفته شده براي حفظ آثار
تاریخی ثبت شده گفت: در سال جاري براي حفظ، احیاء و مرمت نواقص حمام تاریخی سرجوب، اعتباري پیش بینی و به سازمان
برنامه و بودجه ارسال شده که مبلغ 500 میلیون ریال را مصوب کرده اند ولی این اعتبار کل طرح پیش بینی شده را محقق نخواهد

 
کرد و براي تکمیل طرح پیگیر تخصیص اعتبار لازم از سوي شوراي اسلامی و شهرداري قدس هستیم. 

جعفري فرد در ادامه با اشاره به تپه کاووسیه افزود: در مورد تپه کاووسیه نیز امسال طرح تعیین حریم با هماهنگی اداره کل و معاونت

 
میراث فرهنگی ارائه شده و در دست بررسی و تأیید کمیته فنی تعیین حریم است. 

وي تصریح کرد: واحدهایی که قصد دریافت مجوز و شروع به کار دارند می توانند براي دریافت مجوز فعالیت خود در حوزه هاي
صنایع دستی، گردشگري، میراث فرهنگی و سرمایه گذاري از طریق سامانه my.mcth.ir اقدام کنند که ظرف مدت 48 ساعت

 
پرونده براي کارشناسی دریافت شده و پس از آن بازدیدهاي لازم انجام خواهد گرفت. 

انتهاي پیام/س



زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد/ آدرس غلط ندهیم

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

قالیباف در نطق پیش از دستور: زندگی و معیشت مردم را نباید به
کاخ سفید گره زد/ آدرس غلط ندهیم رئیس مجلس شوراي اسلامی
گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و

 
معیشت مردم را به شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. 

آرمان ملی- محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی
امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري

ایالات متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات
ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی

 
جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان

 
آمریکایی از منطقه می دانیم اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید

 
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 



قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 

وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهادهاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشورهاي مهم

 
دنیا به ویژه کشورهاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی

 
که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و
بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 



قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت

 
پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم
هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً

 
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

کرونایی دارد.



گرانی ها در کشور به جورجیا، میشیگان و آریزونا ارتباطی ندارد

منبع: شمس نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش شمس، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در نشست علنی امروز (یکشنبه 25 آبان 99) مجلس گفت:
انتخابات آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی

و اقتصادي خود را با قدرت رسانه ایش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در ...

رئیس مجلس گفت: بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها
کردن بازار و بی توجهی به تولید ملی، به پاستور، بهارستان
و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد و نه به جورجیا و

 
میشیگان و آریزونا. 

به گزارش شمس، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از
دستور خود در نشست علنی امروز (یکشنبه 25 آبان 99) مجلس گفت: انتخابات آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز
بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه ایش پنهان کرده بود، این روزها

 
بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده روند افولش را سرعت بخشید. 

وي افزود: همان گونه که چند روز پیش برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید
ُّکُمْ الأعْلی» سر دهد، بر اساس سنت ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي «أناَ رَب

 
هاي الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف خاطرنشان کرد: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج

 
سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم. ولی از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: از سوي دیگر هر چند که از شکست ترامپ خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و
معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروي از شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیمات ماست که مستقل از این

 
رفتن ها و آمدن ها پایه هاي اصلی اقتصاد ما را می سازد. قدرت ما را در این عرصه مشخص می کند. 

وي ادامه داد: باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي

 
کند و یا عزا بگیرد. 



قالیباف خاطرنشان کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، کالاهاي اساسی، گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه ریزي،
اختصاص ارز ترجیحی، سوداگري در بازارهاي ارز و طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به تولید

 
ملی، به پاستور، بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط  دارد و نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: پس به مردم آدرس غلط ندهید، مهم ترین ریشه مشکلات کشور سوءمدیریت، استفاده نکردن
از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاست گذار و مجري است و همین سوءمدیریت
هاست که باعث عدم برقراري مناسب تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا و اوراسیا شده

 
است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید کردن دشمن از

 
فشار حداکثري این است که تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف، متوسط را قوي کنیم. 

قالیباف اضافه کرد: تنها اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد
کنیم، دشمن را از فشار بیشتر ناامید خواهیم کرد. همچنین در این راه هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج از کشور را به
دشمن بدهد، فرصت سوزي است، بنابراین مجلس شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآورد آمریکا فشار تحریمی و اقتصادي بر

 
ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند سیاست ها و روش هاي

 
متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز سیاست هاي متفاوتی را در 4 سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

وي افزود: یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد موافق تجربه ما نیست، ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می کند، دیگر لفاظی و
ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فرد  جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن

 
دارد و سیاست هاي او بیش از این نیز اجرایی شده است. 

قالیباف خاطرنشان کرد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که
طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکاست، تفاوتی ندارد. بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده

 
اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتاً همان تیم اوباماست. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکردند که دولت اوباما ـ بایدن چگونه با ایجاد ساختار پیچیده براي
وضع تحریم فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن
این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند وعده هاي رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با
ایجاد ترس تحریمی، تحریم ها را در عمل اعمال و ساختار تحریم را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همین ساختار تحریمی بود که

 
توانست فشارها را بیشتر کنند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. 

وي افزود: هنوز سوابق بدعهدي و جواب م نفی صریح دولت اوباما ـ بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري بعد از این جواب منفی با فریب کاري دلیل



 
عدم رفع عملی تحریم ها را تصمیم شرکت هاي اروپایی عنوان کرد. 

قالیباف خاطرنشان کرد: مردم ایران فراموش نکردند دولت اوباما ـ بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت اقتصادي در ایران را دادند
که منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل  مسائل ساختاري اقتصاد ایران مؤثر باشند، امکان

 
فعالیت پیدا نکردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار
را از سر مردم ایران بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند؛ یعنی با
گشایش هاي اندك و اغواکننده اجازه از رها شدن از اقتصاد وابسته به کشور ما ندهند و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه دارند تا

 
بتوانند هر جا که می خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

قالیباف خاطرنشان کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده که براي ما امضاي بایدن هم تضمین
نیست و براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورت عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم. اگرچه به آن خوش بین نیستیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد، لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عملی نشده را اجرا و خسارت چند ساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافق نامه

 
1+5 با ایران تعامل کند. 

وي افزود: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مؤلفه هاي قدرت در

 
اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. 

قالیباف خاطرنشان کرد: مردم ایران با هوشمندي کامل فقط به تصمیمات توجه می کنند، نه به تبلیغات. فقط منتظر عمل هستند و

 
نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري
کروناست، شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است.
رایگان یا کم هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي مؤثر و نه
روي کاغذ و تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به

 
تجربیات بعضا موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

وي در پایان گفت: علاوه بر این حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت
رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

کرونایی دارد.



قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/08/25

رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و پیروزي افراد در

 
کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند. 

محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر آمریکا
و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با

 
قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از



فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز،
سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما
نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور

 
داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد
که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده



را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف ، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد

منبع: صداي پولشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیذعامل بانک سپه با اشاره به اینکه سال گذشته سال ماموریت هاي بزرگ براي بانک سپه بود، افزود: بانک سپه با ظرفیت
هاي قوي تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادي خواهد بود.  به گزارش صداي پول  به نقل از روابط عمومی بانک سپه،

محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این بانک براي تصویب صورت ...

 
صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد 

مدیذعامل بانک سپه با اشاره به اینکه سال گذشته سال ماموریت هاي
بزرگ براي بانک سپه بود، افزود: بانک سپه با ظرفیت هاي قوي تر نقش

 
آفرین در عرصه کلان اقتصادي خواهد بود. 

 به گزارش صداي پول  به نقل از روابط عمومی بانک سپه، محمدکاظم
چقازردي مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این بانک براي

تصویب صورت هاي مالی سال 98 که با حضور دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی  و تعابیر و تقدیر خاص وي از تلاشهاي بانک
سپه در بخشهاي مختلف از جمله فرایند ادغام و نقش آفرینی در عرصه کلان اقتصادي آغاز شد، با اشاره به ویژگی هاي صورت هاي
مالی این بانک اظهار داشت:  بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختی به بنگاههاي کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع به مصارف بانک

 
درمقایسه با بانک هاي بزرگ کشور جزو برترین بانک ها بود. 

وي افزود: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاههاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود 13درصد است که این
امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در راستاي حمایت از تولید و اشتغالزایی است. مدیرعامل بانک سپه همچنین از پرداخت مبلغ

 
42.988 میلیارد ریال تسهیلات به1.618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با حدود 15درصد رشد نسبت به سال 97 یاد کرد. 

 
سال 1398 سال انجام ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه 

مدیرعامل با اشاره به دو ماموریت مهم و بزرگ بانک سپه در سال 1398، پروژه ملی ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح و پروژه
مهاجرت به سامانه جدید بانکداري متمرکز بانک را از ماموریتهاي بزرگ وکم نظیر در نظام بانکداري کشور برشمرد که درکنار سایر

 
فعالیتهاي بانک با موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد. 

 
رشد 31 درصدي کل دارایی ها و107 درصدي سرمایه بانک 

در بخش دیگري از سخنان خود به شاخص هاي مالی بانک سپه در سال 98 اشاره کرد و گفت: کل دارایی هاي بانک سپه با رشدي
معادل 31درصد از مبلغ 1.609.372 میلیارد ریال در سال 98 به 2.115.385 ریال در سال 98 افزایش یافته و همچنین سرمایه این

 
بانک در سال مذکور با 107 درصد رشد از 119.532 به 247.667 میلیارد ریال رسیده است. 



 
وي همچنین از رشد 27درصدي منابع بانک سپه از 1.400.987میلیارد ریال در سال 97 به 2.146.079 در سال 98 خبرداد. 

 
رشد 23درصدي کل سپرده هاي بانک سپه 

مدیرعامل افزود: کل سپرده هاي بانک سپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدي معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ

 
1.353.187 میلیارد ریال افزایش یافته است و نرخ تجهیز منابع بانک در سال 98 معادل 12.38درصد است. 

چقازردي تأکیدکرد: سپرده ها با تأکید بررعایت دقیق نرخ هاي سود ابلاغی و کاهش قیمت تمام شده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها
و ثبات و پایداري آنها جذب شده است. وي با اشاره به افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت بانک سپه در سال 1398، از رشد29
درصدي تسهیلات پرداختی یاد کرد و اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایی بانک با رشد 29درصد به 1.220.481 میلیارد ریال در

 
پایان اسفند 1398 افزایش یافته است. 

چقازردي گفت: در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و کمک به افزایش اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اي، نقدینگی ناشی از فروش

 
اموال واملاك مازاد، دارایی ها و سهام شرکت هاي تابعه نیز در راستاي رشد تسهیلات دهی به کارگیري شده است. 

 
اختصاص 63درصدي تسهیلات پرداختی به بخشهاي مولد اقتصادي 

وي در بحث حجم تسهیلات پرداختی به تفکیک بخشهاي اقتصادي از رشد 51 درصدي تسهیلات در بخش صنعت و معدن،
24درصدي در بخش خدمات و بازرگانی، رشد 18درصدي در بخش کشاورزي و رشد 7درصدي در بخش مسکن و ساختمان یاد کرد

 
و گفت: از مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 1398 بیش از 63 درصد آن به بخشهاي مولد اقتصادي تخصیص یافته است. 

چقازردي خاطرنشان کرد: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود

 
13درصد است که از تلاش بانک سپه براي حمایت از تولید و اشتغالزایی حکایت دارد. 

 
حضور فعال بانک سپه در بازار بین بانکی 

مدیرعامل بانک سپه تصریح کرد: بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه منابع و مصارف و با توجه به نقش حیاتی بازار بین بانکی در

 
تأمین نقدینگی بانک ها، همواره در موقعیت سپرده گذاري قرار داشته است. 

 
رشد 33 درصدي فعالیت هاي ارزي 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: حجم فعالیت هاي ارزي بانک سپه در سال 1398 به رغم قرار گرفتن نام این بانک در فهرست
تحریم ها، محدودشدن روابط کارگزاري و کاهش تخصیص ارز توسط بانک مرکزي بالغ بر 4748 میلیون دلار بوده و درآمدهاي ارزي

 
ناشی از فعالیت هاي ارزي بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 درصد رشد نشان می دهد. 

 
رشد 77 درصدي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

رئیس هیأت مدیره بانک سپه گفت: این بانک به منظور کاهش آسیب هاي اجتماعی و تسهیل در امر ازدواج جوانان سال گذشته



 22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان در سراسر کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت

 
مشابه سال قبل 77 درصد رشد نشان می دهد. 

وي افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 4.473میلیارد ریال اعطا
کرده است. چقازردي اضافه کرد: بانک سپه علاوه بر پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایی به کمیته امداد، بهزیستی،
اشتغال ایثارگران و اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی، تسهیلات مسکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن ایثارگران، جانبازان و خانواده
شهدا، تسهیلات حوادث قهري، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، خرید تضمینی گندم و محصولات کشاورزي و نهاده هاي دامی،
تسهیلات بهسازي و نوسازي مسکن روستایی و بهسازي و نوسازي نانوایی ها و پروژه گازرسانی سیستان و بلوچستان نیز نقش مؤثري

 
داشته است. 

 
تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري بانک سپه 

چقازردي با اعلام خبر تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري به تسهیلات اعطایی بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجاري به
کل تسهیلات اعطایی بانک سپه با 8.8 واحد درصد کاهش از 15.6درصد در پایان اسفندماه 1391 به 6.8 درصد در پایان اسفندماه
1398 کاهش یافته است. وي اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت به سال قبل از آن با کاهش 2.4واحد درصدي مواجه بوده

 
است. 

 
رشد 83 درصدي فروش اموال و املاك مازاد و تملیکی 

مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف ابلاغی از سوي نهادهاي نظارتی مبنی بر آزادسازي منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك
مازاد و تملیکی خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به ارزش 3187 میلیارد ریال به فروش رسیده که نسبت به سال

 
1397 از لحاظ مبلغ 83درصد رشد داشته است. 

 
نقش آفرینی در اجراي پروژه هاي کلان 

مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک براي کمک به تحقق اهداف و سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و همسویی و همگامی با
راهبردهاي اقتصادي دولت گام هاي مؤثري در تأمین مالی پروژه هاي کلان اقتصادي، ملی و زیربنایی کشور برداشته است. تمرکز

 
طرحهاي بانک سپه در حوزه هاي نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگري و محصولات استراتژیک است. 

وي از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در حال انجام است بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صباي
کنگان، هیرسا پلیمر سهند، نفت و گاز صباي اروند، تولید برق ماهتاب کاسپین، سیمان تیس چابهار، شرکت خوشه دشت، سرمایه
گذاري گروه هتلهاي ملل و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروك آذر، پتروشیمی لردگان، حفاري دانا کیش، مولد

 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 

وي درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند خلیج فارس (سهم بانک سپه 800 میلیون دلار ) را 94درصد،  در پروژه مهندسی
و توسعه سروك آذر (سهم بانک800 میلیون دلار) 93 درصد، پروژه حفاري دانا کیش (سهم بانک 500 میلیون دلار) 95درصد، پروژه
نفت و گاز صباي اروند (سهم بانک 2هزار میلیون دلار) 70درصد، پروژه شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس (سهم بانک یک
هزار و 500 میلیارد ریال) 100درصد و پروژه طرحهاي آبرسانی وزارت نیرو (سهم بانک 7هزار و 528میلیارد ریال) 100درصد عنوان



 
کرد. 

 
میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه 

چقازردي همچنین به تشریح میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه پرداخت و در این خصوص به فروش تدریجی بیش از
55 میلیون سهم شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید (معادل 1.149میلیارد ریال)، فروش تدریجی 21.31 درصد سهام شرکت
توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه اولیه (معادل 15هزار میلیارد ریال) و فروش کامل سهام بانک در شرکت عمران

 
و مسکن سازان استان آذربایجان غربی اشاره کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص واگذاري سهام شرکت سرمایه گذاري امید و اقدامات بانک

 
درپروژه امید شهر (سپه شهر) پرداخت. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از استقرار سامانه بانکداري متمرکز، اجراي پروژه هاي حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات
و شتاب7، راه اندازي و استقرار مرکز عملیات امنیت، استقرار سیستم مدیریت امنیت اطلاعات، راه اندازي بستر اصلی و پشتیبان بین
مراکز داده بانکهاي ادغامی، طراحی مرکز داده بحران، راه اندازي و استقرار سامانه یکپارچه مانیتورینگ خدمات فناوري اطلاعات
و تجهیز محیط بهره برداري شعب به سخت افزار مورد نیاز طرح بانکداري متمرکز را از جمله اقدامات مهم بانک سپه در حوزه فناوري

 
اطلاعات یاد کرد. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی 

وي از اهم اقدامات بانک در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی از اصلاح ساختار سازمانی بانک ، تفکیک رئیس هیأت مدیره از
مدیرعامل و اقدامات ثبتی براي استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و برگزاري کمیته هاي هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره از
هیأت عامل یاد کرد. چقازردي همچنین به اهم اقدامات بانک در راستاي اجراي تقویت نظام کنترل داخلی و نیز در راستاي مدیریت

 
ریسک اشاره کرد. 

 
احداث 8 مدرسه، تجهیز 11 خانه بهداشت در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی 

رئیس هیئت مدیره از مشارکت بانک سپه در احداث 8 مدرسه در استان هاي زنجان، آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، ایلام،
کهگیلویه و بویراحمد، کردستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، لرستان و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازي زندانیان

 
و مشارکت در تجهیز 11خانه بهداشت را از دیگر اقدامات بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی این بانک است. 

وي همچنین از دیگر اقدامات بانک در این حوزه به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت سهولت تردد جانبازان و معلولان در سطح شعب،
مدیریت مصرف انرژي در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله تجهیز 11 شعبه
بانک به سامانه خدمات بانکی نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز 21 استان به سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان
جسمی، انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیري صوتی و بریل وبگاه بانک
با صفحه خوانهاي متداول نابینایان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک در راستاي بانکداري سبز، ایجاد زیرساختهاي لازم براي فراهم



 
شدن امکان واریز کمکهاي خیرخواهانه از طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد. 

 
4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1399 

وي از 4مأموریت بانک سپه در سال 1399 یاد کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح ملی ادغام، حمایت از جهش تولید، تحول

 
فناوري اطلاعات و اولویت بخشی به اعطاي تسهیلات به خانواده بزرگ نیروهاي مسلح ازمأموریتهاي بانک سپه در سالجاري هستند. 

 
پروژه هاي راهبردي بانک سپه 

چقازردي مجموعه پروژه هاي فاز یکپارچگی نهایی در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار بانک سپه، پروژه تدوین برنامه
استراتژیک بانک سپه براي افق 1404، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه و پروژه اجراي نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال

 
به عنوان پروژه هاي راهبردي بانک سپه نام برد. 

 
انتخاب اول مشتریان باشیم 

مدیرعامل بانک سپه با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار «انتخاب اول مشتریان باشیم» ارزشهاي بنیادي این بانک را نقش آفرینی
در اقتصاد ملی و بین المللی، همسویی با سیاستهاي کلان دولت، پایبندي به اخلاق حرفه اي و مشتري مداري، نوآوري و رقابت

 
پذیري و ایفاي مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 

وي در تشریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات بانک سپه در راستاي سیاستهاي ابلاغی وزارت امور اقتصادي  در حوزه افزایش سرمایه از
رشد 107درصدي سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، در حوزه حمایت از بخشهاي مولد اقتصادي به سهم 63درصدي

 
بخشهاي مولد اقتصادي از تسهیلات پرداختی بانک و تأمین طرحهاي زیرساختی و کلان کشور یاد کرد. 

چقازردي همچنین در حوزه مولدسازي دارایی به فروش املاك مازاد و واگذاري سهام بانک در شرکتهاي تابعه،کاهش نسبت مطالبات
غیرجاري به تسهیلات و اجراي پروژه سپه شهر (امیدشهر)، در حوزه ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد 130شعبه ناکارا و جابجایی
13شعبه و انحلال 25باجه، در حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی
و ایجاد کمیته هاي هیأت مدیره و درحوزه استقرار بانکداري دیجیتال به تدوین نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال و تمهید بسترهاي

لازم براي استقرار سامانه بانکداري متمرکز یاد کرد.



بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است

منبع: صداي پولشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/08/25

سپه را بانکی همسو با سیاستها و برنامه هاي دولت می شناسیم که با از خود گذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده
و بیشترین همراهی و همکاري را با دولت دارد.  به گزارش صداي پول به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه ، مژگان خانلو

ساوجبلاغی در مجمع عادي سالیانه بانک سپه ضمن تشکر از تلاشهاي یک سال گذشته ...

 
بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است 

سپه را بانکی همسو با سیاستها و برنامه هاي دولت می شناسیم که با از
خود گذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده و بیشترین همراهی

 
و همکاري را با دولت دارد. 

 به گزارش صداي پول به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه ، مژگان
خانلو ساوجبلاغی در مجمع عادي سالیانه بانک سپه ضمن تشکر از

تلاشهاي یک سال گذشته بانک سپه با اشاره به بهبود شاخصهاي این بانک موفقیت بانک سپه را مرهون برنامه ریزي مناسب ، رعایت

 
انضباط مالی و مدیریت همراه با درایت این بانک دانست. 

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه اثرات وجود انضباط مالی خصوصا در موضوع ریسک اعتباري
و کاهش هزینه پول را بسیار مهم برشمرد و اظهار داشت: نرخ موثر تسهیلات اعطایی منجر شده بانک سپه نسبت به سال گذشته به

 
خالص درآمد اعطایی مثبت برسد. 

خانلو با تشکر از اقدامات انجام شده بانک در حوزه فناوري اطلاعات گفت: استقرار سامانه بانکداري متمرکز بانک سپه در بهترین زمان

 
و پیش از ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح باعث شد تا بانک با ساختار مناسبی وارد ادغام شود. 

 
سهم مدیریت زنان در اداره بانک سپه در نظام بانکی کم نظیر است 

وي توجه به توانمندیها و مدیریت زنان را در بانک سپه شایان تقدیر دانست و خاطرنشان کرد: سهم مدیریت زنان در اداره بانک از

 
5 در صد در سال 1397 به بالاي 15 درصد رسیده و این موضوع در نظام بانکی کم نظیر است. 

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه بر ضرورت کنترل و مراقبت در تسهیلات کلان ، طبقه بندي
تسهیلات و نسبتهاي مطالبات غیر جاري و سر رسید گذشته تاکید کرد و گفت : بانک سپه با توجه به نمودار از سال 1398 ضمن
کاهش زیان به سود آوري رسیده و با رعایت انضباط مالی و صرفه جویی در هزینه ها در مقابل 32 درصد رشد درآمد تنها 5/14

 
درصد رشد هزینه داشته است. 



 
بانک سپه در شاخص میزان دستیابی به اقلام تامین شده از موفقترین بانکهاست 

خانلو  از بانک سپه به عنوان یکی از موفق ترین بانکها در شاخص میزان دستیابی به اقلام تامین شده نام برد و اظهار داشت: از 20
شاخص عنوان شده در این حوزه 15 شاخص بالاي 90 درصد تحقق پیدا کرده است و این موضوع موفقیت مهم و کلیدي براي بانک

 
است. 

 
بانک سپه پیشگام در رعایت قوانین و مقررات 

وي رعایت قوانین و مقررات را در بانک سپه مثال زدنی دانست و خاطر نشان کرد : این بانک به تک تک مصوبات ارزش گذاشته و به
شایستگی آنها را رعایت کرده است و نمونه بارز آن عدم پرداخت سود مازاد به سپرده هاست که به تفاوت بین نرخ موثر تسهیلات
کمک کرده است. خانلو در پایان اظهار امیدواري کرد تا بانک سپه مسیر پس از ادغام را نیز همچون گذشته با موفقیت طی کند و در

 
پیشرفت و اعتلاي کشور سربلند باشد. 

 
حضور بانک سپه در عرصه کلان اقتصادي و اشتغالزایی چشم گیر است 

معاون اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه با تشکر از مدیران وکارکنان بانک سپه به دلیل اجراي طرح ملی
ادغام اظهار داشت: حضور بانک سپه در عرصه کلان اقتصادي و اجراي پروژه هاي استراتژیک ، ملی و اشتغال زا چشم گیر و قابل

 
توجه است. 

حجت میرزایی در مجمع عمومی عادي سالیانه بانک سپه ضمن تقدیر ازتلاش هاي صورت گرفته در اجراي بانکداري دیجیتال و برنامه
مهاجرت دراین بانک گفت: بانک سپه درکنار فعالیت هاي خود کار بسیار بزرگ ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح را انجام داد.

وي با بیان اینکه در سال96 پیشنهاد دادیم بانک سپه بعنوان بانک تخصصی پروژه هاي نفت وگازتعیین شود افزود: به دلیل حجم زیاد

 
مشارکت بانک سپه در تامین مالی پروژه هاي استراتژیک این تصمیم گرفته شد. 

معاون اقتصادي وازرت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: از مشارکت خیلی خوب بانک سپه در تامین مالی پروژه ها و کمک به
حفظ اشتغال سپاسگذاریم. وي در ادامه به شفافیت در دارایی هاي زیر مجموعه اشاره کرد وگفت: بانک سپه به دلیل ادغام پنج بانک

با یک ترکیب ناهمگون از دارایی ها در آینده مواجه خواهد شد.



بانک پاسارگاد به فعالان بخش کشاورزي، تسهیلات اعطا می کند

منبع: صداي پولشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/08/25

بانک پاسارگاد در راستاي برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی ج.ا.ا و با هدف حمایت از بخش
کشاورزي، اقدام به اعطاي تسهیلات به فعالان بخش کشاورزي می کند.  به گزارش صداي پول  به نقل از روابط عمومی بانک

پاسارگاد، این بانک با توجه به اهمیت بخش کشاورزي به عنوان یکی از تأثیرگذارترین بخش ...

 
بانک پاسارگاد به فعالان بخش کشاورزي، تسهیلات اعطا می کند 

بانک پاسارگاد در راستاي برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و
فرهنگی ج.ا.ا و با هدف حمایت از بخش کشاورزي، اقدام به اعطاي تسهیلات به

 
فعالان بخش کشاورزي می کند. 

 به گزارش صداي پول  به نقل از روابط عمومی بانک پاسارگاد، این بانک با توجه
به اهمیت بخش کشاورزي به عنوان یکی از تأثیرگذارترین بخش هاي اقتصادي
کشور در افزایش تولیدملی و اشتغال زایی، به فعالان این حوزه، تسهیلات اعطا

 
می کند. 

فعالان داراي مجوز فعالیت در بخش هاي مختلف کشاورزي از قبیل کشت و زرع،
جنگل داري، پرورش ماهی و ماهیگیري، باغداري، دام پروري و دامداري، پرورش طیور، پرورش زنبورعسل و کرم ابریشم، راه اندازي

 
سیستم آبیاري، خرمن کوبی، سم پاشی و... می توانند از این تسهیلات بهره مند شوند. 

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر و بهره مندي از این تسهیلات می توانند به شعبه هاي بانک پاسارگاد در سراسر کشور مراجعه
کنند. همچنین مرکز مشاوره و اطلاع رسانی این بانک به شماره 82890 آماده ارائه اطلاعات بیشتر به هم میهنان عزیز است.



پایش کسب و کار هاي مجازي در دوران پسا کرونا

منبع: میزانشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/08/25

با توجه به تهدید ویروس کرونا در کشور و اقبال مردم از خرید هاي اینترنتی براي تهیه برخی مایحتاج خود، برنامه تحلیلی
پایش امشب 25 آبان اهمیت کسب و کار هاي مجازي در دوران پسا کرونا را هدف قرار داده است.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام روابط عمومی شبکه یک، حقوق مصرف کننده در فروشگاه هاي اینترنتی، فرصت اشتغال زایی
جوانان در بستر کسب و کار هاي اینترنتی و نحوه افزایش درآمد از طریق فروشگاه هاي اینترنتی از محور هاي گفتگوي مهمان امشب

 
برنامه «مینا مهرنوش» کارآفرین و کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال مهمان است. 

پایش به تهیه کنندگی «الهام پیرهادي» کاري از گروه دانش و اقتصاد شبکه یک سیما است که امشب حوالی ساعت 19:35 با اجراي

 
سعید توکلی روي آنتن می رود. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- براي مشاهده آخرین خبرها از معاونت سیما اینجا کلیک کنید 

انتهاي پیام/



نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس : به دنبال طرح توسعه مشاغل خانگی

هستیم

منبع: تسنیمشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/08/25

گروه استان ها - نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: به دنبال طرح توسعه مشاغل خانگی هستیم و با توجه به این
که استفاده از فناوري هاي به روز و نو در اجراي این طرح ها لازمه اساسی است بنابراین با توانمندسازي درصدد اجراي این

طرح ها هستیم.

گروه استان ها - نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس
گفت: به دنبال طرح توسعه مشاغل خانگی هستیم و با
توجه به این که استفاده از فناوري هاي به روز و نو در
اجراي این طرح ها لازمه اساسی است بنابراین با
توانمندسازي درصدد اجراي این طرح ها هستیم. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، به نقل از
جهاددانشگاهی اردبیل، ولی اسماعیلی در دیدار با رئیس
جهاددانشگاهی استان اردبیل اظهار داشت: در راستاي

 
توسعه بخش کشاورزي و اقتصاد منطقه نیازمند تدوین برنامه هاي اساسی و یکپارچه براي جلوگیري از خام فروشی هستیم. 

وي با اشاره به این که رفع نیازهاي اساسی استان با احصاي ظرفیت هاي آن یک اقدام اساسی است بیان کرد: باید در راستاي توسعه
اقتصادي و اشتغال زایی در منطقه نیازهاي استان را با در نظر گرفتن مزیت هاي منطقه در نظر گرفته و براي حل مشکلات مربوطه

 
فعالیت هاي انجام یافته را ادامه دهیم. 

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: به دنبال طرح توسعه مشاغل خانگی هستیم و با توجه به این که استفاده از فناوري

 
هاي به روز و نو در اجراي این طرح ها لازمه اساسی است بنابراین با توانمندسازي درصدد اجراي این طرح ها هستیم. 

اسماعیلی ادامه داد: باید فعالیت هاي سنتی را به سمت فعالیت هاي نوآورانه سوق دهیم و از ظرفیت هاي موجود به نحو احسن
استفاده کنیم که در این زمینه جهاددانشگاهی استان می تواند با ارائه طرح توانمندسازي ما را در تحقق اهداف مورد نظر رهنمون

 
شود. 

وي اظهار کرد: جلوگیري از خام فروشی و نیز اشباع در تولید محصولات کشاورزي بدون هیچ برنامه ریزي مناسب براي استفاده در
صنایع تبدیلی و تکمیلی یکی از معضلات اساسی است که در این زمینه باید با در نظر گرفتن ظرفیت هاي موجود در بخش کشاورزي

 
اقدامات مناسبی انجام یابد. 

نماینده مردم شهرستان گرمی مغان در مجلس افزود: اهمیت به اجراي طرح مشاغل خانگی و نیز همکاري هاي لازم در این زمینه باید



مورد توجه واقع شود تا از مهاجرت در شهرستان گرمی جلوگیري شود و بتوانیم از ظرفیت این شهرستان به نحو احسن استفاده کنیم.

 
راه اندازي پایلوت نیمه صنعتی تولید نشاسته حفاري در اردبیل 

مهران اوچی اردبیلی رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل نیز در ادامه با اشاره به این که اهمیت به ظرفیت هاي بخش کشاورزي مورد
توجه جهاددانشگاهی استان است گفت: با توجه به اهمیت مسئله راه اندازي پایلوت نیمه صنعتی تولید نشاسته حفاري در استان در

 
دستور کار قرار گرفته است. 

وي با اشاره به این که تأمین نیازهاي روز جامعه با در نظر گیري فرصت هاي علمی و پژوهشی براي ما حائز اهمیت است گفت: به
دنبال توسعه فعالیت ها هستیم و استفاده از فرصت ها را راهکاري اساسی براي توسعه اقتصادي قلمداد می کنیم که باید مورد توجه

 
واقع شود. 

 
آفات محصولات کشاورزي را قاچاقچیان وارد کشور کردند 

 
عملیات اجرایی احداث شهرك کشاورزي میاندوآب آغاز می شود 

 
رفع نیاز بخش هاي صنعت کشاورزي و توریسم در دستور کار بنیاد نخبگان قزوین قرار گرفت 

رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل افزود: طرح توسعه مشاغل خانگی در استان به دنبال توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار
است و در این زمینه توسعه کسب و کارها می تواند در رونق فعالیت هاي اقتصادي، بهبود معیشت خانوار و توسعه کارآفرینی بسیار

 
حائز اهمیت باشد. 

اوچی اردبیلی ادامه داد: در حوزه گیاهان دارویی نیز 16 واحد فناور براي رسیدن به مرحله تجاري سازي در حال فعالیت هستند و در

 
این زمینه راه اندازي مرکز ناباوري در استان اردبیل نیز براي حل مشکلات افراد نابارور در حال بومی سازي است. 

وي اظهار کرد: در راستاي محرومیت زدایی نیز جهاددانشگاهی برنامه هاي توسعه اي در دستور کار قرار داده است و در این زمینه
تدابیر اساسی و لازم براي حل مشکلات مربوطه اتخاذ شده است.



جدول امتیاز ترفیع اساتید دانشگاه آزاد منتشر شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/08/25

براساس برنامه جدید دانشگاه آزاد قرار است از فعالیت هاي فناورانه و نوآورانه اساتید حمایت شود و بر این اساس امتیازاتی
براي ترفیع سالیانه در نظر گرفته شده است.

براساس برنامه جدید دانشگاه آزاد قرار است از فعالیت هاي
فناورانه و نوآورانه اساتید حمایت شود و بر این اساس

 
امتیازاتی براي ترفیع سالیانه در نظر گرفته شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، در راستاي تداوم برنامه هاي
دانشگاه آزاد براي تبدیل آن به دانشگاه حل مسئله، به
تازگی آیین نامه حمایت از فعالیت فناورانه اعضاي هیئت
علمی دانشگاه آزاد توسط رئیس دانشگاه به رؤساي

 
واحدهاي استانی ابلاغ شد. 

آیین نامه «حمایت از فعالیت فناورانه اعضاي هیأت علمی
دانشگاه آزاد» در راستاي ترویج و توسعه فرهنگ نوآوري و کارآفرینی مبتنی بر فناوري و زمینه سازي براي تحقق اهداف دانشگاه آزاد
به عنوان دانشگاه حل مسأله، زمینه سازي تجاري سازي و تدوین سیستم هاي انگیزشی براي کاربردي شدن دستاوردهاي علمی

 
اعضاي هیأت علمی در پاسخ به نیازهاي اقتصادي و صنعتی کشور ابلاغ شد. 

افزایش تاثیر اجتماعی دانشگاه و نقش آن در حل مسائل کشور در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بند دوم و پنجم سیاست
هاي ابلاغی علم و فناوري، تقویت و افزایش انگیزه اعضاي هیات علمی براي مشارکت در طرح هاي فناورانه، فراهم کردن زمینه
اشتغال براي دانشجویان و دانش آموختگان، تقویت اقتصاد مقاومتی، تقویت فعالیت هاي آموزشی، پژوهشی و فناوري واحدهاي
دانشگاهی در موضوع تخصصی سراهاي نوآوري و تشویق اعضاي هیات علمی فناور و متخصص در زیست بودم سراها از اهداف تدوین

 
این آیین نامه به شمار می رود. 

وحید ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد در گفتگو با خبرنگار مهر، در همین رابطه اظهار کرد: با
ابلاغ این آیین نامه امیدوار هستیم، شاهد افزایش سطح کیفی مبانی علمی در کشور باشیم؛ چرا که موتور محرك علم و دانش کشور،

 
مزیت هایی براي اقتصاد و صنعت کشور به ارمغان خواهد آورد. 

ضرغامی درباره امتیازات این فعالیت ها براي اعضاي هیات علمی گفت: در این آیین نامه ترفیع اعضاي هیات علمی در دو بخش دیده
شده است؛ نخست اینکه استادي مشارکت آموزشی در حوزه فناوري دارد؛ مثلا دانشگاهی مرکز رشد دارد و هیات علمی به عنوان
منتور و مشاور، آموزش هایی را به دانشجویان ارائه می دهد. مثالی دیگر اینکه استاد یک سمینار و یا همایشی را با موضوع کارآفرینی
برگزار می کند و یا خود او به عنوان سخنران در مراسم حضور پیدا می کند؛ در این شرایط استاد مالکیت شرکتی و فناوري ندارد اما

 
معیارهاي مرتبط با آموزش و ترویج فناوري را دارد که امتیازهایی براي ترفیع او در بخش پژوهشی و اجرایی در نظر گرفته می شود. 



وي با اشاره به اینکه در بخش دوم عضو هیات علمی، مالکیت شرکتی و فناورانه دارد، گفت: یعنی به طور مثال مدیر عامل و یا عضو
هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان است. این عضو هیات علمی می تواند امتیاز پژوهشی و بخشی از امتیاز اجرایی را از این محل

 
کسب کند. 

ضرغامی تصریح کرد: اعضاي هیات علمی متقاضی براي استفاده از مزایاي این آیین نامه باید مستندات خود را از طریق سامانه ساجد
به شوراي مدیریت فعالیت هاي دانش بنیان ارائه کنند تا بعد از بررسی و تایید روساي استان ها به معاونت تحقیقات و فناوري و

 
نوآوري معرفی شوند. 

قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد بیان کرد: اعضاي هیات علمی فعال در زمینه نوآوري و فناوري که هنوز به
مرتبه استادیاري نرسیده اند، یا به عنوان دانشجوي دکتري اشتغال به تحصیل دارند به شرط گذراندن آزمون جامع از مزایاي ترفیع

 
سالیانه متناسب با این آیین نامه می توانند بهره مند می شوند. 

وي اضافه کرد: براساس این آیین نامه به اعضاي هیات علمی فعال در زمینه فناوري و نوآوري شاغل در واحدهاي دانشگاهی فاقد
امکانات و زیرساختهاي فناورانه، اجازه داده می شود با کسب موافقت واحدهاي داراي زیرساخت هاي لازم در آن واحدها به فعالیت

 
فناورانه پرداخته و از مزایاي آیین نامه بهره مند شوند. 

 
نحوه امتیازدهی به اساتید براي ترفیع سالیانه براساس فعالیت هاي فناورانه و نوآور به شرح زیر است؛ 

 
جدول شماره یک؛ شاخص ها و نحوه امتیاز دهی براي جایگزینی فعالیت هاي فناورانه (هیات علمی مالک فناوري) 

عنوان فعالیت فناورانه
معادل امتیاز پژوهشی

براي ترفیع
معادل امتیاز اجرایی

براي ترفیع

1- عضویت سالیانه در ساختار مدیریتی واحد و یا شرکت
فناور

یکسال عضویت امتیاز
پژوهشی کامل در ترفیع

دارد

یکسال عضویت، امتیاز
کامل اجرایی دارد

2- عضویت سالیانه به عنوان اعضاي هیات مدیره
یکسال عضویت 25
درصد امتیاز پژوهشی در

ترفیع را دارد

یکسال عضویت،
معادل 50 درصد

امتیاز اجرایی است

3- کارآفرینی و ایجاد اشتغال تمام وقت براي دانش
آموختگان یا کارکنان دانشگاه

اشتغال هر نفر سالیانه
50 درصد امتیاز

پژوهشی را دارد

اشتغال هر نفر معادل
50 درصد امتیاز

اجرایی است

4- جذب کارآموز از دانشجویان دانشگاه در شرکت فناور در
هر ترم منوط به تایید شوراي دانش بنیان استان از نظر

تعداد و کیفیت خدمات

-------------------
---------------

 
جدول شماره دو؛ شاخص ها و نحوه امتیاز دهی براي جایگزینی فعالیت هاي فناورانه (ویژه هیات علمی فاقد مالکیت) 



امتیاز جایگزین آموزشیعنوان مشارکت آموزشی هیات علمی
براي ترفیع

معادل امتیاز اجرایی براي
ترفیع سالیانه

1-ارائه مشاوره تخصصی به عنوان منتور به
واحدهاي مستقر در سراي نوآوري، مراکز رشد،

شتاب دهنده هاي تخصصی، پارك ها و ...

حداقل 120 ساعت
همکاري در سال؛ معادل
امتیاز کامل آموزشی در

ترفیع سالیانه است

حداقل 120 ساعت همکاري
در سال، 50 درصد امتیاز

اجرایی دارد

2-مشارکت در برگزاري رویدادهاي مبتنی بر
فناوري شامل مسابقات، چالش هاي علم و فناوري،
فن بازار و نمایشگاه هاي مرتبط با فناوري و

نوآوري(برگزاري در سطح استان)

--------------------
---------------

دو مورد برگزاري، معادل 50
درصد امتیاز اجرایی است

3-مشارکت در برگزاري رویدادهاي مبتنی بر
فناوري شامل مسابقات، چالش هاي علم و فناوري،
فن بازار و نمایشگاه هاي مرتبط با فناوري و

نوآوري(برگزاري در سطح ملی)

--------------------
---------------

یک مورد برگزاري، معادل 50
درصد امتیاز اجرایی است

4-مشارکت در برگزاري رویدادهاي مبتنی بر
فناوري شامل مسابقات، چالش هاي علم و فناوري،
فن بازار و نمایشگاه هاي مرتبط با فناوري و

نوآوري(برگزاري در سطح بین المللی)

--------------------
---------------

یک مورد برگزاري، معادل
100 درصد امتیاز اجرایی

است

5-سخنرانی در زمینه ترویج کارآفرینی، تجاري
سازي، فناوري و نوآوري و تهیه محتواي فناورانه(با

تایید شوراي دانش بنیان استان)

--------------------
---------------

هر سخنرانی متناسب با
سطوح اجرا؛ 10 درصد، 20
درصد و 30 درصد از امتیاز

اجرایی را شامل می شود

6-عضویت سالیانه در کمیته هاي تخصصی معاونت
تحقیقات با مشارکت تدوین سرفصل و محتواي

آموزشی فناورانه

--------------------
---------------

هر سال عضویت، معادل امتیاز
کامل اجرایی است.



پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران

منبع: شهر فرداشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/08/25

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستاي انجام وظایف و تحقق اهداف خود، با
وجود مشکلات موجود در حوزه مسکن و اشتغال ایثارگران، همواره تلاش خود را به منظور حفظ جایگاه خود به عنوان یک نهاد

 
فرهنگی و اجتماعی به کار بسته است. 

در همین راستا وجود قوانین حمایتی مؤثر در کشور، طراحی و اجراي برنامه هاي عملیاتی در جهت اجراي برنامه هاي 34 گانه ابلاغی
رئیس جمهور از سوي این بنیاد از جمله انجام تفاهم نامه با وزارت خانه ها و استانداري ها، استفاده از ظرفیت  هاي بالقوه اي که در
استان ها و شهرستان ها وجود دارد و تشکیل کارگروه هاي اشتغال، مسکن، درمان و .... کمک شایانی به رفع مشکلات جامعه

 
ایثارگري نموده است. 

ولی بررسی آیین نامه اجرایی شوراي برنامه ریزي و توسعه استان نشان می دهد به جایگاه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها و

 
همچنین وظایف مرتبط با امور ایثارگران توجهی نشده است. 

از جمله اینکه با وجود تاکید مصوبه سال 1395 دولت درخصوص بند (ك) ماده (9) آیین نامه فوق بر «برنامه ریزي و پیشنهاد براي
تامین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با هماهنگی و پیگیري بنیاد مذکور» به عنوان یکی
از وظایف کارگروه زیربنایی توسعه روستایی، عشایري، شهري و آمایش سرزمین و محیط زیست، متأسفانه طی همین آیین نامه

 
منسوخ شده است . 

همچنین با توجه به صراحت هاي قانونی درخصوص به کارگیري ظرفیت 25 درصد استخدام کشور و اولویت هاي قانونی ایثارگران در
طرح هاي کارآفرینی و اشتغال زایی، بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها که تا قبل از این آیین نامه عضو اصلی بوده اند، حذف

 
گردیده اند. 

علاوه بر این، لحاظ نمودن بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان عضو متغیر درکارگروه مذکور باعث نادیده گرفتن جایگاه این بنیاد به

 
عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی است. 

بنابراین باتوجه به موارد فوق، بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و

 
اجتماعی ایثارگران، سه پیشنهاد زیر را به هیات دولت ارائه نموده است: 

الف- اضافه شدن بند (ك) مورد اشاره با مضمون «برنامه ریزي و پیشنهاد طرح ها براي تأمین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و سایر قوانین با هماهنگی و پیگیري بنیاد شهید و امور ایثارگران» به ماده (8) وظایف



 
کارگروه زیر بنایی توسعه روستایی، عشایري و آمایش سرزمین و محیط زیست به عنوان وظیفه اصلی. 

ب- عضویت بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها درکارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان بعنوان عضو اصلی همانند

 
سنوات گذشته. 

 
ج- عضویت بنیاد شهید و امورایثارگران استان ها در کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده به عنوان عضو اصلی. 

این پیشنهادها مراحل بررسی خود را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک هیات دولت طی می کند.



صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/08/25

صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد مدیذعامل بانک سپه با اشاره به اینکه سال گذشته
سال ماموریت هاي بزرگ براي بانک سپه بود، افزود: بانک سپه با ظرفیت هاي قوي تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادي

خواهد بود.

به نقل از روابط عمومی بانک سپه، محمدکاظم چقازردي
مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این بانک
براي تصویب صورت هاي مالی سال 98 که با حضور دکتر
دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی و تعابیر و تقدیر خاص
وي از تلاشهاي بانک سپه در بخشهاي مختلف از جمله
فرایند ادغام و نقش آفرینی در عرصه کلان اقتصادي آغاز
شد، با اشاره به ویژگی هاي صورت هاي مالی این بانک
اظهار داشت: بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختی به
بنگاههاي کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع به مصارف
بانک درمقایسه با بانک هاي بزرگ کشور جزو برترین بانک

 
ها بود. 

وي افزود: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاههاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود 13درصد است که این
امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در راستاي حمایت از تولید و اشتغالزایی است. مدیرعامل بانک سپه همچنین از پرداخت مبلغ

 
42.988 میلیارد ریال تسهیلات به1.618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با حدود 15درصد رشد نسبت به سال 97 یاد کرد. 

 
سال 1398 سال انجام ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه 

مدیرعامل با اشاره به دو ماموریت مهم و بزرگ بانک سپه در سال 1398، پروژه ملی ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح و پروژه
مهاجرت به سامانه جدید بانکداري متمرکز بانک را از ماموریتهاي بزرگ وکم نظیر در نظام بانکداري کشور برشمرد که درکنار سایر

 
فعالیتهاي بانک با موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد. 

 
رشد 31 درصدي کل دارایی ها و107 درصدي سرمایه بانک 

در بخش دیگري از سخنان خود به شاخص هاي مالی بانک سپه در سال 98 اشاره کرد و گفت: کل دارایی هاي بانک سپه با رشدي
معادل 31درصد از مبلغ 1.609.372 میلیارد ریال در سال 98 به 2.115.385 ریال در سال 98 افزایش یافته و همچنین سرمایه این

 
بانک در سال مذکور با 107 درصد رشد از 119.532 به 247.667 میلیارد ریال رسیده است. 

 
وي همچنین از رشد 27درصدي منابع بانک سپه از 1.400.987میلیارد ریال در سال 97 به 2.146.079 در سال 98 خبرداد. 



 
رشد 23درصدي کل سپرده هاي بانک سپه 

مدیرعامل افزود: کل سپرده هاي بانک سپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدي معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ

 
1.353.187 میلیارد ریال افزایش یافته است و نرخ تجهیز منابع بانک در سال 98 معادل 12.38درصد است. 

چقازردي تأکیدکرد: سپرده ها با تأکید بررعایت دقیق نرخ هاي سود ابلاغی و کاهش قیمت تمام شده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها
و ثبات و پایداري آنها جذب شده است. وي با اشاره به افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت بانک سپه در سال 1398، از رشد29
درصدي تسهیلات پرداختی یاد کرد و اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایی بانک با رشد 29درصد به 1.220.481 میلیارد ریال در

 
پایان اسفند 1398 افزایش یافته است. 

چقازردي گفت: در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و کمک به افزایش اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اي، نقدینگی ناشی از فروش

 
اموال واملاك مازاد، دارایی ها و سهام شرکت هاي تابعه نیز در راستاي رشد تسهیلات دهی به کارگیري شده است. 

 
اختصاص 63درصدي تسهیلات پرداختی به بخشهاي مولد اقتصادي 

وي در بحث حجم تسهیلات پرداختی به تفکیک بخشهاي اقتصادي از رشد 51 درصدي تسهیلات در بخش صنعت و معدن،
24درصدي در بخش خدمات و بازرگانی، رشد 18درصدي در بخش کشاورزي و رشد 7درصدي در بخش مسکن و ساختمان یاد کرد

 
و گفت: از مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 1398 بیش از 63 درصد آن به بخشهاي مولد اقتصادي تخصیص یافته است. 

چقازردي خاطرنشان کرد: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود

 
13درصد است که از تلاش بانک سپه براي حمایت از تولید و اشتغالزایی حکایت دارد. 

 
حضور فعال بانک سپه در بازار بین بانکی 

مدیرعامل بانک سپه تصریح کرد: بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه منابع و مصارف و با توجه به نقش حیاتی بازار بین بانکی در

 
تأمین نقدینگی بانک ها، همواره در موقعیت سپرده گذاري قرار داشته است. 

 
رشد 33 درصدي فعالیت هاي ارزي 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: حجم فعالیت هاي ارزي بانک سپه در سال 1398 به رغم قرار گرفتن نام این بانک در فهرست
تحریم ها، محدودشدن روابط کارگزاري و کاهش تخصیص ارز توسط بانک مرکزي بالغ بر 4748 میلیون دلار بوده و درآمدهاي ارزي

 
ناشی از فعالیت هاي ارزي بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 درصد رشد نشان می دهد. 

 
رشد 77 درصدي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

رئیس هیأت مدیره بانک سپه گفت: این بانک به منظور کاهش آسیب هاي اجتماعی و تسهیل در امر ازدواج جوانان سال گذشته
22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان در سراسر کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل 77 درصد رشد نشان می دهد. 



وي افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 4.473میلیارد ریال اعطا
کرده است. چقازردي اضافه کرد: بانک سپه علاوه بر پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایی به کمیته امداد، بهزیستی،
اشتغال ایثارگران و اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی، تسهیلات مسکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن ایثارگران، جانبازان و خانواده
شهدا، تسهیلات حوادث قهري، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، خرید تضمینی گندم و محصولات کشاورزي و نهاده هاي دامی،
تسهیلات بهسازي و نوسازي مسکن روستایی و بهسازي و نوسازي نانوایی ها و پروژه گازرسانی سیستان و بلوچستان نیز نقش مؤثري

 
داشته است. 

 
تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري بانک سپه 

چقازردي با اعلام خبر تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري به تسهیلات اعطایی بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجاري به
کل تسهیلات اعطایی بانک سپه با 8.8 واحد درصد کاهش از 15.6درصد در پایان اسفندماه 1391 به 6.8 درصد در پایان اسفندماه
1398 کاهش یافته است. وي اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت به سال قبل از آن با کاهش 2.4واحد درصدي مواجه بوده

 
است. 

 
رشد 83 درصدي فروش اموال و املاك مازاد و تملیکی 

مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف ابلاغی از سوي نهادهاي نظارتی مبنی بر آزادسازي منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك
مازاد و تملیکی خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به ارزش 3187 میلیارد ریال به فروش رسیده که نسبت به سال

 
1397 از لحاظ مبلغ 83درصد رشد داشته است. 

 
نقش آفرینی در اجراي پروژه هاي کلان 

مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک براي کمک به تحقق اهداف و سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و همسویی و همگامی با
راهبردهاي اقتصادي دولت گام هاي مؤثري در تأمین مالی پروژه هاي کلان اقتصادي، ملی و زیربنایی کشور برداشته است. تمرکز

 
طرحهاي بانک سپه در حوزه هاي نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگري و محصولات استراتژیک است. 

وي از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در حال انجام است بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صباي
کنگان، هیرسا پلیمر سهند، نفت و گاز صباي اروند، تولید برق ماهتاب کاسپین، سیمان تیس چابهار، شرکت خوشه دشت، سرمایه
گذاري گروه هتلهاي ملل و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروك آذر، پتروشیمی لردگان، حفاري دانا کیش، مولد

 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 

وي درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند خلیج فارس (سهم بانک سپه 800 میلیون دلار ) را 94درصد، در پروژه مهندسی و
توسعه سروك آذر (سهم بانک800 میلیون دلار) 93 درصد، پروژه حفاري دانا کیش (سهم بانک 500 میلیون دلار) 95درصد، پروژه
نفت و گاز صباي اروند (سهم بانک 2هزار میلیون دلار) 70درصد، پروژه شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس (سهم بانک یک
هزار و 500 میلیارد ریال) 100درصد و پروژه طرحهاي آبرسانی وزارت نیرو (سهم بانک 7هزار و 528میلیارد ریال) 100درصد عنوان

 
کرد. 



 
میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه 

چقازردي همچنین به تشریح میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه پرداخت و در این خصوص به فروش تدریجی بیش از
55 میلیون سهم شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید (معادل 1.149میلیارد ریال)، فروش تدریجی 21.31 درصد سهام شرکت
توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه اولیه (معادل 15هزار میلیارد ریال) و فروش کامل سهام بانک در شرکت عمران و

 
مسکن سازان استان آذربایجان غربی اشاره کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص واگذاري سهام شرکت سرمایه گذاري امید و اقدامات بانک

 
درپروژه امید شهر (سپه شهر) پرداخت. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از استقرار سامانه بانکداري متمرکز، اجراي پروژه هاي حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات و
شتاب7، راه اندازي و استقرار مرکز عملیات امنیت، استقرار سیستم مدیریت امنیت اطلاعات، راه اندازي بستر اصلی و پشتیبان بین
مراکز داده بانکهاي ادغامی، طراحی مرکز داده بحران، راه اندازي و استقرار سامانه یکپارچه مانیتورینگ خدمات فناوري اطلاعات و
تجهیز محیط بهره برداري شعب به سخت افزار مورد نیاز طرح بانکداري متمرکز را از جمله اقدامات مهم بانک سپه در حوزه فناوري

 
اطلاعات یاد کرد. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی 

وي از اهم اقدامات بانک در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی از اصلاح ساختار سازمانی بانک ، تفکیک رئیس هیأت مدیره از
مدیرعامل و اقدامات ثبتی براي استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و برگزاري کمیته هاي هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره از
هیأت عامل یاد کرد. چقازردي همچنین به اهم اقدامات بانک در راستاي اجراي تقویت نظام کنترل داخلی و نیز در راستاي مدیریت

 
ریسک اشاره کرد. 

 
احداث 8 مدرسه، تجهیز 11 خانه بهداشت در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی 

رئیس هیئت مدیره از مشارکت بانک سپه در احداث 8 مدرسه در استان هاي زنجان، آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، ایلام،
کهگیلویه و بویراحمد، کردستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، لرستان و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازي زندانیان و

 
مشارکت در تجهیز 11خانه بهداشت را از دیگر اقدامات بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی این بانک است. 

وي همچنین از دیگر اقدامات بانک در این حوزه به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت سهولت تردد جانبازان و معلولان در سطح شعب،
مدیریت مصرف انرژي در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله تجهیز 11 شعبه
بانک به سامانه خدمات بانکی نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز 21 استان به سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان
جسمی، انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیري صوتی و بریل وبگاه بانک
با صفحه خوانهاي متداول نابینایان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک در راستاي بانکداري سبز، ایجاد زیرساختهاي لازم براي فراهم

 
شدن امکان واریز کمکهاي خیرخواهانه از طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد. 



 
4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1399 

وي از 4مأموریت بانک سپه در سال 1399 یاد کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح ملی ادغام، حمایت از جهش تولید، تحول

 
فناوري اطلاعات و اولویت بخشی به اعطاي تسهیلات به خانواده بزرگ نیروهاي مسلح ازمأموریتهاي بانک سپه در سالجاري هستند. 

 
پروژه هاي راهبردي بانک سپه 

چقازردي مجموعه پروژه هاي فاز یکپارچگی نهایی در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار بانک سپه، پروژه تدوین برنامه
استراتژیک بانک سپه براي افق 1404، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه و پروژه اجراي نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال

 
به عنوان پروژه هاي راهبردي بانک سپه نام برد. 

 
انتخاب اول مشتریان باشیم 

مدیرعامل بانک سپه با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار «انتخاب اول مشتریان باشیم» ارزشهاي بنیادي این بانک را نقش آفرینی
در اقتصاد ملی و بین المللی، همسویی با سیاستهاي کلان دولت، پایبندي به اخلاق حرفه اي و مشتري مداري، نوآوري و رقابت

 
پذیري و ایفاي مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 

وي در تشریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات بانک سپه در راستاي سیاستهاي ابلاغی وزارت امور اقتصادي در حوزه افزایش سرمایه از
رشد 107درصدي سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، در حوزه حمایت از بخشهاي مولد اقتصادي به سهم 63درصدي

 
بخشهاي مولد اقتصادي از تسهیلات پرداختی بانک و تأمین طرحهاي زیرساختی و کلان کشور یاد کرد. 

چقازردي همچنین در حوزه مولدسازي دارایی به فروش املاك مازاد و واگذاري سهام بانک در شرکتهاي تابعه،کاهش نسبت مطالبات
غیرجاري به تسهیلات و اجراي پروژه سپه شهر (امیدشهر)، در حوزه ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد 130شعبه ناکارا و جابجایی
13شعبه و انحلال 25باجه، در حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی و
ایجاد کمیته هاي هیأت مدیره و درحوزه استقرار بانکداري دیجیتال به تدوین نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال و تمهید بسترهاي

لازم براي استقرار سامانه بانکداري متمرکز یاد کرد.



صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/08/25

صورت هاي مالی سال 98 بانک سپه با حضور وزیر اقتصاد تصویب شد مدیذعامل بانک سپه با اشاره به اینکه سال گذشته
سال ماموریت هاي بزرگ براي بانک سپه بود، افزود: بانک سپه با ظرفیت هاي قوي تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادي

خواهد بود.

به نقل از روابط عمومی بانک سپه، محمدکاظم چقازردي
مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این بانک
براي تصویب صورت هاي مالی سال 98 که با حضور دکتر
دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی و تعابیر و تقدیر خاص
وي از تلاشهاي بانک سپه در بخشهاي مختلف از جمله
فرایند ادغام و نقش آفرینی در عرصه کلان اقتصادي آغاز
شد، با اشاره به ویژگی هاي صورت هاي مالی این بانک
اظهار داشت: بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختی به
بنگاههاي کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع به مصارف
بانک درمقایسه با بانک هاي بزرگ کشور جزو برترین بانک

 
ها بود. 

وي افزود: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاههاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود 13درصد است که این
امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در راستاي حمایت از تولید و اشتغالزایی است. مدیرعامل بانک سپه همچنین از پرداخت مبلغ

 
42.988 میلیارد ریال تسهیلات به1.618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با حدود 15درصد رشد نسبت به سال 97 یاد کرد. 

 
سال 1398 سال انجام ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه 

مدیرعامل با اشاره به دو ماموریت مهم و بزرگ بانک سپه در سال 1398، پروژه ملی ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح و پروژه
مهاجرت به سامانه جدید بانکداري متمرکز بانک را از ماموریتهاي بزرگ وکم نظیر در نظام بانکداري کشور برشمرد که درکنار سایر

 
فعالیتهاي بانک با موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد. 

 
رشد 31 درصدي کل دارایی ها و107 درصدي سرمایه بانک 

در بخش دیگري از سخنان خود به شاخص هاي مالی بانک سپه در سال 98 اشاره کرد و گفت: کل دارایی هاي بانک سپه با رشدي
معادل 31درصد از مبلغ 1.609.372 میلیارد ریال در سال 98 به 2.115.385 ریال در سال 98 افزایش یافته و همچنین سرمایه این

 
بانک در سال مذکور با 107 درصد رشد از 119.532 به 247.667 میلیارد ریال رسیده است. 

 
وي همچنین از رشد 27درصدي منابع بانک سپه از 1.400.987میلیارد ریال در سال 97 به 2.146.079 در سال 98 خبرداد. 



 
رشد 23درصدي کل سپرده هاي بانک سپه 

مدیرعامل افزود: کل سپرده هاي بانک سپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدي معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ

 
1.353.187 میلیارد ریال افزایش یافته است و نرخ تجهیز منابع بانک در سال 98 معادل 12.38درصد است. 

چقازردي تأکیدکرد: سپرده ها با تأکید بررعایت دقیق نرخ هاي سود ابلاغی و کاهش قیمت تمام شده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها
و ثبات و پایداري آنها جذب شده است. وي با اشاره به افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت بانک سپه در سال 1398، از رشد29
درصدي تسهیلات پرداختی یاد کرد و اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایی بانک با رشد 29درصد به 1.220.481 میلیارد ریال در

 
پایان اسفند 1398 افزایش یافته است. 

چقازردي گفت: در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و کمک به افزایش اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اي، نقدینگی ناشی از فروش

 
اموال واملاك مازاد، دارایی ها و سهام شرکت هاي تابعه نیز در راستاي رشد تسهیلات دهی به کارگیري شده است. 

 
اختصاص 63درصدي تسهیلات پرداختی به بخشهاي مولد اقتصادي 

وي در بحث حجم تسهیلات پرداختی به تفکیک بخشهاي اقتصادي از رشد 51 درصدي تسهیلات در بخش صنعت و معدن،
24درصدي در بخش خدمات و بازرگانی، رشد 18درصدي در بخش کشاورزي و رشد 7درصدي در بخش مسکن و ساختمان یاد کرد

 
و گفت: از مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 1398 بیش از 63 درصد آن به بخشهاي مولد اقتصادي تخصیص یافته است. 

چقازردي خاطرنشان کرد: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود

 
13درصد است که از تلاش بانک سپه براي حمایت از تولید و اشتغالزایی حکایت دارد. 

 
حضور فعال بانک سپه در بازار بین بانکی 

مدیرعامل بانک سپه تصریح کرد: بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه منابع و مصارف و با توجه به نقش حیاتی بازار بین بانکی در

 
تأمین نقدینگی بانک ها، همواره در موقعیت سپرده گذاري قرار داشته است. 

 
رشد 33 درصدي فعالیت هاي ارزي 

رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: حجم فعالیت هاي ارزي بانک سپه در سال 1398 به رغم قرار گرفتن نام این بانک در فهرست
تحریم ها، محدودشدن روابط کارگزاري و کاهش تخصیص ارز توسط بانک مرکزي بالغ بر 4748 میلیون دلار بوده و درآمدهاي ارزي

 
ناشی از فعالیت هاي ارزي بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 درصد رشد نشان می دهد. 

 
رشد 77 درصدي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

رئیس هیأت مدیره بانک سپه گفت: این بانک به منظور کاهش آسیب هاي اجتماعی و تسهیل در امر ازدواج جوانان سال گذشته
22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان در سراسر کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل 77 درصد رشد نشان می دهد. 



وي افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 4.473میلیارد ریال اعطا
کرده است. چقازردي اضافه کرد: بانک سپه علاوه بر پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایی به کمیته امداد، بهزیستی،
اشتغال ایثارگران و اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی، تسهیلات مسکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن ایثارگران، جانبازان و خانواده
شهدا، تسهیلات حوادث قهري، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، خرید تضمینی گندم و محصولات کشاورزي و نهاده هاي دامی،
تسهیلات بهسازي و نوسازي مسکن روستایی و بهسازي و نوسازي نانوایی ها و پروژه گازرسانی سیستان و بلوچستان نیز نقش مؤثري

 
داشته است. 

 
تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري بانک سپه 

چقازردي با اعلام خبر تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري به تسهیلات اعطایی بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجاري به
کل تسهیلات اعطایی بانک سپه با 8.8 واحد درصد کاهش از 15.6درصد در پایان اسفندماه 1391 به 6.8 درصد در پایان اسفندماه
1398 کاهش یافته است. وي اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت به سال قبل از آن با کاهش 2.4واحد درصدي مواجه بوده

 
است. 

 
رشد 83 درصدي فروش اموال و املاك مازاد و تملیکی 

مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف ابلاغی از سوي نهادهاي نظارتی مبنی بر آزادسازي منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك
مازاد و تملیکی خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به ارزش 3187 میلیارد ریال به فروش رسیده که نسبت به سال

 
1397 از لحاظ مبلغ 83درصد رشد داشته است. 

 
نقش آفرینی در اجراي پروژه هاي کلان 

مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک براي کمک به تحقق اهداف و سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و همسویی و همگامی با
راهبردهاي اقتصادي دولت گام هاي مؤثري در تأمین مالی پروژه هاي کلان اقتصادي، ملی و زیربنایی کشور برداشته است. تمرکز

 
طرحهاي بانک سپه در حوزه هاي نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگري و محصولات استراتژیک است. 

وي از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در حال انجام است بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صباي
کنگان، هیرسا پلیمر سهند، نفت و گاز صباي اروند، تولید برق ماهتاب کاسپین، سیمان تیس چابهار، شرکت خوشه دشت، سرمایه
گذاري گروه هتلهاي ملل و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروك آذر، پتروشیمی لردگان، حفاري دانا کیش، مولد

 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 

وي درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند خلیج فارس (سهم بانک سپه 800 میلیون دلار ) را 94درصد، در پروژه مهندسی و
توسعه سروك آذر (سهم بانک800 میلیون دلار) 93 درصد، پروژه حفاري دانا کیش (سهم بانک 500 میلیون دلار) 95درصد، پروژه
نفت و گاز صباي اروند (سهم بانک 2هزار میلیون دلار) 70درصد، پروژه شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس (سهم بانک یک
هزار و 500 میلیارد ریال) 100درصد و پروژه طرحهاي آبرسانی وزارت نیرو (سهم بانک 7هزار و 528میلیارد ریال) 100درصد عنوان

 
کرد. 



 
میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه 

چقازردي همچنین به تشریح میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه پرداخت و در این خصوص به فروش تدریجی بیش از
55 میلیون سهم شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید (معادل 1.149میلیارد ریال)، فروش تدریجی 21.31 درصد سهام شرکت
توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه اولیه (معادل 15هزار میلیارد ریال) و فروش کامل سهام بانک در شرکت عمران و

 
مسکن سازان استان آذربایجان غربی اشاره کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص واگذاري سهام شرکت سرمایه گذاري امید و اقدامات بانک

 
درپروژه امید شهر (سپه شهر) پرداخت. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات 

مدیرعامل بانک سپه همچنین از استقرار سامانه بانکداري متمرکز، اجراي پروژه هاي حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات و
شتاب7، راه اندازي و استقرار مرکز عملیات امنیت، استقرار سیستم مدیریت امنیت اطلاعات، راه اندازي بستر اصلی و پشتیبان بین
مراکز داده بانکهاي ادغامی، طراحی مرکز داده بحران، راه اندازي و استقرار سامانه یکپارچه مانیتورینگ خدمات فناوري اطلاعات و
تجهیز محیط بهره برداري شعب به سخت افزار مورد نیاز طرح بانکداري متمرکز را از جمله اقدامات مهم بانک سپه در حوزه فناوري

 
اطلاعات یاد کرد. 

 
اهم اقدامات بانک سپه در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی 

وي از اهم اقدامات بانک در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی از اصلاح ساختار سازمانی بانک ، تفکیک رئیس هیأت مدیره از
مدیرعامل و اقدامات ثبتی براي استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و برگزاري کمیته هاي هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره از
هیأت عامل یاد کرد. چقازردي همچنین به اهم اقدامات بانک در راستاي اجراي تقویت نظام کنترل داخلی و نیز در راستاي مدیریت

 
ریسک اشاره کرد. 

 
احداث 8 مدرسه، تجهیز 11 خانه بهداشت در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی 

رئیس هیئت مدیره از مشارکت بانک سپه در احداث 8 مدرسه در استان هاي زنجان، آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، ایلام،
کهگیلویه و بویراحمد، کردستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، لرستان و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازي زندانیان و

 
مشارکت در تجهیز 11خانه بهداشت را از دیگر اقدامات بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی این بانک است. 

وي همچنین از دیگر اقدامات بانک در این حوزه به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت سهولت تردد جانبازان و معلولان در سطح شعب،
مدیریت مصرف انرژي در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله تجهیز 11 شعبه
بانک به سامانه خدمات بانکی نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز 21 استان به سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان
جسمی، انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیري صوتی و بریل وبگاه بانک
با صفحه خوانهاي متداول نابینایان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک در راستاي بانکداري سبز، ایجاد زیرساختهاي لازم براي فراهم

 
شدن امکان واریز کمکهاي خیرخواهانه از طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد. 



 
4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1399 

وي از 4مأموریت بانک سپه در سال 1399 یاد کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح ملی ادغام، حمایت از جهش تولید، تحول

 
فناوري اطلاعات و اولویت بخشی به اعطاي تسهیلات به خانواده بزرگ نیروهاي مسلح ازمأموریتهاي بانک سپه در سالجاري هستند. 

 
پروژه هاي راهبردي بانک سپه 

چقازردي مجموعه پروژه هاي فاز یکپارچگی نهایی در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار بانک سپه، پروژه تدوین برنامه
استراتژیک بانک سپه براي افق 1404، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه و پروژه اجراي نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال

 
به عنوان پروژه هاي راهبردي بانک سپه نام برد. 

 
انتخاب اول مشتریان باشیم 

مدیرعامل بانک سپه با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار «انتخاب اول مشتریان باشیم» ارزشهاي بنیادي این بانک را نقش آفرینی
در اقتصاد ملی و بین المللی، همسویی با سیاستهاي کلان دولت، پایبندي به اخلاق حرفه اي و مشتري مداري، نوآوري و رقابت

 
پذیري و ایفاي مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 

وي در تشریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات بانک سپه در راستاي سیاستهاي ابلاغی وزارت امور اقتصادي در حوزه افزایش سرمایه از
رشد 107درصدي سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، در حوزه حمایت از بخشهاي مولد اقتصادي به سهم 63درصدي

 
بخشهاي مولد اقتصادي از تسهیلات پرداختی بانک و تأمین طرحهاي زیرساختی و کلان کشور یاد کرد. 

چقازردي همچنین در حوزه مولدسازي دارایی به فروش املاك مازاد و واگذاري سهام بانک در شرکتهاي تابعه،کاهش نسبت مطالبات
غیرجاري به تسهیلات و اجراي پروژه سپه شهر (امیدشهر)، در حوزه ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد 130شعبه ناکارا و جابجایی
13شعبه و انحلال 25باجه، در حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی و
ایجاد کمیته هاي هیأت مدیره و درحوزه استقرار بانکداري دیجیتال به تدوین نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال و تمهید بسترهاي

لازم براي استقرار سامانه بانکداري متمرکز یاد کرد.



تسریع در ترخیص کالاهاي مورد نیاز مردم از گمرك

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس کل دادگستري استان بوشهر، دادستان مرکز استان و بازرس کل استان بوشهر از گمرك، اداره بنادر و کشتیرانی استان
بوشهر، انبار کالاها و انبارهاي اداره جمع آوري و فروش اموال تملیکی بازدید کردند.

اقتصادگردان- علی جمادي، رئیس کل دادگستري استان بوشهر گفت: این بازدید به منظور تعیین تکلیف و تسهیل فرآیند

 
ترخیص و خروج کالاهاي رسوبی و تجمیع شده به ویژه کالاهاي اساسی مور نیاز مردم صورت گرفت. 

وي ضمن بازرسی از قسمت هاي مختلف انبارهاي گمرك، اسکله و انبارهاي اموال تملیکی گفت: در راستاي تسریع در ترخیص
کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم و جلوگیري از اطاله و ماندگاري بدون دلیل این کالاها دستورات لازم قانونی به منظور تسریع در

 
ترخیص این کالاهاي ضروري که در گمرك و انبارهاي جمع آوري و فروش اموال تملیکی موجود است صادر گردید. 

رئیس کل دادگستري استان بوشهر با اشاره به کالاهاي رسوبی که تاریخ مصرف آن ها منقضی شده اند، گفت: می بایست دلایل
منقضی شدن کالاهاي موجود در این انبارها که تاریخ مصرف آن ها منقضی شده گزارش شود و درصورت نیاز، دستورات قضایی صادر

 
می گردد. 

جمادي با تاکید بر اینکه کالاهایی که از سنوات قبل در انبارها متروکه شده اند باید سریعا تعیین تکلیف شوند، افزود: دستورات لازم
جهت بررسی و اقدام موثر براي ترخیص این کالاها صادر گردیده و کالاهایی نیز که با دستور قضایی توقیف و نگهداري شده می

 
بایست لیست کلیه این کالاها به همراه مشخصات پرونده قضایی جهت دستورات لازم به دادگستري کل استان اعلام گردد. 

وي به تاثیر مخرب قاچاق کالا در جامعه اشاره کرد و گفت: قاچاق کالا تاثیري منفی و مخرب بر اقتصاد و تولید و حتی اشتغال دارد و
باید براي جلوگیري از این پدیده شوم با اتخاذ تدابیر لازم، برخورد قاطع و قانونی با عوامل قاچاق کالا اعمال شود که در این راستا باید

 
با اجراي طرح هاي مناسب نسبت به مهار آن اقدام شود. 

در این بازدید مدیر کل گمرك و ناظر گمرکات استان، مدیر کل بنادر و کشتیرانی استان و سرپرست اداره جمع آوري و فروش اموال
تملیکی استان حضور داشتند.



معیشت مردم را تصمیمات ما می سازد نه ساکنان کاخ سفید

منبع: عصر پرسشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد،
گفت: این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این

عرصه مشخص می کند.

به گزارش عصرپرس از خانه ملت، محمد باقر قالیباف در
نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه) مجلس شوراي
اسلامی در نطق پیش از دستور خود گفت: انتخابات اخیر
آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود.
آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی،
سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان
کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی
جهان به نمایش گذاشته شد.آمریکاي واقعی که در کنار

قوت اقتصادي و نظامی خود ، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست، فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي
نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن

 
هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي »انا ربکم الاعلی
«سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را ، مقصرِ اصلیِ تصمیمات
غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي

 
فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم . 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه
ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط
ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست گذاشتن و



ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

 
کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا ، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
ست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده
اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند وهنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده
شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم
ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند
و آنچیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي
اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از

 
این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در
اقتصاد ایران را دادکه منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه ي رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

 
براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست 



قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

 
بایدن باید خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5

 
با ایران تعامل کند. 

 
مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و

 
متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

 
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/08/25

پایگاه خبري فکر اقتصادي رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را
به شکست و پیروزي افراد در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران

تبدیل می کند. به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه (...) ...

 
پایگاه خبري فکر اقتصادي 

رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و
با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و پیروزي افراد در
کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار

 
هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند. 

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز
مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت:
انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت
آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی،
سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده

 
بود، این روزها بدون  روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا  نداي  «انا ربکم الاعلی»  سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 



رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي،  اختصاصِ ارز ترجیحی،  سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو،  بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد  ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که  لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز،
سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما
نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور

 
داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما &– بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی  را بر مردم ایران  وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما &– بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما &– بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را
داد که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن  مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می



 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم  دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي،  هر فشار موثري  را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل  هستند نه حرف ، و  متناسب با آن پاسخ

 
مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد



ستارخان؛ نامی درخشان در تاریخ مشروطیت

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/08/25

25 آبان سالروز درگذشت «ستارخان»، دلیر مرد شجاعت هاي دوران مشروطه است که همواره نامش به شجاعت و استقامت
پیوند خورده است.

25 آبان سالروز درگذشت «ستارخان»، دلیر مرد شجاعت هاي دوران مشروطه است که همواره نامش به شجاعت و استقامت

 
پیوند خورده است. 

25 آبان، سالروز درگذشت «ستارخان»، دلیر مرد شجاعت هاي
دوران مشروطه است که همواره نامش به شجاعت و استقامت
پیوند خورده و هر چند چراغ عمرش در سال 1293 هجري
شمسی خاموش شد، اما همواره نام و خاطرش بر زبان ها می
چرخد؛ سرداري که ایستادگی را از خانه اش به جریان انداخت تا
ایرانمان، زیر بیرق بیگانگان نرود. ستارخان نامی درخشان در
تاریخ مشروطیت، سرداري از قیام مشروطه و ملقب به سردار ملی

 
است. 

ستار قره داغی در 28 مهرماه 1245 شمسی در روستایی بنام بی شک از توابع ارسباران قره داغ آذربایجان به دنیا آمد. او سومین پسر

 
حاج حسن بزّاز قره داغی بود که به شغل پارچه فروشی اشتغال داشت. 

سوابق زندگی او در دوران کودکی و نوجوانی تا درگیري هاي جنبش مشروطه چندان معلوم نیست و از اطلاعات جسته و گریخته اي

 
که از وي به دست آمده، در می یابیم که او با پدر خود در روستاهاي اطراف ارسباران به بزازي مشغول بود. 

وي مدتی جزء تفنگچیان سواران حاکم خراسان بود، از آنجا به عتبات عالیات عراق سفر کرد، پس از چندي به تبریز بازگشت و به
مباشري املاك محمدتقی صراف مشغول شد. سپس به توصیه رضاقلی خان سرتیپ وارد خدمت ژاندارمري شد و حفاظت راه مرند و
خوي به او محول شد و چندي بعد مورد توجه مظفرالدین میرزا ولیعهد قرار گرفت و ضمن دریافت لقبِ خان، از تفنگداران ولیعهد در

 
تبریز محسوب شد. 

ستارخان در دفاع از مظلومان در برابر حکومت در یکی از درگیري هاي خود با مأموران محمدعلی میرزا ولیعهددر تبریز، مورد تعقیب

 
قرار گرفت، از شهر گریخت و سپس با وساطت بزرگان و معتمدان محل به شهر بازگشت و دلالی اسب را پیشه خود کرد. 

او به درستی و امانتداري در تبریز شهرت داشت به همین دلیل مالکان، حفاظت از اموال خود را به او می سپردند، وي هیچ گاه درس
نخواند و سواد خواندن و نوشتن نداشت، اما هوش آمیخته به شجاعتش و مهارت در فنون جنگی و اعتقادات مذهبی و وطن دوستی



 
اش، او را به سردار ملی تبدیل کرد. 

با شروع انقلاب مشروطه علیه محمدعلی شاه در تهران و گسترش آن در سراسر کشور، شاه قاجار به مبارزه و سرکوب مشروطه
خواهان پرداخت. مجاهدین و آزادي خواهان آذربایجانی و قفقازي، به فرماندهی ستارخان و باقرخان به حمایت از مشروطیت تهران
قیام نمودند و در مقابل قواي 35 تا 40 هزار نفري اعزامی محمدعلی شاه و خوانین محلی به فرماندهی عین الدوله که براي سرکوبی

 
قیام تبریز اعزام شده بودند به شدت مقاومت کردند و از تسلط آن ها به شهر ممانعت کردند. 

ستارخان طرفداري تعدادي از مراجع تقلید شیعه طرفدار مشروطه را پشت سر خود می دید از جمله ثقۀالاسلام و به ویژه حمایت
هاي آیات ثلاث را مشاهده می کرد از حیث مبارزه تقویت روحی می شد و همواره می گفت من در پی اجراي احکام حجج و علماي
نجف بخصوص آخوند خراسانی هستم. علماي مشروطه خواه نجف نیز در عصر استبداد صغیر تعدادي از علما و طلاب را براي تقویت
جبهه تبریز به این ناحیه گسیل داشتند که مشهورترین آن ها آیت االله سید علی تبریزي مشهور به سید علی داماد بود که به همراه

 
خود میرزا احمدخان عمارلویی و تعدادي دیگر را به همراه داشت. 

پس از ماه ها محاصره تبریز قواي روسیه با موافقت دولت انگلستان و محمدعلی شاه قاجار، از مرز گذشتند به سوي تبریز حرکت
کردند و راه جلفا را باز کردند. در نتیجه محاصره شهر به پایان رسید و سربازان دولتی شاه و خوانین محلی مخالف مشروطیت از

 
اطراف تبریز دور شدند. بدین ترتیب نقشی که ستارخان و باقرخان در دفاع از مشروطه در تبریز داشتند به پایان رسید. 

ستارخان و دیگران مجاهدین تبریز که به شدت از تجاوز بیگانگان روس متنفر بودند، براي رفع بهانهٔ تجاوز روس ها تلگرافی به این
مضمون به محمدعلی شاه فرستادند: شاه به جاي پدر و توده به جاي فرزندان است. اگر رنجشی میان پدر و فرزندان رخ دهد نباید
همسایگان پا به میان گزارند. ما هر چه می خواستیم از آن درمی گذریم و شهر را به اعلی حضرت می سپاریم. هر رفتاري که با ما می
خواهند بکنند و اعلیحضرت بی درنگ دستور دهند که راه خواربار باز شود و جایی براي گذشتن سپاهیان روس به ایران بازنماند.
محمدعلی شاه پس از دریافت این تلگراف به نیروهاي دولتی دستور ترك محاصره داد اما روس ها به پیشروي ادامه دادند و وارد تبریز

 
شدند. 

تبریز به مدت 11 ماه توسط سپاه دولتی محمدعلی شاه قاجار محاصره شد و از ورود آذوقه به شهر جلوگیري به عمل آمد. زندگی بر

 
مردم بسیار سخت و طاقت فرسا گردید حتی مردم ناچار به خوردن گیاهان اطراف شدند. 

ستارخان حاضر به اطاعت از دولت روس نشد و در اواخر جمادي الثانی 1327ق (اواخر ماه مه 1909م) به ناچار با همراهانش به

 
کنسولگري عثمانی در تبریز پناهنده شد. 

پس از پیروزي انقلابیون مشروطه گیلان شمال و بختیاري اصفهان در فتح تهران در اواخر تیر 1288 (1909) و خلع شاه قاجار؛ اما
روسیه تزاري مناطق شمال غربی ایران را در اشغال خود داشت و طبق توافق پنهانی با انگلیس در تقسیم ایران هنوز در آذربایجان

 
اردبیل و تبریز حضور داشت. 

به واسطه ظلم و دسیسه هاي دولت روس و بنابر دعوت آیت االله محمدکاظم خراسانی، ستارخان تصمیم به حرکت به تهران می نماید.
روز شنبه 7 ربیع الاول سال 1328 قمري در شب عید نوروز 1289، جمعیت زیادي از مردم و رجال شهر از جمله یپرم خان ارمنی
براي وداع با ستارخان و باقرخان جمع شدند و آنان در میان هلهلهٔ جمعیت از منزل خود بیرون آمدند و به سوي تهران حرکت کردند.



در بین راه نیز در شهرهاي میانه، زنجان، قزوین و کرج استقبال باشکوهی از این دو مجاهد آزادي خواه ضد استبداد، به عمل آمد و
هنگام ورود به تهران نیمی از شهر براي استقبال شتافتند و در طول مسیر چادرهاي پذیرایی آراسته با انواع تزیینات و طاق نصرت

 
هاي زیبا و قالی هاي گران قیمت و چلچراغ هاي رنگارنگ گستردند. 

در سرتاسر خیابان هاي ورودي شهر، تابلوهاي زنده باد ستارخان و زنده باد باقرخان مشاهده می شد. تهران آن روز سرتاسر جشن و
سرور بود. ستارخان پس از صرف ناهار مفصلی که در چادر آذربایجانی هاي مقیم تهران تدارك دیده شده بود به سوي محلی که براي

 
اقامتش در منزل صاحب اختیار (محلی در خیابان سعدي کنونی) در نظر گرفته بودند رهسپار شد. 

سرداران مدت یک ماه مهمان دولت بودند، اما به دلیل وجود سربازان و کمی جا دولت، محل باغ اتابک (محل فعلی سفارت روسیه) را

 
به اسکان ستارخان و یارانش و محل عشرت آباد را به باقرخان و یارانش اختصاص داد. 

پس از چند روزي که نیروهاي هر دو طرف در محل هاي تعیین شده اسکان یافتند مجلس طرحی را تصویب نمود که به موجب آن

 
تمامی مجاهدان و مبارزان غیرنظامی از جمله افراد ستارخان و خود او می بایست سلاح هاي خود را تحویل دهند. 

این تصمیم به دلیل بروز حوادث ناگوار و ترور سید عبداالله بهبهانی و میرزاعلی محمدخان تربیت از سران مشروطه گرفته شده بود. اما
یاران ستارخان از پذیرفتن این امر خودداري کردند. به تدریج مجاهدین دیگري که با این طرح مخالف بودند به ستارخان و یارانش
پیوستند و این امر موجب هراس دولت مروزي انقلاب مشروطه شد. سردار اسعد بختیاري به ستارخان پیغام داد که به سوگندي که در

 
مجلس خوردید وفادار باشید و از عواقب وخیم عدم خلع سلاح عمومی بپرهیزید. 

 
گفته می شود، دعوت ستارخان و مجاهدان تبریز به تهران، با نیت خلع سلاح و کنترل آن ها توسط دولت مشروطه بوده است. 

بعداز ظهر اول شعبان 1328 (شانزدهم مرداد 1289 هجري خورشیدي) قواي دولت مشروطه، که جمعاً سه هزار نفر می شدند به
فرماندهی یپرم خان، یار قدیمی ستارخان در تبریز و رئیس نظمیهٔ وقت، باغ اتابک را محاصره کردند و پس از چند بار پیغام، هجوم

 
نظامیان به باغ صورت گرفت و جنگ بین قواي دولتی و مجاهدین آغاز شد. 

در این جنگ قواي دولتی از چند عراده توپ و پانصد مسلسل شصت تیر استفاده کردند و به فاصلهٔ 4 ساعت 300 نفر از افراد حاضر
در باغ کشته شدند. ستارخان راه پشت بام را در پیش گرفت، اما در مسیر پله ها در یکی از راهروهاي عمارت تیري به پایش اصابت
کرد و مجروح شد و قادر به حرکت نبود. اندکی بعد قواي دولتی او را دستگیر کردند و به منزل صمصام السلطنه بردند و خود و

 
اتباعش ناچار به خلع سلاح شدند. 

بعد از این وقایع، ستارخان خانه نشین تهران شد؛ پزشکان حاذق براي مداواي پاي او تمام تلاش خود را کردند، بر اثر اصابت گلوله هر
دو استخوان ساق پا شکسته بود و زخم دچار عفونت بود، دو بار پزشکان معالج لقمان الدوله، حسین خان نظام الحکما، و دو پزشک
خارجی اقدام به عمل جراحی و تمیز کردن زخم نمودند و پس از مدتی شکستگی و زخم بهبودي نسبی پیدا کرد و با وجود کوتاهی پا

 
می توانست با عصا راه برود. 

ستارخان که از دولت مشروطه کنار گذاشته مطرود و منزوي بود، پس از این واقعه نزدیک به چهار سال زندگی کرد؛ حتی مکاتباتی
براي دفع اجنبی و اعلام آمادگی براي رفع اشغال و فجایع روس ها در آذربایجان، با دولت مرکز حتی عین الدوله محاصره کننده تبریز
داشت که وقعی گذارده نشد. عاقبت ستارخان در تاریخ 25 آبان 1293 (28 ذي الحجه 1332) در تهران درگذشت.آرامگاه ستارخان



 
در باغ طوطی در کنار حرم شاه عبدالعظیم شهر ري واقع است. 

انتهاي پیام



روند افزایشی صدور مجوز سرمایه گذاري و اشتغال در اردبیل

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/08/25

مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري اردبیل از افزایش میزان صدور مجوز سرمایه گذاري و اشتغال در
استان در نیمه اول سال جاري خبر داد.

مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري اردبیل از افزایش میزان صدور مجوز سرمایه گذاري و اشتغال در

 
استان در نیمه اول سال جاري خبر داد. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، قادر تقی زاده، مدیر کل دفتر جذب و
حمایت از سرمایه گذاري استانداري اردبیل، 24 آبان ماه، از
افزایش میزان صدور مجوز سرمایه گذاري و اشتغال در استان
اردبیل خبر داد و گفت: در نیمه اول سال جاري 488 مجوز با
اشتغال زایی 11 هزار و 516 نفر صادر شده که میزان کل
سرمایه گذاري آن حدود 61 میلیارد ریال و 40 میلیون دلار

 
است. 

وي افزود: سازمان صمت با تعداد 286 مجوز و اشتغال زایی شش
هزار و 972 نفر و میزان سرمایه گذاري 25/423 میلیارد ریال و

 
بالاي 40 میلیون دلار بالاترین سهم را از نظر تعداد مجوز و میزان سرمایه گذاري و اشتغال در سال 1399 دارد. 

تقی زاده گفت: سازمان جهاد کشاورزي با تعداد 178 مجوز و با اشتغال زایی سه هزار و 679 نفر و سرمایه گذاري بالاي 27 میلیارد
ریال از نظر میزان سرمایه گذاري و اشتغال در ردیف دوم و اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تعداد 24 مجوز و

 
اشتغال زایی875 نفر و سرمایه گذاري بالاي هشت میلیارد ریال در ردیف سوم قرار دارد. 

مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استان، اظهار کرد: تعداد مجوز هاي صادر شده توسط سه دستگاه سازمان جهاد
کشاورزي، صنعت و معدن و تجارت و میراث فرهنگی و گردشگري و صنایع دستی در شش ماهه سال قبل 425 مجوز با میزان

 
اشتغال زایی 11 هزار و 468 نفر و میزان سرمایه گذاري بالاي 53 میلیارد ریال بوده است. 

انتهاي پیام



انتخابات روند رو به افول آمریکا را به نمایش گذاشت / تبدیل فشار حداکثري

به فشار هوشمند در دوره بایدن

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به عبرت آموز بودن انتخابات آمریکا و حوادث قبل و بعد آن گفت: آمریکایی که سال ها
مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در

مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول ...

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به عبرت آموز بودن انتخابات آمریکا و حوادث قبل و بعد آن گفت: آمریکایی که سال ها
مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار
عمومی جهان به نمایش گذاشته شد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش

 
گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

به گزارش ایکنا، به نقل از خانه ملت، محمدباقر قالیباف، در
نشست علنی امروز، یکشنبه 25 آبان ماه، مجلس شوراي اسلامی
در نطق پیش از دستور خود با قرائت آیه «مِنَ المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ
َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضَى نحَْبَهُ وَمِنْهُمْ مَنْ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا االلهَّ
لوُا تبَْدِیلاً» (احزاب، آیه 23) گفت: انتخابات اخیر ینَْتَظِرُ وَمَا بدََّ
آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود.
آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و
اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این

روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود،
درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز،
روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش

 
را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم
الاعلی» سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ
تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ

 
صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي



اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه
ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط
ندهید. مهم ترین ریشه مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست گذاشتن و
ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجري است؛ همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

 
کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا و اوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تأکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده
اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند وهنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده
شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم
ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند
و آن چیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي
اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از

 
این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در
اقتصاد ایران را داد که منافعِ اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
مؤثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 



وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

قالیباف افزود: همین سابقه بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست براي
ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت شرکت

 
هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5

 
با ایران تعامل کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مؤلفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار مؤثري را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و

 
متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است. شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي مؤثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

 
و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد. 

انتهاي پیام
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قالیباف در صحن علنی مجلس: معیشت مردم را به کاخ
سفید گره زدن آدرس غلط دادن است مرصاد نیوز: رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: عمیقاً باور داریم که زندگی مردم و معیشت

 
آنان را نباید به شکست و پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد؛ به مردم آدرس غلط ندهیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از خبرگزاري مهر , محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس
شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن
اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان

 
کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان

 
آمریکایی از منطقه می دانیم اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید

 
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 



وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهادهاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشورهاي مهم

 
دنیا به ویژه کشورهاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی

 
که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و
بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت

 
پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران



بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم
هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً

 
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

 
کرونایی دارد. 

انتهاي پیام/



بررسی فعالیت   هاي مشترك جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/08/25

طی نشستی، زمینه هاي همکاري مشترك دو نهاد جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی در خراسان جنوبی بررسی و براي گام
هاي بعدي برنامه ریزي شد.

طی نشستی، زمینه هاي همکاري مشترك دو نهاد جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی در خراسان جنوبی بررسی و براي گام هاي

 
بعدي برنامه ریزي شد. 

به گزارش ایکنا از خراسان جنوبی، جلال الدین صادقی، رییس
جهاددانشگاهی خراسان جنوبی، امروز 25 آبان در نشست با
رییس بسیج سازندگی استان با تاکید بر بهره گیري از پتانسیل
هاي منطقه گفت: جهاددانشگاهی نهادي است فرهنگی، پژوهشی
و آموزشی که در راستاي بارورسازي پتانسیل ها و مزیت هاي

 
هرمنطقه فعالیت می کند. 

وي با اشاره به پژوهش هاي این نهاد براي بهره گیري از مزیت
هاي بومی، افزود: به عنوان مثال مجتمع تحقیقات گیاهان
دارویی پژوهش هاي کاربردي در این حوزه را تا رسیدن به ارائه

 
فرآورده هایی با ارزش افزوده حداکثري انجام میدهد. 

صادقی ضمن اشاره اي کوتاه به فعالیت هاي فرهنگی جهاددانشگاهی از جمله خبرگزاري هاي ایسنا و ایکنا، سازمان دانشجویان، مرکز
افکارسنجی، مرکز امام و انقلاب، سازمان گردشگري دانشجویان، سازمان انتشارات، افزود: در خراسان جنوبی تعداد زیادي دانشجو
مشغول به تحصیل هستند و از این تعداد عده بسیاري غیربومی بوده که در مرکز گردشگري دانشجویان ایران سعی داریم پتانسیل ها

 
و توانمندي هاي استان را به این دانشجویان معرفی کنیم تا آنان نیز سفیران این معرفی در استان هاي خود باشند. 

وي با بیان اینکه در اردوي ایران مرز پرگهر که یکی از برنامه هاي فرهنگی جهاددانشگاهی است نیز دانشجویان با ظرفیت ها
گردشگري استان آشنا می شوند، تصریح کرد: در مرکز امام و انقلاب جهاددانشگاهی نیز قصد داریم آرمان هاي انقلاب را به

 
دانشجویانی که در آن زمان نبوده اند و از امکانات، توانمندي ها و پتانسیل ایران آگاهی ندارند، بشناسانیم. 

رییس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی بیان کرد: طرح الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی، نیز با هدف شناسایی، آموزش و
توانمندسازي افراد در راستاي ایجاد مشاغل خانگی و اتصال به پشتیبانان استانی و ملی به عنوان تضمینی براي فروش محصولات با

 
تکیه بر پژوهش هاي مشخص این نهاد و نظارت و کارفرمایی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حال اجراست. 

صادقی ادامه داد: نهادهایی چون جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی می توانند با روش هاي سهل الوصول و ساده این فعالیت ها را
پیش ببرند. 



 
وي با تاکید بر بهره گیري از طرح ها و ایده هاي کشورهاي موفق، افزود: زیرساخت ها باید براي سرمایه گذاري در استان فراهم شود. 

رییس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با تأکید بر انجام فعالیت هاي مشترك با بسیج سازندگی، تصریح کرد: در سطح ملی صندوق
قرص الحسنه دانشجویی فعال است و در این راستا می بینیم که بسیج سازندگی نیز فعالیت هایی همسو دارد؛ بنابراین فعالیت این دو

 
نهاد هم پوشانی داشته و می توانیم در کنار بهره گیري از تجربیات یکدیگر به اهداف مشترك برسیم. 

مجتبی ابراهیمی، معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی نیز اظهار کرد: با شیوع کرونا یکی از اولین مجموعه هایی بودیم که

 
کلاس ها و دوره هاي آموزشی خود را به صورت مجازي شکل دادیم. 

وي با اشاره به برگزاري دوره هاي آموزشی کوتاه مدت، تصریح کرد: سعی کرده ایم این دوره ها به گونه اي باشد که مورد استقبال

 
جامعه هدف قرار گیرد. 

معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با تاکید بر شناسایی خلاهاي آموزشی در جهادانشگاهی، ادامه داد: به دنبال برگزاري

 
دوره هایی هستیم که دانشجویان فارغ التحصیل بتوانند مهارت هاي شغلی مورد نیاز را کسب کنند. 

ابراهیمی با اشاره به برگزاري دوره هاي آموزشی با نگاه به اشتغال، افزود: دوره هاي آموزشی این نهاد براساس سلایق و گرایش جامعه

 
هدف شکل می گیرد و این گرایش ها از طریق نظرسنجی هاي مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران شناسایی می شود. 

 
وي بیان کرد: در همین راستا و براساس نیازسنجی مجوز اولین و تنها مرکز آموزش بانوان و خانواده در جهاددانشگاهی را اخذ کردیم. 

معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با بیان اینکه حدود 750 دوره مصوب داریم و مازاد بر آن هر دوره اي که احساس
کردیم می توانیم اجرا کنیم به اجرا درآورده ایم، اظهار کرد: در حوزه اشتغال از ایده هاي نو مرتبط با حوزه کاري خود حمایت می

 
کنیم. 

ابراهیمی با تاکید بر اهمیت بهره گیري از ایده هاي کسب و کار در جهاددانشگاهی، ادامه داد: اجراي طرح ملی الگوي نوین توسعه
مشاغل خانگی به کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی یکی از اقدامات ارزشمند در زمینه اشتغال است که توسط سازمان

 
تجاري سازي فناوري و اشتغال این نهاد به اجرا درآمده است. 

وي با بیان اینکه جهاددانشگاهی به عنوان تسهیل گر در این طرح فعالیت می کند، افزود: در این طرح مشاغل مزیت دار شهرستان
هاي استان احصا شده و افراد متقاضی ثبت نام می کنند؛ در فاز دوم به این افراد آموزش هاي رایگان کسب و کار و کارآفرینی

 
تخصصی ارائه می شود. 

معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی بیان کرد: در فاز سوم جهاددانشگاهی وظیفه دارد که مشاغل مختلفی که مزیت دار

 
هستند را به شکل شبکه اي جمع آوري کرده و به بازاریابی و برندسازي محصولات مشاغل خانگی کمک کند. 

لیلا محمودي، معاون پژوهشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی نیز در این نشست اظهار کرد: معاونت پژوهشی جهاد دانشگاهی
خراسان جنوبی در دو زمینه فعالیت، تولید و بهینه سازي گیاهان دارویی با تاکید بر عناب، زرشک و زعفران و آسیب هاي اجتماعی از



 
معاونت پژوهش و فناوري جهاد داشگاهی کشور با توجه به پتانسیل ها و نیازمندي هاي منطقه مجوز فعالیت دریافت کرده است. 

وي افزود: در حوزه آسیب هاي اجتماعی سعی کرده ایم با اجراي طرح هاي پژوهشی، برگزاري کارگاه ها و نشست ها، همایش ها و

 
مسابقات آموزش هاي لازم را به جامعه هدف ارائه دهیم. 

معاون پژوهشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به فعالیت مرکز خدمات تخصصی گیاهان استراتژیک و راه اندازي سایت
بیرناب، تصریح کرد: طبق بررسی که توسط محققان جهاددانشگاهی استان صورت گرفت، به این نتیجه رسیدیم که در این سال ها
کشاورزان و متولیان کشاورزي استان از جمله سازمان جهادکشاورزي به صورت مطلوب عمل کرده و حجم تولید محصولات خوب
است، اما نهادي که به صورت علمی بر فرآورده ها و ایجاد ارزش افزوده و فروش محصولات تمرکز کند تا سود و ارزش افزوده بیشتري

 
نصیب کشاورز و استان شود، شکل نگرفته است که در این زمینه تصمیم گرفتین در فروش همپاي کشاورز شویم. 

محمودي اظهار کرد: به زودي قرار است مرکز مشاوره روانشناسی جهاددانشگاهی به نام «به روان» در راستاي پیشگیري از آسیب هاي

 
اجتماعی و کمک به حل معضلات اجتماعی راه اندازي شود. 

انتهاي پیام



توانمندسازي جوامع محلی با تکیه بر توان نهادهاي انقلابی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/08/25

رییس بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: در حوزه فعالیت هاي توانمندسازي و اشتغال و کمک به تجاري سازي لازم است
با چارچوب هاي جهاددانشگاهی آشنا شده و زمینه فعالیت و تفاهم جدیدي فراهم شود تا بتوانیم از ظرفیت و پتانسیل

مجموعه جهاددانشگاهی ببریم.

رییس بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت: در حوزه فعالیت هاي توانمندسازي و اشتغال و کمک به تجاري سازي لازم است با
چارچوب هاي جهاددانشگاهی آشنا شده و زمینه فعالیت و تفاهم جدیدي فراهم شود تا بتوانیم از ظرفیت و پتانسیل مجموعه

 
جهاددانشگاهی ببریم. 

به گزارش ایکنا از خراسان جنوبی، مهدي هنري، رییس بسیج
سازندگی خراسان جنوبی، امروز 25 آبان در نشست با رییس و
معاونان جهاددانشگاهی استان اظهار کرد: در حوزه اشتغال تفاهم
نامه هایی براي بهره گیري از ظرفیت هاي مختلف به امضا

 
رساندیم. 

وي افزود: جهاددانشگاهی یکی از نهادهایی است که با کار در
حوزه مشاغل خانگی و خرد می توان از ظرفیت آن استفاده کرد
چراکه این فعالیت ها از جنس فعالیت هاي بسیج سازندگی است.

رییس بسیج سازندگی خراسان جنوبی بیان کرد: در حوزه فعالیت هاي توانمندسازي و اشتغال و کمک به تجاري سازي لازم است با
چارچوب هاي جهاددانشگاهی آشنا شده و زمینه فعالیت و تفاهم جدیدي فراهم شود تا بتوانیم از ظرفیت و پتانسیل مجموعه

 
جهاددانشگاهی ببریم. 

هنري ادامه داد: در بحث بسیج سازندگی یکی از فعالیت هایی که تعریف شد و محور فعالیت هاي اصلی حوزه اشتغالزایی، اقتصاد

 
مقاومتی و کمک به اشتغال و توانمندسازي جوامع روستایی و کارآفرینی است. 

وي اظهار کرد: در دو سال اخیر کاري را با آموزش تسهیلگري در حوزه توانمندسازي و ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه مردمی انجام

 
دادیم که در مناطق مختلف استان مشغول فعالیت هستند. 

رییس بسیج سازندگی خراسان جنوبی بیان کرد: ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه براي تجمیع سرمایه هاي خرد و ترویج کار گروهی

 
در مناطق هدف آغاز شده و با بررسی مسائل مبتنی بر علم روز کار خود را آغاز کرده است. 

هنري اظهار کرد: حدود 430 صندوق در محلاتی که قابلیت داشتند ایجاد شده که بسیج سازندگی تسهیلگري و پشتیبانی را انجام
می دهد و براساس آن خوداشتغالی ایجاد شده است که در این راستا ظرفیت خیرین را نیز احصا کردیم. 



وي بیان کرد: در حوزه مشاغل روستایی یکی از ضعف ها بازاریابی است که با بهره گیري از ظرفیت بنیاد تعاون بسیج با راه اندازي
نمایشگاه و فروشگاه دائمی محصولات و همچنین بسترسازي براي فروش در خارج استان کمک خوبی به شبکه سازي کردیم که

 
اکنون بالغ بر 240 نفر در این زمینه محصولات خود را ارائه می کنند. 

رییس بسیج سازندگی خراسان جنوبی بیان کرد: در برخی مناطق به دنبال قطب سازي محصولات هستیم، افزود: در حوزه تدوین
سند اشتعال روستایی همکاري با جهاددانشگاهی داشتیم و امسال با توجه به پژوهش هاي جهاددانشگاهی در حوزه محصولات

 
استراتژیک فعالیت خود را در قالب تفاهم نامه جدید آغاز می کنیم. 

 
هنري یادآور شد: امیدواریم بتوانیم در زمینه ایجاد فعالیت هاي جدید براساس اهداف مشترك دو نهاد گام برداریم. 

انتهاي پیام



جهاددانشگاهی نیازهاي استان را احصاء و رفع کند
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نائب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی گفت: جهاددانشگاهی به عنوان نهاد علمی و پژوهشی می تواند
نیازهاي استان را با توجه به مزیت هاي منطقه احصاء و رفع کند.

نائب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی گفت: جهاددانشگاهی به عنوان نهاد علمی و پژوهشی می تواند نیازهاي

 
استان را با توجه به مزیت هاي منطقه احصاء و رفع کند. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، ولی اسماعیلی، نائب رئیس کمیسیون
اجتماعی مجلس، 24 آبان ماه در دیدار با مهران اوچی اردبیلی،
رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل، گفت: با توجه به پتانسیل
هاي موجود در شهرستان گرمی توسعه فعالیت هاي مختلف
جهاددانشگاهی از جمله برنامه هاي اشتغال زا در شهرستان

 
گرمی(مغان) لازم است. 

وي بر ضرورت استفاده مطلوب از ظرفیت طرح ملی «توسعه
مشاغل خانگی» در منطقه تاکید و اظهار کرد: جهاددانشگاهی با
اجراي این طرح می تواند کسب و کارهاي خانگی را مطابق با

 
فناوري و نیازهاي روز دنیا پیش ببرد و نواقص و کاستی فعالیت هاي سنتی را با توانمندسازي و برنامه مدون جبران کند. 

نماینده مردم شهرستان گرمی مغان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه براي جلوگیري از خام فروشی و دور ریز کردن محصولات
کشاورزي، حمایت هاي لازم از سوي دولت و مجلس شوراي اسلامی لحاظ می شود، تصریح کرد: پتانسیل هاي حوزه کشاورزي به
ویژه در حوزه تولید غلات، حبوبات، میوه و گیاهان دارویی، ضرورت ایجاد صنایع تبدیلی در منطقه را دوچندان کرده است که انتظار

 
می رود فعالیت هاي جهاددانشگاهی در این زمینه ها موثر واقع شود. 

اسماعیلی با بیان اینکه فعالیت هاي حوزه سلامت جهاددانشگاهی استان اردبیل ارزشمند و قابل تحسین است، یادآور شد: با توجه به
اینکه میزان ازدواج فامیلی در برخی روستاهاي شهرستان گرمی بالاست، از جهاد دانشگاهی انتظار داریم مطالعات و آزمایش هاي

 
مرتبط براي پیشگیري از مسائل و مشکلات ژنتیکی را در منطقه انجام دهد. 

وي با بیان اینکه در قالب کمیسیون اجتماعی مجلس، آماده همکاري هاي سازنده و حمایت هاي ملی از جهاددانشگاهی در فعالیت
هاي مرتبط با مشاغل خانگی و تحقیقات حوزه سلامت هستیم، افزود: با توجه به فعالیت و سبقه جهاددانشگاهی در حوزه سلامت لازم

 
است در زمینه ژنتیک در شهرستان گرمی با توجه به عدم مهاجرپذیري آن اقدامات مناسبی انجام گیرد. 

در این دیدار رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل با اشاره به آمادگی این نهاد براي توسعه فعالیت ها در شهرستان گرمی مغان اظهار
کرد: جهاددانشگاهی استان اردبیل در راستاي تأمین نیاز هاي روز جامعه، فرصت و ظرفیت هاي علمی و پژوهشی را شناسایی کرده و



 
در راستاي توسعه گام برمی دارد. 

مهران اوچی اردبیلی افزود: با توجه به اینکه اردبیل یکی از قطب هاي تولید سیب زمینی در کشور است به همین خاطر در تلاش
هستیم با بهره گیري از دانش فنی پژوهشکده توسعه صنایع شیمیایی جهاددانشگاهی، راه اندازي پایلوت نیمه صنعتی تولید نشاسته

 
حفاري را در استان عملیاتی کنیم. 

وي ادامه داد: این واحد نیمه صنعتی علاوه بر ارزش افزوده بالایی که به دنبال خواهد داشت و در فاز اول با ایجاد 44 فرصت شغلی در

 
توسعه اقتصادي استان نیز موثر خواهد بود. 

رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل به برگزاري موفق طرح ملی دانش آموزي نجات آب(داناب)، سرباز ماهر، توانمندسازي اقتصادي
زنان سرپرست خانوار و توسعه مشاغل خانگی در استان توسط این نهاد اشاره و خاطرنشان کرد: در حال حاضر طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی بستر خوبی را براي ایجاد کسب و کار خانگی با توجه به مزیت هاي استان فراهم کرده است که بهره مندي شهرستان
ها از این فرصت می تواند به رونق فعالیت هاي اقتصادي، توانمندسازي، بهبود معیشت خانوارها و توسعه کارآفرینی کمک کرد به

 
همین خاطر باید مسئولان شهرستان ها براي شناسایی پیشران و متقاضی مشاغل خانگی با جهادانشگاهی همکاري کنند. 

اوچی اردبیلی با اشاره به استقرار 16 واحد فناور با 34 طرح فناورانه در مرکز رشد فناوري فرآورده هاي گیاهان دارویی جهاددانشگاهی
استان اردبیل اشاره و تصریح کرد: حمایت هاي لازم از این واحدها براي تبدیل ایده به طرح و تجاري سازي محصولات دانش بنیان

 
انجام می گیرد. 

وي با بیان اینکه لازم است براي توسعه فعالیت هاي تحقیقاتی و پژوهشی این نهاد، زمین مناسبی با مساعدت مسئولان و متولیان امر
به جهاددانشگاهی واگذار شود، تصریح کرد: جهاددانشگاهی با را ه اندازي مرکز درمان ناباروري در استان اردبیل دانش درمان نازایی را

 
بومی سازي کرده است و هم اکنون در نظر دارد با احداث و راه اندازي مجتمع سلامت دامنه خدمات پزشکی خود را گسترش دهد. 

عضو هیأت علمی جهادانشگاهی استان اردبیل اوچی اردبیلی با اشاره به فعالیت این نهاد در حوزه سلامت، اضافه کرد: در راستاي
توسعه اجراي طرح هاي پژوهشی علاوه بر تجهیز آزمایشگاه هاي جنین شناسی، تشخیص طبی و سیتوژنتیک، آزمایشگاه هاي سلولی

 
ملکولی و کشاورزي نیز در سال جاري در اردبیل راه اندازي شده است. 

اوچی اردبیلی اظهار کرد: در آزمایشگاه ژنتیک جهاددانشگاهی اردبیل امکان شناسایی، بررسی و مشاوره علمی برخی بیماري هاي

 
ژنتیکی وجود دارد و همچنین این نهاد آمادگی لازم را براي همکاري جهت ارائه خدمات در این حوزه را دارد. 

در پایان این دیدار مقرر شد با بررسی جهاددانشگاهی محورهاي توسعه اي شهرستان گرمی مورد توجه قرار بگیرد و هماهنگی براي

 
اجراي برنامه هاي موثر، صورت پذیرد. 

انتهاي پیام



برگزاري مسابقه بزرگ تولید محتوا در استان

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/08/25

مسابقه ویژه فعلان فضاي مجازي در استان به مناسبت هفته بسیج برگزار می شود.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس، به مناسبت هفته بسیج مسابقه بزرگ تولید محتوا در استان براي فعالان فضاي

 
مجازي برگزار می شود. 

بخش هاي این مسابقه بزرگ شامل انیمیشن، موشن استوري، موشن گرافیک، کاریکاتور، عکس نوشته، اپلیکیشن و پوستر مفهومی

 
است. 

محروهاي مسابقه نیز به مناسبت هفته بسیج شامل بسیج، جهش تولید، اقتصادي مقاومتی، جهش تولید، کارآفرینی و اشتغال، ابعاد
شخصیتی حاج قاسم، جوان انقلابی و معرفی صنایع دستی و گردشگري استان است، فعالان فضاي مجازي می توانند آثار خود را تا

پایان هفته بسیج به دبیرخانه همایش ارسال کنند. 



 
اختتامیه این مسابقه بعد از داوري به صورت مجازي برگزار برگزار خواهد شد.اثار خود را به شماره 09139688984 ارسال کنید. 

 
 ---

انتهاي پیام/



پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران

منبع: شبستانشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/08/25

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است.

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،

 
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر
هیات دولت، بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستاي انجام
وظایف و تحقق اهداف خود، با وجود مشکلات موجود در حوزه
مسکن و اشتغال ایثارگران، همواره تلاش خود را به منظور حفظ
جایگاه خود به عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی به کار بسته

 
است. 

در همین راستا وجود قوانین حمایتی مؤثر در کشور، طراحی و
اجراي برنامه هاي عملیاتی در جهت اجراي برنامه هاي 34 گانه ابلاغی رئیس جمهور از سوي این بنیاد از جمله انجام تفاهم نامه با
وزارت خانه ها و استانداري ها، استفاده از ظرفیت هاي بالقوه اي که در استان ها و شهرستان ها وجود دارد و تشکیل کارگروه هاي

 
اشتغال، مسکن، درمان و .... کمک شایانی به رفع مشکلات جامعه ایثارگري نموده است. 

ولی بررسی آیین نامه اجرایی شوراي برنامه ریزي و توسعه استان نشان می دهد به جایگاه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها و

 
همچنین وظایف مرتبط با امور ایثارگران توجهی نشده است. 

از جمله اینکه با وجود تاکید مصوبه سال 1395 دولت درخصوص بند (ك) ماده (9) آیین نامه فوق بر «برنامه ریزي و پیشنهاد براي
تامین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با هماهنگی و پیگیري بنیاد مذکور» به عنوان یکی
از وظایف کارگروه زیربنایی توسعه روستایی، عشایري، شهري و آمایش سرزمین و محیط زیست، متأسفانه طی همین آیین نامه

 
منسوخ شده است . 

همچنین با توجه به صراحت هاي قانونی درخصوص به کارگیري ظرفیت 25 درصد استخدام کشور و اولویت هاي قانونی ایثارگران در
طرح هاي کارآفرینی و اشتغال زایی، بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها که تا قبل از این آیین نامه عضو اصلی بوده اند، حذف

 
گردیده اند. 

علاوه بر این، لحاظ نمودن بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان عضو متغیر درکارگروه مذکور باعث نادیده گرفتن جایگاه این بنیاد به



 
عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی است. 

بنابراین باتوجه به موارد فوق، بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و

 
اجتماعی ایثارگران، سه پیشنهاد زیر را به هیات دولت ارائه نموده است: 

الف- اضافه شدن بند (ك) مورد اشاره با مضمون «برنامه ریزي و پیشنهاد طرح ها براي تأمین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و سایر قوانین با هماهنگی و پیگیري بنیاد شهید و امور ایثارگران» به ماده (8) وظایف

 
کارگروه زیر بنایی توسعه روستایی، عشایري و آمایش سرزمین و محیط زیست به عنوان وظیفه اصلی. 

ب- عضویت بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها درکارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان بعنوان عضو اصلی همانند

 
سنوات گذشته. 

 
ج- عضویت بنیاد شهید و امورایثارگران استان ها در کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده به عنوان عضو اصلی. 

این پیشنهادها مراحل بررسی خود را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک هیات دولت طی می کند.



صداي «زعفران» کاران کرمانشاهی به جاي نمی رسد/ بی توجهی مفرط

مسئولین به کشت «طلاي سرخ»!

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/08/25

 خبرگزاري فارس-کرمانشاه-شکیبا کولیوند: زعفران یکی از
گیاهان گرانقیمت و به عنوان سلطان گران بهاترین ادویه جهان معروف است که به علت نداشتن مخارج کاشت هر ساله سود سرشاري
را نصیب زارعان می کند و می تواند قشر عظیمی از زنان و دختران روستایی را به کار گیرد. مهمترین عامل گسترش و توسعه این
گیاه در مناطق خشک و کم آب، نیاز کم آبی این گیاه است و نکته قابل تامل اینکه این گیاه زمانی به آب نیاز دارد که سایر گیاهان

 
زراعی نیاز به آب ندارند. 

توجه به محدودیت هاي آبی و کشت محصولات کم آب بر در این مسیر ازجمله ضروریاتی است که در تمامی استان هاي کشور به
ویژه کرمانشاه بایستی مورد توجه قرار گیرد؛ زعفران یکی از این محصولات است و به راستی که کشت طلاي سرخ، می تواند نسخه
نجات بخش کشاورزي در استان کرمانشاه باشد به ویژه حال که میزان بارش ها نسبت به سال هاي زارعی گذشته کاهش و میزان

 
تعریق خاك افزایش پیدا کرده است. 

خاستگاه اصلی کشت زعفران در حاشیه هاي زاگرس و برخی استان هاي زاگرس نشین بوده است، حال باید دید استان کرمانشاه
چقدر توانسته از این ظرفیت بهره مند شود و آیا در شرایط شیوع ویروس کرونا و البته با توجه به قرارگیري در سال جهش تولید، آیا

 
حمایت هاي لازم از تولیدکنندگان این محصول را داشته است یا خیر. 

سال گذشته بود که مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزي استان کرمانشاه با بیان اینکه کشت زعفران در این استان ظرف سه سال به
هزار هکتار رسید، گفت: قرار است در یک برنامه سه ساله که از امسال شروع شده، سطح زیر کشت زعفران استان افزایش 800

 
هکتاري داشته و به حدود هزار هکتار برسد. 

رضا زارعی با اشاره به اینکه امسال توسعه 150 هکتاري مزارع زیر کشت زعفران در استان را داشتیم، مطرح کرد: در سال هاي گذشته

 
185 هکتار زعفران در مزارع استان کرمانشاه کشت شده بود که هم اکنون به 335 هکتار رسیده است. 



 
 

زعفران گیاهی کم آب بر و پرسود است، اما در صورتی که کشاورزان را به سمت کشت این محصول ترغیب و واحدهاي بسته بندي و
فرآوري را در این راستا پویا تر کرد اما گویی در استان کرمانشاه، علیرغم اینکه کشاورزان در این عرصه فعال هستند اما گویی، همتی

 
براي معرفی برند زعفران کرمانشاه وجود ندارد. 

حال در این خصوص، پاي صحبت هاي شاپور ابراهیمیان؛ اولین مزرعه دار طلاي سرخ در شهرستان صحنه استان کرمانشاه نشستیم تا

 
وضعیت تولید و فروش زعفران این زعفرانکار کرمانشاهی را بشنویم که در ادامه آن را می خوانید: 

 
برند زعفران کرمانشاه معرفی نشده است 

شاپور ابراهیمیان، ساکن شهرستان صحنه کرمانشاه و نخستین مزرعه دار طلاي سرخ در این شهرستان است که کار کشت زعفران و

 
گیاهان دارویی را دنبال می کند و طرح برتر سال 97 صندوق کارآفرینی امید را به خود اختصاص داده است. 

وي در گفت وگو با خبرنگار حوزه کشاورزي خبرگزاري فارس با بیان اینکه سال 57 در مشهد دوران سربازي خود را می گذراندم، آن
سال ها محل خدمتم در حرم امام رضا (ع) بود و بدین ترتیب با زعفران و کشت آن آشنا شدم، گفت: آن روزها بود که متوجه شدم که
آب وهواي شهرستان صحنه کرمانشاه تا حدي مانند مشهد بوده و براي کشت زعفران مناسب است؛ پس از آن سال ها وارد حوزه هاي
فعالیت و کاري دیگري شدم مانند بخشداري، کارمندي و عکاسی اما هرگز علاقه ام به کشاورزي را فراموش نکردم چنانکه پس از سی

 
سال بازهم به کشاورزي رو آوردم. 

ابراهیمیان با بیان اینکه سال گذشته در دو هکتار کشت زعفران داشتم، عنوان کرد: سال گذشته، میزان برداشت زعفران 6 کیلو بود

 
که آن را با برند (رضا) بسته بندي کرده و به فروش رساندیم. 

ابراهیمیان با تصریح به اینکه در زعفران کرمانشاه، اسانس و رنگ هاي شیمیایی و تقلب ها را شاهد نیستیم، گفت: برآن شدیم تا
تعاونی زعفرانکاران را راه اندازي کنیم اما آن قدر سنگ جلوي پایمان گذاشته شد، که این امر را نیز نتوانستیم پیگیري و به نتیجه

 
برسانیم. 

نخستین مزرعه دار طلاي سرخ در شهرستان صحنه با تصریح بر اینکه کیفیت زعفران صحنه نسبت به سایر نقاط کشور بالاتر است،
گفت: در روستاي ما، 7 نفر دیگر هم اقدام به کشت زعفران می کنند و شاهد هستم که زعفرانی خالص بدون اضافه کردن رنگ یا مواد

 
دیگري را عرضه می کنند. 



وي با بیان اینکه 13 سال است که در این حوزه فعالیت دارد، خاطرنشان کرد: متاسفانه زعفران کرمانشاه به خوبی معرفی نشده و نیاز
است که برند زعفران کرمانشاه از سوي مسئولان جهادکشاورزي شهرستان صحنه و استان کرمانشاه معرفی و در این زمینه وارد کار

 
شوند. 

ابراهیمیان ضمن ابراز تاسف گفت: در شهرستان هاي دیگر، حتی اگر برداشت زعفران در 200 متر هم باشد، رسانه اي می شود و

 
مسئولان بارها آن را در بوق و کرنا می کنند اما در استان کرمانشاه، به این مهم توجهی نمی شود. 

این زعفرانکار کرمانشاهی ادامه داد: سال ها است که در دو هکتار زعفران کاشته ایم اما حتی در شهرستان خودمان برخی نمی

 
دانستند که این اتفاق افتاده است و گمان می کردند که این امر، دروغ است. 

وي از مسئولان استان کرمانشاه خواست تا در این زمینه قدمی بردارند و گفت: بارها به مسئولین جهادکشاورزي مطرح کرده ام که

 
حتی حاضرم براي معرفی زعفران کرمانشاه از جیبم هزینه کنم اما همکاري ها در این زمینه به انجام نرسیده است. 

 
مسئولین کرمانشاه، احساس مسئولیت کنند 

ابراهیمیان یادآور شد: باید مسئولان کرمانشاه، احساس مسئولیت کنند، ما گمنام مانده ایم و نیاز است که برند زعفران کرمانشاه از

 
طریق رسانه ها به گوش دیگران برسد. 

وي در خصوص شرایط پیش آمده به سبب شیوع ویروس کرونا نیز گفت: به سبب این موضوع، کارگرانمان را با فاصله دو متر از
یکدیگر قرار داده ایم و حال که در وضعیت برداشت زعفران هستیم، سعی داریم تا تمامی پروتکل هاي بهداشتی را چه در برداشت و

 
چه در بسته بندي به کار ببندیم. 

این زعفرانکار کرمانشاهی با بیان اینکه در حقمان ظلم شده، مطرح کرد: زعفران کرمانشاه از کیفیت مناسبی برخوردار است و در حال
حاضر، در استان هاي تهران، اصفهان و کرج نماینده فروش داریم اما براي معرفی بهتر زعفران کرمانشاه باید قدم هاي بلندي برداشت.

 
 

 
 یک نفر نیست که به دادمان برسد 



ابراهیمیان با اشاره به اینکه تاکنون صادرات زعفران نداشته است، افزود: این موضوع نیاز به حساب و کتاب خاصی دارد اما در این

 
زمینه، راهنمایی هاي لازم به ما ارائه نشده است که بتوانید در زمینه صادرات هم فعال شویم. 

وي با بیان اینکه در شهرستان صحنه 7 الی 8 نفر چندین سال است که زعفران می کارند، گفت: متاسفانه همه گمنام و بیچاره

 
هستند و یک نفر نیست که به دادشان برسد. 

ابراهیمیان با تصریح به اینکه در زعفران کرمانشاه، اسانس و رنگ هاي شیمیایی و تقلب ها را شاهد نیستیم، گفت: برآن شدیم تا
تعاونی زعفرانکاران را راه اندازي کنیم اما آن قدر سنگ جلوي پایمان گذاشته شد، که این امر را نیز نتوانستیم پیگیري و به نتیجه

 
برسانیم. 

این زعفرانکار کرمانشاهی در پایان صحبت هاي خود با بیان اینکه هم اکنون زعفران کرمانشاه به دیگر استان ها فروخته می شود،
اظهار کرد: تسهیلاتی در قالب حمایت از کشاورزان در دوران شیوع ویروس کرونا به ما اعطا نشد و اگر حرفی در این خصوص بوده، در

 
حد گفتن باقیمانده است. 

گفتنی است زعفران گیاهی کم آب بر و پرسود است، اما در صورتی که کشاورزان را به سمت کشت این محصول ترغیب و واحدهاي
بسته بندي و فرآوري را در این راستا پویاتر کرد اما گویی در استان کرمانشاه، علیرغم اینکه کشاورزان در این عرصه فعال هستند و با
وجود اینکه استان کرمانشاه، با توجه به نزدیکی به مرز، زمینه صادرات محصولات را نیز دارد اما همتی براي معرفی برند زعفران

 
کرمانشاه و حمایت از زعفرانکاران گویی وجود ندارد. 

این درحالی است که در سال جهش تولید هستیم و بخش کشاورزي می تواند یکی از اصلی ترین حوزه ها در این مسیر باشد. با
حمایت از کشاورزان نه تنها چرخ هاي اقتصاد در این حوزه به حرکت در می آید بلکه خودکفایی، اشتغال زایی، صادرات، گردشگري
کشاورزي و روستایی و درآمدزایی نیز رونق می گیرد بدین سان امید است که مسئولان استان کرمانشاه برند زعفران کرمانشاه را در
سطح کشوري معرفی و زمینه ها را براي ایجاد واحدهاي فرآوري و بسته بندي و ورود سرمایه گذاران به عرصه صنایع تبدیلی این
محصول مهیّا سازند تا در این بین، دستاوردهاي ناشی از تولید این گیاه کم آب بر را از دست ندهیم و زعفرانکاران را در سال جهش

 
تولید، ناامید از تولید نسازیم. 

انتهاي پیام/ح



باشگاه مهارتی براي ارتقاي اشتغال پذیري دانشجویان راه اندازي شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/08/25

معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیرکبیر اقدامات این دانشگاه را در راستاي مهارت افزایی و ارتقاي توان اشتغال پذیري
دانشجویان و همچنین جذب فارغ التحصیلان در بازار کار تشریح کرد.

معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیرکبیر اقدامات این دانشگاه را در راستاي مهارت افزایی و ارتقاي توان اشتغال پذیري

 
دانشجویان و همچنین جذب فارغ التحصیلان در بازار کار تشریح کرد. 

سید محمد حسین کریمیان در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص اقدامات این دانشگاه در راستاي اجراي آئین نامه ابلاغی "مهارت
افزایی و ارتقاي توان اشتغال پذیري دانشجویان" گفت: ما 2 اقدام اساسی را در دستور کار قرار داده ایم؛ یکی راه اندازي "باشگاه

 
مهارت و اشتغال" و دیگري، برگزاري دوره هاي کار و آموزش پایدار "کو آپ". 

معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: باشگاه مهارت و اشتغال حدوداً 6 –7 ماه است که براي مقطع کارشناسی راه اندازي
شده و در آن، دانشجویان، فارغ از دروس کارشناسی، دوره هایی را می گذرانند که تا بتوانند در آینده در انتخاب شغل و فعالیت در آن

 
شغل، موفق باشند. 

وي ادامه داد: در این باشگاه دوره هاي متعدد را در حوزه هایی مثل خودشناسی و کوچینگ، مهارت هاي نرم و توسعه فردي و شغلی،
بصورت کارگاهی و از طریق سایت اختصاصی باشگاه به آدرس (https://skillclub.aut.ac.ir/) به دانشجویان ارائه کرده ایم که

 
خوشبختانه با استقبال خوبی نیز از جانب دانشجویان همراه بوده است. 

معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیر کبیر، طراحی دوره هاي کار و آموزش پایدار (کوآپ) را براي دانشجویان مقطع کارشناسی، یکی
دیگر از اقدامات این دانشگاه در اجراي آئین نامه ابلاغی مهارت افزایی و ارتقاي توان اشتغال پذیري دانشجویان، برشمرد و گفت: این
دوره ها به این صورت است که دانشجو در طول 5 سالی که درس می خواند، یک ترم و 2 تابستان، یا 2 ترم و یک تابستان، در ارتباط

 
با رشته تحصیلی به سرکار می رورد. 

وي با بیان اینکه این دوره متفاوت از کارآموزي دانشجویان است، افزود: کارآموزي براي دانشجو اجباري است، در حالیکه دوره هاي کو

 
اپ اختیاري است؛ یعنی دانشجوي کارشناسی می تواند به اختیار خود، علاوه بر تحصیل حدود 14 ماه نیز کار کند. 

کریمیان با اشاره به اینکه دانشگاه در سرویس دهی به دانشجویان در دوره هاي کارورزي (کو آپ) محدودیت دارد، ادامه داد: البته
تعداد دانشجویان متقاضی این دوره ها نیز محدود است، چراکه حقیقتاً سنگین است که فردي بتواند همزمان، هم درس بخواند و هم
کار کند. به علاوه صنایع خوبی هم که قبول کنند تا دانشجویان براي کار به آنجا بروند، محدود هستند. از طرفی نیت و قصد ما نیز
این نیست که این کار بصورت وسیع و پرحجم انجام شود. در واقع ترجیح ما بر این است که این اقدام بصورت محدود، ولی با کیفیت

 
بالا انجام شود. 

وي توضیح داد: در همین راستا هم اکنون در حال بررسی و رایزنی با صنایع مختلف مورد نظر دانشگاه؛ مثل صنایع آي تی و صنایع

 
زیربنایی همچون مکانیک، برق و … هستیم که پس از انتخاب، فراخوان و ثبت نام دانشجویان متقاضی را آغاز خواهیم کرد. 



معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیر کبیر با بیان اینکه آئین نامه دوره هاي کارورزي؛ شامل موارد مختلف، از جمله تسهیلات قابل
ارائه به دانشجویان آماده شده است، گفت: نسل جدید دانشجویان به علت ساختار موجود وزارت آموزش و پرورش غالباً آموزش هاي
لازم را براي حضور در جامعه نمی بینند و توانمندي هایشان در تعاملات، نسبتاً پایین است، لذا ما اطمینان داریم که با ادامه این
اقدامات؛ خصوصاً دوره هاي کارگاهی باشگاه مهارت و اشتغال و رفع نقایص اشاره شده، دانشجویان این امکان را بدست می آورند که

پس از فارغ التحصیلی، با توانمندي و ظرفیت هاي قابل توجهی، جذب بازار کار در حوزه تحصیلی خود شوند.



آبخیزداري؛ راهبردي براي محرومیت زدایی

منبع: نمایندهشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس کمیسون کشاورزي مجلس نوشت: آبخیزداري راهبردي براي محرومیت زدایی و اشتغال پایدار و ضامن توسعه اقتصادي
و احیاي روستاهاي کشور است.

به گزارش «نماینده» سیدمحمد جواد ساداتی نژاد رئیس کمیسیون آب، کشاورزي و منابع طبیعی و نماینده مردم کاشان در
مجلس شوراي اسلامی نوشت: آبخیزداري عبارت است از مدیریت کلیه منابع طبیعی موجود در یک حوزه آبخیز که براي حفاظت،
نگهداري یا بهبود تولید آب، در یک آبخیز اعمال می شود. از این رو ملاحظه می شود که آبخیزداري مفهومی جز مدیریت منابع
طبیعی ندارد با این تفاوت که واحد کار در قالب چنین مدیریتی، واحد طبیعی هیدرولوژیک است که بدان حوزه آبخیز گفته می شود.
بنا به تعریف، آبخیز پهنه یا واحد فیزیوگرافیک و هیدرولوژیک است که تمام رواناب ناشی از بارش روي آن وارد یک رودخانه یا

 
دریاچه و غیره می گردد. 

امروزه در بسیاري از کشورهاي جهان، حوزه آبخیز به مفهوم واحد کار طبیعی تلقی می شود که براي توسعه اقتصادي، منابع قابل
دسترس، داراي توجیه کافی و گویا است. علاوه بر این، یکی از دلایل اساسی انتخاب حوزه هاي آبخیز به عنوان واحد مناسب براي
مدیریت منابع طبیعی، این است که آب و هوا و وضعیت فیزیوگرافی زمین در تغییر تاثیر عوامل موثر در ظهور و جاري شدن رواناب
هاي سطحی و تنداب ها، شدت فرسایش خاك و هرز رفتن آب و تولید رسوب، دخالت مستقیم دارد و به علاوه، توان بالقوه تولید براي

 
بهره برداري بهینه در حد کمال مطلوب از منابع خاك و آب، خود متاثر از عوامل مذکور است. 

در راهبرد مطلوب آبخیزداري، با توجه به دو جنبه هیدرولوژیک و تولید هر حوزه آبخیز، سیاست یا خط مشی بهره برداري از اراضی
باید، در جهت دستیابی به بهره برداري متمرکز معقول و در عین حال بهینه از منابع خاك و آب، جلوگیري از تخریب، ایجاد شغل
هاي دایمی تولیدي و کاهش تفاوت در مقایسه با سایر آبخیزها باشد، به طوري که سیاست بهره برداري از دو منبع آب و خاك و سایر
منابع طبیعی تجدید شونده، در برگیرنده کلیه موارد مربوط به مدیریت آنها، براي حفاظت، نگهداري، اصلاح و احیاء براي حداکثر بهره
وري از آنها باشد. در چنین حالتی، طرح هاي آبخیزداري علاوه بر فراگیري برنامه هاي حفاظت، احیا و توسعه منابع خاك و آب،
دربرگیرنده رابطه همزیستی با اعمال مدیریت کلیه منابع طبیعی با تاکید بر ایجاد اشتغال هاي دایمی براي مشارکت مردم در اجراي
برنامه ها و همکاري در مدیریت در منابع طبیعی، ایجاد تعادل لازم هر چه بیشتر بین عوامل تخریب و احیاء براي دستیابی به تعادل
اکولوژیک با حضور عوامل انسانی و با تولید انبوه غذا، علوفه، چوب، مواد سوختنی و مواد خام کارخانه ها و تولید آب با کمیت و

 
کیفیت مطلوب در حد توان هاي بالقوه موجود در یک حوزه آبخیز خواهد بود. 

در این راهبرد، اشتغال دایمی (پایدار) به مفهوم استخدام و پرداختن دستمزد از اعتبارات دولتی نیست، بلکه آماده سازي عرصه هاي

 
تولید، براي ایجاد اشتغال و منبع درآمد مطمئن براي نیل به هدف تامین نیازمندي هاي جامعه به کشاورزي و منابع طبیعی است. 

احیاي روستاها و اراضی و منابع آنها که نتیجه این راهبرد است، منجر به یک تغییر وسیع و عمیق اجتماعی و اقتصادي می شود و
حرکت و اشتغال نیروهاي انسانی مولد و فعال در مراکز تولید (روستاها) جاي سکون و بیکاري ناشی از مهاجرت به شهرهاي بزرگ و

 
مراکز مصرف تولیدات خارجی را می گیرد. 



هر گونه برنامه ریزي کلی، اصولی و پایدار دراز مدت و آینده نگر براي کشاورزي ایران و جامعه روستایی ایران باید در جهت حفظ،
احیاء و بهره برداري صحیح از منابع آب و خاك کشور باشد. در این باره باید گفت آبخیزداري ضامن توسعه کشاورزي در حوزه هاي
آبخیز است و توسعه کشاورزي در حوزه هاي آبخیز یعنی: ایجاد اشتغال جدید در محیط روستایی و به تبع آن، افزایش درآمد بیشتر

براي ساکنین این حوزه ها و این یعنی حذف فقر در مناطق روستایی.



وام قرض الحسنه براي زنان

منبع: بازار کارشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/08/25

بانک قرض الحسنه مهر ایران به زنانی که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه هستند، وام می دهد. متقاضیان می توانند
از طریق افتتاح حساب و واریز مبالغی به صورت مستمر و ماهانه براي ایجاد پس انداز، علاوه بر استفاده از خدمات بانک از

تسهیلات قرض الحسنه نیز استفاده کنند.

بانک قرض الحسنه مهر ایران به زنانی که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه هستند، وام می دهد. متقاضیان می توانند از
طریق افتتاح حساب و واریز مبالغی به صورت مستمر و ماهانه براي ایجاد پس انداز، علاوه بر استفاده از خدمات بانک از تسهیلات
قرض الحسنه نیز استفاده کنند. از جمله مزایاي این طرح، اعطاي تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي در چهار مرحله جمعا به میزان
41میلیون تومان و در راستاي رفع نیازها و احتیاجات ضروري بانوان، امکان پس انداز مبالغ خرد و برنامه ریزي براي استفاده از

 
تسهیلات قرض الحسنه، ایجاد انگیزه در بانوان جهت اشتغال و کارآفرینی است. 

اندوخته بانوان مهر ایران طرحی است که متقاضیان می توانند در چارچوب آن تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي را در چهار مرحله
دریافت کنند. این طرح با هدف خدمت به جامعه زنان کشور و توانمندسازي بانوان خانه دار و کارآفرین و براي ارائه خدمات بانکی
متناسب با این قشر طراحی شده است. در این طرح متقاضیان علاوه بر توسعه فضاي کسب وکار خود، می توانند در ارتقاي سطح رفاه
خانواده هایشان نیز نقش آفرین باشند؛ جامعه هدف این طرح زنانی هستند که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه باشند.
متقاضیان باید براي شرکت در طرح و واریز مبالغ پس انداز مستمر ماهانه، نسبت به افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز مربوط به
طرح اندوخته بانوان مهر ایران اقدام کنند. متقاضیان می توانند یا شخصا نسبت به افتتاح حساب و واریز مستمر مبالغ به صورت ماهانه
اقدام کرده و با ایجاد میانگین لازم بر اساس شرایط طرح، مشمول دریافت تسهیلات شوند یا به واسطه افتتاح حساب و واریز مبلغ
مستمر ماهانه توسط همسر یا پدر، با ایجاد میانگین لازم طبق شرایط طرح، امکان دریافت تسهیلات را پیدا کنند. در این طرح هر یک
از زنان داراي شرایط افتتاح حساب، می توانند با پس انداز مبلغ مستمر ماهانه، نسبت به افزایش اندوخته خود اقدام کرده و از
تسهیلات طرح اندوخته بانوان مهر ایران بهره مند شوند. متقاضی می تواند با انجام چهار واریز مستمر ماهانه به مبلغ 200 هزار تومان
و همزمان با چهارمین واریزي (در ماه چهارم)، از تسهیلات مرحله اول، به مبلغ 3 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند شود.
مجموع مبالغ واریزي چهار ماه اول (به میزان 800هزار تومان) قبل از پرداخت تسهیلات، براي کمک به ارائه تضامین ارائه شده از
سوي متقاضی، به عنوان وثیقه نقدي تا پایان اقساط تسهیلات تمام وام هاي دریافتی چهار مرحله در نظر گرفته می شود. پس از
دریافت تسهیلات مرحله اول و براي استفاده از تسهیلات دوم، از ابتداي ماه پنجم متقاضی باید نسبت به ادامه پس انداز ماهانه به
مبلغ 100هزار تومان اقدام کند. بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات مرحله اول، بلافاصله از تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 6 میلیون
تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می شود. (800 هزار تومان به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات دوم محسوب شده و مجموع مبالغ
100هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود.) با استمرار پس انداز ماهانه در دوره تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 100هزار
تومان، متقاضی می تواند بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات مرحله دوم، بلافاصله از تسهیلات مرحله سوم به میزان 12میلیون تومان، با
بازپرداخت 36 ماهه برخوردار شود. (بدیهی است 800 هزار تومان مجددا به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات سوم محسوب شده و مجموع
مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود.) با ادامه پس انداز ماهانه به مبلغ 100هزار تومان بعد از 36 ماه و
تسویه تسهیلات مرحله سوم، بلافاصله متقاضی از تسهیلات مرحله چهارم به میزان 20 میلیون تومان تسهیلات با بازپرداخت 36ماهه
بهره مند می شود. (800 هزار تومان مجددا به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات چهارم در نظر گرفته شده و مجموع مبالغ 100 هزار

تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود.)



176 برنامه کارآفرینی در خراسان رضوي اجرا می شود
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سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: در هفته جهانی کارآفرینی 176 برنامه در استان اجرا می
شود که با توجه به شیوع بیماري کرونا اجراي بیشتر آنها در بستر فضاي مجازي است.

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: در هفته جهانی کارآفرینی 176 برنامه در استان اجرا می

 
شود که با توجه به شیوع بیماري کرونا اجراي بیشتر آنها در بستر فضاي مجازي است. 

به گزارش ایرنا، حمید رضا پناه افزود: پارسال در هفته کارآفرینی 120 برنامه اجرا شد و امسال نیز براي نخستین بار براي ارائه
محتواي علمی برنامه ها و اطلاع رسانی و دسترسی همگان به برنامه هاي طراحی شده این هفته پایگاهی به نشانی

 
karafarinikhorasanrazavi.ir راه اندازي شده است. 

وي ادامه داد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي بر آن است تا در این هفته برنامه هاي متنوع و متعددي را با محور

 
بخش خصوصی و با هدف توسعه فردي، انگیزشی و انتقال تجربه بزرگان کارآفرینی براي قشرهاي مختلف جامعه برگزار کند. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: تجربه پیشرفت کشورهاي دنیا نشان می دهد که کارآفرینان
خلاق قادرند جهش هاي اجتماعی و اقتصادي را رقم بزنند و این امر جز با ترویج و توسعه فرهنگ کارآفرینی در میان تک تک مردم

 
محقق نخواهد شد. 

پناه اظهار کرد: هفته جهانی کارآفرینی همزمان با هفته سوم نوامبر هر سال همچون کمپین عظیم جهانی می تواند فرهنگ صحیح

 
کارآفرینی را در افکار و اذهان جامعه عمومیت بخشد و باعث ترغیب و تشویق نسلی نوظهور از کارآفرینان شود. 

وي گفت: هفته جهانی کارآفرینی فرصتی مغتنم براي ارج نهادن به نوآوران و خالقان اشتغال است نوآورانی که به تعبیر رهبر معظم
انقلاب ارزش آفرینان جامعه هستند و با خطرپذیري و صبر، سرمایه اصلی را براي جهش اقتصادي کشور فراهم می کنند.



کارآفرینی با ماسک خلاقیت

منبع: بازار کارشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/08/25

وقتی صحبت از اشتغال می شود همه بر این باور هستند که باید در شرکت یا سازمانی استخدام شوند و ماهانه حقوق
مشخصی را دریافت کنند، اما برخی افراد با ایده هاي تازه، خارج از بحث کارمندي فعالیت و درآمد خود را تضمین می کنند.

وقتی صحبت از اشتغال می شود همه بر این باور هستند که باید در شرکت یا سازمانی استخدام شوند و ماهانه حقوق مشخصی

 
را دریافت کنند، اما برخی افراد با ایده هاي تازه، خارج از بحث کارمندي فعالیت و درآمد خود را تضمین می کنند. 

به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، وقتی صحبت از اشتغال می شود همه بر این باور هستند که باید در شرکت یا سازمانی استخدام
شوند و ماهانه حقوق مشخصی را دریافت کنند اما برخی افراد با ایده هاي تازه، خارج از بحث کارمندي فعالیت و درآمد خود را

 
تضمین می کنند. 

جوانان فارغ التحصیلی که با آگاهی از شرایط روز جامعه دست به اقداماتی می زنند که علاوه بر اشتغالزایی براي بقیه جوانان بیکار هم

 
اشتغالزایی دارند. 

در ایام کرونا هم با وجود تعطیلی بسیاري از واحدهاي فعال تولیدي، برخی از کارآفرینان به دنبال اشتغالزایی افتادند و علاوه بر

 
خودشان براي چند نفر دیگر هم شغل ایجاد کردند. 

وحید خدابنده یکی از افرادي است که در ایام کرونا با وجود تعطیلی بسیاري از واحدها، اقدام به راه اندازي کارگاه تولید ماسک کرده

 
و از این طریق براي 80 نفر اشتغالزایی کرده است. 

این کارآفرین زنجانی سال گذشته با دریافت وام از کمیته امداد کار خود را در عرصه تولید ماسک آغاز کرده و رفته رفته کار خود را

 
گسترش داده است. 

وحید خدابنده در تشریح وام دریافتی از کمیته امداد گفت: سال گذشته به علت از دست دادن شغلم، براي گذران زندگی به دنبال کار

 
بودم که در همین راستا به کمیته امداد براي دریافت تسهیلات معرفی شدم. 

وي با اشاره به اینکه پرداخت وام از سوي کمیته امداد همزمان با ایام کرونا بود، اضافه کرد: از همین رو با توجه به نیازي که در زمینه

 
تامین ماسک احساس می شد، تصمیم گرفتم که کارگاه تولیدي ماسک راه اندازي کنم. 

این کارآفرین گفت: در آن بازه زمانی کارگاه تولیدي ماسک را به همراه همسرم راه اندازي کردم و پس از آن با توجه به افزایش

 
تولیدات، نفرات فعالیت کننده را افزایش داده و کارگاه را بزرگتر کردیم. 

 
کاسبی کساد با واردات ماسک چینی! 

وي با اشاره به اینکه در یک بازه زمانی تعداد فعالان در این کارگاه تولیدي به 80 نفر رسید، تصریح کرد: اما در یک ماه اخیر به علت

 
واردات ماسک چینی تعداد افراد شاغل در کارگاه به 40 نفر کاهش پیدا کرد. 



وي با اشاره به اینکه گسترش دوباره فعالیت ها در زمینه تولید ماسک نیازمند حمایت مسؤولان است، تصریح کرد: اغلب افرادي که
دراین کارگاه کار می کردند، از زنان سرپرست خانوار و نیازمندان بودند از همین رو حمایت از این بخش قطعا تاثیر بسزایی در اقتصاد

 
آنها داشت. 

خدابنده با بیان اینکه ماهیانه درآمد افرادي که در این کارگاه فعال هستند در حدود 3 میلیون تومان است، اضافه کرد: همین درآمد
نیز براي گذران زندگی افرادي که کاري نداشتند، قابل قبول است از همین رو درخواست داریم که مسئولان با حمایت خود زمینه

 
ادامه فعالیت آنها را فراهم سازند. 

این کارآفرین با اشاره به اینکه کارگاه در زمان فعالیت 100 درصدي خود تولید روزانه 40 تا 50 هزار ماسک را در دستور کار داشت،

 
اضافه کرد: این ماسک ها علاوه بر اینکه نیاز استان را تامین می کرد بلکه به سایر استان ها نیز صادر می شد. 

خدابنده با بیان اینکه برنامه آتی براي گسترش فعالیت هاي این کارگاه تولید گان هاي پزشکی است، تصریح کرد: در تولید گان هاي

 
پزشکی نیز ابتدا نیاز استان تامین و مابقی به سایر استان هایی که نیاز دارند، صادر خواهد شد. 

وي با درخواست از مسؤولان در زمینه حمایت از کارآفرینان بیان کرد: قطعا این کار علاوه بر حل مشکل بیکاري به اقتصاد استان نیز

 
کمک خواهد کرد. 

 
ایجاد 1200 فرصت شغلی در زنجان 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان در ارتباط با برنامه هاي اشتغال کمیته امداد گفت: کاریابی توسط کمیته امداد امام خمینی(ره)
مجموعه اقداماتی است که طی آن تمهیدات لازم براي جذب و اشتغال به کار مددجویان مستعد و واجد شرایط و آموزش دیده در

 
بخش هاي تولیدي، صنعتی، خدماتی و مؤسسات و سازمان ها فراهم می شود. 

هدایت صفري با اشاره به محصولات تولیدي مددجویان کمیته امداد گفت: مددجویان این نهاد کالاهایی شامل قالی، گلیم، محصولات

 
دامی و کشاورزي و... تولید و عرضه می کنند. 

وي با اشاره به اینکه در حمایت از ایجاد این مشاغل تسهیلات خوبی از سوي کمیته امداد پرداخت می شود، تصریح کرد: این
تسهیلات، امکاناتی است که همه ساله در قالب تبصره هاي بودجه سالیانه کشور (به صورت خاص براي مددجویان کمیته امداد و یا
متقاضیان اشتغال به طور عام) براي ایجاد اشتغال و کسب درآمد پیش بینی و به صورت وام براي اجراي طرح هاي خاص در اختیار

 
این خانوارها قرار می گیرد. 

وي افزود: با همین رویکرد قریب به 87 میلیارد و 500 میلیون تومان در سال گذشته براي حوزه اشتغالزایی خانواده هاي مورد حمایت

 
و اقشار نیازمند سرمایه گذاري شده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان با بیان اینکه از ابتداي سال جاري نیز تاکنون بیش از هزار و 200 فرصت شغلی براي مددجویان
مورد حمایت با سرمایه گذاري بیش از 35 میلیارد تومانی کمیته امداد ایجاد شده است، اضافه کرد: برنامه ریزي شده است تا فرصت
هاي شغلی ایجاد شده به تا پایان امسال با بهره گیري از منابع و تسهیلات قرض الحسنه بانکی و به شرط تامین منابع از طریق بانک

 
هاي عامل ظرفیت هاي کاریابی به 3هز ار و 950 مورد افزایش یابد. 



معاون اشتغال کمیته امداد استان زنجان نیز با اشاره به رویکرد کمیته امداد در اشتغالزایی گفت: رویکرد کمیته امداد استان زنجان در
حوزه اشتغالزایی براي خانواده هاي مورد حمایت ایجاد فرصت هاي شغلی مناسب و خلق زنجیره هاي ارزش با استفاده از مزیت هاي

 
نسبی مناطق مختلف و رویکرد خلاقانه و نوآورانه است. 

رزاق بازرگان گفت: در سال "جهش تولید" با بهره گیري از ظرفیت راهبران شغلی، خیران کارآفرین، جهادگران کارآفرین و کاریابی با

 
هدف زمینه سازي براي درآمدزایی و استقلال اقتصادي و معیشتی خانواده هاي مورد حمایت است. 

وي با اشاره به اینکه اقلام توانمندساز گران شده و چالش هاي اقتصادي می تواند موجب افزایش مراجعات به این نهاد شود، افزود: با
وجود تنگناهاي اقتصادي با بهره گیري بیشتر از ظرفیت هاي مردمی خدمت رسانی به اقشار نیازمند تقویت شده و تلاش می کنیم با
حرکت انقلابی و رویکرد جهادي زمینه ارائه خدمات موثر و هدفمند به نیازمندان را ارتقا داده و نقش خود را به عنوان سربازان ولایت

 
در این نهاد الهی و انقلابی براي عبور از این شرایط به خوبی ایفا کنیم. 

بازرگان بابیان اینکه در حوزه اشتغال و خودکفایی کمیته امداد، مددجویان بعد از استعداد سنجی و مشاوره شغلی و ارائه تسهیلات،
وارد چرخه اشتغال می شوند، تصریح کرد: در همین خصوص مددجویانی که نیازمند آموزش هستند پس از فراگیري برخی مهارت ها

 
وارد بازار کار می شوند. 

وي به طرح جدید کمیته امداد با عنوان راهبران شغلی اشاره و اظهار کرد: این طرح موجب اثربخشی بیشتر اعطاي تسهیلات اشتغال و
پایداري مشاغل ایجاد شده براي مددجویان می شود.



بایدن بدون پیش شرط به برجام برگردد

منبع: ناطقانشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/08/25

محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري
ایالات متحده آمریکا، گفت: اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است،

باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از ...

ناطقان: محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست
جمهوري ایالات متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها
مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل

 
افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی
خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی
امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان
جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده،

 
روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز
پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با

 
ُّکُمْ الأعْلی سر دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود.  چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان

 
آمریکایی از منطقه می دانیم اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید

 
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 



قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 

وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهادهاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشورهاي مهم

 
دنیا به ویژه کشورهاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی

 
که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و
بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که



منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت

 
پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم
هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً

 
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

کرونایی دارد.



زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم، اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم، اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا

 
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره
به انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود.
آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روز ها

 
بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آن ها می دانیم و تنها خون بهاي آن ها را اخراج

 
سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم، اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه

 
باید به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالا هاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 



وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهاد هاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشور هاي

 
مهم دنیا به ویژه کشور هاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعا هاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد، اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با

 
اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختار هایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشار ها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما
و بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آن ها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان

 
فعالیت پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آن ها فشار را از سر مردم ایران



بردارند، بلکه آن ها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك
و اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیاز هاي سنگین بگیرند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشور هاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روز ها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روز هاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا
کم هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي
کاغذ و تعطیلی هدفمند شهر هایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به

 
تجربیات بعضاً موفق سایر کشور ها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

 
کرونایی دارد. 

 
کد خبر در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی
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فرصت خاموش براي طبیعت گردي

منبع: پاناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/08/25

تهران (پانا) - با وجود اینکه شیوع ویروس کووید-19 موجب شده تا اغلب کسب وکارهاي اقتصادي آسیب جدي در حوزه
مالی را تجربه کنند. اما در این میان برخی از بخش هاي اقتصادي همچون بازار گردشگري بیش از سایر بازار ها از رونق افتاد

و همین امر نیز زیان قابل توجهی را با خود به همراه داشته است. با این حال با یک ...

تهران (پانا) - با وجود اینکه شیوع ویروس کووید-19
موجب شده تا اغلب کسب وکارهاي اقتصادي آسیب جدي
در حوزه مالی را تجربه کنند. اما در این میان برخی از
بخش هاي اقتصادي همچون بازار گردشگري بیش از سایر
بازار ها از رونق افتاد و همین امر نیز زیان قابل توجهی را با
خود به همراه داشته است. با این حال با یک مدیریت
صحیح می توانیم از این فرصت خاموش که ویروس کرونا

 
ایجاد کرده استفاده کنیم و به واسطه آن به جذب بهداشتی گردشگر پرداخته و این بازار به خواب رفته را جانی دوباره ببخشیم. 

به گزارش دنیاي اقتصاد، در این باره احمد پورفلاح رئیس هیات مدیره اتاق بازرگانی ایران و ایتالیا گفت: ایران جزو 10 کشور اول در
جهان است که داراي جاذبه هاي گردشگري بی شماري است. اما با وجود جمعیت و وسعت گردشگري که در کشور وجود دارد تا
کنون نتوانسته از پتانسیل هاي موجود بهره برده و سهم خود را از اقتصاد گردشگري جهان دریافت کند. علت اصلی این امر نیز
عواملی همچون تحریم، تکیه به درآمد نفتی و... است، زیرا همچنان برخی از مسوولان در کشور معتقدند که گردشگري مترادف با

 
انتقال فرهنگ غربی در کشور است به همین دلیل تمایل چندانی به ورود توریست خارجی به کشور وجود ندارد. 

از سوي دیگر دولت تا زمانی که درآمد نفتی دارد توجه زیادي به بازار گردشگري نمی کند، زیرا به راحتی با فروش بشکه هاي نفتی
درآمد کسب می کند. در صورتی که تحقیقات نشان داده است به ازاي هر 8 گردشگري که وارد کشور می شوند یک شغل ایجاد می
شود. وي افزود: همچنین هر گردشگر در واقع یک رسانه محسوب می شود به طوري که گردشگرانی که ایران را بازدید می کنند بعد
از بازگشت به کشور خود می توانند با صحبت درخصوص جاذبه هاي کشور ایران موجب جذب بیشتر گردشگر در کشور شوند و همین
افراد می توانند معرف ایران در سایر کشورها باشند. ایتالیا یکی از کشورهایی است که در حوزه گردشگري در جایگاه ویژه اي قرار دارد
به طوري که سال هاي زیادي است که رکورددار گردشگري در جهان به شمار می رود. علت دستیابی به این جایگاه تنوع آب و هوایی،
جاذبه هاي تاریخی و... است. این کشور توانسته از این ظرفیت هاي موجود در خود به خوبی و در فرصت هاي مناسب استفاده کند.
یکی از ابزارهایی که این کشور براي جذب گردشگر از آن استفاده کرده فضاي مجازي است به طوري که حتی در این شرایط که به
علت شیوع ویروس کرونا سفر صورت نمی گیرد نیز حوزه گردشگري خود را در فضاي مجازي فعال نگه داشته و گردشگران را تشویق

 
می کند تا در دوران پساکرونا توریست ها ایتالیا را به عنوان مقصد سفر خود انتخاب کنند. 

رئیس هیات مدیره اتاق بازرگانی ایران و ایتالیا عنوان کرد: با توجه به اینکه ما در کشور داراي تعداد قابل توجهی هتل و اقامتگاه



سنتی هستیم که براي گردشگران خارجی بسیار جذاب است می توانیم از همین اقامتگاه ها براي جذب بیشتر مسافر به کشور
استفاده کنیم و مناطق بکري که در کشور وجود دارد که اغلب آنها در روستاهاي ناشناخته کشور است را نیز به آنها نشان دهیم. با
این اقدام در واقع شعار امسال سازمان جهانی گردشگري را نیز که «توسعه گردشگري روستایی» است اجرایی خواهیم کرد. همچنین
درحال حاضر که به علت شیوع ویروس کرونا بازار گردشگري دستخوش رکود شده است دولت می تواند براي رونق بخشیدن به آن
گردشگري داخلی را توسعه دهد تا میزان درآمد فعالان این حوزه نیز افزایش یابد و از ورشکستگی آنها جلوگیري شود. علاوه بر آن
متولیان گردشگري براي تشویق مردم می توانند از اقداماتی همچون اعطاي بن سفر به کارکنان، ایجاد شرایط مطلوب براي سفر و...
استفاده کنند. در واقع با چنین اقداماتی دولت می تواند هتلداران را با حمایت از گردشگري داخلی حمایت کند و از فروش هتل ها

 
توسط صاحبان آنها و تغییر شغل هتلداران جلوگیري کند. 

وي درخصوص تاثیر استقبال کم توریست ها از هتل عنوان کرد: زمانی که سرمایه گذاران خارجی در کشور با شیوع ویروس
کووید-19 شاهد استقبال کم گردشگران از هتل ها بودند روند ساخت هتل هاي خود را در کشور کاهش دادند. از سوي دیگر اگر این
شرایط ادامه پیدا کند متقاضیان رشته هتلداري نیز در دانشگاه کاهش پیدا خواهد کرد. همین امر درخصوص تورگردانان، آژانس هاي
مسافرتی، رستوران ها و... نیز به وجود خواهد آمد. در چنین شرایطی دولت سایر کشورها براي حفظ نیروي کار بودجه (حمایت)
مقرون به صرفه اي را براي حوزه هایی که با چنین مشکلاتی مواجه هستند در نظر می گیرد. از سوي دیگر اهمیت حوزه گردشگري
در اغلب کشورهاي جهان به اندازه خودروسازي در آن کشور است بنابراین تسهیلاتی که براي این حوزه در نظر می گیرند به میزان

 
همان تسهیلاتی است که در اختیار صنعتگران خودرو قرار می دهند. 

لیدا شهابی دبیرکل کمیسیون گردشگري اتاق بازرگانی ایران نیز در این باره عنوان کرد: اغلب گردشگرانی که وارد ایران می شوند سن
بالایی دارند و گردشگران فرهنگی هستند که مقصد نهایی آنها شهرهاي توریستی کشور است. اما درحال حاضر در سایر زمینه هاي
گردشگري با کمبود توریست مواجه هستیم؛ زیرا پتانسیل گردشگري ایران در سایر زمینه هاي گردشگري همچون طبیعت گردي،
گردشگري سلامت، خوراك، تجاري و... بسیار بالا است، اما در این حوزه ها فعالیت چندانی نداریم. درحال حاضر به علت زیرساخت
مناسب، خدمات بیمارستانی با قیمت پایین و کیفیت بالا و همچنین حضور پزشکان ماهر در گردشگري سلامت می توانیم بیشترین
توریست را جذب کنیم. اما متاسفانه به علت نبود برنامه مدیریتی جامع و تجهیز نبودن زیرساخت ها در این بازار، تعداد قابل توجهی
توریست را که می توانستیم جذب نکرده ایم. یکی از مهم ترین ایراداتی که می توان به بازار گردشگري ایران نسبت داد عدم معرفی
ایران و مناطق بکر آن به توریست ها است. این معرفی تا جایی در کشور ضعیف بوده است که حتی ایرانیانی که در کشور سکونت
دارند نیز این مکان ها را نمی شناسند. بنابراین نمی توان از توریست خارجی توقع داشت که ایران را بشناسد و ایران را به عنوان

 
مقصد نهایی سفر خود انتخاب کند. 

وي افزود: با توجه به اینکه بوم گردي ها از سوي گردشگران خارجی مورد استقبال قرار گرفته است باید استانداردهاي لازم را نیز براي
آنها تدوین کنیم و شاید کرونا یک فرصت خوب براي انجام چنین کاري باشد. در واقع در حال حاضر می توانیم از فرصتی که کرونا در
اختیار ما قرار داده استفاده کرده و براي آینده گردشگري گامی مثبت برداریم. نباید فراموش کرد که چنین اقداماتی صرفا وظیفه
دولت نیست بلکه باید فعالان بخش خصوصی به صورت یکپارچه و با برنامه ریزي اقدامات ضروري براي بازار گردشگري را در دوران
شیوع کووید-19 انجام دهند تا در دوران پساکرونا بتوانیم بیشترین جذب گردشگر را داشته باشیم. براساس آمار هاي اعلامی تاکنون
بیش از 70 هزار شغل به علت رکود بازار گردشگري از بین رفته است. این امر تنها در ایران رخ نداده است بلکه ایالت هایی همچون
توسکانی و برتونی در ایتالیا که همیشه در حوزه گردشگري روستایی فعال بوده اند در حال حاضر به علت شیوع ویروس کرونا تنها با
20 درصد ظرفیت خود فعالیت می کنند. بنابراین ایالت هایی به این شکل نیز آسیب هاي مالی جدي را تجربه کرده اند و در این

 
دوران که فعالان بازار گردشگري با رکود مواجه بوده اند اتحادیه اروپا و سرمایه گذاران حمایت هاي قابل توجهی از آنها کرده اند. 



محمد شیرکوند، رئیس کمیسیون گردشگري اتاق بازرگانی ایران و ایتالیا نیز در همین راستا گفت: 11درصد تولید ناخالص داخلی
اسپانیا در سال را به طور میانگین صنعت گردشگري این کشور به خود اختصاص داده است که این عدد با رشد فزاینده اي در سال
2019 به 3/ 14درصد رسیده است همچنین تولید ناخالص داخلی مربوط به گردشگري ایتالیا نیز در سال 2019 دقیقا 13 درصد بوده
است. این درحالی است که ایتالیا با ایران از نظر تمدنی غیرقابل رقابت است و ایران پتانسیل هاي قابل توجهی در انواع حوزه هاي
گردشگري همچون طبیعت گردي، گردشگري هیجانی و... دارد. از سال 2019 فضاي گردشگري دنیا به 5 منطقه دسته بندي شده که
خاورمیانه یکی از آنها است. در ایران اغلب ویزاها براي مسافران عراقی و افغانی صادر می شود که توریست هاي این دو کشور اصلا

 
گردشگر فرهنگی محسوب نمی شوند. تا زمانی که یک بستر آشناسازي در کشور شکل نگیرد جذب گردشگر افزایش نخواهد یافت. 

وي افزود: براساس اعلام سازمان جهانی گردشگري تا پایان سال 2022 تورهاي جهانی و بین المللی انجام نخواهد شد و در مقابل
توریست ها را تشویق می کنند تا به سفر در مرزهاي جغرافیایی محل سکونت خود بپردازند به همین دلیل شعار سال پیش رو را
«توسعه گردشگري روستایی» انتخاب کرده اند. در واقع ایتالیا داراي یک فضاي ترکیبی از گردشگري روستایی و شهري است و
توریست هایی که 7 شب اقامت در این کشور دارند حدود 3 روستا را نیز بازدید می کنند. ایتالیا از بوم گردشگري سه هدف اصلی
دارد که شامل کارآفرینی براي زنان ساکن در روستا، تولید صنایع دستی و ایجاد بستري اقتصادي در روستا و کاهش گردشگري

 
شهري و افزایش گردشگري روستایی می شود. 

کشورهاي توریستی ایام قرنطینه طبیعت گردي شیوع ویروس کووید-19 بازار گردشگري احمد پورفلاح فروش بشکه هاي نفتی
توسعه گردشگري روستایی لیدا شهابی محمد شیرکوند



قالیباف: گرانی ها در کشور به جورجیا، میشیگان و آریزونا ارتباطی ندارد

منبع: خبرگزاري اهل بیتشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد،
گفت: این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این

عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد ...

به گزارش خبرگزاري اهل بیت(ع) ـ ابنا ـ «محمد باقر
قالیباف» در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه)
مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از دستور خود با قرائت
آیه اي از سوره احزاب با مضمون «مِنَ المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ
َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضَى نحَْبَهُ وَمِنْهُمْ مَنْ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا االلهَّ
لوُا تبَْدِیلاً» گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث ینَْتَظِرُ وَمَا بدََّ
قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال
ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را

با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد.آمریکاي واقعی که
در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود ، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست، فاصله ي بسیار زیادي با
آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با

 
شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي »انا ربکم الاعلی
«سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را ، مقصرِ اصلیِ تصمیمات
غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي

 
فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم . 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه
ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط
ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست گذاشتن و



ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

 
کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا ، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
ست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده
اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند وهنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده
شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم
ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند
و آنچیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي
اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از

 
این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در
اقتصاد ایران را دادکه منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه ي رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

 
براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست 



قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

 
بایدن باید خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5

 
با ایران تعامل کند. 

 
مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و

 
متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

 
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

 
و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد. 

 
 ......................
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پیشرفت 76 درصدي زیرساخت هاي دولت الکترونیک

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/08/25

بر اساس گزارش سازمان فناوري اطلاعات 76 درصد پروژه هاي ملی اولویت دار دولت الکترونیکی از منظر زیرساختی راه
اندازي شده اند، 10 درصد پروژه ها نیازمند تغییر در ساختار و بقیه از میزان پیشرفت مورد انتظار خود عقب تر هستند.

 
 

منبع: ایرنا تعریف ساده دولت الکترونیکی، استفاده از فناوري اطلاعات و ارتباطات براي توزیع خدمات دولتی به صورت مستقیم، برخط
و 24 ساعته به مردم و متقاضیان است. پس از استقرار کامل دولت الکترونیکی دیگر نیازي به مراجعه حضوري براي کارها و خدمات

 
دولتی وجود ندارد، هزینه مردم و ادارات کمتر می شود و کیفیت و سرعت ارائه خدمات بالا می رود. 

کاهش آلودگی شهر، کاهش فساد اداري و افزایش سطح آگاهی مردم، بهبود کیفیت زندگی، افزایش اشتغال به دلیل ارائه خدمات
دولتی توسط بخش خصوصی، بهبود کارایی و ارائه بخش دولت از طریق خدمات لایه ها از مهم ترین مسائلی است که هر روز بر

 
اهمیت استقرار دولت الکترونیک اضافه می کند. 

 
یک طرح کلان ملی 

23 پروژه کلان اولویت دار ملی براي تحقق دولت الکترونیک شناسایی شده اند که هرکدام از آن ها توسط یک یا چند دستگاه دولتی
در حال انجام است. سازمان فناوري اطلاعات ایران به نمایندگی از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات همراه کارگروهی متشکل از
سازمان اداري و استخدامی کشور و سازمان برنامه و بودجه و شوراي اجرایی فناوري اطلاعات (به عنوان ناظري بر اجراي کار آن ها)
در صدد تسریع و تسهیل پیشرفت این پروژه ها است. آخرین آمار پروژه ها و وضعیت پیشرفتی که در این مدت داشتند از طریق

 
سایتی که براي این کار، توسعه داده شده، در دسترس عموم مردم قرار گرفته است. 

این پروژه ها بر اساس پیشرفتی که داشته اند هر کدام در دسته خاصی جاي می گیرند. برخی نیازمند پیشبرد هستند، برخی وضعیت
قابل قبول داشته اند و مابقی از آن جایی که پیشرفت خوبی نداشتند، نیازمند بازبینی هستند. این گزارش توسط معاون سیاست
گذاري و اعتباربخشی فناوري اطلاعات و مدیر طرح کنترل و نظارت (شهره ناصري) و تیم اجرایی سازمان فناوري اطلاعات تدوین

 
شده است و نسخه به روز آن در اختیار مردم عموم مردم است. 



 
پروژه هاي نیازمند پیشبرد 

پروژه هاي نیازمند پیشبرد، پروژه هایی به شمار می روند که مشکل و چالش ساختاري و فرآیندي ندارند ولی پیشرفت آن به صورت

 
مناسب نیست. 

استقرار سامانه آدرس منحصربه فرد مکان محور اشخاص حقیقی و حقوقی، ساماندهی دفاتر پیشخوان، بهره برداري از سیستم مالیات
الکترونیک، ایجاد نظام بیمه الکترونیک، استقرار پنجره واحد صدور مجوزهاي کشور و استقرار نظام خزانه داري الکترونیک کشور از

 
جمله این پروژه ها به شمار می روند. 

از دیگر پروژه هاي نیازمند پیشبرد می توان به استقرار پنجره واحد سامانه مدیریت زمین (در این پروژه بهبود و ارتقا وضعیت پیشرفت
نسبت به گزارش قبل اتفاق افتاده است)، فراگیرسازي نظام الکترونیک تبادل اطلاعات و استعلامات، استقرار و بهره برداري از نظام

 
جامع بانکداري الکترونیک و استقرار و بهره برداري از سامانه جامع حمل ونقل اشاره کرد. 

 
 

 
پروژه هاي نیازمند بازبینی 

پروژه هاي نیازمند بازبینی، آن دسته از پروژه ها هستند که در جهت پیشرفت آن چالش هاي اساسی وجود دارد و ساختار، فرآیند آن

 
نیازمند بازنگري است. 

استقرار هویت هوشمند اشخاص حقیقی و حقوقی، استقرار پنجره واحد تجاري کشور، ایجاد و استقرار سامانه یکپارچه حسابداري و
مالی دستگاه هاي اجراي و بهره برداري از سامانه اعتبارسنجی مدارك آموزش رسمی کشور از پروژه هاي نیازمند بازبینی محسوب می

 
شوند. 

 
پروژه هاي قابل قبول 

 
پروژه هاي قابل قبول، پروژه هایی محسوب می شوند که ذیل هر مرحله به صورت قابل قبول در حال پیشرفت هستند. 

استقرار و کاربردي شدن امضاي الکترونیک در کلیه تبادلات و اسناد، بهره برداري کامل سامانه ستاد، توسعه و استقرار نظام جامع



سلامت الکترونیک، استقرار پنجره واحد داده ها و اطلاعات کشور و نظام دسترسی به آن ها و ایجاد سامانه جامع مدیریت نظام اداري

 
و خدمات کشور از جمله این پروژه ها هستند. 

از دیگر پروژه هاي قابل قبول می توان به ایجاد سامانه یکپارچه خدمات دستگاه هاي اجرائی به کارکنان دولت، ایجاد و استقرار سامانه

 
جامع دولت همراه و استقرار کارپوشه ملی ایرانیان اشاره کرد. 

 
دولت الکترونیکی، دولت تصمیم ساز 

وضعیت دولت الکترونیکی نیازمند ارزیابی و بررسی مستمر است تا بتواند زمینه ساز تصمیم گیري هاي کلان در سطوح کلان شود.

 
سازمان فناوري اطلاعات مسئولیت دولت الکترونیک را بر عهده دارد و ارزیابی وضعیت این خدمت را در دسترس عموم قرار می دهد. 

بررسی دولت الکترونیکی از منظرهاي مختلف انجام می شود، الکترونیکی شدن سازمان ها و خدمات دولتی به این معنی است که هر

 
خدمتی از طرف هر نهاد دولتی به صورت الکترونیکی انجام شود، گامی در جهت توسعه دولت الکترونیکی خواهد بود. 

 
ارزیابی و بررسی دولت الکترونیکی را می توان در سه بخش تقسیم بندي کرد. 

بخش اول مربوط به ارزیابی 6 ماه یک بار است که سازمان فناوري اطلاعات ایران آن را انجام می دهد. در این ارزیابی، خدمات دولت
الکترونیکی ارائه شده توسط دستگاه هاي دولتی هر 6 ماه یکبار به صورت متمرکز ارزیابی شده و نتیجه آن منتشر می شود. آخرین
شماره این گزارش با نام پنجمین دوره ارزیابی خدمات الکترونیکی دستگاه هاي اجرایی در سایت سازمان فناوري اطلاعات ایران به

 
آدرس ITO.gov.ir و سایت ارزیابی به آدرس payesh.iran.gov.ir منتشر شده است. 

تقسیم بندي دوم بررسی دولت الکترونیکی به مرکز ملی تبادل اطلاعات مربوط است. این مرکز به بررسی ارتباط و تعامل میان
دستگاه هاي مختلف دولتی می پردازد. با این تأکید که هرکدام از دستگاه هاي دولتی که در تلاش براي ارتقا سهم خدمات دیجیتال
خود هستند، باید بدانند بدون تبادل گسترده داده ها به این هدف نخواهند رسید. حتی اگر همه دستگاه ها دیجیتال شوند اما تعاملی

 
با یکدیگر نداشته باشند، رسیدن به اهداف دولت الکترونیک اساساً امکان پذیر نیست. 

سومین ارزیابی به طرح هاي کلان ملی مربوط است. در کنار دیجیتالی شدن سازمان ها و هم زمان افزایش تبادل اطلاعات میان آن
ها، گام سومی تحت عنوان طرح هاي کلان ملی موردنیاز است که تنها از طریق تعامل میان دستگاهی امکان پذیر است.



نباید مسائل معیشتی کشور را به شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد

منبع: رهیابشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس گفت: هر چند که از شکست ترامپ خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی توان و
نباید به پیروي از شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در نشست علنی امروز (یکشنبه 25 آبان
99) مجلس گفت: انتخابات آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري،
اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه ایش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به
نمایش گذاشته شد.رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف
هاي عمیق اجتماعی است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز روند رو به افول آمریکا را در مقابل

 
چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده روند افولش را سرعت بخشید. 

وي افزود: همان گونه که چند روز پیش برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید
ُّکُمْ الأعْلی» سر دهد، بر اساس سنت ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي «أناَ رَب

 
هاي الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف خاطرنشان کرد: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج

 
سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم. ولی از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: از سوي دیگر هر چند که از شکست ترامپ خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و
معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروي از شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیمات ماست که مستقل از این

 
رفتن ها و آمدن ها پایه هاي اصلی اقتصاد ما را می سازد. قدرت ما را در این عرصه مشخص می کند. 

وي ادامه داد: باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي

 
کند و یا عزا بگیرد. 

قالیباف خاطرنشان کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، کالاهاي اساسی، گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه ریزي،
اختصاص ارز ترجیحی، سوداگري در بازارهاي ارز و طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به تولید

 
ملی، به پاستور، بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد و نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: پس به مردم آدرس غلط ندهید، مهم ترین ریشه مشکلات کشور سوءمدیریت، استفاده نکردن
از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاست گذار و مجري است و همین سوءمدیریت
هاست که باعث عدم برقراري مناسب تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا و اوراسیا شده

 
است. 



وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید کردن دشمن از

 
فشار حداکثري این است که تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف، متوسط را قوي کنیم. 

قالیباف اضافه کرد: تنها اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد
کنیم، دشمن را از فشار بیشتر ناامید خواهیم کرد. همچنین در این راه هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج از کشور را به
دشمن بدهد، فرصت سوزي است، بنابراین مجلس شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآورد آمریکا فشار تحریمی و اقتصادي بر

 
ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند سیاست ها و روش هاي

 
متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز سیاست هاي متفاوتی را در 4 سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

وي افزود: یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد موافق تجربه ما نیست، ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می کند، دیگر لفاظی و
ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن

 
دارد و سیاست هاي او بیش از این نیز اجرایی شده است. 

قالیباف خاطرنشان کرد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که
طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکاست، تفاوتی ندارد. بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده

 
اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتاً همان تیم اوباماست. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکردند که دولت اوباما ـ بایدن چگونه با ایجاد ساختار پیچیده براي
وضع تحریم فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن
این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند وعده هاي رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با
ایجاد ترس تحریمی، تحریم ها را در عمل اعمال و ساختار تحریم را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همین ساختار تحریمی بود که

 
توانست فشارها را بیشتر کنند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. 

وي افزود: هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی صریح دولت اوباما ـ بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري بعد از این جواب منفی با فریب کاري دلیل

 
عدم رفع عملی تحریم ها را تصمیم شرکت هاي اروپایی عنوان کرد. 

قالیباف خاطرنشان کرد: مردم ایران فراموش نکردند دولت اوباما ـ بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت اقتصادي در ایران را دادند
که منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران مؤثر باشند، امکان

 
فعالیت پیدا نکردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار
را از سر مردم ایران بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند؛ یعنی با
گشایش هاي اندك و اغواکننده اجازه از رها شدن از اقتصاد وابسته به کشور ما ندهند و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه دارند تا

 
بتوانند هر جا که می خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 



قالیباف خاطرنشان کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده که براي ما امضاي بایدن هم تضمین
نیست و براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورت عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم. اگرچه به آن خوش بین نیستیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد، لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عملی نشده را اجرا و خسارت چند ساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافق نامه

 
1+5 با ایران تعامل کند. 

وي افزود: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مؤلفه هاي قدرت در

 
اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. 

قالیباف خاطرنشان کرد: مردم ایران با هوشمندي کامل فقط به تصمیمات توجه می کنند، نه به تبلیغات. فقط منتظر عمل هستند و

 
نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري
کروناست، شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است.
رایگان یا کم هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي مؤثر و نه
روي کاغذ و تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به

 
تجربیات بعضا موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

وي در پایان گفت: علاوه بر این حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت
رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

 
کرونایی دارد. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع: فارس



پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران

منبع: ایسناشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/08/25

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است.

به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیات
دولت، بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستاي انجام وظایف
و تحقق اهداف خود، با وجود مشکلات موجود در حوزه
مسکن و اشتغال ایثارگران، همواره تلاش خود را به منظور
حفظ جایگاه خود به عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی

 
به کار بسته است. 

در همین راستا وجود قوانین حمایتی مؤثر در کشور،
طراحی و اجراي برنامه هاي عملیاتی در جهت اجراي
برنامه هاي 34 گانه ابلاغی رئیس جمهور از سوي این بنیاد

از جمله انجام تفاهم نامه با وزارت خانه ها و استانداري ها، استفاده از ظرفیت  هاي بالقوه اي که در استان ها و شهرستان ها وجود

 
دارد و تشکیل کارگروه هاي اشتغال، مسکن، درمان و .... کمک شایانی به رفع مشکلات جامعه ایثارگري نموده است. 

ولی بررسی آیین نامه اجرایی شوراي برنامه ریزي و توسعه استان نشان می دهد به جایگاه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها و

 
همچنین وظایف مرتبط با امور ایثارگران توجهی نشده است. 

از جمله اینکه با وجود تاکید مصوبه سال 1395 دولت درخصوص بند (ك) ماده (9) آیین نامه فوق بر «برنامه ریزي و پیشنهاد براي
تامین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با هماهنگی و پیگیري بنیاد مذکور» به عنوان یکی
از وظایف کارگروه زیربنایی توسعه روستایی، عشایري، شهري و آمایش سرزمین و محیط زیست، متأسفانه طی همین آیین نامه

 
منسوخ شده است . 

همچنین با توجه به صراحت هاي قانونی درخصوص به کارگیري ظرفیت 25 درصد استخدام کشور و اولویت هاي قانونی ایثارگران در
طرح هاي کارآفرینی و اشتغال زایی، بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها که تا قبل از این آیین نامه عضو اصلی بوده اند، حذف

 
گردیده اند. 

علاوه بر این، لحاظ نمودن بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان عضو متغیر درکارگروه مذکور باعث نادیده گرفتن جایگاه این بنیاد به

 
عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی است. 

بنابراین باتوجه به موارد فوق، بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و



 
اجتماعی ایثارگران، سه پیشنهاد زیر را به هیات دولت ارائه نموده است: 

الف- اضافه شدن بند (ك) مورد اشاره با مضمون «برنامه ریزي و پیشنهاد طرح ها براي تأمین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و سایر قوانین با هماهنگی و پیگیري بنیاد شهید و امور ایثارگران» به ماده (8) وظایف

 
کارگروه زیر بنایی توسعه روستایی، عشایري و آمایش سرزمین و محیط زیست به عنوان وظیفه اصلی. 

ب- عضویت بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها درکارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان بعنوان عضو اصلی همانند

 
سنوات گذشته. 

 
ج- عضویت بنیاد شهید و امورایثارگران استان ها در کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده به عنوان عضو اصلی. 

 
این پیشنهادها مراحل بررسی خود را در کمیسیون امور اجتماعی و دولت الکترونیک هیات دولت طی می کند. 

انتهاي پیام



فرصت خاموش براي طبیعت گردي

منبع: اقتصاد بازارشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/08/25

با وجود اینکه شیوع ویروس کووید-19 موجب شده تا اغلب
کسب وکارهاي اقتصادي آسیب جدي در حوزه مالی را
تجربه کنند. اما در این میان برخی از بخش هاي اقتصادي
همچون بازار گردشگري بیش از سایر بازار ها از رونق افتاد و
همین امر نیز زیان قابل توجهی را با خود به همراه داشته
است. با این حال با یک مدیریت صحیح می توانیم از این
فرصت خاموش که ویروس کرونا ایجاد کرده استفاده کنیم و

 
به واسطه آن به جذب بهداشتی گردشگر پرداخته و این بازار به خواب رفته را جانی دوباره ببخشیم. 

به گزارش اقتصادبازار و به نقل از دنیاي اقتصاد؛در این باره احمد پورفلاح رئیس هیات مدیره اتاق بازرگانی ایران و ایتالیا به «دنیاي
اقتصاد» گفت: ایران جزو 10 کشور اول در جهان است که داراي جاذبه هاي گردشگري بی شماري است. اما با وجود جمعیت و وسعت
گردشگري که در کشور وجود دارد تا کنون نتوانسته از پتانسیل هاي موجود بهره برده و سهم خود را از اقتصاد گردشگري جهان
دریافت کند. علت اصلی این امر نیز عواملی همچون تحریم، تکیه به درآمد نفتی و... است، زیرا همچنان برخی از مسوولان در کشور
معتقدند که گردشگري مترادف با انتقال فرهنگ غربی در کشور است به همین دلیل تمایل چندانی به ورود توریست خارجی به کشور
وجود ندارد. از سوي دیگر دولت تا زمانی که درآمد نفتی دارد توجه زیادي به بازار گردشگري نمی کند، زیرا به راحتی با فروش بشکه
هاي نفتی درآمد کسب می کند. در صورتی که تحقیقات نشان داده است به ازاي هر 8 گردشگري که وارد کشور می شوند یک شغل
ایجاد می شود. وي افزود: همچنین هر گردشگر در واقع یک رسانه محسوب می شود به طوري که گردشگرانی که ایران را بازدید می
کنند بعد از بازگشت به کشور خود می توانند با صحبت درخصوص جاذبه هاي کشور ایران موجب جذب بیشتر گردشگر در کشور
شوند و همین افراد می توانند معرف ایران در سایر کشورها باشند. ایتالیا یکی از کشورهایی است که در حوزه گردشگري در جایگاه
ویژه اي قرار دارد به طوري که سال هاي زیادي است که رکورددار گردشگري در جهان به شمار می رود. علت دستیابی به این جایگاه
تنوع آب و هوایی، جاذبه هاي تاریخی و... است. این کشور توانسته از این ظرفیت هاي موجود در خود به خوبی و در فرصت هاي
مناسب استفاده کند. یکی از ابزارهایی که این کشور براي جذب گردشگر از آن استفاده کرده فضاي مجازي است به طوري که حتی
در این شرایط که به علت شیوع ویروس کرونا سفر صورت نمی گیرد نیز حوزه گردشگري خود را در فضاي مجازي فعال نگه داشته و

 
گردشگران را تشویق می کند تا در دوران پساکرونا توریست ها ایتالیا را به عنوان مقصد سفر خود انتخاب کنند. 

رئیس هیات مدیره اتاق بازرگانی ایران و ایتالیا عنوان کرد: با توجه به اینکه ما در کشور داراي تعداد قابل توجهی هتل و اقامتگاه
سنتی هستیم که براي گردشگران خارجی بسیار جذاب است می توانیم از همین اقامتگاه ها براي جذب بیشتر مسافر به کشور
استفاده کنیم و مناطق بکري که در کشور وجود دارد که اغلب آنها در روستاهاي ناشناخته کشور است را نیز به آنها نشان دهیم. با
این اقدام در واقع شعار امسال سازمان جهانی گردشگري را نیز که «توسعه گردشگري روستایی» است اجرایی خواهیم کرد. همچنین
درحال حاضر که به علت شیوع ویروس کرونا بازار گردشگري دستخوش رکود شده است دولت می تواند براي رونق بخشیدن به آن



گردشگري داخلی را توسعه دهد تا میزان درآمد فعالان این حوزه نیز افزایش یابد و از ورشکستگی آنها جلوگیري شود. علاوه بر آن
متولیان گردشگري براي تشویق مردم می توانند از اقداماتی همچون اعطاي بن سفر به کارکنان، ایجاد شرایط مطلوب براي سفر و...
استفاده کنند. در واقع با چنین اقداماتی دولت می تواند هتلداران را با حمایت از گردشگري داخلی حمایت کند و از فروش هتل ها

 
توسط صاحبان آنها و تغییر شغل هتلداران جلوگیري کند. 

وي درخصوص تاثیر استقبال کم توریست ها از هتل عنوان کرد: زمانی که سرمایه گذاران خارجی در کشور با شیوع ویروس
کووید-19 شاهد استقبال کم گردشگران از هتل ها بودند روند ساخت هتل هاي خود را در کشور کاهش دادند. از سوي دیگر اگر این
شرایط ادامه پیدا کند متقاضیان رشته هتلداري نیز در دانشگاه کاهش پیدا خواهد کرد. همین امر درخصوص تورگردانان، آژانس هاي
مسافرتی، رستوران ها و... نیز به وجود خواهد آمد. در چنین شرایطی دولت سایر کشورها براي حفظ نیروي کار بودجه (حمایت)
مقرون به صرفه اي را براي حوزه هایی که با چنین مشکلاتی مواجه هستند در نظر می گیرد. از سوي دیگر اهمیت حوزه گردشگري
در اغلب کشورهاي جهان به اندازه خودروسازي در آن کشور است بنابراین تسهیلاتی که براي این حوزه در نظر می گیرند به میزان
همان تسهیلاتی است که در اختیار صنعتگران خودرو قرار می دهند. لیدا شهابی دبیرکل کمیسیون گردشگري اتاق بازرگانی ایران نیز
در این باره به «دنیاي اقتصاد» عنوان کرد: اغلب گردشگرانی که وارد ایران می شوند سن بالایی دارند و گردشگران فرهنگی هستند
که مقصد نهایی آنها شهرهاي توریستی کشور است. اما درحال حاضر در سایر زمینه هاي گردشگري با کمبود توریست مواجه هستیم؛
زیرا پتانسیل گردشگري ایران در سایر زمینه هاي گردشگري همچون طبیعت گردي، گردشگري سلامت، خوراك، تجاري و... بسیار
بالا است، اما در این حوزه ها فعالیت چندانی نداریم. درحال حاضر به علت زیرساخت مناسب، خدمات بیمارستانی با قیمت پایین و
کیفیت بالا و همچنین حضور پزشکان ماهر در گردشگري سلامت می توانیم بیشترین توریست را جذب کنیم. اما متاسفانه به علت
نبود برنامه مدیریتی جامع و تجهیز نبودن زیرساخت ها در این بازار، تعداد قابل توجهی توریست را که می توانستیم جذب نکرده ایم.
یکی از مهم ترین ایراداتی که می توان به بازار گردشگري ایران نسبت داد عدم معرفی ایران و مناطق بکر آن به توریست ها است. این
معرفی تا جایی در کشور ضعیف بوده است که حتی ایرانیانی که در کشور سکونت دارند نیز این مکان ها را نمی شناسند. بنابراین نمی

 
توان از توریست خارجی توقع داشت که ایران را بشناسد و ایران را به عنوان مقصد نهایی سفر خود انتخاب کند. 

وي افزود: با توجه به اینکه بوم گردي ها از سوي گردشگران خارجی مورد استقبال قرار گرفته است باید استانداردهاي لازم را نیز براي
آنها تدوین کنیم و شاید کرونا یک فرصت خوب براي انجام چنین کاري باشد. در واقع درحال حاضر می توانیم از فرصتی که کرونا در
اختیار ما قرار داده استفاده کرده و براي آینده گردشگري گامی مثبت برداریم. نباید فراموش کرد که چنین اقداماتی صرفا وظیفه
دولت نیست بلکه باید فعالان بخش خصوصی به صورت یکپارچه و با برنامه ریزي اقدامات ضروري براي بازار گردشگري را در دوران
شیوع کووید-19 انجام دهند تا در دوران پساکرونا بتوانیم بیشترین جذب گردشگر را داشته باشیم. براساس آمار هاي اعلامی تاکنون
بیش از 70 هزار شغل به علت رکود بازار گردشگري از بین رفته است. این امر تنها در ایران رخ نداده است بلکه ایالت هایی همچون
توسکانی و برتونی در ایتالیا که همیشه در حوزه گردشگري روستایی فعال بوده اند درحال حاضر به علت شیوع ویروس کرونا تنها با
20 درصد ظرفیت خود فعالیت می کنند. بنابراین ایالت هایی به این شکل نیز آسیب هاي مالی جدي را تجربه کرده اند و در این

 
دوران که فعالان بازار گردشگري با رکود مواجه بوده اند اتحادیه اروپا و سرمایه گذاران حمایت هاي قابل توجهی از آنها کرده اند. 

محمد شیرکوند، رئیس کمیسیون گردشگري اتاق بازرگانی ایران و ایتالیا نیز در همین راستا گفت: 11درصد تولید ناخالص داخلی
اسپانیا در سال را به طور میانگین صنعت گردشگري این کشور به خود اختصاص داده است که این عدد با رشد فزاینده اي در سال
2019 به 3/ 14درصد رسیده است همچنین تولید ناخالص داخلی مربوط به گردشگري ایتالیا نیز در سال 2019 دقیقا 13 درصد بوده
است. این درحالی است که ایتالیا با ایران از نظر تمدنی غیرقابل رقابت است و ایران پتانسیل هاي قابل توجهی در انواع حوزه هاي
گردشگري همچون طبیعت گردي، گردشگري هیجانی و... دارد. از سال 2019 فضاي گردشگري دنیا به 5 منطقه دسته بندي شده که
خاورمیانه یکی از آنها است. در ایران اغلب ویزاها براي مسافران عراقی و افغانی صادر می شود که توریست هاي این دو کشور اصلا



 
گردشگر فرهنگی محسوب نمی شوند. تا زمانی که یک بستر آشناسازي در کشور شکل نگیرد جذب گردشگر افزایش نخواهد یافت. 

وي افزود: براساس اعلام سازمان جهانی گردشگري تا پایان سال 2022 تورهاي جهانی و بین المللی انجام نخواهد شد و در مقابل
توریست ها را تشویق می کنند تا به سفر در مرزهاي جغرافیایی محل سکونت خود بپردازند به همین دلیل شعار سال پیش رو را
«توسعه گردشگري روستایی» انتخاب کرده اند. در واقع ایتالیا داراي یک فضاي ترکیبی از گردشگري روستایی و شهري است و
توریست هایی که 7 شب اقامت در این کشور دارند حدود 3 روستا را نیز بازدید می کنند. ایتالیا از بوم گردشگري سه هدف اصلی
دارد که شامل کارآفرینی براي زنان ساکن در روستا، تولید صنایع دستی و ایجاد بستري اقتصادي در روستا و کاهش گردشگري

شهري و افزایش گردشگري روستایی می شود.



نقش آفرینی استارتاپ ها در توسعه گردشگري

منبع: ایرناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/08/25

اهواز - ایرنا - استارتاپ ها با خلق ایده هاي نو دربخش هاي مختلف کسب و کار در جوامع، تحولات زیادي ایجاد کرده اند و
دراین میان در صنعت گردشگري نیز با کمک به جذب گردشگر و معرفی جاذبه ها می توانند بسیار موثر واقع شوند.

اهواز - ایرنا - استارتاپ ها با خلق ایده هاي نو دربخش
هاي مختلف کسب و کار در جوامع، تحولات زیادي ایجاد
کرده اند و دراین میان در صنعت گردشگري نیز با کمک به
جذب گردشگر و معرفی جاذبه ها می توانند بسیار موثر

 
واقع شوند. 

استارتاپ ها کسب و کارهاي نوپا هستند که سعی می
کنند محصولاتی را به بازار ارایه دهند که شانس موفقیت
بیشتري دارند و از گروهی افراد تشکیل شده که براي
یافتن یک مدل کسب و کار معتبر با هم همکاري و

هفکري دارند.استارتاپ ها ممکن است هنگام شکل گیري کوچک باشند و با سرمایه محدود شروع شوند ولی این قابلیت را دارند که با

 
رشد سریع به شرکت هاي بزرگ تبدیل شوند. 

استارتاپ ها با خلق ایده هاي نوآورانه تلاش می کنند تغییراتی در بازار و شیوه هاي سنتی براي کسب و کار ایجاد کنند .مهمترین
نکته در راه اندازي یک استارتاپ شناسایی نیاز مردم است و با وجود یک ایده نو و ابتکاري این مسیر آغاز می شود . استارتاپ ها

 
همیشه در حوزه فناوري اطلاعات نیستند و در حوزه هاي مختلف از جمله در گردشگري فعال هستند . 

استارتاپ گردشگري یعنی کسب و کاري که فعالیتی جدید در گردشگري به وجود آورده که تاکنون نبوده و با ایده پردازي و
تکنولوژي در بازار به موفقیت می رسد.صنعت گردشگري که یکی از مشاغل پر درآمد دنیا محسوب می شود با کمک استارتاپ هاي

 
گردشگري علاقمندان زیادي را به خود جذب کرده است . 

هر منطقه اي با دارا بودن طبیعت و اقلیم خاص خود،آداب و رسوم ،آثار باستانی و تاریخی می تواند پتانسیلی براي جذب گردشگر
محسوب شود براین اساس یافتن ایده هاي مناسب و جدید در قالب استارتاپ گردشگري ،سهم بسیار مهمی در جذب گردشگر و

 
اقتصاد آن منطقه دارد. 

 
تعداد کم استارتاپ هاي گردشگري در خوزستان 

مهدي مرتضوي کارشناس تولید محتوا گردشگري با اشاره به ساختار سریع ،چابک و هدف محور استارتاپ ها و تاثیر آنها در حوزه
هاي مختلف و به ویژه در گردشگري که شالوده آن را مردم تشکیل می دهند گفت: استارتاپ ها نظام و تشکل جدیدي هستندکه با



استقبال خوبی از طرف مردم روبرو شده اند و افراد در کشور ما با موضوعات تکنولوژي و دستاورد هاي نو ارتباط خوبی دارند و به

 
دنبال چیزهاي نو،مدرن و خلاق هستند. 

وي ادامه داد: در زمینه گردشگري حرکت هاي خوبی در استان هاي گردشگري شروع شده که امیدواریم استارتاپ ها از طرف دولت و
نهادهاي دوگانه حمایت شوند، اگرچه استارتاپ ها افت و خیز خود را دارند و شانس ادامه و رشد در آن ها متغیر می باشد، ولی شروع

 
حرکت بسیار مهم است و در طول مسیر استارتاپ می تواند به رشد لازم برسد. 

مرتضوي با اشاره به مراحل رشد استارتاپی از نوپا تا ایده و ارایه کار بیان کرد : در حوزه استارتاپ هاي گردشگري خوزستان، دو یا سه
مورد ایده استارتاپی براي شرکت و ارایه به سازمان متولی و ناظر وجود دارد. همچنین بازار کار گسترده اي در حوزه گردشگري در
استان خوزستان وجود دارد که می تواند از طریق نظام مند شدن در فاز استارت تاپی رشد کند. لذا علاقمندانی هستند که تسلط

 
کافی به ابزارهاي استارتاپی را دارند ولی ساختار و نظام استارتاپی براي آن ها تعریف نشده است . 

کارشناس گردشگري با بیان این که سازمان هاي متولی امور استارتاپی خوزستان به اندازه دیگر استان ها فعالیت نکرده اند گفت: با
شیوع ویروس کرونا تمام فعالیت هاي گردشگري متوقف شده اند بنابراین گردشگري در همه جاي دنیا و ازجمله در خوزستان وضعیت
خوبی ندارد به ویژه دربخش استارتاپ که افراد با صرف توان و انرژي سعی می کنندکه استارتاپ به مرحله رشد برسد و درصورتی که

 
در فاز زمانی مشخصی به نتیجه نرسند ممکن است تغییر مسیر دهند و به سراغ مشاغل دیگر که زاینده و مولد نیستند بروند. 

وي با اشاره به فعالیت در حوزه فناوري اطلاعات و استارتاپ هاي گردشگري گفت: گردشگري یکی از موضوعاتی است که در ایران از
طریق بخشنامه و توسط سازمان هاي قوه مجریه نمی تواند متحول شود،بلکه باید از پایین و لایه هاي مردم ، جوامع محلی و ساکنین
بومی آن اقلیم و استان شکل بگیرد. در حال حاضر نظام مند ترین و به روزترین ساختاربراي شکل گیري حرکت هاي اقتصادي

 
استارت تاپ ها هستندو تنها راه براي توسعه گردشگري در استان خوزستان شکل گیري استارتاپ هاي گردشگري می باشد. 

مرتضوي ادامه داد: اگر در دوره شیوع کرونا نیز توجه خوبی از طرف سازمان هاي متولی استارتاپ در ایران براي استارتاپ هاي
گردشگري در خوزستان شکل بگیرد ،همین دو سه ایده استارتاپی گردشگري در استان نیز می توانند جهش خوبی داشته باشند و
براي ایام پسا کرونا آماده شوند. همچنین حمایت از استارتاپ هایی که در حد ایده هستند و همکاري سرمایه گذار ریسک پذیر با آن

 
ها بسیار ضروري است . 

وي افزود: حمایت از استارتاپ باید ازطریق مشاوره ،دعوت سرمایه گذاران ریسک پذیر از طرف خانه استارت تاپ و پارك علم وفناوري
خوزستان انجام شود و اجازه رشد به آن ها داده شود در غیر این صورت هیچ سازمان دولتی و غیردولتی نمی تواند این حرکت را

 
پوشش دهد. 

این کارشناس تولید محتوا در گردشگري با اشاره به تجربه شخصی در کار گردشگري بیان کرد: از فروردین سال 98 تهیه یک
اپلیکیشن راهنماي گردشگري و سفر درخوزستان را در قالب استارتاپی شروع کردیم و کار را با برنامه نویسی،کد نویسی و گذاشتن
روي سرور و گرفتن بازخورد ادامه دادیم و با شرکت در نمایشگاه بین المللی گردشگري تهران در بهمن ماه 98 شروع رسمی کار

 
اپلیکیشن را آغاز کردیم ولی در مرحله تبلیغات با شیوع کرونا این کار متوقف شد. 

مرتضوي با اشاره به کار تیمی و نبود تفکراستارتاپی در افراد حوزه گردشگري اظهار کرد: تفکر غالب در حوزه گردشگري هنوز سنتی
است، لذا براي تشکیل تیم استارتاپی به دنبال افرادي بودیم که دردوحوزه گردشگري و فناوري ارتباطات تخصص داشته باشند و این



 
امر با اینکه زمان بر بود ولی تجربه مفیدي براي ما به همراه داشت. 

وي در ادامه گفت: گردشگري با دخالت مستقیم و موثر جوامع محلی رشد می کند به عنوان مثال اگر جوامع محلی دشت سوسن در
شهرستان ایذه با طبیعت زیبا وصف نشدنی دخالت مفید در بحث توسعه گردشگري نداشته باشند این کار به تنهایی از اداره

 
گردشگري شهرستان ایذه و یا از اداره کل میراث خوزستان و یا وزارت گردشگري در تهران برنمی آید. 

کارشناس تولید محتواي گردشگري با اشاره به حضورراهنماي گردشگري براي توریست ایرانی و خارجی بیان کرد: جوامع محلی باید
به عنوان راهنماي بومی حضور داشته باشند و این همکاري و تعامل باید از لایه هاي زیرین جوامع محلی شکل بگیرد.همچنین رشد
اقتصادي جوامع محلی از طریق آموزش در توسعه گردشگري میسر می شود و فرد بومی با شروع یک فعالیت گردشگري به عنوان
راهنماي محلی و کسی که اقامتگاه بوم گردي دارد می تواند با فراهم کردن امکانات در آن اقامتگاه به رشد اقتصادي خانواده خود

 
کمک کند . 

وي افزود: این اطلاع رسانی براي آموزش جوامع محلی و رشد اقتصادي آن ها از طریق صدا سیما،رسانه و اداره کل میراث فرهنگی

 
ضروري است. 

مرتضوي با اشاره به حرکت جهادي نهضت سواد آموزي براي کسانی که از تحصیل محروم ماندند و جهادسازندگی براي آبادي روستاها
در مناطق محروم بیان کرد:در حال حاضر هم نیاز به یک حرکت جهادي براي توسعه استارتاپ هاي گردشکري در استان خوزستان
داریم و سازمان هاي متولی این کاربه پشت میزنشینی و صدور بخشنامه و یا تلفن زدن اکتفا نکنند و با ساخت زیربناهاي گردشگري

 
با سرمایه هاي دولتی کار بهره برداري را به استارتاپ هایی که آموزش دیده اند بسپارند. 

 
یافتن مدل کسب و کار معتبر 

(Steve Blank) سید رضا علوي مدرس کارآفرینی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا ضمن اشاره به تعریف استارتاپ از استیو بلنک
نویسنده و کارآفرین مطرح آمریکایی بیان کرد: استارتاپ حاصل کار یک تیم تحقیقاتی هستند که کارشان یافتن مدل کسب و کار
معتبر می باشد و داراي سه شرط سودآوري ،تکرار پذیري و مقیاس پذیر بودن باشد. استارتاپ مانند هر واژه جدید در علم با اختلاف
نظرهایی روبرو است ولی صاحبنظران استارتاپ را داراي ویژگی هایی می دانند که شامل هر مدل کسب و کاري نمی شود، لذا در
فرایند شکل گیري این کسب و کارهاي استارتاپی قابلیت نوآوري، وجود بازار بزرگ ملی یا جهانی و امکان رشد سریع در بازه زمانی

 
مشخص از جمله ویژگی هایی است که تیم هاي استارتاپی آن را دنبال می کنند. 

وي ادامه داد: این نمونه کسب و کار از ریسک پذیري بالایی برخوردار است لذا قبل از شروع کسب و کار با بکارگیري ابزارها و روش
هاي مختلف مانند: مشتري سازي و توسعه آن می توان به شناخت بازار کمک کرد و با تحقیقات مراحل آن را سنجیده طی کرد.در

 
این مرحله کار تحقیق و بررسی ایده ها توسط استارتاپ انجام می گیرد و وظیفه اصلی تیم استارتاپ پیدا کردن مدل معتبر است. 

علوي اضافه کرد: تیم استارتاپی، براي یافتن مدل کسب و کار فعالیت هاي تحقیقاتی دریک بازه زمانی انجام می دهد که طولانی مدت
نیست و در این بازه زمانی این مدل کسب و کار یا پیدا می شود یا خیر، بنابراین نمی توان گفت شرکت هایی مثل تپ سی ،دیجی
کالا و اسنپ هنوز استارتاپ هستند، بلکه زمانی دنبال تحقیقات و پیدا کردن مدل بودند و درحال حاضر به شرکت هاي بزرگ ، بالغ و

 
جاافتاده تبدیل شده اند. 



وي با اشاره به رویدادهاي استارتاپی گفت : این رویدادها برنامه هاي آموزشی هستند که فرهنگ و روش هاي راه اندازي یک استارتاپ
را ترویج می کنند، مانند رویداد استارتاپ ویکند، فرافرین و رویداد استارتاپ گرایند که در دنیا برگزار می شود و مشابه آن درایران نیز

 
انجام می شود. 

این مدرس کارآفرینی ادامه داد: این که راه اندازي استارتاپ نیاز به سرمایه زیاد دارد یک باور غلط است و تیم تحقیقاتی براي تحقیق
به پول زیاد نیاز ندارند و در این مرحله ،کار تحقیقاتی صورت می گیرد که این تحقیقات شامل موضوعات بازار و نحوه خرید مشتري

 
است و وظیفه تیم استارتاپ پیدا کردن مدلی معتبربراي کسب و کار می باشد. 

علوي با اشاره به این اشتباه رایج که استارتاپ ها همیشه در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات (فاوا) هستند، بیان کرد: استارتاپ ها
درحوزه هاي دیگر نیز مانند:سلامت ،کسب کارهاي اجتماعی نیز کار می کنند و با وجود این که تکنولوژي همه زندگی ما را تحت
شعاع قرار داده و ازآن استفاده می کنیم ولی الزاما همه کسب و کارها درحوزه IT نیستند و IT به عنوان یک ابزار در همه کسب و

 
کارها وجود دارد ولی این که ماهیت استارتاپ ها بر پایه IT باشد صحیح نیست. 

وي در توضیح نقش دانشگاه ها در رشد استارتاپ ها گفت: از آنجا که تکنولوژي در دانشگاه ها تولید می شود و معمولا" افرادي که در
تیم هاي استارتاپی نقش نوآوري را دارند دانشگاهیان هستند بنابراین دانشگاهیان نقش بسیار مهمی در تبدیل دانش به فناوري دارند،
لذا ملاك رتبه بندي دانشگاه هاي کارآفرین در اغلب کشورهاي توسعه یافته بر مبناي تولید ثروت و تشکیل شرکت هاي استارتاپی و
کارآفرینی است، بر این اساس فقط تولید دانش و نوشتن مقاله مد نظر نیست و باید کاربردي باشد و این تجاري سازي در قالب تیم

 
هاي استارتاپی امکان پذیر است . 

علوي اضافه کرد : آموزش و تدریس مبانی ادبیات کارآفرینی نوین، در دانشگاه انجام می شود براین اساس نقش توسعه ابزارهاي
استارتاپی براي کاهش ریسک این شرکت ها نیز توسط دانشگاهیان ایجاد می شود. همچنین دانشجویان در دانشگاه با موضوع تجاري
سازي تکنولوژي ، مفاهیم بازار و اهمیت آن ،مشتري و مشتري مداري آشنا می شوند لذا نقش توسعه تکنولوژي مبتنی بر نوآوري و

 
اموزش و ترویج در دانشگاه ها بسیار مهم و ضروري می باشد. 

این مدرس کارآفرینی ادامه داد: بعد از ورود بخش خصوصی در حوزه استارتاپ ها در بخش دولتی نیز حمایت هایی از طرف معاونت
فناوري اطلاعات ریاست جمهوري با دادن تسهیلات بانکی به مراکز رشد و شتابدهی شرکت هاي استارتاپی و مجوز فعالیت براي
برگزاري رویدادهاي استارتاپی صورت می گیرد، همچنین تسهیلاتی براي شرکت هاي دانش بنیان نه الزاما استارتاپ ها در نظر گرفته

 
شده است . 

علوي با اشاره به نقش استارتاپ ها در گردشگري بیان کرد: پیدا کردن فرصت هاي گردشگري و تبدیل آن به کسب و کاري که نو
باشد و در سطح ملی یا جهانی ارایه شود، نیازمند تیم هاي است که فرصت هاي گردشگري را پیدا کنند و در این حوزه ورود کنند.

 
لذا از طریق ابزارهايIT می توان در حوزه استارتاپ گردشگري ورود کرد. 

وي با تاکید برموضوع اطلاع رسانی در اماکن گردشگري براي گردشگران ادامه داد: استان خوزستان با داشتن پتانسیل بالاي

 
گردشگري درحوزه اطلاع رسانی مورد غفلت قرار گرفته است. 

مدرس کارآفرینی با اشاره به جذب سرمایه گذار در شرکت هاي استارتاپی بیان کرد: نیاز این شرکت ها به سرمایه گذاري بسیار
وابسته به این نکته است که کسب و کار در چه مقطعی قرار دارد، و ازآنجا که کار تیم استارتاپی پژوهش در بازار و پیدا کردن مدل



کسب و کار معتبر است و با پژوهش در حوزه تکنولوژي متفاوت است ، لذا تیم هاي استارتاپی تلاش می کنند تا با ایده خود یک

 
کسب و کاري را بسازند که قابلیت رشد را داشته باشد و در مرحله تحقیقات نیاز به پول و گرفتن وام ندارند. 

وي تاکید کرد: استارتاپ در مرحله رشد به سرمایه زیاد نیاز دارد، دراین مرحله براي ساختن کارخانه، خرید مواد اولیه، تولید انبوه،

 
استخدام نیرو، بازاریابی و تبلیغات نیازمند اعتبار مالی است. 

علوي ادامه داد: روش هاي تامین مالی براي کسب و کار متعدد است در ابتداي کار تامین مالی توسط افراد تیم استارتاپ انجام می
شود و درگام بعدي که از اعتبار بیشتري برخوردار است از طریق مشارکت افراد دیگر و مراکز شتابدهی صورت می گیرد با بهره مندي

 
درصدي از سهام شرکتی که در آینده بوجود می اید تامین می شود. 

در گام سوم مراکز شتابدهی با ارایه خدمات مشاوره و مربیگري و ارتباط با شبکه سرمایه گذاران و تامین سرمایه به تیم هاي
استارتاپی و داراي طرح هاي نوآورانه کمک می کنند و بعد از تشکیل شرکت بخشی از سهام آن شرکت را ازآن خود می کنند.یکی
دیگر از روش هاي جذب سرمایه که درایران کمتر دیده شده افراد خیر و فرشتگان کسب و کار هستند که با اعتماد به ایده هاي

 
نوآورانه وجهی را به استارتاپ ها هدیه می دهند و به شکل گیري آن ها کمک می کنند. 

 
پارك علم و فناوري حامی شرکت هاي مستقر در پارك است 

رییس پارك علم و فناوري خوزستان در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهارکرد: پارك علم و فناوري زیر مجموعه وزارت علوم،تحقیقات و
فناوري است و کار پارك به عنوان بخش دولتی خدمات رسانی به شرکت هاي فناور خصوصی می باشد. پارك علم و فناوري حامی

 
شرکت هاي فناور مستقر در پارك هر استان است و دامنه کاري پارك به تمام صنایع و دستگاه هاي اجرایی آن استان برمی گردد. 

ایرج کاظمی نژاد با بیان این که پارك علم و فناوري یک مرکز فراوزارتی است گفت: پارك به همه وزارتخانه ها می تواند خدمات
رسانی کند و فناوري مورد نیاز تمام وزارت خانه ها توسط شرکت هاي فناور پارك برآورده می شود و این جز وظیفه ذاتی پارك علم و

 
فناوري است. 

وي با اشاره به مراحل پذیرش شرکت ها در پارك علم و فناوري بیان کرد: در ابتدا شرکت ها باید طرح مورد نظر را ارایه دهند و پس
ازبررسی و پذیرش ازطرف تیم فنی ،قرارداد یکساله با آن ها بسته می شود و امکانات عمومی، اینترنت و فضا با اجاره پایین در محل
مستقر در پارك در اختیار آن ها قرار می گیرد. همچنین استفاده از ظرفیت هاي قانونی و مشوق ها مانند معافیت هاي مالیاتی و اخذ

 
ضمانت نامه براي انعقاد قرارداد با شرکت هاي دیگر نیز براي آن ها وجود دارد . 

وي ادامه داد: هدف پارك توسعه شرکت هاي فناور است که به دو دلیل انجام می شود ،یکی رفع نیاز کشور در حوزه فناوري هاي

 
مختلف و دیگري ایجاد اشتغال براي کسب و کارهاي دانش محور است . 

کاظمی نژاد با بیان این که تیم هاي استارتاپ کار را با یک ایده شروع می کنند گفت: اگر استارتاپ ها در کنار شتاب دهنده ها قرار
بگیرند و حمایت و سرمایه گذاري شوند می توانند رشد کنند و به بلوغ برسند و با عضویت در مجموعه پارك علم و فناوري،محصول

 
خود را به فروش برسانند و باعث رونق کسب و کار شوند. 

وي افزود: با این تفاوت که شرکت هاي دانش بنیان از یک هسته فناور تشکیل شده اند ، شرکت هاي دانش بنیان یک مسیر



استارتاپی راطی کرده و به یک شرکت در حال توسعه و رشدتبدیل می شوند و بعد از رسیدن به بلوغ به مرحله تولید محصول می
رسد. در این مرحله با درخواست از معاونت پارك علم و فناوري محصول تولید شده به دانش بنیان تبدیل و بعداز ارزیابی مثبت پارك

 
تبدیل به شرکت دانش بنیان می شود. 

رییس پارك علم و فناوري با اشاره به خانه استارتاپ در پارك علم و فناوري خوزستان بیان کرد : در این مکان افراد با داشتن ایده و
فکر نو می توانند از این محیط اشتراکی جهت همفکري و تشریک مساعی استفاده کنند.همچنین مکانی براي تشکیل هسته هاي
فناور است که با ارایه ایده خود به پارك و بعداز آن با بررسی داوران در کمیته استقرار، اگر مورد پذیرش قرار بگیرند، 6 ماه به آن ها
فرصت داده می شود تا ایده خود را به محصول تبدیل کند. لذا پس از ارزیابی کمیته استقرار در صورت تایید، قرارداد آن ها به مدت 2
و نیم سال تمدید می شود. همچنین در مرحله رشد نیز با حمایت پارك می توانند محصول تولیدي خود را براي تجاري سازي آماده

 
کنند. 

کاظمی نژاد با بیان این که استارتاپ ها در پارك علم و فناوري خوزستان بیشتر در حوزه IT و ساخت اپلیکیشن است گفت: ما تیم
هاي موفقی درحوزه ساخت اپلیکیشن هاي مختلف داریم و گردشگري از مواردي است که توسط تیم هاي استارتاپی پارك علم و
فناوري دنبال می شود.همچنین حمایت پارك از استارتاپ ها محدود به حوزه خاصی نیست و کسانی که تمایل به کار کردن در حوزه

 
گردشگري را دارند می توانند از فضاي اشتراکی در پارك استفاده کنند و مانعی وجود ندارد. 

وي با اشاره به این که صندوق پژوهش و توسعه فناوري در استان خوزستان اخیرا"راه اندازي شده بیان کرد: کارصندوق قرار دادن
سرمایه گذار در کنار استارتاپ ها است و از این طریق طرح استارتاپی در صندوق هیات مدیره مطرح می شود و در صورت تایید

 
صندوق ، بودجه اي براي حمایت از استارتاپ مشخص می شود و یا به صورت پرداخت تسهیلات این کار انجام می شود . 

رییس پارك علم و فناوري در ادامه با اشاره به اینکه تعداد کل شرکت هاي عضو پارك علم و فناوري و مراکز رشد تابعه در استان
221 مورد است گفت: این شرکت ها شامل شرکت هاي عضو پارك علم و فناوري خوزستان بدون مراکز رشد با 118 مورد و تعداد

 
واحدهاي فناور عضو مراکز رشد تابعه پارك علم و فناوري خوزستان 103 مورد است. 

کاظمی نژاد همچنین با اشاره به تعداد شرکت هاي دانش بنیان در خوزستان افزود: شرکت هاي دانش بنیان استان 83 مورد اعلام

 
کرد که ازاین تعداد 38 مورد عضو پارك علم و فناوري خوزستان هستند . 

وي افزود : تعدا کل قراردادهاي پژوهشی پارك علم وفناوري خوزستان از ابتداي امسال تا کنون سه قرارداد با ارزش 42 میلیارد ریال

 
است و جمع قراردادهاي پژوهشی پارك در سال گذشته پنج قرارداد به مبلغ 139 میلیارد ریال بوده است. 

 
توسعه برنامه "کاربردي گردشیار" خوزستان 

اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان، اخیرا" از آمادگی این اداره کل براي تنظیم تفاهم نامه با مجري طرح

 
برنامه کاربردي"گردشگریار خوزستان" به منظور توسعه این نرم افزار خبر داد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان با تأکید بر اهمیت این برنامه گردشگري و مفید بودن آن گفت: این
برنامه کاربردي در راستاي توسعه گردشگري و معرفی ظرفیت ها مفید است و در توسعه و ترویج صنایع دستی و حتی بازاریابی در
این حوزه و حوزه گردشگري یاري رسان خواهد بود. این برنامه، حتی در تقویت حفاظت از آثار تاریخی و محوطه ها نیز ممکن است



 
مفید باشد و باعث معرفی آن ها شود. 

وي بیان کرد: اگر در محل تفرج گاه ها و آثار تاریخی نصب تابلو انجام و درخصوص آثار اطلاع رسانی شود، گردشگر می تواند اطلاعات

 
را در محل وارد برنامه کند و به صورت جامع درخصوص اثر بهره برداري اطلاعاتی کند. 

موسوي با بیان این که ما امادگی داریم تا در راه توسعه این نرم افزار گام برداریم افزود: لازمه این موضوع این است که تفاهم نامه اي
میان ما و بخش خصوصی مجري طرح تنظیم و تعهدات در آن مشخص شود و مجري طرح نیز موافقت اصوولی آن را از معاونت برنامه

 
ریزي و تأمین منابع اداره کل دریافت کند تا ما بتوانیم در بعُد اعطاي تسهیلات براي این موضوع نیز کمک کنیم. 

وي با اشاره به این که اتفاق کرونا باعث شد متوجه شویم تا چه اندازه از فعالیت هایی که می توان در دنیاي مجازي انجام داد غافل
هستیم اضافه کرد: کرونا این نکته را به ما گوشزد کرد که می توان در فضاي مجازي کارهاي بسیار خوب و مفیدي انجام داد و حتی

 
باعث کاهش هزینه ها شد. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- استارتاپ 
- خوزستان



شهرستان آذرشهر، قطب پرورش ماهیان زینتی در استان آذربایجان شرقی

منبع: ایاناشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/08/25

مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان شیلات کشور از طرحهاي شیلات در شهرستان آذرشهر از جمله واحدهاي پرورش

 
ماهیان زینتی شهرستان آذرشهر در شهر تیمورلو و روستاي فیروز سالار بازدید نمود. 

 
 

به گزارش خبرنگار ایانا در آذربایجان شرقی، حجت الاسلام یوسف پرویزپور در این بازدید که حجت الاسلام والمسلمین رشتبري امام
جمعه آذرشهر ، حجت الاسلام والمسلمین مجید نجفی مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهادکشاورزي استان آذربایجان
شرقی و قاسم جعفروند مدیر امور شیلات وآبزیان سازمان جهاد کشاورزي استان و محمد پرتوي مدیر جهاد کشاورزي شهرستان
آذرشهر نیز حضور داشتند با بیان اینکه هرکسی در هر مسئولیتی چه مدیر جزء و چه مدیرکل باید در مسیر پیشرفت جامعه اسلامی
گام بردارد افزود: امروز نیازمند مدیریت و نگرش جهادي در همه بخش ها هستیم و پیشرفت جامعه تنها به صورت موظفی کار کردن

 
مهیا نمی شود بلکه تلاش مضاعف و جهادي را می طلبد. 

وي با بیان اینکه هدف دشمنان ایجاد یاس و نا امیدي مردم از انقلاب اسلامی است و این خود مسئولیت مدیران را مهم تر می کند
گفت: حفاظت و حراست از انقلاب به عنوان دستاورد خون هزاران شهید از وظایف همه است و باید در این مسیر با درست کارکردن،

 
تکریم ارباب رجوع، تسریع در انجام کارها و غفلت نکردن مادي ومعنوي از کارکنان گام برداریم. 

 
وي بیان کرد: آذربایجان شرقی استانی مهم در فعالیت هاي شیلاتی است و در این بخش کارهاي بسیاري را می توان انجام داد. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان آذرشهر در طی این بازدید به ارائه گزارشی مبنی براین که 40-30 درصد تولید کل ماهیان زینتی

 
استان در شهرستان آذرشهر می باشد گفت: شهرستان آذرشهر اولین قطب تولیدکننده ماهیان زینتی استان می باشد . 



 
 

محمد پرتوي با بیان اینکه تولید کنندگان ماهیان زینتی شهرستان آذرشهر داراي بزرگترین مزارع و استخرهاي باز و سرپوشیده در
سطح استان هستند ادامه داد: ماهیان زینتی تولیدي به کشورهاي همسایه صادر می شود و باعث رونق اقتصادي و ارزاوري وایجاد

 
اشتغال پایدار به کشور می گردد. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان آذرشهر در ادامه افزود: در صورت توجه بیشتر و ایجاد نمایشگاههاي دائمی ماهیان زینتی، باعث رونق

 
گردشگري و اقتصادي در شهرستان خواهد شد. 

گفتنی است طی این بازدید، مشکلات واحدها بررسی شده و مقرر گردید ضمن رسیدگی و حل سریع مشکلات این صنعت، حمایت
هاي لازم از سوي مسئولین مربوطه انجام یافته و زمینه توسعه کمی و کیفی آن فراهم گردد.



معیشت مردم را تصمیمات ما می سازد نه ساکنان کاخ سفید

منبع: سلامتشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد، گفت:
این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص
می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا

 
عزا بگیرد. 

به گزارش گروه سیاسی  خبرگزاري  سلامت به نقل از خانه ملت، دکتر محمد باقر قالیباف در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان
ماه)  مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از دستور خود با قرائت آیه اي از سوره احزاب با مضمون «مِنَ المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ صَدَقُوا مَا
لوُا تبَْدِیلاً» گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضَى نحَْبَهُ وَمِنْهُمْ مَنْ ینَْتَظِرُ وَمَا بدََّ عَاهَدُوا االلهَّ
اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان
کرده بود، این روزها بدون  روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد.آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و
نظامی خود ، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،  فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و
تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي

 
ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا  نداي  «انا ربکم
الاعلی»  سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را ، مقصرِ اصلیِ
تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر

 
کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم . 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست  شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن،  بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك،  سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي،  اختصاصِ ارز ترجیحی،  سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو،  بی تفاوتی نسبت به گرانی  ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب



 
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که  لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا ، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
ست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما &– بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج
کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی  را بر مردم ایران  وارد آوردند وهنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي
فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس
تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست
فشارها را بیشتر کند و آنچیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما &–
بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي  تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش
نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام

 
کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما &– بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در
اقتصاد ایران را دادکه منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه  مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند،
یادآور شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك
و اغواکننده اجازه ي رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که

 
می خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

 
براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست 



قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

 
بایدن باید خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم  دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون
پیش شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور
که رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه

 
5+1 با ایران تعامل کند. 

 
مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي،  هر فشار موثري  را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل  هستند نه حرف

 
و  متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

 
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/08/25

رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و پیروزي افراد
در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند.

قالیباف: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به

 
جورجیا و آریزونا 

اقتصاد نیوز : رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به
شکست و پیروزي افراد در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن
فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران

 
تبدیل می کند. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از ایسنا، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به
انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ
ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی

 
جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 



رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. مشخص
است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز، سیاست
هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست
ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که

 
فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد
که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و



اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف ، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



قالیباف: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران

تبدیل می کند

منبع: بیتوتهشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/08/25

رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با
بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و پیروزي افراد در کاخ
سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند

 
علیه مردم ایران تبدیل می کند. 

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز
مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت:

انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و

 
اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 



وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز،
سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما
نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور

 
داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد
که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 



رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف ، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



قالیباف: از شکست ترامپ خوشحالیم

منبع: پاناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/08/25

آمریکا روند افولش را سرعت بخشید/ لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد/ براي ما فقط اقدامات عملی
دولت بایدن شرط است

تهران (پانا) - رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت
مردم را نمی توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در
کاخ سفید گره زد، تاکید کرد این تصمیماتِ ماست که
مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ
ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می

 
کند. 

به گزارش روابط عمومی مجلس، محمدباقر قالیباف در نشست علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از دستور خود گفت:
انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و
اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد.
آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست، فاصله ي
بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش

 
گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم
الاعلی» سر دهد، براساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ
تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ

 
صادرکننده ي فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه
ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رهاکردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط



ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست گذاشتن و
ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

 
کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا و اوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت
اوباماست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده، براي وضعِ تحریم هاي فلج
کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي
فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد ترس تحریمی
تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را
بیشتر کند و آنچیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش
شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان

 
کري پس از این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در
اقتصاد ایران را داد که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست



براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5

 
با ایران تعامل کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و

 
متناسب با آن پاسخ مقتضی براساس منافع ملی خواهند داد. 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

 
و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد. 

قالیباف رئیس مجلس کاخ سفید بایدن ترامپ اقتصاد ایران مجلس یازدهم



قالیباف: دولت آمریکا باید خسارت مردم ایران را جبران کند

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس گفت: هر چند که از شکست ترامپ خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی توان و
نباید به پیروي از شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

دکتر محمد باقر قالیباف در نشست علنی امروز (یکشنبه،
25 آبان ماه) مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از
دستور خود با قرائت آیه اي از سوره احزاب با مضمون «مِنَ
َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضَى المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا االلهَّ
لوُا تبَْدِیلاً» گفت: انتخابات نحَْبَهُ وَمِنْهُمْ مَنْ ینَْتَظِرُ وَمَا بدََّ
اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز
بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی،
سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان
کرده بود، این روز ها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی
جهان به نمایش گذاشته شد. آمریکاي واقعی که در کنار

قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست، فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي
نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن

 
هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم
الاعلی» سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را ، مقصرِ اصلیِ
تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر

 
کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم . 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه
ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط
ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست گذاشتن و
ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 



وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا ، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
ست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده
اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند وهنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده
شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم
ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند
و آنچیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي
اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از

 
این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در
اقتصاد ایران را دادکه منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه ي رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که
براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ
نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن

 
خوشبین نیستیم. 



بایدن باید خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد:
جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا
معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات
چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398

 
سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشور هاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران
راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي،
هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و

 
فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است وي یادآور
شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره آمیز شیوع
کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن آزمایش کرونا
براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی هدفمند شهرهایی
که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق سایر کشورها و نظر
کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت، مجاهدانه طی
زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در

کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



بانک سپه با ظرفیت هاي قوي تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادي خواهد

بود

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/08/25

چقازردي در مجمع عمومی سالانه بانک سپه ضمن بیان موفقیتهاي بزرگ این بانک در سال گذشته از ماموریت ها و سیاست
هاي کلان این بانک براي حضوري اثرگذار تر در عرصه کلان اقتصادي و حمایت از بنگاههاي مولد و اشتغالزا خبر داد و گفت:

سال گذشته سال ماموریت هاي بزرگ براي بانک سپه بود.

 
 محمد کاظم چقازردي 

 
 

چقازردي در مجمع عمومی سالانه بانک سپه ضمن بیان موفقیتهاي بزرگ این بانک در سال گذشته از ماموریت ها و سیاست هاي
کلان این بانک براي حضوري اثرگذار تر در عرصه کلان اقتصادي و حمایت از بنگاههاي مولد و اشتغالزا خبر داد و گفت: سال گذشته

 
سال ماموریت هاي بزرگ براي بانک سپه بود. 

به گزارش اقتصادآنلاین؛ محمدکاظم چقازردي مدیرعامل بانک سپه درمجمع عمومی سالانه این بانک براي تصویب صورت هاي مالی
سال 98 که با حضور دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی و تعابیر و تقدیر خاص وي از تلاشهاي بانک سپه در بخشهاي مختلف
از جمله فرایند ادغام و نقش آفرینی در عرصه کلان اقتصادي آغاز شد، با اشاره به ویژگی هاي صورت هاي مالی این بانک اظهار
داشت: بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختی به بنگاههاي کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع به مصارف بانک درمقایسه با بانک

 
هاي بزرگ کشور جزو برترین بانک ها بود. 

وي افزود: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاههاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود 13درصد است که این

 
امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در راستاي حمایت از تولید و اشتغالزایی است. 



مدیرعامل بانک سپه همچنین از پرداخت مبلغ 42.988 میلیارد ریال تسهیلات به1.618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با

 
حدود 15درصد رشد نسبت به سال 97 یاد کرد. 

سال 1398 سال انجام ماموریتهاي بزرگ براي بانک سپه مدیرعامل بانک سپه با اشاره به دو ماموریت مهم و بزرگ بانک سپه در سال
1398، پروژه ملی ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح و پروژه مهاجرت به سامانه جدید بانکداري متمرکز بانک را از ماموریتهاي

 
بزرگ وکم نظیر در نظام بانکداري کشور برشمرد که درکنار سایر فعالیتهاي بانک با موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد. 

رشد 31 درصدي کل دارایی ها و107 درصدي سرمایه بانک چقازردي در بخش دیگري از سخنان خود به شاخص هاي مالی بانک
سپه در سال 98 اشاره کرد و گفت: کل دارایی هاي بانک سپه با رشدي معادل 31درصد از مبلغ 1.609.372 میلیارد ریال در سال
98 به 2.115.385 ریال در سال 98 افزایش یافته و همچنین سرمایه این بانک در سال مذکور با 107 درصد رشد از 119.532 به
247.667 میلیارد ریال رسیده است.وي همچنین از رشد 27درصدي منابع بانک سپه از 1.400.987میلیارد ریال در سال 97 به

 
2.146.079 در سال 98 خبرداد. 

رشد 23درصدي کل سپرده هاي بانک سپه مدیرعامل بانک سپه افزود: کل سپرده هاي بانک سپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدي
معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ 1.353.187 میلیارد ریال افزایش یافته است و نرخ تجهیز منابع بانک در سال 98

 
معادل 12.38درصد است. 

چقازردي تأکیدکرد: سپرده ها با تأکید بررعایت دقیق نرخ هاي سود ابلاغی و کاهش قیمت تمام شده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها

 
و ثبات و پایداري آنها جذب شده است . 

وي با اشاره به افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت بانک سپه در سال 1398، از رشد29 درصدي تسهیلات پرداختی یاد کرد و

 
اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایی بانک با رشد 29درصد به 1.220.481 میلیارد ریال در پایان اسفند 1398 افزایش یافته است. 

چقازردي گفت: در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و کمک به افزایش اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اي، نقدینگی ناشی از فروش

 
اموال واملاك مازاد، دارایی ها و سهام شرکت هاي تابعه نیز در راستاي رشد تسهیلات دهی به کارگیري شده است. 

اختصاص 63درصدي تسهیلات پرداختی به بخشهاي مولد اقتصادي وي در بحث حجم تسهیلات پرداختی به تفکیک بخشهاي
اقتصادي از رشد 51 درصدي تسهیلات در بخش صنعت و معدن، 24درصدي در بخش خدمات و بازرگانی، رشد 18درصدي در بخش
کشاورزي و رشد 7درصدي در بخش مسکن و ساختمان یاد کرد و گفت: از مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 1398 بیش از 63

 
درصد آن به بخشهاي مولد اقتصادي تخصیص یافته است. 

چقازردي خاطرنشان کرد: سهم بانک سپه از کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط حدود

 
13درصد است که از تلاش بانک سپه براي حمایت از تولید و اشتغالزایی حکایت دارد. 

حضور فعال بانک سپه در بازار بین بانکی مدیرعامل بانک سپه تصریح کرد: بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه منابع و مصارف و با

 
توجه به نقش حیاتی بازار بین بانکی در تأمین نقدینگی بانک ها، همواره در موقعیت سپرده گذاري قرار داشته است. 

رشد 33 درصدي فعالیت هاي ارزي رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: حجم فعالیت هاي ارزي بانک سپه در سال 1398 به رغم



قرار گرفتن نام این بانک در فهرست تحریم ها، محدود شدن روابط کارگزاري و کاهش تخصیص ارز توسط بانک مرکزي بالغ بر 4748
میلیون دلار بوده و درآمدهاي ارزي ناشی از فعالیت هاي ارزي بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 درصد رشد نشان

 
می دهد. 

رشد 77 درصدي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج رئیس هیأت مدیره بانک سپه گفت: این بانک به منظور کاهش آسیب هاي
اجتماعی و تسهیل در امر ازدواج جوانان سال گذشته 22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان

 
در سراسر کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت مشابه سال قبل 77 درصد رشد نشان می دهد. 

وي افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 4.473میلیارد ریال اعطا

 
کرده است. 

چقازردي اضافه کرد: بانک سپه علاوه بر پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایی به کمیته امداد، بهزیستی، اشتغال
ایثارگران و اشتغال فراگیر و مشاغل خانگی، تسهیلات مسکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا،
تسهیلات حوادث قهري، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، خرید تضمینی گندم و محصولات کشاورزي و نهاده هاي دامی، تسهیلات
بهسازي و نوسازي مسکن روستایی و بهسازي و نوسازي نانوایی ها و پروژه گازرسانی سیستان و بلوچستان نیز نقش مؤثري داشته

 
است. 

تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري بانک سپه چقازردي با اعلام خبر تک رقمی شدن نسبت مطالبات غیرجاري به تسهیلات
اعطایی بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجاري به کل تسهیلات اعطایی بانک سپه با 8.8 واحد درصد کاهش از 15.6درصد در
پایان اسفندماه 1391 به 6.8 درصد در پایان اسفندماه 1398 کاهش یافته است. وي اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت به سال

 
قبل از آن با کاهش 2.4واحد درصدي مواجه بوده است. 

رشد 83 درصدي فروش اموال و املاك مازاد و تملیکی مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف ابلاغی از سوي نهادهاي نظارتی
مبنی بر آزادسازي منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك مازاد و تملیکی خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به

 
ارزش 3187 میلیارد ریال به فروش رسیده که نسبت به سال 1397 از لحاظ مبلغ 83درصد رشد داشته است. 

نقش آفرینی در اجراي پروژه هاي کلان مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک براي کمک به تحقق اهداف و سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی و همسویی و همگامی با راهبردهاي اقتصادي دولت گام هاي مؤثري در تأمین مالی پروژه هاي کلان اقتصادي، ملی و
زیربنایی کشور برداشته است. تمرکز طرحهاي بانک سپه در حوزه هاي نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگري و محصولات

 
استراتژیک است. 

وي از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در حال انجام است بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صباي
کنگان، هیرسا پلیمر سهند، نفت و گاز صباي اروند، تولید برق ماهتاب کاسپین، سیمان تیس چابهار، شرکت خوشه دشت، سرمایه
گذاري گروه هتلهاي ملل و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروك آذر، پتروشیمی لردگان، حفاري دانا کیش، مولد

 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 

وي درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند خلیج فارس (سهم بانک سپه 800 میلیون دلار ) را 94درصد، در پروژه مهندسی و
توسعه سروك آذر (سهم بانک800 میلیون دلار) 93 درصد، پروژه حفاري دانا کیش (سهم بانک 500 میلیون دلار) 95درصد، پروژه



نفت و گاز صباي اروند (سهم بانک 2هزار میلیون دلار) 70درصد، پروژه شرکت کشت و صنعت پیوند بیستون پارس (سهم بانک یک
هزار و 500 میلیارد ریال) 100درصد و پروژه طرحهاي آبرسانی وزارت نیرو (سهم بانک 7هزار و 528میلیارد ریال) 100درصد عنوان

 
کرد. 

میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه چقازردي همچنین به تشریح میزان واگذاري سهام شرکتهاي تابعه بانک سپه پرداخت
و در این خصوص به فروش تدریجی بیش از 55 میلیون سهم شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید (معادل 1.149میلیارد ریال)،
فروش تدریجی 21.31 درصد سهام شرکت توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه اولیه (معادل 15هزار میلیارد ریال) و فروش

 
کامل سهام بانک در شرکت عمران و مسکن سازان استان آذربایجان غربی اشاره کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص واگذاري سهام شرکت سرمایه گذاري امید و اقدامات بانک

 
درپروژه امید شهر (سپه شهر) پرداخت. 

اهم اقدامات بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات مدیرعامل بانک سپه همچنین از استقرار سامانه بانکداري متمرکز، اجراي پروژه هاي
حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات و شتاب7، راه اندازي و استقرار مرکز عملیات امنیت، استقرار سیستم مدیریت امنیت
اطلاعات، راه اندازي بستر اصلی و پشتیبان بین مراکز داده بانکهاي ادغامی، طراحی مرکز داده بحران، راه اندازي و استقرار سامانه
یکپارچه مانیتورینگ خدمات فناوري اطلاعات و تجهیز محیط بهره برداري شعب به سخت افزار مورد نیاز طرح بانکداري متمرکز را از

 
جمله اقدامات مهم بانک سپه در حوزه فناوري اطلاعات یاد کرد. 

اهم اقدامات بانک سپه در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی وي از اهم اقدامات بانک در راستاي پیاده سازي حاکمیت شرکتی از
اصلاح ساختار سازمانی بانک ، تفکیک رئیس هیأت مدیره از مدیرعامل و اقدامات ثبتی براي استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و

 
برگزاري کمیته هاي هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره از هیأت عامل یاد کرد. 

 
چقازردي همچنین به اهم اقدامات بانک در راستاي اجراي تقویت نظام کنترل داخلی و نیز در راستاي مدیریت ریسک اشاره کرد. 

احداث 8مدرسه، تجهیز 11خانهبهداشتدرراستایایفاي مسولیت اجتماعی رئیس هیات مدیره از مشارکت بانک سپه در احداث 8
مدرسه در استان هاي زنجان، آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، ایلام، کهگیلویه و بویراحمد، کردستان، هرمزگان، سیستان و
بلوچستان، لرستان و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازي زندانیان و مشارکت در تجهیز 11خانه بهداشت را از دیگر

 
اقدامات بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی این بانک است. 

وي همچنین از دیگر اقدامات بانک در این حوزه به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت سهولت تردد جانبازان و معلولان در سطح شعب،
مدیریت مصرف انرژي در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه هاي خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله تجهیز 11 شعبه
بانک به سامانه خدمات بانکی نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز 21 استان به سامانه¬هاي خدمات دهی به افراد ناتوان
جسمی، انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیري صوتی و بریل وبگاه بانک
با صفحه خوانهاي متداول نابینایان، توسعه خدمات بانکداري الکترونیک در راستاي بانکداري سبز، ایجاد زیرساختهاي لازم براي فراهم

 
شدن امکان واریز کمکهاي خیرخواهانه از طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد. 

4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1399 وي از 4مأموریت بانک سپه در سال 1399 یاد کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح
ملی ادغام، حمایت از جهش تولید، تحول فناوري اطلاعات و اولویت بخشی به اعطاي تسهیلات به خانواده بزرگ نیروهاي مسلح



 
ازمأموریتهاي بانک سپه در سالجاري هستند. 

پروژه هاي راهبردي بانک سپه چقازردي مجموعه پروژه هاي فاز یکپارچگی نهایی در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار
بانک سپه، پروژه تدوین برنامه استراتژیک بانک سپه براي افق 1404، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه و پروژه اجراي نقشه

 
راه استقرار بانکداري دیجیتال به عنوان پروژه هاي راهبردي بانک سپه نام برد. 

انتخاب اول مشتریان باشیم مدیرعامل بانک سپه با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار «انتخاب اول مشتریان باشیم» ارزشهاي
بنیادي این بانک را نقش آفرینی در اقتصاد ملی و بین المللی، همسویی با سیاستهاي کلان دولت، پایبندي به اخلاق حرفه اي و

 
مشتري مداري، نوآوري و رقابت پذیري و ایفاي مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 

وي در تشریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات بانک سپه در راستاي سیاستهاي ابلاغی وزارت امور اقتصادي در حوزه افزایش سرمایه از
رشد 107درصدي سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، در حوزه حمایت از بخشهاي مولد اقتصادي به سهم 63درصدي

 
بخشهاي مولد اقتصادي از تسهیلات پرداختی بانک و تأمین طرحهاي زیرساختی و کلان کشور یاد کرد. 

چقازردي همچنین در حوزه مولدسازي دارایی به فروش املاك مازاد و واگذاري سهام بانک در شرکتهاي تابعه،کاهش نسبت مطالبات
غیرجاري به تسهیلات و اجراي پروژه سپه شهر (امیدشهر)، در حوزه ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد 130شعبه ناکارا و جابجایی
13شعبه و انحلال 25باجه، در حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی و
ایجاد کمیته هاي هیأت مدیره و درحوزه استقرار بانکداري دیجیتال به تدوین نقشه راه استقرار بانکداري دیجیتال و تمهید بسترهاي

 
لازم براي استقرار سامانه بانکداري متمرکز یاد کرد. 

پربیننده ترین افزایش نرخ سپرده هاي بانکی صحت ندارد اسکناس جدید 10هزار تومانی +عکس نحوه محاسبه بهترین بیمه بدنه
خودرو +استعلام قیمت آغاز افزایش کارمزد خدمات بانکی از آذرماه/ کارمزد انتقال وجه بین بانکی ساتنا 2صدم درصد مبلغ تراکنش

است کاهش قیمت ارز بعد از انتخابات آمریکا



ضرورت توسعه فعالیت هاي اشتغال محور در شهرستان گرمی

منبع: ایسناشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی گفت: جهاددانشگاهی به عنوان نهاد علمی و پژوهشی می تواند نیازهاي
استان را با توجه به مزیت هاي منطقه احصاء و رفع کند.

ولی اسماعیلی رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي
اسلامی 25 آبان در دیدار با رئیس جهاددانشگاهی استان
اردبیل اظهار کرد: با توجه به پتانسیل هاي موجود در
شهرستان گرمی توسعه فعالیت هاي مختلف
جهاددانشگاهی از جمله برنامه هاي اشتغال زا در شهرستان

 
گرمی(مغان) لازم است. 

وي بر ضرورت استفاده مطلوب از ظرفیت طرح ملی
«توسعه مشاغل خانگی» در منطقه تاکید و اظهار کرد:
جهاددانشگاهی با اجراي این طرح می تواند کسب و
کارهاي خانگی را مطابق با فناوري و نیازهاي روز دنیا پیش

 
ببرد و نواقص و کاستی فعالیت هاي سنتی را با توانمندسازي و برنامه مدون جبران کند. 

نماینده مردم شهرستان گرمی مغان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه براي جلوگیري از خام فروشی و دور ریز کردن محصولات
کشاورزي، حمایت هاي لازم از سوي دولت و مجلس شوراي اسلامی لحاظ می شود، تصریح کرد: پتانسیل هاي حوزه کشاورزي به
ویژه در حوزه تولید غلات، حبوبات، میوه و گیاهان دارویی، ضرورت ایجاد صنایع تبدیلی در منطقه را دوچندان کرده است که انتظار

 
می رود فعالیت هاي جهاددانشگاهی در این زمینه ها موثر واقع شود. 

اسماعیلی با بیان اینکه فعالیت هاي حوزه سلامت جهاددانشگاهی استان اردبیل ارزشمند و قابل تحسین است، یادآور شد: با توجه به
اینکه میزان ازدواج فامیلی در برخی روستاهاي شهرستان گرمی بالاست، از جهاددانشگاهی انتظار داریم مطالعات و آزمایش هاي

 
مرتبط براي پیشگیري از مسائل و مشکلات ژنتیکی را در منطقه انجام دهد. 

وي با بیان اینکه در قالب کمیسیون اجتماعی مجلس، آماده همکاري هاي سازنده و حمایت هاي ملی از جهاددانشگاهی در فعالیت
هاي مرتبط با مشاغل خانگی و تحقیقات حوزه سلامت هستیم، افزود: با توجه به فعالیت و سبقه جهاددانشگاهی در حوزه سلامت لازم

 
است در زمینه ژنتیک در شهرستان گرمی با توجه به عدم مهاجرپذیري آن اقدامات مناسبی انجام گیرد. 

به گزارش ایسنا، در این دیدار رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل با اشاره به آمادگی این نهاد براي توسعه فعالیت ها در شهرستان
گرمی مغان اظهار کرد: جهاددانشگاهی استان اردبیل در راستاي تأمین نیازهاي روز جامعه، فرصت و ظرفیت هاي علمی و پژوهشی را

 
شناسایی کرده و در راستاي توسعه گام برمی دارد. 



مهران اوچی اردبیلی افزود: با توجه به اینکه اردبیل یکی از قطب هاي تولید سیب زمینی در کشور است به همین خاطر در تلاش
هستیم با بهره گیري از دانش فنی پژوهشکده توسعه صنایع شیمیایی جهاددانشگاهی، راه اندازي پایلوت نیمه صنعتی تولید نشاسته

 
حفاري را در استان عملیاتی کنیم. 

وي ادامه داد: این واحد نیمه صنعتی علاوه بر ارزش افزوده بالایی که به دنبال خواهد داشت و در فاز اول با ایجاد 44 فرصت شغلی در

 
توسعه اقتصادي استان نیز موثر خواهد بود. 

رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل به برگزاري موفق طرح ملی دانش آموزي نجات آب(داناب)، سرباز ماهر، توانمندسازي اقتصادي
زنان سرپرست خانوار و توسعه مشاغل خانگی در استان توسط این نهاد اشاره و خاطرنشان کرد: در حال حاضر طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی بستر خوبی را براي ایجاد کسب و کار خانگی با توجه به مزیت هاي استان فراهم کرده است که بهره مندي شهرستان
ها از این فرصت می تواند به رونق فعالیت هاي اقتصادي، توانمندسازي، بهبود معیشت خانوارها و توسعه کارآفرینی کمک کرد به

 
همین خاطر باید مسئولان شهرستان ها براي شناسایی پیشران و متقاضی مشاغل خانگی با جهادانشگاهی همکاري کنند. 

اوچی اردبیلی با اشاره به استقرار 16 واحد فناور با 34 طرح فناورانه در مرکز رشد فناوري فرآورده هاي گیاهان دارویی جهاددانشگاهی
استان اردبیل اشاره و تصریح کرد: حمایت هاي لازم از این واحدها براي تبدیل ایده به طرح و تجاري سازي محصولات دانش بنیان

 
انجام می گیرد. 

وي با بیان اینکه لازم است براي توسعه فعالیت هاي تحقیقاتی و پژوهشی این نهاد، زمین مناسبی با مساعدت مسئولان و متولیان امر
به جهاددانشگاهی واگذار شود، تصریح کرد: جهاددانشگاهی با راه اندازي مرکز درمان ناباروري در استان اردبیل دانش درمان نازایی را

 
بومی سازي کرده است و هم اکنون در نظر دارد با احداث و راه اندازي مجتمع سلامت دامنه خدمات پزشکی خود را گسترش دهد. 

 
عضو هیأت علمی جهادانشگاهی استان اردبیل اوچی اردبیلی با اشاره به فعالیت این نهاد در حوزه سلامت، اضافه کرد: 

در راستاي توسعه اجراي طرح هاي پژوهشی علاوه بر تجهیز آزمایشگاه هاي جنین شناسی، تشخیص طبی و سیتوژنتیک، آزمایشگاه

 
هاي سلولی ملکولی و کشاورزي نیز در سال جاري در اردبیل راه اندازي شده است. 

اوچی اردبیلی اظهار کرد: در آزمایشگاه ژنتیک جهاددانشگاهی اردبیل امکان شناسایی، بررسی و مشاوره علمی برخی بیماري هاي

 
ژنتیکی وجود دارد و همچنین این نهاد آمادگی لازم را براي همکاري جهت ارائه خدمات در این حوزه را دارد. 

در پایان این دیدار مقرر شد با بررسی جهاددانشگاهی محورهاي توسعه اي شهرستان گرمی مورد توجه قرار بگیرد و هماهنگی براي

 
اجراي برنامه هاي موثر، صورت پذیرد. 

انتهاي پیام



فشار واردات بر گلوي تولید داخل

منبع: دانشجوشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، واردات
چندین هزار تن روغن خوراکی و حمل آن ها از بنادر به
سمت شهر هاي کشور از جمله خبر هایی است که این روز
ها تقریبا در صدر اخبار صدا و سیما قرار گرفته، گرچه
واضح است که این گونه اطلاع رسانی ها براي راحت کردن
خیال مردم از وجود کالا و شکستن التهاب بازار و کاهش
قیمت هاست و در جاي خود لازم است و کارایی خاصی
خود را دارد، اما واردات شکر، روغن، خوراك دام، طیور و

امثال این ها از واقعیت هاي تلخی حکایت دارد که به شدت گلوي اقتصاد، تولید، اشتغال و امنیت روانی مردم را می فشارد. اول این
که واردات چنین اقلامی نشان می دهد متاسفانه به رغم شعار هایی که داده می شود هنوز که هنوز است ما همچنان براي برخی نیاز
هاي سفره معمولی مردم نیازمند خارج از کشور هستیم و هر از گاهی به خاطر مشکلات تحریمی، قرار گرفتن رانت و انحصار واردات
در اختیار عده اي خاص، تفاوت فاحش نرخ ارز، تخصیص دیرهنگام ارز یا ترخیص دیرهنگام از گمرکات و اوج گرفتن دلالی ها و
خلاصه نبود برنامه ریزي آینده نگر و درازمدت، تامین برخی نیاز هاي اساسی مردم با مشکلات جدي مواجه می شود و البته که گرانی

 
هاي ناشی از این ماجرا ها نیز مزید بر علت و سبب کوچک تر شدن سفره بسیاري از مردم می شود. 

دوم این که نیاز به واردات چنین کالا ها و اقلامی مانند خوراك دام و طیور و امثال آن نشانگر این واقعیت تاسف بار نیز هست که
برخی مسئولان اجرایی کشور و حتی برخی نمایندگان که بر کرسی نمایندگی مجلس شوراي اسلامی تکیه زده اند گویا به ضرورت
«خودکفایی» در برخی محصولات و کالا ها و ارتباط آن با «اقتصاد مقاومتی» و زندگی و معیشت و سفره مردم اعتقادي ندارند البته
این مسئله تنها به دولت فعلی و نمایندگان جدید مربوط نمی شود بلکه معضلی دیرپاست و ریشه در نگاه مسئولان پیش از انقلاب و

 
حتی برخی مسئولان از ابتداي انقلاب تاکنون دارد. 

حال تصور کنید اگر در محصولاتی مانند گندم که قوت غالب اکثر قریب به اتفاق مردم کشور ماست همین اقداماتی که به خودکفایی

 
هرچند ناقص این محصول حیاتی منجر شده انجام نمی شد، امروز شاهد چه وضعیتی بودیم؟! 

این همه در حالی است که هر وقت توان تولید داخل و سرمایه عظیم و توانمند کشورمان را جدي گرفتیم و به جوانان پر انگیزه میدان
دادیم حتی در طراحی و ساخت و تولید به پیچیده ترین فناوري ها در عرصه هاي گوناگون دست یافتیم. کلونینگ تولید، انجماد و
تکثیر سلول هاي بنیادي، پیشرفت هاي گسترده در زمینه بیوتکنولوژي، طراحی و ساخت اسکله هاي عظیم نفتی، سدسازي، پیشرفت
هاي محیرالعقول در صنایع دفاعی از ساخت قایق هاي تندرو گرفته تا انواع شناور هاي پیشرفته سطحی و زیرسطحی و ساخت تانک
هاي پیشرفته و جنگنده هاي تیزپر تا ساخت انواع موشک هاي بالستیک «نقطه زن» و... و انجام پیچیده ترین عمل هاي جراحی که
برداشتن نیمکره راست مغز نوزاد چند ماهه در شیراز که حدود دو سال پیش انجام و این روز ها خبر موفقیت این جراحی منتشر شد



(عملی که پیش از این تنها در دو کشور جهان انجام شده) و ده ها و صد ها پیشرفت علمی در زمینه نانوتکنولوژي و حتی ساخت
کیت هاي آزمایش کرونا و تلاش گسترده براي ساخت واکسن بیماري کووید 19 و ... تنها بخشی از موفقیت هاي دانشمندان این آب

 
و خاك است. 

حال سوال جدي این است که با وجود این همه توانمندي و پیشرفت در چنین عرصه هاي پیچیده اي چگونه می شود که هنوز کشور
ما باید براي تامین کالا هایی مانند شکر، روغن، ذرت، سویا، علوفه، خوراك دام و... نیازمند واردات باشد و رسیدن کشتی حامل چند

 
هزار تن روغن از روسیه به بنادر کشور و حمل به آن شهر ها و کارخانه ها، خبر رسمی صدا و سیما شود؟! 

مشخص است که این نیاز از یک سو محصول تحریم و نبود برنامه ریزي مناسب و از دیگر سو میوه تلخ اعتقاد نداشتن به ضرورت
خودکفایی برخی محصولات و توجه جدي نداشتن به اقتصاد مقاومتی است؛ بنابراین آیا هنوز وقت آن نرسیده که چند مسئول شجاع،
انقلابی، دلسوز، کارآمد و آینده نگر به کمک نمایندگان مجلس و دیگر افراد ذي صلاح با استفاده از ظرفیت هاي فراوان کشور خصوصا
در زمینه کشاورزي و هزاران هکتار زمین قابل کشت با مصرف بهینه همین آب کم موجود که بنابر اظهار کارشناسان ظرفیت تولید
غذا براي 150 میلیون نفر را دارد، طرح «آمایش سرزمین» را به سامان برسانند و «الگوي کشت» مناسب را براي مناطق مختلف
کشور نهایی و نیاز هاي اساسی و جدي مردم را دقیقا شناسایی و کاري اساسی کنند تا اول این که حداقل از این پس براي تامین نیاز

 
هاي اساسی و سفره مردم نیازمند واردات نباشیم و دست نیاز پیش بیگانگان دراز نکنیم. 

دوم، سرمایه ها و ارز کشور صرف خرید کالا هایی که توان تولید آن ها را داریم نشود. سوم، قیمت خوراکی ها و کالا هاي اساسی،
گوشت، لبنیات و... هر روز گران تر نشود و ثبات قیمت ها و امنیت روانی جامعه برهم نخورد و چهارم این که زمینه کار و اشتغال، باور

 
به این که ما می توانیم و امید هرچه بیشتر به آینده در مردم افزایش یابد. 

منبع: خراسان



موفقیت کارآفرین گلستانی در تولید نسل جدید عایق هاي رطوبتی/ وقتی

فعال سازي یک کارگاه راکد زمینه اشتغال 15 نفر می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/08/25

 به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، محمدصاحب باقري
کارآفرین گلستانی است که با هدف بومی سازي و کمک به صنعت ساختمان توانست با اجراي یک طرح دانش بنیان؛ نسل جدید
عایق هاي رطوبتی با برند «مکسان» را تولید کند، محصولی که با داشتن ژل ایزولاسیون الیاف دار جایگزین خوبی براي ایزوگام است،
با توجه به پایه آب بودن این ژل و داشتن قدرت چسبندگی بالا به سطح زیرکار اجازه نفوذ رطوبت به داخل ساختمان را نمی دهد،
اصلا سمی نیست، آتش نمی گیرد، مشکلات تنفسی ایجاد نمی کند، مشکلات زیست محیطی ندارد و قبل از اینکه تحریم ها علیه
ایران شکل بگیرد ماده اولیه این محصول از کشورهاي مالزي، سنگاپور و ترکیه وارد ایران می شد و همزمان با افزایش ارز، این اجناس
دیگر وارد کشور نشدند و حالا این موفقیت نصیب یک کارآفرین گلستانی و تیم تخصصی اش شده تا در ساخت این محصول در سال
جهش تولید گام مهمی بردارند و به عنوان تنها شرکتی در ایران باشند که ژل ایزولاسیون را تولید می کند و گواهینامه مرکز
تحقیقات راه، مسکن و ساختمان دارد، علاوه بر این موفقیت با حمایت شرکت شهرك هاي صنعتی استان گلستان، یک واحد راکد را

 
فعال و براي 15 نفر اشتغالزایی کردند. 

 
 

 
تولید محصولات جدید در صنعت ساختمان/ احیاي واحد راکد تولیدي در سال جهش تولید 



این کارآفرین گلستانی در گفت وگو با خبرنگار فارس عزم شرکت شهرك هاي صنعتی استان را در حمایت از احیاي واحدهاي تولیدي
راکد قابل تحسین خواند و گفت: محمدصاحب باقري مدیرعامل شرکت «کاسپین شیمی تجارت» رادکان هستم، شرکت ما در سال
1398 ثبت شد، براي اینکه علاقه مند بودیم در زمینه شیمی ساختمان کار کنیم با ارتباطات با دوستانی که در خارج از کشور در این
زمینه فعالیت می کردند تصمیم گرفتیم یک شرکت شیمیایی در ایران ثبت کنیم و محصولات جدیدي که در صنعت ساختمان

 
استفاده می شود را در اینجا تولید کنیم. 

 
 

 
  

باقري افزود: پس از اینکه با دوستان مان هماهنگی و مشورت کردیم تصمیم بر این شد این کار را در استان گلستان انجام دهیم، به
همین دلیل در گام بعدي با شرکت شهرك هاي صنعتی استان گلستان وارد مذاکره شدیم آنها شهرك صنعتی کردکوي را پیشنهاد

 
دادند تا در زون شیمیایی کار کنیم. 

وي گفت: اگر می خواستیم شرکت را تاسیس کنیم و به دنبال خریداري زمین باشیم و ساخت و ساز کنیم تا کارمان شروع شود علاوه
بر آنکه زمانبر بود، هزینه هاي زیادي به ما تحمیل می کرد، به همین منظور یکی از واحدهایی که سال ها راکد بود و در تملک بانک

 
قرار داشت براي شروع فعالیت به ما معرفی شد. 

 
 



 
 

 
ظرفیت تولید سالانه این واحد چیزي حدود 3 هزار تن است 

این کارآفرین گستانی بیان کرد: پس از رایزنی با بانک توانستیم این واحد را به صورت اقساطی از بانک خریداري کنیم و پس از آنکه
واحد را اورهال کردیم و مقداري تغییرات در شرکت دادیم تا با کار ما همخوانی داشته باشد، ماشین آلات را خریداري کردیم و مواد

 
اولیه را آوردیم. 

باقري با اشاره به اینکه یکسري مواد اولیه وارداتی است، گفت: براساس برنامه ریزي که کرده بودیم می خواستیم در بهمن ماه سال
1398 تولید را انجام دهیم اما به دلیل شیوع ویروس کرونا و مشکلاتی که به وجود آمد تولید آزمایشی ما به اردیبهشت سال 1399

 
منتهی شد و موفق شدیم تولید آزمایشی را انجام دهیم و خدا را شکر توانستیم محصول خوبی تولید کنیم. 

باقري ظرفیت تولید سالانه این واحد را چیزي حدود 3 هزار تن عنوان کرد و افزود: البته هنوز به ظرفیت کامل نرسیدیم و فعلاً با یک
سوم ظرفیت تولید کار می کنیم و این یک مسئله طبیعی است با توجه به اینکه شروع کارمان است و هنوز در بازار خیلی از مناطق

 
کشور نتوانستیم ورود کنیم. 

به گفته وي؛ این واحد تولیدي در شمال کشور مانند رشت، مازندران، تهران، شیراز، تبریز و مشهد فروش خوبی دارد، محصولات
استراتژیک این واحد «ژل ایزولاسیون الیافدار» است که جایگزین خوبی براي ایزوگام محسوب می شود و در ساختمان ها می توانند از

 
این به بعد به جاي ایزوگام از این ژل استفاده کنند. 

 
 



 
براي 15 نفر اشتغال ایجاد شده است 

این کارآفرین گلستانی؛ هزینه تمام شده این ژل را در مقایسه با ایزوگام تقریباً برابر دانست و ابراز کرد: با توجه به اینکه این ژل، پایه
آب است، دیگر مشکلات زیست محیطی ندارد، آتش سوزي در ساختمان ایجاد نمی شود، اجرایش هم بسیار آسان است و کم کم این

 
محصول جاي خودش را در صنعت ساختمان کشور باز می کند. 

باقري در خصوص اشتغالزایی این واحد تولیدي بیان کرد: حدود 12 نفر به صورت دائم و حدود سه نفر به صورت پاره وقت با ما

 
همکاري می کنند و مجموعاً براي 15 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي تقویت صادرات را مهم خواند و گفت: در زمینه صادرات علاقه مند به فعالیت هستیم، در نمایشگاه صنعت ساختمان تهران که
شهریورماه برگزار شد شرکت کردیم، غرفه ما با استقبال بسیار خوبی از هیئت هاي تجاري که از عراق و افغانستان به نمایشگاه آمده
بودند قرار گرفت، نمونه محصول براي آنها ارسال کردیم و در حال مذاکره هستیم تا بتوانیم در بازار افغانستان و عراق حضور داشته

 
باشیم. 

 
به دنبال ایجاد یک شبکه توزیع در کشور هستیم 

این کارآفرین گلستانی در خصوص بازرسازي براي این محصول تولیدي بیان کرد: با کشورهاي عراق و افغانستان وارد مذاکره شدیم
مشکل اصلی ما انتقال پول است و چون تحریم هستیم از طریق بانک ها نمی توانیم پول را جابجا کنیم بیشتر از طریق صرافی ها این

 
کار انجام می شود و هزینه هاي زیادي به ما تحمیل می کند این یک مشکل بالفعل در زمینه صادرات است. 

باقري با بیان اینکه در حال حاضر به دنبال ایجاد یک شبکه توزیع در کشور هستیم، گفت: می خواهیم محصول ما در تمام نقاط
کشور حضور داشته باشد در این زمینه نمایندگانی فعال کردیم، در حال حاضر در 6 شهر بزرگ کشور این کار انجام شده است و تا 6

 
ماه دیگر می توانیم بازارمان را در کل کشور داشته باشیم و جنس مان را بفروشیم. 

 
 

 
حجم سرمایه گذاري در این کارخانه 3 میلیارد تومان است/ 20 نوع محصول در این واحد تولید می شود 

این کارآفرین گلستانی با بیان اینکه حجم سرمایه گذاري در این کارخانه حدود 3 میلیارد تومان بوده است، افزود: محصولات ما یک



محصول پایه آب است و از حلال به هیچ وجه استفاده نمی کنیم، از مواد نفتی استفاده نمی شود، سال هاي سال است که در
کشورهاي اروپایی و پیشرفته دیگر به دلایل مسائل زیست محیطی و آلودگی هاي تنفسی که این گونه مواد ایجاد می کند از پایه

 
حلال استفاده نمی شود و ما هم به تبع این موضوع؛ این تکنولوژي را وارد کشور کردیم. 

به گفته باقري؛ تمام مواد، رنگ ها و حتی افزودنی هایی که براي ژل ایزولاسیون و مواد مکمل استفاده می شود همه از مواد پایه آب
استفاده است، که اصلاً سمی نیست، آتش نمی گیرد، مشکلات تنفسی ایجاد نمی کند، بو ندارد، ماندگاریش در طبیعت زیاد نیست و
اگر ضایعاتی از این مواد در طبیعت ریخته شود بعد از مدت کوتاهی جذب طبیعت می شود و هیچ مشکل زیست محیطی ایجاد نمی

 
کند. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 20 نوع محصول در این واحد تولید می شود، تصریح کرد: این ظرفیت را داریم که محصولات متنوع

 
تري را تولید کنیم البته این کار ضامن ایجاد سرمایه گذاري جدید در واحد صنعتی ما است. 

 
اشتغال بیشتر و تنوع محصول با حمایت مسوولان امکان پذیر است 

این کارآفرین گلستانی افزود: باید ماشین آلات جدید و مواد اولیه جدید خریداري شود با توجه به اینکه توان و بضاعت ما در زمینه

 
سرمایه گذاري محدود است فعلاً نمی توانیم این کار را انجام دهیم. 

باقري گفت: اگر مسوولان بتوانند از ما حمایت کنند و مبلغی را به صورت تسهیلات کم بهره در اختیار بگذارند تا ما آن را به شرکت
تزریق کنیم و خط تولید را گسترش دهیم، نیروهاي کار بیشتري جذب و می توانیم محصولات جدید تولید کنیم تا بسیاري از

 
نیازهایی که کشور هم اکنون در زمینه ساخت و ساز دارد در داخل تولید کنیم. 

وي با اشاره به توان و ظرفیت داخل در تولید ابراز کرد: ژل ایزولاسیون قبل از اینکه تحریم ها بر کشور تحمیل شود از کشورهاي
مالزي، سنگاپور و ترکیه وارد ایران می شد، با بالا رفتن قیمت ارز این اجناس دیگر وارد نشدند و ما خودمان توانایی ساخت این ژل را

 
پیدا کردیم. 

 
 



 
 

 
تنها شرکتی در ایران هستیم که ژل ایزولاسیون تولید می کند 

این کارآفرین گلستانی گفت: تنها شرکتی در ایران هستیم که ژل ایزولاسیون را تولید می کنیم و گواهینامه مرکز تحقیقات ساختمان
را توانستیم اخذ کنیم همچنین تنها شرکتی هستیم که ژل تک جزئی ایزولاسیون را تولید و داراي گواهینامه مرکز تحقیقات راه،

 
مسکن و ساختمان هستیم. 

باقري بیان کرد: استانداردهایی که مرکز تحقیقات روي محصول اعمال می کنند و تست هایی که می گیرند دقیقا براساس تست هاي
روز دنیاست و تست هایی که روي محصولات آمریکا و اروپا با آن حساسیتی که دارند اعمال می کنند روي محصولات ما نیز اعمال

 
می شود و خدا را شکر همه تست ها را پاس کردیم. 

وي با اشاره به اینکه مشکلی در زمینه تامین مواد اولیه نداریم، گفت: بخش اعظمی از مواد اولیه که استفاده می کنیم در داخل کشور
تولید می شود یک سري از مواد اولیه وارداتی است که آن هم موجود است، فقط بحث افزایش قیمت ارز بود که باعث رشد قیمت ها
شد و ما براي خرید در زمینه نقدینگی دچار مشکل بودیم که با همکاري بانک صنعت معدن همچنین شرکت شهرك هاي صنعتی

 
توانستیم وام سرمایه در گردش بگیریم و مقدار کوچکی از مشکلات ما حل شد. 

باقري در خصوص برندسازي این محصول تولیدي ابراز کرد: با توجه به اینکه سال هاي متعددي در زمینه تبلیغات کار کرده بودیم در

 
همان ابتدا برندي را تحت عنوان «مکسان» ثبت کردیم، می خواهیم این برند را جا بیندازیم. 

 
 



 
می توانیم مواد صادراتی را در داخل کشور با کیفیت رقابتی تولید کنیم 

به گفته این کارآفرین گلستانی؛ وقتی برند محصول شناخته شود آن وقت هر محصول دیگري که تولید کنیم با توجه به سابقه اي که

 
محصول در ذهن مخاطب ایجاد کرده، فروش و پذیرفتن آن از سوي مشتري خیلی راحت تر می شود. 

باقري در خصوص استفاده از سیاست هاي دانش بنیان در اجراي طرح بیان کرد: طرح ما یک طرح دانش بنیان است طرحی که هنوز
جا براي کار کردن دارد، خیلی از مشکلاتی که در زمینه ساخت و ساز کشور است و بابت آن داریم موادي را از خارج کشور وارد می

 
کنیم و ارز می دهیم، می توانیم در داخل کشور با کیفیت رقابتی تولید کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه مشکلی از لحاظ دانش و تکنولوژي وجود ندارد، گفت: مشکل ما بیشتر در زمینه نقدینگی است و براي اینکه
بتوانیم آن نقدینگی مد نظر را تامین کنیم بیشتر به کمک بانک ها نیاز داریم و قادر هستیم نیاز داخلی کشور را تولید و مشکلات

 
تحریم را پشت سر بگذاریم. 

انتهاي پیام/83001



مددجویان کارآفرین/ از ورشکستگی تا کارآفرینی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/08/25

 خبرگزاري فارس استان کردستان، به دنبال سوژه اي از

 
جنس «خواستن توانستن است» به سراغ آقاي روشن ستاره در یکی از محلات سنندج می رویم. 

آقا فرهاد بعد از گذر از روزهاي سخت و به قول خودش، ورشکستی با کمک کمیته امداد و دریافت تسهیلات 20 میلیونی بار دیگر

 
دست بر زانو گذاشت و از زمین برخواست و امروز براي خود و چند نفر اشتغال پایدار ایجاد کرده است. 

ظهر از نیمه گذشته است وارد کارگاه آقاي روشنی ستاره می شوم، مشغول کار است، اندازه می زند و بلافاصله چوب را از زیر تیغ رد

 
می کند کاري که لحظه لحظه اش براي او پر از حس هنرمندانه است. 

 
 

می گوید: قصه من و چوب حکایتی 20 چند ساله دارد، نجاري را از همان دوران نوجوانی در سال 64 شروع کردم و رفته رفته وارد
حرفه کابینت سازي با MDF شدم هرچه جلوتر می رفتم احساس می کردم به نقطه اي رسیده که استادکاري بالاي دستم در استان

 
پیدا نمی شود. 



 
مهاجرت به اصفهان 

به خودم و حرفه ام باور قلبی داشتم احساس می کردم براي پیشرفت بیشتر باید به شهر بزرگتري بروم این بود که تصمیم گرفتم به
همراه خانواده به اصفهان مهاجرت کنم، آنجا که رسیدم و کارهاي اصفهان را دیدم تازه فهمیدم هنوز در پله اول قرار دارم و براي

 
رسیدن به نقطه ایده آل باید فعلا شاگردي کنم. 

وي می گوید: هدفم فراگیري هرچه بیشتر بود به همین دلیل با عشق و علاقه کار می کردم و توانستم به هدفی که می خواستم

 
برسم. 

 
 هدفم فراگیري هرچه بیشتر بود به همین دلیل با عشق و علاقه کار می کردم و توانستم به هدفی که می خواستم برسم. 

 
  

کار را به خوبی یاد گرفته بودم حتی چندین سفارش هم گرفتم و به بهترین نحو ممکن تحویل مشتري دادم، تقریبا 6 سال پیش بود

 
که به کردستان بازگشتم و در یکی از مناطق حاشیه اي سنندج کارگاه را راه اندازي کردم. 

دست پر به کردستان بازگشته بودم، حاصل چندین سال تلاش در اصفهان، ماشین، خانه و غیره بود همه آنچه را که به سختی و

 
تلاش به دست آورده بودم، به خاطر عدم مدیریت مناسب به باد دادم. 

پول و حرفه براي راه اندازي واحد تولیدي داشتم اما از مدیریت مناسب غافل شدم، سفارش کار کم نبود اما راه اندازي واحد تولیدي
در منطقه حاشیه که ساکنانش از سطح درآمدي و اقتصادي پایینی برخوردار بودند اشتباهی بود که مرتکب آن شدم و همین سبب

 
ورشکستن در کارم شد. 

کار خوب تحویل مشتري می دادم ولی ماه ها باید براي گرفتن پولش دنبال مشتري می دویدم، مواد اولیه، هزینه کارگر و از همه
مهمتر اجاره مغازه روز به روز فشار بیشتري به من وارد می کرد، بازار دیگري جز مشتریان همان منطقه نمی شناختم تبلیغات نداشتم

 
به شدت زمین خوردم حتی سرمایه اولیه ام را از دست دادم. 

 



دیگر قادر به پرداخت اجاره کارگاه نبودم، بخشی از تجهیزات را به خانه انتقال دادم و شروع به کار کردم، هفته اي یک یا دو سفارش

 
در حدي که چرخ زندگی مان لنگ نماند، می گرفتم. 

چرخ زندگی هر روز سخت و سخت تر می چرخید تا اینکه به پیشنهاد یکی از دوستان به کمیته امداد رفتم و از متولیان این نهاد

 
درخواست کمک کردم. 

 
نیازي که دیده شد 

ماهیگیري بلد بودم، دنبال گرفتن مستمري نبودم، دنبال کمکی از جنس حمایت براي بلند شدن دوباره از زمین بودم، نیازي که

 
مسوولین این دستگاه به خوبی دیدند و با تسهیلات 20 میلیون تومانی نور امید را به وجودم تزریق کردند. 

حمایت کمیته امداد موجب شد از زمین بلند شوم، مطمئن بودم این دفعه می توانم، ابتدا این مکان را اجاره کردم و مواد اولیه خریدم
چون می دانستم تا رسیدن به سوددهی چند ماه باید سختی بکشم، بخشی از تسهیلات را کنار گذاشتم که اگر براي هزینه اجاره کم

 
آوردم بتوانم از آن استفاده کنم. 

 
 

 
اشتغالزایی براي 5 نفر 

این کارآفرین موفق توانسته چندین نفر را هم مشغول به کار کند، آقا فرهاد می گوید: براي 5 نفر اشتغالزایی کرده ایم، اگر سایر
دستگاه ها حمایت کنند براي نفرات بیشتري شغل ایجاد می کنم چرا که توسعه کارگاه نیاز به خرید تجهیزاتی دارد که در شرایط

 
اقتصادي امروز تهیه آنها هزینه بالایی دارد. 

وسایلی که امروز در کارگاه وجود دارد، زیاد پیشرفته نیست، خرید دستگاه هاي به روز مهمترین نیاز توسعه کارگاه است که اگر تحقق

 
پیدا کند کارمان بیشتر روي غلتک خواهد افتاد و می توانیم زمینه اشتغال 10ها نفر دیگر فراهم سازیم. 

 
خرید دستگاه هاي به روز مهم ترین نیاز در توسعه کارگاه است 



 
  

هرچه تعداد تجهیزات و ابزار کار بیشتر باشد به همان میزان می توانم افراد بیشتري جذب و زمینه اشتغال پایدار آنها را فراهم سازم،
به کمیته امداد پیشنهاد دادم که چند نفر از مددجویان را براي یادگیري معرفی کنند چرا که ایجاد دوباره کارگاه به کمک کمیته

 
امداد بود لذا قدم نهادن در مسیر توانمندسازي افراد زیرپوشش این نهاد را به نوعی وظیفه خود می دانم. 

تسهیلات کمیته امداد به من جرأت بلندشدن داد، شاید مبلغ زیادي نبود و خیلی ها بگویند با این مبالغ دیگر نمی شود اشتغال ایجاد
کرد، اما شروع سرنوشت سازي بود که نتیجه آن موفقیت امروز من و اشتغالزایی براي 5 نفر به صورت مستقیم و چندین نفر نیز به

 
صورت غیرمستقیم است. 

یکی از اقدامات بسیار خوب کمیته امداد نظارت بر کارهاست به گونه اي که هر چند ماه یک دفعه به سراغم می آیند از کم و کاستی

 
ها می پرسند این نشان می دهد که ایجاد اشتغال در این نهاد به صورت هدفمند دنبال می شود. 

 
 

نوسانات ارز در ماه هاي اخیر تاثیر بسیار زیادي روي کار ما داشته است، مواد اولیه نسبت به چند ماه قبل بسیار گران تر شده است اما

 
افزایش قیمت مسکن موجب شده کار نخوابد و همیشه چندین سفارش جدید داریم. 

 
 افزایش قیمت مسکن موجب شده کار نخوابد و همیشه چندین سفارش جدید داریم 

 
  

هر پولی که دستم می آید سعی می کنم صرف خرید مواد اولیه کنم، الان براي چندین سفارش مواد اولیه در کارگاه وجود دارد این

 
موضوع کارمان را خیلی جلو می اندازد. 

 
آمادگی براي ورود به آموزش مددجویان 

 
توانایی و ظرفیت داریم که اگر فضاي کافی داشته باشیم افراد بیشتري آموزش دهیم و براي آنها اشتغالزایی کنیم. 



یکی از افرادي که اکنون با ما کار می کند وقتی کارهایما را در فضاي مجازي دید درخواست داد که آموزش ببیند موافقت کردیم و

 
حالا چندین ماه است در همین کارگاه مشغول فراگیري این حرفه است. 

جوانان باید بدانند هر کاري در زمان شروع درآمدزا نیست باید چندین سال تلاش و سختی و شاگردي کنند تا به نتیجه برسند، افراد

 
اگر توقع پایینی داشته باشند بیکار نخواهند ماند. 

 
 

 
پیشرفتی که دیده شد 

10 روز پیش نماینده کمیته امداد در جریان بازدید از کارگاه وقتی دید کار با موفقیت جلو می رود و چند نفر هم مشغول به کار شده
اند 50 میلیون تومان تسهیلات به ما اختصاص داد که در این شرایط کرونایی این میزان تسهیلات بهترین حمایت براي تهیه مواد

 
اولیه است. 

اگر حمایت کمیته امداد نبود نمی توانستم با این سرعت خودم را بازیابم و به موفقیت برسم، اگر سایر نهادها و دستگاه ها هم
همینگونه پاي کار باشند و با توجه به توانایی افراد از آنها حمایت کنند بسیاري از مشکلات اقتصادي و اشتغال در جامعه ما حل می

 
شود. 

 
رد درخواست زمین در شهرك صنعتی سنندج 

این کارآفرین سنندجی اضافه کرد: هرچه جلوتر می روم احساس می کنم باید کار را گسترش دهم تا افراد بیشتري از این سفره

 
بهرمند شوند و گسترش کار نیاز به مکان و فضا براي کار دارد فضایی که گنجایش چندین دستگاه برش داشته باشد. 

چندي پیش آگهی فروش یک قطعه زمین در یکی از شهرك هاي صنعتی سنندج در فضاي مجازي دیدم و به شرکت شهرك هاي
صنعتی استان مراجعه و درخواست کمک کردم تا مکانی براي گسترش کارم در اختیارمان قرار دهد که به من گفتند، شغل شما در

 
دایره مشاغل صنعتی قرار نمی گیرد. 

جاي سوال دارد زمین به افرادي واگذار می شود که بدون راه اندازهی واحد صنعتی، می فروشند و سود کلان به جیب می زنند ولی
تولیدکنندگان واقعی باید از این ظرفیت ها محروم بمانند. 



 
 

 
تغییر رشته تحصیلی به معماري داخلی 

فراز فرزند آقا فرهاد و یکی از شاغلین این کارگاه است، می گوید: دانشجوي رشته تربیت بدنی بودم، با دریافت تسهیلات کمیته امداد

 
و ادامه کار به کارگاه آمدم و علاقه مند شدم و همین موجب شد وارد گود شوم. 

 
کار در کارگاه موجب شد رشته تحصیلی ام را به رشته معماري داخلی تغییر دهم. 

کار را در کارگاه به صورت تجربی در کنار پدرم یاد می گیرم و با تحصیل در رشته مرتبط با این حوزه تجربه و علم را در هم میآمیزم

 
و اینگونه پله هاي رسیدن به موفقیت را با برنامه برخواهم داشت. 

 
بازار هدف 

آقا فراز که جوان کم سن و سال اما آینده نگر است می گوید: تولید و تولیدکننده زمانی می تواند موفق باشد که در کنار سرمایه و

 
توان و تخصص، بازار هم در دست بگیرد. 

 
 



مهمترین اولویت در داشتن تولید پایدار، بازار فروش است، براي معرفی کارهایمان نمی توانیم زیاد هزینه کنیم از این رو سعی کرده ام
از بستر فضاي مجازي بهره بگیریم و تا حدودي هم جواب داده است، رضایت مشتري اولویت ما است و همین رضایت مشتري موجب

 
شده که سفارشات جدید بگیریم. 

نه تنها این افراد، 4 هزار و 132 نفر مددجوي دیگر نیز طی سال گذشته با تسهیلات ارازن قیمت کمیته امداد در سال گذشته در

 
همین استان صاحب شغل شده و به توانمندي رسیده اند. 

 
 

 
برنامه ریزي براي ایجاد 5100 فرصت شغلی در کردستان 

مدیرکل کمیته امداد کردستان در گفت وگو با ما اظهار داشت: سال گذشته 150 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به

 
نیازمندان پرداخت شد که با این مبلغ 4 هزار و 132 طرح اشتغال زایی در سطح استان به خصوص مناطق روستایی ایجاد شد. 

رسول شیخی زاده سهم امسال اشتغالزایی در کردستان براي مددجویان را 5 هزار و 100 شغل با اعتبار 162 میلیارد تومان عنوان کرد

 
و افزود: رسالت اصلی کمیته امداد توانمندسازي جامعه هدف است که خلاصه آن اشتغال است. 

 
 سهم امسال اشتغالزایی در کردستان براي مددجویان را 5 هزار و 100 شغل با اعتبار 162 میلیارد تومان است 

 
  

به گفته وي، این کار با کمک بانک ها، جهاد کشاورزي، فنی و حرفه اي، جهاد دانشگاهی، پارك علم و فناوري، راهبران شغلی و

 
دستگاه هاي اجرایی انجام می شود. 

شیخی زاده عنوان کرد: امسال نیز 160 میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال نیازمندان در نظر گرفته شده که در چهارماهه نخست

 
سال یک هزار طرح با پرداخت 40 میلیارد تومان تسهیلات ایجادشده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان کردستان به پروسه اشتغال زایی در این نهاد گریزي زد و گفت: نظارت هوشمند سه الی پنج ساله و
همچنین پرداخت تسهیلات توسعه اي بعد از ایجاد اشتغال باهدف پایداري مشاغل ایجادي به عنوان یک اصل مهم به صورت مستمر



 
انجام می شود. 

 
و اما..... 

کمیته امداد یادگار ماندگار امام راحل و از نخستین نهادهاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی است، این نهاد در طول 41 سال گذشته
خدمات گسترده اي به محرومان و نیازمندان جامعه ارائه داده است، بر اساس اعلام مسوولان کمیته امداد، توانمندسازي مددجویان
مهم ترین ماموریت این نهاد انقلابی است، موضوعی چند بعدي که براي تحقق آن باید به حوزه هاي تأمین مسکن، ایجاد اشتغال و

 
زمینه سازي فرهنگی براي خانواده هاي زیرپوشش در قالب آن توجه شود. 

معاونت اشتغال و خودکفایی در کمیته امداد از سال 1374 به صورت تخصصی شکل گرفته و در همین مدت خانوارهاي زیادي را از

 
طریق ایجاد اشتغال به خودکفایی رسانده است و از حمایت امداد خارج کرده است. 

افرادي هم چون آقاي ستاره روشن که امروز نه تنها براي خود بلکه براي چندین نفر دیگر اشتغال ایجاد کرده و هدف هاي بلند در
مسیري که گام برداشته دارد، طرح هایی که علاوه بر توانمندسازي مددجویان خیلی ها را به تولیدکنندگان و کارآفرینان موفق تبدیل

 
کرده است. 

انتهاي پیام/2330/71



گذر فرهنگ و هنر اراك، شاید وقتی دیگر؟

منبع: ایسناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/08/25

27 آذرماه 1398 بود که معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار مرکزي از راه اندازي گذر فرهنگ و هنر در اراك سخن
به میان آورد و بازار تاریخی اراك را محلی پر ظرفیت براي ایجاد این گذر دانست.

اکرمی بیان کرد: در راستاي ایجاد گذر فرهنگی، باید
ظرفیت بازار سریعتر توسط هیئت امناي بازار، فرمانداري و
شهرداري و سایر سازمان هاي مربوطه شناسایی و ظرف
یک ماه آینده اقدامات مربوط به این گذر آغاز شود تا

 
محصولات فرهنگی و هنري اراك در این گذر ارائه شود. 

به گفته وي گذر فرهنگ و هنر فرصت مناسبی براي
کارآفرینی هنرمندان و صاحبان ذوق و هنر اراك ایجاد می
کند و به جهت ایجاد این گذر باید توسط اداره ارشاد و

 
دیگر دستگاه هاي مربوطه مکان یابی مناسب در یکی از گذرهاي بازار صورت کیرد تا هنرمندان بتوانند محصولات خود را ارائه دهند. 

 
امروز درست 32 روز تا یکسالگی طرح ایجاد این گذر مانده و هنوز اتفاقی براي راه اندازي آن نیفتاده است. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان مرکزي درخصوص اقدامات انجام شده در این حوزه در گفت و گو با ایسنا، بیان کرد: در حوزه
فرهنگی و هنري از ابتداي سال تاکنون سه موضوع خانه هنرمندان، گذر فرهنگ و هنر و پارك هنرمندان مدنظر قرار داشته، اما راه

 
اندازي گذر فرهنگ و هنر از مسئله خانه هنرمندان و پارك هنرمندان بسیار مهمتر است. 

حجت الاسلام عباس دانشی با اشاره به استقبال مجموعه مدیران ارشد استان از راه اندازي این گذر، بیان کرد: راه اندازي این گذر

 
فرصت خوبی براي توسعه اقتصاد هنرمندان در استان ایجاد می کند، اما هنوز به نتایج نهایی نرسیده ایم. 

وي تصریح کرد: گزینه مدنظر جهت راه اندازي این گذر، سراي کتابفروشان بازار تاریخی اراك است که البته در حال حاضر چند کسب

 
و کار محدود فرهنگی و هنري در این سرا مستقر هستند و لازم است براي توسعه این طرح فعالیت هاي بیشتري انجام گیرد. 

دانشی با اشاره به اینکه سراي کتابفروشان داراي مالکیت خصوصی است و مسلما براي داشتن گذر فرهنگ و هنر باید محلی مناسب
در نظر گرفته شود، گفت: البته در حال حاضر تنها گزینه در شهر اراك سراي کتابفروشان است که منتظریم همکاري هاي لازم
صورت گیرد، مسلما به جهت جلب همکاري مالکین این سرا امکاناتی در نظر گرفته شده است و می توانند از تسهیلات بانکی استفاده

 
کنند که با این شرایط نه تنها سرا از حالت تعطیلی خارج می شود، بلکه منفعتی براي مالکان و هنرمندان ایجاد خواهد شد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر تعدادي کسب و کار در حوزه صنایع دستی که مجوز فعالیت خود را از میراث فرهنگی دریافت کرده



اند در این گذر مستقر و فعال هستند، تاکید کرد: راه اندازي گذر فرهنگ و هنر در واقع نیازمند همکاري بین بخشی است، اداره کل
فرهنگ و ارشاد اسلامی در واقع پیشنهاد دهنده و حمایت کننده است، اما لازم است به جهت تحقق این طرح خوب همکاري

 
شهرداري ها، فرمانداري ها و مجموعه هاي صنفی را در استان داشته باشیم. 

مدیرکل فرهنگ ارشاد اسلامی استان مرکزي افزود: راه اندازي این گذر در همه نقاط استان مدنظر است، تاکنون فضایی در شهر ساوه
توسط شهرداري بازسازي شده است تا به این گذر اختصاص یابد، در خمین محلی معرفی شده است که باید مورد بازدید کارشناسان

 
امر قرار گیرد و در تفرش نیز به تازگی موضوع مورد پیگیري قرار گرفته و امیدواریم بتوانیم طرح را به نتیجه برسانیم. 

به گزارش ایسنا، در آستانه یک سالگی طرح این موضوع در اراك هستیم، اما هنوز گذري از بازار اراك نام و نشانی تحت عنوان گذر

 
فرهنگ و هنر اراك پیدا نکرده است. 

اراك در همه رشته هاي هنري فرهنگی صاحب هنرمندان فرهیخته است، بازاري را در اختیار دارد که گوشه و کنار آن می تواند
مامنی براي اهالی فرهنگ و هنر باشد و مسلما اختصاص یک گذر به این اهالی نباید کار دشواري باشد، اما اینکه جز آنچه مدیرکل

 
ارشاد گفت چه موانع دیگري در مسیر ایجاد چنین ظرفیتی وجود دارد، مشخص نیست. 

سراي کتابفروشان بازار تاریخی اراك که به گفته دانشی در واقع تنها گزینه براي راه اندازي این گذر است مساحتی حدود 4 هزار
مترمربع دارد و از نام آن مشخص است که در گذشته محلی براي فروش کتاب و خدماتی همچون صحافی، تجلید و ترمیم کتاب بوده

 
است. 

در این سرا و تیمچه با سازه آجري دو طبقه از زمان ساخت (سال 1231 هجري قمري) تاکنون هیچ تعمیر و تغییري ایجاد نشده و
یکی از شاخصه هاي آن داشتن راه فرعی به خیابان محسنی اراك است و قطعا این سرا با همه زیبایی و ظرفیت می تواند محملی

 
براي اهالی فرهنگ و هنر باشد. 

این سرا تخریب شده یا درگیر آسیب هاي جدي نیست که به دلیل مرمت راه اندازي گذر به تعویق بیفتد، کافی است همتی صورت
گرفته و نظر مثبت مالکان و البته هنرمندان براي راه اندازي این گذر جلب شود تا درست در سالروز یک سالگی این طرح، رسما شاهد

 
راه اندازي گذر فرهنگ و هنر اراك در سراي کتابفروشان بازار تاریخی اراك باشیم. 

انتهاي پیام



مسائل کشور به پاستور و بهارستان ارتباط دارد نه جورجیا و میشیگان/ لغو

تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد

منبع: گیل خبرشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.گیل خبر/ به گزارش خبرگزاري دانشجو؛ محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور ...

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست
«ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و معیشت مردم را به

 
شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. 

گیل خبر/ به گزارش خبرگزاري دانشجو؛ محمدباقر قالیباف
در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده
آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از
آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات
ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت

 
رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روز ها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آن ها می دانیم و تنها خون بهاي آن ها را اخراج

 
سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم، اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه

 
باید به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 



قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالا هاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 

وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهاد هاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشور هاي

 
مهم دنیا به ویژه کشور هاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعا هاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است.



لغو تحریم ها بدون فرصت سازي و تولید قدرت، ساده اندیشی است/ معیشت

مردم را تصمیمات ما می سازد نه ساکنان کاخ سفید/ براي ما امضاي بایدن هم

تضمین نیست

منبع: خانه ملتشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/08/25

رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد،
گفت: این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این

عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد ...

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، دکتر محمد باقر قالیباف در نشست علنی امروز (یکشنبه، 25 آبان ماه) مجلس شوراي
َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ اسلامی در نطق پیش از دستور خود با قرائت آیه اي از سوره احزاب با مضمون «مِنَ المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا االلهَّ
لوُا تبَْدِیلاً» گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. مَنْ قَضَى نحَْبَهُ وَمِنْهُمْ مَنْ ینَْتَظِرُ وَمَا بدََّ
آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون
روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد.آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود ، درگیرِ شکاف
هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست، فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به
افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت

 
بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم
الاعلی» سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را ، مقصرِ اصلیِ
تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر

 
کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم . 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه
ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط
ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست گذاشتن و
ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

 
کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 



وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا ، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
ست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده
اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند وهنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده
شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم
ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند
و آنچیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي
اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از

 
این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در
اقتصاد ایران را دادکه منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه ي رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

 
براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست 

قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 



 
بایدن باید خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5

 
با ایران تعامل کند. 

 
مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و

 
متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

 
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

 
و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد./ 

پایان پیام



گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا/ اقدامات

عملی دولت بایدن شرط است

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/08/25

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور با
اشاره به انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ
ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی

 
جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز،
سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما



نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور

 
داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد
که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف ، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



شرط و شروط قالیباف براي روي خوش نشان دادن به بایدن /گرانی ها به

پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/08/25

ایسنا نوشت:رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و
پیروزي افراد در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند.

 ایسنا نوشت:رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و پیروزي افراد در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري

 
ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند. 

محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت: انتخابات اخیر آمریکا
و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با

 
قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد. 

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آنها می دانیم و
تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران



 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

 
 

رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. مشخص
است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز، سیاست
هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست
ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که

 
فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح تحریم
هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ
سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده اند که
دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي
تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند
وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ
تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که

 
اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد



که منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده ، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد ، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف ، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

 
و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد. 
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ماجراي کار غیراساسی براي کالاي اساسی!

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/08/25

گروه اقتصادي: واردات چندین هزار تن روغن خوراکی و
حمل آن ها از بنادر به سمت شهرهاي کشور از جمله
خبرهایی است که این روزها تقریبا در صدر اخبار صدا و
سیما قرار گرفته، گرچه واضح است که این گونه اطلاع
رسانی ها براي راحت کردن خیال مردم از وجود کالا و
شکستن التهاب بازار و کاهش قیمت هاست و در جاي خود
لازم است و کارایی خاصی خود را دارد اما واردات شکر ،

روغن ، خوراك دام ، طیور و امثال این ها از واقعیت هاي تلخی حکایت دارد که به شدت گلوي اقتصاد، تولید، اشتغال و امنیت روانی
مردم را می فشارد.اول این که واردات چنین اقلامی نشان می دهد متاسفانه به رغم شعارهایی که داده می شود هنوز که هنوز است ما
همچنان براي برخی نیازهاي سفره معمولی مردم نیازمند خارج از کشور هستیم و هر از گاهی به خاطر مشکلات تحریمی ، قرار
گرفتن رانت و انحصار واردات در اختیار عده اي خاص، تفاوت فاحش نرخ ارز، تخصیص دیرهنگام ارز یا ترخیص دیرهنگام از گمرکات
و اوج گرفتن دلالی ها و خلاصه نبود برنامه ریزي آینده نگر و درازمدت، تامین برخی نیازهاي اساسی مردم با مشکلات جدي مواجه
می شود و البته که گرانی هاي ناشی از این ماجراها نیز مزید بر علت و سبب کوچک تر شدن سفره بسیاري از مردم می شود.دوم این
که نیاز به واردات چنین کالاها و اقلامی مانند خوراك دام و طیور و امثال آن نشانگر این واقعیت تاسف بار نیز هست که برخی
مسئولان اجرایی کشور و حتی برخی نمایندگان که بر کرسی نمایندگی مجلس شوراي اسلامی تکیه زده اند گویا به ضرورت
«خودکفایی» در برخی محصولات و کالاها و ارتباط آن با «اقتصاد مقاومتی» و زندگی و معیشت و سفره مردم اعتقادي ندارند البته
این مسئله تنها به دولت فعلی و نمایندگان جدید مربوط نمی شود بلکه معضلی دیرپاست و ریشه در نگاه مسئولان پیش از انقلاب و

 
حتی برخی مسئولان از ابتداي انقلاب تاکنون دارد. 

حال تصور کنید اگر در محصولاتی مانند گندم که قوت غالب اکثر قریب به اتفاق مردم کشور ماست همین اقداماتی که به خودکفایی

 
هرچند ناقص این محصول حیاتی منجر شده انجام نمی شد، امروز شاهد چه وضعیتی بودیم؟! 

این همه در حالی است که هر وقت توان تولید داخل و سرمایه عظیم و توانمند کشورمان را جدي گرفتیم و به جوانان پر انگیزه میدان
دادیم حتی در طراحی و ساخت و تولید به پیچیده ترین فناوري ها در عرصه هاي گوناگون دست یافتیم. کلونینگ تولید، انجماد و
تکثیر سلول هاي بنیادي، پیشرفت هاي گسترده در زمینه بیوتکنولوژي، طراحی و ساخت اسکله هاي عظیم نفتی، سدسازي، پیشرفت
هاي محیرالعقول در صنایع دفاعی از ساخت قایق هاي تندرو گرفته تا انواع شناورهاي پیشرفته سطحی و زیرسطحی و ساخت تانک
هاي پیشرفته و جنگنده هاي تیزپر تا ساخت انواع موشک هاي بالستیک «نقطه زن» و...و انجام پیچیده ترین عمل هاي جراحی که
برداشتن نیمکره راست مغز نوزاد چند ماهه در شیراز که حدود دو سال پیش انجام و این روزها خبر موفقیت این جراحی منتشر شد
(عملی که پیش از این تنها در دو کشور جهان انجام شده) و ده ها و صدها پیشرفت علمی در زمینه نانوتکنولوژي و حتی ساخت کیت
هاي آزمایش کرونا و تلاش گسترده براي ساخت واکسن بیماري کووید 19 و ... تنها بخشی از موفقیت هاي دانشمندان این آب و



خاك است.حال سوال جدي این است که با وجود این همه توانمندي و پیشرفت در چنین عرصه هاي پیچیده اي چگونه می شود که
هنوز کشور ما باید براي تامین کالاهایی مانند شکر ، روغن ، ذرت ، سویا، علوفه ، خوراك دام و... نیازمند واردات باشد و رسیدن

 
کشتی حامل چند هزار تن روغن از روسیه به بنادر کشور و حمل به آن شهرها و کارخانه ها، خبر رسمی صدا و سیما شود؟! 

مشخص است که این نیاز از یک سو محصول تحریم و نبود برنامه ریزي مناسب و از دیگر سو میوه تلخ اعتقاد نداشتن به ضرورت
خودکفایی برخی محصولات و توجه جدي نداشتن به اقتصاد مقاومتی است.بنابراین آیا هنوز وقت آن نرسیده که چند مسئول شجاع،
انقلابی، دلسوز ، کارآمد و آینده نگر به کمک نمایندگان مجلس و دیگر افراد ذي صلاح با استفاده از ظرفیت هاي فراوان کشور
خصوصا در زمینه کشاورزي و هزاران هکتار زمین قابل کشت با مصرف بهینه همین آب کم موجود که بنابر اظهار کارشناسان ظرفیت
تولید غذا براي 150 میلیون نفر را دارد، طرح «آمایش سرزمین» را به سامان برسانند و «الگوي کشت» مناسب را براي مناطق مختلف
کشور نهایی و نیازهاي اساسی و جدي مردم را دقیقا شناسایی و کاري اساسی کنند تا اول این که حداقل از این پس براي تامین
نیازهاي اساسی و سفره مردم نیازمند واردات نباشیم و دست نیاز پیش بیگانگان دراز نکنیم.دوم، سرمایه ها و ارز کشور صرف خرید
کالاهایی که توان تولید آن ها را داریم نشود. سوم، قیمت خوراکی ها و کالاهاي اساسی ، گوشت ، لبنیات و... هر روز گران تر نشود و
ثبات قیمت ها و امنیت روانی جامعه برهم نخورد و چهارم این که زمینه کار و اشتغال، باور به این که ما می توانیم و امید هرچه

 
بیشتر به آینده در مردم افزایش یابد. 

مرجع : روزنامه خراسان




